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Kanizsa

A kommunista hatalom rossz
szemmel nézte, ha egy pap a fia-
talokkal foglalkozott. János atyá-
nak is ez volt az egyik bûne. Hit-
tanosai, ministránsai elmondták,
hogy milyen aktív munkát vég-
zett körükben, nemcsak hittanórát
tartott számukra, hanem játszott
és sportolt is velük. Ezért az álla-

mi egyházügyi megbízott Kovács
Sándor megyéspüspökkel el akar-
ta helyeztetni az ifjú papot –
tudhatjuk meg a www.szombat-
hely.egyhazmegye.hu honlapról.

Miután ezt Kovács Sándor
Brenner János tudomására hozta,
megkérdezte tõle, mi a szándéka.
Õ röviden ennyit válaszolt: Nem

félek, szívesen maradok. A püspök
kiállt a káplán mellett és úgy dön-
tött, továbbra is Rábakethelyen
marad. Az állami egyházügyi
megbízott erre ezt felelte: Jó, ak-
kor lássák a következményeit!

Máig sem tisztázott körülmények
között 1957. december 15-én éjjel
sürgõs betegellátás ürügyén kicsal-
ták plébániai lakásából. A templom-
ban nyakába akasztotta betegellátó
tarsolyát, amelyben az Oltáriszent-
séget vitte, és kísérõjével, aki kihív-
ta a plébániáról, a dombtetõn ke-
resztül vezetõ gyalogúton elindult
Zsida község felé. A két falu között

megtámadták és kegyetlen brutali-
tással, 32 késszúrással megölték.

A tisztalelkû lelkipásztor vérta-
núhaláláról hosszú évtizedekig nem
volt szabad beszélni. Az ‘56-os for-
radalom után országszerte hét papot
öltek meg. Az emberek véleménye
szerint a titkosrendõrség és az ÁEH
a püspököket és a buzgón dolgozó
papokat akarta megfélemlíteni.

A szombathelyi egyházmegye
1999. október 3-án hivatalosan is
elindította Brenner János boldog-
gá avatási ügyét.

P.J.

Novákfalva a szubalpin klímá-
jú festõi hegyvidéken fekvõ Ve-
lem község elején helyezkedik el,
ahol a Trianon elõtti Magyaror-
szág jelent meg szemünk elõtt,
történelmi emlékhelyeivel, a jurta
sárkányos kapuival, a trianoni ha-
ranggal, a 74 vármegyét bemuta-
tó címeres oszlopsoraival – fog-
lalta össze a látottakat Földes

Kálmánné, Jerausek Gyula, Hor-
váth Lászlóné és Miha Tamásné. 

Minden magyar embernek és
különösen a felnövekvõ ifjúság-
nak fel kellene keresni ezt az em-
lékhelyet, hisz történelmünk egy
része látható ott. A kõszegi
Jurisics vár és múzeum szintén
megható történelmi múltidézõ
volt számunkra. Árpád-kori mû-

vészetünk Európa-szerte ismert
értéke a XIII. században épült há-
romhajós, két homlokzati tornyos
bazilikája. Kapuja a leggazda-
gabb díszû késõ román kapuza-
tunk. A közelében álló négykaré-
jos kápolna a templommal egy-
korú alkotás. A nagy értékû
mûemlékegyüttes a bencések mû-
ködésének köszönhetõ. A monos-
torban a Szent Cecília Kórus elõ-
adásában meghallgattuk Albi-
noni, Vivaldi, Bach és Kodály
mûveit. 

B.E.

A jó pásztor

Novákfalva, Kõszeg, Ják
A Rozgonyi Polgári Kör és Egylet tagjai közös kiránduláson vet-

tek részt. Úticéljuk Novákfalva, Kõszeg és Ják volt.

Október 6-án 18 órai kezdettel a Honvéd Kaszinóban mutatják be
a fenti címmel a nagykanizsai születésû Iváncsits Tamás zenés drá-
máját az 1957-ben meggyilkolt Brenner János atyáról. 

Az október 12-13.-án megren-
dezésre kerülõ Kanizsa Nemzet-
közi Jazzfesztiválról tartottak
sajtótájékoztatót Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központ Árkus Jó-
zsef termében az esemény szer-
vezõi.

Papp Ferenc, az intézmény igaz-
gatója bevezetõjében elmondta,
harmincnégy éve rendeznek jazz-
fesztiválokat. Az idei fesztivál két
napján hét koncert lesz, mintegy
harmincöt zenész közremûködé-
sével. Az eseményt nyolc fõszpon-
zor és negyvenhét támogató össze-
fogása tette lehetõvé. 

Papp Ferenc beszámolt arról,
hogy sikeresen szerepeltek a
Nemzeti Kulturális Alap zenei
szakmai kollégiumának pályáza-
tán, ahonnan egymillió forintot
kaptak. Érdemleges támogatás
várható még a Nyugat-Dunántúli
Regionális Idegenforgalmi és Tu-
risztikai Tanácstól is. Jelentõsnek
mondható a különbözõ pénzinté-
zetek és médiumok támogatása.
Az igazgató a továbbiakban el-
mondta, hogy a Magyar Rádió-
ban a közelmúltban bekövetke-
zett lényeges struktúraváltások
miatt, a Petõfi Rádió nem sugá-
rozza, illetve rögzíti az esemény
koncertjeit. Így a Petõfi Rádió az
idén nem szerepel a támogatók
között. Rendezvényeinek reklá-
mozását azonban a Bartók Rádió
és a Duna Televízió széles körben
folytatja. 

A háttér információk után
Blum József szerkesztõ ismertette
a fellépõ zenekarok összeállítá-
sát. Kitûnt, hogy rangos külföldi
és hazai muzsikusokkal találkoz-
hatnak az érdeklõdõk. Tíz év után
ismét városunkban üdvözölhetjük
Archie Shepp-et, aki többek kö-
zött Cecyl Taylor és John Col-
train zenésztársa is volt. A feszti-
válra hazalátogat Tony Lakatos is,
aki 1993 óta a Frankfurti Rádió
Big Band-jének szólistája. 

(folytatás a 13. oldalon)

Dzsessz 
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Az Igazságügyi és Rendészeti
Minisztérium által, a közterüle-
ten elkövetett jogsértések visz-
szaszorítására kiírt, és az önkor-
mányzattal közösen benyújtott
sikeres pályázat eddig megvaló-
sított három elemérõl, a Fáma
III. típusú lézeres sebességmérõ
készülék beszerzésérõl, a Bala-
tonmárián tartott bûnmegelõzé-
si tábor programjairól, valamint
a zalakarosi Bûnmegelõzési Iro-
da nyári tevékenységérõl tartot-
tak sajtótájékoztatót a Nagyka-
nizsai Rendõrkapitányságon. 

A sajtótájékoztatón megjelent
Dr. Nemes Zoltán dandártábor-
nok, Zala egye rendõrfõkapitá-
nya, Szirtes Lajos, Zalakaros pol-
gármestere, és dr. Kolonics Bá-
lint, az önkormányzat Ügyrendi
és Jogi Bizottságának elnöke. 

Dr. Molnár József kapitányság-
vezetõ elöljáróban elmondta, a
partnerségi pályázaton részt vet-
tek mindazon szervezetek, akik
kapcsolatban vannak a bûn- és
baleset megelõzéssel, valamint a
család- és ifjúságvédelemmel fog-
lalkoznak a kapitányság területén. 

Pályázati cél volt több program
megvalósítása is. Egyik fõ célkitû-
zése a pályázatnak a rendõri fel-
ügyelet fokozása a 7-es fõúton,
ezáltal a balesetek számának a
csökkentése. Elmondható, valóban
beállt egy csökkenés, a rendõri je-
lenlétnek köszönhetõen a balese-
tek száma a tavalyihoz viszonyít-
va 45 százalékkal csökkent a nyári
idegenforgalmi szezon alatt. 

A pályázat egyéb fõ elemei kö-
zé tartozik a járõrútvonalak kiter-
jesztése, súlypontozása  Nagyka-
nizsa keleti városrészére, továbbá
lakóközösségi programok, vala-
mint az “Egy hét gyermekeink
biztonságáért – Útvesztõk, útke-
resõk” akadályverseny lebonyolí-
tása novemberben. Zalakaros vá-
rosa idegenforgalmilag a Kapi-
tányság legfrekventáltabb területe
– hangsúlyozta dr. Molnár József.
Gyógyfürdõje, strandja sok-sok
embert fogad környékünkrõl, az
országból és külföldrõl egyaránt. 

Az elmúlt években a lakosság
nyomasztó élményként élhette
meg a fejlõdõ turizmussal, növek-
võ idegenforgalommal együtt járó
bûnelkövetõi körök megjelenését,
ezzel javaiknak fokozott mértékû
veszélyeztetését. A betörések, a
besurranásos lopások, a strandlo-
pások, illetve a gépjármûvekkel
kapcsolatos bûncselekmények

visszaszorításának és megelõzésé-
nek érdekében 2005. nyarán
Zalakaros belvárosában, a gyógy-
fürdõ közelében sikerült létrehoz-
ni egy Bûnmegelõzési Irodát. 

Az elõzõ évek sikerein felbuz-
dulva az idei évben július 2-án
ismét megnyitották az irodát,
melynek mûködésében a Nagy-
kanizsai Rendõrkapitányság
Bûnmegelõzési csoportja,
Zalakaros város rendõrõrse, s ki-
képzett, nagykanizsai középisko-
lákban tanuló kortárs-segítõ diá-
kok vettek részt. A 25 kortárs-se-
gítõ képzésére, kiképzésére az
iroda megnyitását megelõzõen
Balatonmáriafürdõn rendezett
bûnmegelõzési táborban került
sor, ám olyan diákok is részt vet-
tek a munkában, akik már több
éve tevékenykednek kortárs segí-
tõként, így összesen 36 fõ segí-
tette a rendõrség munkáját. A tá-
borhoz szükséges pénzügyi ala-
pot pályázati pénzbõl, az önkor-
mányzattal közösen sikerült elõ-
teremteni. A képzésben részt vett
fiatalok hatékonyan közremû-
ködtek az iroda munkájában is,
melynek vezetõi tevékenységet a
Bûnmegelõzési Csoport tagjai
látták el. Jelenlétüknek köszön-
hetõen a város területén a vagyon
elleni bûncselekmények száma
jelentõsen csökkent, különösen
igaz ez a pihenni, üdülni vágyók
sérelmére elkövetett strandlopá-
sokra (mindösszesen 3 történt
adott idõszakban). A nyár folya-

mán a fürdõ biztonsági szolgála-
ta jelezte, hogy több nap egymás
után pénztárcalopást jeleztek fe-
léjük, melyek elkövetésére min-
den esetben a 3-as számú meden-
ce melletti fogasokon elhelyezett
táskáknál történt. A figyelõszol-
gálat munkájának eredményeként
sikerült tetten érni egy 64 éves
nyugdíjas nõt, aki abban az idõ-
pontban több, mint harmincezer
forint készpénzt tartalmazó pénz-
tárcát tulajdonított el. Korábbi
sértetteket felkutatni nem sike-
rült, azonban a pénztárcalopások
megszûntek. A Bûnmegelõzési
Iroda mûködtetésével folyama-
tossá vált a közterületi jelenlét.
Az állampolgári visszajelzések
alapján kijelenthetõ, hogy a la-
kossággal való kapcsolattartás
ezen közvetlenebb formája fo-
kozta a rendõrség iránt érzett bi-
zalmat, a tulajdon elleni bûncse-
lekmények visszaszorítása növel-
te a rendõrség munkája fölött ér-
zett elégedettséget, ezzel is pozi-
tívan befolyásolva a szubjektív
biztonságérzetet. Az iroda mûkö-
déséhez szükséges financiális
feltételeket Nagykanizsa Megyei
Jogú Város Önkormányzatával
írt közös pályázatunk, illetve
Zalakaros Város Önkormányzata
biztosította. A Bûnmegelõzési
Irodát a rendõrség szeretné a
2008-as év nyarán is mûködtetni,
sõt tevékenységi körét az egész
üdülõövezetre kiterjeszteni ke-
rékpáros figyelõszolgálat ellátá-

sával. A mûködtetéséhez szüksé-
ges pénzügyi alapot, Zalakaros
város önkormányzatával karölt-
ve, pályázati úton szeretnék el-
nyerni. 

Nagykanizsa strandfürdõjén ez
év nyarán vezették be elsõ alka-
lommal a kortárs segítõk járõr-
szolgálatát – folytatta a kapitány-
ságvezetõ. A strandfürdõ területén
történõ járõrözésben már kellõ ta-
pasztalattal rendelkeztek a közép-
iskolások, ugyanis Zalakaros vá-
rosában immár három éve végez-
nek hasonló jellegû munkát. Az
ott végrehajtott munka eredmé-
nyessége, népszerûsége adta az
ötletet, hogy városunk fürdõjében
is célszerû lenne fiatalok bevoná-
sa a bûnmegelõzési tevékenység-
be. A strand ügyvezetõjével
egyeztetve a nyári idõszakban na-
ponta két-négy fiatal látott el jár-
õrszolgálatot a strandfürdõ terüle-
tén „POLICE” feliratú pólókban.
A fiatalok mellett hivatásos rend-
õr folyamatos szolgálatot nem lá-
tott el, de egyrészt a Közrendvé-
delmi Osztály járõrei naponta két-
szer járõröztek a fürdõ területén,
másrészt állandó telefonkapcso-
latban állt velük a Bûnmegelõzési
Csoport vezetõje, illetve munka-
társai.  Míg tavaly huszonegy, a
2007-es évben egyetlen egy alkal-
mi lopás történt a szabadtéri fürdõ
területén. Egy gyanúsan viselkedõ
személyre is felhívták a figyelmet
a gyerekek, akinél a helyszínre ér-
kezõ járõr engedély nélkül tartott
gázfegyvert talált. A szolgálatot
teljesítõ fiatalok munkájával a
fürdõ vezetõje, illetve munkatár-
sai meg voltak elégedve, ezért jö-
võre is folytatják. 

Végezetül megköszönte az
együttmûködõk és a megjelent
kortárs segítõk munkáját. A leg-
jobban dolgozó kortárs segítõ,
Takács Melinda, Horváth Viktó-
ria, Balogh Mihály, Billege Ba-
lázs és Nagy Gabriella ajándékot
vehetett át Szirtes Lajos polgár-
mestertõl.

Bakonyi Erzsébet
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Pályázatokról számolt be a rendõrség

Nagy általánosságban nézve
a helyzetet, ma már tucatjával
kapjuk a híreket arról, ha egy
magyar labdarúgó tehetség ti-
nédzser-éveiben külföldre (álta-
lában tõlünk nyugatabbra) ke-
rülhet, hogy az ottani klubok
valamelyikében csiszolják to-
vább tudását. Valami hasonló-
ban lehet része jelenleg Nagy
Gergõnek is, hiszen a kanizsai
15 esztendõs futballista az SK
Sturm Graz akadémiáján ta-
nul, edz, játszik – és persze gó-
lokat lõ...

– Miként kerültél ki az ausztri-
ai gárda futball-központjába?

– A graziaknál még február-
ban hirdettek meg játékos-bör-
zét, melyre az én korosztályom-
ban is várták a tehetséges fiata-
lokat – avatott be minket a kez-
detekbe itthon az NUFC-nél,
majd a ZTE-nél is megfordult já-
tékos. – Miután az elsõ váloga-
táson megfeleltem, következett a
további rosta újabb ügyességi,
technikai és taktikai feladatok-
kal, s így lettünk egyre keveseb-
ben, végül aztán én is a elnyer-
tem a Sturm tehetséggondozói-
nak tetszését.

– Hogyan sikerült a beilleszke-
dés, illetve melyik korosztályban
bizonyíthatsz?

– Nincsen sok külföldi, ennek
ellenére nem volt semmi gond
azzal sem, hogy a nyelvtudá-
som még egy kicsit akadozik.
Idõvel gondolom, ezzel sem
lesz probléma, hiszen az  aka-
démia négy éve erre nagyon
sok lehetõséget ad a továbbiak-
ban. Most az elsõ évben egyéb-
ként kimondottan a labdarúgá-
son van a hangsúly, s ebben
bátran kijelenthetem, nincs
hátrányom, sõt... Ami a csapa-
tomat illeti, az U17-es korosz-
tályúakhoz kerültem, s komoly
bajnoki rendszerben, a Totoju-
gendliga küzdelmeiben mérkõ-
zünk hétrõl-hétre az egykori
osztrák válogatott Arnold Wetl
irányításával.

– Hogyan képzeljünk el egy
osztrák klub utánpótlásgárdáját?

– Elõször is hétköznap mindig
van tréning természetesen, eb-
bõl kétszer délelõtt is foglalkoz-
nak velünk intenzíven. A mecs-

cseinket vasárnap rendezik, s mi
nem a nagy grazi arénában, ha-
nem a Sturm-központ centerpá-
lyáján játszunk. Az igazi élmény
azonban az idegenbeli találko-
zók alkalmával van. Ilyenkor
már több esetben is elõzõ nap
utaztatnak minket az adott hely-
színre emeletes buszon, mely a
három korosztályos csapatot fu-
varozza. Magán az akadémián
egyébként mindenre odafigyel-
nek velünk kapcsolatban, s
ahogy mindenki, én is úgy kap-
tam az elhelyezést, hogy egy
szobatársam van.

– Mennyiben más világ az
osztrák futballt övezõ körítés?

– Már az hihetetlen, ami a
Sturm csapatát körülveszi Graz-
ban. Nem is oly rég éppen szer-
dai fordulót bonyolítottak náluk,
s az innsbruckiak ellen 18 ezren
buzdították a csapatokat a grazi
fekete-fehérek stadionjában, va-
gyis a UPC-Arénában. Elké-
pesztõ volt a hangulat, a meccs
felvezetése, s ennél ott talán
csak akkor nagyobb a felhajtás,
ha a városi rivális GAK az el-
lenfél. Ami viszont meglepõ,
hogy a jövõ évi Eb-nek nincs
nagy visszhangja, lehet amiatt,
mert Grazban nem rendeznek
mérkõzéseket...

– Gondoltad volna, hogy egy-
szer majd ilyen korán külföldön
kaphatsz nagy lehetõséget?

– Imádom a focit, s már akkor
jó gárdában szerepelhettem,
amikor a Zrínyi-iskolába jár-
tam. Aztán jött az UFC és a
ZTE, s ezeknél a kluboknál is
fejlõdtem, köszönhetõen olyan
edzõknek többek között, mint

Faller Zoltán, Catalin Azoitei,
Holdosi János vagy éppen
Kámán Attila.

– Az eddigi legnagyobb kinti
élményed?

– A Totojugendligában nem-
rég a linzi gárdával mérkõztünk,
mely akkor vezette a tabellát, s a
meccs végén engem választottak
a legjobb játékosnak. Talán ez
jelentette igazán elõször azt,
hogy végképp befogadtak a
klubnál.

Némi szervezõmunka, s a
kiskanizsai Horváth György segít-
ségével sikerült megszólaltatni
Gergõ edzõjét, a 37 éves, 21-sze-
res osztrák válogatott Arnold
Wetlt is a grazi Sturm-központ-
ban: 

– Magyar játékosomnak na-
gyon jó adottságai vannak, va-
gyis tehetsége megkérdõjelezhe-
tetlen, ami jó technikai tudással
és megfelelõ játékintelligenciá-
val párosul. A továbbiakban
persze nagyon sok függ tõle is, s
úgy gondolom, mi ehhez itt a
szükséges hátteret megteremtet-
tük. Akadémiánkon minden csa-
pathoz külön szakmai stáb tar-
tozik, s a futballistáink egészsé-
gére is maximálisan odafigye-
lünk, illetve abban is segíteni
tudunk, hogy a késõbbiekben a
hétköznapi életben is boldogulni
tudjanak.

Polgár László

Nem is oly messze, mégis oly távol...Mégsem olyan sima. Kitettek
magukért a Nagykanizsa Ants
csapatának baseballosai, hiszen a
bajnoki döntõ harmadik, egyben
szentendrei mérkõzésén felülmúl-
ták a Sleepwalkers gárdáját. Ezen
a bizonyos találkozón a vendégek
igazi taktikus játékkal 10:6-ra
nyertek ellenlábasukkal szemben,
s ezzel összesítésben 1-2-re vál-
toztatták az állást. A vasárnapi
meccs már nem sikerült ennyire
jól, mivel a házigazdák 9:3-ra
gyõztek, így mindent egybevetve
3-1-re vezetnek. Ami még kelle-
metlenebb kanizsai szemszögbõl,
hogy a bajnoki döntõ ötödik pár-
harcát is Szentendrén rendezik, s
a négy gyõzelemig tartó fináléban
ott nyerniük kell, máskülönben...
No, de múlt szombaton bebizo-
nyosodott, a küldetés egyáltalán
nem lehetetlen.

Balatonfûzfõn jártak. A Du-
nántúli Vízilabda-bajnokság elõtt
a Kanizsa VSE serdülõi Fûzfõrõl
hozták haza a Delfin-kupát, há-
rom csapatot maguk mögé utasít-
va. A fiataloknál Szabó Szilárd
mellett Kéri Péter is bemutatko-
zott, mint új edzõ, Bedõ Krisztián
pedig gólkirály lett a tornán 13
találattal. A kanizsaiak keretét
Szabó M, Bedõ, Sashalmi,
Gyana, Bácsai, Lukács, Molnár,
Vitári, Skriba, Vadkerti, Herczeg
és Schmidt alkotta, s a bajnokság-
nak is ezzel a játékosállománnyal
vágnak neki. 

Õszi verseny a Sétakertben. A
TRI-CO Triatlon Klub hagyomá-
nyos Õszi Duatlon versenyén a
Sétakertben és környékén majd
nyolcvanan gondolták úgy, hogy
teljesítik a kerékpározás-futás ver-
senytávját. A korcsoportok szerinti
lebontásban meghirdetett versen-
gés legnépesebb mezõnyeiben a
következõ gyõztesek értek be el-
sõként. Óvodások, fiúk: Kiss Mi-
hály. I. korcsoport, lányok: Kunics
Réka (Kõrösi). II. korcsoport, lá-
nyok: Fáró Panni (Keszthely). Fi-
úk: Péter Brúnó (Keszthely). III.
korcsoport, lányok: Fáró Kriszti-
na (Keszthely). Fiúk: Bakonyi
Patrik (Gelse). V. korcsoport, fi-
úk: Berke Dávid (Keszthely)

Legea nõi nagypályás labda-
rúgó bajnokság. Páterdomb Lsc
– Avantgard Kanizsa Nfe (2:2)
3:3. Zalaegerszeg, 50 nézõ.
Nagy küzdelem, gyenge játékve-
zetés! Góllövõk:  Vitykó Andrea
(2), Szilágyi Cintia. Jók:  Hans
Veronika, Kanizsai Dorottya,
Baloghné M. Andrea. 

Szakmai szemmel:
Gergõnek remek 
a játékintelligenciája

A kanizsai Nagy Gergõ és az osztrák fociakadémia
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VEGYES

JÁRMÛ

Új tárlatra készül a Magyar
Plakát Ház. A XIX.-XX. század
fordulója rekláméletének be-
mutatására vállalkoztak – tud-
tuk meg Kõfalvi Csillától, a köz-
gyûjtemény vezetõjétõl. 

– Az anyag nagy része a Ma-
gyar Kereskedelmi és Ven-
déglátóipari Múzeumé, s úgy
próbáltam összeválogatni a kö-
zönség elé kerülõ plakátokat,
hogy azok jól reprezentálják ezt
az idõszakot, a boldog békeidõket
– mondta a szakember. – A kiállí-
tás kapcsán megújítjuk az instal-
lációkat, enteriõröket alakítunk
ki, megpróbáljuk a nagyvárosi
környezetet megidézõ fotómontá-
zsokkal is visszaadni a kor han-
gulatát. Mintegy száz plakát áll a
rendelkezésünkre, de ezek közül
számos olyan nagy méretû, hogy
valószínûleg csak a reprodukció-
jukat tudom kiállítani. S hogy tel-
jes legyen az összhang, lesznek a
korban divatos plakáthengerek
is.

Kõfalvi Csilla kérdésünkre el-
mondta, januárban pedig egy, az
ötvenes évek hiperszocializmusa,
a szélsõségekkel teli Rákosi-éra
plakátjaiból összeállított kiállítás
nyílik.

H.A.

A Közmûvelõdési és Város-
szépítõ Egyesület szüreti mulat-
ságot szervezett Miklósfán, a
felvonulás késõ délután indult a
Mindenki Házától.

Mindenki azzal jött, amivel tu-
dott, ki fogattal, traktorral, kapá-
lógéppel, de olyan is akadt, aki
kerékpárra pattant, s úgy próbált
lépést tartani a menettel. Ez nem

volt túl nehéz, hiszen a helyi is-
kolások néptáncosai a szüreti me-
net több pontján adtak ízelítõt tu-
dásukból, aminek idejére megállt
a társaság. 

A fõ szervezõ és támogató,
Aranyos László elmondta: elsõ
alkalommal tavaly rendeztek ha-
sonló mulatságot Miklósfán, s a
hagyományt jövõre is folytatni
kívánják. 

H.A.

Fából készítette el a Nagy-
Magyarország Emlékmû való-
sághû mását a Kiskanizsai Ál-
talános Iskolában mûködõ fafa-
ragó klub. 

Horváth Ferenc, a klub tagja
lapunknak elmondta, hogy még
idõsebb Popellár Jenõ tanár úr
szerettette meg a klub tagjaival a
fafaragást, amelytõl azóta sem

tudnak elszakadni. Ezért tíz év
óta hétrõl-hétre összejön a csapat,
s a régi szép idõkhöz hasonlóan a
ma már nyugdíjas, ámde változat-
lanul aktív pedagógus irányításá-
val folyamatosan faragnak. A
Horváth Ferenc, Török János,
Kálovics László, Dávidovics
László és Marton János összeté-
telû fafaragó csoport ezúttal a
Nagy-Magyarország Emlékmû
kicsinyített mását készítette el
hársfából, Horváth Ferenc édes-
apja hetvenkilencedik születésna-
pi ajándékaként. A munka nagy
részét Török János vállalta magá-
ra, de a többiek is besegítettek. 

Jövõre egy új hirdetõtáblát sze-
retnének készíteni a Sarlós Bol-
dogasszony Templomhoz.  

Horváth Attila  
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SZOLGÁLTATÁS

ÁLLÁSINGATLAN

Belvárosban 800 m2-es építési terü-
let eladó. Érd.: 30/227-3294 (6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-
6072 (6086K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt te-
tõtéri, azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-
es + galériás, turbókazános, kétszobás
lakás 9,99 millióért eladó, akár önrész
nélkül is. Érd.: 30/901-9013 (6078K)

Elcserélném nagykanizsai, 44 m2-es,
földszinti, 1,5 szobás, felújított, egyedi
fûtéses, önkormányzati lakásomat egy-
szobás, önkormányzatira. Érd.: 30/958-
7390, 93/322-537 (6092K)

Látóhegyen a szeszfõzde feljárónál
525 négyszögöl szõlõ-gyümölcsös két-
szobás lakóházzal (extra bútorokkal be-
rendezett konyha, fürdõszoba ) nagy te-
rasszal, pincével, présházzal eladó.
Érd.: 20/335-6095, 30/3788-757
(6098K)

Opel Agila 3 éves, 22.000 km-rel,
haláleset miatt eladó. Érd.: 93/315-526
(6091K)

Hivatásos gépkocsivezetõ, nagy
gyakorlattal állást keres! Tel.: 30/529-
5647 (6094K)

Festõmûvész régi olajfestmények
tisztítását, hibák javítását vállalja. Érd.:
30/3233-820 (6097K)

Szakdolgozatok, egyéb anyagok
gépelését, számítógépes szerkesztést
vállalok rövid határidõvel. Érd.:
30/9932-534 (6090K)

Új állapotú, 170 literes prés eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásárolok
régi dísz és használati tárgyat, porce-
lánt, képet, könyvet, régi újságokat,
stb.! Érd.: 20/555-3014 (6083K)

Almaértékesítés: Idared, Golden
és más téli fajtákból Nagykanizsa,
Kisfaludy u. 2/c. szám alatt házhoz
szállítással is. Tel.: 93/312-479,
20/570-7717 (6084K)

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a
vízparton kétszintes (40 m2

szintenként) nyaraló eladó.
Érd.: 30/227-3294

Állás 

Újra megnyílt! 
a Tandem Autókereskedés
Nagykanizsa, Király u. 3.

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-
onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:

esztergályos szakirányú 90.000 – 110.000 Ft
hegesztõ szakirányú 80.000 – 120.000 Ft
CNC gépkezelõ szakirányú 100.000 – 150.000 Ft
hajlító kiszolgáló-gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
lyukasztó gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
festõ-mázoló szakirányú 70.000 – 100.000 Ft
bõrszabász szakirányú 80.000 – 120.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
varró                                      szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft
pék                                         szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft
árukiadó 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
árubeszállító 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
informatikus fõiskola megegyezés szerint
villamosmérnök                     fõiskola v. egyetem megegyezés szerint
gépészmérnök                        fõiskola v. egyetem megegyezés szerint
olajmérnök                             fõiskola v. egyetem megegyezés szerint

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–csütörtök: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–12.00 óra

OKTÓBER 12. 18.30
A tájban élõ Attila király

Csillagösvényen

Born Gergely 
mûvelõdéstörténész 

vetítettképes elõadása

Fából faragott Nagy-Magyarország

Jókedvû szüreti mulatság Miklósfán

Boldog
békeidõk

Túra
Október 6. Zalagyöngye -
IVV túra 10, 20 km
Indulás:
7.00 KÖGÁZ-parkoló
Érkezés:
19.00 KÖGÁZ-parkoló
Gyalogtúra útvonala:
kiírás szerint
Részvételi díj: 500 Ft

Lovaskocsis szüreti felvonuláson járták végig a Pipitér óvoda Nagy-
rác úti egységének ovisai azokat az utcákat ahol élnek. Kiskanizsán
régi tradíciója van a szüretnek, és az óvoda programjába is illeszkedik
a hagyományápolás – mondta Tálasi Ferencné tagóvoda vezetõ. Ne-
mes Imre és Horváth László, a valamikori óvodások nagyszülei szem-
mel láthatóan szívesen vállalták a fuvart, a gyerkõcök kocsikáztatását.

Ovis szüreti felvonulás

A Nagykanizsai Rendõrkapitányság a Btk.
318.§. (1) bekezdésbe ütközõ, és a (2) bekez-
dés c pont szerint minõsülõ üzletszerûen elkö-
vetett csalás vétség miatt nyomozást folytat a
fenti képen látható Páli László ismertebb ne-
vén „PURCI”  becenevû  személy ellen.

A rendelkezésre álló adatok alapján nevezett személy Nagykani-
zsán illetve az országban több helyen is külföldi munkalehetõséget
ígért különbözõ személyeknek, és ezért általában 12.000 Ft-ot vett át
egy elismervény ellenében majd ezek után többet nem jelentkezett.

A rendõrség kéri azon személyek jelentkezését, akiknek Páli Lász-
ló külföldi munkát ígért, illetve azokét, akik ezért pénzt is adtak át
nevezett személynek.

Jelentkezni munkaidõben a Nagykanizsai Rendõrkapitányság,
Nagykanizsa Király út 49., illetve a 06-93-312-190/57-70 melléken
Kakucs Péter rendõrszázados úrnál, valamint a 107-es segélykérõ
számon lehetséges. 

Rendõrségi felhívás
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Megtartotta elsõ foglalkozá-
sát a Nagykanizsai Kereskedel-
mi és Iparkamara által létreho-
zott Gyakorlati Képzõk Klubja. 

A Kamara Szolgáltató Irodájá-
ban megjelent munkahelyi vezetõ-
ket Varga Zsófia titkár köszöntötte.
Elmondta, nyitott a rendszer, öröm-
mel veszik a nem kamarai tagok
részvételét is a klubfoglalkozáso-

kon. Szeretnének a közeljövõben
több tematikus klubot is létrehozni.
A fodrász szakmai klub találkozó-
jára a napokban kerül sor, és minõ-
ségügyi, minõségbiztosítási szak-
mai klub megalakítását is kezde-
ményezte néhány kamarai tag. 

Dr. Balogh Imre szakképzési
tanácsadó elöljáróban elmondta,
azért tartották fontosnak a Gya-
korlati Képzõk Klubjának létre-

hozását, mert több mint százhúsz
cég, egyéni vállalkozó foglalkoz-
tat tanulókat és az utóbbi idõben
bekövetkezett törvényi változá-
sok nem jutottak el hozzájuk,
nem tudatosult, hogy milyen új
szabályokat kell nekik betartani,
milyen elvárások vannak velük
szemben, illetve milyen kedvez-
ményeket vehetnek figyelembe.
Majd elõadásában röviden ismer-
tette a törvényi változásokat a
szakképzési törvény, illetve a
szakképzési hozzájárulás elszá-
molása területén. 

Az elmúlt évben változások
történtek az Országos Képzési
Jegyzékben, a moduláris rend-
szerben, a vizsgakövetelmények-
ben. Többek között ennek ered-
ményeként a szakmák mintegy fe-
le megszûnt, illetve beépült más
szakképesítésekbe, tehát a koráb-
ban közismert szakmákat nem ta-
láljuk az OKJ-ben. Az elõadó fel-
vázolta a modul rendszer lénye-
gét, illetve azt, hogy mit jelent eb-
ben az esetben a képzés a tanuló-
nak, a képzõhelynek. Felhívta a
jelenlévõk figyelmét, ha a módo-
sítások nem a kívánt eredményt
érik el a gazdaságban, akkor azt
jelezzék a kamarának, hogy to-
vábbítani tudják érdekérvényesítõ
szerveik felé a problémát. 

B.E.

Az új vagyontörvény a regio-
nális vízközmûveket kivonja a
tartósan állami tulajdonban ma-
radó cégek körébõl. A Védegylet
nyílt levélben fordult Fodor Gá-
bor, környezetvédelmi és vízügyi
miniszterhez, hogy a szektorban
lehetõleg ne szülessenek átgon-
dolatlan privatizációs lépések.

A vízközmûvek privatizálása a
nemzetközi tapasztalatok alapján
rendkívüli társadalmi problémák
forrása lehet, de itthon is okozhat
gondokat, ahogy ezt a részben pri-
vatizált Budapesti Vízmûvek kö-
rüli sorozatos botrányok is jelzik.
Az átgondolatlan magánosítás
környezeti problémákkal is járhat,
mert a magáncégek a fogyasztás
növelésében érdekeltek, az önkor-
mányzatok pedig nehezebben tud-
ják megvédeni vízbázisukat. A de-
mokratikus kontroll lehetõségét
ellehetetleníti, hogy homály fedi a
magán-szektor bevonásának fel-
tételeit, a szerzõdésekhez ugyanis
nem lehet hozzáférni. 

A Védegylet szerint a vízköz-
mûvek eladása pusztán közgaz-
daságtani szempontból sem fel-
tétlenül kívánatos: a vízközmû
természetes monopólium, ahol a
verseny nem valósítható meg, a
vízfogyasztás pedig megkerülhe-
tetlen. A Nemzetközi Valutaalap
(IMF) azt állapította meg, hogy
az önkormányzatok a magánsze-
replõknél gyakran olcsóbban tud-
nak fejlesztési forrásokhoz jutni. 

A Védegylet úgy látja, hogy
addig felelõtlenség privatizálni,
amig nem készülnek elemzések
az alternatívákról, nem születik a
szektorban folyó átalakítások tár-
sadalmi hatásairól érdemi felmé-
rés, és egyáltalán nem megoldott
a független és erõs szabályozás. 

A szervezet nyílt levelében ezért
többek között arra kérte az ágazat
legfõbb irányítóját, hogy a vízköz-
mûvek további átgondolatlan érté-
kesítése elõtt készüljön átfogó ér-
tékelés az eddigi privatizáció hatá-
sairól és mielõbb szülessen meg a
magánszektor bevonását szabályo-
zó, a hozzáférést, az elérhetõséget
és a minõséget garantáló vízköz-
mû törvény és vízközmû-hatóság. 

greenfo.hu

A Kanizsa Vásár keretében
október tizenkettedikén, neves
szakértõk részvételével kerül
sor egy, a megújuló energiával
kapcsolatos konferenciára,
amelynek nem titkolt célja,
hogy a városba csábítsák a
szakterület jelentõs szereplõit, s
elõsegítsék esetleges gyártóka-
pacitások megtelepedését –
mondta Cseresnyés Péter alpol-
gármester a szakmai programot
beharangozó sajtótájékoztatón.

Cseresnyés Péter leszögezte,
bár korábban már sok szó esett a
Nagykanizsa földrajzi fekvésébõl,
gazdaságpolitikai adottságaiból
fakadó lehetséges elõnyökrõl,
azokat mégsem sikerült megfele-
lõen kiaknázni a korábbi években.
Leszögezte, ma már nem az a cél,
hogy a város a megújuló energiák

hasznosításában érjen el jelentõs
eredményeket, hanem az, hogy a
szakmához kapcsolódó berende-
zések, eszközök gyártása jelenjen
meg Kanizsán. Megjegyezte, szá-
mos olyan cég tevékenykedik már
ma is a városban, amelyek bekap-
csolódhatnának az ágazatba, ilyen
például a DKG-East Zrt.  

Az alpolgármester hangsúlyoz-
ta, megnyerte az ügynek dr.
Matolcsy Györgyöt, a polgári
kormány korábbi gazdasági mi-
niszterét is, aki szintén részt vesz
a Medgyaszay Házban megren-
dezendõ konferencián. 

A rendezvény másik szervezõ-
je a Zsigmondy Vilmos és Szé-
chenyi István Szakképzõ Iskola,
amely e napot egy másik projekt
zárásával köti össze – mondta el
az intézmény vezetõje, Mérksz
Andor. 

Az igazgató elmondta, még
korábban indult egy, a csáktor-
nyai szakképzõ iskolával közös
program, amely keretében köl-
csönös tapasztalatcserére kerül
sor a magyar és a horvát diá-
kok között. Elõbbiek a hazánk-
ban még egyedülálló, a meg-
újuló energia-hasznosításhoz
kapcsolódó speciális kanizsai
képzés, utóbbiak pedig a kerá-
miakészítés terén megszerzett
információkat tudják átadni a
partnernek.

E projekt zárására kerül sor a
konferenciával egy idõben,
amikoris átadják az Erdész utcai
gyakorlótelepen a demonstrációs
energiaparkot, amit a horvát és
magyar diákok közösen építet-
tek. 

H.A.
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Szabaduljon meg komor hangulatától,
hiszen eljött annak is az ideje, hogy azt
tehet, amit akar. Pontot tehet régóta be-
fejezetlen ügyei végére is. Érzelmi életé-
be vigyen új színt, új meglepetéseket.

Változásokra számíthat a magánéletében,
a munkahelyén. Új kihívásoknak kell
megfelelnie. Ha nem szalasztja el a kínál-
kozó lehetõséget, sikerrel járhat. A partne-
rével is jó döntéseket hozhat a napokban.

Ingerülten reagálhat környezete megjegy-
zéseire. Nem akar veszekedni önnel senki
sem, ha türelmes rá fog jönni. A bolygók
állása szerelmi téren is konfliktust okoz-
hat, de hamar jóra fordul minden.

A munka és a szerelem terén is napsütéses
napokra számíthat. Több lehetõség közül
választhat, gondolkodjon, mielõtt döntést
hoz. Párkapcsolatát, ha eddig még nem tet-
te meg, erõsítse meg jegygyûrûvel is.

Lazítson egy kicsit, hiszen megfeszített
tempóval tett eddig eleget a kötelezettsé-
geinek. Túlburjánzó energiája partnerére
is hatással van. Vegye észre, õ egy kicsit
lassítani akar.

Pozitív történések villanyozzák fel a lel-
kivilágát. Egy szép utazás reménye ke-
rülhet elõtérbe, ami azonban elvonja fi-
gyelmét egyéb kötelezettségeirõl. Szép
idõszakra számíthat a kedvesével. 

Több jó elképzelése is van jövõjét illetõen,
de megvalósításukban bizonytalan. Ha
ügyesen fog hozzá, hosszú távon megala-
pozhatja a jövõjét. A partnerével közös cé-
lok megvalósítására is alkalmas az idõ.

Érzelmi stabilitás nem jellemzõ önre a na-
pokban. Ennek ellenére, ha kedvére való
feladattal bízzák meg, egy-kettõre megjön
a kedve. Ha fizikailag kifárad, a kedvese
akkor is meg lesz önnel elégedve.

Ideje lenne jobban beosztani szabadidejét,
energiáját. Fontos, hogy jusson ideje a mun-
ka mellett a továbbképzésére is, mert anyagi
gyarapodásra csak úgy számíthat. Partneri
kapcsolatának sem ártana több figyelem.

Negatív hatással lehet önre valaki a kör-
nyezetében, de ne csüggedjen, ne legyenek
álmatlan éjszakái. Foglalja le magát zene-
hallgatással, olvasással. Érzelmi életével
nincs gond, csendes napok várnak önre. 

Némi idegeskedés jellemzi hétköznapjait,
de mindez azért van, mert halasztja
teendõit. Ha összeszedi magát, minden a
régi kerékvágásban halad. Kapcsolatára a
kiegyensúlyozottság lesz a jellemzõ.

Ha úgy érzi, nem tud dönteni egy fontos
kérdésben, kérjen véleményt barátjától és
családtagjaitól. Egy kívülálló másképp
látja a helyzetet. A magányos halak szép
szeptemberi hétvégékre számíthatnak. 

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Óvnák a
vízmûveket

Konferencia a megújuló energiáról

Gyakorlati képzõk klubja alakult

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közbiztonságáért és
Közlekedésbiztonságáért Alapítvány

Székhelye: 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. 
Közhasznúsági jelentés 2006. évrõl

(adatok: eFt-ban)
Megnevezés Elõzõ év Tárgyév
A. Összes közhasznú tev. bev.:
Közhasznú célú mûködésre kapott 
támogatás az alapítótól: - -
Egyéb bevétel: 92 66
Összesen: 92 66
B. Vállalkozási tev. bevétele: - -
C. Összes bevétel (A+B) 92 66
D. Közhasznú tev. ráfordításai:
Kiadások támogatásokra 2700 1208
Egyéb kiadások 87 51
Ráfordítást jelentõ eszközváltozások 86 84
Összesen: 2873 1443
E. Vállalkozási tev. ráfordításai: - -
F. Összes ráfordítás (D+E): 2873 1443
G. Közhasznú adózás elõtti eredmény -2781 -1377
H. Adófizetési kötelezettség - -
I. Vállalkozási eredmény (B-E) - -
J. Közhasznú tev. eredménye (G-H) -2781 -1377
Elõzõ évek módosításai: 0

(folytatás a címoldalról)
Most az Egri János, Oláh Kál-

mán és Balázs Elemér nevével
fémjelzett Trio Midnight formá-
cióval lép színpadra. Az
eMeRTon-díjas Csepregi Gyula a
Dörnyei Quartet kíséretével lép
színpadra. A kitûnõ szaxofono-
sok palettáját színesíti Elek Ist-
ván, ki Szendõfi Péterrel, és a
Fusio Grouppal kínál improvizá-
ciókkal tarkított színvonalas ze-
nét. Az igényes hazai jazz kedve-
lõk nem kis örömére, László Atti-
la Quintett „álnéven” fellép az
idei Cserfõi Jazzland kiemelkedõ
társulata a Borbély Mûhely is. A
fenti sztárokon kívül láthatjuk és
hallhatjuk még a fiatal, ígéretes
zenészekbõl álló Soul What
együttest és a Sárik triót.

Cz.Cs.
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Bár a legutóbbi közgyûlésre
nem került be a Magyar Máltai
Szeretetszolgálat által Kiska-
nizsán indítandó családi napkö-
zivel kapcsolatos elõterjesztés,
dr. Báthy Andrásné, a karitatív
szervezet nyugat-dunántúli ré-
giójának titkára mégsem pesz-
szimista. Még ha a következõ
közgyûlés tárgyalja is az anya-
got, csupán óráik maradnak ar-
ra, hogy határidõre benyújtsák
a minisztériumi jóváhagyásra
az új szolgáltatás anyagait. 

– Szeretnénk a Munkácsy ut-
cai üres épületben kialakítani új
szolgáltatásaink központját, s itt
hoznánk létre a családi napközit
is, amire az elõzetes igényfelmé-
rés alapján jelentõs igény mu-
tatkozik. Itt gyerekfelügyelet,
játszóház lenne a kisgyermekek
számára, így az anyuka is el
tudna menni dolgozni, hiszen mi
vigyáznánk a kicsire. Öt-hét kis-
gyermeket tudunk majd fogadni,
de tizenöt-tizenhét gyermek szü-
lei jelezték igényüket. A szolgál-
tatástól azt reméljük, hogy ezek
a gyerekek itt, Kiskanizsán jár-
nak majd óvodába, késõbb pedig
tán iskolába is, s nem viszik be
õket a városba. – mondta érdek-
lõdésünkre dr. Báthy Andrásné,
aki hozzátette – A családi nap-
közihez kapcsolódóan lesz még

egy új szolgáltatás: az idõsek
házi segítségnyújtó rendszere. A
házi segítségnyújtásra szintén
nagy igény mutatkozik, a felmé-
rések szerint elsõ körben tizen-
öt-tizenhat idõs embert lehetne
ellátni. Az új szolgáltatások és a
már meglévõ szervezeti egysé-
gek megfelelõ elhelyezéséhez
kértük az önkormányzat segítsé-
gét, s most csak arra várunk,
hogy a testület határozzon arról,
hogy megkaphassuk használatba
a Munkácsy utcai épületet, amit
aztán természetesen, egy kis ösz-
szefogással rendbe hoznánk. 

A régiós titkár azt is hozzátet-
te, a terveknek megfelelõen ja-
nuár elsejétõl indulnának a
szolgáltatások. Kis nehézséget
okoz azonban, hogy programju-
kat az elõírásoknak megfelelõen
október huszonhatodikáig be
kell fogadtatni a szaktárcával is.
Erre azonban minimális idõ ma-
rad, hiszen legközelebb most
már csak az október végi köz-
gyûlésen tárgyalhatja a testület
az ügyet. Ha nem születik dön-
tés, vagy nem kerül a közgyûlés
elé az anyag, januártól nem in-
dulhat a családi napközi sem.
Ám dr. Báthy Andrásné azt
mondja, bízik a képviselõk jóin-
dulatában. 

H.A.

Keppel Julianna óvópedagó-
gusnak tanult, ám tanulmánya-
it valahogy mindig keresztezte
a tánc. Vagy tán éppen fordítva.
Meggyõzõdése, a táncházak, az
emberi, közösségi kapcsolatok,
erkölcsi értékek, jogszokások
továbbélésének hiánya, az egy-
házak szerepének gyengülése
vezette jelenlegi állapotába a
társadalmat, amikor a valós ér-
tékek semmivé foszlanak, s
mindent a pénz és a csillogás
határoz meg.

– Nekem valahogy mindig sze-
rencsém volt, a tanulmányaimat
végigkísérte a tánc – mondta
Keppel Julianna, aki a Kanizsa
Táncegyüttes egykori tagjaként
nemcsak a néptáncban van ott-
hon, hanem a társastáncban is,
ugyanis egyik alapítója az Erak-
lin Táncegyüttesnek. – Mindig
akadtak olyan tanárok, akik fon-
tosnak tartották a táncot és a
néprajzot. A társastánccal Sarlós
Dezsõ tanár úrnál ismerkedtem
meg. Õ nagyon ügyesen be tudta
csomagolni a kõkemény, életre
szóló intelmeit gyerekek számára
is érthetõ formába. Késõbb Sop-
ronba kerültem a tanulmányaim
révén, de itt sem szakadtam el a
tánctól. Amikor visszajöttem Ka-
nizsára, a Kanizsa Táncegyüttes-
ben táncoltam, ám három év el-
teltével felvetõdött a gondolat,
hogy alapítani kellene egy társas-
tánc klubot is, ami akkor még
nem volt a városban. Ekkor azon-
ban már választanom kellett a
néptánc és a társastánc között –
én az utóbbi mellett döntöttem, s
társaimmal együtt megalapítottuk

az Eraklin Táncklubot. Nem volt
könnyû dolgunk, hiszen nem ren-
delkeztünk ruhákkal, és táncta-
nárt is kellett keresnünk. Magán-
emberként azonban nem szakítot-
tam a néptánccal és népmûves-
séggel, néptánc-pedagógusi és
kézmûves-oktatói végzettséget is
szereztem. 

Keppel Julianna ma óvónõként
dolgozik a kiskanizsai Pipitér
Óvoda Nagyrác utcai telephe-
lyén. Az Aranymetszés Mûvésze-
ti Iskolában pedig hosszú évek
munkájával felépítette a Pitypang
Csoportot, akiket minden bizony-
nyal az egész város ismer, õk vol-
tak azok, akik minden jelentõ-
sebb megmozduláson palotással
kedveskedtek a nézõknek. A cso-
port épp a napokban oszlott fel,
tagjai közül többen más osztá-
lyokban, csoportokban folytatják
a táncolást. Idén újabb csoport
nem indult, majd talán jövõre,
ezért várják is azokat a gyereke-
ket, akik szeretnek énekelni, tán-
colni, szerepelni, szeretnek tábo-
rozni, s szívesen vesznek részt ré-
gi népszokások felelevenítésében.

– Még a legrosszcsontabb gye-
rekek is folytatják a táncolást,
akik pedig, amikor elváltunk, azt

mondták: „Mi aztán soha többet
nem táncolunk, ilyesmire nem
vesznek rá minket”. Úgy tûnik,
mégis csak sikerült õket egy kicsit
megfertõzni…

– Pedig komoly vetélytársak
vannak, internet, playstation, s
még sorolhatnánk…

– A gyerekekkel már kicsiny
óvodás koruktól foglalkozni kell,
ugyanis már ekkor látszik, ki az,
akinek van tehetsége a tánchoz.
Más az érdeklõdési köre, jobb a
mozgáskoordinációja, mint a töb-
bieknek. Óvodában mi erre figye-
lünk is, ám a folyamatnak az isko-
lában is folytatódni kell ahhoz,
hogy a gyermek igényévé váljon a

tánc, s értékként tekintsen rá. Ma
még, sajnos, csak  álom, hogy a
gyerekek általános iskolában tan-
tárgyként ismerkedjenek a népraj-
zunkkal, táncainkkal, szokásaink-
kal és hagyományainkkal, s tevé-
keny részvevõként nevelõdjenek
ezen gondolatvilág és szellemiség
részeseivé. Ám fontos, hogy a tár-
sastánc se maradjon ki a sorból.
Meggyõzõdésem, hogy sokat segít-
hetnének ezek a tevékenységek a
nemzettudat erõsítésében. A gye-
rekek ma sokkal öntörvényûbbek,
mint korábban. Egy kifejezés jól
jellemzi a szemléletüket, ez pedig
az „Akarom!”. Ezt sugározza az
utca, a tévé, a társadalom. A gye-
rekeknek szóló rajzfilmek többsége
minõsíthetetlen számomra. Nem
azt közvetítik a gyerekek felé, ho-
gyan kellene alkalmazkodni a szü-
lõkhöz, a társakhoz, a körülöttük
lévõ világhoz, hanem az ökölharc,
durvaság, trágár beszéd a megha-
tározó tartalmukban, ellentétben a
szeretettel, megértéssel, meséink,
dalaink egyedülálló világával, s
gyönyörû anyanyelvünkkel. Kelle-
ne egy kis terelgetés az értékek és
egészséges szokás – szabályrend-
szer felé. Ezek megkönnyítenék a
beilleszkedést, alkalmazkodást a

korosztályi csoportokba s végsõ
soron a társadalmi életbe.  Na-
gyon sok múlik azon is, hogy a
szülõ hogyan neveli a gyermekét.
Nem mindegy, hogy valaki egész-
séges módon szabályokat állít fel
a gyereknek, vagy a szerint nevel,
hogy mit szeretne a gyerek. A mai
gyerekek türelmetlenebbek, nyug-
talanabbak, de szülõi segítséggel,
buzdítással szárnyalni is tudnak.
Ezt láttam a pitypangosokon is.
De talán ez a türelmetlenség és
nyugtalanság a városi lét követ-
kezménye is, hiszen aki élt falun,
az tudja, hogy a vidéki életnek
pontos szabályrendje van. Ugyan-
is megvan a maga ideje a munká-
nak, a játéknak, és a kettõ nem
cserélhetõ fel. Ez is hozzájárulhat
ahhoz, hogy valaki jobban tudjon
alkalmazkodni a többiekhez. Azt
hiszem, neveléssel sok mindenen
tudnánk változtatni. A tánc pedig
jelentõs részben az alkalmazkodó-
képességrõl szól a móka és vidám-
ság, a közös munka mellett. Arról,
hogyan találom meg az összhan-
got a párommal és társaimmal,
amihez esetenként évek kellenek.

– Vajon vissza lehet még fordí-
tani ezt az állapotot?

– Ahhoz a média, a szemlélet-
mód, a hozzáállás és a politika
gyökeres átalakítására lenne
szükség – summázza röviden
Keppel Julianna a teendõket,
amelyek sajnos, csak álomnak
tûnnek manapság.

Mindemellett a szakember
úgy látja, az egyes települése-
ken sokat lehet tenni azért, hogy
az együvé tartozás érzése erõ-
södjön, s a hagyományaink iránt
érdeklõdõk tevékenyen átélhes-
sék azokat. Ezért kollégáival
többek között azt is tervezik,
hogy az adventi, karácsonyi,
farsangi és húsvéti ünnepkörhöz
tartozó szokásokat városi szin-
ten is felelevenítik, lehetõsége-
ikhez mérten a régmúlt mókái-
val együtt.

Horváth Attila
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A mai gyerekek türelmetlenebbek, 
nyugtalanabbak, ám szülõi segítséggel, buzdítással szárnyalni is tudnak

A tánc megtanított alkalmazkodni 
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Kulturális Örökség Napjai Kanizsán

Az október 12-14. között
megrendezésre kerülõ Kanizsa
Vásár – Általános Kiállítás,
Környezetvédelmi és Informa-
tikai Szakkiállítás, Konferencia
programjairól és készültségi fo-
káról tartott sajtótájékoztatót
Schwáger Konrád ügyvezetõ
igazgató és Cseresnyés Péter al-
polgármester.

– A város vezetése fontosnak
tartja az immár negyedik Kanizsa
Vásár megrendezését – hangsú-
lyozta Cseresnyés Péter. – Voltak
ugyanis kétkedõ hangok azzal kap-
csolatban, hogy folytatják-e a ren-
dezvénysorozatot. Egy város életé-
ben nagyon fontos egy vásár, egy
megjelenés lehetõsége – emelte ki
az alpolgármester. – A megjelenés,

a megjelenítés, és minden egyes
rendezvény, amely a külvilág felé
is szól, nemcsak az adott település
lakói számára ad képet a telepü-
lésrõl. Nagykanizsa is így van ez-
zel. A külvilág felé mutatjuk meg
magunkat, azt, hogy milyenek va-
gyunk, és milyenné szeretnénk vál-
ni a jövõben. Erre jó alkalom a
Kanizsa Vásár. Bár ipari jellegé-
bõl kicsit veszített az elmúlt másfél
évtized során a város, de ennek jel-
legét még mindig megtartva, ebbe
az irányban szeretne fejlõdni. Er-
rõl szól a vásár is a környezetvéde-
lem témában, hiszen egyre na-
gyobb teret kap mindennapjaink-
ban e téma, és egyre több iparág
épül rá. A konferencia is a megúju-
ló energiák hasznosítása témakör-
re szervezõdik. 

Schwáger Konrád elmondta, a
kiállítás szervezettsége jelenleg
nyolcvan százalékos, és mint-
egy hatvan kiállító megjelenésé-
re számítanak. El szeretnék ér-
ni, hogy a témához kapcsolódó
társaságokat, cégeket, valami-
lyen módon behívják, megjele-
nítsék. Még lehet a kiállításra
jelentkezni, több vállalkozóval
jelenleg is tárgyalásban vannak.
A megnyitóig még komoly
munka hárul a szervezõkre. Iga-
zából a kis szolgáltatók lehetné-
nek a vásár haszonélvezõi,
azonban nehezen lehet elérni
õket. 

Mitõl különbözik a kiállítás az
elõzõtõl? Hagyományosan meg-
rendezésre kerül a Környezetvé-
delmi Konferencia a rendezvény

elsõ napján. Élõ környezetünk
címmel, környezetvédelmi kávé-
házat üzemeltetnek, ahol minden
korosztály megjelenésére számí-
tanak. Plenáris elõadások, vitafó-
rumok, valamint informális be-
szélgetések színhelye lesz a lehe-
tõ legnagyobb nyitottsággal, mul-
timédiás- és internetes támogatás-
sal, ahová meghívják a civil szer-
vezeteket is. A látogatók mindhá-
rom napon ingyenesen tekinthetik
meg a Kanizsa Vásárt, mely októ-
ber 12-én 13 órakor nyitja meg
kapuit a nagyközönség elõtt. A
kiállítást 15 órakor Kovács Kál-
mán, a Környezetvédelmi és Víz-
ügyi Minisztérium államtitkára
nyitja meg. 

B.E.

Ingyenesen lesz látogatható a Kanizsa Vásár

Töretlen Máltai-tervek

A tavalyinál jóval nagyobb
érdeklõdés kísérte a Kulturális
Örökség Napjaihoz kapcsoló-
dó rendezvényeket városunk-
ban.

A programok középpontjában
idén a reformkor és a klassziciz-

mus építészete szerepelt. Az eu-
rópai identitástudatot és a kultu-
rális örökségeink megóvását erõ-
sítõ akció kanizsai állomásán a
Thúry György Múzeum, a Vízto-
rony, a felújított Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központ, a Magyar
Plakát Ház, a Kiskastély, az Alsó-

városi templom és a Zsinagóga
nyitotta meg kapuit meghosszab-
bított nyitvatartási idõvel a több
száz látogató elõtt – mondta el
lapunknak Bali Vera, a Tourin-
form Iroda vezetõje. 

B.E.

Családi napközi Kiskanizsán

Siralmas képet mutat mostanság a kiskanizsai focipálya melletti ját-
szótér. A környék lakói hívták fel figyelmünket arra, hogy a futballpá-
lya átalakítása miatt ki kellett szedni a játszótér több elemét, padot,
hintát, védõkorlátokat, utóbbi most a járda közepén árválkodik. Az itt
élõk azt mondják, remélik, a focipálya építõi mihamarabb helyreállít-
ják a játszóteret, ami közösségi összefogással készült el.

Ha egyszer rend lesz...
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A Magyar Olvasástársaság
(Hunra) 2005-ben Benedek Elek
születésnapjához (1859. szep-
tember 30.) kötõdõen meghirdet-
te a Népmese Napja rendezvény-
sorozatot, melyet évente meg-
szervez. Ehhez csatlakozva a
Halis István Városi Könyvtárban
is ünnepelnek, programjaikon is-
kolás gyermekek olvasnak fel
meséket az óvodásoknak, ezzel

is bemutatva a leendõ iskolások-
nak, milyen jó lesz majd ha õk is
kiismerik magukat a betûk
rengetében. A III. Benedek Elek
Mesefelolvasó Nap három hely-
színen, a Halis István Városi
Könyvtárban, a Hevesi úti és a
Kiskanizsai fiókkönyvtárában
zajlott.

B.E.

Úgy tûnik, a nagykanizsai
Pintér István Surd-Kanizsa
dombháttal kapcsolatos tervei
egyik önkormányzatot sem lel-
kesítik annyira, hogy meg is va-
lósítsák azt. Az idõs ember
most egy könyvben mutatja be
a terület jeles, kuriózumnak
számító fáit. A könyvet elektro-
nikus formában a Halis István
Városi Könyvtár által mûköd-
tetett kistérségi honlapra, a
www.nagykar.hu-ra töltik fel.  

Mint arról korábban lapunk is
beszámolt, Pintér István azon fára-
dozik, hogy tizenhat zalai és so-
mogyi település közösen jelölje ki
és gondozza azokat a túraútvonala-
kat, amelyeket összefoglaló néven
Surd-Kanizsa Dombhátnak hívná-
nak. Az idõs bácsi három erdész-
nek, Metzl Kamillnak, Pagony
Károlynak, valamint Véghely Fe-
rencnek szeretne emléket állítani a
túraútvonalakkal, amelyek a térség
természeti értékeit mutatnák be.
Három turistautat szeretne kiala-
kíttatni: az egyik Surdtól Beleznán
és Õrtiloson át Zákányig, a másik

Liszótól Ágneslakon és Gágyon át
Csurgónagymartonig húzódna a
harmadik Nagykanizsától indulna,
s Magasdpuszta, Pogányszent-
péter, Szentpáli, a Sukorodi erdõ,
Iharosberény és Iharos természeti
értékeit mutatná be. Az útvonalak
kijelölése révén olyan látványossá-
gokat lehetne a széles nyilvános-
sággal megismertetni, mint az
iharosberényi park több mint öt-
méteres kerületû himalájai cédru-
sa, vagy a majdnem hétszáz centi-
méteres törzsû mammutfenyõ és
az Amur-menti parásfa, amelynek
magjait a legenda szerint Pagony
Károly fõerdész oroszországi hadi-
fogságából hozott haza a kabátjába
varrva. 

Az ötlet megvalósítására azon-
ban eddig még egyik önkormány-
zat sem mutatott túl sok hajlan-
dóságot. Pintér István most a tér-
ség jeles fáit összegyûjtötte egy
tanulmányba, köztük az elõbb
említett példányokat.

– Már tavaly megkezdtem a ka-
nizsai dombhát jeles fáinak
összegyûjtését – mondta a beteg-
sége miatt tolókocsiba kénysze-

rülõ idõs ember. – A túraútvonal
természeti értékeit több kötetben
foglaltam össze, a térség értékes
fáit bemutató tanulmányom e so-
rozat újabb eleme. Csak néhány
példát említek, a surdi szelídgesz-
tenyés egyik példányának 730
centiméter a körmérete, ám ha-
sonló „óriás” fák vannak
Somogybükkösdön. Találhatók
monumentális szilfák is, nem be-
szélve a zákányi egzótaerdõrõl.
Miklósfán pedig egy hatalmas ko-
csányos tölgy áll.

Pintér István könyve rengeteg
színes fotóval illusztrált, épp
ezért irdatlan pénzbe kerülne a
kiadása. Ám fontos, hogy a vidék
természeti értékeit megismerni
kívánók hozzáférjenek ehhez a
monumentális ismeretanyaghoz,
ezért Czupi Gyula, a Halis István
Városi Könyvtár igazgatója, a
Czupi Kiadó tulajdonosa sietett a
szerzõ segítségére: a tanulmányt
feltöltik az internetre, amely így
mindenki számára elérhetõvé lesz
a www.nagykar.hu honlapon. 

Horváth Attila
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Tájékoztatjuk Tisztelt Ügyfeleinket, hogy a nagykanizsai
Okmányirodában 2007. október 3-án a közlekedésigazgatási sza-
kterületen az ügyfélfogadás szünetel.

Tisztelettel meghívom Nagykanizsa város idõs állampolgárait a 2007.
október 8-13-a között megrendezésre kerülõ "Idõsekért Nagykanizsán"
Ünnepi Hét rendezvényeire. 

Marton István, polgármester
Október 8. Hétfõ
Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ – Nagykanizsa, Széchenyi tér 5-9. 
14. 30 óra, Idõs amatõr mûvészek kiállítása. Megnyitja: Kustár Zsuzsanna

iparmûvész. Házigazda: Gerencsér Edit népmûvelõ.
15.00 óra, Az "Idõsekért Nagykanizsán" Ünnepi Hét rendezvénysorozat

megnyitója. Megnyitja: Cseresnyés Péter Nagykanizsa MJV alpolgármeste-
re. Házigazda: Koller Jutka Egyesített Szociális Intézmény igazgatója.

15.00 óra, Ünnepi mûsor: Nyugdíjas mûvészeti csoportok találkozója.
Rendezi: Mónai Zsuzsanna népmûvelõ.

16 00 óra, Állófogadás. Pohárköszöntõt mond: Takács János Nagykanizsa
MJV díszpolgára.

Október 9. Kedd
Honvéd Kaszinó – Nagykanizsa, Ady út 7.
9.00 óra, Egészségnap. A rendezvényt megnyitja: Szõlõsi Márta Piroska

képviselõ. Házigazda: Halmos Ildikó igazgató.
9.00 óra NTE MÁV Zrt. Sportcsarnok – Nagykanizsa, Ady út 68/a
Sportnap. A rendezvényt megnyitja: Balogh László OKSB elnöke. Házi-

gazda: Tarr Ernõ klubvezetõ.
15.00 óra, Halis István Városi Könyvtár – Nagykanizsa, Kálvin tér 4. 
Filmvetélkedõ. A rendezvényt megnyitja: Czupi Gyula igazgató. Házigaz-

da: Büki Pálné IT társelnök.
Október 10. Szerda
Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ – Nagykanizsa, Széchényi tér 5-9.
15.00 óra, Ünnepi hét zárása, díjak átadása. Zárszót mond, és a díjakat át-

adja: Cseresnyés Péter alpolgármester, országgyûlési képviselõ. Házigazda:
Szõlõsi Márta Piroska képviselõ.

15.45 óra Ajándékmûsor. "Dallamok szárnyán" musical és operett hang-
verseny Simon Veronika és Csontos Csaba elõadásában.

17.00 óra Idõsek bálja a Party duó közremûködésével. Házigazda:
Horváthné Polai Mária és Büki Pálné IT társelnökök.

Értesítjük a város idõs lakóit, hogy október 9-én, kedden 10 órától 12 óráig a
Családsegítõ Központ irodájában (Zrínyi M. u. 51.) fogadóórát tartunk. Hív-
juk mindazokat, akik információkat kérnek, tanácsot, segítséget várnak. 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Idõsügyi Tanácsa

Idõsekért Nagykanizsán Ünnepi Hét

Idõsügyi Tanács fogadóórája

A 20/2001. (III. 9.) FVM. Rendelet 1.§ által módosított 41/1997. (V.28.) FM
rendelet Az Állategészségügyi Szabályzat 213.§-a, valamint a 81/2002. (IX. 4.)
FVM r. 8.§-a alapján, értesítem a tisztelt lakosokat, hogy 2007. október 5. és októ-
ber 14. napja közötti idõszakban a 3 hónaposnál idõsebb ebek kötelezõ, veszettség
elleni immunizálására kerül sor. A fenti idõszakban az oltást az alábbi idõpontok-
ban és helyszíneken végzik el a kijelölt állatorvosok. 

2007. október 05 (péntek): Nagykanizsa-Bajcsa városrész 6.30-9.00,
Nagykanizsa-Szt. Flórián tér 14.00 - 17.00. 

2007. október 06. (szombat): Szt. Flórián tér 8.00 - 12.00, Petõfi S. utcai víz-
torony 7.00 -  9.00, Thury Gy. tér Kispiac 9.10 - 10.40, Sánc József A. utca eleje
10.50 - 12.10, Ady út Bujóhíd 12.20 - 13.20.

2007. október 07. (vasárnap): Nagyrác utca 7.00 - 9.00, Bagola 7.00 - 8.50,
Kisfakos 9.00 - 10.30, Nagyfakos  10.40 - 11.10, Szentgyörgyvári hegy bejárata
11.20 - 12.00.

PÓTOLTÁSOK IDÕPONTJAI:
2007. október 13. (szombat): Miklósfa Kápolna tér 7.00 - 9.00
2007. október 14. (vasárnap): Petõfi S. utca víztorony 7.30 - 8.50, Thury Gy.

tér Kispiac 9.00 - 9.50, Sánc József A. utca eleje 10.00 - 11.00, Ady út Bujóhíd
11.10 - 12.00, Miklósfa Kápolna tér 8.00 - 8.30.

Felhívjuk a tisztelt lakosok figyelmét, hogy Nagykanizsa, Palin városrészben késõbbi
idõpontban kerül sor az oltásra, melyrõl a mostani módhoz hasonlóan szintén tájékoztatni
fogjuk az érintett kutyatulajdonosokat. Az oltás díja: bruttó 2.400 Ft. A háznál oltás díja:
bruttó 3.000 Ft. Kérjük az oltási könyveklet az oltásra elhozni. Az oltás idején, a veszett-
ség elleni oltásra jogosult állatorvosok rendelõjében is elvégeztethetõ a védõoltás beadása.

Tájékoztató

A PÁLYÁZATI ALAP KIEGÉSZÍTÕ TÁMOGATÁS ZALA MEGYEI
TURISZTIKAI VONZERÕ- ÉS TERMÉKFEJLESZTÉSÉHEZ 2007-2008.

ÉVBEN

A Zala Megyei Közgyûlés a 107/2007. (IX.14.) KH sz. határozatával pályáza-
tot hirdet Zala megyében megvalósuló turisztikai beruházásokra benyújtott Euró-
pai Uniós, illetve hazai pályázatok önerejének kiegészítéséhez vissza nem téríten-
dõ támogatás elnyerésére.

A pályázat célja: A Zala Megyei Közgyûlés azt a célkitûzést fogalmazta meg,
hogy középtávon megvalósítható egy olyan Zala megyei desztináció-menedzs-
ment rendszer, amely európai értelemben véve képes lesz megteremteni, illetve a
hazai és a nemzetközi piacon értékesíteni Zala megyét, mint megyei turisztikai
desztinációt, illetve a hazai és a nemzetközi köztudatban megteremteni és fenntar-
tani a "ZALA" márkanevet.Ezen belül kiemelt cél a turisztikai vonzerõ- és ter-
mékfejlesztés, ami a megyében fellelhetõ, a vállalkozói szektor által nem finanszí-
rozott turisztikai vonzerõk és termékek fejlesztését jelenti.

A támogatás célja: A megyében megvalósuló turisztikai beruházásokra benyúj-
tott Európai Uniós, illetve hazai pályázatok önerejének támogatása az alábbi terü-
leteken: komplex turisztikai kínálat kialakítása; a turisztikai termékek fejlesztése
(pl. látogató-központok, kerékpárutak, fogadó-állomások, turistautak és tanösvé-
nyek kiépítése); a szolgáltatások színvonalának emelése; a kulturális örökség érté-
keinek megóvását szolgáló turisztikai célú fejlesztések.

A pályázók köre: A támogatásra a többcélú kistérségi társulások, illetve telepü-
lési önkormányzatok jogosultak.

A támogatás mértéke: A támogatási keret összege az egész megyét tekintve 120
millió Ft. A támogatás aránya nem haladhatja meg az Európai Uniós, illetve hazai
pályázati kiírásban szereplõ önerõ mértékének az 50 %-át. Támogatás azokhoz a
települési, (kis)térségi projektekhez nyújtható, amelyeknél a fejlesztési költség
összege legalább 30 millió Ft.

A pályázatok benyújtása: A pályázatokat – a pályázati felhíváshoz mellékelt
"Pályázati adatlap"-on – Zala Megyei Területfejlesztési Tanács munkaszervezeté-
hez kell 2008. december 31-ig benyújtani. 

A pályázati felhívás elérhetõ, illetve a pályázati egységcsomag letölthetõ a Zala
Megyei Területfejlesztési Tanács  www.zmtt.zala.hu honlapján. 

A pályázó a pályázattal kapcsolatos kérdéseire a Zala Megyei Területfejlesztési
Tanács munkaszervezeténél kaphat információt (8900 Zalaegerszeg, Petõfi u. 24.
Telefon: 92/597-580).

PÁLYÁZAT ZALA TURISZTIKAI EGYÜTTMÛKÖDÉSI RENDSZERE
KIÉPÜLÉSÉNEK TÁMOGATÁSÁRA 2007-2010. évben

A Zala Megyei Közgyûlés a 108/2007. (IX.14.) KH sz. határozatával pályáza-
tot hirdet Zala turisztikai együttmûködési rendszere kiépülésének támogatására a
2007-2010 évben.

A pályázat célja: A Zala Megyei Közgyûlés azt a célkitûzést fogalmazta meg,
hogy középtávon megvalósítható egy olyan Zala megyei turisztikai desztináció-
menedzsment (TDM) rendszer, amely európai értelemben véve képes lesz megte-
remteni, illetve a hazai és a nemzetközi piacon értékesíteni Zala megyét, mint me-
gyei turisztikai desztinációt, illetve a hazai és a nemzetközi köztudatban megte-
remteni és fenntartani a "ZALA" márkanevet. A támogatás célja a Zala megyében
létrejövõ TDM szervezetek (turisztikai egyesületek, szövetségek, Kht-k) támoga-
tása: az általuk mûködtetett kompetencia központok – menedzsment központok
(Tourinform irodák) – üzemeltetési nehézségeinek segítése és infrastrukturális fel-
tételeinek javítása a kezdeti idõszakban; települési és térségi marketing-feladatok
ellátása, kivéve a vásári megjelenések költségeit; valamint tevékenységük megis-
mertetése az adott település/térség turizmusban érdekelt vállalkozóival, önkor-
mányzataival, civil szervezeteivel és lakosságával; bevonásuk az egyesület / szö-
vetség munkájába, tagságába.

A pályázók köre: A támogatásra a pályázati felhívás feltételeinek megfelelõ te-
lepülési és térségi TDM szervezetek (turisztikai egyesületek, szövetségek, Kht-k)
jogosultak.

Támogatási forrás nagysága: A támogatási keret összege a 2007-2010. közötti
idõszakban: 2007-2008. évben 12.000.000 Ft, 2009. évben 13.000.000 Ft, 2010.
évben 13.000.000 Ft

A pályázatok benyújtásának módja: Érvényesen pályázni a pályázati adatlap és
a mellékletek kitöltésével lehet, melyek átvehetõk illetve igényelhetõk megcím-
zett, felbélyegzett válaszborítékkal a Zala Megyei Közgyûlés Hivatalában (8900
Zalaegerszeg, Kosztolányi u. 10.), vagy letölthetõk a Zala Megyei Önkormányzat
honlapjáról: www.zalamegye.hu. 

A pályázattal kapcsolatban érdeklõdni lehet: Detrich Balázs idegenforgalmi
ügyintézõ Zala Megyei Közgyûlés Hivatala, Telefon: 92/500-758

A pályázatok beküldési határideje: A pályázatokat a rendszer mûködésének se-
gítése céljaira minden évben egy alkalommal, legkésõbb november 20-ig – a
2007-2008. évek tekintetében ugyancsak egy alkalommal, legkésõbb 2008. szep-
tember 1-ig – lehet benyújtani.

A Zala Megyei Közgyûlés pályázatai

A VI. Országos Sporttörténeti Ve-
télkedõt az MTK székházában ren-
dezték a fõvárosban, ahol a kani-
zsai, illetve megyei színeket is ered-
ményesen képviselték az olimpiák
mindentudói. A hagyományoknak
megfelelõen a rendezõk között volt
a kanizsai székhelyû Európai Sport
Hagyományõrzõ Egyesület és a Dr.
Mezõ Ferenc Olimpiai Baráti Kör
is. Idén a témakörök a Nyári Olim-
piai Játékok 1896-2004 közötti tör-
ténetét, valamint az atlétika és a
labdarúgás hazai, valamint nemzet-
közi eredményeit ölelték fel. A ve-
télkedõn részt vett Növényi Norbert
birkózó olimpiai bajnok és Wich-
mann Tamás kilencszeres világbaj-
nok kenus is. Egyéniben országos
harmadik helyet szerzett a kanizsai
Kis János holtverseny után, míg
csapatban Zala megye (Kis János,
Gyuk György, Vásárhelyi Tamás,
Farkas Valter, Etler Márton) a má-
sodik helyen zárt.

P.L.

Az Idõsek Filmklubja II. félévi
programja október 1-jén indult Mó-
ricz Zsigmond, Rokonok címû re-
gényébõl készült film vetítésével.
Az „Idõsekért Nagykanizsán Ünne-
pi Hét” szervezõbizottsága ez év-
ben is megrendezi hagyományos
Filmvetélkedõjét, melyre bárki je-
lentkezhet, aki megtekintette a fil-
met. A vetélkedõ idõpontja: október
9., 15 óra. Helyszíne: Halis István
Városi Könyvtár. A jutalmakat az
ünnepi hét záróünnepségén, októ-
ber 10-én 15 órakor adják át a
HSMK-ban. Minden csapat elisme-
rõ oklevelet kap, az elsõ három he-
lyezett csapat pedig tárgyjutalom-
ban részesül.  A filmklub következõ
programjai: Október 15. Asterix és
Obelix: a Kleopátra-küldetés. Fran-
cia vígjáték. Október 29. Szabad-
ság, szerelem. Magyar film. No-
vember 12. Szállnak a darvak.
Orosz film. November 26. A Para-
dicsom… Francia film. December
10. …és a Pokol. Az elõzõ film
folytatása. Január 14. A királynõ.
Angol életrajzi film II. Erzsébet ki-
rálynõrõl. A filmvetítések ideje és
helye: hétfõi napokon 14.30 órakor
a Halis István Városi Könyvtárban.

B.E.

Rendezõként 
második 
és harmadik hely

Idõsek filmklubja
és filmvetélkedõje

Netre kerülnek a ritkaságok

III. Benedek Elek 
Mesefelolvasó Nap 

A pákozdi csata 159. évfor-
dulója alkalmából mûsoros ün-
nepi megemlékezést tartott a
Fegyveres Erõk, Nyugállomá-
nyúak Klubja a Honvéd Kaszi-
nó Tükörtermében.

A 1848-49-es forradalom és
szabadságharc jelentõs ütköze-
tében a Velencei-tótól északra, a
Pákozd-Sukoró-Pátka háromszög-
ben Móga altábornagy seregei ve-
reséget mértek a Jellasics horvát
bán által vezetett hadra. Szeptem-
ber 29. a honvéd, a honvédség, a
honvédséggel kapcsolatos ismere-
teinknek alappillére. Az akkori
csata emlékét példaértékûnek te-
kintjük, és ünnepélyessé tesszük
állománygyûléseinken – mondta
Poprádi Zoltán, elnök. Az a hõsi-
esség, amellyel a maroknyi sereg
szembeszállt a túlerõvel, és aho-
gyan harcoltak a hazáért, a sza-
badságért ma is fõhajtást érdemel.

B.E.

Pákozdra
emlékeztek
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Bevállalja? A kérdést Nagy-
kanizsán, a HSMK színházter-
mében is feltette a közismert
pszichiáter, dr. Csernus Imre,
aki többek között az önbizalom-
ról, a gyávaságról, a félelmeink-
rõl és a boldogságról beszélt. 

Az önbizalom ma Magyaror-
szágon hiánycikknek számít –
mondta. Külföldi ismerõsei
egyetértenek abban, ha eljönnek
Magyarországra, rengeteg búval
bélelt embert látnak. Nem értik,
miért van ez így, miközben intel-
ligencia terén nem kell a szom-
szédba mennünk. Képezzük ma-
gunkat, mégis valami hiányzik.
Mitõl lesz önbizalmunk? – tette
fel a kérdést. Véleménye szerint
az apróbb sikerek kis megméret-
tetésbõl adódnak. Kis megméret-
tetés, kis befektetendõ energia,
kis sikerélmény, kis önbizalom –
fogalmazott egy válasz kapcsán,
majd megmagyarázta, hogyan be-
folyásolja a gyávaság az önbizal-
mat.  Kétféleképpen tudja az em-
ber kihúzni magát. Ebbõl lehet
látni, hogy van-e önbizalma,
vagy nincs. Az egyik, amikor va-
laki csak az izmait fejleszti, de fi-
gyeljék meg, fejlett izomzattal
rendelkezõ ember is sokszor jár

görnyedten. Ez azt jelenti, igazá-
ból nem bízik magában. A másik
csak akkor lehetséges, ha valaki-
ben a démonok és az angyalok
békében vannak. Addig nem. A
gyávaság és az önbizalom össze-
férhetetlen dolog. Megszûnik az
erõ, és csak vegetálunk. A gyáva
embernek van pár ismerõs szava-
járása. Az egyik ilyen a kicsit,
ami valójában azt jelenti, hogy
nagyon. 

Ki gyõz? – tette fel tovább a
kérdést. Ön, vagy a félelmei? 

A pasik, amikor az érzéseik ki-
mondására kerülne sor, megijed-
nek. Ugyanakkor mind a férfi,
mind a nõ, boldog szeretne lenni.
Mindannyian szeretnénk boldo-
gok lenni. 

B.E.

Kanizsa – Városháza 2007. október 4. 7Kanizsa – Mozaik 2007. október 4.10

Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Karádi Ferenc a 13. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden hónap második keddjén 18 órától a miklósfai Min-
denki Házában, ugyanazon a napon 16 órától a ligetvárosi óvodában.

Dr. Károlyi Attila a 6. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden hónap második szerdáján 17 órától a Kõrösi Cs. Sán-
dor Általános Iskolában.

Képviselõi fogadóóra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése pályázatot hirdet a jegyzõi
munkakör betöltésére

A munkakör betöltésére a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV.
törvény, valamint a köztisztviselõk jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény
(Ktv.) alapján kerül sor.  A kinevezés teljes munkaidõben, határozatlan idõre
szól, hat hónap próbaidõ kikötésével. A kinevezés és az illetmény megállapítá-
sa a Ktv. szerint történik. A munkakör 2008. január 1. naptól tölthetõ be.

Pályázati feltételek: magyar állampolgárság, büntetlen elõélet,  igazgatás-
szervezõi vagy állam- és jogtudományi doktori képesítés, vagy okleveles
közigazgatási menedzser szakképesítés, jogi vagy közigazgatási szakvizsga,
legalább kétéves közigazgatási gyakorlat.

A pályázathoz csatolni kell: részletes szakmai önéletrajzot, iskolai vég-
zettséget igazoló okiratok másolatát (eredeti példányokat a pályázó a szemé-
lyes kapcsolatfelvételkor köteles bemutatni), három hónapnál nem régebbi
erkölcsi bizonyítványt, a szakmai gyakorlat hivatalos igazolását, a pályázó-
nak a munkakör betöltésével kapcsolatos szakmai, vezetési elképzeléseit.

A pályázatokat Marton István polgármesternek címezve (Nagykanizsa
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér
7.) kell benyújtani. A pályázatok beérkezésének határideje: 2007. október 31.
12.00 óra. A pályáztató a döntést megelõzõen – külsõs szakértõ közremûkö-
désével – vezetõi képességfelmérést szervez, amelyen a pályázók részvétele
önkéntes. A beérkezett érvényes pályázatokat az Ügyrendi, Jogi és Közrendi
Bizottság a pályázók meghallgatása után véleményezi, és a polgármester ter-
jeszti a közgyûlés elé.  A pályázatok elbírálásának határideje a beérkezési ha-
táridõ lejártát követõ elsõ közgyûlés.

A pályázattal kapcsolatban további felvilágosítás kérhetõ a 93/500-701
vagy 500-705 telefonszámon. 

A Nagykanizsa Régió Ipari Park és Logisztikai Központban 15 darab iro-
da kerül bérleti szerzõdés keretein belül hasznosításra. A 2005. évben telje-
sen felújított, részben klimatizált irodahelyiségek a volt Gábor Áron laktanya
parancsnoki épületében – 649/55. hrsz. – találhatók. A helyiségekben telefon,
internetes hozzáférés biztosított. Bérleti díj 1.300 Ft/m2+ áfa/hó + rezsi.

Érdeklõdni Nagykanizsa Régió Ipari Park és Logisztikai Központ Kft (Nk.
Garay u. 21.) és a 93/310-256 telefonszámon lehet.

Értesítjük Tisztelt Betegeinket, hogy a XVII. számú Felnõtt Háziorvosi
Szolgálat DR. BACHER ILONA háziorvos 2007. október 1-jétõl új helyen,
az Erzsébet tér 8/2. szám alatti orvosi rendelõben folytatja a betegellátást.

A rendelési idõ és a telefonszám változatlan.
Értesítjük Tisztelt Lakosságot, hogy a XIV. számú Felnõtt Háziorvosi

Szolgálat DR. BEZNICZA ERNESZTINA háziorvos 2007. október 1-jétõl a
Rózsa u. 6. szám alatti orvosi rendelõben folytatja a betegellátást.

A rendelési idõ változatlan. Új telefonszám: 93/333-614

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata az Oktatási Minisztériummal
együttmûködve a 2008. évre ezennel kiírja a Bursa Hungarica Felsõoktatási Ön-
kormányzati Ösztöndíjpályázatot felsõoktatási hallgatók számára.

Pályázhatnak:

"A" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan, nappali tagozaton
tanulmányokat folytató felsõoktatási hallgatók részesülhetnek, akik állami felsõok-
tatási intézményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti
megállapodás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagoza-
tos, államilag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, el-
sõ szakirányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfo-
kú szakképzésben vesznek részt.

"B" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan (az adott tanév-
ben utolsó éves, érettségi elõtt álló középiskolás, illetve felsõfokú diplomával nem
rendelkezõ, felsõoktatási intézménybe felvételt még nem nyert, érettségizett) fia-
talok részesülhetnek, akik az adott tanévtõl kezdõdõen állami felsõoktatási intéz-
ményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti megállapo-
dás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagozatos, álla-
milag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, elsõ szak-
irányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfokú
szakképzésben kívánnak részt venni. A pályázók közül csak azok részesülhetnek
ösztöndíjban, akik 2008-ban elõször nyernek felvételt felsõoktatási intézménybe
és tanulmányaikat 2008/2009. tanévben ténylegesen megkezdik.

A középiskolai akkreditált iskolarendszerû felsõfokú szakképzésben résztvevõ
tanulók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra. A 51/2007. (III.26.) Kor-
mányrendelet 1. § (2) bekezdése értelmében nem részesülhetnek Bursa támogatás-
ban a rendvédelmi és katonai felsõoktatási intézmények hallgatói. PhD képzésben
résztvevõk nem felelnek meg a pályázati kiírás feltételeinek. Külföldi intézmény-
nyel hallgatói jogviszonyban állók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra.

Az ösztöndíj idõtartama: 
"A" típusú pályázat esetén 10 hónap, azaz két egymást követõ tanulmányi félév

(2007/2008. tanév második, illetve a 2008/2009. tanév elsõ féléve). Folyósításá-
nak kezdete: 2008. február.

"B" típusú pályázat esetén: 3 x 10 hónap, azaz hat egymást követõ tanulmányi
félév. Folyósításának kezdete a 2008/2009. tanév elsõ féléve.

Az ösztöndíj csak azokban a hónapokban kerül folyósításra, amelyekben a pá-
lyázó beiratkozott, államilag finanszírozott hallgatója a felsõoktatási intézmény-
nek. Az ösztöndíj elbírálása kizárólag a szociális rászorultság alapján, a pályázó
tanulmányi eredményétõl függetlenül történik. A pályázat elbírálása szempontjá-
ból szociálisan rászorult az a pályázó, akinek családjában az együtt lakó család-
tagok egy fõre jutó nettó átlagjövedelme nem haladja meg a mindenkori öregségi
nyugdíjminimum 150 %-át (azaz 40700 forintot). 

A pályázatot a Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztályán írásban, a
hivatalban hozzáférhetõ pályázati ûrlapon és kötelezõ mellékletein, a pályázó által
aláírva, egy példányban kell benyújtani.

A pályázat benyújtási határideje 2008. október 31.
A pályázat eredménye nyilvános: a pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul

a pályázat eredményének, illetõleg a pályázáskor rendelkezésre bocsátott szemé-
lyes adatainak az azonosítás célja érdekében szükséges mértékben történõ nyilvá-
nosságra hozatalához. A pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul ahhoz, hogy a
felsõoktatási intézmény tanulmányi jogviszonyáról a Felsõoktatási Pályázatok Iro-
dájának, illetve az önkormányzat(ok)nak tájékoztatást nyújtson.A települési ön-
kormányzat saját maga bírálja el a beérkezett pályázatokat. 

A települési önkormányzat az általa támogatásban részesített ösztöndíjasok lis-
táit 2007. december 10-ig az önkormányzat hirdetõtábláján és a helyben szokásos
egyéb módon hozza nyilvánosságra.

A pályázó az elbíráló szerv döntése ellen fellebbezéssel nem élhet.
A Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkormányzati Ösztöndíjról bõvebb felvilá-

gosítás kapható Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Mûvelõ-
dési és Sportosztályán (Erzsébet tér 7. II. emelet 9. ajtó)

Pályázat jegyzõi munkakörre

Bérletek az Ipari Parkban

Bursa Hungarica

Tisztelettel meghívom Önt és kedves családját 
2007. október 5-én az 1848/49. évi Forradalom és Szabadságharc 

hõsi halottainak tiszteletére rendezendõ megemlékezésekre.
Marton István

PROGRAM:

Aradi udvar
9.45 Térzene 10.00 Himnusz. Ünnepi beszédet mond: Cseresnyés Péter al-

polgármester. Ünnepi mûsor – szerepelnek: a Hevesi Sándor Általános Iskola
diákjai. Koszorúzás. Szózat. (Kérjük, hogy koszorúzási szándékukat a Hevesi
Sándor Mûvelõdési Központban szíveskedjenek elõzetesen jelezni (310-465))

Székely kert
14.00 A székely negyvenkilencesek emlékére fenyõfák ültetése. Közre-

mûködnek: a Hevesi Sándor Általános Iskola diákjai. Beszédet mond: Cse-
resnyés Péter alpolgármester. A menet a Hevesi Sándor Általános Iskola
elõl indul 14.00 órakor a Polgári Kanizsáért Alapítvány szervezésében.

Thúry György Múzeum kiállítóterme
17.00 Batthyány emlékkiállítás megnyitása. A kiállítást megnyitja: Mol-

nár András a Zala Megyei Levéltár igazgatója.

Több mint egy évtizede októ-
berben tartják az Országos
Könyvtári Napokat. 

Az október 2-12-ig zajló ren-
dezvényeken a könyvtári tevé-
kenységre hívják fel országszerte
a figyelmet – hangsúlyozta Czupi
Gyula igazgató a kanizsai progra-
mokat ismertetõ sajtótájékoztató-
ján. Az elmúlt esztendõtõl a ren-
dezvény a Könyvtárak összefo-
gása a társadalomért nevet viseli.
A Halis István Városi Könyvtár
Összefogás a társadalomért, ösz-
szefogás a kistérség lakóiért cím-
mel két programot hirdetett meg.
A programmal az a céljuk, hogy
váljon Nagykanizsán és kistérsé-
gében az iskolai számítástechni-
kai oktatás részévé a helyi tartal-
mak lelõhelyének, a www.nagy-
kar.hu-nak a használata. 

A felújítás alatt lévõ Rozgonyi
iskola számítástechnikai óráit a
könyvtárban tartják. Ezek az órák a
könyvtárhasználatról és a nagykar-
on való keresésrõl szólnak. 

A másik program a Kistérségi
könyvtári Kaláka a magánfényké-
pek közösségi használatára azzal a
céllal, hogy a csatlakozó könyvtá-
rak segítségével a településrõl, a
településen készült magán fotókat
digitálisan közzétegyék a telepü-
lés www.nagykar.hu-n található
honlapvariációján. 

Az október 7-ei program egy
újabb kísérlete az intézménynek.
Könyves Vasárnapra hívják
aznap 14-17 óra között a városla-
kókat a Halis István Városi
Könyvtárba, ahol Oktatóshow,
Markó Krisztina Kanizsa várát
ábrázoló makettjének avatása, a
könyvtár hangoskönyveinek be-
mutatója, Akadálymentesen gu-
ruló séta kerekesszékkel és baba-
kocsival, Babashow, Könyves
kóstoló és Nagykarshow várja az
olvasókat. A könyves kóstolón
nemcsak a könyvtár szakács-
könyveit, hanem a könyvtárosok
kedvenc ételeit is bemutatják. A
program egész ideje alatt a
könyvtár minden szolgáltatása
mûködik. Aki eddig még nem
iratkozott be, ezen a napon in-
gyenesen megteheti.  

B.E.

Könyves
Vasárnap Immár huszadik alkalom-

mal rendezték meg a sakkozók
Batthyány-Tungsram Kanizsa
Kupát, melyen a sportág or-
szágos utánpótlása képviselte
magát közel kétszáz indulóval,
köztük az Aquaprofit NTSK
ifjú versenyzõivel.

A legszebb kanizsai sikereket a
nemzetközi, ifjúságiak mezõnyé-
ben Kobán Bálint (Batthyány) ér-
te el, aki harmadik lett. A Zala

megyei bajnokság keretein belül
az ifjúsági lány kategóriában elsõ
lett Csonka Anna (Kõrösi), máso-
dik Gelencsér Fanni (Kõrösi),
míg harmadik Hetési Bianka (He-
vesi), de a fiúknál is szép sikernek
örülhetett a második Kobán Bá-
lint és a harmadik Nyizsnyik Ben-
ce (Batthyány). Serdülõknél Mol-
nár Flóra (Kõrösi) szerzett har-
madik helyet a lányok mezõnyé-
ben, a fiúknál pedig elsõ Zsirai
Péter (Batthyány), harmadik pe-

dig Ragats Bertalan (Hevesi) lett.
A kölyök korcsoportban a lányok-
nál taroltak a kõrösisek: 1. Perger
Kitti, 2. Fazekas Flóra, 3. Sala-
mon Sára, míg a fiúknál három
különbözõ iskolából söpörték be
az elsõ három helyet: 1. Huszár
Máté (Hevesi), 2. Sajni Mátyás
(Piarista), 3. Targuba Dávid (Zrí-
nyi). A junioroknál Ladányi Zsolt
(Batthyány) harmadik lett.

P.L.

Batthyány Kupa huszadszor

Önbizalom, gyávaság, boldogság...
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Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy Társaságunk veszélyes
hulladék-gyûjtési akciót szervez az alábbi idõpontokban és
helyszíneken:

Október 12.
13.30-13.40 Kisfakos buszmegálló, 13.50-14.00 Bagola buszfor-

duló, 14.15-14.40 Sánc posta elõtti buszmegálló, 14.55-15.30
Katonarét Táncsics tér, 15.40-16.20 Hevesi u. ABC, 16.30-17.00
Zemplén u. ABC mögött, 17.10-17.40 Rózsa u. kispiac, 17.50-18.00
Kazinczy u., 18.15-18.30 Alsótemplom elõtti parkoló.

Október 13.
8.00-9.00 Palin Szálfa u., 9.10-10.00 Napraforgó tér, 10.15-10.45

Petõfi u. - Honvéd u. sarok, 11.15-12.05 Kiskanizsa Templom tér,
12.15-12.25 Március 15-e tér, 12.40-12.50 Bajcsa Polgármesteri
Hivatal, 13.05-13.25 Nagyrác utcai (volt) Iskola, 13.45-14.35
HSMK parkoló, 14.45-15.15 Miklósfa ABC, 15.25-15.55 Olaj ABC

Via Kanizsa Városüzemeltetõ Kht. 

Veszélyes hulladékgyûjtés

Idõsek Napja Kiskanizsán. A
Móricz Zsigmond Mûvelõdési
Ház október 13-án 18 órakor ren-
dezi meg az Idõsek Hete kiskani-
zsai rendezvényét. A vacsorával
egybekötött, zenés kulturális es-
ten elõzetes bejelentkezéssel lehet
csak részt venni, ezért a szerve-
zõk kérik a kiskanizsai idõseket,
hogy legkésõbb október 10-én
szerdán 16 óráig a 319-202-es te-
lefonszámon jelezzék részvételi
szándékukat!

Filmvetítés és kirándulás. A
nyári élményeket, a tengerparti
nyaralás emlékeit idézték fel ki-
vetített képeken a Honvéd Kaszi-
nó Hölgyklubjának tagjai az
intézményben.

A hétvégén õszi kirándulást
szerveznek a hölgyek. Október 5-
én pénteken, szalonnasütéssel
egybekötött, egész napos baráti
találkozóra hívják a pártoló tago-
kat is a Miklósfai Parkerdõbe. 
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A Kanizsai Dorottya Kórház
törvényi kötelezettségének tett
eleget, amikor súlyponti kórház-
ként kialakította a Sürgõsségi Be-
tegellátó Osztályt. Minderre saját

forrásaiból tizenhárommillió fo-
rintot csoportosított át, továbbá
segített az önkormányzat, s ter-
mészetesen pályázati forrásokat
is bevontak a fejlesztésbe.   

– A Kanizsai Dorottya Kórház
új részlege nemcsak az intézmény
ellátási területén élõ százhárom-
ezer ember számára jelent bizton-
ságot, hanem azoknak is, akik
csak átutazóban járnak térsé-
günkben. A sürgõsségi osztály
ugyanis a nap huszonnégy órájá-
ban folyamatos ellátást biztosít –
mondta köszöntõjében Dr. Kovács
József, a kórház fõigazgatója. – A
betegek számára könnyebbséget
is jelent az SBO, hiszen egy egy-
pontos rendszeren keresztül kerül-
hetnek be, gyors, azonnali ellátást
kaphatnak, a szükséges beavatko-

zásokat rövid idõn belül elvégez-
hetõk. S hogy mit jelent a kórház
számára? Egy újabb minõségi
elõrelépést, rangot, kiemeli a
nagykanizsai kórházat az átlagos
városi intézmények közül – mond-
ta a kórház fõigazgatója, aki azt is
megjegyezte: az új részleg kicsit
talán tehermentesíti a szakrende-
léseket. 

Az új osztály négyszázötven
négyzetméteren, három hónap
alatt, több mint tizennégymillió
forintos beruházással készült
el, az önkormányzati támogatás
révén helikopter-leszálló pályát
is kialakítottak a Határõrség
közeli ingatlanán. Aki tudott,
segített, bár üröm az örömben,
hogy az SBO szerinti finanszí-
rozás még nem megoldott,
ugyanis a szükséges bürokráci-
án még nem jutott át a kanizsai
osztály ügye.

Marton István polgármester
ugyancsak azt hangsúlyozta, hogy

a beruházás révén még magasabb
szintre fejlõdhet a város és a vá-
roskörnyék ellátásának nívója. 

Dr. Rapi Katalin szintén úgy
vélekedett, hogy a kórház munká-
ja az SBO által még hatéko-
nyabb, szervezettebb lesz, miáltal
a betegellátás minõsége is javul.

Horváth Attila  
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Szervezettebben, magasabb színvonalon
Átadták a Kanizsai Dorottya Kórház Sürgõsségi Betegellátó Osz-

tályát, ahol öt ágyon huszonhat dolgozó látja el a sürgõs, akut ese-
teket. Az ünnepélyes avatáson részt vett dr. Rapi Katalin, az Egész-
ségügyi Minisztérium szakállamtitkára is. 

A legutóbbi közmeghallgatá-
son tárta a képviselõk elé egy
társasház problémáját Hegedûs
Csaba. A Dózsa György utca
115-höz ugyanis nem készült
parkoló.

– 2004-ben, amikor ideköltöztünk,
nem tudtam, hogy a házunkhoz nem
készült parkoló – mondja Hegedûs
Csaba. – Annál is inkább, mert az el-
sõ ütemben megépült lépcsõházak
elõtt – amelyek a Dózsa utcával pár-
huzamosak – van parkoló, de ké-
sõbb kiderült: azt bizony mi nem
használhatjuk. Itt hátul aztán nekünk
is készült egy kicsi, ideiglenes kocsi-
beálló, de csak kaviccsal van leterít-
ve, azt is mi hozattuk ide, s a terüle-
tet is a lakók tartják rendben. A
szomszédban még építkeznek, s ha
befejezik, akkor itt mellettünk hama-
rosan megépül egy összekötõ út,
aminek pont a nyomvonalába esik a
parkolónk. Ha ez valóban így törté-
nik, akkor itt maradunk parkolóhely
nélkül – mondja Hegedûs Csaba. 

A Németországban dolgozó
férfi azt mondja, a társasház kö-
zösségének kérését tolmácsolja,
amikor azt kéri, hogy hadd kap-
janak a ház melletti önkormány-
zati területen egy parkolót, hogy
véglegesen megoldódjon a prob-
lémájuk.

Úgy tudjuk, a hivatal illetéke-
sei megvizsgálják a kérés teljesí-
tésének lehetõségeit, és várhatóan
hamarosan választ adnak a Dózsa
György utca 115. lakóinak kéré-
sére. 

H.A.

A ház, amely parkoló nélkül maradt

Mint Nagykanizsa kultúrapár-
toló lakosságát szimbolizáló ze-
neszeretõ polgár tisztelettel és
szeretettel köszöntöm a Zene Vi-
lágnapja alkalmából rendezett
ünnepi koncertünk minden részt-
vevõjét; és különösen díszvendé-
günket, Szõnyi Erzsébet Kos-
suth-díjas zeneszerzõt, énekta-
nárt, karnagyot!

Tegnap maratont futottam, s
közben hallgattam a belsõ han-
got, ha úgy tetszik, a szférák ze-
néjét: s zakatolt bennem egy
dalszöveg: „A zene az kell, mert
nem adjuk fel, egy ritmus vagy
jel, csak ne vesszünk most el, a
zene az kell, mert körülölel, ha
van elég szív, a dal az csak így
lesz szép!” Számomra most  ez
volt az egyik legfõbb zene-vi-
lágnapi üzenet. 

Igen, tudom: Jehudi Menuhin
világhírû hegedûmûvész kezde-
ményezésére és javaslatára az
UNESCO október elsejét a Ze-
ne Világnapjának nyilvánította.
Mindez 1975-ben történt, azóta
a világ minden pontján ezen a
napon különös figyelmet szen-
telnek ennek a csodának, amit
zenének hívnak. A Föld Napján
és a Madarak és fák napján kí-

vül számomra ez a legértéke-
sebb világnap, mert az ember-
nek üdvözítõ zenéje van. Tud-
juk ezt már az ótestamentumból
is, Jób könyvébõl, ahol maga az
Úr szól hozzánk, aki az eget és
a földi embert az énekben egye-
síti. 

Életünket bizony keresztül-
kasul szövi a zene, a bölcsõtõl
a sírig (vagy még azon túl is).
A zene, az ember legõsibb kife-
jezési formája, amely még a
nyelvnél is õsibb. A tizenötödik
században azt mondták: „Zene:
a menny rezonanciája, angyal-
hang, madárének, az Éden gyö-
nyörûsége, az Egyház orgánu-
ma, szomorú szívek épülése,
néha ördögi csodaszer.” Bizo-
nyos, hogy semmi mással nem
pótolható lelki táplálék! Kodály
Zoltán azt mondja: „A zene
nem magánosok kedvtelése, ha-
nem lelki erõforrás, amelyet
minden mûvelt nemzet igyek-
szik közkinccsé tenni.” Thomas
Mann a „legmorálisabb mûvé-
szetet” látta a zenében, és ez az
igazság igazán nagy feladatokat
ró ránk!

Tehát a zene, a muzsika több,
mint mûvészeti ág, mint zenei

hangok alkotó megformálása. A
görög mitológia szerint is, a ze-
ne isteni ajándék, amelyet az
ember Apollóntól és a múzsák-
tól kapott. Euterpé: az örömöt
nyújtó zene istennõje; és testvé-
rek a múzsák, ha szól az énekek
éneke vagy a zene szava, de
még a beszéd, a szó, a nyelv is
zene… Sõt még a siketeknek is
van zenei élménye. Mindezek-
rõl szól a zene története, de még
jobb, ha a zene szava helyett azt
mondjuk: hallgasd a zenét…!
Mert mire jó a zene?!: szemé-
lyiségfejlesztõ, közösségfejlesz-
tõ, értékteremtõ, de leginkább
az igényesség eszköze az igény-
telenség ellen sokszor igényte-
len korunkban – legalábbis a jó
zene…

Különösen büszkék lehetünk
a magyarság népzenéjére! Gyak-
ran idézzük, de tudjuk-e, hogy a
Magyar Zenetudományi Intézet
regisztrálta a kétszázezer ma-
gyar népdalt, amelybõl százezer
már megjelent nyomtatásban is.
(Például a nyolcvan milliós Né-
metországban összesen hatezer
népdalt tudtak összegyûjteni.) A
Kodály-évben (születésének
százhuszonötödik, halálának 40.
évfordulóján) ez különösen fel-
emlegetendõ! Az, hogy a zene
az emberi lélek legmélyérõl fa-

kad. Bár a Kodály Zoltán által
oly magas színvonalúra emelt
hazai ének-zene oktatás minden
eddiginél mélyebbre került, a
heti egy ének órával már meg
sem közelítjük a nagy zeneszer-
zõ egykori álmát, hogy „a zene
mindenkié”. A zene fizika és
matematika is, matematika-fizi-
ka szakos tanárként szívesen
idézném például a pütha-
goreusok harmóniatanát. De én
most inkább csak egy szám-
misztikát hadd emlegessek: ne-
künk magyaroknak azért is ked-
ves lehet október elseje, mint a
Zene Világnapja, mert ezen a
napon született Bárdos Lajos is
1899-ben! (Kedvenc nyári lak-
helye, Balatonmáriafürdõ nem is
esik olyan messze tõlünk…)

Büszkék lehetünk arra is Ko-
dály és Bárdos kapcsán, hogy a
Zene Világnapján Nagykani-
zsán üdvözölhetjük Kodály
Zoltán és Bárdos Lajos (és
Weiner Leó…) egyik neves ta-
nítványát: Szõnyi Erzsébetet,
aki zeneszerzõ és zenepedagó-
gus. A Zenemûvészeti Fõisko-
lán végzett, volt gimnáziumi
énektanár is, majd egyetemi ta-
nár. Világszerte tartott elõadá-
sokat a magyar zenei nevelés-
rõl, a Kodály-módszer lényegé-
rõl. Komponált operákat, orató-

riumokat, kantátákat, zenekari
mûveket, kamaramûveket, kó-
rusmûveket. A Magyar Mûvé-
szeti Akadémia tagja, Kossuth-
díjas. Büszkék lehetünk rá,
hogy a Medgyaszay Ház avató-
jára írt Béke címû, kórusra és
kamarazenekarra írt darabja itt
is elhangzik a Kiskastélyban a
Szivárvány Énekegyüttes és a
Farkas Ferenc Zene- és Arany-
metszés Mûvészeti Iskola hiva-
tástudatos zenetanárai közre-
mûködésével. 

Nagykanizsa Mûvészeti Tér-
képén a zene különösen erõs,
büszkék lehetünk Kanizsa kul-
túrtörténetébõl sok zenedére és
zenész közösségre…! A mosta-
niakra is büszkék vagyunk! Re-
mélem, az igényes zene maga-
skultúrás jelenléte még jellem-
zõbb lesz Nagykanizsa jövõbeni
közösségi tereiben. De egyéni
életünkben is, Bárdos Lajossal
vallva: „A zene gazdagítja a ke-
délyt, nemesíti az ízlést, fogéko-
nyabbá tesz más szépségek
iránt.”„Az élet rövid, a zene
örök!”

(Elhangzott 2007. október 1-
jén a Zene Világnapja ünnepi kö-
szöntõjeként Nagykanizsán, a
Kiskastélyban.)

Balogh László

A Zene Világnapja

A látszal csal, a parkoló kicsi és ideiglenes
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A múzeumalapító etnográfus
– e címmel rendezett emlékülést
Dr. Kerecsényi Edit néprajzos,
múzeumigazgató születésének
nyolcvanadik évfordulója al-
kalmából a Thúry György Mú-
zeum.

Az emlékülésen volt kollégái,
munkatársai emlékeztek a tavaly
elhunyt tudós szakemberre.

– Dr. Kerecsényi Edit, minden-
ki Edit nénije élete, munkássága
elõtt szeretnénk tisztelegni –
mondta köszöntõjében Száraz
Csilla, a múzeum jelenlegi igaz-
gatója. –  Edit nénit én ugyan sze-
mélyesen nem ismertem, de a kol-
légák elbeszélései alapján megta-
nultam én is tisztelni. Hiszen dr.
Kerecsényi Edit volt a Thúry
György Múzeum igazi alapítója,
aki óriási lelkesedéssel és munka-
bírással kezdte meg a szisztemati-
kus gyûjtéseket, létrehozva a
mostani gyûjtemény törzsanya-
gát.

Száraz Csilla után dr. Németh
József irodalomtörténész, a kon-
ferencia levezetõ elnöke vette át a
szót, aki azt idézte fel, hogy öt-

ven évvel ezelõtt találkozott elõ-
ször a kanizsai múzeumalapító-
val, akiben egy csodálatra méltó
elhivatottsággal bíró embert is-
mert meg. 

Dr. Horváth László, a múzeum
ma már nyugalmazott igazgatója
váltotta dr. Kerecsényi Editet az
igazgatói székben. Õ tölthette ve-
le a legtöbb szolgálati idõt.

– Bár a múzeumot 1919-ben
alapították, Edit volt az, aki az
ötvenes évektõl kezdõdõen a szó
szoros értelemben vett múzeumi
gyûjtõmunkát folytatott. Óriási
lelkesedéssel dolgozott, ami halá-
lig kitartott – mondta. – Muzeoló-
gus és néprajzos volt egyben, régi
tárgyakat, történeteket gyûjtött,
múzeumba menekítette az elûzött
ferencesek ebédlõjének intarziás
ajtaját, a megcsonkult szenteket,
az Inkey-kápolna fa korpuszát,
osztályidegennek minõsített famí-
liák megmaradt tárgyait. Egy fia-
tal, filigrán lány, kis fényképezõ-
gépével, jegyzetfüzetével, általá-
ban gyalogszerrel járta a falva-
kat, még bemerészkedett a határ-
sávba is, ami akkor bizony, nem
volt veszélytelen. Szerencsésnek

mondhatta magát, mert akkori-
ban még volt mit gyûjteni. Úgy is
fogalmazhatnék, jókor volt jó he-
lyen, rossz körülmények között.

Dr. Vándor László, a Zala Me-
gyei Múzeumok Igazgatósága ve-
zetõje azt mondta, Nagykanizsa
középkori topográfiájához infor-
mációival nagyban hozzájárult
Edit néni. 

Kardos Ferenc, a Halis István
Városi Könyvtár igazgató-helyet-
tese úgy vélekedett, a kor etnog-
ráfusa volt dr. Kerecsényi Edit,
aki országosan is jelentõs népraj-
zi gyûjteményt hozott létre. 

– Figyelt arra, hogy az élet
minden területérõl gyûjtsön tár-
gyakat, így kerültek a gyûjte-
ménybe játékok, hímes tojások.
Hosszú ideig Zalakomárban kuta-
tott, de érdekelték az õsfoglalko-
zások is, például az ember és az
erdõ viszonya. Újra felfedezte
Hetés világát, értékeit – mondta
az etnográfus szakember.

A nap folyamán további elõ-
adók is méltatták dr. Kerecsényi
Edit életmûvét, munkásságát.        

Horváth Attila

A múzeumalapító emlékére 
Dr. Kerecsényi Edit, mindenki Edit nénije elõtt tisztelegtek 

2007. október 6-án 10 óra
Mindenki Sportpályája 

9.30 Nevezés a versenyekre
10.00 Parktájfutó egyéni verseny –
1. forduló, 1-4. futam
10.00 Óvodás tájfutás, GPS-es tá-
jékozódási verseny
12.00 Parktájfutó váltó verseny, tö-
megrajt 
14.00 Parktájfutó egyéni verseny –
2. forduló, 5-8. futam
15.30 Eredményhirdetés, sorsolás
Kategóriák – Férfi-nõi: alsós, fel-
sõs, középiskolás, felnõtt

Díjazás: futamonként, kategórián-
ként az elsõ helyezett oklevél díja-
zásban részesül. Távok: 400-1400
méter, 5-10 ellenõrzõ pont
Egyéb programok: Szabadidõ spor-
tok bemutatkozása, GPS-es tájfutás,
pentanque, tollaslabda, íjászat, láb-
toll-labda, gyeplabda, nordic walking,
thai chi, sárkányreptetés, sárkányre-
pülõ bemutató, extrém bike, gördesz-
ka stb. Egészségügyi tájékoztató
programok az ÁNTSZ szervezésében

A rendezvényen való részvétel
ingyenes!

Tájékozódási 
és szabadidõ sportok

fesztiválja
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A Kanizsai Dorottya Kórház
törvényi kötelezettségének tett
eleget, amikor súlyponti kórház-
ként kialakította a Sürgõsségi Be-
tegellátó Osztályt. Minderre saját

forrásaiból tizenhárommillió fo-
rintot csoportosított át, továbbá
segített az önkormányzat, s ter-
mészetesen pályázati forrásokat
is bevontak a fejlesztésbe.   

– A Kanizsai Dorottya Kórház
új részlege nemcsak az intézmény
ellátási területén élõ százhárom-
ezer ember számára jelent bizton-
ságot, hanem azoknak is, akik
csak átutazóban járnak térsé-
günkben. A sürgõsségi osztály
ugyanis a nap huszonnégy órájá-
ban folyamatos ellátást biztosít –
mondta köszöntõjében Dr. Kovács
József, a kórház fõigazgatója. – A
betegek számára könnyebbséget
is jelent az SBO, hiszen egy egy-
pontos rendszeren keresztül kerül-
hetnek be, gyors, azonnali ellátást
kaphatnak, a szükséges beavatko-

zásokat rövid idõn belül elvégez-
hetõk. S hogy mit jelent a kórház
számára? Egy újabb minõségi
elõrelépést, rangot, kiemeli a
nagykanizsai kórházat az átlagos
városi intézmények közül – mond-
ta a kórház fõigazgatója, aki azt is
megjegyezte: az új részleg kicsit
talán tehermentesíti a szakrende-
léseket. 

Az új osztály négyszázötven
négyzetméteren, három hónap
alatt, több mint tizennégymillió
forintos beruházással készült
el, az önkormányzati támogatás
révén helikopter-leszálló pályát
is kialakítottak a Határõrség
közeli ingatlanán. Aki tudott,
segített, bár üröm az örömben,
hogy az SBO szerinti finanszí-
rozás még nem megoldott,
ugyanis a szükséges bürokráci-
án még nem jutott át a kanizsai
osztály ügye.

Marton István polgármester
ugyancsak azt hangsúlyozta, hogy

a beruházás révén még magasabb
szintre fejlõdhet a város és a vá-
roskörnyék ellátásának nívója. 

Dr. Rapi Katalin szintén úgy
vélekedett, hogy a kórház munká-
ja az SBO által még hatéko-
nyabb, szervezettebb lesz, miáltal
a betegellátás minõsége is javul.

Horváth Attila  
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Szervezettebben, magasabb színvonalon
Átadták a Kanizsai Dorottya Kórház Sürgõsségi Betegellátó Osz-

tályát, ahol öt ágyon huszonhat dolgozó látja el a sürgõs, akut ese-
teket. Az ünnepélyes avatáson részt vett dr. Rapi Katalin, az Egész-
ségügyi Minisztérium szakállamtitkára is. 

A legutóbbi közmeghallgatá-
son tárta a képviselõk elé egy
társasház problémáját Hegedûs
Csaba. A Dózsa György utca
115-höz ugyanis nem készült
parkoló.

– 2004-ben, amikor ideköltöztünk,
nem tudtam, hogy a házunkhoz nem
készült parkoló – mondja Hegedûs
Csaba. – Annál is inkább, mert az el-
sõ ütemben megépült lépcsõházak
elõtt – amelyek a Dózsa utcával pár-
huzamosak – van parkoló, de ké-
sõbb kiderült: azt bizony mi nem
használhatjuk. Itt hátul aztán nekünk
is készült egy kicsi, ideiglenes kocsi-
beálló, de csak kaviccsal van leterít-
ve, azt is mi hozattuk ide, s a terüle-
tet is a lakók tartják rendben. A
szomszédban még építkeznek, s ha
befejezik, akkor itt mellettünk hama-
rosan megépül egy összekötõ út,
aminek pont a nyomvonalába esik a
parkolónk. Ha ez valóban így törté-
nik, akkor itt maradunk parkolóhely
nélkül – mondja Hegedûs Csaba. 

A Németországban dolgozó
férfi azt mondja, a társasház kö-
zösségének kérését tolmácsolja,
amikor azt kéri, hogy hadd kap-
janak a ház melletti önkormány-
zati területen egy parkolót, hogy
véglegesen megoldódjon a prob-
lémájuk.

Úgy tudjuk, a hivatal illetéke-
sei megvizsgálják a kérés teljesí-
tésének lehetõségeit, és várhatóan
hamarosan választ adnak a Dózsa
György utca 115. lakóinak kéré-
sére. 

H.A.

A ház, amely parkoló nélkül maradt

Mint Nagykanizsa kultúrapár-
toló lakosságát szimbolizáló ze-
neszeretõ polgár tisztelettel és
szeretettel köszöntöm a Zene Vi-
lágnapja alkalmából rendezett
ünnepi koncertünk minden részt-
vevõjét; és különösen díszvendé-
günket, Szõnyi Erzsébet Kos-
suth-díjas zeneszerzõt, énekta-
nárt, karnagyot!

Tegnap maratont futottam, s
közben hallgattam a belsõ han-
got, ha úgy tetszik, a szférák ze-
néjét: s zakatolt bennem egy
dalszöveg: „A zene az kell, mert
nem adjuk fel, egy ritmus vagy
jel, csak ne vesszünk most el, a
zene az kell, mert körülölel, ha
van elég szív, a dal az csak így
lesz szép!” Számomra most  ez
volt az egyik legfõbb zene-vi-
lágnapi üzenet. 

Igen, tudom: Jehudi Menuhin
világhírû hegedûmûvész kezde-
ményezésére és javaslatára az
UNESCO október elsejét a Ze-
ne Világnapjának nyilvánította.
Mindez 1975-ben történt, azóta
a világ minden pontján ezen a
napon különös figyelmet szen-
telnek ennek a csodának, amit
zenének hívnak. A Föld Napján
és a Madarak és fák napján kí-

vül számomra ez a legértéke-
sebb világnap, mert az ember-
nek üdvözítõ zenéje van. Tud-
juk ezt már az ótestamentumból
is, Jób könyvébõl, ahol maga az
Úr szól hozzánk, aki az eget és
a földi embert az énekben egye-
síti. 

Életünket bizony keresztül-
kasul szövi a zene, a bölcsõtõl
a sírig (vagy még azon túl is).
A zene, az ember legõsibb kife-
jezési formája, amely még a
nyelvnél is õsibb. A tizenötödik
században azt mondták: „Zene:
a menny rezonanciája, angyal-
hang, madárének, az Éden gyö-
nyörûsége, az Egyház orgánu-
ma, szomorú szívek épülése,
néha ördögi csodaszer.” Bizo-
nyos, hogy semmi mással nem
pótolható lelki táplálék! Kodály
Zoltán azt mondja: „A zene
nem magánosok kedvtelése, ha-
nem lelki erõforrás, amelyet
minden mûvelt nemzet igyek-
szik közkinccsé tenni.” Thomas
Mann a „legmorálisabb mûvé-
szetet” látta a zenében, és ez az
igazság igazán nagy feladatokat
ró ránk!

Tehát a zene, a muzsika több,
mint mûvészeti ág, mint zenei

hangok alkotó megformálása. A
görög mitológia szerint is, a ze-
ne isteni ajándék, amelyet az
ember Apollóntól és a múzsák-
tól kapott. Euterpé: az örömöt
nyújtó zene istennõje; és testvé-
rek a múzsák, ha szól az énekek
éneke vagy a zene szava, de
még a beszéd, a szó, a nyelv is
zene… Sõt még a siketeknek is
van zenei élménye. Mindezek-
rõl szól a zene története, de még
jobb, ha a zene szava helyett azt
mondjuk: hallgasd a zenét…!
Mert mire jó a zene?!: szemé-
lyiségfejlesztõ, közösségfejlesz-
tõ, értékteremtõ, de leginkább
az igényesség eszköze az igény-
telenség ellen sokszor igényte-
len korunkban – legalábbis a jó
zene…

Különösen büszkék lehetünk
a magyarság népzenéjére! Gyak-
ran idézzük, de tudjuk-e, hogy a
Magyar Zenetudományi Intézet
regisztrálta a kétszázezer ma-
gyar népdalt, amelybõl százezer
már megjelent nyomtatásban is.
(Például a nyolcvan milliós Né-
metországban összesen hatezer
népdalt tudtak összegyûjteni.) A
Kodály-évben (születésének
százhuszonötödik, halálának 40.
évfordulóján) ez különösen fel-
emlegetendõ! Az, hogy a zene
az emberi lélek legmélyérõl fa-

kad. Bár a Kodály Zoltán által
oly magas színvonalúra emelt
hazai ének-zene oktatás minden
eddiginél mélyebbre került, a
heti egy ének órával már meg
sem közelítjük a nagy zeneszer-
zõ egykori álmát, hogy „a zene
mindenkié”. A zene fizika és
matematika is, matematika-fizi-
ka szakos tanárként szívesen
idézném például a pütha-
goreusok harmóniatanát. De én
most inkább csak egy szám-
misztikát hadd emlegessek: ne-
künk magyaroknak azért is ked-
ves lehet október elseje, mint a
Zene Világnapja, mert ezen a
napon született Bárdos Lajos is
1899-ben! (Kedvenc nyári lak-
helye, Balatonmáriafürdõ nem is
esik olyan messze tõlünk…)

Büszkék lehetünk arra is Ko-
dály és Bárdos kapcsán, hogy a
Zene Világnapján Nagykani-
zsán üdvözölhetjük Kodály
Zoltán és Bárdos Lajos (és
Weiner Leó…) egyik neves ta-
nítványát: Szõnyi Erzsébetet,
aki zeneszerzõ és zenepedagó-
gus. A Zenemûvészeti Fõisko-
lán végzett, volt gimnáziumi
énektanár is, majd egyetemi ta-
nár. Világszerte tartott elõadá-
sokat a magyar zenei nevelés-
rõl, a Kodály-módszer lényegé-
rõl. Komponált operákat, orató-

riumokat, kantátákat, zenekari
mûveket, kamaramûveket, kó-
rusmûveket. A Magyar Mûvé-
szeti Akadémia tagja, Kossuth-
díjas. Büszkék lehetünk rá,
hogy a Medgyaszay Ház avató-
jára írt Béke címû, kórusra és
kamarazenekarra írt darabja itt
is elhangzik a Kiskastélyban a
Szivárvány Énekegyüttes és a
Farkas Ferenc Zene- és Arany-
metszés Mûvészeti Iskola hiva-
tástudatos zenetanárai közre-
mûködésével. 

Nagykanizsa Mûvészeti Tér-
képén a zene különösen erõs,
büszkék lehetünk Kanizsa kul-
túrtörténetébõl sok zenedére és
zenész közösségre…! A mosta-
niakra is büszkék vagyunk! Re-
mélem, az igényes zene maga-
skultúrás jelenléte még jellem-
zõbb lesz Nagykanizsa jövõbeni
közösségi tereiben. De egyéni
életünkben is, Bárdos Lajossal
vallva: „A zene gazdagítja a ke-
délyt, nemesíti az ízlést, fogéko-
nyabbá tesz más szépségek
iránt.”„Az élet rövid, a zene
örök!”

(Elhangzott 2007. október 1-
jén a Zene Világnapja ünnepi kö-
szöntõjeként Nagykanizsán, a
Kiskastélyban.)

Balogh László

A Zene Világnapja

A látszal csal, a parkoló kicsi és ideiglenes
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A múzeumalapító etnográfus
– e címmel rendezett emlékülést
Dr. Kerecsényi Edit néprajzos,
múzeumigazgató születésének
nyolcvanadik évfordulója al-
kalmából a Thúry György Mú-
zeum.

Az emlékülésen volt kollégái,
munkatársai emlékeztek a tavaly
elhunyt tudós szakemberre.

– Dr. Kerecsényi Edit, minden-
ki Edit nénije élete, munkássága
elõtt szeretnénk tisztelegni –
mondta köszöntõjében Száraz
Csilla, a múzeum jelenlegi igaz-
gatója. –  Edit nénit én ugyan sze-
mélyesen nem ismertem, de a kol-
légák elbeszélései alapján megta-
nultam én is tisztelni. Hiszen dr.
Kerecsényi Edit volt a Thúry
György Múzeum igazi alapítója,
aki óriási lelkesedéssel és munka-
bírással kezdte meg a szisztemati-
kus gyûjtéseket, létrehozva a
mostani gyûjtemény törzsanya-
gát.

Száraz Csilla után dr. Németh
József irodalomtörténész, a kon-
ferencia levezetõ elnöke vette át a
szót, aki azt idézte fel, hogy öt-

ven évvel ezelõtt találkozott elõ-
ször a kanizsai múzeumalapító-
val, akiben egy csodálatra méltó
elhivatottsággal bíró embert is-
mert meg. 

Dr. Horváth László, a múzeum
ma már nyugalmazott igazgatója
váltotta dr. Kerecsényi Editet az
igazgatói székben. Õ tölthette ve-
le a legtöbb szolgálati idõt.

– Bár a múzeumot 1919-ben
alapították, Edit volt az, aki az
ötvenes évektõl kezdõdõen a szó
szoros értelemben vett múzeumi
gyûjtõmunkát folytatott. Óriási
lelkesedéssel dolgozott, ami halá-
lig kitartott – mondta. – Muzeoló-
gus és néprajzos volt egyben, régi
tárgyakat, történeteket gyûjtött,
múzeumba menekítette az elûzött
ferencesek ebédlõjének intarziás
ajtaját, a megcsonkult szenteket,
az Inkey-kápolna fa korpuszát,
osztályidegennek minõsített famí-
liák megmaradt tárgyait. Egy fia-
tal, filigrán lány, kis fényképezõ-
gépével, jegyzetfüzetével, általá-
ban gyalogszerrel járta a falva-
kat, még bemerészkedett a határ-
sávba is, ami akkor bizony, nem
volt veszélytelen. Szerencsésnek

mondhatta magát, mert akkori-
ban még volt mit gyûjteni. Úgy is
fogalmazhatnék, jókor volt jó he-
lyen, rossz körülmények között.

Dr. Vándor László, a Zala Me-
gyei Múzeumok Igazgatósága ve-
zetõje azt mondta, Nagykanizsa
középkori topográfiájához infor-
mációival nagyban hozzájárult
Edit néni. 

Kardos Ferenc, a Halis István
Városi Könyvtár igazgató-helyet-
tese úgy vélekedett, a kor etnog-
ráfusa volt dr. Kerecsényi Edit,
aki országosan is jelentõs népraj-
zi gyûjteményt hozott létre. 

– Figyelt arra, hogy az élet
minden területérõl gyûjtsön tár-
gyakat, így kerültek a gyûjte-
ménybe játékok, hímes tojások.
Hosszú ideig Zalakomárban kuta-
tott, de érdekelték az õsfoglalko-
zások is, például az ember és az
erdõ viszonya. Újra felfedezte
Hetés világát, értékeit – mondta
az etnográfus szakember.

A nap folyamán további elõ-
adók is méltatták dr. Kerecsényi
Edit életmûvét, munkásságát.        

Horváth Attila

A múzeumalapító emlékére 
Dr. Kerecsényi Edit, mindenki Edit nénije elõtt tisztelegtek 

2007. október 6-án 10 óra
Mindenki Sportpályája 

9.30 Nevezés a versenyekre
10.00 Parktájfutó egyéni verseny –
1. forduló, 1-4. futam
10.00 Óvodás tájfutás, GPS-es tá-
jékozódási verseny
12.00 Parktájfutó váltó verseny, tö-
megrajt 
14.00 Parktájfutó egyéni verseny –
2. forduló, 5-8. futam
15.30 Eredményhirdetés, sorsolás
Kategóriák – Férfi-nõi: alsós, fel-
sõs, középiskolás, felnõtt

Díjazás: futamonként, kategórián-
ként az elsõ helyezett oklevél díja-
zásban részesül. Távok: 400-1400
méter, 5-10 ellenõrzõ pont
Egyéb programok: Szabadidõ spor-
tok bemutatkozása, GPS-es tájfutás,
pentanque, tollaslabda, íjászat, láb-
toll-labda, gyeplabda, nordic walking,
thai chi, sárkányreptetés, sárkányre-
pülõ bemutató, extrém bike, gördesz-
ka stb. Egészségügyi tájékoztató
programok az ÁNTSZ szervezésében

A rendezvényen való részvétel
ingyenes!

Tájékozódási 
és szabadidõ sportok

fesztiválja
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Bevállalja? A kérdést Nagy-
kanizsán, a HSMK színházter-
mében is feltette a közismert
pszichiáter, dr. Csernus Imre,
aki többek között az önbizalom-
ról, a gyávaságról, a félelmeink-
rõl és a boldogságról beszélt. 

Az önbizalom ma Magyaror-
szágon hiánycikknek számít –
mondta. Külföldi ismerõsei
egyetértenek abban, ha eljönnek
Magyarországra, rengeteg búval
bélelt embert látnak. Nem értik,
miért van ez így, miközben intel-
ligencia terén nem kell a szom-
szédba mennünk. Képezzük ma-
gunkat, mégis valami hiányzik.
Mitõl lesz önbizalmunk? – tette
fel a kérdést. Véleménye szerint
az apróbb sikerek kis megméret-
tetésbõl adódnak. Kis megméret-
tetés, kis befektetendõ energia,
kis sikerélmény, kis önbizalom –
fogalmazott egy válasz kapcsán,
majd megmagyarázta, hogyan be-
folyásolja a gyávaság az önbizal-
mat.  Kétféleképpen tudja az em-
ber kihúzni magát. Ebbõl lehet
látni, hogy van-e önbizalma,
vagy nincs. Az egyik, amikor va-
laki csak az izmait fejleszti, de fi-
gyeljék meg, fejlett izomzattal
rendelkezõ ember is sokszor jár

görnyedten. Ez azt jelenti, igazá-
ból nem bízik magában. A másik
csak akkor lehetséges, ha valaki-
ben a démonok és az angyalok
békében vannak. Addig nem. A
gyávaság és az önbizalom össze-
férhetetlen dolog. Megszûnik az
erõ, és csak vegetálunk. A gyáva
embernek van pár ismerõs szava-
járása. Az egyik ilyen a kicsit,
ami valójában azt jelenti, hogy
nagyon. 

Ki gyõz? – tette fel tovább a
kérdést. Ön, vagy a félelmei? 

A pasik, amikor az érzéseik ki-
mondására kerülne sor, megijed-
nek. Ugyanakkor mind a férfi,
mind a nõ, boldog szeretne lenni.
Mindannyian szeretnénk boldo-
gok lenni. 

B.E.

Kanizsa – Városháza 2007. október 4. 7Kanizsa – Mozaik 2007. október 4.10

Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Karádi Ferenc a 13. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden hónap második keddjén 18 órától a miklósfai Min-
denki Házában, ugyanazon a napon 16 órától a ligetvárosi óvodában.

Dr. Károlyi Attila a 6. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden hónap második szerdáján 17 órától a Kõrösi Cs. Sán-
dor Általános Iskolában.

Képviselõi fogadóóra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése pályázatot hirdet a jegyzõi
munkakör betöltésére

A munkakör betöltésére a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV.
törvény, valamint a köztisztviselõk jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény
(Ktv.) alapján kerül sor.  A kinevezés teljes munkaidõben, határozatlan idõre
szól, hat hónap próbaidõ kikötésével. A kinevezés és az illetmény megállapítá-
sa a Ktv. szerint történik. A munkakör 2008. január 1. naptól tölthetõ be.

Pályázati feltételek: magyar állampolgárság, büntetlen elõélet,  igazgatás-
szervezõi vagy állam- és jogtudományi doktori képesítés, vagy okleveles
közigazgatási menedzser szakképesítés, jogi vagy közigazgatási szakvizsga,
legalább kétéves közigazgatási gyakorlat.

A pályázathoz csatolni kell: részletes szakmai önéletrajzot, iskolai vég-
zettséget igazoló okiratok másolatát (eredeti példányokat a pályázó a szemé-
lyes kapcsolatfelvételkor köteles bemutatni), három hónapnál nem régebbi
erkölcsi bizonyítványt, a szakmai gyakorlat hivatalos igazolását, a pályázó-
nak a munkakör betöltésével kapcsolatos szakmai, vezetési elképzeléseit.

A pályázatokat Marton István polgármesternek címezve (Nagykanizsa
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér
7.) kell benyújtani. A pályázatok beérkezésének határideje: 2007. október 31.
12.00 óra. A pályáztató a döntést megelõzõen – külsõs szakértõ közremûkö-
désével – vezetõi képességfelmérést szervez, amelyen a pályázók részvétele
önkéntes. A beérkezett érvényes pályázatokat az Ügyrendi, Jogi és Közrendi
Bizottság a pályázók meghallgatása után véleményezi, és a polgármester ter-
jeszti a közgyûlés elé.  A pályázatok elbírálásának határideje a beérkezési ha-
táridõ lejártát követõ elsõ közgyûlés.

A pályázattal kapcsolatban további felvilágosítás kérhetõ a 93/500-701
vagy 500-705 telefonszámon. 

A Nagykanizsa Régió Ipari Park és Logisztikai Központban 15 darab iro-
da kerül bérleti szerzõdés keretein belül hasznosításra. A 2005. évben telje-
sen felújított, részben klimatizált irodahelyiségek a volt Gábor Áron laktanya
parancsnoki épületében – 649/55. hrsz. – találhatók. A helyiségekben telefon,
internetes hozzáférés biztosított. Bérleti díj 1.300 Ft/m2+ áfa/hó + rezsi.

Érdeklõdni Nagykanizsa Régió Ipari Park és Logisztikai Központ Kft (Nk.
Garay u. 21.) és a 93/310-256 telefonszámon lehet.

Értesítjük Tisztelt Betegeinket, hogy a XVII. számú Felnõtt Háziorvosi
Szolgálat DR. BACHER ILONA háziorvos 2007. október 1-jétõl új helyen,
az Erzsébet tér 8/2. szám alatti orvosi rendelõben folytatja a betegellátást.

A rendelési idõ és a telefonszám változatlan.
Értesítjük Tisztelt Lakosságot, hogy a XIV. számú Felnõtt Háziorvosi

Szolgálat DR. BEZNICZA ERNESZTINA háziorvos 2007. október 1-jétõl a
Rózsa u. 6. szám alatti orvosi rendelõben folytatja a betegellátást.

A rendelési idõ változatlan. Új telefonszám: 93/333-614

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata az Oktatási Minisztériummal
együttmûködve a 2008. évre ezennel kiírja a Bursa Hungarica Felsõoktatási Ön-
kormányzati Ösztöndíjpályázatot felsõoktatási hallgatók számára.

Pályázhatnak:

"A" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan, nappali tagozaton
tanulmányokat folytató felsõoktatási hallgatók részesülhetnek, akik állami felsõok-
tatási intézményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti
megállapodás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagoza-
tos, államilag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, el-
sõ szakirányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfo-
kú szakképzésben vesznek részt.

"B" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan (az adott tanév-
ben utolsó éves, érettségi elõtt álló középiskolás, illetve felsõfokú diplomával nem
rendelkezõ, felsõoktatási intézménybe felvételt még nem nyert, érettségizett) fia-
talok részesülhetnek, akik az adott tanévtõl kezdõdõen állami felsõoktatási intéz-
ményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti megállapo-
dás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagozatos, álla-
milag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, elsõ szak-
irányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfokú
szakképzésben kívánnak részt venni. A pályázók közül csak azok részesülhetnek
ösztöndíjban, akik 2008-ban elõször nyernek felvételt felsõoktatási intézménybe
és tanulmányaikat 2008/2009. tanévben ténylegesen megkezdik.

A középiskolai akkreditált iskolarendszerû felsõfokú szakképzésben résztvevõ
tanulók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra. A 51/2007. (III.26.) Kor-
mányrendelet 1. § (2) bekezdése értelmében nem részesülhetnek Bursa támogatás-
ban a rendvédelmi és katonai felsõoktatási intézmények hallgatói. PhD képzésben
résztvevõk nem felelnek meg a pályázati kiírás feltételeinek. Külföldi intézmény-
nyel hallgatói jogviszonyban állók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra.

Az ösztöndíj idõtartama: 
"A" típusú pályázat esetén 10 hónap, azaz két egymást követõ tanulmányi félév

(2007/2008. tanév második, illetve a 2008/2009. tanév elsõ féléve). Folyósításá-
nak kezdete: 2008. február.

"B" típusú pályázat esetén: 3 x 10 hónap, azaz hat egymást követõ tanulmányi
félév. Folyósításának kezdete a 2008/2009. tanév elsõ féléve.

Az ösztöndíj csak azokban a hónapokban kerül folyósításra, amelyekben a pá-
lyázó beiratkozott, államilag finanszírozott hallgatója a felsõoktatási intézmény-
nek. Az ösztöndíj elbírálása kizárólag a szociális rászorultság alapján, a pályázó
tanulmányi eredményétõl függetlenül történik. A pályázat elbírálása szempontjá-
ból szociálisan rászorult az a pályázó, akinek családjában az együtt lakó család-
tagok egy fõre jutó nettó átlagjövedelme nem haladja meg a mindenkori öregségi
nyugdíjminimum 150 %-át (azaz 40700 forintot). 

A pályázatot a Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztályán írásban, a
hivatalban hozzáférhetõ pályázati ûrlapon és kötelezõ mellékletein, a pályázó által
aláírva, egy példányban kell benyújtani.

A pályázat benyújtási határideje 2008. október 31.
A pályázat eredménye nyilvános: a pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul

a pályázat eredményének, illetõleg a pályázáskor rendelkezésre bocsátott szemé-
lyes adatainak az azonosítás célja érdekében szükséges mértékben történõ nyilvá-
nosságra hozatalához. A pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul ahhoz, hogy a
felsõoktatási intézmény tanulmányi jogviszonyáról a Felsõoktatási Pályázatok Iro-
dájának, illetve az önkormányzat(ok)nak tájékoztatást nyújtson.A települési ön-
kormányzat saját maga bírálja el a beérkezett pályázatokat. 

A települési önkormányzat az általa támogatásban részesített ösztöndíjasok lis-
táit 2007. december 10-ig az önkormányzat hirdetõtábláján és a helyben szokásos
egyéb módon hozza nyilvánosságra.

A pályázó az elbíráló szerv döntése ellen fellebbezéssel nem élhet.
A Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkormányzati Ösztöndíjról bõvebb felvilá-

gosítás kapható Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Mûvelõ-
dési és Sportosztályán (Erzsébet tér 7. II. emelet 9. ajtó)

Pályázat jegyzõi munkakörre

Bérletek az Ipari Parkban

Bursa Hungarica

Tisztelettel meghívom Önt és kedves családját 
2007. október 5-én az 1848/49. évi Forradalom és Szabadságharc 

hõsi halottainak tiszteletére rendezendõ megemlékezésekre.
Marton István

PROGRAM:

Aradi udvar
9.45 Térzene 10.00 Himnusz. Ünnepi beszédet mond: Cseresnyés Péter al-

polgármester. Ünnepi mûsor – szerepelnek: a Hevesi Sándor Általános Iskola
diákjai. Koszorúzás. Szózat. (Kérjük, hogy koszorúzási szándékukat a Hevesi
Sándor Mûvelõdési Központban szíveskedjenek elõzetesen jelezni (310-465))

Székely kert
14.00 A székely negyvenkilencesek emlékére fenyõfák ültetése. Közre-

mûködnek: a Hevesi Sándor Általános Iskola diákjai. Beszédet mond: Cse-
resnyés Péter alpolgármester. A menet a Hevesi Sándor Általános Iskola
elõl indul 14.00 órakor a Polgári Kanizsáért Alapítvány szervezésében.

Thúry György Múzeum kiállítóterme
17.00 Batthyány emlékkiállítás megnyitása. A kiállítást megnyitja: Mol-

nár András a Zala Megyei Levéltár igazgatója.

Több mint egy évtizede októ-
berben tartják az Országos
Könyvtári Napokat. 

Az október 2-12-ig zajló ren-
dezvényeken a könyvtári tevé-
kenységre hívják fel országszerte
a figyelmet – hangsúlyozta Czupi
Gyula igazgató a kanizsai progra-
mokat ismertetõ sajtótájékoztató-
ján. Az elmúlt esztendõtõl a ren-
dezvény a Könyvtárak összefo-
gása a társadalomért nevet viseli.
A Halis István Városi Könyvtár
Összefogás a társadalomért, ösz-
szefogás a kistérség lakóiért cím-
mel két programot hirdetett meg.
A programmal az a céljuk, hogy
váljon Nagykanizsán és kistérsé-
gében az iskolai számítástechni-
kai oktatás részévé a helyi tartal-
mak lelõhelyének, a www.nagy-
kar.hu-nak a használata. 

A felújítás alatt lévõ Rozgonyi
iskola számítástechnikai óráit a
könyvtárban tartják. Ezek az órák a
könyvtárhasználatról és a nagykar-
on való keresésrõl szólnak. 

A másik program a Kistérségi
könyvtári Kaláka a magánfényké-
pek közösségi használatára azzal a
céllal, hogy a csatlakozó könyvtá-
rak segítségével a településrõl, a
településen készült magán fotókat
digitálisan közzétegyék a telepü-
lés www.nagykar.hu-n található
honlapvariációján. 

Az október 7-ei program egy
újabb kísérlete az intézménynek.
Könyves Vasárnapra hívják
aznap 14-17 óra között a városla-
kókat a Halis István Városi
Könyvtárba, ahol Oktatóshow,
Markó Krisztina Kanizsa várát
ábrázoló makettjének avatása, a
könyvtár hangoskönyveinek be-
mutatója, Akadálymentesen gu-
ruló séta kerekesszékkel és baba-
kocsival, Babashow, Könyves
kóstoló és Nagykarshow várja az
olvasókat. A könyves kóstolón
nemcsak a könyvtár szakács-
könyveit, hanem a könyvtárosok
kedvenc ételeit is bemutatják. A
program egész ideje alatt a
könyvtár minden szolgáltatása
mûködik. Aki eddig még nem
iratkozott be, ezen a napon in-
gyenesen megteheti.  

B.E.

Könyves
Vasárnap Immár huszadik alkalom-

mal rendezték meg a sakkozók
Batthyány-Tungsram Kanizsa
Kupát, melyen a sportág or-
szágos utánpótlása képviselte
magát közel kétszáz indulóval,
köztük az Aquaprofit NTSK
ifjú versenyzõivel.

A legszebb kanizsai sikereket a
nemzetközi, ifjúságiak mezõnyé-
ben Kobán Bálint (Batthyány) ér-
te el, aki harmadik lett. A Zala

megyei bajnokság keretein belül
az ifjúsági lány kategóriában elsõ
lett Csonka Anna (Kõrösi), máso-
dik Gelencsér Fanni (Kõrösi),
míg harmadik Hetési Bianka (He-
vesi), de a fiúknál is szép sikernek
örülhetett a második Kobán Bá-
lint és a harmadik Nyizsnyik Ben-
ce (Batthyány). Serdülõknél Mol-
nár Flóra (Kõrösi) szerzett har-
madik helyet a lányok mezõnyé-
ben, a fiúknál pedig elsõ Zsirai
Péter (Batthyány), harmadik pe-

dig Ragats Bertalan (Hevesi) lett.
A kölyök korcsoportban a lányok-
nál taroltak a kõrösisek: 1. Perger
Kitti, 2. Fazekas Flóra, 3. Sala-
mon Sára, míg a fiúknál három
különbözõ iskolából söpörték be
az elsõ három helyet: 1. Huszár
Máté (Hevesi), 2. Sajni Mátyás
(Piarista), 3. Targuba Dávid (Zrí-
nyi). A junioroknál Ladányi Zsolt
(Batthyány) harmadik lett.

P.L.

Batthyány Kupa huszadszor

Önbizalom, gyávaság, boldogság...
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Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy Társaságunk veszélyes
hulladék-gyûjtési akciót szervez az alábbi idõpontokban és
helyszíneken:

Október 12.
13.30-13.40 Kisfakos buszmegálló, 13.50-14.00 Bagola buszfor-

duló, 14.15-14.40 Sánc posta elõtti buszmegálló, 14.55-15.30
Katonarét Táncsics tér, 15.40-16.20 Hevesi u. ABC, 16.30-17.00
Zemplén u. ABC mögött, 17.10-17.40 Rózsa u. kispiac, 17.50-18.00
Kazinczy u., 18.15-18.30 Alsótemplom elõtti parkoló.

Október 13.
8.00-9.00 Palin Szálfa u., 9.10-10.00 Napraforgó tér, 10.15-10.45

Petõfi u. - Honvéd u. sarok, 11.15-12.05 Kiskanizsa Templom tér,
12.15-12.25 Március 15-e tér, 12.40-12.50 Bajcsa Polgármesteri
Hivatal, 13.05-13.25 Nagyrác utcai (volt) Iskola, 13.45-14.35
HSMK parkoló, 14.45-15.15 Miklósfa ABC, 15.25-15.55 Olaj ABC

Via Kanizsa Városüzemeltetõ Kht. 

Veszélyes hulladékgyûjtés

Idõsek Napja Kiskanizsán. A
Móricz Zsigmond Mûvelõdési
Ház október 13-án 18 órakor ren-
dezi meg az Idõsek Hete kiskani-
zsai rendezvényét. A vacsorával
egybekötött, zenés kulturális es-
ten elõzetes bejelentkezéssel lehet
csak részt venni, ezért a szerve-
zõk kérik a kiskanizsai idõseket,
hogy legkésõbb október 10-én
szerdán 16 óráig a 319-202-es te-
lefonszámon jelezzék részvételi
szándékukat!

Filmvetítés és kirándulás. A
nyári élményeket, a tengerparti
nyaralás emlékeit idézték fel ki-
vetített képeken a Honvéd Kaszi-
nó Hölgyklubjának tagjai az
intézményben.

A hétvégén õszi kirándulást
szerveznek a hölgyek. Október 5-
én pénteken, szalonnasütéssel
egybekötött, egész napos baráti
találkozóra hívják a pártoló tago-
kat is a Miklósfai Parkerdõbe. 
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A Magyar Olvasástársaság
(Hunra) 2005-ben Benedek Elek
születésnapjához (1859. szep-
tember 30.) kötõdõen meghirdet-
te a Népmese Napja rendezvény-
sorozatot, melyet évente meg-
szervez. Ehhez csatlakozva a
Halis István Városi Könyvtárban
is ünnepelnek, programjaikon is-
kolás gyermekek olvasnak fel
meséket az óvodásoknak, ezzel

is bemutatva a leendõ iskolások-
nak, milyen jó lesz majd ha õk is
kiismerik magukat a betûk
rengetében. A III. Benedek Elek
Mesefelolvasó Nap három hely-
színen, a Halis István Városi
Könyvtárban, a Hevesi úti és a
Kiskanizsai fiókkönyvtárában
zajlott.

B.E.

Úgy tûnik, a nagykanizsai
Pintér István Surd-Kanizsa
dombháttal kapcsolatos tervei
egyik önkormányzatot sem lel-
kesítik annyira, hogy meg is va-
lósítsák azt. Az idõs ember
most egy könyvben mutatja be
a terület jeles, kuriózumnak
számító fáit. A könyvet elektro-
nikus formában a Halis István
Városi Könyvtár által mûköd-
tetett kistérségi honlapra, a
www.nagykar.hu-ra töltik fel.  

Mint arról korábban lapunk is
beszámolt, Pintér István azon fára-
dozik, hogy tizenhat zalai és so-
mogyi település közösen jelölje ki
és gondozza azokat a túraútvonala-
kat, amelyeket összefoglaló néven
Surd-Kanizsa Dombhátnak hívná-
nak. Az idõs bácsi három erdész-
nek, Metzl Kamillnak, Pagony
Károlynak, valamint Véghely Fe-
rencnek szeretne emléket állítani a
túraútvonalakkal, amelyek a térség
természeti értékeit mutatnák be.
Három turistautat szeretne kiala-
kíttatni: az egyik Surdtól Beleznán
és Õrtiloson át Zákányig, a másik

Liszótól Ágneslakon és Gágyon át
Csurgónagymartonig húzódna a
harmadik Nagykanizsától indulna,
s Magasdpuszta, Pogányszent-
péter, Szentpáli, a Sukorodi erdõ,
Iharosberény és Iharos természeti
értékeit mutatná be. Az útvonalak
kijelölése révén olyan látványossá-
gokat lehetne a széles nyilvános-
sággal megismertetni, mint az
iharosberényi park több mint öt-
méteres kerületû himalájai cédru-
sa, vagy a majdnem hétszáz centi-
méteres törzsû mammutfenyõ és
az Amur-menti parásfa, amelynek
magjait a legenda szerint Pagony
Károly fõerdész oroszországi hadi-
fogságából hozott haza a kabátjába
varrva. 

Az ötlet megvalósítására azon-
ban eddig még egyik önkormány-
zat sem mutatott túl sok hajlan-
dóságot. Pintér István most a tér-
ség jeles fáit összegyûjtötte egy
tanulmányba, köztük az elõbb
említett példányokat.

– Már tavaly megkezdtem a ka-
nizsai dombhát jeles fáinak
összegyûjtését – mondta a beteg-
sége miatt tolókocsiba kénysze-

rülõ idõs ember. – A túraútvonal
természeti értékeit több kötetben
foglaltam össze, a térség értékes
fáit bemutató tanulmányom e so-
rozat újabb eleme. Csak néhány
példát említek, a surdi szelídgesz-
tenyés egyik példányának 730
centiméter a körmérete, ám ha-
sonló „óriás” fák vannak
Somogybükkösdön. Találhatók
monumentális szilfák is, nem be-
szélve a zákányi egzótaerdõrõl.
Miklósfán pedig egy hatalmas ko-
csányos tölgy áll.

Pintér István könyve rengeteg
színes fotóval illusztrált, épp
ezért irdatlan pénzbe kerülne a
kiadása. Ám fontos, hogy a vidék
természeti értékeit megismerni
kívánók hozzáférjenek ehhez a
monumentális ismeretanyaghoz,
ezért Czupi Gyula, a Halis István
Városi Könyvtár igazgatója, a
Czupi Kiadó tulajdonosa sietett a
szerzõ segítségére: a tanulmányt
feltöltik az internetre, amely így
mindenki számára elérhetõvé lesz
a www.nagykar.hu honlapon. 

Horváth Attila
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Tájékoztatjuk Tisztelt Ügyfeleinket, hogy a nagykanizsai
Okmányirodában 2007. október 3-án a közlekedésigazgatási sza-
kterületen az ügyfélfogadás szünetel.

Tisztelettel meghívom Nagykanizsa város idõs állampolgárait a 2007.
október 8-13-a között megrendezésre kerülõ "Idõsekért Nagykanizsán"
Ünnepi Hét rendezvényeire. 

Marton István, polgármester
Október 8. Hétfõ
Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ – Nagykanizsa, Széchenyi tér 5-9. 
14. 30 óra, Idõs amatõr mûvészek kiállítása. Megnyitja: Kustár Zsuzsanna

iparmûvész. Házigazda: Gerencsér Edit népmûvelõ.
15.00 óra, Az "Idõsekért Nagykanizsán" Ünnepi Hét rendezvénysorozat

megnyitója. Megnyitja: Cseresnyés Péter Nagykanizsa MJV alpolgármeste-
re. Házigazda: Koller Jutka Egyesített Szociális Intézmény igazgatója.

15.00 óra, Ünnepi mûsor: Nyugdíjas mûvészeti csoportok találkozója.
Rendezi: Mónai Zsuzsanna népmûvelõ.

16 00 óra, Állófogadás. Pohárköszöntõt mond: Takács János Nagykanizsa
MJV díszpolgára.

Október 9. Kedd
Honvéd Kaszinó – Nagykanizsa, Ady út 7.
9.00 óra, Egészségnap. A rendezvényt megnyitja: Szõlõsi Márta Piroska

képviselõ. Házigazda: Halmos Ildikó igazgató.
9.00 óra NTE MÁV Zrt. Sportcsarnok – Nagykanizsa, Ady út 68/a
Sportnap. A rendezvényt megnyitja: Balogh László OKSB elnöke. Házi-

gazda: Tarr Ernõ klubvezetõ.
15.00 óra, Halis István Városi Könyvtár – Nagykanizsa, Kálvin tér 4. 
Filmvetélkedõ. A rendezvényt megnyitja: Czupi Gyula igazgató. Házigaz-

da: Büki Pálné IT társelnök.
Október 10. Szerda
Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ – Nagykanizsa, Széchényi tér 5-9.
15.00 óra, Ünnepi hét zárása, díjak átadása. Zárszót mond, és a díjakat át-

adja: Cseresnyés Péter alpolgármester, országgyûlési képviselõ. Házigazda:
Szõlõsi Márta Piroska képviselõ.

15.45 óra Ajándékmûsor. "Dallamok szárnyán" musical és operett hang-
verseny Simon Veronika és Csontos Csaba elõadásában.

17.00 óra Idõsek bálja a Party duó közremûködésével. Házigazda:
Horváthné Polai Mária és Büki Pálné IT társelnökök.

Értesítjük a város idõs lakóit, hogy október 9-én, kedden 10 órától 12 óráig a
Családsegítõ Központ irodájában (Zrínyi M. u. 51.) fogadóórát tartunk. Hív-
juk mindazokat, akik információkat kérnek, tanácsot, segítséget várnak. 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Idõsügyi Tanácsa

Idõsekért Nagykanizsán Ünnepi Hét

Idõsügyi Tanács fogadóórája

A 20/2001. (III. 9.) FVM. Rendelet 1.§ által módosított 41/1997. (V.28.) FM
rendelet Az Állategészségügyi Szabályzat 213.§-a, valamint a 81/2002. (IX. 4.)
FVM r. 8.§-a alapján, értesítem a tisztelt lakosokat, hogy 2007. október 5. és októ-
ber 14. napja közötti idõszakban a 3 hónaposnál idõsebb ebek kötelezõ, veszettség
elleni immunizálására kerül sor. A fenti idõszakban az oltást az alábbi idõpontok-
ban és helyszíneken végzik el a kijelölt állatorvosok. 

2007. október 05 (péntek): Nagykanizsa-Bajcsa városrész 6.30-9.00,
Nagykanizsa-Szt. Flórián tér 14.00 - 17.00. 

2007. október 06. (szombat): Szt. Flórián tér 8.00 - 12.00, Petõfi S. utcai víz-
torony 7.00 -  9.00, Thury Gy. tér Kispiac 9.10 - 10.40, Sánc József A. utca eleje
10.50 - 12.10, Ady út Bujóhíd 12.20 - 13.20.

2007. október 07. (vasárnap): Nagyrác utca 7.00 - 9.00, Bagola 7.00 - 8.50,
Kisfakos 9.00 - 10.30, Nagyfakos  10.40 - 11.10, Szentgyörgyvári hegy bejárata
11.20 - 12.00.

PÓTOLTÁSOK IDÕPONTJAI:
2007. október 13. (szombat): Miklósfa Kápolna tér 7.00 - 9.00
2007. október 14. (vasárnap): Petõfi S. utca víztorony 7.30 - 8.50, Thury Gy.

tér Kispiac 9.00 - 9.50, Sánc József A. utca eleje 10.00 - 11.00, Ady út Bujóhíd
11.10 - 12.00, Miklósfa Kápolna tér 8.00 - 8.30.

Felhívjuk a tisztelt lakosok figyelmét, hogy Nagykanizsa, Palin városrészben késõbbi
idõpontban kerül sor az oltásra, melyrõl a mostani módhoz hasonlóan szintén tájékoztatni
fogjuk az érintett kutyatulajdonosokat. Az oltás díja: bruttó 2.400 Ft. A háznál oltás díja:
bruttó 3.000 Ft. Kérjük az oltási könyveklet az oltásra elhozni. Az oltás idején, a veszett-
ség elleni oltásra jogosult állatorvosok rendelõjében is elvégeztethetõ a védõoltás beadása.

Tájékoztató

A PÁLYÁZATI ALAP KIEGÉSZÍTÕ TÁMOGATÁS ZALA MEGYEI
TURISZTIKAI VONZERÕ- ÉS TERMÉKFEJLESZTÉSÉHEZ 2007-2008.

ÉVBEN

A Zala Megyei Közgyûlés a 107/2007. (IX.14.) KH sz. határozatával pályáza-
tot hirdet Zala megyében megvalósuló turisztikai beruházásokra benyújtott Euró-
pai Uniós, illetve hazai pályázatok önerejének kiegészítéséhez vissza nem téríten-
dõ támogatás elnyerésére.

A pályázat célja: A Zala Megyei Közgyûlés azt a célkitûzést fogalmazta meg,
hogy középtávon megvalósítható egy olyan Zala megyei desztináció-menedzs-
ment rendszer, amely európai értelemben véve képes lesz megteremteni, illetve a
hazai és a nemzetközi piacon értékesíteni Zala megyét, mint megyei turisztikai
desztinációt, illetve a hazai és a nemzetközi köztudatban megteremteni és fenntar-
tani a "ZALA" márkanevet.Ezen belül kiemelt cél a turisztikai vonzerõ- és ter-
mékfejlesztés, ami a megyében fellelhetõ, a vállalkozói szektor által nem finanszí-
rozott turisztikai vonzerõk és termékek fejlesztését jelenti.

A támogatás célja: A megyében megvalósuló turisztikai beruházásokra benyúj-
tott Európai Uniós, illetve hazai pályázatok önerejének támogatása az alábbi terü-
leteken: komplex turisztikai kínálat kialakítása; a turisztikai termékek fejlesztése
(pl. látogató-központok, kerékpárutak, fogadó-állomások, turistautak és tanösvé-
nyek kiépítése); a szolgáltatások színvonalának emelése; a kulturális örökség érté-
keinek megóvását szolgáló turisztikai célú fejlesztések.

A pályázók köre: A támogatásra a többcélú kistérségi társulások, illetve telepü-
lési önkormányzatok jogosultak.

A támogatás mértéke: A támogatási keret összege az egész megyét tekintve 120
millió Ft. A támogatás aránya nem haladhatja meg az Európai Uniós, illetve hazai
pályázati kiírásban szereplõ önerõ mértékének az 50 %-át. Támogatás azokhoz a
települési, (kis)térségi projektekhez nyújtható, amelyeknél a fejlesztési költség
összege legalább 30 millió Ft.

A pályázatok benyújtása: A pályázatokat – a pályázati felhíváshoz mellékelt
"Pályázati adatlap"-on – Zala Megyei Területfejlesztési Tanács munkaszervezeté-
hez kell 2008. december 31-ig benyújtani. 

A pályázati felhívás elérhetõ, illetve a pályázati egységcsomag letölthetõ a Zala
Megyei Területfejlesztési Tanács  www.zmtt.zala.hu honlapján. 

A pályázó a pályázattal kapcsolatos kérdéseire a Zala Megyei Területfejlesztési
Tanács munkaszervezeténél kaphat információt (8900 Zalaegerszeg, Petõfi u. 24.
Telefon: 92/597-580).

PÁLYÁZAT ZALA TURISZTIKAI EGYÜTTMÛKÖDÉSI RENDSZERE
KIÉPÜLÉSÉNEK TÁMOGATÁSÁRA 2007-2010. évben

A Zala Megyei Közgyûlés a 108/2007. (IX.14.) KH sz. határozatával pályáza-
tot hirdet Zala turisztikai együttmûködési rendszere kiépülésének támogatására a
2007-2010 évben.

A pályázat célja: A Zala Megyei Közgyûlés azt a célkitûzést fogalmazta meg,
hogy középtávon megvalósítható egy olyan Zala megyei turisztikai desztináció-
menedzsment (TDM) rendszer, amely európai értelemben véve képes lesz megte-
remteni, illetve a hazai és a nemzetközi piacon értékesíteni Zala megyét, mint me-
gyei turisztikai desztinációt, illetve a hazai és a nemzetközi köztudatban megte-
remteni és fenntartani a "ZALA" márkanevet. A támogatás célja a Zala megyében
létrejövõ TDM szervezetek (turisztikai egyesületek, szövetségek, Kht-k) támoga-
tása: az általuk mûködtetett kompetencia központok – menedzsment központok
(Tourinform irodák) – üzemeltetési nehézségeinek segítése és infrastrukturális fel-
tételeinek javítása a kezdeti idõszakban; települési és térségi marketing-feladatok
ellátása, kivéve a vásári megjelenések költségeit; valamint tevékenységük megis-
mertetése az adott település/térség turizmusban érdekelt vállalkozóival, önkor-
mányzataival, civil szervezeteivel és lakosságával; bevonásuk az egyesület / szö-
vetség munkájába, tagságába.

A pályázók köre: A támogatásra a pályázati felhívás feltételeinek megfelelõ te-
lepülési és térségi TDM szervezetek (turisztikai egyesületek, szövetségek, Kht-k)
jogosultak.

Támogatási forrás nagysága: A támogatási keret összege a 2007-2010. közötti
idõszakban: 2007-2008. évben 12.000.000 Ft, 2009. évben 13.000.000 Ft, 2010.
évben 13.000.000 Ft

A pályázatok benyújtásának módja: Érvényesen pályázni a pályázati adatlap és
a mellékletek kitöltésével lehet, melyek átvehetõk illetve igényelhetõk megcím-
zett, felbélyegzett válaszborítékkal a Zala Megyei Közgyûlés Hivatalában (8900
Zalaegerszeg, Kosztolányi u. 10.), vagy letölthetõk a Zala Megyei Önkormányzat
honlapjáról: www.zalamegye.hu. 

A pályázattal kapcsolatban érdeklõdni lehet: Detrich Balázs idegenforgalmi
ügyintézõ Zala Megyei Közgyûlés Hivatala, Telefon: 92/500-758

A pályázatok beküldési határideje: A pályázatokat a rendszer mûködésének se-
gítése céljaira minden évben egy alkalommal, legkésõbb november 20-ig – a
2007-2008. évek tekintetében ugyancsak egy alkalommal, legkésõbb 2008. szep-
tember 1-ig – lehet benyújtani.

A Zala Megyei Közgyûlés pályázatai

A VI. Országos Sporttörténeti Ve-
télkedõt az MTK székházában ren-
dezték a fõvárosban, ahol a kani-
zsai, illetve megyei színeket is ered-
ményesen képviselték az olimpiák
mindentudói. A hagyományoknak
megfelelõen a rendezõk között volt
a kanizsai székhelyû Európai Sport
Hagyományõrzõ Egyesület és a Dr.
Mezõ Ferenc Olimpiai Baráti Kör
is. Idén a témakörök a Nyári Olim-
piai Játékok 1896-2004 közötti tör-
ténetét, valamint az atlétika és a
labdarúgás hazai, valamint nemzet-
közi eredményeit ölelték fel. A ve-
télkedõn részt vett Növényi Norbert
birkózó olimpiai bajnok és Wich-
mann Tamás kilencszeres világbaj-
nok kenus is. Egyéniben országos
harmadik helyet szerzett a kanizsai
Kis János holtverseny után, míg
csapatban Zala megye (Kis János,
Gyuk György, Vásárhelyi Tamás,
Farkas Valter, Etler Márton) a má-
sodik helyen zárt.

P.L.

Az Idõsek Filmklubja II. félévi
programja október 1-jén indult Mó-
ricz Zsigmond, Rokonok címû re-
gényébõl készült film vetítésével.
Az „Idõsekért Nagykanizsán Ünne-
pi Hét” szervezõbizottsága ez év-
ben is megrendezi hagyományos
Filmvetélkedõjét, melyre bárki je-
lentkezhet, aki megtekintette a fil-
met. A vetélkedõ idõpontja: október
9., 15 óra. Helyszíne: Halis István
Városi Könyvtár. A jutalmakat az
ünnepi hét záróünnepségén, októ-
ber 10-én 15 órakor adják át a
HSMK-ban. Minden csapat elisme-
rõ oklevelet kap, az elsõ három he-
lyezett csapat pedig tárgyjutalom-
ban részesül.  A filmklub következõ
programjai: Október 15. Asterix és
Obelix: a Kleopátra-küldetés. Fran-
cia vígjáték. Október 29. Szabad-
ság, szerelem. Magyar film. No-
vember 12. Szállnak a darvak.
Orosz film. November 26. A Para-
dicsom… Francia film. December
10. …és a Pokol. Az elõzõ film
folytatása. Január 14. A királynõ.
Angol életrajzi film II. Erzsébet ki-
rálynõrõl. A filmvetítések ideje és
helye: hétfõi napokon 14.30 órakor
a Halis István Városi Könyvtárban.

B.E.

Rendezõként 
második 
és harmadik hely

Idõsek filmklubja
és filmvetélkedõje

Netre kerülnek a ritkaságok

III. Benedek Elek 
Mesefelolvasó Nap 

A pákozdi csata 159. évfor-
dulója alkalmából mûsoros ün-
nepi megemlékezést tartott a
Fegyveres Erõk, Nyugállomá-
nyúak Klubja a Honvéd Kaszi-
nó Tükörtermében.

A 1848-49-es forradalom és
szabadságharc jelentõs ütköze-
tében a Velencei-tótól északra, a
Pákozd-Sukoró-Pátka háromszög-
ben Móga altábornagy seregei ve-
reséget mértek a Jellasics horvát
bán által vezetett hadra. Szeptem-
ber 29. a honvéd, a honvédség, a
honvédséggel kapcsolatos ismere-
teinknek alappillére. Az akkori
csata emlékét példaértékûnek te-
kintjük, és ünnepélyessé tesszük
állománygyûléseinken – mondta
Poprádi Zoltán, elnök. Az a hõsi-
esség, amellyel a maroknyi sereg
szembeszállt a túlerõvel, és aho-
gyan harcoltak a hazáért, a sza-
badságért ma is fõhajtást érdemel.

B.E.

Pákozdra
emlékeztek
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Bár a legutóbbi közgyûlésre
nem került be a Magyar Máltai
Szeretetszolgálat által Kiska-
nizsán indítandó családi napkö-
zivel kapcsolatos elõterjesztés,
dr. Báthy Andrásné, a karitatív
szervezet nyugat-dunántúli ré-
giójának titkára mégsem pesz-
szimista. Még ha a következõ
közgyûlés tárgyalja is az anya-
got, csupán óráik maradnak ar-
ra, hogy határidõre benyújtsák
a minisztériumi jóváhagyásra
az új szolgáltatás anyagait. 

– Szeretnénk a Munkácsy ut-
cai üres épületben kialakítani új
szolgáltatásaink központját, s itt
hoznánk létre a családi napközit
is, amire az elõzetes igényfelmé-
rés alapján jelentõs igény mu-
tatkozik. Itt gyerekfelügyelet,
játszóház lenne a kisgyermekek
számára, így az anyuka is el
tudna menni dolgozni, hiszen mi
vigyáznánk a kicsire. Öt-hét kis-
gyermeket tudunk majd fogadni,
de tizenöt-tizenhét gyermek szü-
lei jelezték igényüket. A szolgál-
tatástól azt reméljük, hogy ezek
a gyerekek itt, Kiskanizsán jár-
nak majd óvodába, késõbb pedig
tán iskolába is, s nem viszik be
õket a városba. – mondta érdek-
lõdésünkre dr. Báthy Andrásné,
aki hozzátette – A családi nap-
közihez kapcsolódóan lesz még

egy új szolgáltatás: az idõsek
házi segítségnyújtó rendszere. A
házi segítségnyújtásra szintén
nagy igény mutatkozik, a felmé-
rések szerint elsõ körben tizen-
öt-tizenhat idõs embert lehetne
ellátni. Az új szolgáltatások és a
már meglévõ szervezeti egysé-
gek megfelelõ elhelyezéséhez
kértük az önkormányzat segítsé-
gét, s most csak arra várunk,
hogy a testület határozzon arról,
hogy megkaphassuk használatba
a Munkácsy utcai épületet, amit
aztán természetesen, egy kis ösz-
szefogással rendbe hoznánk. 

A régiós titkár azt is hozzátet-
te, a terveknek megfelelõen ja-
nuár elsejétõl indulnának a
szolgáltatások. Kis nehézséget
okoz azonban, hogy programju-
kat az elõírásoknak megfelelõen
október huszonhatodikáig be
kell fogadtatni a szaktárcával is.
Erre azonban minimális idõ ma-
rad, hiszen legközelebb most
már csak az október végi köz-
gyûlésen tárgyalhatja a testület
az ügyet. Ha nem születik dön-
tés, vagy nem kerül a közgyûlés
elé az anyag, januártól nem in-
dulhat a családi napközi sem.
Ám dr. Báthy Andrásné azt
mondja, bízik a képviselõk jóin-
dulatában. 

H.A.

Keppel Julianna óvópedagó-
gusnak tanult, ám tanulmánya-
it valahogy mindig keresztezte
a tánc. Vagy tán éppen fordítva.
Meggyõzõdése, a táncházak, az
emberi, közösségi kapcsolatok,
erkölcsi értékek, jogszokások
továbbélésének hiánya, az egy-
házak szerepének gyengülése
vezette jelenlegi állapotába a
társadalmat, amikor a valós ér-
tékek semmivé foszlanak, s
mindent a pénz és a csillogás
határoz meg.

– Nekem valahogy mindig sze-
rencsém volt, a tanulmányaimat
végigkísérte a tánc – mondta
Keppel Julianna, aki a Kanizsa
Táncegyüttes egykori tagjaként
nemcsak a néptáncban van ott-
hon, hanem a társastáncban is,
ugyanis egyik alapítója az Erak-
lin Táncegyüttesnek. – Mindig
akadtak olyan tanárok, akik fon-
tosnak tartották a táncot és a
néprajzot. A társastánccal Sarlós
Dezsõ tanár úrnál ismerkedtem
meg. Õ nagyon ügyesen be tudta
csomagolni a kõkemény, életre
szóló intelmeit gyerekek számára
is érthetõ formába. Késõbb Sop-
ronba kerültem a tanulmányaim
révén, de itt sem szakadtam el a
tánctól. Amikor visszajöttem Ka-
nizsára, a Kanizsa Táncegyüttes-
ben táncoltam, ám három év el-
teltével felvetõdött a gondolat,
hogy alapítani kellene egy társas-
tánc klubot is, ami akkor még
nem volt a városban. Ekkor azon-
ban már választanom kellett a
néptánc és a társastánc között –
én az utóbbi mellett döntöttem, s
társaimmal együtt megalapítottuk

az Eraklin Táncklubot. Nem volt
könnyû dolgunk, hiszen nem ren-
delkeztünk ruhákkal, és táncta-
nárt is kellett keresnünk. Magán-
emberként azonban nem szakítot-
tam a néptánccal és népmûves-
séggel, néptánc-pedagógusi és
kézmûves-oktatói végzettséget is
szereztem. 

Keppel Julianna ma óvónõként
dolgozik a kiskanizsai Pipitér
Óvoda Nagyrác utcai telephe-
lyén. Az Aranymetszés Mûvésze-
ti Iskolában pedig hosszú évek
munkájával felépítette a Pitypang
Csoportot, akiket minden bizony-
nyal az egész város ismer, õk vol-
tak azok, akik minden jelentõ-
sebb megmozduláson palotással
kedveskedtek a nézõknek. A cso-
port épp a napokban oszlott fel,
tagjai közül többen más osztá-
lyokban, csoportokban folytatják
a táncolást. Idén újabb csoport
nem indult, majd talán jövõre,
ezért várják is azokat a gyereke-
ket, akik szeretnek énekelni, tán-
colni, szerepelni, szeretnek tábo-
rozni, s szívesen vesznek részt ré-
gi népszokások felelevenítésében.

– Még a legrosszcsontabb gye-
rekek is folytatják a táncolást,
akik pedig, amikor elváltunk, azt

mondták: „Mi aztán soha többet
nem táncolunk, ilyesmire nem
vesznek rá minket”. Úgy tûnik,
mégis csak sikerült õket egy kicsit
megfertõzni…

– Pedig komoly vetélytársak
vannak, internet, playstation, s
még sorolhatnánk…

– A gyerekekkel már kicsiny
óvodás koruktól foglalkozni kell,
ugyanis már ekkor látszik, ki az,
akinek van tehetsége a tánchoz.
Más az érdeklõdési köre, jobb a
mozgáskoordinációja, mint a töb-
bieknek. Óvodában mi erre figye-
lünk is, ám a folyamatnak az isko-
lában is folytatódni kell ahhoz,
hogy a gyermek igényévé váljon a

tánc, s értékként tekintsen rá. Ma
még, sajnos, csak  álom, hogy a
gyerekek általános iskolában tan-
tárgyként ismerkedjenek a népraj-
zunkkal, táncainkkal, szokásaink-
kal és hagyományainkkal, s tevé-
keny részvevõként nevelõdjenek
ezen gondolatvilág és szellemiség
részeseivé. Ám fontos, hogy a tár-
sastánc se maradjon ki a sorból.
Meggyõzõdésem, hogy sokat segít-
hetnének ezek a tevékenységek a
nemzettudat erõsítésében. A gye-
rekek ma sokkal öntörvényûbbek,
mint korábban. Egy kifejezés jól
jellemzi a szemléletüket, ez pedig
az „Akarom!”. Ezt sugározza az
utca, a tévé, a társadalom. A gye-
rekeknek szóló rajzfilmek többsége
minõsíthetetlen számomra. Nem
azt közvetítik a gyerekek felé, ho-
gyan kellene alkalmazkodni a szü-
lõkhöz, a társakhoz, a körülöttük
lévõ világhoz, hanem az ökölharc,
durvaság, trágár beszéd a megha-
tározó tartalmukban, ellentétben a
szeretettel, megértéssel, meséink,
dalaink egyedülálló világával, s
gyönyörû anyanyelvünkkel. Kelle-
ne egy kis terelgetés az értékek és
egészséges szokás – szabályrend-
szer felé. Ezek megkönnyítenék a
beilleszkedést, alkalmazkodást a

korosztályi csoportokba s végsõ
soron a társadalmi életbe.  Na-
gyon sok múlik azon is, hogy a
szülõ hogyan neveli a gyermekét.
Nem mindegy, hogy valaki egész-
séges módon szabályokat állít fel
a gyereknek, vagy a szerint nevel,
hogy mit szeretne a gyerek. A mai
gyerekek türelmetlenebbek, nyug-
talanabbak, de szülõi segítséggel,
buzdítással szárnyalni is tudnak.
Ezt láttam a pitypangosokon is.
De talán ez a türelmetlenség és
nyugtalanság a városi lét követ-
kezménye is, hiszen aki élt falun,
az tudja, hogy a vidéki életnek
pontos szabályrendje van. Ugyan-
is megvan a maga ideje a munká-
nak, a játéknak, és a kettõ nem
cserélhetõ fel. Ez is hozzájárulhat
ahhoz, hogy valaki jobban tudjon
alkalmazkodni a többiekhez. Azt
hiszem, neveléssel sok mindenen
tudnánk változtatni. A tánc pedig
jelentõs részben az alkalmazkodó-
képességrõl szól a móka és vidám-
ság, a közös munka mellett. Arról,
hogyan találom meg az összhan-
got a párommal és társaimmal,
amihez esetenként évek kellenek.

– Vajon vissza lehet még fordí-
tani ezt az állapotot?

– Ahhoz a média, a szemlélet-
mód, a hozzáállás és a politika
gyökeres átalakítására lenne
szükség – summázza röviden
Keppel Julianna a teendõket,
amelyek sajnos, csak álomnak
tûnnek manapság.

Mindemellett a szakember
úgy látja, az egyes települése-
ken sokat lehet tenni azért, hogy
az együvé tartozás érzése erõ-
södjön, s a hagyományaink iránt
érdeklõdõk tevékenyen átélhes-
sék azokat. Ezért kollégáival
többek között azt is tervezik,
hogy az adventi, karácsonyi,
farsangi és húsvéti ünnepkörhöz
tartozó szokásokat városi szin-
ten is felelevenítik, lehetõsége-
ikhez mérten a régmúlt mókái-
val együtt.

Horváth Attila
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A mai gyerekek türelmetlenebbek, 
nyugtalanabbak, ám szülõi segítséggel, buzdítással szárnyalni is tudnak

A tánc megtanított alkalmazkodni 
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Kulturális Örökség Napjai Kanizsán

Az október 12-14. között
megrendezésre kerülõ Kanizsa
Vásár – Általános Kiállítás,
Környezetvédelmi és Informa-
tikai Szakkiállítás, Konferencia
programjairól és készültségi fo-
káról tartott sajtótájékoztatót
Schwáger Konrád ügyvezetõ
igazgató és Cseresnyés Péter al-
polgármester.

– A város vezetése fontosnak
tartja az immár negyedik Kanizsa
Vásár megrendezését – hangsú-
lyozta Cseresnyés Péter. – Voltak
ugyanis kétkedõ hangok azzal kap-
csolatban, hogy folytatják-e a ren-
dezvénysorozatot. Egy város életé-
ben nagyon fontos egy vásár, egy
megjelenés lehetõsége – emelte ki
az alpolgármester. – A megjelenés,

a megjelenítés, és minden egyes
rendezvény, amely a külvilág felé
is szól, nemcsak az adott település
lakói számára ad képet a telepü-
lésrõl. Nagykanizsa is így van ez-
zel. A külvilág felé mutatjuk meg
magunkat, azt, hogy milyenek va-
gyunk, és milyenné szeretnénk vál-
ni a jövõben. Erre jó alkalom a
Kanizsa Vásár. Bár ipari jellegé-
bõl kicsit veszített az elmúlt másfél
évtized során a város, de ennek jel-
legét még mindig megtartva, ebbe
az irányban szeretne fejlõdni. Er-
rõl szól a vásár is a környezetvéde-
lem témában, hiszen egyre na-
gyobb teret kap mindennapjaink-
ban e téma, és egyre több iparág
épül rá. A konferencia is a megúju-
ló energiák hasznosítása témakör-
re szervezõdik. 

Schwáger Konrád elmondta, a
kiállítás szervezettsége jelenleg
nyolcvan százalékos, és mint-
egy hatvan kiállító megjelenésé-
re számítanak. El szeretnék ér-
ni, hogy a témához kapcsolódó
társaságokat, cégeket, valami-
lyen módon behívják, megjele-
nítsék. Még lehet a kiállításra
jelentkezni, több vállalkozóval
jelenleg is tárgyalásban vannak.
A megnyitóig még komoly
munka hárul a szervezõkre. Iga-
zából a kis szolgáltatók lehetné-
nek a vásár haszonélvezõi,
azonban nehezen lehet elérni
õket. 

Mitõl különbözik a kiállítás az
elõzõtõl? Hagyományosan meg-
rendezésre kerül a Környezetvé-
delmi Konferencia a rendezvény

elsõ napján. Élõ környezetünk
címmel, környezetvédelmi kávé-
házat üzemeltetnek, ahol minden
korosztály megjelenésére számí-
tanak. Plenáris elõadások, vitafó-
rumok, valamint informális be-
szélgetések színhelye lesz a lehe-
tõ legnagyobb nyitottsággal, mul-
timédiás- és internetes támogatás-
sal, ahová meghívják a civil szer-
vezeteket is. A látogatók mindhá-
rom napon ingyenesen tekinthetik
meg a Kanizsa Vásárt, mely októ-
ber 12-én 13 órakor nyitja meg
kapuit a nagyközönség elõtt. A
kiállítást 15 órakor Kovács Kál-
mán, a Környezetvédelmi és Víz-
ügyi Minisztérium államtitkára
nyitja meg. 

B.E.

Ingyenesen lesz látogatható a Kanizsa Vásár

Töretlen Máltai-tervek

A tavalyinál jóval nagyobb
érdeklõdés kísérte a Kulturális
Örökség Napjaihoz kapcsoló-
dó rendezvényeket városunk-
ban.

A programok középpontjában
idén a reformkor és a klassziciz-

mus építészete szerepelt. Az eu-
rópai identitástudatot és a kultu-
rális örökségeink megóvását erõ-
sítõ akció kanizsai állomásán a
Thúry György Múzeum, a Vízto-
rony, a felújított Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központ, a Magyar
Plakát Ház, a Kiskastély, az Alsó-

városi templom és a Zsinagóga
nyitotta meg kapuit meghosszab-
bított nyitvatartási idõvel a több
száz látogató elõtt – mondta el
lapunknak Bali Vera, a Tourin-
form Iroda vezetõje. 

B.E.

Családi napközi Kiskanizsán

Siralmas képet mutat mostanság a kiskanizsai focipálya melletti ját-
szótér. A környék lakói hívták fel figyelmünket arra, hogy a futballpá-
lya átalakítása miatt ki kellett szedni a játszótér több elemét, padot,
hintát, védõkorlátokat, utóbbi most a járda közepén árválkodik. Az itt
élõk azt mondják, remélik, a focipálya építõi mihamarabb helyreállít-
ják a játszóteret, ami közösségi összefogással készült el.

Ha egyszer rend lesz...
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Megtartotta elsõ foglalkozá-
sát a Nagykanizsai Kereskedel-
mi és Iparkamara által létreho-
zott Gyakorlati Képzõk Klubja. 

A Kamara Szolgáltató Irodájá-
ban megjelent munkahelyi vezetõ-
ket Varga Zsófia titkár köszöntötte.
Elmondta, nyitott a rendszer, öröm-
mel veszik a nem kamarai tagok
részvételét is a klubfoglalkozáso-

kon. Szeretnének a közeljövõben
több tematikus klubot is létrehozni.
A fodrász szakmai klub találkozó-
jára a napokban kerül sor, és minõ-
ségügyi, minõségbiztosítási szak-
mai klub megalakítását is kezde-
ményezte néhány kamarai tag. 

Dr. Balogh Imre szakképzési
tanácsadó elöljáróban elmondta,
azért tartották fontosnak a Gya-
korlati Képzõk Klubjának létre-

hozását, mert több mint százhúsz
cég, egyéni vállalkozó foglalkoz-
tat tanulókat és az utóbbi idõben
bekövetkezett törvényi változá-
sok nem jutottak el hozzájuk,
nem tudatosult, hogy milyen új
szabályokat kell nekik betartani,
milyen elvárások vannak velük
szemben, illetve milyen kedvez-
ményeket vehetnek figyelembe.
Majd elõadásában röviden ismer-
tette a törvényi változásokat a
szakképzési törvény, illetve a
szakképzési hozzájárulás elszá-
molása területén. 

Az elmúlt évben változások
történtek az Országos Képzési
Jegyzékben, a moduláris rend-
szerben, a vizsgakövetelmények-
ben. Többek között ennek ered-
ményeként a szakmák mintegy fe-
le megszûnt, illetve beépült más
szakképesítésekbe, tehát a koráb-
ban közismert szakmákat nem ta-
láljuk az OKJ-ben. Az elõadó fel-
vázolta a modul rendszer lénye-
gét, illetve azt, hogy mit jelent eb-
ben az esetben a képzés a tanuló-
nak, a képzõhelynek. Felhívta a
jelenlévõk figyelmét, ha a módo-
sítások nem a kívánt eredményt
érik el a gazdaságban, akkor azt
jelezzék a kamarának, hogy to-
vábbítani tudják érdekérvényesítõ
szerveik felé a problémát. 

B.E.

Az új vagyontörvény a regio-
nális vízközmûveket kivonja a
tartósan állami tulajdonban ma-
radó cégek körébõl. A Védegylet
nyílt levélben fordult Fodor Gá-
bor, környezetvédelmi és vízügyi
miniszterhez, hogy a szektorban
lehetõleg ne szülessenek átgon-
dolatlan privatizációs lépések.

A vízközmûvek privatizálása a
nemzetközi tapasztalatok alapján
rendkívüli társadalmi problémák
forrása lehet, de itthon is okozhat
gondokat, ahogy ezt a részben pri-
vatizált Budapesti Vízmûvek kö-
rüli sorozatos botrányok is jelzik.
Az átgondolatlan magánosítás
környezeti problémákkal is járhat,
mert a magáncégek a fogyasztás
növelésében érdekeltek, az önkor-
mányzatok pedig nehezebben tud-
ják megvédeni vízbázisukat. A de-
mokratikus kontroll lehetõségét
ellehetetleníti, hogy homály fedi a
magán-szektor bevonásának fel-
tételeit, a szerzõdésekhez ugyanis
nem lehet hozzáférni. 

A Védegylet szerint a vízköz-
mûvek eladása pusztán közgaz-
daságtani szempontból sem fel-
tétlenül kívánatos: a vízközmû
természetes monopólium, ahol a
verseny nem valósítható meg, a
vízfogyasztás pedig megkerülhe-
tetlen. A Nemzetközi Valutaalap
(IMF) azt állapította meg, hogy
az önkormányzatok a magánsze-
replõknél gyakran olcsóbban tud-
nak fejlesztési forrásokhoz jutni. 

A Védegylet úgy látja, hogy
addig felelõtlenség privatizálni,
amig nem készülnek elemzések
az alternatívákról, nem születik a
szektorban folyó átalakítások tár-
sadalmi hatásairól érdemi felmé-
rés, és egyáltalán nem megoldott
a független és erõs szabályozás. 

A szervezet nyílt levelében ezért
többek között arra kérte az ágazat
legfõbb irányítóját, hogy a vízköz-
mûvek további átgondolatlan érté-
kesítése elõtt készüljön átfogó ér-
tékelés az eddigi privatizáció hatá-
sairól és mielõbb szülessen meg a
magánszektor bevonását szabályo-
zó, a hozzáférést, az elérhetõséget
és a minõséget garantáló vízköz-
mû törvény és vízközmû-hatóság. 

greenfo.hu

A Kanizsa Vásár keretében
október tizenkettedikén, neves
szakértõk részvételével kerül
sor egy, a megújuló energiával
kapcsolatos konferenciára,
amelynek nem titkolt célja,
hogy a városba csábítsák a
szakterület jelentõs szereplõit, s
elõsegítsék esetleges gyártóka-
pacitások megtelepedését –
mondta Cseresnyés Péter alpol-
gármester a szakmai programot
beharangozó sajtótájékoztatón.

Cseresnyés Péter leszögezte,
bár korábban már sok szó esett a
Nagykanizsa földrajzi fekvésébõl,
gazdaságpolitikai adottságaiból
fakadó lehetséges elõnyökrõl,
azokat mégsem sikerült megfele-
lõen kiaknázni a korábbi években.
Leszögezte, ma már nem az a cél,
hogy a város a megújuló energiák

hasznosításában érjen el jelentõs
eredményeket, hanem az, hogy a
szakmához kapcsolódó berende-
zések, eszközök gyártása jelenjen
meg Kanizsán. Megjegyezte, szá-
mos olyan cég tevékenykedik már
ma is a városban, amelyek bekap-
csolódhatnának az ágazatba, ilyen
például a DKG-East Zrt.  

Az alpolgármester hangsúlyoz-
ta, megnyerte az ügynek dr.
Matolcsy Györgyöt, a polgári
kormány korábbi gazdasági mi-
niszterét is, aki szintén részt vesz
a Medgyaszay Házban megren-
dezendõ konferencián. 

A rendezvény másik szervezõ-
je a Zsigmondy Vilmos és Szé-
chenyi István Szakképzõ Iskola,
amely e napot egy másik projekt
zárásával köti össze – mondta el
az intézmény vezetõje, Mérksz
Andor. 

Az igazgató elmondta, még
korábban indult egy, a csáktor-
nyai szakképzõ iskolával közös
program, amely keretében köl-
csönös tapasztalatcserére kerül
sor a magyar és a horvát diá-
kok között. Elõbbiek a hazánk-
ban még egyedülálló, a meg-
újuló energia-hasznosításhoz
kapcsolódó speciális kanizsai
képzés, utóbbiak pedig a kerá-
miakészítés terén megszerzett
információkat tudják átadni a
partnernek.

E projekt zárására kerül sor a
konferenciával egy idõben,
amikoris átadják az Erdész utcai
gyakorlótelepen a demonstrációs
energiaparkot, amit a horvát és
magyar diákok közösen építet-
tek. 

H.A.
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Szabaduljon meg komor hangulatától,
hiszen eljött annak is az ideje, hogy azt
tehet, amit akar. Pontot tehet régóta be-
fejezetlen ügyei végére is. Érzelmi életé-
be vigyen új színt, új meglepetéseket.

Változásokra számíthat a magánéletében,
a munkahelyén. Új kihívásoknak kell
megfelelnie. Ha nem szalasztja el a kínál-
kozó lehetõséget, sikerrel járhat. A partne-
rével is jó döntéseket hozhat a napokban.

Ingerülten reagálhat környezete megjegy-
zéseire. Nem akar veszekedni önnel senki
sem, ha türelmes rá fog jönni. A bolygók
állása szerelmi téren is konfliktust okoz-
hat, de hamar jóra fordul minden.

A munka és a szerelem terén is napsütéses
napokra számíthat. Több lehetõség közül
választhat, gondolkodjon, mielõtt döntést
hoz. Párkapcsolatát, ha eddig még nem tet-
te meg, erõsítse meg jegygyûrûvel is.

Lazítson egy kicsit, hiszen megfeszített
tempóval tett eddig eleget a kötelezettsé-
geinek. Túlburjánzó energiája partnerére
is hatással van. Vegye észre, õ egy kicsit
lassítani akar.

Pozitív történések villanyozzák fel a lel-
kivilágát. Egy szép utazás reménye ke-
rülhet elõtérbe, ami azonban elvonja fi-
gyelmét egyéb kötelezettségeirõl. Szép
idõszakra számíthat a kedvesével. 

Több jó elképzelése is van jövõjét illetõen,
de megvalósításukban bizonytalan. Ha
ügyesen fog hozzá, hosszú távon megala-
pozhatja a jövõjét. A partnerével közös cé-
lok megvalósítására is alkalmas az idõ.

Érzelmi stabilitás nem jellemzõ önre a na-
pokban. Ennek ellenére, ha kedvére való
feladattal bízzák meg, egy-kettõre megjön
a kedve. Ha fizikailag kifárad, a kedvese
akkor is meg lesz önnel elégedve.

Ideje lenne jobban beosztani szabadidejét,
energiáját. Fontos, hogy jusson ideje a mun-
ka mellett a továbbképzésére is, mert anyagi
gyarapodásra csak úgy számíthat. Partneri
kapcsolatának sem ártana több figyelem.

Negatív hatással lehet önre valaki a kör-
nyezetében, de ne csüggedjen, ne legyenek
álmatlan éjszakái. Foglalja le magát zene-
hallgatással, olvasással. Érzelmi életével
nincs gond, csendes napok várnak önre. 

Némi idegeskedés jellemzi hétköznapjait,
de mindez azért van, mert halasztja
teendõit. Ha összeszedi magát, minden a
régi kerékvágásban halad. Kapcsolatára a
kiegyensúlyozottság lesz a jellemzõ.

Ha úgy érzi, nem tud dönteni egy fontos
kérdésben, kérjen véleményt barátjától és
családtagjaitól. Egy kívülálló másképp
látja a helyzetet. A magányos halak szép
szeptemberi hétvégékre számíthatnak. 

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Óvnák a
vízmûveket

Konferencia a megújuló energiáról

Gyakorlati képzõk klubja alakult

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közbiztonságáért és
Közlekedésbiztonságáért Alapítvány

Székhelye: 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. 
Közhasznúsági jelentés 2006. évrõl

(adatok: eFt-ban)
Megnevezés Elõzõ év Tárgyév
A. Összes közhasznú tev. bev.:
Közhasznú célú mûködésre kapott 
támogatás az alapítótól: - -
Egyéb bevétel: 92 66
Összesen: 92 66
B. Vállalkozási tev. bevétele: - -
C. Összes bevétel (A+B) 92 66
D. Közhasznú tev. ráfordításai:
Kiadások támogatásokra 2700 1208
Egyéb kiadások 87 51
Ráfordítást jelentõ eszközváltozások 86 84
Összesen: 2873 1443
E. Vállalkozási tev. ráfordításai: - -
F. Összes ráfordítás (D+E): 2873 1443
G. Közhasznú adózás elõtti eredmény -2781 -1377
H. Adófizetési kötelezettség - -
I. Vállalkozási eredmény (B-E) - -
J. Közhasznú tev. eredménye (G-H) -2781 -1377
Elõzõ évek módosításai: 0

(folytatás a címoldalról)
Most az Egri János, Oláh Kál-

mán és Balázs Elemér nevével
fémjelzett Trio Midnight formá-
cióval lép színpadra. Az
eMeRTon-díjas Csepregi Gyula a
Dörnyei Quartet kíséretével lép
színpadra. A kitûnõ szaxofono-
sok palettáját színesíti Elek Ist-
ván, ki Szendõfi Péterrel, és a
Fusio Grouppal kínál improvizá-
ciókkal tarkított színvonalas ze-
nét. Az igényes hazai jazz kedve-
lõk nem kis örömére, László Atti-
la Quintett „álnéven” fellép az
idei Cserfõi Jazzland kiemelkedõ
társulata a Borbély Mûhely is. A
fenti sztárokon kívül láthatjuk és
hallhatjuk még a fiatal, ígéretes
zenészekbõl álló Soul What
együttest és a Sárik triót.

Cz.Cs.
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JÁRMÛ

Új tárlatra készül a Magyar
Plakát Ház. A XIX.-XX. század
fordulója rekláméletének be-
mutatására vállalkoztak – tud-
tuk meg Kõfalvi Csillától, a köz-
gyûjtemény vezetõjétõl. 

– Az anyag nagy része a Ma-
gyar Kereskedelmi és Ven-
déglátóipari Múzeumé, s úgy
próbáltam összeválogatni a kö-
zönség elé kerülõ plakátokat,
hogy azok jól reprezentálják ezt
az idõszakot, a boldog békeidõket
– mondta a szakember. – A kiállí-
tás kapcsán megújítjuk az instal-
lációkat, enteriõröket alakítunk
ki, megpróbáljuk a nagyvárosi
környezetet megidézõ fotómontá-
zsokkal is visszaadni a kor han-
gulatát. Mintegy száz plakát áll a
rendelkezésünkre, de ezek közül
számos olyan nagy méretû, hogy
valószínûleg csak a reprodukció-
jukat tudom kiállítani. S hogy tel-
jes legyen az összhang, lesznek a
korban divatos plakáthengerek
is.

Kõfalvi Csilla kérdésünkre el-
mondta, januárban pedig egy, az
ötvenes évek hiperszocializmusa,
a szélsõségekkel teli Rákosi-éra
plakátjaiból összeállított kiállítás
nyílik.

H.A.

A Közmûvelõdési és Város-
szépítõ Egyesület szüreti mulat-
ságot szervezett Miklósfán, a
felvonulás késõ délután indult a
Mindenki Házától.

Mindenki azzal jött, amivel tu-
dott, ki fogattal, traktorral, kapá-
lógéppel, de olyan is akadt, aki
kerékpárra pattant, s úgy próbált
lépést tartani a menettel. Ez nem

volt túl nehéz, hiszen a helyi is-
kolások néptáncosai a szüreti me-
net több pontján adtak ízelítõt tu-
dásukból, aminek idejére megállt
a társaság. 

A fõ szervezõ és támogató,
Aranyos László elmondta: elsõ
alkalommal tavaly rendeztek ha-
sonló mulatságot Miklósfán, s a
hagyományt jövõre is folytatni
kívánják. 

H.A.

Fából készítette el a Nagy-
Magyarország Emlékmû való-
sághû mását a Kiskanizsai Ál-
talános Iskolában mûködõ fafa-
ragó klub. 

Horváth Ferenc, a klub tagja
lapunknak elmondta, hogy még
idõsebb Popellár Jenõ tanár úr
szerettette meg a klub tagjaival a
fafaragást, amelytõl azóta sem

tudnak elszakadni. Ezért tíz év
óta hétrõl-hétre összejön a csapat,
s a régi szép idõkhöz hasonlóan a
ma már nyugdíjas, ámde változat-
lanul aktív pedagógus irányításá-
val folyamatosan faragnak. A
Horváth Ferenc, Török János,
Kálovics László, Dávidovics
László és Marton János összeté-
telû fafaragó csoport ezúttal a
Nagy-Magyarország Emlékmû
kicsinyített mását készítette el
hársfából, Horváth Ferenc édes-
apja hetvenkilencedik születésna-
pi ajándékaként. A munka nagy
részét Török János vállalta magá-
ra, de a többiek is besegítettek. 

Jövõre egy új hirdetõtáblát sze-
retnének készíteni a Sarlós Bol-
dogasszony Templomhoz.  

Horváth Attila  
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SZOLGÁLTATÁS

ÁLLÁSINGATLAN

Belvárosban 800 m2-es építési terü-
let eladó. Érd.: 30/227-3294 (6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-
6072 (6086K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt te-
tõtéri, azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-
es + galériás, turbókazános, kétszobás
lakás 9,99 millióért eladó, akár önrész
nélkül is. Érd.: 30/901-9013 (6078K)

Elcserélném nagykanizsai, 44 m2-es,
földszinti, 1,5 szobás, felújított, egyedi
fûtéses, önkormányzati lakásomat egy-
szobás, önkormányzatira. Érd.: 30/958-
7390, 93/322-537 (6092K)

Látóhegyen a szeszfõzde feljárónál
525 négyszögöl szõlõ-gyümölcsös két-
szobás lakóházzal (extra bútorokkal be-
rendezett konyha, fürdõszoba ) nagy te-
rasszal, pincével, présházzal eladó.
Érd.: 20/335-6095, 30/3788-757
(6098K)

Opel Agila 3 éves, 22.000 km-rel,
haláleset miatt eladó. Érd.: 93/315-526
(6091K)

Hivatásos gépkocsivezetõ, nagy
gyakorlattal állást keres! Tel.: 30/529-
5647 (6094K)

Festõmûvész régi olajfestmények
tisztítását, hibák javítását vállalja. Érd.:
30/3233-820 (6097K)

Szakdolgozatok, egyéb anyagok
gépelését, számítógépes szerkesztést
vállalok rövid határidõvel. Érd.:
30/9932-534 (6090K)

Új állapotú, 170 literes prés eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásárolok
régi dísz és használati tárgyat, porce-
lánt, képet, könyvet, régi újságokat,
stb.! Érd.: 20/555-3014 (6083K)

Almaértékesítés: Idared, Golden
és más téli fajtákból Nagykanizsa,
Kisfaludy u. 2/c. szám alatt házhoz
szállítással is. Tel.: 93/312-479,
20/570-7717 (6084K)

GYÉKÉNYESEN az „A”
szektorban, közvetlenül a
vízparton kétszintes (40 m2

szintenként) nyaraló eladó.
Érd.: 30/227-3294

Állás 

Újra megnyílt! 
a Tandem Autókereskedés
Nagykanizsa, Király u. 3.

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-
onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:

esztergályos szakirányú 90.000 – 110.000 Ft
hegesztõ szakirányú 80.000 – 120.000 Ft
CNC gépkezelõ szakirányú 100.000 – 150.000 Ft
hajlító kiszolgáló-gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
lyukasztó gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
festõ-mázoló szakirányú 70.000 – 100.000 Ft
bõrszabász szakirányú 80.000 – 120.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
varró                                      szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft
pék                                         szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft
árukiadó 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
árubeszállító 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
informatikus fõiskola megegyezés szerint
villamosmérnök                     fõiskola v. egyetem megegyezés szerint
gépészmérnök                        fõiskola v. egyetem megegyezés szerint
olajmérnök                             fõiskola v. egyetem megegyezés szerint

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–csütörtök: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–12.00 óra

OKTÓBER 12. 18.30
A tájban élõ Attila király

Csillagösvényen

Born Gergely 
mûvelõdéstörténész 

vetítettképes elõadása

Fából faragott Nagy-Magyarország

Jókedvû szüreti mulatság Miklósfán

Boldog
békeidõk

Túra
Október 6. Zalagyöngye -
IVV túra 10, 20 km
Indulás:
7.00 KÖGÁZ-parkoló
Érkezés:
19.00 KÖGÁZ-parkoló
Gyalogtúra útvonala:
kiírás szerint
Részvételi díj: 500 Ft

Lovaskocsis szüreti felvonuláson járták végig a Pipitér óvoda Nagy-
rác úti egységének ovisai azokat az utcákat ahol élnek. Kiskanizsán
régi tradíciója van a szüretnek, és az óvoda programjába is illeszkedik
a hagyományápolás – mondta Tálasi Ferencné tagóvoda vezetõ. Ne-
mes Imre és Horváth László, a valamikori óvodások nagyszülei szem-
mel láthatóan szívesen vállalták a fuvart, a gyerkõcök kocsikáztatását.

Ovis szüreti felvonulás

A Nagykanizsai Rendõrkapitányság a Btk.
318.§. (1) bekezdésbe ütközõ, és a (2) bekez-
dés c pont szerint minõsülõ üzletszerûen elkö-
vetett csalás vétség miatt nyomozást folytat a
fenti képen látható Páli László ismertebb ne-
vén „PURCI”  becenevû  személy ellen.

A rendelkezésre álló adatok alapján nevezett személy Nagykani-
zsán illetve az országban több helyen is külföldi munkalehetõséget
ígért különbözõ személyeknek, és ezért általában 12.000 Ft-ot vett át
egy elismervény ellenében majd ezek után többet nem jelentkezett.

A rendõrség kéri azon személyek jelentkezését, akiknek Páli Lász-
ló külföldi munkát ígért, illetve azokét, akik ezért pénzt is adtak át
nevezett személynek.

Jelentkezni munkaidõben a Nagykanizsai Rendõrkapitányság,
Nagykanizsa Király út 49., illetve a 06-93-312-190/57-70 melléken
Kakucs Péter rendõrszázados úrnál, valamint a 107-es segélykérõ
számon lehetséges. 

Rendõrségi felhívás
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Az Igazságügyi és Rendészeti
Minisztérium által, a közterüle-
ten elkövetett jogsértések visz-
szaszorítására kiírt, és az önkor-
mányzattal közösen benyújtott
sikeres pályázat eddig megvaló-
sított három elemérõl, a Fáma
III. típusú lézeres sebességmérõ
készülék beszerzésérõl, a Bala-
tonmárián tartott bûnmegelõzé-
si tábor programjairól, valamint
a zalakarosi Bûnmegelõzési Iro-
da nyári tevékenységérõl tartot-
tak sajtótájékoztatót a Nagyka-
nizsai Rendõrkapitányságon. 

A sajtótájékoztatón megjelent
Dr. Nemes Zoltán dandártábor-
nok, Zala egye rendõrfõkapitá-
nya, Szirtes Lajos, Zalakaros pol-
gármestere, és dr. Kolonics Bá-
lint, az önkormányzat Ügyrendi
és Jogi Bizottságának elnöke. 

Dr. Molnár József kapitányság-
vezetõ elöljáróban elmondta, a
partnerségi pályázaton részt vet-
tek mindazon szervezetek, akik
kapcsolatban vannak a bûn- és
baleset megelõzéssel, valamint a
család- és ifjúságvédelemmel fog-
lalkoznak a kapitányság területén. 

Pályázati cél volt több program
megvalósítása is. Egyik fõ célkitû-
zése a pályázatnak a rendõri fel-
ügyelet fokozása a 7-es fõúton,
ezáltal a balesetek számának a
csökkentése. Elmondható, valóban
beállt egy csökkenés, a rendõri je-
lenlétnek köszönhetõen a balese-
tek száma a tavalyihoz viszonyít-
va 45 százalékkal csökkent a nyári
idegenforgalmi szezon alatt. 

A pályázat egyéb fõ elemei kö-
zé tartozik a járõrútvonalak kiter-
jesztése, súlypontozása  Nagyka-
nizsa keleti városrészére, továbbá
lakóközösségi programok, vala-
mint az “Egy hét gyermekeink
biztonságáért – Útvesztõk, útke-
resõk” akadályverseny lebonyolí-
tása novemberben. Zalakaros vá-
rosa idegenforgalmilag a Kapi-
tányság legfrekventáltabb területe
– hangsúlyozta dr. Molnár József.
Gyógyfürdõje, strandja sok-sok
embert fogad környékünkrõl, az
országból és külföldrõl egyaránt. 

Az elmúlt években a lakosság
nyomasztó élményként élhette
meg a fejlõdõ turizmussal, növek-
võ idegenforgalommal együtt járó
bûnelkövetõi körök megjelenését,
ezzel javaiknak fokozott mértékû
veszélyeztetését. A betörések, a
besurranásos lopások, a strandlo-
pások, illetve a gépjármûvekkel
kapcsolatos bûncselekmények

visszaszorításának és megelõzésé-
nek érdekében 2005. nyarán
Zalakaros belvárosában, a gyógy-
fürdõ közelében sikerült létrehoz-
ni egy Bûnmegelõzési Irodát. 

Az elõzõ évek sikerein felbuz-
dulva az idei évben július 2-án
ismét megnyitották az irodát,
melynek mûködésében a Nagy-
kanizsai Rendõrkapitányság
Bûnmegelõzési csoportja,
Zalakaros város rendõrõrse, s ki-
képzett, nagykanizsai középisko-
lákban tanuló kortárs-segítõ diá-
kok vettek részt. A 25 kortárs-se-
gítõ képzésére, kiképzésére az
iroda megnyitását megelõzõen
Balatonmáriafürdõn rendezett
bûnmegelõzési táborban került
sor, ám olyan diákok is részt vet-
tek a munkában, akik már több
éve tevékenykednek kortárs segí-
tõként, így összesen 36 fõ segí-
tette a rendõrség munkáját. A tá-
borhoz szükséges pénzügyi ala-
pot pályázati pénzbõl, az önkor-
mányzattal közösen sikerült elõ-
teremteni. A képzésben részt vett
fiatalok hatékonyan közremû-
ködtek az iroda munkájában is,
melynek vezetõi tevékenységet a
Bûnmegelõzési Csoport tagjai
látták el. Jelenlétüknek köszön-
hetõen a város területén a vagyon
elleni bûncselekmények száma
jelentõsen csökkent, különösen
igaz ez a pihenni, üdülni vágyók
sérelmére elkövetett strandlopá-
sokra (mindösszesen 3 történt
adott idõszakban). A nyár folya-

mán a fürdõ biztonsági szolgála-
ta jelezte, hogy több nap egymás
után pénztárcalopást jeleztek fe-
léjük, melyek elkövetésére min-
den esetben a 3-as számú meden-
ce melletti fogasokon elhelyezett
táskáknál történt. A figyelõszol-
gálat munkájának eredményeként
sikerült tetten érni egy 64 éves
nyugdíjas nõt, aki abban az idõ-
pontban több, mint harmincezer
forint készpénzt tartalmazó pénz-
tárcát tulajdonított el. Korábbi
sértetteket felkutatni nem sike-
rült, azonban a pénztárcalopások
megszûntek. A Bûnmegelõzési
Iroda mûködtetésével folyama-
tossá vált a közterületi jelenlét.
Az állampolgári visszajelzések
alapján kijelenthetõ, hogy a la-
kossággal való kapcsolattartás
ezen közvetlenebb formája fo-
kozta a rendõrség iránt érzett bi-
zalmat, a tulajdon elleni bûncse-
lekmények visszaszorítása növel-
te a rendõrség munkája fölött ér-
zett elégedettséget, ezzel is pozi-
tívan befolyásolva a szubjektív
biztonságérzetet. Az iroda mûkö-
déséhez szükséges financiális
feltételeket Nagykanizsa Megyei
Jogú Város Önkormányzatával
írt közös pályázatunk, illetve
Zalakaros Város Önkormányzata
biztosította. A Bûnmegelõzési
Irodát a rendõrség szeretné a
2008-as év nyarán is mûködtetni,
sõt tevékenységi körét az egész
üdülõövezetre kiterjeszteni ke-
rékpáros figyelõszolgálat ellátá-

sával. A mûködtetéséhez szüksé-
ges pénzügyi alapot, Zalakaros
város önkormányzatával karölt-
ve, pályázati úton szeretnék el-
nyerni. 

Nagykanizsa strandfürdõjén ez
év nyarán vezették be elsõ alka-
lommal a kortárs segítõk járõr-
szolgálatát – folytatta a kapitány-
ságvezetõ. A strandfürdõ területén
történõ járõrözésben már kellõ ta-
pasztalattal rendelkeztek a közép-
iskolások, ugyanis Zalakaros vá-
rosában immár három éve végez-
nek hasonló jellegû munkát. Az
ott végrehajtott munka eredmé-
nyessége, népszerûsége adta az
ötletet, hogy városunk fürdõjében
is célszerû lenne fiatalok bevoná-
sa a bûnmegelõzési tevékenység-
be. A strand ügyvezetõjével
egyeztetve a nyári idõszakban na-
ponta két-négy fiatal látott el jár-
õrszolgálatot a strandfürdõ terüle-
tén „POLICE” feliratú pólókban.
A fiatalok mellett hivatásos rend-
õr folyamatos szolgálatot nem lá-
tott el, de egyrészt a Közrendvé-
delmi Osztály járõrei naponta két-
szer járõröztek a fürdõ területén,
másrészt állandó telefonkapcso-
latban állt velük a Bûnmegelõzési
Csoport vezetõje, illetve munka-
társai.  Míg tavaly huszonegy, a
2007-es évben egyetlen egy alkal-
mi lopás történt a szabadtéri fürdõ
területén. Egy gyanúsan viselkedõ
személyre is felhívták a figyelmet
a gyerekek, akinél a helyszínre ér-
kezõ járõr engedély nélkül tartott
gázfegyvert talált. A szolgálatot
teljesítõ fiatalok munkájával a
fürdõ vezetõje, illetve munkatár-
sai meg voltak elégedve, ezért jö-
võre is folytatják. 

Végezetül megköszönte az
együttmûködõk és a megjelent
kortárs segítõk munkáját. A leg-
jobban dolgozó kortárs segítõ,
Takács Melinda, Horváth Viktó-
ria, Balogh Mihály, Billege Ba-
lázs és Nagy Gabriella ajándékot
vehetett át Szirtes Lajos polgár-
mestertõl.

Bakonyi Erzsébet
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Pályázatokról számolt be a rendõrség

Nagy általánosságban nézve
a helyzetet, ma már tucatjával
kapjuk a híreket arról, ha egy
magyar labdarúgó tehetség ti-
nédzser-éveiben külföldre (álta-
lában tõlünk nyugatabbra) ke-
rülhet, hogy az ottani klubok
valamelyikében csiszolják to-
vább tudását. Valami hasonló-
ban lehet része jelenleg Nagy
Gergõnek is, hiszen a kanizsai
15 esztendõs futballista az SK
Sturm Graz akadémiáján ta-
nul, edz, játszik – és persze gó-
lokat lõ...

– Miként kerültél ki az ausztri-
ai gárda futball-központjába?

– A graziaknál még február-
ban hirdettek meg játékos-bör-
zét, melyre az én korosztályom-
ban is várták a tehetséges fiata-
lokat – avatott be minket a kez-
detekbe itthon az NUFC-nél,
majd a ZTE-nél is megfordult já-
tékos. – Miután az elsõ váloga-
táson megfeleltem, következett a
további rosta újabb ügyességi,
technikai és taktikai feladatok-
kal, s így lettünk egyre keveseb-
ben, végül aztán én is a elnyer-
tem a Sturm tehetséggondozói-
nak tetszését.

– Hogyan sikerült a beilleszke-
dés, illetve melyik korosztályban
bizonyíthatsz?

– Nincsen sok külföldi, ennek
ellenére nem volt semmi gond
azzal sem, hogy a nyelvtudá-
som még egy kicsit akadozik.
Idõvel gondolom, ezzel sem
lesz probléma, hiszen az  aka-
démia négy éve erre nagyon
sok lehetõséget ad a továbbiak-
ban. Most az elsõ évben egyéb-
ként kimondottan a labdarúgá-
son van a hangsúly, s ebben
bátran kijelenthetem, nincs
hátrányom, sõt... Ami a csapa-
tomat illeti, az U17-es korosz-
tályúakhoz kerültem, s komoly
bajnoki rendszerben, a Totoju-
gendliga küzdelmeiben mérkõ-
zünk hétrõl-hétre az egykori
osztrák válogatott Arnold Wetl
irányításával.

– Hogyan képzeljünk el egy
osztrák klub utánpótlásgárdáját?

– Elõször is hétköznap mindig
van tréning természetesen, eb-
bõl kétszer délelõtt is foglalkoz-
nak velünk intenzíven. A mecs-

cseinket vasárnap rendezik, s mi
nem a nagy grazi arénában, ha-
nem a Sturm-központ centerpá-
lyáján játszunk. Az igazi élmény
azonban az idegenbeli találko-
zók alkalmával van. Ilyenkor
már több esetben is elõzõ nap
utaztatnak minket az adott hely-
színre emeletes buszon, mely a
három korosztályos csapatot fu-
varozza. Magán az akadémián
egyébként mindenre odafigyel-
nek velünk kapcsolatban, s
ahogy mindenki, én is úgy kap-
tam az elhelyezést, hogy egy
szobatársam van.

– Mennyiben más világ az
osztrák futballt övezõ körítés?

– Már az hihetetlen, ami a
Sturm csapatát körülveszi Graz-
ban. Nem is oly rég éppen szer-
dai fordulót bonyolítottak náluk,
s az innsbruckiak ellen 18 ezren
buzdították a csapatokat a grazi
fekete-fehérek stadionjában, va-
gyis a UPC-Arénában. Elké-
pesztõ volt a hangulat, a meccs
felvezetése, s ennél ott talán
csak akkor nagyobb a felhajtás,
ha a városi rivális GAK az el-
lenfél. Ami viszont meglepõ,
hogy a jövõ évi Eb-nek nincs
nagy visszhangja, lehet amiatt,
mert Grazban nem rendeznek
mérkõzéseket...

– Gondoltad volna, hogy egy-
szer majd ilyen korán külföldön
kaphatsz nagy lehetõséget?

– Imádom a focit, s már akkor
jó gárdában szerepelhettem,
amikor a Zrínyi-iskolába jár-
tam. Aztán jött az UFC és a
ZTE, s ezeknél a kluboknál is
fejlõdtem, köszönhetõen olyan
edzõknek többek között, mint

Faller Zoltán, Catalin Azoitei,
Holdosi János vagy éppen
Kámán Attila.

– Az eddigi legnagyobb kinti
élményed?

– A Totojugendligában nem-
rég a linzi gárdával mérkõztünk,
mely akkor vezette a tabellát, s a
meccs végén engem választottak
a legjobb játékosnak. Talán ez
jelentette igazán elõször azt,
hogy végképp befogadtak a
klubnál.

Némi szervezõmunka, s a
kiskanizsai Horváth György segít-
ségével sikerült megszólaltatni
Gergõ edzõjét, a 37 éves, 21-sze-
res osztrák válogatott Arnold
Wetlt is a grazi Sturm-központ-
ban: 

– Magyar játékosomnak na-
gyon jó adottságai vannak, va-
gyis tehetsége megkérdõjelezhe-
tetlen, ami jó technikai tudással
és megfelelõ játékintelligenciá-
val párosul. A továbbiakban
persze nagyon sok függ tõle is, s
úgy gondolom, mi ehhez itt a
szükséges hátteret megteremtet-
tük. Akadémiánkon minden csa-
pathoz külön szakmai stáb tar-
tozik, s a futballistáink egészsé-
gére is maximálisan odafigye-
lünk, illetve abban is segíteni
tudunk, hogy a késõbbiekben a
hétköznapi életben is boldogulni
tudjanak.

Polgár László

Nem is oly messze, mégis oly távol...Mégsem olyan sima. Kitettek
magukért a Nagykanizsa Ants
csapatának baseballosai, hiszen a
bajnoki döntõ harmadik, egyben
szentendrei mérkõzésén felülmúl-
ták a Sleepwalkers gárdáját. Ezen
a bizonyos találkozón a vendégek
igazi taktikus játékkal 10:6-ra
nyertek ellenlábasukkal szemben,
s ezzel összesítésben 1-2-re vál-
toztatták az állást. A vasárnapi
meccs már nem sikerült ennyire
jól, mivel a házigazdák 9:3-ra
gyõztek, így mindent egybevetve
3-1-re vezetnek. Ami még kelle-
metlenebb kanizsai szemszögbõl,
hogy a bajnoki döntõ ötödik pár-
harcát is Szentendrén rendezik, s
a négy gyõzelemig tartó fináléban
ott nyerniük kell, máskülönben...
No, de múlt szombaton bebizo-
nyosodott, a küldetés egyáltalán
nem lehetetlen.

Balatonfûzfõn jártak. A Du-
nántúli Vízilabda-bajnokság elõtt
a Kanizsa VSE serdülõi Fûzfõrõl
hozták haza a Delfin-kupát, há-
rom csapatot maguk mögé utasít-
va. A fiataloknál Szabó Szilárd
mellett Kéri Péter is bemutatko-
zott, mint új edzõ, Bedõ Krisztián
pedig gólkirály lett a tornán 13
találattal. A kanizsaiak keretét
Szabó M, Bedõ, Sashalmi,
Gyana, Bácsai, Lukács, Molnár,
Vitári, Skriba, Vadkerti, Herczeg
és Schmidt alkotta, s a bajnokság-
nak is ezzel a játékosállománnyal
vágnak neki. 

Õszi verseny a Sétakertben. A
TRI-CO Triatlon Klub hagyomá-
nyos Õszi Duatlon versenyén a
Sétakertben és környékén majd
nyolcvanan gondolták úgy, hogy
teljesítik a kerékpározás-futás ver-
senytávját. A korcsoportok szerinti
lebontásban meghirdetett versen-
gés legnépesebb mezõnyeiben a
következõ gyõztesek értek be el-
sõként. Óvodások, fiúk: Kiss Mi-
hály. I. korcsoport, lányok: Kunics
Réka (Kõrösi). II. korcsoport, lá-
nyok: Fáró Panni (Keszthely). Fi-
úk: Péter Brúnó (Keszthely). III.
korcsoport, lányok: Fáró Kriszti-
na (Keszthely). Fiúk: Bakonyi
Patrik (Gelse). V. korcsoport, fi-
úk: Berke Dávid (Keszthely)

Legea nõi nagypályás labda-
rúgó bajnokság. Páterdomb Lsc
– Avantgard Kanizsa Nfe (2:2)
3:3. Zalaegerszeg, 50 nézõ.
Nagy küzdelem, gyenge játékve-
zetés! Góllövõk:  Vitykó Andrea
(2), Szilágyi Cintia. Jók:  Hans
Veronika, Kanizsai Dorottya,
Baloghné M. Andrea. 

Szakmai szemmel:
Gergõnek remek 
a játékintelligenciája

A kanizsai Nagy Gergõ és az osztrák fociakadémia
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Kanizsa

A kommunista hatalom rossz
szemmel nézte, ha egy pap a fia-
talokkal foglalkozott. János atyá-
nak is ez volt az egyik bûne. Hit-
tanosai, ministránsai elmondták,
hogy milyen aktív munkát vég-
zett körükben, nemcsak hittanórát
tartott számukra, hanem játszott
és sportolt is velük. Ezért az álla-

mi egyházügyi megbízott Kovács
Sándor megyéspüspökkel el akar-
ta helyeztetni az ifjú papot –
tudhatjuk meg a www.szombat-
hely.egyhazmegye.hu honlapról.

Miután ezt Kovács Sándor
Brenner János tudomására hozta,
megkérdezte tõle, mi a szándéka.
Õ röviden ennyit válaszolt: Nem

félek, szívesen maradok. A püspök
kiállt a káplán mellett és úgy dön-
tött, továbbra is Rábakethelyen
marad. Az állami egyházügyi
megbízott erre ezt felelte: Jó, ak-
kor lássák a következményeit!

Máig sem tisztázott körülmények
között 1957. december 15-én éjjel
sürgõs betegellátás ürügyén kicsal-
ták plébániai lakásából. A templom-
ban nyakába akasztotta betegellátó
tarsolyát, amelyben az Oltáriszent-
séget vitte, és kísérõjével, aki kihív-
ta a plébániáról, a dombtetõn ke-
resztül vezetõ gyalogúton elindult
Zsida község felé. A két falu között

megtámadták és kegyetlen brutali-
tással, 32 késszúrással megölték.

A tisztalelkû lelkipásztor vérta-
núhaláláról hosszú évtizedekig nem
volt szabad beszélni. Az ‘56-os for-
radalom után országszerte hét papot
öltek meg. Az emberek véleménye
szerint a titkosrendõrség és az ÁEH
a püspököket és a buzgón dolgozó
papokat akarta megfélemlíteni.

A szombathelyi egyházmegye
1999. október 3-án hivatalosan is
elindította Brenner János boldog-
gá avatási ügyét.

P.J.

Novákfalva a szubalpin klímá-
jú festõi hegyvidéken fekvõ Ve-
lem község elején helyezkedik el,
ahol a Trianon elõtti Magyaror-
szág jelent meg szemünk elõtt,
történelmi emlékhelyeivel, a jurta
sárkányos kapuival, a trianoni ha-
ranggal, a 74 vármegyét bemuta-
tó címeres oszlopsoraival – fog-
lalta össze a látottakat Földes

Kálmánné, Jerausek Gyula, Hor-
váth Lászlóné és Miha Tamásné. 

Minden magyar embernek és
különösen a felnövekvõ ifjúság-
nak fel kellene keresni ezt az em-
lékhelyet, hisz történelmünk egy
része látható ott. A kõszegi
Jurisics vár és múzeum szintén
megható történelmi múltidézõ
volt számunkra. Árpád-kori mû-

vészetünk Európa-szerte ismert
értéke a XIII. században épült há-
romhajós, két homlokzati tornyos
bazilikája. Kapuja a leggazda-
gabb díszû késõ román kapuza-
tunk. A közelében álló négykaré-
jos kápolna a templommal egy-
korú alkotás. A nagy értékû
mûemlékegyüttes a bencések mû-
ködésének köszönhetõ. A monos-
torban a Szent Cecília Kórus elõ-
adásában meghallgattuk Albi-
noni, Vivaldi, Bach és Kodály
mûveit. 

B.E.

A jó pásztor

Novákfalva, Kõszeg, Ják
A Rozgonyi Polgári Kör és Egylet tagjai közös kiránduláson vet-

tek részt. Úticéljuk Novákfalva, Kõszeg és Ják volt.

Október 6-án 18 órai kezdettel a Honvéd Kaszinóban mutatják be
a fenti címmel a nagykanizsai születésû Iváncsits Tamás zenés drá-
máját az 1957-ben meggyilkolt Brenner János atyáról. 

Az október 12-13.-án megren-
dezésre kerülõ Kanizsa Nemzet-
közi Jazzfesztiválról tartottak
sajtótájékoztatót Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központ Árkus Jó-
zsef termében az esemény szer-
vezõi.

Papp Ferenc, az intézmény igaz-
gatója bevezetõjében elmondta,
harmincnégy éve rendeznek jazz-
fesztiválokat. Az idei fesztivál két
napján hét koncert lesz, mintegy
harmincöt zenész közremûködé-
sével. Az eseményt nyolc fõszpon-
zor és negyvenhét támogató össze-
fogása tette lehetõvé. 

Papp Ferenc beszámolt arról,
hogy sikeresen szerepeltek a
Nemzeti Kulturális Alap zenei
szakmai kollégiumának pályáza-
tán, ahonnan egymillió forintot
kaptak. Érdemleges támogatás
várható még a Nyugat-Dunántúli
Regionális Idegenforgalmi és Tu-
risztikai Tanácstól is. Jelentõsnek
mondható a különbözõ pénzinté-
zetek és médiumok támogatása.
Az igazgató a továbbiakban el-
mondta, hogy a Magyar Rádió-
ban a közelmúltban bekövetke-
zett lényeges struktúraváltások
miatt, a Petõfi Rádió nem sugá-
rozza, illetve rögzíti az esemény
koncertjeit. Így a Petõfi Rádió az
idén nem szerepel a támogatók
között. Rendezvényeinek reklá-
mozását azonban a Bartók Rádió
és a Duna Televízió széles körben
folytatja. 

A háttér információk után
Blum József szerkesztõ ismertette
a fellépõ zenekarok összeállítá-
sát. Kitûnt, hogy rangos külföldi
és hazai muzsikusokkal találkoz-
hatnak az érdeklõdõk. Tíz év után
ismét városunkban üdvözölhetjük
Archie Shepp-et, aki többek kö-
zött Cecyl Taylor és John Col-
train zenésztársa is volt. A feszti-
válra hazalátogat Tony Lakatos is,
aki 1993 óta a Frankfurti Rádió
Big Band-jének szólistája. 

(folytatás a 13. oldalon)

Dzsessz 
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Tizenkét norvég pedagógus –
kilenc iskolaigazgató és három
oktatási vezetõ – látogatott a
Zrínyi iskolába. A vendégeket
Faller Zoltán igazgató, Cseres-
nyés Péter alpolgármester és
Balogh László, az OKISB elnö-
ke köszöntötte.

Szmodics Józsefné, a Mûvelõdé-
si és Sportosztály vezetõje bemu-
tatta a város oktatási rendszerét,
amit a diákok mûsora követett. 

A Holmestrand városban lévõ
partneriskolával 2000. óta van
kapcsolata az intézménynek –
mondta Faller Zoltán igazgató,
három évig pedig együtt dolgoz-
tak egy Comenius iskola-együtt-
mûködési projektben. A vendégek
elsõsorban a nem kötelezõ órák
gyakorlati megvalósítására voltak
kíváncsiak, így az ének-zene, a
rajz, a kézmûvesség, a modern
tánc oktatására, különbözõ ha-
gyományos jubileumi mûsorok és
nemzeti ünnepek megszervezése. 

A Zrínyi iskola pedagógusai
már két alkalommal jártak Norvé-
giában, ahol fõleg az esélyegyen-
lõséggel és a kompetencia alapú
oktatás bevezetésével ismerkedtek
– összegezte az igazgató.

B.E.

Norvégok 
a Zrínyiben

Díszdiplomás, nyugdíjba vo-
nuló és pályakezdõ pedagógu-
sokat köszöntöttek a Med-
gyaszay Házban.

– Különleges ünnep a mai, hi-
szen olyan embereket köszönthe-
tünk, akiket vas, gyémánt és
arany oklevéllel jutalmaznak –
hangsúlyozta beszédében Marton
István polgármester. – A jutalma-
zottak mindegyike napi kapcsola-
tot ápol korábbi tanítványaival,
így nap, mint nap sikerül lemér-
nünk emberi, pedagógiai nagysá-
gukat. Õk azok, akik nemzedékek
sorát oktatták, nevelték, segítet-
ték eligazodni az élet göröngyös
útján. Végezetül megköszönte a
nyugdíjba vonuló harminc peda-
gógus tevékenységét, és a húsz fi-

atal pályakezdõt arra kérte, mer-
jenek a pályán a szeretet, a tiszta
erkölcs felvállalásával olyan em-
bert formáló oktató-nevelõ mun-
kát végezni, amire büszkék lehet-
nek ötven, hatvan, sõt hetven év
múltán is. Váljanak a hivatás
szolgálóivá, olyanokká, akik
nemcsak a tudományok világába
vezetik a tanítványokat, hanem az
emberi kapcsolatok titkaiba is. 

Tóth Lajos, a Pedagógus Szak-
szervezet városi titkárának kö-
szöntõ szavai után a pályakezdõk
eskütételére került sor. Az okle-
veleiket Marton István polgár-
mester nyújtotta át.  A pedagógus
szolgálati emlékérmeket és a
nyugdíjba vonulók elismerését
Cseresnyés Péter alpolgármester
adta át. A tizennégy arany, hat

gyémánt és öt vas diplomás peda-
gógus az egykori fõiskolájuk je-
lenlegi vezetõjétõl vette át a dísz-
diplomát. A szombathelyen vég-
zetteknek Dr. Gadányi Károly, a
Berzsenyi Dániel Tanárképzõ fõ-
iskola rektora, a Kaposváron vég-
zetteknek pedig a Kaposvári
Egyetem Csokonai Vitéz Mihály
Pedagógia Fõiskolai Karának
képviseletében Dr. Rosta István
professzor adta át az elismerést.
Az ünnepelteket a Dr. Mezõ Fe-
renc Gimnázium tanulói valamint
Pulai Viktória és Dorottya kö-
szöntötték mûsorukkal. 

Bakonyi Erzsébet

Pályakezdõk és vasdiplomások
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Az Izlandi Eszperantisták Or-
szágos Kongresszusának meghí-
vott díszvendégeként Szabadi Ti-
bor J. eszperantó mûfordító tartott
elõadást a Rejkyaviktól 350 kilo-
méterre lévõ Hale városban, dél-
kelet Izlandon. A kanizsai eszpe-
rantista tevékenységét ismerve és
elismerve kérte fel Kristján Eriks-
son, az Izlandi Eszperantó Szö-
vetség elnöke, tartson elõadást a
fordítástudományról az eszperan-
tó közvetítésével az irodalmi for-
dítás viszonylatában. Az ott töltött
egy hét alatt vendéglátói kíséreté-
ben megismerkedett az izlandi táj
szépségével, nevezetességeivel,
az izlandiak életmódjával. Vilborg
Dagbjartsdóttir neves izlandi köl-
tõnõ büszkén köszönte meg, hogy
Titok címû versét lefordította ma-
gyar nyelvre.

B.E.

Kanizsáról
Izlandra

Nem a gyász, hanem a helytállás napja
Vörösfenyõt ültettek a székely szabadságharcosok emlékére

Városunkban október ötödi-
kén emlékeztünk az 1848-49-es
forradalom és szabadságharc
során Aradon kivégzett és vér-
tanúhalált halt tizenhárom tá-
bornokra, valamint a szintén
kivégzett Batthyány Lajosra,
Magyarország elsõ független
miniszterelnökére. A százötven-
nyolc évvel ezelõtti eseményeket
a Hevesi Sándor Általános Is-
kola diákjai idézték meg mûso-
rukkal az Aradi udvarban lévõ
szoborparkban, ahol Cseres-
nyés Péter alpolgármester mon-
dott ünnepi beszédet. Hangsú-
lyozta, 1848 hõsei emberi nagy-
ságból adtak bizonyságot, be-
csületbõl, hazaszeretetbõl mu-
tattak példát közösségüknek.

– Október hatodikát, a tizenhá-
rom aradi vértanú halálának napját
olyan napként kell emlékezetünkbe
vésni, amelyik erõt ad nekünk, pél-
dát, hogy bízni kell a jövõben, s hitet
ahhoz, hogy minden áldozatnak van
értelme akkor, ha az a nemzet fel-
emelkedését szolgálja – mondta
Cseresnyés Péter. – Tudnunk kell
azonban azt is, hogy helyettünk sen-
ki nem fogja meghozni az áldozatot,
s habár a magas erkölcsöt hordozó
egyes emberek elbukhatnak, érde-
meik, eredményeik megmaradnak
egy közösség számára. Errõl adtak
tanúbizonyságot az aradi mártírok,
Batthyány Lajos miniszterelnök és
mindazok, akik Haynau ámokfutá-
sának lettek az áldozatai. De mit is
mondott magáról ez a hóhéroknak
munkát adó osztrák? Azt mondta:
„Én leszek az az ember, aki rendet
fog teremteni. Nyugodt lelkiismeret-
tel lövetek agyon százakat is, mert
szilárd meggyõzõdésem, hogy ez az
egyetlen mód, ami intõ példát szol-
gáltathat minden jövendõ forrada-
lomnak.” Ezek a szavak egy, a tö-
megeket megfélemlíteni akaró em-
ber gondolatait tükrözik. Azonban õ
is csak egy eszköz volt azok kezében,
akik a magyarságot meg akarták
büntetni, mert azok fegyverrel is
nyomatékot adtak szabadságvá-
gyuknak. 

(Folytatás a 2. oldalon)
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Az NB III Dráva csoportjában
ismét sikeres mérkõzésen van túl
az NTE 1866 labdarúgó csapata.
a mintegy négyszáz nézõ elõtt
lejátszott találkozójukon ugyanis
1-0 arányban gyõzték le a bony-
hádiakat. a Tolna megyeiek a
forduló elõtt a harmadik helyen
álltak, ezért is különösen értékes
a Tóth Attila edzette kanizsai

futballisták sikere. A három pon-
tot jelentõ találatot Kisharmadás
jegyezte, a kapus, Benkõ pedig
büntetõt hárított a mérkõzés haj-
rájában. Ezzel az NTE megsze-
rezte második gyõzelmét, s csak-
úgy mint Tamási ellen, ezt is ha-
zai pályán.

P.L.

Az Aquaprofit-NTSK magyar
bajnok sakkcsapata megkezdte
szereplését Törökországban a
Bajnokcsapatok Európa Kupája
küzdelmeiben. Az elsõ fordulóban
ír ellenféllel szemben bizonyíthat-
tak, s a papírformának megfelelõ-
en biztos gyõzelmet arattak. 

Az I. Forduló eredményei:
Aquaprofit-NTSK – Kilkenny
Chess Club (ír) 5,5:0,5

(Lupulescu – Baburin 0,5:0,5,
Lenic – Quinn 1:0, Szabó Gergely
– Heidenfeld 1:0, Bokros – Grif-
fiths 1:0, Faragó – Keogh 1:0,
Bérczes –Bradly 1:0)

A második fordulóban a kani-
zsai csapat az olimpiai elsõ Ör-
ményország bajnokcsapatával
mérkõzött. A szuper erõs ellenfél-
lel szemben majdnem jól indult a
meccs, hiszen Bokros Albert a
18. lépésben nyerést hagyott ki.
Sajnos a mérkõzés innen már
nem a dél-zalai csapatról szólt,
hiszen Szabó Gergely is remis ál-
lásban hibázott. Faragónak nem

volt esélye, Lenic az extraklasszis
Vaganjannak remire adott egy
jobb állást. Bokros Albert, nem-
zetközi mesterünk a beszámolójá-
ban elmondta, hogy ez a meccs a
két csapat közti nagy tudáskü-
lönbség ellenére is, akár 3:3 is le-
hetett volna. Az örmény csapat
nagymenõ sakkozóból állt, a ka-
nizsaiak az éltáblákon óriásit
küzdöttek.

A II. forduló eredményei:
Aquaprofit-NTSK – Bank King
Jerevan 1,5:4,5

(Kotroniasz – Asrian 0,5:0,5,
Lupulescu – Lputian 0,5:0,5, Lenic
– Vaganian 0,5:0,5, Szabó G. –
Petrosian 0:1, Bokros – Minasian
0:1, Faragó – Anastasian 0:1)

A kanizsai csapat 4,5:1,5 arány-
ban gyõzelemmel zárta a törökor-
szági BEK  harmadik fordulóját a
házigazdák együttese ellen. A tö-
rökök elleni mérkõzés remekül
kezdõdött, hiszen a 16 éves tarta-
lék játékos, Bérczes Dávid szépen
nyert, ezzel már második gyõzel-

mét szerezte, s Szabó Gergely
sem adta alább, az õ jutalma is a
gyõzelemért járó egy pont lett.
Közben Lupulescu egy fölényes
állásban óriásit hibázott és öt órán
át küzdött, hogy mentse az állását.
A kanizsaiak bizonytalankodása
nem várt izgalmakat okozott, de a
végére javítottak.

Turk Hava Yollari (török) –
Aquaprofit-NTSK 1,5:4,5

(Haznedaroglu – Kotroniasz
0:1, Erdogdu – Lupulescu 0:1,
Can Emre – Lenic 0,5 :0,5, Ari
Zeki – Szabó G. 0:1, Erbis – Fa-
ragó 0:1, Gokhan – Bérczes 0:1)

A következõ, vagyis negyedik
körben a norvég Asker gárdája
volt soron  az Aquaprofit sakko-
zói számára, s az északiak csapa-
tát 4,5:1,5-re gyõzték le Luka
Lenicék. A BEK küzdelmei hét
fordulót ölelnek fel, s a dél-zalai
csapat elõzetesen a 16 közé várta
helyezését.

P.L.

A kanizsai Székelykertben az
emlékállítás hasonlatosnak tet-
szik ahhoz, ahogy a nyergestetõi
emlékmû létrejött. Az emlék-
mûhöz a pénzt az elesettek tisz-
teletére a XIX. század végén Bu-
karestben szolgáló székely cse-
lédleányok adták össze. Nem-
csak a gyökerekben lüktet a sza-
badságharcosok vére, hanem
még a Bukarestben szolgáló cse-
lédlányokban is, tehát a közem-
berekben. Ez hasonlatos a
Döbrentei utcában lévõ Benedek
Elek apó kútja történetéhez. Ezt
az õ emlékére állítottuk, az van
ráírva, hogy „Azok emlékére,

akik nem lehettek Elek apó olva-
sói...” Ez a pénz úgy gyûlt össze,
hogy nem került az adófizetõk-
nek egy fillérjébe sem. A gyûj-
tésben az lebegett a szemünk
elõtt, hogy a nyergestetõi emlék-
mûvet is így adogatták össze. 

Nemcsak tetszetõs verssorok-
ban, hanem cselekedetekben,
tettekben kell a nép emlé-
kézetébe vésni az eseményeket,
hiszen így mindenkinek köze
van hozzá. Én azért mondom,
hogy Nyergestetõre emlékezze-
nek a kanizsaiak, mert ezt az
emlékezést össze lehet kapcsolni
az ötvenhatos forradalommal.

Nekem tetszik!

Az ünnepség után még néhá-
nyan ott maradtunk a csemeték
köré mûanyagfonatot rögzíteni.
Így hallhattuk az arra járók véle-
ményét. Az alsós gyerkõcök
büszkén keresték ki és mutatták
meg anyukájuknak, melyik fács-
kát ültette az osztályuk. Néhány
fölsõs is arra kanyarodott bicikli-
vel, egyikük a katonás rendben
sorakozó fenyõkre megjegyezte:
„Nekem tetszik!”

Mégis templom lett!

Ez a csemetéket felajánló er-
dész száján csúszott ki, amikor
gyönyörködött az elültetett er-
dõcskében. Benne volt ebben a
keserû visszaemlékezés arra, ami-
kor 2003-ban néhányan szégyen-
letesen megakadályozták, hogy itt
ajándékból templom épüljön.
Másrészt tudjuk: az erdõ Székes-
egyház!

Hallhattunk néhány aggódó
jóslatot is az erdõ jövõjérõl. Itt
nem a kutyákra gondolok, mert

egy gazdiban van annyi termé-
szetszeretet, hogy négylábú ked-
vencét nem engedi a csemeték
közé. A vandáloktól pedig azért
nem féltem a Székely Negyvenki-
lencesek Fenyvesét, mert hatszáz
hevesis gyerekkel kerül szembe
az ilyen… 

Jó hírünk a világban

A Székely kerti fenyõültetés-
rõl a gondola.hu közvetítésével
a Kanizsa újságból értesült egy
sepsiszentgyörgyi publicista,
Sylvester Lajos. Írt is róla az
október hatodikai Háromszék-
be – és a www.3szek.ro  portál-
ra  – Külhoni emlékezés októ-
ber hatodikára címmel. Így
zárja: „…amint azt a nagykani-
zsai és annyi más példa bizo-
nyítja, az együvé tartozás tuda-
ta és érzése tovább él –
amennyiben ezt az ügyet,
Babicsné Bertha Éva szavait
idézve, a történelmi emlékezet
ébren tartói ápolják – s így az
elszakított nemzetrészek a ,,ki-
csi magyarországiakkal” együtt
alkothatnak magyar nemzetet,
és õrizhetik ennek egységét.” 

P.J.

Történelmünkben azonban a késõb-
biekben is volt példa arra, hogy
megfélemlítéssel akarták a szájakat
befogni, s az emlékezet erejét korlá-
tozni. Azonban míg Haynau hóhér-
ként maradt meg emlékezetünkben,
addig mások sajnálatosan, az idõn-
ként furcsán mûködõ emberi emlé-
kezet következtében elfogadott em-
berek lettek. Ezen a gondolkodáson
kell változtatni úgy, hogy végre rend
legyen emlékezetünkben, hogy meg
tudjuk különböztetni a jót a rossztól.

Mert egy közösség, egy nemzet ér-
dekeinek szemszögébõl vannak jó
intézkedések és rosszak, jó vezetõk,
akik a közösség érdekében dolgoz-
nak, és rosszak, akik a saját érdekei-
ket képviselik elsõsorban. A rendra-
kásban segíthet a mártírok emléke. 

Cseresnyés Péter azt is kijelen-
tette, hogy október hatodikára, ha-
zánk elsõ miniszterelnökének és a
szabadságharc tizenhárom tábor-
nokának kivégzésének napjára
nem gyásznapként, hanem a nem-
zetért való helytállás, az erkölcsi
tartás napjaként kell emlékeznünk. 

Az ünnepi program a Székely-
kertben folytatódott délután, ahol a
Polgári Kanizsáért Alapítvány szer-
vezésében a tömbépületek által ha-
tárolt park közepén ültetett el negy-
venkilenc vörösfenyõt a Hevesi
Sándor Általános Iskola negyven-

nyolc diákja és Cseresnyés Péter al-
polgármester. A fenyõfákat az 1849.
augusztus elején a nyergestetõi csa-
tát megvívó székelyek emlékére te-
lepítették, fõvédnöknek pedig
Kányádi Sándor költõt nyerték meg,
aki hangüzenetet is küldött az ün-
neplõknek. A Székelykertben ismét
Cseresnyés Péter mondott beszédet,
aki az Erdélyben élõ költõhöz ha-
sonlóan hangsúlyozta, hogy egy kö-
zösség csakis akkor lehet életképes,
ha a múltjából táplálkozik.

Záró momentumként a Thúry
György Múzeumban nyílt egy, a
Zala Megyei Levéltárral közösen
szervezett, Magyarország elsõ fele-
lõs miniszterelnökének életútját,
fontosabb törekvéseit bemutató ki-
állítás, amely – a feleségétõl búcsú-
zó Batthyány Lajostól idézve egy
mondatot – A magam útját jártam
címet viseli. A jobbára dokumentu-
mokat felvonultató tárlatot Molnár
András, a Zala Megyei Levéltár
igazgatója nyitotta meg. 

Horváth Attila  
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Székely kerti szilánkok

Hatszáz gyerekkel
kerül szembe…

Kányádi Sándor üzenete

Lukovits bajnok. A korosztá-
lyos bajnokságok sorával folytató-
dott az NTE 1866 dzsúdósai szá-
mára a versenyévad, melyek közül
elsõként a Diák B (11 évesek)
megmérettetését rendezték Solton.
Lukovits Balázs +60 kg-ban a tel-
jes mezõnyt maga mögé utasítva
négy gyõzelmével szerzett bajnoki
címet. Cegléden a Diák C (10 éve-
sek) korosztály Köztársaság kupá-
ján a 36 kg-ban mérlegelõ Huszár
Martin a legnépesebb súlycsopor-
tú mezõnyben a második helyen
végzett. Szekszárdon pedig Cson-
ka Richárd 41 kg-ban négy nyert
és egy vesztett párharccal a har-
madik helyet szerezte meg.

Bécsi bronz Szabinának.
Bécsben nemzetközi kadett kard-
versenyt rendeztek, melyen az
NTE 1866 vívóit Mátyás Szabi-
na, Péntek Brigitta, Magyar Zsa-
nett, Kocsis Eszter és Varga
Viviána képviselte. Péntek Brigit-
ta a végül második helyezett ver-
senyzõtõl kapott ki a nyolc kö-
zött, Mátyás Szabina viszont a
négy közé jutott, s a késõbbi
gyõztes ellen alulmaradva végül a
harmadik helyen végzett.

Számukra nem volt határ. A
2007. Évi Határõr Bajnokság ösz-
szesített eredménysora alapján 11
csapatból a Nagykanizsai Határõr
Igazgatóság sportos csapata vég-
zett az elsõ helyen, megelõzve a
szombathelyi és kiskunhalasi
egységeket. A versengés az év fo-
lyamán mezei futó, atlétikai, kis-
pályás foci, illetve lõ- és járõrbaj-
nokságot foglalt magában, s az
utóbbiak közül a kanizsai egység
a második helyre „lõtte magát”
Varga Tibor-Horváth Szilárd, Ró-
zsa György, Tóth Andrea Dalma,
Homály Annamária összeállítás-
ban. A járõrbajnokságban a nõi
egység (Szõke Anita, Vajda Anita,
Szummer Gréta) harmadik lett, s
a férfiak (Németh István, Matola
Zénó, Kósa Róbert) negyedik he-
lyével együtt ez összesítésben a
második helyet jelentette.

Az országos döntõbe jutot-
tak. A Toto-játék 60. Születés-
napja alkalmából életre hívott or-
szágos kispályás labdarúgó-torna
zalaegerszegi selejtezõjén reme-
kül szerepelt két kanizsai csapat
is, melyek így az október 12-13-
ára kiírt fõvárosi fináléban is sze-
repelhetnek. A König SE az
egerszegi pontvadászatot meg-
nyerte, míg a Dél-Dunántúl Pos-
tás SE harmadikként szerzett jo-
got a budapesti indulásra.

Eddig egy gyõzelem, egy vereség
Kanizsa KK-DKG-East –

SMAFC  74-61  (12-10, 18-19,
23-14, 21-18.). Kanizsa: Kasza
26/6, Beck 13, Fodor 4/3, Zsámár,
Szabó B. 22. Csere: Becze 2,
Millei 7. Edzõ: Kovács Nándor.

A férfi kosárlabda NB I B-cso-
portjában elkezdõdött a bajnok-
ság, s a kanizsaiak rögtön egy ad-
digi mumussal mérkõzhettek el-
sõként. A kezdõ negyedben mind-
két csapat jól védekezett, majd a
folytatásban továbbra is nagy
akarattal játszottak a hazaiak, de
nem tudtak elhúzni ellenfelüktõl.
A fordulás után feljavult Kaszáék
támadójátéka, továbbra is jól vé-
dekeztek, ennek köszönhetõen 10
pontos elõnyre tettek szert. A be-

fejezõ játékrészben nagy küzde-
lem alakult ki, ám a lelkes ven-
déglátók nem engedték közelebb
magukhoz ellenfelüket, és a sop-
roniak elleni rossz szériájukat
megszakítva megérdemelt gyõ-
zelmet arattak. Jók: Kasza, Szabó
B., Millei. 

– Végig nagy akarattal játszot-
tunk, jól védekeztünk, ennek kö-
szönhetjük ezt az értékes gyõzelmet
– mondta Kovács Nándor edzõ.

Fehérvár KC – Kanizsa KK-
DKG East 83-76 (13-19, 22-16,
20-14, 28-27). Kanizsa: Kasza
18/6, Beck 11/6, Fodor 2, Zsámár
17, Szabó B. 18/3. Csere: Becze
4, Millei 4, Nagy, Murvai 2, Hor-
váth. Edzõ: Kovács Nándor.

A kanizsaiak a másodosztályú
bajnokság második körében a ta-
valyi év legjobb dunántúli csapa-
tához látogatott. az elsõ tíz perc-
ben ott folytatták Kovács Nándor
kosarasai, ahol a soproniak ellen
abbahagyták - remek védekezéssel
léptek meg vendéglátóiktól. A má-
sodik negyedtõl aztán a lendület
alábbhagyott, a hazaiak is belõtték
a gyûrût, ráadásul a magassági fö-
lényük is kiütközött. Valami
ugyan az utolsó játékrészben fel-
csillant, de ahogy a meccs után az
edzõ is fogalmazott: Küzdöttünk,
hajtottunk, de ez most ennyire volt
elég. Jók: Szabó B., Zsámár.

P.L.

Törökországban vezetik a bábukat

Ismét Hevesi Kupa

Szombaton tizenegy órától
rendezik a Hevesi Sándor Álta-
lános Iskolában a már hagyo-
mányosnak tekinthetõ sportak-
robata Hevesi Kupát. 

A kupára az ország vala-
mennyi sportakrobata szakosz-
tálya, klubja elküldte nevezé-
sét, ezért népes mezõny várha-
tó az iskola tornatermében.

Ha egy üzlet beindul
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Belvárosban 800 m2-es építési terü-
let eladó. Érd.: 30/227-3294 (6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-
6072 (6086K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt tetõ-
téri, azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-es +
galériás, turbókazános, kétszobás lakás
9,99 millióért eladó, akár önrész nélkül
is. Érd.: 30/901-9013 (6078K)

Elcserélném nagykanizsai, 44 m2-es,
földszinti, 1,5 szobás, felújított, egyedi
fûtéses, önkormányzati lakásomat egy-
szobás, önkormányzatira. Érd.: 30/958-
7390, 93/322-537 (6092K)

Látóhegyen a szeszfõzde feljárónál
525 négyszögöl szõlõ-gyümölcsös két-
szobás lakóházzal (extra bútorokkal be-
rendezett konyha, fürdõszoba ) nagy te-
rasszal, pincével, présházzal eladó. Érd.:
20/335-6095, 30/3788-757 (6098K)

Nagybakónakon kétszobás családi
ház nagy telekkel eladó. Érd.: 20 óra
után a 93/315-559 (6099K)

Elcserélném nagykanizsai, belvárosi
40 m2-es, egyszobás, félkomfortos,
önkormányzati lakásomat egy és fél
szobás, belvárosi, önkormányzatira
értékegyeztetéssel. Érd.: 93-322-537
(6093K)

Nk-án Csengery u. elején 57 m2-es,
2,5 szobás, jó állapotú, III. emeleti lakás
9,5 millió Ft-ért eladó. Érd.: 30/348-
9669 (6100K)

Szép természeti környezetben, kicsi

szõlõbirtok olcsón eladó. Érd.: 20 óra után
a 93/315-559-es telefonszámon. (6101K)

Belvárosban egyszobás lakás bútoro-
zottan kiadó. Irodának is alkalmas.
Irányár: 23.000 Ft + rezsi, kaució szük-
séges. Érd.: 20/805-2950 (6102K)

Opel Agila 3 éves, 22.000 km-rel, ha-
láleset miatt eladó. Érd.: 93/315-526
(6091K)

Festõmûvész régi olajfestmények
tisztítását, hibák javítását vállalja. Érd.:
30/3233-820 (6097K)

Történelem és földrajz korrepetálást
vállalok. Érd.: 20/805-2950 (6103K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy fel-
szolgálót éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (6079K)

Kéthektáros terület gondozására
udvari munkást felveszek. Szõlõskert
Fogadó, Nagykanizsa.

Új állapotú, 170 literes prés eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásárolok
régi dísz és használati tárgyat, porcelánt,
képet, könyvet, régi újságokat, stb.!
Érd.: 20/555-3014 (6083K)

Almaértékesítés: Idared, Golden és más
téli fajtákból Nagykanizsa, Kisfaludy u.

2/c. szám alatt házhoz szállítással is.
Tel.: 93/312-479, 20/570-7717 (6084K)
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Állás 
A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-

onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:
autóvillamossági szerelõ szakirányú 150.000 Ft
lakatos szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
CNC gépkezelõ szakirányú 100.000 – 150.000 Ft
hajlító kiszolgáló-gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
lyukasztó gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
vagyonõr szakirányú 65.500 Ft
targoncavezetõ szakirányú 80.000 – 110.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
ápoló szakirányú 150.000 Ft
varró                                      szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft
pék                                         szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft
árukiadó 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
árubeszállító 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
informatikus fõiskola megegyezés szerint
villamosmérnök                     fõiskola v. egyetem megegyezés szerint
olajmérnök                             fõiskola v. egyetem megegyezés szerint

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–csütörtök: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–12.00 óra

Internetezési lehetõséget is biztosítanak a másfél éve megnyílt
közétkeztetéssel foglalkozó Király Vendéglõben. A déltõl éjfélig tar-
tó nyitvatartási idõben a 15-35 éves korosztály böngészhet a neten,
számtalan játékprogram közül választhat, s akár New York-i ismerõ-
sével is beszélhet, játszhat a világhálón.

A zalaegerszegi Kamarák Há-
zában került sor a Zalai Falva-
kért Egyesület által szervezett
29. Területfejlesztési Mûhelyre,
ahol Horváth Jácint, a Nyugat-
dunántúli Regionális Fejlesztési
Ügynökség Kht. nagykanizsai
irodájának vezetõje a Nyugat-
dunántúli Regionális Operatív
Program pályázati lehetõségei-
rõl tartott elõadást. 

A szakember elmondta, a prog-
ram keretében a 2007. és 2013.
közötti idõszakban mintegy 140
milliárd, azaz évente húszmilliárd
forint hívható le maximálisan. A
legtöbb forrás a közlekedésfej-
lesztésre, a környezet- és energia-
politikai fejlesztésekre, a gazda-
sági operatív programra, valamint
a társadalom megújítása operatív
programra jut.

Az operatív program prioritásai
közé tartozik a regionális gazda-
ságfejlesztés, turizmusfejlesztés,
városfejlesztés, környezetvédelmi
és közlekedési infrastruktúra, vala-
mint a helyi és térségi közszolgál-
tatások fejlesztése.

Már több programot meg is hirdet-
tek, így az Önkormányzati felelõsségi
körbe tartozó intézmények utólagos
akadálymentesítése, Kerékpárút-háló-
zat fejlesztése, Közoktatási infrastruk-
túra és szolgáltatások fejlesztése, Be-
fektetési környezet fejlesztése – ipar-
területek és inkubátorházak címût. 

A kiírás egészen friss a Turisz-
tikai attrakciófejlesztés és A bala-
toni térség turisztikai vonzerejé-
nek fejlesztése címet viselõ pá-
lyázatok esetében.

Várhatóan november elején írják
ki a kereskedelmi szálláshelyek ka-
pacitásainak bõvítésére, a helyi kör-
nyezetvédelmi infrastruktúra és
szolgáltatások fejlesztésére, a nem
megyei jogú városok városközponti
területeinek és leromlott városrésze-
inek fejlesztésére, a helyi és helykö-
zi közösségi közlekedés infrastruk-
turális feltételeinek javítására, vala-
mint a szociális infrastruktúra és
szolgáltatások fejlesztésére vonatko-
zó pályázatokat – tudták meg az ér-
deklõdõk a kanizsai szakembertõl. 

H.A.

Esélyadásról van szó, amikor
egy ilyen összejövetelt szervez-
nek – hangsúlyozta. Esélyt adnak
azoknak az embereknek, akik ne-
héz helyzetben vannak, akik
nemcsak azért kérnek esélyt,
hogy a munkaerõpiacon megta-
lálják a helyüket, hanem az élet-
hez kérnek esélyt, hiszen ha va-
lakinek nincs rendszeres munká-
ja, nem tudja eltartani a család-
ját, nagyon nehezen éli meg a
mindennapokat. Nemcsak a ro-
máknak van ilyen problémája, a
társadalom jelentõs részének ez-
zel a gonddal kell megküzdenie.
Igaz a már közhelynek számító
mondás, tanulni, tanulni, mert a
tanulással lehet nagyobb eséllyel
belépni a munkaerõpiacra. Minél
szélesebb ismeretekkel rendelke-
zik valaki, annál nagyobb esély-
lyel indul el a munkához jutás
versenyében.

Nagy József György, a DRVSZ el-
nöke köszöntõjében kiemelte, érde-
mes megvizsgálni a konferencia cí-
méül szolgáló mondatot, van-e esé-
lye a romáknak a munkaerõpiacon.
Nagyon komoly erõfeszítéseket
tesznek a munkaügyi központ veze-
tõi és a roma civil szervezetek a kép-
zési foglalkoztatási programok indí-
tásáért annak érdekében, hogy minél
több romát el tudjanak helyezni.
Rengeteg képzést indítottak az el-
múlt években, azonban nem tudták
õket a munkaerõpiacra visszajuttat-
ni. Ezen változtatni kell, olyan szak-
irányú képzéseket kell elindítani,
amire szükség van. A hagyomá-
nyokkal foglalkozó képzéseket meg
kell õrizni, de ezekkel, sajnos, nem
tudnak napi megélhetési forrást biz-
tosítani. Folytatják a tanulási hajlan-
dóságot vizsgáló felmérést me-
gyénkben, és kiterjesztik Dél-Du-
nántúlra is. Megkérdezik a romákat

és a munkaadókat, milyen irányba
szeretnének elindulni.  Milyen fog-
lalkozásokat szeretnének a romák, és
mire van szüksége a munkaadóknak.
A konferencián számos elõadás
hangzott el a romák képzési, elhe-
lyezkedési lehetõségérõl, kiemelten
a fiatalok, a tartósan munkanélküliek
és a nõk esélyeirõl. A konferencia el-
érte célját – összegezte Nagy József
György,  DRVSZ elnök. 

Hangsúlyos téma volt a média
szerepe az elõítéletek csökkentésé-
ben és a reális cigánykép kialakítá-
sában, hiszen a médiák többségé-
ben a romákról közölt hírek nagy
része negatív hír. Ebben nagyon
nagy változást szeretnének elérni,
ha kell, a kormányzat segítségével
is. A médiumok egyik oldalról azt
mutatják be, a romák bûnözõk és
nem dolgoznak, a másik oldalról
viszont azt, hogy nagyon sok pénzt
költenek roma ügyre, aminek gya-
korlatilag nincs hozadéka. Nagy
József György szerint azonban a ro-
mákra fordítható pénzek nem érnek
le a romákhoz, elvesznek valahol. 

B.E.

A háziorvosok megkezdték
az influenzagyanús megbetege-
dések figyelését – tudtuk meg
az Állami Népegészségügyi és
Tisztiorvosi Szolgálat (ÁNTSZ)
Nagykanizsai, Letenyei Kistér-
ségi Intézetének tiszti fõorvosá-
tól, dr. Buzás Judittól.

A szakember elmondta, a figye-
lõszolgálat keretében a háziorvosok
az ÁNTSZ-nek október elseje óta
jelentik a betegforgalmi adatokat, a
kórházba utaltak, s a vizsgálatra je-
lentkezõ betegek számát. Ez az
alapja az influenza elleni védeke-
zésre való felkészülésnek.

A korábbi éveknek megfelelõ-
en a krónikus betegek és a hatvan
év fölötti nyugdíjasok ezúttal is
igényelhetnek háziorvosuktól in-
gyenes oltóanyagot. Az aktív kor-
osztályba tartozók ötven százalé-
kos kedvezménnyel juthatnak
hozzá a vakcinához. Fontos tud-
ni, hogy évente újra kell oltatni
magunkat, hiszen évrõl-évre
újabb influenzavírus-mutációk
jelennek meg, s az oltóanyag ösz-
szetétele mindig ehhez igazodik. 

Dr. Buzás Judit kérdésünkre el-
mondta, a tavalyi év szükségletei
alapján idén tizennégyezer oltó-
anyag áll a háziorvosok és a páci-
ensek rendelkezésére a térségben.

A legfrissebb adatok szerint
eddig két megbetegedést regiszt-
ráltak az orvosok.  

H.A.

Figyelik az
influenzát

Volán Oktatási Kft.
Nagykanizsa,
Zárda út 2.

Tel/fax: 93/516-634
OKÉV nyt. szám: 20-0003-04 AL: 0448

TANFOLYAM INDUL:

10.12-én 16 órakor 
C+E (nehézpót)

10.16-án 16 órakor hétközi
11.09-én 16 órakor hétvégi

elõadásokkal személyautó,
motor és segédmotor 

kategóriákban 

Részletfizetés! 
Diákkedvezmény!

Ingyenes 
tankönyvkölcsönzés!

Eséllyel a munkaerõ-piacon
Eséllyel a munkaerõpiacon címmel kétnapos konferenciát szer-

vezett a Dunántúli Roma Vezetõk Szövetsége az Országos Foglal-
koztatási Közalapítvány támogatásával. A Halis István Városi
Könyvtárban megrendezett konferenciát Cseresnyés Péter alpolgár-
mester, országgyûlési képviselõ nyitotta meg. 

Pályázati lehetõségek 

Somogyi Kaputechnika
Nagykanizsa, Király út 9-11.

Garázskapuk, ipari ka-
puk Távvezérelt kapu
mozgató automatikák

Lakatosipari munkák
Kovácsoltvas kapuk,

kerítések, korlátok

A Kanizsa Vásár ideje alatt folyamatos akciók
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Szakemberekkel járta be a
minap körzetét Bene Csaba ön-
kormányzati képviselõ. A „tú-
ra” a 2-es számú választókörzet
legneuralgikusabb pontján, a
Citromszigetként ismert Dózsa
György út 73.-75. alól indult.

Számos lakossági felvetést
gyûjtött be e napon a képviselõ.

Így például a Virág Benedek ut-
cában arra panaszkodtak a la-
kók, hogy az úttesten nagy tó-
csákban áll a víz, ha esik az esõ.
A problémát csak növeli, hogy
üzletek is találhatók itt, s az el-
haladó autók gyakran befröcs-
kölik vízzel az ingatlanokat. El-
engedhetetlen tehát a Virág Be-
nedek utca mihamarabbi felújí-

tása. A Belus József utcában jár-
hatatlan járdával találkoztak a
bejárás résztvevõi, a gyalogo-
sok és az anyukák babakocsival
az autók között kényszerülnek
rodeózni – ez szintén megoldás-
ra vár.

A nemrég felújított Árpád utcá-
ban úgy látszik, a jó minõségû út-
test láttán vérszemet kaptak az
autósok, s gyakran nagy sebes-
séggel közlekednek, ezért felme-
rült fekvõrendõrök telepítésének
a lehetõsége. A Magyar utca 150.
és 170. között nem megoldott a
csapadékvíz-elvezetés, az itt lévõ
árokban egy átereszt kell kialakí-
tani. A Garay utcában szûkösek a
parkolási lehetõségek, itt szüksé-
ges a meglévõ parkoló hosszabbí-
tása – mondta el érdeklõdésünkre
Bene Csaba. 

A Citromsziget udvara eléggé
elhanyagolt állapotú, szükséges a
rendbetétele, s egyfajta parkolási
rend kialakítása. Még láthatók
annak a sportpályának a marad-

ványai, amely felújításának igé-
nyével az itt élõ gyerekek keres-
ték meg a városatyát. 

Bene Csaba kérdésünkre azt
mondta: járható útnak tartja a
Monarchia egykor szebb napo-
kat látott hajdani laktanyájának
szakaszos felújítását, erre talán
még lehetne forrásokat szerez-
ni. 

A Thury-pályán is lenne mun-
ka. A terület a város tulajdona, de
kezelésérõl senki nem gondosko-
dik. Ugyan több sportegyesület is
mûködik ott, akik az általuk
használt részt rendben tartják, ám
a többit benõtte a gaz. A kaszálá-
son kívül a kerítést is javítani
kellene.

Bene Csaba megjegyezte, a
Dózsa György út 115.-tõl kicsit
távolabb húzódó Kanizsai Do-
rottya utca közvilágítása hosszú
ideje nem megoldott, csak a ve-
zetékek állnak ki a földbõl. A
képviselõ szerint a lakók érdeké-
ben mihamarabb megoldást kell
találni a problémára. 

Horváth Attila

Kanizsa – Ez + Az 2007. október 11. 13Kanizsa – A mi ügyeink 2007. október 11.4

Horoszkóp

Használja ki a kellemes napsütéses na-
pokat, és ne foglalkozzon a gondokkal.
Minden önnek sem sikerülhet, és a hi-
bákból is lehet tanulni. Érzelmi téren is
számíthat küzdelemre, de megéri.

Kitartása meghozhatja a régóta vágyott
eredményt. Megvalósíthatja álmait, és
komoly eredményeket könyvelhet el ma-
gának. Fontos döntéseket hozhat párkap-
csolatában is. 

Hangulata a megszokottnál kedélyesebb,
jól érzi magát a bõrében, akár otthon van,
akár társaságban. A költekezést azonban
gondolja meg. Ha unalmasan telt a ma-
gánélete, most ez is megváltozhat.

Nem mindig kap az ember a jócseleke-
deteiért köszönetet. Elõfordulhat, hogy
nem kap segítséget attól, akinek viszo-
noznia illene az ön nagylelkûségét. Ha
magányos, járjon többet társaságba.

Ha kinéz az ablakon, melegen süt a Nap,
ön azonban már a téli ünnepekre gondol.
Ne szaladjon ennyire elõre a gondolatai-
val, vannak még más tennivalók is. A hét-
végét töltse kellemes kikapcsolódással.

Sokféle változásra, jóra és rosszra is szá-
míthat ezekben a napokban. A kínálkozó
munkalehetõséget azonban ne utasítsa el.
Ha magányos, a hétvégi városi programo-
kon kellemes kalandra számíthat.

Élvezi az ön körül történõ sürgés-for-
gást, a zsivajt, és elégedetten fogadja az
élet által kínált apró örömöket. Ha idejét
jobban beosztja, megtalálja azt a sze-
mélyt, akire régóta vágyakozik.

Néha úgy cselekszik, mint egy független
ember, és elfelejti, hogy már régóta nem az.
Tudja mi a jó, és mi nem, ezért nem hagyja
befolyásolni magát. Ha magányos, ha nem,
érdemes kimozdulni egy kicsit otthonról.

Nagyobb türelemre lesz szüksége, mint
az elmúlt hetekben. Ha figyelmes, nem
sért meg senkit a családjában. A rossz
hangulatát ne vigye haza, hiszen õk is jó
szóra vágynak.

Kapkodás közben megeshet, hogy elfelejt
egy fontos dolgot elintézni. Érdemes sor-
rendet fállítani az elvégzendõkrõl. Ha ma-
gányos, tartsa szem elõtt, hogy hét közben
is lehet ismerkedni, barátkozni.

Többet kell ösztönöznie a családjának
mostanában. Mindez azért van, mert
nem pihente ki magát az utóbbi idõben.
Ne vállaljon plusz munkát, töltsön több
idõt a társával, partnerével. 

Ha nem sikerül valami, nem kell bezár-
kózni, újítsa fel emberi kapcsolatait, és el-
szállnak a komor fellegek. Érzelmi életébe
is vigyen új színt, vidámságot, hiszen min-
denkinek szüksége van a változatosságra. 

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

N

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson értékesíti az alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
961 Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 11.300.000  + áfa 11.07, 12.05 08:30
131/2 Magyar u. 18. lakóház, udvar 19.692.000  + áfa 11.07, 12.05 09:00
4372/1 Alkotmány u. 160. szociális otthon 51.800.000  + áfa 11.07, 12.05 09:30
4277/1 Palini beépítetlen terület 25.809.000  + áfa 11.07, 12.05 08:00
2190/A/3 Csányi u. 8. - iroda 10.700.000  + áfa 11.07, 12.05 10:30
2243/1 Ady Endre u. 25. 13.334.000  + áfa 11.07, 12.05 11:00
3817 Csengery u. 111. - telephely 5.220.000  + áfa 11.07, 12.05 11:30
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Versenytárgyalás

A Citromsziget és más problémák
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Befejezõdött a kiskanizsai
rendõrségi szolgálati hely létre-
hozása érdekében indított alá-
írásgyûjtés. Összesen 1111 alá-
írást sikerült összegyûjteni a
városrészben – tudtuk meg
Polai Józseftõl, a városrész
egyik önkormányzati képviselõ-
jétõl. 

A képviselõ elmondta, több
aláírást már nem gyûjtenek, segí-
tõivel együtt összesen 1111
kiskanizsait sikerült megnyerniük
a célnak, hogy létesüljön a város-
részben egy rendõrségi szolgálati
hely, ami a kiskanizsai közbizton-
ságot jelentõsen növelné. Mint

kifejtette, információi szerint a
városrészben hétrõl-hétre szapo-
rodnak a betörések, tolvajlások.
Ugyanakkor jelezte, még nem
döntötte el, hogy Marton István
polgármester közbenjárását kérje-
e az ügyben, avagy önálló képvi-
selõi indítványt készítsen a kö-
vetkezõ közgyûlésre.

– Elképzelhetõ az is, hogy
önálló képviselõi indítványt készí-
tek, mert azt remélem, hogy így
nagyobb támogatottságot kapha-
tok a szolgálati hely létrehozásá-
hoz, hiszen korábban dr. Molnár
József rendõrkapitány nem támo-
gatta a felvetésemet – mondja
Polai József. – A képviselõtársa-

imtól kérek hát támogatást, de
természetesen, korábbi ajánla-
tunk még mindig érvényes, nem
akarjuk kisajátítani magunknak
ezt a majdani szolgálati helyet,
inkább azt szeretnénk, ha a szol-
gálati hely autója és rendõrei
rendszeresen megjelennének a
többi településrészen is.  

H.A.  

1111 aláírás: Lesz-e belõle rendõrõrs?
Értesítjük Nagykanizsa vá-

ros lakosságát, hogy a Polgár-
mesteri Hivatal ügyfélfogadási
rendje a 2007. október-novem-
beri munkaszüneti napok miatt
az alábbiak szerint alakul: 

Október 19. (pénteken) hét-
fõi munkarend szerint 8.00-
16.30 óráig, október 20.
(szombaton) pénteki munka-
rend szerint 8.00-12.00 óráig,
október 22. (hétfõ) pihenõnap,
október 27. (szombaton)  pén-
teki munkarend szerint 8.00-
12.00 óráig, november 2.
(péntek) pihenõnap.

Megértésüket köszönjük!

Munkarend
változás

A Nagykanizsai Rendõrka-
pitányság Bûnmegelõzési Cso-
portja vagyonvédelmi, áldozat-
védelmi elõadásokat tart az ok-
tóber 12-13-14-én megrende-
zésre kerülõ Kanizsa Vásáron.
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Az oktatásban egyre nagyobb
teret hódító interaktív táblák-
hoz kapcsolódó, „Az én inte-
raktív táblám” címû pályázat
során az ország hét legjobb de-
monstrációs anyagának egyikét
sikerült elkészítenie Szántó Gá-
bornak, a Cserháti Sándor
Szakképzõ Iskola magyar-in-
formatika szakos pedagógusá-
nak. A programot sajtótájékoz-
tatón mutatták be. 

– A város önkormányzata és a
kanizsai pedagógustársadalom is
büszke lehet Szántó Gábor telje-
sítményére, amit az Oktatási Mi-
nisztérium és a Mûszaki Könyvki-
adó pályázatán nyújtott – mondta
köszöntõjében Szmodics József-

né, a polgármesteri hivatal mûve-
lõdési osztályának vezetõje. – A
tanár úr igazán nívós, az interak-
tív táblához használható oktató-
programot készített, amit egy bu-
dapesti konferencián hat kollégá-
jával együtt be is mutatott az or-
szág más pontján élõ pedagógus-
társaknak. Egy-egy ilyen tábla
egyébként mintegy 1,5-2 millió
forintba kerül, s több mint har-
minc már van belõle a város ok-
tatási intézményeiben.

Szántó Gábor Balassi Bálint:
Egy katonaének címû versének
befogadásához készítette el prog-
ramját, amely hangzó anyagot,
képet, szöveget egyaránt tartal-
maz. A szoftver segítségével a
gyerekek lépésrõl-lépésre bont-

hatják ki a verset, amelyen ke-
resztül megismerhetik Balassi
életszemléletét, emberi-költõi hit-
vallását is.

Szántó Gábor tapasztalatai
egyébiránt azt mutatják, a tábla
segítségével háttérbe szorul a ha-
gyományos, frontális tanítási
módszer, amelynek helyét átveszi
az interaktivitás. A gyerekek va-
lóban úgy érzik, hogy nem csak
hallgatói, hanem aktív résztvevõi
az egyes foglalkozásoknak. Rá-
adásul a dinamikus, számítógép-
pel összekapcsolt, érintõ képer-
nyõként viselkedõ tábla sokkal
közelebb is áll a mai kor ifjaihoz,
mint a papír alapú, statikus tan-
könyv. Ráadásul a lehetõségek
tárháza kimeríthetetlen, a kvíz-

szerû feladatok éppúgy helyet
kaphatnak a repertoárban, mint a
megértést segítõ, grafikákra, áb-
rákra támaszkodó mûelemzés. 

S hogy mi a véleményük az új
eszközrõl a gyerekeknek?

– Szerintem sokkal jobb, mint-
ha leírnánk egy szöveget, én nem
is szoktam otthon tanulni, mert
már az órán megjegyzem a tan-
anyagot – mondja a 12. osztályos
Varga Péter. – Tavalyelõtt ismer-
kedtünk meg az interaktív táblá-
val, ám sajnos csak magyarórán
használjuk, de jó lenne informati-
ka-, vagy történelemórán is. 

A fiatalember osztálytársa,
Korpics Miklós pedig férfiasan
bevallja: nem szerette soha a ma-
gyar nyelv és irodalmat, de mióta
az iskolába megérkezett a tábla,
hozzá is közelebb került a tan-
tárgy.

H.A.

A legközelebbi közgyûlésen
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Közgyûlése létrehozhatja a Ka-
nizsai Kulturális Centrum ki-
emelten közhasznú nonprofit
zártkörû részvénytársaságot.
Miért van erre szükség?! Az ön-
kormányzati többség azt gondol-
ja, hogy a meglévõ mûvelõdési
intézményeink sokszínû prog-
ramkínálata a felújított, kibõvü-
lõ infrastruktúrában egy új típu-
sú mûködtetési formában tudja
ellátni a közmûvelõdés mindenki
számára való biztosításának kö-
telezõ önkormányzati feladatát. 

Az új forma elõnyei lehetnek:
az áttekinthetõbb gazdálkodás, a
hatékonyabb mûködés, a koordi-
náció bõvebb lehetõsége, a kibõ-
vülõ pályázati és szponzori lehe-
tõségek, a rendezvények feladat-
finanszírozása, esetleges adómen-
tességek és -kedvezmények. 

Ez az átalakulás egy hosszú tör-
ténet. Kezdõdött a Kulturális Ne-
gyed-ötlettel, folytatódott a Ma-
gyar Plakát Házzal, majd a
Medgyaszay Ház megújulásával.
A tartalommal való kitöltést még
ötletbörze is segítette. Közben a
Mûvészeti Térkép is elkészült, s
mára a HSMK-t is felújítottuk.
Természetesen a közalkalmazot-
tak, a civilek, a minisztérium és
szakértõk is véleményezik az el-
képzelést, s párhuzamosan a kultu-
rális koncepciónkat is megújítjuk. 

Közmûvelõdési életünk felfris-
sülését akarjuk! Képletesen szólva
azt szeretnénk, mindenki a kultúra
részvényese legyen Nagykani-
zsán. Az élet minden területén
húsz-harminc évenként (egy gene-
rációváltás ideje) meg kell újulni.
Ezért van ez a mostani stratégiai
döntés. A bõvebb közmûvelõdési
infrastruktúránk – hiszen a Ma-
gyar Plakát Ház és a Medgyaszay
Ház pluszként lépett be a rend-
szerbe – bõvebb tartalmat is kíván
újabb, példaértékû struktúrában.
Olyan modellt kívánunk megvaló-
sítani, amely az országban csak
néhány helyen mûködik: Szent-
endre, Terézváros, Mûcsarnok. Ha
úgy tetszik, egy nagy kísérlet ré-
szesei vagyunk. A kultúra áru is,
de nem szeretnénk piacosítani.
Bár látszólag fiskális szempontú a
készülõ elõterjesztés, de a követ-
kezmény remélhetõleg pozitív
lesz. Jelenleg mintegy 185 millió
Ft-ból és 31 fõvel mûködik a köz-
mûvelõdési intézményrendsze-
rünk. Ez bõven 200 millió Ft fölé,

és akár 36 fõre nõhet. Hiszen ez
idáig együttesen még nem mûkö-
dött az összes közösségi terünk, a
Magyar Plakát Ház és a
Medgyaszay Ház tulajdonképpen
újonnan lép(ett) be a rendszerbe!

Természetesen az átalakítás jogi
hátterében ott kell lennie a meg-
szüntetõ okiratoknak, a leltár sze-
rinti vagyon átadására-átvételére
vonatkozó üzemeltetési kezelési
szerzõdésnek, a közhasznúsági
szerzõdésnek, a leendõ alapító ok-
iratnak és SZMSZ-nek, a feladatfi-
nanszírozási mintának és álláshely-
számításnak. Fontos kérdés, hogy
ki lesz a vezérigazgató, ki lesz az öt
fõs igazgatóság és a felügyelõ bi-
zottság tagja, ki látja el a könyv-
vizsgálói feladatokat. A közgyûlési
elõterjesztés sok mellékletében
benne kell lennie a vezérigazgató
munkaszerzõdésének és munkaköri
leírásának. A meglévõ dolgozókkal
kívánjuk ellátni az új feladatokat is,
sõt még jönnek hozzájuk.

Ha Nagykanizsa valóban régiók
kapujaként, több régióra és az or-
szágra rányíló kulturális centrum-
ként kíván létezni, akkor a meglé-
võ szinte ajándékként kibõvülõ
kulturális infrastrukturális növeke-
dést követnie kell egy ilyen fajta át-
alakulásnak. Reméljük, hogy ez az
ágazat Nagykanizsán nem lesz a
maradványelv áldozata! Hisszük,
hogy Nagykanizsa éppenséggel
nem kulturális mélyrepülésben
szenved, hanem éppen emelkedõ-
ben van. Hogyan lehet költségveté-
si megszorítások közepette is fenn-
tartani a pezsgõ kulturális életet?
Szegények lehetünk, de ez nem ok
arra, hogy ostobák és igénytelenek
is legyünk. Hosszabb távon a kul-
túrába érdemes befektetni. Ilyen
szempontból a kultúra és a gazda-
ság gyökerei ugyanazt jelentik.
Nem hiszem, hogy lennének ellen-
érdekeltek, ha azt mondom, pénzt
kell fektetni az emberi erõforrások-
ba, a kultúrába és az oktatásba. A
jövõ útja az lehet, ha nem elsõsor-
ban az intézményeket, hanem a te-
vékenységeket támogatjuk. Vannak
jó példák: Szentendre, Balatonfü-
red, Zalaegerszeg, Debrecen…

Eddigi kulturális palettánk sok-
színûségére is büszkék lehetünk, de
természetesen voltak problémák. A
magas mûvészetek hátrébb szorulá-

sa a populárisabb mûfajok elõnyé-
re, a minõségpolitika hiánya, a
programegyeztetések elmaradása…
Mindezeket egy klasszikus népmû-
velõi szemlélettel már valószínûleg
nem lehet megoldani. A városok
versenyében, például a rendezvé-
nyekért való viaskodásban csak úgy
lehetünk eredményesek, ha mások
számára is fogyaszthatóvá tesszük
specialitásainkat, s nívós szállással,
folklorisztikus kuriózummal és
gasztronómiai kalandozással is
szolgálni tudunk. Színvonalas város
sok van a világban, hogy melyiket
választja a vándor, azt az egyedi kí-
nálat dönti el. Ennek az egyszeri és
megismételhetetlen, másutt repro-
dukálhatatlan attrakciónak egyszer-
re kell befogadhatónak és különle-
gesnek lennie! Ezt jelenti a kulturá-
lis gazda(g)ság. 

Persze segíthet ebben egységes és
hálózatos intézményirányítási mo-
dell is, pénzügyi, gazdasági és szer-
vezeti átvilágítások, a közmûvelõ-
dés szakigazgatási problémáinak
kezelése, valamint a régebbi költ-
ségvetési mûködés tanulságai. Le-
hetett volna más irányokba is men-
ni. Egy mamutintézmény létrehozá-
sa, vagy sok kicsi szép, esetleg non-
profit kft., netán  maradhatott volna
minden a régi formájában. 2007. jú-
lius 1-jétõl KHT, azaz közhasznú
társaság létrehozása már nem lehet-
séges, helyettük van ez a nonprofit
gazdálkodási forma. De  az új kihí-
vásokra adott válasz hosszabb távú,
stratégiai, fejlesztési és modernizá-
ciós kell, hogy legyen. Errõl gyõzött
meg az év eleji ötletbörzére adott
sok értékes visszajelzés is. Ezekbõl
is kikristályosodtak erõsségeink: ki-
váló mûszaki állapot és felszerelt-
ség, ideális befogadóképesség, okta-
tási intézmények közelsége, centrá-
lis elhelyezkedés, könnyû megköze-
líthetõség. Gyengeségek: nincs ki-
alakult mûködési struktúra, önkor-
mányzati forráshiány. Lehetõsége-
ink: együttmûködés a közoktatási
intézményekkel és a civil szférával,
a kulturális turizmus fejlesztése, pá-
lyázati források elérése, kistérségi
együttmûködés, határmenti kapcso-
latok. Veszélyek: EU-források el
nem érése, vesztes pályázatok, nem
megfelelõ kommunikáció. 

A megújuló kanizsai kulturális
struktúra nem jelentené a hagyo-

mányos formák megszûnését, de
egy erõteljes impulzus lenne a
munkatársak ösztönzése révén a
tartalmi megújulásra és megerõsö-
désre. A Kanizsai Kulturális Cent-
rum civil centrum is kell, hogy le-
gyen! A jelenlegi elõterjesztés nem
tartalmazza a Honvéd Kaszinó, a
Kodály Zoltán Mûvelõdési Ház, a
Zsinagóga, a Miklósfai Mindenki
Háza, a Halis István Városi
Könyvtár és a Thúry György Mú-
zeum bekapcsolását ebbe a struktú-
rába. A Kanizsai Kulturális Cent-
rum kiemelten közhasznú, non-
profit, zártkörû részvénytársaság
egyelõre csak a Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központot, a
Medgyaszay Házat (benne a Kép-
zõmûvészetek Háza, Magyar Pla-
kát Ház), a Móricz Zsigmond Mû-
velõdési Házat és közösségi tereit
tartalmazná, de vizsgálni kell a jö-
võben minél bõvebb körû együtt-
mûködések lehetõségét. 

Ezen elképzelésünkben az igé-
nyesség és a lokálpatriotizmus is
vezetett bennünket,  s a kulturális
sokszínûség megõrzése. A mûvelt-
ség többféle lehet, de a kultúra
egy. Azért még összedolgozha-
tunk, hogy nem vagyunk egyfor-
mák. A versengés mellett összefo-
gás is lehetséges. Azonban ahhoz,
hogy valami szellemi béke legyen,
a kultúra területén is változtatás
szükséges. Hiszem, hogy Nagyka-
nizsán gazdagok vagyunk a kultú-
rában. Elég legyen itt csak egy
konkrét friss példára utalni. Októ-
ber 6-ára pályázati támogatással
két Batthyány Lajos-kiállítás is
nyílt volna Nagykanizsán, az
egyik a Thúry György Múzeum-
ban, a másik a Magyar Plakát
Házban. Végül sikerült megegyez-
ni, hogy a második majd március
15-én nyíljon. Viszont a mostani
kiállítás az országban a 4., így
büszkék lehetünk rá, hogy ilyen
aktuálisak és gazdagok vagyunk. 

De ne felejtsük el a Kanizsai
Kulturális Centrum költségvetése
nem mérhetõ majd profitban, hi-
szen nonprofit gazdálkodási formá-
jú lesz majd. A költségvetés elsõ-
sorban csak adalék a célok elérésé-
hez. Az érték a valódi mérõszám. 

Balogh László,
a Kulturális Bizottság elnöke
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Mi az a „Kanizsai Kulturális Centrum”?! 
– avagy a kultúra gazda(g)sága

E napokban zárul a Zsig-
mondy Vilmos és Széchenyi Ist-
ván Szakképzõ Iskola eddigi ta-
lán legsikeresebb uniós projekt-
je, amelyet a város önkormány-
zatával és a csáktornyai Gra-
diteljska Škola Èakovec mûvé-
szeti középiskolával közösen
bonyolítottak le a kanizsai
szakemberek. A program kere-
tében energiapark és kerami-
kus mûhely készült Kanizsán.  

A Zsigmondy Vilmos és Széche-
nyi István Szakképzõ Iskola az
INTERREG IIIA Közösségi Kezde-
ményezés Szlovénia/Magyaror-
szág/Horvátország Szomszédsági
Program 2004-2006 uniós pályázat
révén majdnem harminchétmillió
forintos támogatást nyert a horvátor-
szági intézménnyel történõ szakkép-
zési együttmûködés kialakítására. 

A program ideje alatt a két iskola
kölcsönös tapasztalatcserével segí-

tette egymást a két szakma, a kerá-
miakészítés, fazekasság és a meg-
újuló energiák hasznosításával kap-
csolatos kanizsai képzés területén. 

Az együttmûködés a kerámia-
készítés és a fazekasság tekinteté-
ben a horvát partner szakértelmére
épít. A csáktornyai Graditeljska
Škola Èakovec középiskolában
ugyanis magas fokú mûvészeti
munka folyik. A projekt keretében
a ZSVSZI SZKI Petõfi úti köny-
nyûipari tanmûhelyében kialakí-
tottak egy keramikus-fazekas mû-
helyt is, amelyet felszereltsége al-
kalmassá tesz nemcsak szakkörök
tartására, de a gyakorlati képzés
minden feltétele is biztosított.

– Iskolánk szerette volna egy
olyan lehetõséggel bõvíteni képzési
palettáját, amely visszanyúl a zalai
kézmûves hagyományokhoz, ezál-
tal alkalmazkodik a kor elvárásai-
hoz, másrészt egy olyan kis köz-
pontot alkot, amely lehetõséget
biztosít a fiatalok mûvészi alapkép-
zésének megvalósításához, létre-
hozva egyfajta alapfokú mûvészeti

mûhely feltételeit – mondta el la-
punknak Horváth Henrietta Szil-
via, a projekt vezetõje. – Az együtt-
mûködés másik nagy témaköre a
megújuló energiaforrások haszno-
sítása volt. Öt különbözõ oktatási
jegyzet készült el magyar és horvát
nyelven a geotermia, napenergia,
szél és vízi energia, biomassza, va-
lamint a megújuló energiaforrások
témakörében. Megjegyzem egyéb-
ként, hogy munkatársaim dolgoz-
ták ki a képzés szakmai programját
is, eddig még egyedüliként az or-
szágban. A projekt keretében isme-
retterjesztõ elõadásokat is rendez-
tünk diákok számára Magyaror-
szágon és Horvátországban. Leg-
nagyobb feladatunk azonban a
megújuló energiákat hasznosító
berendezések elkészítése volt, ame-
lyek szintén a horvát és magyar
gyerekek, illetve pedagógusok kö-
zös munkájának eredményei. A de-
monstrációs modellek az Energia-
parkban kaptak helyet a ZSVSZI
SZKI Erdész úti Tantelepén –
mondta el a projekt vezetõje.

Együttmûködés, határok nélkül

Az interaktivitás szépségei
Szántó Gábor: A gyerekek valóban résztvevõi a foglalkozásoknak

A projektet az EU támogatta
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Értesítjük tisztelt betegeinket, hogy a XVII. számú Felnõtt Háziorvosi
Szolgálat DR. BACHER ILONA háziorvos 2007. október 1-jétõl új helyen,
az Erzsébet tér 8/2. szám alatti orvosi rendelõben folytatja a betegellátást.

A rendelési idõ és a telefonszám változatlan.
Értesítjük a tisztelt lakosságot, hogy a XIV. számú Felnõtt Háziorvosi

Szolgálat DR. BEZNICZA ERNESZTINA háziorvos 2007. október 1-jétõl a
Rózsa u. 6. szám alatti orvosi rendelõben folytatja a betegellátást.

A rendelési idõ változatlan. Új telefonszám: 93/333-614

Nagykanizsa MJV Önkormányzata pályázatot ír ki Nagykanizsán és
kistérségében állandó lakhellyel rendelkezõk, valamint a városból elszárma-
zottak részére a Kanizsai Antológia 6. számában való megjelenésére. 

Pályázat tárgya: Irodalmi, mûvészeti, tudományos, valamint megjelenõ
versek, prózák, grafikák. Pályázati feltételek: Egy pályázó több pályázatot is
beadhat, maximum 6 A/4-es oldal (70 leütés, 45 sor 12-es betûtípussal) ter-
jedelemben. A kéziratokat kinyomtatva, valamint merevlemezen vagy CD-n kell
benyújtani az alábbi címre: Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztály
Halmos Csaba Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. 

A beérkezett pályamûvek bírálatát szakmai bizottság végzi. Kéziratot nem õrzünk
meg, nem küldünk vissza, másodközlésre nem vállalkozunk. A sikeres pálya-
munkák a Kanizsai Antológia 6-os számában a karácsonyi könyvvásár alkalmá-
val jelennek meg. Az alkotók tiszteletdíjban nem, csak tiszteletpéldányokban
részesülnek. A pályázat beadásának határideje: 2007. november 05.

Kanizsa Antológia 6.

A Környezetvédelmi és Informatikai Szakkiállítás és Konferencia részle-
tes programja.

Október 12. péntek: 15.00 Ünnepélyes megnyitó (A kiállítást megnyitja:
Kovács Kálmán a Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium államtitkára, Mar-
ton István Nagykanizsa MJV Polgármestere, Vásárdíjak átadása. Fellép: Szan-Dia
Fitness Center) 16.30 Black Jack 17.00 Sztárvendég: VARGA MIKLÓS

Október 13. szombat: 11.00 Szárazelemgyûjtõ akció sorsolása 15.00
Orff Ütõsegyüttes 17.00 Black Jack 16.00 Szan-Dia Fitness Center

Október 14. vasárnap: 14.15 Bálna Bál - zenés gyerekmûsor 15.00
Szan-Dia Fitness Center 16.15 Zserbo Duó

A mûsorváltozás jogát fenntartjuk!
A KIÁLLÍTÁS MINDEN NAP DÍJMENTESEN LÁTOGATHATÓ

Nyitva tartás
Péntek:13.00-18.00, Szombat:10.00-18.00, Vasárnap: 10.00-17.00

Kanizsa Vásár 2007. (Október 12-13-14.)

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága a 36/1997. (XI.44.) számú helyi rendelet alapján pályázatot
hirdet a: Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14.  szám alatt található
Nyugdíjasházban lévõ bérlakás bérleti jogának elnyerésére.

A pályázat benyújtásának határideje:  2007. október 10. 18.00 óra. Helye:
Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. fsz. ügy-
félfogadó. A licitálás idõpontja: 2007. október 18. de. 9.00 óra. Helye: Polgár-
mesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. I. em. A pályázat
célja: az alább megjelölt ingatlan bérleti jogának elnyerése, határozott idõre.

A bérlemény leírása: 1. Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14. 
Elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész, alapterülete: 25 m2, szo-

baszáma: 1 szoba, komfortfokozata: összkomfortos, bérleti díja: önkor-
mányzati bérlakást leadó pályázó esetén  8.122 Ft + igénybevett szolgáltatá-
sokért fizetendõ díj + rezsiköltség. Adományt felajánló pályázó esetén az
igénybevett  szolgáltatásokért fizetendõ díj + rezsiköltség. A bérlemény nem
örökölhetõ!

A pályázaton való részvétel feltételei: 
1./ Személyi feltételek: Pályázhat mindazon nagykanizsai állandó lakhelyû

nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ Nagykanizsán állandó lakos/ok/, öreg-
ségi nyugdíjas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elérte/k/, önmaga, vagy
legalább egyikük önmaga ellátására képes, a lakással kapcsolatos fizetési kö-
telezettségeket vállalja/k/ és annak eleget tud/nak/ tenni, a pályázó a pályáza-
ti feltételeket, a pályázati tárgyaláson történõ licitálást elfogadja.

2./ Egyéb feltételek: Pályázhat mindazon 1. pontban részletezett sze-
mély/ek/, aki/k/ pénzadományt ajánl fel, önkormányzati bérlakását ajánlja
fel. Pályázni a  Polgármesteri Hivatal Szociális Osztályán (Nk, Eötvös tér
16.) átvehetõ PÁLYÁZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tüntetni: a
pályázó/k/ személyi adatait, a folyósított nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az
utolsó havi nyugdíjszelvény és törzslap fénymásolatát, a felajánlásra kerülõ
önkormányzati bérlakás pontos címét, helyiségeit, komfortfokozatát, havi
bérleti díját, csatolva a bérleti szerzõdés fénymásolatát, saját tulajdonú lakás
esetén annak pontos címét, helyrajzi számát, alapterületét, komfortfokozatát,
helyiségeit, minden tulajdonos adatát. A pályázatokat a Polgármesteri Hiva-
tal Szociális Osztályának ügyfélszolgálatán (Nk, Eötvös tér 16.) kell benyúj-
tani. A licitálásra a pályázóknak külön értesítést nem küldünk. 

A licitálás szabályai: A licitáláson részt vehet az a pályázó, aki pályázatát
határidõben, a kiírásban foglalt tartalommal nyújtotta be. A pályázót megbí-
zással meghatalmazottja is képviselheti. A licitálás induló összege: Nk, Ko-
dály Z. u. 10/A. I/14. 2.000.000 Ft. A licitálás során a licitösszeg 50.000 Ft-
onként emelkedik. A nyertes pályázóval a lakásra vonatkozó bérleti szerzõ-
dést az Ingatlankezelési Intézmény köti meg a kijelölés, az adomány befize-
tését, vagy az önkormányzati bérlakás leadása esetén a megállapodás aláírá-
sát követõ 15 napon belül. Amennyiben a bérlõ a bérbeadó Ingatlankezelési
Intézménnyel a bérleti szerzõdést nem ezen határidõn belül nem köti meg, a
bérleti szerzõdés megkötésének lehetõségét elveszíti.

Nyugdíjasházi lakáspályázat 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Közgyûlésének Szociális és Egész-
ségügyi Bizottsága a többször mó-
dosított 55/2000. (XII.13.) számú
helyi rendelet alapján pályázatot hir-
det az alábbi üres önkormányzati
bérlakások bérleti jogának szociális
alapon  történõ elnyerésére:

CSERÉRE VAGY GYERME-
KES CSALÁD RÉSZÉRE:

1. Nagykanizsa, Fõ u. 8. 2/2/5.
A lakás alapterülete: 80 m2, 2 szo-

bás, komfortos, belvárosi terület. A
lakás épületen belüli fekvése: II.
emeleti lakás. A lakásbérleti díj ösz-
szege: 26.128 Ft. A lakás állapota:
felújított. A bérleti jogviszony idõ-
tartama: 5 év.   

2. Nagykanizsa, Csengery u.
117/13. fsz. 3.

A lakás alapterülete: 56 m2, 2 szo-
bás, komfortos, egyéb városi terület.
A lakás épületen belüli fekvése:
földszinti lakás. A lakásbérleti díj
összege: 8.917 Ft. A lakás állapota:
felújított. A bérleti jogviszony idõ-
tartama: 5 év.  

3. Nagykanizsa, Csengery u.
117/15. fsz. 5.

A lakás alapterülete: 51 m2, 2 szo-
bás, komfortos, egyéb városi terület.
A lakás épületen belüli fekvése:
földszinti lakás. A lakásbérleti díj
összege: 8.120 Ft. A lakás állapota:
felújított. A bérleti jogviszony idõ-
tartama: 5 év.  

HÁROM VAGY TÖBB GYER-
MEKES CSALÁD RÉSZÉRE:

1. Nagykanizsa, Berzsenyi u.
14/B. 5/31.

A lakás alapterülete: 66 m2, 3 szo-
bás, összkomfortos, egyéb városi te-
rület. A lakás épületen belüli fekvé-
se: 5. emeleti lakás. A lakásbérleti
díj összege: 26.130 Ft. A lakás álla-
pota:  felújított. A bérleti jogviszony
idõtartama: 5 év. 

2. Nagykanizsa, Zemplén Gy. u.
1/B. 9/58.

A lakás alapterülete: 64 m2, 3 szo-
bás, összkomfortos, keleti városi te-
rület. A lakás épületen belüli fekvé-
se: 9. emeleti lakás. A lakásbérleti
díj összege:  19.900 Ft. A lakás álla-

pota:  felújított. A bérleti jogviszony
idõtartama: 5 év.  

GYERMEKTELEN  PÁR 
RÉSZÉRE:
1. Nagykanizsa-Palin, Alkot-

mány u. 89/A.
A lakás alapterülete: 28 m2, 1

szobás, komfort nélküli, egyéb váro-
si terület. A lakás épületen belüli
fekvése:  udvari lakás. A lakásbérleti
díj összege: 1.964 Ft. A lakás állapo-
ta:  nem felújított. A bérleti jogvi-
szony idõtartama: 5 év .   

GARZONHÁZBAN
A Szociális és Egészségügyi Bi-

zottság pályázatot hirdet továbbá az
alábbi, Garzonházban lévõ üres ön-
kormányzati bérlakások bérleti jogá-
nak elnyerésére. Elhelyezésre a 35.
életévet be nem töltött fiatal háza-
sok/élettársak jogosultak lakásigé-
nyük végleges rendezéséig, de leg-
feljebb 60 hónap idõtartamig, elhe-
lyezésük átmeneti megoldásával és
takarékosságra ösztönzéssel.

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u.
142/A. II. em. 10.

A lakás alapterülete: 40 m2, 1 szo-
bás, összkomfortos. A lakás telepü-
lésen belüli fekvése: keleti városi te-
rület.  A lakás épületen belüli fekvé-
se: II. emeleti lakás. Szálláshaszná-
lati díj összege: 14.952 Ft. A lakás
állapota:  helyreállított. A bérleti
jogviszony idõtartama: maximum
60 hónap.  

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u.
142/B.  I. em. 7.

A lakás alapterülete: 40 m2, 1 szo-
bás, összkomfortos, keleti városi te-
rület.   A lakás épületen belüli fekvé-
se: I. emeleti lakás. Szálláshasznála-
ti díj összege:  14.952 Ft. A lakás ál-
lapota:  helyreállított . A bérleti jog-
viszony idõtartama: maximum 60
hónap.  

A pályázatok benyújtásának helye
és határideje: 2007. október 10. Pol-
gármesteri Hivatal Szociális Osztály
Nagykanizsa, Eötvös tér 16. Pályá-
zati nyomtatvány ugyanitt kapható.   

Csákai Iván, bizottsági elnök 

Önkormányzati bérlakás-pályázat

Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Ingatlankezelési Intézménye

Nagykanizsa, Deák tér 5.
nyílt versenytárgyalást hirdet 

a következõ ingatlan bérbeadására

Nagykanizsa, Deák tér 13. sz. alatt található 
(volt Muskátli cukrászda) 114 m2 alapterületû üzlethelyiség 

és a hozzá tartozó 31 m2 alapterületû pincehelyiséggel

Az induló  licit bérleti díj:
- üzlethelyiség 3600 Ft/m2/hó + áfa
- pincehelyiség 600 Ft/m2/hó + áfa
A versenytárgyaláson a licitlépcsõ 100Ft/m2/hó + áfa (üzlethelyiségre)

A pályázónak vállalnia kell, hogy nyertes pályázat esetén a helyisé-
get kávézó és cukrászda tevékenységi körrel fogják mûködtetni.

A bérlemény megtekinthetõ: 2007. október 17-én 10-11 óráig (Kü-
lön kérésre más idõpontban is.)

A versenytárgyalás ideje: 
2007. október 19-én 10 óra

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Ingatlankezelési Intézménye

(Nagykanizsa, Deák tér 5.) Ebédlõ

Érdeklõdni lehet: Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Ingatlankezelési Intézménye Nagykanizsa, Deák tér 5.sz., 

telefon: 311-241, vagy 516-532
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A Kreatív Klub programján
Lehota János tanár elõadását
hallgatták meg az érdeklõdõk és
a klubtagok Nemzeti identitá-
sunkról a Bánk Bán elemzése
kapcsán.  Az est moderátora
Cseke Zoltán volt. A vitától sem
mentes, nagy érdeklõdéssel kísért
elõadást követõen szervezeti kér-
désekrõl és a vezetõség megújítá-
sáról tárgyalt a klub közgyûlése. 

Elfoglaltsága miatt Wilheim
Gábor lemondott a klub vezetésé-
rõl, egyben a klub elnökségének
javaslatára felkérte Cseke Zol-
tánt, a klub alapítóját, vállalja el
az elnöki teendõket. A közgyûlés
egyöntetû szavazata alapján a
klub új elnöke Cseke Zoltán, aki
megköszönte a bizalmat, és meg-
ígérte, a klub alapító okiratának
szellemében végzi tovább a mun-
káját. Az elnökség új tagja októ-
bertõl Ekler István és Vass István. 

B.E.

Idõs, amatõr mûvészek ki-
állításának megnyitójával
vette kezdetét az Idõsekért
Nagykanizsán Ünnepi Hét. A
Hevesi Sándor Mûvelõdési
Ház galériájában Kustár Zsu-
zsanna iparmûvész méltatta
az alkotók harmóniát, örö-
möt, szépséget megragadó és
sugárzó munkáját. Majd az
intézmény színháztermében a
házigazda Koller Jutka, az
Egyesített Szociális Intéz-
mény igazgatójának köszöntõ
szavai után Cseresnyés Péter
alpolgármester, országgyûlési
képviselõ nyitotta meg az ün-
nepi hét rendezvénysorozatát. 

– Az önök élettapasztalata, a
sok megélt élethelyzet figyelmet,
és köszönetet követel. Tudjuk, ez
a város, település elképzelhetet-
len önök nélkül – hangsúlyozta.
– Nekünk pontosan arra van

szükségünk, hogy az önök hosszú
éveken át érlelõdött bölcsessége
minket is bölcsebbé tegyen. Ez a
hét fokozott jelzése annak, hogy
nemcsak a hétköznapokban fi-
gyelünk önökre, hanem ilyen ki-
emelt ünnepen is. Az idõsek hete
és Világnapja jelzi, hogy belát-
juk és vállaljuk, az idõsödés, az

idõskor beláthatatlanul sokféle.
Jelenthet sokféle elõnyt, ugyan-
akkor felelõsséget és kihívást a
fiatalabbak számára is. Kívá-
nom, hogy minden ilyen alka-
lommal találkozhassunk azért,
hogy erõsíthessük egymást törõ-
déssel, szeretettel a következõ,
elõttünk levõ idõszakban. Isten
áldja önöket. 

Végezetül további jó szórako-
zást kívánva a 90 éves Gréger
Sándornén keresztül köszöntötte
a jelenlévõ és a városban élõ
nyugdíjas hölgyeket, és a 84 éves

Kiss Lászlón keresztül a férfiakat.
A program ünnepi mûsorral,
nyugdíjas mûvészeti csoportok
bemutatkozásával folytatódott, és
állófogadással zárult. Pohárkö-
szöntõt Takács János, Nagykani-
zsa díszpolgára mondott. 

B.E.

A város számlavezetõ bankjá-
nak kiválasztásával kapcsolatos
közgyûlési döntést kritizálta mi-
napi sajtótájékoztatóján Röst
János, az SZDSZ önkormányza-
ti képviselõje és Kereskai Péter,
banki szakember. Véleményük
szerint pénzpazarlás három mil-
lió forintért megbízni egy fõvá-
rosi ügyvédi irodát a bank kivá-
lasztásához szükséges közbe-
szerzési eljárás elõkészítésével. 

Röst János azt mondta, a pol-
gármesteri hivatalban számos kol-
léga dolgozik, aki el tudná végez-
ni a feladatot. A képviselõ azt gya-
nítja, hogy esetleg baráti kapcsola-
tok állhatnak a megbízás mögött. 

Kereskai Péter úgy véli, a pályá-
zati kiírásban megfogalmazott
szempontrendszer legnagyobb há-
nyada másodlagos, szinte lényegte-
len követelmény, olyanok például,
mint hogy a banknak legyen leg-
alább két fiókja a városban, s tíz te-
lepülésen legyen jelen a kistérség-
ben. Mint mondta, ezek a kérdések
teljesen lényegtelenek Nagykanizsa
önkormányzata számára, ellentét-
ben olyanokkal, mint például
mennyibe kerül egy-egy tranzakció.

Röst János az SZDSZ aggályai
miatt Marton István polgármes-
tert felszólította az eljárás vissza-
vonására. 

H.A.

A fideszes városvezetés el-
múlt egy évérõl és –az ellenzéki
oldalról immár harmadikként-
a város számlavezetõ bankjá-
nak kiválasztásával kapcsolatos
eljárásról tartott sajtótájékoz-
tatót az MSZP-frakció. 

A sajtótájékoztatón Tóth László
frakcióvezetõ kijelentette, hogy
az elmúlt idõszakban városunk-
ban növekedett az egyébként a
Fidesz ellenzéki korszakában oly
sokszor számon kért munkanél-
küliség, a párt energiái nagy ré-
szét a gazdasági és a kulturális
pozíciók megszerzésére fordítot-
ta. Véleménye szerint átformálták
a helyi írott sajtót is, úgy látja, la-

punk – ahogy fogalmazott –
„igencsak jobbra lejt”. 

A frakcióvezetõ azt is hangsú-
lyozta, azt tapasztalja, hogy a Fi-
desz a pozíciók elosztása során
olyan káderpolitikát folytat,
amelynek egyetlen szempontja a
feltétlen lojalitás.

Lelkó Tamás, a Pénzügyi Bi-
zottság tagja ismét a város szám-
lavezetõ bankja kiválasztásával
kapcsolatos eljárást vette górcsõ
alá, s azt firtatta, kinek az érdeke
hárommillió forintért megbízni
egy fõvárosi ügyvédi irodát a
közbeszerzési eljárás elõkészíté-
sével?

H.A.  
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Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Cseresnyés Péter alpolgármester október 17-én, szerdán 8.30-12.00 óráig
tartja fogadóóráját a Polgármesteri Hivatal Eötvös téri épületében (Nagyka-
nizsa, Eötvös tér 16. I. em.)

Papp Nándor a 12. számú választókerület önkormányzati képviselõje fo-
gadóórát tart október 15-én 17 órakor a Vécsey Zsigmond Általános Iskolá-
ban, 18 órától a Zárda utcai kollégiumban.

Képviselõi fogadóóra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése pályázatot hirdet a jegyzõi
munkakör betöltésére

A munkakör betöltésére a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV.
törvény, valamint a köztisztviselõk jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény
(Ktv.) alapján kerül sor.  A kinevezés teljes munkaidõben, határozatlan idõre
szól, hat hónap próbaidõ kikötésével. A kinevezés és az illetmény megállapítá-
sa a Ktv. szerint történik. A munkakör 2008. január 1. naptól tölthetõ be.

Pályázati feltételek: magyar állampolgárság, büntetlen elõélet,  igazgatás-
szervezõi vagy állam- és jogtudományi doktori képesítés, vagy okleveles
közigazgatási menedzser szakképesítés, jogi vagy közigazgatási szakvizsga,
legalább kétéves közigazgatási gyakorlat.

A pályázathoz csatolni kell: részletes szakmai önéletrajzot, iskolai vég-
zettséget igazoló okiratok másolatát (eredeti példányokat a pályázó a szemé-
lyes kapcsolatfelvételkor köteles bemutatni), három hónapnál nem régebbi
erkölcsi bizonyítványt, a szakmai gyakorlat hivatalos igazolását, a pályázó-
nak a munkakör betöltésével kapcsolatos szakmai, vezetési elképzeléseit.

A pályázatokat Marton István polgármesternek címezve (Nagykanizsa
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér
7.) kell benyújtani. A pályázatok beérkezésének határideje: 2007. október 31.
12.00 óra. A pályáztató a döntést megelõzõen – külsõs szakértõ közremûkö-
désével – vezetõi képességfelmérést szervez, amelyen a pályázók részvétele
önkéntes. A beérkezett érvényes pályázatokat az Ügyrendi, Jogi és Közrendi
Bizottság a pályázók meghallgatása után véleményezi, és a polgármester ter-
jeszti a közgyûlés elé.  A pályázatok elbírálásának határideje a beérkezési ha-
táridõ lejártát követõ elsõ közgyûlés.

A pályázattal kapcsolatban további felvilágosítás kérhetõ a 93/500-701
vagy 500-705 telefonszámon. 

A Nagykanizsa Régió Ipari Park és Logisztikai Központban 15 darab iro-
da kerül bérleti szerzõdés keretein belül hasznosításra. A 2005. évben telje-
sen felújított, részben klimatizált irodahelyiségek a volt Gábor Áron laktanya
parancsnoki épületében – 649/55. hrsz. – találhatók. A helyiségekben telefon,
internetes hozzáférés biztosított. Bérleti díj 1.300 Ft/m2+ áfa/hó + rezsi.

Érdeklõdni Nagykanizsa Régió Ipari Park és Logisztikai Központ Kft (Nk.
Garay u. 21.) és a 93/310-256 telefonszámon lehet.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata az Oktatási Minisztériummal
együttmûködve a 2008. évre ezennel kiírja a Bursa Hungarica Felsõoktatási Ön-
kormányzati Ösztöndíjpályázatot felsõoktatási hallgatók számára.

Pályázhatnak:

"A" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan, nappali tagozaton
tanulmányokat folytató felsõoktatási hallgatók részesülhetnek, akik állami felsõok-
tatási intézményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti
megállapodás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagoza-
tos, államilag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, el-
sõ szakirányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfo-
kú szakképzésben vesznek részt.

"B" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan (az adott tanév-
ben utolsó éves, érettségi elõtt álló középiskolás, illetve felsõfokú diplomával nem
rendelkezõ, felsõoktatási intézménybe felvételt még nem nyert, érettségizett) fia-
talok részesülhetnek, akik az adott tanévtõl kezdõdõen állami felsõoktatási intéz-
ményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti megállapo-
dás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagozatos, álla-
milag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, elsõ szak-
irányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfokú
szakképzésben kívánnak részt venni. A pályázók közül csak azok részesülhetnek
ösztöndíjban, akik 2008-ban elõször nyernek felvételt felsõoktatási intézménybe
és tanulmányaikat 2008/2009. tanévben ténylegesen megkezdik.

A középiskolai akkreditált iskolarendszerû felsõfokú szakképzésben résztvevõ
tanulók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra. A 51/2007. (III.26.) Kor-
mányrendelet 1. § (2) bekezdése értelmében nem részesülhetnek Bursa támogatás-
ban a rendvédelmi és katonai felsõoktatási intézmények hallgatói. PhD képzésben
résztvevõk nem felelnek meg a pályázati kiírás feltételeinek. Külföldi intézmény-
nyel hallgatói jogviszonyban állók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra.

Az ösztöndíj idõtartama: 
"A" típusú pályázat esetén 10 hónap, azaz két egymást követõ tanulmányi félév

(2007/2008. tanév második, illetve a 2008/2009. tanév elsõ féléve). Folyósításá-
nak kezdete: 2008. február.

"B" típusú pályázat esetén: 3 x 10 hónap, azaz hat egymást követõ tanulmányi
félév. Folyósításának kezdete a 2008/2009. tanév elsõ féléve.

Az ösztöndíj csak azokban a hónapokban kerül folyósításra, amelyekben a pá-
lyázó beiratkozott, államilag finanszírozott hallgatója a felsõoktatási intézmény-
nek. Az ösztöndíj elbírálása kizárólag a szociális rászorultság alapján, a pályázó
tanulmányi eredményétõl függetlenül történik. A pályázat elbírálása szempontjá-
ból szociálisan rászorult az a pályázó, akinek családjában az együtt lakó család-
tagok egy fõre jutó nettó átlagjövedelme nem haladja meg a mindenkori öregségi
nyugdíjminimum 150 %-át (azaz 40700 forintot). 

A pályázatot a Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztályán írásban, a
hivatalban hozzáférhetõ pályázati ûrlapon és kötelezõ mellékletein, a pályázó által
aláírva, egy példányban kell benyújtani.

A pályázat benyújtási határideje 2008. október 31.
A pályázat eredménye nyilvános: a pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul

a pályázat eredményének, illetõleg a pályázáskor rendelkezésre bocsátott szemé-
lyes adatainak az azonosítás célja érdekében szükséges mértékben történõ nyilvá-
nosságra hozatalához. A pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul ahhoz, hogy a
felsõoktatási intézmény tanulmányi jogviszonyáról a Felsõoktatási Pályázatok Iro-
dájának, illetve az önkormányzat(ok)nak tájékoztatást nyújtson.A települési ön-
kormányzat saját maga bírálja el a beérkezett pályázatokat. 

A települési önkormányzat az általa támogatásban részesített ösztöndíjasok lis-
táit 2007. december 10-ig az önkormányzat hirdetõtábláján és a helyben szokásos
egyéb módon hozza nyilvánosságra.

A pályázó az elbíráló szerv döntése ellen fellebbezéssel nem élhet.
A Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkormányzati Ösztöndíjról bõvebb felvilá-

gosítás kapható Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Mûvelõ-
dési és Sportosztályán (Erzsébet tér 7. II. emelet 9. ajtó)

Pályázat jegyzõi munkakörre

Bérletek az Ipari Parkban

Bursa Hungarica
A 20/2001. (III. 9.) FVM. Rendelet 1.§ által módosított 41/1997. (V.28.)

FM rendelet Az Állategészségügyi Szabályzat 213.§-a, valamint a 81/2002.
(IX. 4.) FVM r. 8.§-a alapján, értesítem a tisztelt lakosokat, hogy a 3 hóna-
posnál idõsebb ebek kötelezõ, veszettség elleni immunizálására kerül sor. A
fenti idõszakban az oltást az alábbi idõpontokban és helyszíneken végzik el a
kijelölt állatorvosok. 

PÓTOLTÁSOK IDÕPONTJAI: 
2007. október 13. (szombat): Miklósfa Kápolna tér 7.00 - 9.00. 
2007. október 14. (vasárnap): Petõfi S. utca víztorony 7.30 - 8.50, Thury

Gy. tér Kispiac 9.00 - 9.50, Sánc József A. utca eleje 10.00 - 11.00, Ady út
Bujóhíd 11.10 - 12.00, Miklósfa Kápolna tér 8.00 - 8.30.

Felhívjuk a tisztelt lakosok figyelmét, hogy Nagykanizsa, Palin városrész-
ben késõbbi idõpontban kerül sor az oltásra, melyrõl a mostani módhoz ha-
sonlóan szintén tájékoztatni fogjuk az érintett kutyatulajdonosokat. Az oltás
díja: bruttó 2.400 Ft. A háznál oltás díja: bruttó 3.000 Ft. Kérjük az oltási
könyveket az oltásra elhozni. Az oltás idején, a veszettség elleni oltásra jogo-
sult állatorvosok rendelõjében is elvégeztethetõ a védõoltás beadása.

Tájékoztató

Tájékoztatjuk a vasárnapi vásárok helyhasználóit és a vásárlóközön-
séget, hogy az idei Kanizsa Vásár rendezvény miatt a 2007. október 14-i
vasárnapi vásár és bolhapiac ELMARAD.

A Csarnok Üzletház élelmiszerpiaci területén kizárólag gyümölcs, zöldség
és virág árusítására lesz lehetõség.

Via Kanizsa Városüzemeltetõ Kht. 

Tájékoztató

Jobbra lejt a KanizsaKamatozó kapcsolatok

Idõsekért Ünnepi Hét Nagykanizsán
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A Rozgonyi Polgári Egylet
vendégeként Bencsik András, a
Magyar Demokrata címû heti-
lap fõszerkesztõje, a Magyar
Gárda Egyesület alapító tagja
tartott elõadást a Medgyaszay
Házban. Magyar valóság 2007
õszén címû elõadásának közép-
pontjában a Magyar Gárda
megalakulása állt. 

– Azt vettem észre az elmúlt
hetekben – hangsúlyozta elöljá-
róban –, hogy nagy bátorság kell
ahhoz, hogy nagy nyilvánosság
elõtt szóba álljanak velem az
emberek. Nem hittem volna,
hogy a rendszerváltás után tizen-
hét évvel Magyarországon eljö-
het egy olyan pillanat, amikor az
emberek elkezdenek félni. Nem a
hivatásos rettegõkre gondolok,
hanem az általam nagyra becsült
emberekre, akik óvakodnak nem
szóba elegyedni velem. Kö-
szönöm Rózsás Jánosnak, hogy
elmondta a Demokratában, mit
kell tudni a levente mozgalom-
ról, amelyet próbálnak befeketí-
teni a nem túl tisztességes gon-
dolkodású emberek, s amihez ké-
pest a Magyar Gárda óvónõkép-
zõ. A gárda messze nem olyan
kemény és bátor, de valami elin-
dult – folytatta, és közben meg-
mutatta a közönségnek a gárda

sok kritikát ért sapkáját. – Ami-
kor a Jobbik Magyarországért
Mozgalomnál egy jelentõs fordu-
lat történt, és Vona Gábort vá-
lasztották meg elnöknek, egy
több éve tartó csendes háború
ért véget azzal, hogy eljött hoz-
zám a szerkesztõségbe. A Fidesz-
szövetség tagjaként azt mond-
tam, szurkolunk nekik, mert a
következõ generáció tagjai, de
eggyel tisztában kell lenni. A kö-
zös ellenséget kell legyõzni, aki
Magyarországot tönkre akarja
tenni, és nem egymás hibáival
kell foglalkozni. Máig is hiszek
az összefogás erejében, azt gon-
dolom, Orbán Viktor az a szemé-
lyiség, aki képes kilendíteni a
holtpontról ezt az országot. Fel-
vetõdött kettõnk között, mi az,
amit hiányolunk a magyar köz-
életbõl! Arra jutottunk, kellene
egy olyan szellemi-lelki mozga-
lom, amely magabiztossá, bátor-

rá, erõssé tehetne bennünket a
szó jó értelmében. Ha például
egy fiatalember elkezd sportolni,
nem azért teszi, mert valakit meg
akar ölni, hanem azért, mert úgy
érzi, egészséges testben, egészsé-
gesebbek lesznek a gondolatai,
magabiztossá válik. A hosszú be-
szélgetések végén megformáló-
dott elõttünk – és egy kicsit ben-
ne is volt a levegõben, hiszen a
Nemzetõrséget már jóval koráb-
ban Simicskó István fölvetette, és
számos ilyen típusú mozgalom
alakult – mi lenne, ha valamifaj-
ta, a Polgárõrségnél markán-
sabb mozgalmat indítanánk? Így
lassan kicsiszolódott a Magyar
Gárda mozgalom gondolata, és
találtam tíz embert, akivel meg-
alapítottuk az egyesületet. Föl-
vetettük, milyen viseletünk le-
gyen, és legyen-e valami közös
ismertetõjelünk. Személy szerint
én javasoltam Imre király címe-
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A Florida Testépítõ Klubban
mintegy százfõs hallgatóság
elõtt Vona Gábor, a Jobbik
Magyarországért elnöke, a
Magyar Gárda egyik alapító
tagja ismertette a gárda jelen-
legi helyzetét, programját, rö-
vid és hosszú távú célkitûzése-
it. Beszámolt az országjáró
program tapasztalatairól, ar-
ról az aktív és passzív ellenál-
lásról, amit a különbözõ városi
önkormányzatok fejtenek ki
„rokonszenvük” jeléül. 

Vona Gábor elmondta, hogy
mindezek ellenére az eddigi kö-
zönségtalálkozóikon várakozás
feletti volt az érdeklõdés. Kifej-
tette még, hogy a gárdát szapulók
elfelejtik a választóikat tájékoz-
tatni arról, hogy milyen mérték-
ben silányították le a Magyar
Honvédség létszámát. A meglévõ
létszám pedig többnyire külföld-
ön teljesít szolgálatot, vagy éppen
a „missziós szolgálatát” piheni ki.
Ismert, hogy a NATO-tagság óta
a mindenkori hatalom a szövet-
ségre hárítja a honvédelmi fel-
adatot. Arról azonban megfeled-
keznek, hogy a NATO csak a szö-
vetségen kívüli támadás esetén
nyújt védelmet. A jelenlegi fe-
szült magyar-szlovák helyzetben

ez elgondolkodtató lehet. Tehát
indokoltnak tartja, a honvédelmi
kötelezettség eltörlése után a fia-
talok megfelelõ kiképzését, fizi-
kai állóképességük javítását. Szó
esett még az oktatás, nevelés, fel-
világosítás szerepérõl. Elmondta,
hogy az egészségügy és az okta-
tás „megreformálói” többnyire
magánkézben, illetve alapítvá-
nyok tulajdonát képezõ intézmé-
nyekben gyógyíttatják magukat,
taníttatják gyermekeiket. Nekik
semmi sem drága. Vona Gábor

szerint  a kialakult hisztériakelté-
sért elsõsorban az SZDSZ a fele-
lõs, akik nem is annyira a gárdá-
tól tartanak, hanem a magyarság
felemelkedésétõl. 

A közönségtalálkozó után Vona
Gábor készséggel válaszolt kér-
déseinkre.

– Úgy tûnik, az utóbbi idõben a
Magyar Gárdát és a Jobbikot is
az ellenzék, vagyis a jobboldal
támadja a leghevesebben. Mi le-
het ennek az oka?

– Kétségtelenül van ilyen ten-
dencia. A jobboldali támadásokra
érzékenyebbek vagyunk, ezekre
nem voltunk felkészülve. E táma-
dásokkal a baloldal elérte a célját,
mely szerint a radikálisabb nemze-
ti oldalt leválassza a Fideszrõl, és

kölcsönös elhatárolódásokat kény-
szerítsen ki. Jobboldalon indokolt,
mi több, szükséges lenne egyfajta
stratégiai egyeztetés. Rá kell döb-
bennünk arra, hogy itt az „egy a
zászló, egy a tábor” stratégia nem
mûködõképes. Ha itt igazából vég-
re kormányt akarunk váltani, kevés
az egy zászló, több zászlóra van
szükség. Le kellene ülni, érvek
mellett egyezetni, mert az nem
megy, hogy a Fidesz a jobboldalon
mindenkit egy pártba akar tömörí-
teni. Ez a tendencia már megbu-

kott, ennek megint vereség lesz a
vége. Függetlenül a jelen pillanati
közvéleménykutatások eredményé-
tõl. Láthatjuk, hogy ezt a választó-
jogi logikát az MSZP és az SZDSZ
kitûnõen alkalmazza. Ennek elle-
nére a Fidesz az együttmûködést
senkivel sem akarja, legfeljebb
mindenkit szeretne bedarálni. Ez a
kisgömböc-stratégia, mely nem-
csak a jobboldalt nem segíti gyõze-
lemre, hanem a Fideszt is szét fog-
ja rombolni. Ez pedig nem volna
jó, mert mi is abban lennénk érde-
keltek, hogy legyen egy erõs
Fidesz. Nekik is érdekük lenne,
hogy legyen tõlük jobbra egy erõs
Jobbik. Tudomásul kell venni,
hogy nagyon sokan vannak, akik
markánsabban, radikálisabban

gondolkoznak a nemzeti sorskérdé-
sekrõl. Gondoljunk csak a volt
Kisgazdákra, MIÉP tagokra, egy-
kori MDF-esekre. Õk nem tudnak
jó szívvel a Fideszre szavazni, ne-
kik szükségük van egy markáns
nemzeti pártra. Én úgy gondolom,
így, összefogva elérhetünk hét-
nyolc, de akár tíz százalékot is.

– Egyszer már létezett egy
MIÉP-Jobbik választási együttmû-
ködés. Miért jutott ez zsákutcába?

– Ez egy választási szövetség
volt, melynek a létrejöttekor

Vona Gábor

Megvívjuk harcunkat az igazságtalanság ellen

mindkét fél érezte, hogy ez egy
kényszerházasság. Nem is a
programok egyezõségével volt a
baj, hanem a stílusbeli, dinami-
kai különbözõségekkel, politiká-
hoz való hozzáállással. Ezen kí-
vül volt még generációs különb-
ség is, ebbõl adódóan a MIÉP
egy kicsit ráérõs, lassabb stílust
képviselt. A szövetség létrejötté-
re mégis szükség volt, mert a
MIÉP már nem volt, a Jobbik
meg még nem volt olyan erõs,
hogy önállóan megméresse ma-
gát. Sajnos manapság, a MIÉP-
ben már nem lehet felfedezni azt
az akaratot, erõt, hogy újra
szervezze magát a választáso-
kig. Csurka István egyébként a
Magyar Fórumban megírta,
hogy nincs már politikai célja a
MIÉP-pel. Leépíti a pártot, sze-
rinte a „lámpás program” köré
kell gyülekezni. Ez azonban
egyesületi szint, ez nem politikai
program. Mi fiatalok vagyunk, a
jövõ rólunk is szól. Van energi-
ánk, a céljaink mellé. Megvívjuk
harcunkat az igazságtalanság
ellen, melyeket nekünk, szüle-
inknek, nagyszüleinknek el kel-
lett szenvedni. Az embernek el-
szorul a szíve ha látja, hogy az
a rendszer mely a szüleit, nagy-
szüleit megnyomorította, annak
a rendszernek a leszármazottjai,
kreatúrái röhögnek az arcunkba
és készséggel tennék tönkre, ra-

bolnák ki még az utánunk jövõ
generációkat is.

– Szó esett a párt stílusáról.
Végighallgatva a rendezvényt,
nem hallani az állítólagos „zsidó-
zás”-t. Mégis antiszemita, neoná-
ci, és még sorolhatnánk a Magyar
Gárda és a Jobbik címkéit, bélye-
geit. Miért?

– Nem szoktunk a zsidókér-
déssel foglalkozni. Ha megkér-
dezik, elmondjuk a véleményün-
ket. Igaz a magyar-zsidó együtt-
élés, kérdés ma Magyarorszá-
gon. Kétségtelen, a magyarság
köreiben manapság nagyon sok
emberben kérdõjelek vannak a
zsidóság magyarországi céljait
illetõen. A legmegnyugtatóbb az
volna, ha végre a magyarországi
zsidóság elmondaná az állás-
pontját, milyen a nemzethez való
viszonya. Eddig sajnos elég pe-
joratív kifejezések hangoztak el,
„tetemcafat”, „micisapka”.
Mindenki számára megnyugtató
lenne tudni, hogy hányadán ál-
lunk. Bár vannak e téren bíztató
jelek. Igaz, én a MAZSIHISZ-t
egy lejáratott, leszerepelt cso-
portnak tartom, posztkommunis-
ta vezetõséggel. De példaként ott
van Köves Shlomo rabbi, aki a
zsidóság köztiszteletben álló ve-
zetõ személye. Õ kijelentette,
hogy Magyarországon nincs
semmiféle fasisztaveszély és nem
kíván semmilyen hisztériakeltés-

hez asszisztálni. Én azt gondo-
lom, hogy az ilyen kijelentéseket
kellene minél nagyobb teret ad-
va, mind gyakrabban elismétel-
ni. Azonban a meglévõ ellentétek
eloszlatásához mindkét fél részé-
rõl õszinte, egyenes beszédre van
szükség. Ugyanez a helyzet a ci-
gánysággal kapcsolatban, ott is
konkrét megbeszélésekre van
szükség. Mert rossz diagnózis
esetén nehéz jó gyógymódot ta-
lálni.

– Közeleg a Fidesz által kezde-
ményezett népszavazás idõpontja.
Milyen jelentõséggel bírhat ez a
sokak által várt népszavazás?

– Nekünk is van egy népsza-
vazási kérdésünk az Alkotmány
Bíróságnál, ami arra vonatko-
zik, hogy egykori MSZMP és
KISZ KB vezetõk ne lehessenek
államtitkárok, vagy még maga-
sabb kormányzati tisztviselõk.
Ezt az OVB már természetesen
elutasította, de az Alkotmánybí-
róság még nem foglalt állást.
Kezdeményezésünk megvalósu-
lása esetén ez olyan lenne, mint
a cseheknél lezajlott 1993-as
megtisztulási folyamat, vagy
ami jelenleg Lengyelországban
zajlik. Ha ezt elfogadnák,
Gyurcsány Ferenc nem lehetne
miniszterelnök. Tehát várjuk a
döntést. A Fidesz népszavazási
kérdéseit támogatjuk, hiszen
magyar emberként a feltett kér-

désekre csak igennel lehet vála-
szolni. Ugyanakkor mindenkit
óvnék attól, hogy a népszavazás
hatásait túlértékelje. Komoly ta-
pasztalataink vannak arról,
hogy ez a kormány hatalma
megtartásáért mindenre képes.
A sikeres népszavazás egy fon-
tos ütés lehet a Gyurcsány kor-
mányon, de nem fog annak au-
tomatikus bukásához, leváltásá-
hoz vezetni.

– A jelek szerint messze még a
következõ választás. Milyen gaz-
dasági programmal készül a Job-
bik, lehet egy ilyen romokban he-
verõ gazdasággal valamit kezde-
ni?

– A honlapunkon már megta-
lálható a Bethlen Gábor nevét vi-
selõ program vitaindító elsõ ver-
ziója. Bethlen Gábor nevét azért
választottuk, mert Õ bebizonyítot-
ta, hogy egy hasonló kaotikus
helyzetbõl is egy okos, átgondolt,
higgadt politikával ki lehet lábal-
ni. Itt a történelembõl ismert Er-
dély aranykorára gondolok. Te-
hát mindenféle pesszimizmus,
csalódás ellenére a huszonegye-
dik század elején, ilyen szétesett
országból is lehet elõrelépni. Le-
het egy jobb, élhetõbb, büszkébb
országot, nemzetet teremteni, ha
van rá kellõ politikai akarat és
erõ.

Czene Csaba

rét, mert nem sokan tudják, hogy
a magyarságnak nemcsak a turul
a címerállata, hanem az orosz-
lán is. Úgy éreztük, többre van
szükség, mint a turulra, ami az
Istenség szimbóluma, amíg az
oroszlán a földi erõ, a királyi
méltóság, a magabiztosság szim-
bóluma, és Imre királynál jelenik
meg az Árpádsávos pajzsot védõ
kilenc oroszlán. Imre király
egyébként ritka vitéz ember volt,
méltatlanul felejtettük el. A Ma-
gyar Gárda egyik érdeme, hogy
elõtérbe került a személye. So-
kan össze is keverik Imre herceg-
gel. Miért döntöttünk közfelkiál-
tással, hogy ez legyen a gárda
címere? Magyarországon a bal-
liberálisok elõszeretettel tapos-
nak bele a nemzet érzékenységé-
be. Náciznak, fasisztáznak, sovi-
nisztának nevezik azt, aki szere-
tettel gondol a nemzetre. Össze-
kevernek össze nem illõ dolgo-
kat, melyre válaszul egyre több
ember piros-fehér, úgynevezett
Árpádsávos zászlóval járt ki az

utcára, de nem azért, mert õ ná-
ci lenne, hanem azért, mert elege
van a lelki zsarolásból. Tehát
visszanyúltunk a történelem
egyik legérdekesebb uralkodójá-
hoz, akit nagyon kevesen ismer-
nek. Aki ettõl fél, az beteg ember.
Szemünkre vetették továbbá, mi-
ért fekete a gárdisták egyenruhá-
ja? – Kizárásos alapon indul-
tunk el a szín kiválasztásánál. A
rágalmak ellenére nem katonai
alakulat vagyunk. Divatos a fe-
kete szín, és mivel a fiatalokat
akartuk megnyerni, a fiatalok ál-
tal szívesen viselt ruhadarabokat
teszteltük le, és próbáltuk ma-
gyarítani. A jelenlévõ Takács
Zsuzsi divattervezõ érdeme az
egyenruha. 

Bencsik András bemutatta a
gárdisták piros-fehér sávos ken-
dõjét is, melynek mintadarabját
átadta a Rozgonyi Polgári Egylet
vezetõjének, Miha Tamásnénak. 

– A fekete, fehér és a piros szín
együtt tisztaságot, erõt, dinami-
kát kölcsönöz – folytatta. – A

kendõ jelképezi a magyarságu-
kat, a tisztaságukat. Mi volt a cé-
lunk a gárdával? Olyan körök
létrehozása, ahol a fiatalokat
megtanítjuk azokra a nemes ér-
zésekre – testben, lélekben, szel-
lemben képezzük õket – amelyek
az embert emberré teszik a szó
legnemesebb, legmagasztosabb
értelmében. Testi, lelki, szellemi
próbáknak szeretnénk alávetni
õket. Szeretnénk divatba hozni a
kirándulást, a tömegsportot, a
hétköznapi vetélkedést. A fiúkat
férfias, a lányokat nõies viselke-
désre szeretnénk tanítani. Ettõl
még nem történik semmi rossz.
Készül a gárda becsületkódexe,
melyben a kilenc oroszlán kilenc
nemes emberi értéket tartalmaz.
A gárda igazából iskola lesz,
nem harci alakulat, annál sokkal
veszélyesebb. Iskola, ahol egy új
korosztályt meg akarunk tanítani
a nemzet, önmaga, a társai sze-
retetére. Arra szeretnénk megta-
nítani ezeket a fiatalokat, amire
sajnos, a tapasztalatok alapján

az iskola, nem szólva a médiáról,
nem alkalmas. Azt tervezzük,
hogy a gárdistáknak bölcs embe-
rek, tanárok beszéljenek a ma-
gyar jelenrõl és múltról, a ma-
gyarság szellemi örökségérõl.
Úgy tûnik, az igazság pillanata
közel van. Elképzelhetõ, hogy
Gyurcsányt novemberben meg-
puccsolják, ami önmagában nem
megoldás, mert a többiek semmi-
vel nem jobbak nála. Teljes ren-
det kell csinálni, ez pedig egy új
választás kiírása. Kell hozzá egy
bátor, befolyásolhatalan köztár-
sasági elnök, aki azt mondja,
amikor eljön az ideje: és most
állj. Feloszlatom a parlamentet,
és kiírom az új választásokat.
Egy tönkretett, kifosztott, meg-
alázott, megnyomorított országot
kell, mint a tatárjárás után, fel-
építeni. Mi, a Magyar Gárda eb-
ben a rendrakásban szeretnénk
cselekvõen részt venni, ehhez ke-
resünk vitézeket, bajnokokat. 

Bakonyi Erzsébet
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A Rozgonyi Polgári Egylet
vendégeként Bencsik András, a
Magyar Demokrata címû heti-
lap fõszerkesztõje, a Magyar
Gárda Egyesület alapító tagja
tartott elõadást a Medgyaszay
Házban. Magyar valóság 2007
õszén címû elõadásának közép-
pontjában a Magyar Gárda
megalakulása állt. 

– Azt vettem észre az elmúlt
hetekben – hangsúlyozta elöljá-
róban –, hogy nagy bátorság kell
ahhoz, hogy nagy nyilvánosság
elõtt szóba álljanak velem az
emberek. Nem hittem volna,
hogy a rendszerváltás után tizen-
hét évvel Magyarországon eljö-
het egy olyan pillanat, amikor az
emberek elkezdenek félni. Nem a
hivatásos rettegõkre gondolok,
hanem az általam nagyra becsült
emberekre, akik óvakodnak nem
szóba elegyedni velem. Kö-
szönöm Rózsás Jánosnak, hogy
elmondta a Demokratában, mit
kell tudni a levente mozgalom-
ról, amelyet próbálnak befeketí-
teni a nem túl tisztességes gon-
dolkodású emberek, s amihez ké-
pest a Magyar Gárda óvónõkép-
zõ. A gárda messze nem olyan
kemény és bátor, de valami elin-
dult – folytatta, és közben meg-
mutatta a közönségnek a gárda

sok kritikát ért sapkáját. – Ami-
kor a Jobbik Magyarországért
Mozgalomnál egy jelentõs fordu-
lat történt, és Vona Gábort vá-
lasztották meg elnöknek, egy
több éve tartó csendes háború
ért véget azzal, hogy eljött hoz-
zám a szerkesztõségbe. A Fidesz-
szövetség tagjaként azt mond-
tam, szurkolunk nekik, mert a
következõ generáció tagjai, de
eggyel tisztában kell lenni. A kö-
zös ellenséget kell legyõzni, aki
Magyarországot tönkre akarja
tenni, és nem egymás hibáival
kell foglalkozni. Máig is hiszek
az összefogás erejében, azt gon-
dolom, Orbán Viktor az a szemé-
lyiség, aki képes kilendíteni a
holtpontról ezt az országot. Fel-
vetõdött kettõnk között, mi az,
amit hiányolunk a magyar köz-
életbõl! Arra jutottunk, kellene
egy olyan szellemi-lelki mozga-
lom, amely magabiztossá, bátor-

rá, erõssé tehetne bennünket a
szó jó értelmében. Ha például
egy fiatalember elkezd sportolni,
nem azért teszi, mert valakit meg
akar ölni, hanem azért, mert úgy
érzi, egészséges testben, egészsé-
gesebbek lesznek a gondolatai,
magabiztossá válik. A hosszú be-
szélgetések végén megformáló-
dott elõttünk – és egy kicsit ben-
ne is volt a levegõben, hiszen a
Nemzetõrséget már jóval koráb-
ban Simicskó István fölvetette, és
számos ilyen típusú mozgalom
alakult – mi lenne, ha valamifaj-
ta, a Polgárõrségnél markán-
sabb mozgalmat indítanánk? Így
lassan kicsiszolódott a Magyar
Gárda mozgalom gondolata, és
találtam tíz embert, akivel meg-
alapítottuk az egyesületet. Föl-
vetettük, milyen viseletünk le-
gyen, és legyen-e valami közös
ismertetõjelünk. Személy szerint
én javasoltam Imre király címe-
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A Florida Testépítõ Klubban
mintegy százfõs hallgatóság
elõtt Vona Gábor, a Jobbik
Magyarországért elnöke, a
Magyar Gárda egyik alapító
tagja ismertette a gárda jelen-
legi helyzetét, programját, rö-
vid és hosszú távú célkitûzése-
it. Beszámolt az országjáró
program tapasztalatairól, ar-
ról az aktív és passzív ellenál-
lásról, amit a különbözõ városi
önkormányzatok fejtenek ki
„rokonszenvük” jeléül. 

Vona Gábor elmondta, hogy
mindezek ellenére az eddigi kö-
zönségtalálkozóikon várakozás
feletti volt az érdeklõdés. Kifej-
tette még, hogy a gárdát szapulók
elfelejtik a választóikat tájékoz-
tatni arról, hogy milyen mérték-
ben silányították le a Magyar
Honvédség létszámát. A meglévõ
létszám pedig többnyire külföld-
ön teljesít szolgálatot, vagy éppen
a „missziós szolgálatát” piheni ki.
Ismert, hogy a NATO-tagság óta
a mindenkori hatalom a szövet-
ségre hárítja a honvédelmi fel-
adatot. Arról azonban megfeled-
keznek, hogy a NATO csak a szö-
vetségen kívüli támadás esetén
nyújt védelmet. A jelenlegi fe-
szült magyar-szlovák helyzetben

ez elgondolkodtató lehet. Tehát
indokoltnak tartja, a honvédelmi
kötelezettség eltörlése után a fia-
talok megfelelõ kiképzését, fizi-
kai állóképességük javítását. Szó
esett még az oktatás, nevelés, fel-
világosítás szerepérõl. Elmondta,
hogy az egészségügy és az okta-
tás „megreformálói” többnyire
magánkézben, illetve alapítvá-
nyok tulajdonát képezõ intézmé-
nyekben gyógyíttatják magukat,
taníttatják gyermekeiket. Nekik
semmi sem drága. Vona Gábor

szerint  a kialakult hisztériakelté-
sért elsõsorban az SZDSZ a fele-
lõs, akik nem is annyira a gárdá-
tól tartanak, hanem a magyarság
felemelkedésétõl. 

A közönségtalálkozó után Vona
Gábor készséggel válaszolt kér-
déseinkre.

– Úgy tûnik, az utóbbi idõben a
Magyar Gárdát és a Jobbikot is
az ellenzék, vagyis a jobboldal
támadja a leghevesebben. Mi le-
het ennek az oka?

– Kétségtelenül van ilyen ten-
dencia. A jobboldali támadásokra
érzékenyebbek vagyunk, ezekre
nem voltunk felkészülve. E táma-
dásokkal a baloldal elérte a célját,
mely szerint a radikálisabb nemze-
ti oldalt leválassza a Fideszrõl, és

kölcsönös elhatárolódásokat kény-
szerítsen ki. Jobboldalon indokolt,
mi több, szükséges lenne egyfajta
stratégiai egyeztetés. Rá kell döb-
bennünk arra, hogy itt az „egy a
zászló, egy a tábor” stratégia nem
mûködõképes. Ha itt igazából vég-
re kormányt akarunk váltani, kevés
az egy zászló, több zászlóra van
szükség. Le kellene ülni, érvek
mellett egyezetni, mert az nem
megy, hogy a Fidesz a jobboldalon
mindenkit egy pártba akar tömörí-
teni. Ez a tendencia már megbu-

kott, ennek megint vereség lesz a
vége. Függetlenül a jelen pillanati
közvéleménykutatások eredményé-
tõl. Láthatjuk, hogy ezt a választó-
jogi logikát az MSZP és az SZDSZ
kitûnõen alkalmazza. Ennek elle-
nére a Fidesz az együttmûködést
senkivel sem akarja, legfeljebb
mindenkit szeretne bedarálni. Ez a
kisgömböc-stratégia, mely nem-
csak a jobboldalt nem segíti gyõze-
lemre, hanem a Fideszt is szét fog-
ja rombolni. Ez pedig nem volna
jó, mert mi is abban lennénk érde-
keltek, hogy legyen egy erõs
Fidesz. Nekik is érdekük lenne,
hogy legyen tõlük jobbra egy erõs
Jobbik. Tudomásul kell venni,
hogy nagyon sokan vannak, akik
markánsabban, radikálisabban

gondolkoznak a nemzeti sorskérdé-
sekrõl. Gondoljunk csak a volt
Kisgazdákra, MIÉP tagokra, egy-
kori MDF-esekre. Õk nem tudnak
jó szívvel a Fideszre szavazni, ne-
kik szükségük van egy markáns
nemzeti pártra. Én úgy gondolom,
így, összefogva elérhetünk hét-
nyolc, de akár tíz százalékot is.

– Egyszer már létezett egy
MIÉP-Jobbik választási együttmû-
ködés. Miért jutott ez zsákutcába?

– Ez egy választási szövetség
volt, melynek a létrejöttekor

Vona Gábor

Megvívjuk harcunkat az igazságtalanság ellen

mindkét fél érezte, hogy ez egy
kényszerházasság. Nem is a
programok egyezõségével volt a
baj, hanem a stílusbeli, dinami-
kai különbözõségekkel, politiká-
hoz való hozzáállással. Ezen kí-
vül volt még generációs különb-
ség is, ebbõl adódóan a MIÉP
egy kicsit ráérõs, lassabb stílust
képviselt. A szövetség létrejötté-
re mégis szükség volt, mert a
MIÉP már nem volt, a Jobbik
meg még nem volt olyan erõs,
hogy önállóan megméresse ma-
gát. Sajnos manapság, a MIÉP-
ben már nem lehet felfedezni azt
az akaratot, erõt, hogy újra
szervezze magát a választáso-
kig. Csurka István egyébként a
Magyar Fórumban megírta,
hogy nincs már politikai célja a
MIÉP-pel. Leépíti a pártot, sze-
rinte a „lámpás program” köré
kell gyülekezni. Ez azonban
egyesületi szint, ez nem politikai
program. Mi fiatalok vagyunk, a
jövõ rólunk is szól. Van energi-
ánk, a céljaink mellé. Megvívjuk
harcunkat az igazságtalanság
ellen, melyeket nekünk, szüle-
inknek, nagyszüleinknek el kel-
lett szenvedni. Az embernek el-
szorul a szíve ha látja, hogy az
a rendszer mely a szüleit, nagy-
szüleit megnyomorította, annak
a rendszernek a leszármazottjai,
kreatúrái röhögnek az arcunkba
és készséggel tennék tönkre, ra-

bolnák ki még az utánunk jövõ
generációkat is.

– Szó esett a párt stílusáról.
Végighallgatva a rendezvényt,
nem hallani az állítólagos „zsidó-
zás”-t. Mégis antiszemita, neoná-
ci, és még sorolhatnánk a Magyar
Gárda és a Jobbik címkéit, bélye-
geit. Miért?

– Nem szoktunk a zsidókér-
déssel foglalkozni. Ha megkér-
dezik, elmondjuk a véleményün-
ket. Igaz a magyar-zsidó együtt-
élés, kérdés ma Magyarorszá-
gon. Kétségtelen, a magyarság
köreiben manapság nagyon sok
emberben kérdõjelek vannak a
zsidóság magyarországi céljait
illetõen. A legmegnyugtatóbb az
volna, ha végre a magyarországi
zsidóság elmondaná az állás-
pontját, milyen a nemzethez való
viszonya. Eddig sajnos elég pe-
joratív kifejezések hangoztak el,
„tetemcafat”, „micisapka”.
Mindenki számára megnyugtató
lenne tudni, hogy hányadán ál-
lunk. Bár vannak e téren bíztató
jelek. Igaz, én a MAZSIHISZ-t
egy lejáratott, leszerepelt cso-
portnak tartom, posztkommunis-
ta vezetõséggel. De példaként ott
van Köves Shlomo rabbi, aki a
zsidóság köztiszteletben álló ve-
zetõ személye. Õ kijelentette,
hogy Magyarországon nincs
semmiféle fasisztaveszély és nem
kíván semmilyen hisztériakeltés-

hez asszisztálni. Én azt gondo-
lom, hogy az ilyen kijelentéseket
kellene minél nagyobb teret ad-
va, mind gyakrabban elismétel-
ni. Azonban a meglévõ ellentétek
eloszlatásához mindkét fél részé-
rõl õszinte, egyenes beszédre van
szükség. Ugyanez a helyzet a ci-
gánysággal kapcsolatban, ott is
konkrét megbeszélésekre van
szükség. Mert rossz diagnózis
esetén nehéz jó gyógymódot ta-
lálni.

– Közeleg a Fidesz által kezde-
ményezett népszavazás idõpontja.
Milyen jelentõséggel bírhat ez a
sokak által várt népszavazás?

– Nekünk is van egy népsza-
vazási kérdésünk az Alkotmány
Bíróságnál, ami arra vonatko-
zik, hogy egykori MSZMP és
KISZ KB vezetõk ne lehessenek
államtitkárok, vagy még maga-
sabb kormányzati tisztviselõk.
Ezt az OVB már természetesen
elutasította, de az Alkotmánybí-
róság még nem foglalt állást.
Kezdeményezésünk megvalósu-
lása esetén ez olyan lenne, mint
a cseheknél lezajlott 1993-as
megtisztulási folyamat, vagy
ami jelenleg Lengyelországban
zajlik. Ha ezt elfogadnák,
Gyurcsány Ferenc nem lehetne
miniszterelnök. Tehát várjuk a
döntést. A Fidesz népszavazási
kérdéseit támogatjuk, hiszen
magyar emberként a feltett kér-

désekre csak igennel lehet vála-
szolni. Ugyanakkor mindenkit
óvnék attól, hogy a népszavazás
hatásait túlértékelje. Komoly ta-
pasztalataink vannak arról,
hogy ez a kormány hatalma
megtartásáért mindenre képes.
A sikeres népszavazás egy fon-
tos ütés lehet a Gyurcsány kor-
mányon, de nem fog annak au-
tomatikus bukásához, leváltásá-
hoz vezetni.

– A jelek szerint messze még a
következõ választás. Milyen gaz-
dasági programmal készül a Job-
bik, lehet egy ilyen romokban he-
verõ gazdasággal valamit kezde-
ni?

– A honlapunkon már megta-
lálható a Bethlen Gábor nevét vi-
selõ program vitaindító elsõ ver-
ziója. Bethlen Gábor nevét azért
választottuk, mert Õ bebizonyítot-
ta, hogy egy hasonló kaotikus
helyzetbõl is egy okos, átgondolt,
higgadt politikával ki lehet lábal-
ni. Itt a történelembõl ismert Er-
dély aranykorára gondolok. Te-
hát mindenféle pesszimizmus,
csalódás ellenére a huszonegye-
dik század elején, ilyen szétesett
országból is lehet elõrelépni. Le-
het egy jobb, élhetõbb, büszkébb
országot, nemzetet teremteni, ha
van rá kellõ politikai akarat és
erõ.

Czene Csaba

rét, mert nem sokan tudják, hogy
a magyarságnak nemcsak a turul
a címerállata, hanem az orosz-
lán is. Úgy éreztük, többre van
szükség, mint a turulra, ami az
Istenség szimbóluma, amíg az
oroszlán a földi erõ, a királyi
méltóság, a magabiztosság szim-
bóluma, és Imre királynál jelenik
meg az Árpádsávos pajzsot védõ
kilenc oroszlán. Imre király
egyébként ritka vitéz ember volt,
méltatlanul felejtettük el. A Ma-
gyar Gárda egyik érdeme, hogy
elõtérbe került a személye. So-
kan össze is keverik Imre herceg-
gel. Miért döntöttünk közfelkiál-
tással, hogy ez legyen a gárda
címere? Magyarországon a bal-
liberálisok elõszeretettel tapos-
nak bele a nemzet érzékenységé-
be. Náciznak, fasisztáznak, sovi-
nisztának nevezik azt, aki szere-
tettel gondol a nemzetre. Össze-
kevernek össze nem illõ dolgo-
kat, melyre válaszul egyre több
ember piros-fehér, úgynevezett
Árpádsávos zászlóval járt ki az

utcára, de nem azért, mert õ ná-
ci lenne, hanem azért, mert elege
van a lelki zsarolásból. Tehát
visszanyúltunk a történelem
egyik legérdekesebb uralkodójá-
hoz, akit nagyon kevesen ismer-
nek. Aki ettõl fél, az beteg ember.
Szemünkre vetették továbbá, mi-
ért fekete a gárdisták egyenruhá-
ja? – Kizárásos alapon indul-
tunk el a szín kiválasztásánál. A
rágalmak ellenére nem katonai
alakulat vagyunk. Divatos a fe-
kete szín, és mivel a fiatalokat
akartuk megnyerni, a fiatalok ál-
tal szívesen viselt ruhadarabokat
teszteltük le, és próbáltuk ma-
gyarítani. A jelenlévõ Takács
Zsuzsi divattervezõ érdeme az
egyenruha. 

Bencsik András bemutatta a
gárdisták piros-fehér sávos ken-
dõjét is, melynek mintadarabját
átadta a Rozgonyi Polgári Egylet
vezetõjének, Miha Tamásnénak. 

– A fekete, fehér és a piros szín
együtt tisztaságot, erõt, dinami-
kát kölcsönöz – folytatta. – A

kendõ jelképezi a magyarságu-
kat, a tisztaságukat. Mi volt a cé-
lunk a gárdával? Olyan körök
létrehozása, ahol a fiatalokat
megtanítjuk azokra a nemes ér-
zésekre – testben, lélekben, szel-
lemben képezzük õket – amelyek
az embert emberré teszik a szó
legnemesebb, legmagasztosabb
értelmében. Testi, lelki, szellemi
próbáknak szeretnénk alávetni
õket. Szeretnénk divatba hozni a
kirándulást, a tömegsportot, a
hétköznapi vetélkedést. A fiúkat
férfias, a lányokat nõies viselke-
désre szeretnénk tanítani. Ettõl
még nem történik semmi rossz.
Készül a gárda becsületkódexe,
melyben a kilenc oroszlán kilenc
nemes emberi értéket tartalmaz.
A gárda igazából iskola lesz,
nem harci alakulat, annál sokkal
veszélyesebb. Iskola, ahol egy új
korosztályt meg akarunk tanítani
a nemzet, önmaga, a társai sze-
retetére. Arra szeretnénk megta-
nítani ezeket a fiatalokat, amire
sajnos, a tapasztalatok alapján

az iskola, nem szólva a médiáról,
nem alkalmas. Azt tervezzük,
hogy a gárdistáknak bölcs embe-
rek, tanárok beszéljenek a ma-
gyar jelenrõl és múltról, a ma-
gyarság szellemi örökségérõl.
Úgy tûnik, az igazság pillanata
közel van. Elképzelhetõ, hogy
Gyurcsányt novemberben meg-
puccsolják, ami önmagában nem
megoldás, mert a többiek semmi-
vel nem jobbak nála. Teljes ren-
det kell csinálni, ez pedig egy új
választás kiírása. Kell hozzá egy
bátor, befolyásolhatalan köztár-
sasági elnök, aki azt mondja,
amikor eljön az ideje: és most
állj. Feloszlatom a parlamentet,
és kiírom az új választásokat.
Egy tönkretett, kifosztott, meg-
alázott, megnyomorított országot
kell, mint a tatárjárás után, fel-
építeni. Mi, a Magyar Gárda eb-
ben a rendrakásban szeretnénk
cselekvõen részt venni, ehhez ke-
resünk vitézeket, bajnokokat. 

Bakonyi Erzsébet

A magyar valóság 2007. õszén
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A Kreatív Klub programján
Lehota János tanár elõadását
hallgatták meg az érdeklõdõk és
a klubtagok Nemzeti identitá-
sunkról a Bánk Bán elemzése
kapcsán.  Az est moderátora
Cseke Zoltán volt. A vitától sem
mentes, nagy érdeklõdéssel kísért
elõadást követõen szervezeti kér-
désekrõl és a vezetõség megújítá-
sáról tárgyalt a klub közgyûlése. 

Elfoglaltsága miatt Wilheim
Gábor lemondott a klub vezetésé-
rõl, egyben a klub elnökségének
javaslatára felkérte Cseke Zol-
tánt, a klub alapítóját, vállalja el
az elnöki teendõket. A közgyûlés
egyöntetû szavazata alapján a
klub új elnöke Cseke Zoltán, aki
megköszönte a bizalmat, és meg-
ígérte, a klub alapító okiratának
szellemében végzi tovább a mun-
káját. Az elnökség új tagja októ-
bertõl Ekler István és Vass István. 

B.E.

Idõs, amatõr mûvészek ki-
állításának megnyitójával
vette kezdetét az Idõsekért
Nagykanizsán Ünnepi Hét. A
Hevesi Sándor Mûvelõdési
Ház galériájában Kustár Zsu-
zsanna iparmûvész méltatta
az alkotók harmóniát, örö-
möt, szépséget megragadó és
sugárzó munkáját. Majd az
intézmény színháztermében a
házigazda Koller Jutka, az
Egyesített Szociális Intéz-
mény igazgatójának köszöntõ
szavai után Cseresnyés Péter
alpolgármester, országgyûlési
képviselõ nyitotta meg az ün-
nepi hét rendezvénysorozatát. 

– Az önök élettapasztalata, a
sok megélt élethelyzet figyelmet,
és köszönetet követel. Tudjuk, ez
a város, település elképzelhetet-
len önök nélkül – hangsúlyozta.
– Nekünk pontosan arra van

szükségünk, hogy az önök hosszú
éveken át érlelõdött bölcsessége
minket is bölcsebbé tegyen. Ez a
hét fokozott jelzése annak, hogy
nemcsak a hétköznapokban fi-
gyelünk önökre, hanem ilyen ki-
emelt ünnepen is. Az idõsek hete
és Világnapja jelzi, hogy belát-
juk és vállaljuk, az idõsödés, az

idõskor beláthatatlanul sokféle.
Jelenthet sokféle elõnyt, ugyan-
akkor felelõsséget és kihívást a
fiatalabbak számára is. Kívá-
nom, hogy minden ilyen alka-
lommal találkozhassunk azért,
hogy erõsíthessük egymást törõ-
déssel, szeretettel a következõ,
elõttünk levõ idõszakban. Isten
áldja önöket. 

Végezetül további jó szórako-
zást kívánva a 90 éves Gréger
Sándornén keresztül köszöntötte
a jelenlévõ és a városban élõ
nyugdíjas hölgyeket, és a 84 éves

Kiss Lászlón keresztül a férfiakat.
A program ünnepi mûsorral,
nyugdíjas mûvészeti csoportok
bemutatkozásával folytatódott, és
állófogadással zárult. Pohárkö-
szöntõt Takács János, Nagykani-
zsa díszpolgára mondott. 

B.E.

A város számlavezetõ bankjá-
nak kiválasztásával kapcsolatos
közgyûlési döntést kritizálta mi-
napi sajtótájékoztatóján Röst
János, az SZDSZ önkormányza-
ti képviselõje és Kereskai Péter,
banki szakember. Véleményük
szerint pénzpazarlás három mil-
lió forintért megbízni egy fõvá-
rosi ügyvédi irodát a bank kivá-
lasztásához szükséges közbe-
szerzési eljárás elõkészítésével. 

Röst János azt mondta, a pol-
gármesteri hivatalban számos kol-
léga dolgozik, aki el tudná végez-
ni a feladatot. A képviselõ azt gya-
nítja, hogy esetleg baráti kapcsola-
tok állhatnak a megbízás mögött. 

Kereskai Péter úgy véli, a pályá-
zati kiírásban megfogalmazott
szempontrendszer legnagyobb há-
nyada másodlagos, szinte lényegte-
len követelmény, olyanok például,
mint hogy a banknak legyen leg-
alább két fiókja a városban, s tíz te-
lepülésen legyen jelen a kistérség-
ben. Mint mondta, ezek a kérdések
teljesen lényegtelenek Nagykanizsa
önkormányzata számára, ellentét-
ben olyanokkal, mint például
mennyibe kerül egy-egy tranzakció.

Röst János az SZDSZ aggályai
miatt Marton István polgármes-
tert felszólította az eljárás vissza-
vonására. 

H.A.

A fideszes városvezetés el-
múlt egy évérõl és –az ellenzéki
oldalról immár harmadikként-
a város számlavezetõ bankjá-
nak kiválasztásával kapcsolatos
eljárásról tartott sajtótájékoz-
tatót az MSZP-frakció. 

A sajtótájékoztatón Tóth László
frakcióvezetõ kijelentette, hogy
az elmúlt idõszakban városunk-
ban növekedett az egyébként a
Fidesz ellenzéki korszakában oly
sokszor számon kért munkanél-
küliség, a párt energiái nagy ré-
szét a gazdasági és a kulturális
pozíciók megszerzésére fordítot-
ta. Véleménye szerint átformálták
a helyi írott sajtót is, úgy látja, la-

punk – ahogy fogalmazott –
„igencsak jobbra lejt”. 

A frakcióvezetõ azt is hangsú-
lyozta, azt tapasztalja, hogy a Fi-
desz a pozíciók elosztása során
olyan káderpolitikát folytat,
amelynek egyetlen szempontja a
feltétlen lojalitás.

Lelkó Tamás, a Pénzügyi Bi-
zottság tagja ismét a város szám-
lavezetõ bankja kiválasztásával
kapcsolatos eljárást vette górcsõ
alá, s azt firtatta, kinek az érdeke
hárommillió forintért megbízni
egy fõvárosi ügyvédi irodát a
közbeszerzési eljárás elõkészíté-
sével?

H.A.  
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Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Cseresnyés Péter alpolgármester október 17-én, szerdán 8.30-12.00 óráig
tartja fogadóóráját a Polgármesteri Hivatal Eötvös téri épületében (Nagyka-
nizsa, Eötvös tér 16. I. em.)

Papp Nándor a 12. számú választókerület önkormányzati képviselõje fo-
gadóórát tart október 15-én 17 órakor a Vécsey Zsigmond Általános Iskolá-
ban, 18 órától a Zárda utcai kollégiumban.

Képviselõi fogadóóra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése pályázatot hirdet a jegyzõi
munkakör betöltésére

A munkakör betöltésére a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV.
törvény, valamint a köztisztviselõk jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény
(Ktv.) alapján kerül sor.  A kinevezés teljes munkaidõben, határozatlan idõre
szól, hat hónap próbaidõ kikötésével. A kinevezés és az illetmény megállapítá-
sa a Ktv. szerint történik. A munkakör 2008. január 1. naptól tölthetõ be.

Pályázati feltételek: magyar állampolgárság, büntetlen elõélet,  igazgatás-
szervezõi vagy állam- és jogtudományi doktori képesítés, vagy okleveles
közigazgatási menedzser szakképesítés, jogi vagy közigazgatási szakvizsga,
legalább kétéves közigazgatási gyakorlat.

A pályázathoz csatolni kell: részletes szakmai önéletrajzot, iskolai vég-
zettséget igazoló okiratok másolatát (eredeti példányokat a pályázó a szemé-
lyes kapcsolatfelvételkor köteles bemutatni), három hónapnál nem régebbi
erkölcsi bizonyítványt, a szakmai gyakorlat hivatalos igazolását, a pályázó-
nak a munkakör betöltésével kapcsolatos szakmai, vezetési elképzeléseit.

A pályázatokat Marton István polgármesternek címezve (Nagykanizsa
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér
7.) kell benyújtani. A pályázatok beérkezésének határideje: 2007. október 31.
12.00 óra. A pályáztató a döntést megelõzõen – külsõs szakértõ közremûkö-
désével – vezetõi képességfelmérést szervez, amelyen a pályázók részvétele
önkéntes. A beérkezett érvényes pályázatokat az Ügyrendi, Jogi és Közrendi
Bizottság a pályázók meghallgatása után véleményezi, és a polgármester ter-
jeszti a közgyûlés elé.  A pályázatok elbírálásának határideje a beérkezési ha-
táridõ lejártát követõ elsõ közgyûlés.

A pályázattal kapcsolatban további felvilágosítás kérhetõ a 93/500-701
vagy 500-705 telefonszámon. 

A Nagykanizsa Régió Ipari Park és Logisztikai Központban 15 darab iro-
da kerül bérleti szerzõdés keretein belül hasznosításra. A 2005. évben telje-
sen felújított, részben klimatizált irodahelyiségek a volt Gábor Áron laktanya
parancsnoki épületében – 649/55. hrsz. – találhatók. A helyiségekben telefon,
internetes hozzáférés biztosított. Bérleti díj 1.300 Ft/m2+ áfa/hó + rezsi.

Érdeklõdni Nagykanizsa Régió Ipari Park és Logisztikai Központ Kft (Nk.
Garay u. 21.) és a 93/310-256 telefonszámon lehet.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata az Oktatási Minisztériummal
együttmûködve a 2008. évre ezennel kiírja a Bursa Hungarica Felsõoktatási Ön-
kormányzati Ösztöndíjpályázatot felsõoktatási hallgatók számára.

Pályázhatnak:

"A" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan, nappali tagozaton
tanulmányokat folytató felsõoktatási hallgatók részesülhetnek, akik állami felsõok-
tatási intézményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti
megállapodás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagoza-
tos, államilag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, el-
sõ szakirányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfo-
kú szakképzésben vesznek részt.

"B" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan (az adott tanév-
ben utolsó éves, érettségi elõtt álló középiskolás, illetve felsõfokú diplomával nem
rendelkezõ, felsõoktatási intézménybe felvételt még nem nyert, érettségizett) fia-
talok részesülhetnek, akik az adott tanévtõl kezdõdõen állami felsõoktatási intéz-
ményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti megállapo-
dás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagozatos, álla-
milag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, elsõ szak-
irányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfokú
szakképzésben kívánnak részt venni. A pályázók közül csak azok részesülhetnek
ösztöndíjban, akik 2008-ban elõször nyernek felvételt felsõoktatási intézménybe
és tanulmányaikat 2008/2009. tanévben ténylegesen megkezdik.

A középiskolai akkreditált iskolarendszerû felsõfokú szakképzésben résztvevõ
tanulók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra. A 51/2007. (III.26.) Kor-
mányrendelet 1. § (2) bekezdése értelmében nem részesülhetnek Bursa támogatás-
ban a rendvédelmi és katonai felsõoktatási intézmények hallgatói. PhD képzésben
résztvevõk nem felelnek meg a pályázati kiírás feltételeinek. Külföldi intézmény-
nyel hallgatói jogviszonyban állók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra.

Az ösztöndíj idõtartama: 
"A" típusú pályázat esetén 10 hónap, azaz két egymást követõ tanulmányi félév

(2007/2008. tanév második, illetve a 2008/2009. tanév elsõ féléve). Folyósításá-
nak kezdete: 2008. február.

"B" típusú pályázat esetén: 3 x 10 hónap, azaz hat egymást követõ tanulmányi
félév. Folyósításának kezdete a 2008/2009. tanév elsõ féléve.

Az ösztöndíj csak azokban a hónapokban kerül folyósításra, amelyekben a pá-
lyázó beiratkozott, államilag finanszírozott hallgatója a felsõoktatási intézmény-
nek. Az ösztöndíj elbírálása kizárólag a szociális rászorultság alapján, a pályázó
tanulmányi eredményétõl függetlenül történik. A pályázat elbírálása szempontjá-
ból szociálisan rászorult az a pályázó, akinek családjában az együtt lakó család-
tagok egy fõre jutó nettó átlagjövedelme nem haladja meg a mindenkori öregségi
nyugdíjminimum 150 %-át (azaz 40700 forintot). 

A pályázatot a Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztályán írásban, a
hivatalban hozzáférhetõ pályázati ûrlapon és kötelezõ mellékletein, a pályázó által
aláírva, egy példányban kell benyújtani.

A pályázat benyújtási határideje 2008. október 31.
A pályázat eredménye nyilvános: a pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul

a pályázat eredményének, illetõleg a pályázáskor rendelkezésre bocsátott szemé-
lyes adatainak az azonosítás célja érdekében szükséges mértékben történõ nyilvá-
nosságra hozatalához. A pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul ahhoz, hogy a
felsõoktatási intézmény tanulmányi jogviszonyáról a Felsõoktatási Pályázatok Iro-
dájának, illetve az önkormányzat(ok)nak tájékoztatást nyújtson.A települési ön-
kormányzat saját maga bírálja el a beérkezett pályázatokat. 

A települési önkormányzat az általa támogatásban részesített ösztöndíjasok lis-
táit 2007. december 10-ig az önkormányzat hirdetõtábláján és a helyben szokásos
egyéb módon hozza nyilvánosságra.

A pályázó az elbíráló szerv döntése ellen fellebbezéssel nem élhet.
A Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkormányzati Ösztöndíjról bõvebb felvilá-

gosítás kapható Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Mûvelõ-
dési és Sportosztályán (Erzsébet tér 7. II. emelet 9. ajtó)

Pályázat jegyzõi munkakörre

Bérletek az Ipari Parkban

Bursa Hungarica
A 20/2001. (III. 9.) FVM. Rendelet 1.§ által módosított 41/1997. (V.28.)

FM rendelet Az Állategészségügyi Szabályzat 213.§-a, valamint a 81/2002.
(IX. 4.) FVM r. 8.§-a alapján, értesítem a tisztelt lakosokat, hogy a 3 hóna-
posnál idõsebb ebek kötelezõ, veszettség elleni immunizálására kerül sor. A
fenti idõszakban az oltást az alábbi idõpontokban és helyszíneken végzik el a
kijelölt állatorvosok. 

PÓTOLTÁSOK IDÕPONTJAI: 
2007. október 13. (szombat): Miklósfa Kápolna tér 7.00 - 9.00. 
2007. október 14. (vasárnap): Petõfi S. utca víztorony 7.30 - 8.50, Thury

Gy. tér Kispiac 9.00 - 9.50, Sánc József A. utca eleje 10.00 - 11.00, Ady út
Bujóhíd 11.10 - 12.00, Miklósfa Kápolna tér 8.00 - 8.30.

Felhívjuk a tisztelt lakosok figyelmét, hogy Nagykanizsa, Palin városrész-
ben késõbbi idõpontban kerül sor az oltásra, melyrõl a mostani módhoz ha-
sonlóan szintén tájékoztatni fogjuk az érintett kutyatulajdonosokat. Az oltás
díja: bruttó 2.400 Ft. A háznál oltás díja: bruttó 3.000 Ft. Kérjük az oltási
könyveket az oltásra elhozni. Az oltás idején, a veszettség elleni oltásra jogo-
sult állatorvosok rendelõjében is elvégeztethetõ a védõoltás beadása.

Tájékoztató

Tájékoztatjuk a vasárnapi vásárok helyhasználóit és a vásárlóközön-
séget, hogy az idei Kanizsa Vásár rendezvény miatt a 2007. október 14-i
vasárnapi vásár és bolhapiac ELMARAD.

A Csarnok Üzletház élelmiszerpiaci területén kizárólag gyümölcs, zöldség
és virág árusítására lesz lehetõség.

Via Kanizsa Városüzemeltetõ Kht. 

Tájékoztató

Jobbra lejt a KanizsaKamatozó kapcsolatok

Idõsekért Ünnepi Hét Nagykanizsán
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Értesítjük tisztelt betegeinket, hogy a XVII. számú Felnõtt Háziorvosi
Szolgálat DR. BACHER ILONA háziorvos 2007. október 1-jétõl új helyen,
az Erzsébet tér 8/2. szám alatti orvosi rendelõben folytatja a betegellátást.

A rendelési idõ és a telefonszám változatlan.
Értesítjük a tisztelt lakosságot, hogy a XIV. számú Felnõtt Háziorvosi

Szolgálat DR. BEZNICZA ERNESZTINA háziorvos 2007. október 1-jétõl a
Rózsa u. 6. szám alatti orvosi rendelõben folytatja a betegellátást.

A rendelési idõ változatlan. Új telefonszám: 93/333-614

Nagykanizsa MJV Önkormányzata pályázatot ír ki Nagykanizsán és
kistérségében állandó lakhellyel rendelkezõk, valamint a városból elszárma-
zottak részére a Kanizsai Antológia 6. számában való megjelenésére. 

Pályázat tárgya: Irodalmi, mûvészeti, tudományos, valamint megjelenõ
versek, prózák, grafikák. Pályázati feltételek: Egy pályázó több pályázatot is
beadhat, maximum 6 A/4-es oldal (70 leütés, 45 sor 12-es betûtípussal) ter-
jedelemben. A kéziratokat kinyomtatva, valamint merevlemezen vagy CD-n kell
benyújtani az alábbi címre: Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztály
Halmos Csaba Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. 

A beérkezett pályamûvek bírálatát szakmai bizottság végzi. Kéziratot nem õrzünk
meg, nem küldünk vissza, másodközlésre nem vállalkozunk. A sikeres pálya-
munkák a Kanizsai Antológia 6-os számában a karácsonyi könyvvásár alkalmá-
val jelennek meg. Az alkotók tiszteletdíjban nem, csak tiszteletpéldányokban
részesülnek. A pályázat beadásának határideje: 2007. november 05.

Kanizsa Antológia 6.

A Környezetvédelmi és Informatikai Szakkiállítás és Konferencia részle-
tes programja.

Október 12. péntek: 15.00 Ünnepélyes megnyitó (A kiállítást megnyitja:
Kovács Kálmán a Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium államtitkára, Mar-
ton István Nagykanizsa MJV Polgármestere, Vásárdíjak átadása. Fellép: Szan-Dia
Fitness Center) 16.30 Black Jack 17.00 Sztárvendég: VARGA MIKLÓS

Október 13. szombat: 11.00 Szárazelemgyûjtõ akció sorsolása 15.00
Orff Ütõsegyüttes 17.00 Black Jack 16.00 Szan-Dia Fitness Center

Október 14. vasárnap: 14.15 Bálna Bál - zenés gyerekmûsor 15.00
Szan-Dia Fitness Center 16.15 Zserbo Duó

A mûsorváltozás jogát fenntartjuk!
A KIÁLLÍTÁS MINDEN NAP DÍJMENTESEN LÁTOGATHATÓ

Nyitva tartás
Péntek:13.00-18.00, Szombat:10.00-18.00, Vasárnap: 10.00-17.00

Kanizsa Vásár 2007. (Október 12-13-14.)

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlésének Szociális és Egészség-
ügyi Bizottsága a 36/1997. (XI.44.) számú helyi rendelet alapján pályázatot
hirdet a: Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14.  szám alatt található
Nyugdíjasházban lévõ bérlakás bérleti jogának elnyerésére.

A pályázat benyújtásának határideje:  2007. október 10. 18.00 óra. Helye:
Polgármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. fsz. ügy-
félfogadó. A licitálás idõpontja: 2007. október 18. de. 9.00 óra. Helye: Polgár-
mesteri Hivatal Szociális Osztály Nagykanizsa, Eötvös tér 16. I. em. A pályázat
célja: az alább megjelölt ingatlan bérleti jogának elnyerése, határozott idõre.

A bérlemény leírása: 1. Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14. 
Elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész, alapterülete: 25 m2, szo-

baszáma: 1 szoba, komfortfokozata: összkomfortos, bérleti díja: önkor-
mányzati bérlakást leadó pályázó esetén  8.122 Ft + igénybevett szolgáltatá-
sokért fizetendõ díj + rezsiköltség. Adományt felajánló pályázó esetén az
igénybevett  szolgáltatásokért fizetendõ díj + rezsiköltség. A bérlemény nem
örökölhetõ!

A pályázaton való részvétel feltételei: 
1./ Személyi feltételek: Pályázhat mindazon nagykanizsai állandó lakhelyû

nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ Nagykanizsán állandó lakos/ok/, öreg-
ségi nyugdíjas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elérte/k/, önmaga, vagy
legalább egyikük önmaga ellátására képes, a lakással kapcsolatos fizetési kö-
telezettségeket vállalja/k/ és annak eleget tud/nak/ tenni, a pályázó a pályáza-
ti feltételeket, a pályázati tárgyaláson történõ licitálást elfogadja.

2./ Egyéb feltételek: Pályázhat mindazon 1. pontban részletezett sze-
mély/ek/, aki/k/ pénzadományt ajánl fel, önkormányzati bérlakását ajánlja
fel. Pályázni a  Polgármesteri Hivatal Szociális Osztályán (Nk, Eötvös tér
16.) átvehetõ PÁLYÁZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tüntetni: a
pályázó/k/ személyi adatait, a folyósított nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az
utolsó havi nyugdíjszelvény és törzslap fénymásolatát, a felajánlásra kerülõ
önkormányzati bérlakás pontos címét, helyiségeit, komfortfokozatát, havi
bérleti díját, csatolva a bérleti szerzõdés fénymásolatát, saját tulajdonú lakás
esetén annak pontos címét, helyrajzi számát, alapterületét, komfortfokozatát,
helyiségeit, minden tulajdonos adatát. A pályázatokat a Polgármesteri Hiva-
tal Szociális Osztályának ügyfélszolgálatán (Nk, Eötvös tér 16.) kell benyúj-
tani. A licitálásra a pályázóknak külön értesítést nem küldünk. 

A licitálás szabályai: A licitáláson részt vehet az a pályázó, aki pályázatát
határidõben, a kiírásban foglalt tartalommal nyújtotta be. A pályázót megbí-
zással meghatalmazottja is képviselheti. A licitálás induló összege: Nk, Ko-
dály Z. u. 10/A. I/14. 2.000.000 Ft. A licitálás során a licitösszeg 50.000 Ft-
onként emelkedik. A nyertes pályázóval a lakásra vonatkozó bérleti szerzõ-
dést az Ingatlankezelési Intézmény köti meg a kijelölés, az adomány befize-
tését, vagy az önkormányzati bérlakás leadása esetén a megállapodás aláírá-
sát követõ 15 napon belül. Amennyiben a bérlõ a bérbeadó Ingatlankezelési
Intézménnyel a bérleti szerzõdést nem ezen határidõn belül nem köti meg, a
bérleti szerzõdés megkötésének lehetõségét elveszíti.

Nyugdíjasházi lakáspályázat 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Közgyûlésének Szociális és Egész-
ségügyi Bizottsága a többször mó-
dosított 55/2000. (XII.13.) számú
helyi rendelet alapján pályázatot hir-
det az alábbi üres önkormányzati
bérlakások bérleti jogának szociális
alapon  történõ elnyerésére:

CSERÉRE VAGY GYERME-
KES CSALÁD RÉSZÉRE:

1. Nagykanizsa, Fõ u. 8. 2/2/5.
A lakás alapterülete: 80 m2, 2 szo-

bás, komfortos, belvárosi terület. A
lakás épületen belüli fekvése: II.
emeleti lakás. A lakásbérleti díj ösz-
szege: 26.128 Ft. A lakás állapota:
felújított. A bérleti jogviszony idõ-
tartama: 5 év.   

2. Nagykanizsa, Csengery u.
117/13. fsz. 3.

A lakás alapterülete: 56 m2, 2 szo-
bás, komfortos, egyéb városi terület.
A lakás épületen belüli fekvése:
földszinti lakás. A lakásbérleti díj
összege: 8.917 Ft. A lakás állapota:
felújított. A bérleti jogviszony idõ-
tartama: 5 év.  

3. Nagykanizsa, Csengery u.
117/15. fsz. 5.

A lakás alapterülete: 51 m2, 2 szo-
bás, komfortos, egyéb városi terület.
A lakás épületen belüli fekvése:
földszinti lakás. A lakásbérleti díj
összege: 8.120 Ft. A lakás állapota:
felújított. A bérleti jogviszony idõ-
tartama: 5 év.  

HÁROM VAGY TÖBB GYER-
MEKES CSALÁD RÉSZÉRE:

1. Nagykanizsa, Berzsenyi u.
14/B. 5/31.

A lakás alapterülete: 66 m2, 3 szo-
bás, összkomfortos, egyéb városi te-
rület. A lakás épületen belüli fekvé-
se: 5. emeleti lakás. A lakásbérleti
díj összege: 26.130 Ft. A lakás álla-
pota:  felújított. A bérleti jogviszony
idõtartama: 5 év. 

2. Nagykanizsa, Zemplén Gy. u.
1/B. 9/58.

A lakás alapterülete: 64 m2, 3 szo-
bás, összkomfortos, keleti városi te-
rület. A lakás épületen belüli fekvé-
se: 9. emeleti lakás. A lakásbérleti
díj összege:  19.900 Ft. A lakás álla-

pota:  felújított. A bérleti jogviszony
idõtartama: 5 év.  

GYERMEKTELEN  PÁR 
RÉSZÉRE:
1. Nagykanizsa-Palin, Alkot-

mány u. 89/A.
A lakás alapterülete: 28 m2, 1

szobás, komfort nélküli, egyéb váro-
si terület. A lakás épületen belüli
fekvése:  udvari lakás. A lakásbérleti
díj összege: 1.964 Ft. A lakás állapo-
ta:  nem felújított. A bérleti jogvi-
szony idõtartama: 5 év .   

GARZONHÁZBAN
A Szociális és Egészségügyi Bi-

zottság pályázatot hirdet továbbá az
alábbi, Garzonházban lévõ üres ön-
kormányzati bérlakások bérleti jogá-
nak elnyerésére. Elhelyezésre a 35.
életévet be nem töltött fiatal háza-
sok/élettársak jogosultak lakásigé-
nyük végleges rendezéséig, de leg-
feljebb 60 hónap idõtartamig, elhe-
lyezésük átmeneti megoldásával és
takarékosságra ösztönzéssel.

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u.
142/A. II. em. 10.

A lakás alapterülete: 40 m2, 1 szo-
bás, összkomfortos. A lakás telepü-
lésen belüli fekvése: keleti városi te-
rület.  A lakás épületen belüli fekvé-
se: II. emeleti lakás. Szálláshaszná-
lati díj összege: 14.952 Ft. A lakás
állapota:  helyreállított. A bérleti
jogviszony idõtartama: maximum
60 hónap.  

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u.
142/B.  I. em. 7.

A lakás alapterülete: 40 m2, 1 szo-
bás, összkomfortos, keleti városi te-
rület.   A lakás épületen belüli fekvé-
se: I. emeleti lakás. Szálláshasznála-
ti díj összege:  14.952 Ft. A lakás ál-
lapota:  helyreállított . A bérleti jog-
viszony idõtartama: maximum 60
hónap.  

A pályázatok benyújtásának helye
és határideje: 2007. október 10. Pol-
gármesteri Hivatal Szociális Osztály
Nagykanizsa, Eötvös tér 16. Pályá-
zati nyomtatvány ugyanitt kapható.   

Csákai Iván, bizottsági elnök 

Önkormányzati bérlakás-pályázat

Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Ingatlankezelési Intézménye

Nagykanizsa, Deák tér 5.
nyílt versenytárgyalást hirdet 

a következõ ingatlan bérbeadására

Nagykanizsa, Deák tér 13. sz. alatt található 
(volt Muskátli cukrászda) 114 m2 alapterületû üzlethelyiség 

és a hozzá tartozó 31 m2 alapterületû pincehelyiséggel

Az induló  licit bérleti díj:
- üzlethelyiség 3600 Ft/m2/hó + áfa
- pincehelyiség 600 Ft/m2/hó + áfa
A versenytárgyaláson a licitlépcsõ 100Ft/m2/hó + áfa (üzlethelyiségre)

A pályázónak vállalnia kell, hogy nyertes pályázat esetén a helyisé-
get kávézó és cukrászda tevékenységi körrel fogják mûködtetni.

A bérlemény megtekinthetõ: 2007. október 17-én 10-11 óráig (Kü-
lön kérésre más idõpontban is.)

A versenytárgyalás ideje: 
2007. október 19-én 10 óra

A versenytárgyalás helye: 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Ingatlankezelési Intézménye

(Nagykanizsa, Deák tér 5.) Ebédlõ

Érdeklõdni lehet: Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Ingatlankezelési Intézménye Nagykanizsa, Deák tér 5.sz., 

telefon: 311-241, vagy 516-532
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Az oktatásban egyre nagyobb
teret hódító interaktív táblák-
hoz kapcsolódó, „Az én inte-
raktív táblám” címû pályázat
során az ország hét legjobb de-
monstrációs anyagának egyikét
sikerült elkészítenie Szántó Gá-
bornak, a Cserháti Sándor
Szakképzõ Iskola magyar-in-
formatika szakos pedagógusá-
nak. A programot sajtótájékoz-
tatón mutatták be. 

– A város önkormányzata és a
kanizsai pedagógustársadalom is
büszke lehet Szántó Gábor telje-
sítményére, amit az Oktatási Mi-
nisztérium és a Mûszaki Könyvki-
adó pályázatán nyújtott – mondta
köszöntõjében Szmodics József-

né, a polgármesteri hivatal mûve-
lõdési osztályának vezetõje. – A
tanár úr igazán nívós, az interak-
tív táblához használható oktató-
programot készített, amit egy bu-
dapesti konferencián hat kollégá-
jával együtt be is mutatott az or-
szág más pontján élõ pedagógus-
társaknak. Egy-egy ilyen tábla
egyébként mintegy 1,5-2 millió
forintba kerül, s több mint har-
minc már van belõle a város ok-
tatási intézményeiben.

Szántó Gábor Balassi Bálint:
Egy katonaének címû versének
befogadásához készítette el prog-
ramját, amely hangzó anyagot,
képet, szöveget egyaránt tartal-
maz. A szoftver segítségével a
gyerekek lépésrõl-lépésre bont-

hatják ki a verset, amelyen ke-
resztül megismerhetik Balassi
életszemléletét, emberi-költõi hit-
vallását is.

Szántó Gábor tapasztalatai
egyébiránt azt mutatják, a tábla
segítségével háttérbe szorul a ha-
gyományos, frontális tanítási
módszer, amelynek helyét átveszi
az interaktivitás. A gyerekek va-
lóban úgy érzik, hogy nem csak
hallgatói, hanem aktív résztvevõi
az egyes foglalkozásoknak. Rá-
adásul a dinamikus, számítógép-
pel összekapcsolt, érintõ képer-
nyõként viselkedõ tábla sokkal
közelebb is áll a mai kor ifjaihoz,
mint a papír alapú, statikus tan-
könyv. Ráadásul a lehetõségek
tárháza kimeríthetetlen, a kvíz-

szerû feladatok éppúgy helyet
kaphatnak a repertoárban, mint a
megértést segítõ, grafikákra, áb-
rákra támaszkodó mûelemzés. 

S hogy mi a véleményük az új
eszközrõl a gyerekeknek?

– Szerintem sokkal jobb, mint-
ha leírnánk egy szöveget, én nem
is szoktam otthon tanulni, mert
már az órán megjegyzem a tan-
anyagot – mondja a 12. osztályos
Varga Péter. – Tavalyelõtt ismer-
kedtünk meg az interaktív táblá-
val, ám sajnos csak magyarórán
használjuk, de jó lenne informati-
ka-, vagy történelemórán is. 

A fiatalember osztálytársa,
Korpics Miklós pedig férfiasan
bevallja: nem szerette soha a ma-
gyar nyelv és irodalmat, de mióta
az iskolába megérkezett a tábla,
hozzá is közelebb került a tan-
tárgy.

H.A.

A legközelebbi közgyûlésen
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Közgyûlése létrehozhatja a Ka-
nizsai Kulturális Centrum ki-
emelten közhasznú nonprofit
zártkörû részvénytársaságot.
Miért van erre szükség?! Az ön-
kormányzati többség azt gondol-
ja, hogy a meglévõ mûvelõdési
intézményeink sokszínû prog-
ramkínálata a felújított, kibõvü-
lõ infrastruktúrában egy új típu-
sú mûködtetési formában tudja
ellátni a közmûvelõdés mindenki
számára való biztosításának kö-
telezõ önkormányzati feladatát. 

Az új forma elõnyei lehetnek:
az áttekinthetõbb gazdálkodás, a
hatékonyabb mûködés, a koordi-
náció bõvebb lehetõsége, a kibõ-
vülõ pályázati és szponzori lehe-
tõségek, a rendezvények feladat-
finanszírozása, esetleges adómen-
tességek és -kedvezmények. 

Ez az átalakulás egy hosszú tör-
ténet. Kezdõdött a Kulturális Ne-
gyed-ötlettel, folytatódott a Ma-
gyar Plakát Házzal, majd a
Medgyaszay Ház megújulásával.
A tartalommal való kitöltést még
ötletbörze is segítette. Közben a
Mûvészeti Térkép is elkészült, s
mára a HSMK-t is felújítottuk.
Természetesen a közalkalmazot-
tak, a civilek, a minisztérium és
szakértõk is véleményezik az el-
képzelést, s párhuzamosan a kultu-
rális koncepciónkat is megújítjuk. 

Közmûvelõdési életünk felfris-
sülését akarjuk! Képletesen szólva
azt szeretnénk, mindenki a kultúra
részvényese legyen Nagykani-
zsán. Az élet minden területén
húsz-harminc évenként (egy gene-
rációváltás ideje) meg kell újulni.
Ezért van ez a mostani stratégiai
döntés. A bõvebb közmûvelõdési
infrastruktúránk – hiszen a Ma-
gyar Plakát Ház és a Medgyaszay
Ház pluszként lépett be a rend-
szerbe – bõvebb tartalmat is kíván
újabb, példaértékû struktúrában.
Olyan modellt kívánunk megvaló-
sítani, amely az országban csak
néhány helyen mûködik: Szent-
endre, Terézváros, Mûcsarnok. Ha
úgy tetszik, egy nagy kísérlet ré-
szesei vagyunk. A kultúra áru is,
de nem szeretnénk piacosítani.
Bár látszólag fiskális szempontú a
készülõ elõterjesztés, de a követ-
kezmény remélhetõleg pozitív
lesz. Jelenleg mintegy 185 millió
Ft-ból és 31 fõvel mûködik a köz-
mûvelõdési intézményrendsze-
rünk. Ez bõven 200 millió Ft fölé,

és akár 36 fõre nõhet. Hiszen ez
idáig együttesen még nem mûkö-
dött az összes közösségi terünk, a
Magyar Plakát Ház és a
Medgyaszay Ház tulajdonképpen
újonnan lép(ett) be a rendszerbe!

Természetesen az átalakítás jogi
hátterében ott kell lennie a meg-
szüntetõ okiratoknak, a leltár sze-
rinti vagyon átadására-átvételére
vonatkozó üzemeltetési kezelési
szerzõdésnek, a közhasznúsági
szerzõdésnek, a leendõ alapító ok-
iratnak és SZMSZ-nek, a feladatfi-
nanszírozási mintának és álláshely-
számításnak. Fontos kérdés, hogy
ki lesz a vezérigazgató, ki lesz az öt
fõs igazgatóság és a felügyelõ bi-
zottság tagja, ki látja el a könyv-
vizsgálói feladatokat. A közgyûlési
elõterjesztés sok mellékletében
benne kell lennie a vezérigazgató
munkaszerzõdésének és munkaköri
leírásának. A meglévõ dolgozókkal
kívánjuk ellátni az új feladatokat is,
sõt még jönnek hozzájuk.

Ha Nagykanizsa valóban régiók
kapujaként, több régióra és az or-
szágra rányíló kulturális centrum-
ként kíván létezni, akkor a meglé-
võ szinte ajándékként kibõvülõ
kulturális infrastrukturális növeke-
dést követnie kell egy ilyen fajta át-
alakulásnak. Reméljük, hogy ez az
ágazat Nagykanizsán nem lesz a
maradványelv áldozata! Hisszük,
hogy Nagykanizsa éppenséggel
nem kulturális mélyrepülésben
szenved, hanem éppen emelkedõ-
ben van. Hogyan lehet költségveté-
si megszorítások közepette is fenn-
tartani a pezsgõ kulturális életet?
Szegények lehetünk, de ez nem ok
arra, hogy ostobák és igénytelenek
is legyünk. Hosszabb távon a kul-
túrába érdemes befektetni. Ilyen
szempontból a kultúra és a gazda-
ság gyökerei ugyanazt jelentik.
Nem hiszem, hogy lennének ellen-
érdekeltek, ha azt mondom, pénzt
kell fektetni az emberi erõforrások-
ba, a kultúrába és az oktatásba. A
jövõ útja az lehet, ha nem elsõsor-
ban az intézményeket, hanem a te-
vékenységeket támogatjuk. Vannak
jó példák: Szentendre, Balatonfü-
red, Zalaegerszeg, Debrecen…

Eddigi kulturális palettánk sok-
színûségére is büszkék lehetünk, de
természetesen voltak problémák. A
magas mûvészetek hátrébb szorulá-

sa a populárisabb mûfajok elõnyé-
re, a minõségpolitika hiánya, a
programegyeztetések elmaradása…
Mindezeket egy klasszikus népmû-
velõi szemlélettel már valószínûleg
nem lehet megoldani. A városok
versenyében, például a rendezvé-
nyekért való viaskodásban csak úgy
lehetünk eredményesek, ha mások
számára is fogyaszthatóvá tesszük
specialitásainkat, s nívós szállással,
folklorisztikus kuriózummal és
gasztronómiai kalandozással is
szolgálni tudunk. Színvonalas város
sok van a világban, hogy melyiket
választja a vándor, azt az egyedi kí-
nálat dönti el. Ennek az egyszeri és
megismételhetetlen, másutt repro-
dukálhatatlan attrakciónak egyszer-
re kell befogadhatónak és különle-
gesnek lennie! Ezt jelenti a kulturá-
lis gazda(g)ság. 

Persze segíthet ebben egységes és
hálózatos intézményirányítási mo-
dell is, pénzügyi, gazdasági és szer-
vezeti átvilágítások, a közmûvelõ-
dés szakigazgatási problémáinak
kezelése, valamint a régebbi költ-
ségvetési mûködés tanulságai. Le-
hetett volna más irányokba is men-
ni. Egy mamutintézmény létrehozá-
sa, vagy sok kicsi szép, esetleg non-
profit kft., netán  maradhatott volna
minden a régi formájában. 2007. jú-
lius 1-jétõl KHT, azaz közhasznú
társaság létrehozása már nem lehet-
séges, helyettük van ez a nonprofit
gazdálkodási forma. De  az új kihí-
vásokra adott válasz hosszabb távú,
stratégiai, fejlesztési és modernizá-
ciós kell, hogy legyen. Errõl gyõzött
meg az év eleji ötletbörzére adott
sok értékes visszajelzés is. Ezekbõl
is kikristályosodtak erõsségeink: ki-
váló mûszaki állapot és felszerelt-
ség, ideális befogadóképesség, okta-
tási intézmények közelsége, centrá-
lis elhelyezkedés, könnyû megköze-
líthetõség. Gyengeségek: nincs ki-
alakult mûködési struktúra, önkor-
mányzati forráshiány. Lehetõsége-
ink: együttmûködés a közoktatási
intézményekkel és a civil szférával,
a kulturális turizmus fejlesztése, pá-
lyázati források elérése, kistérségi
együttmûködés, határmenti kapcso-
latok. Veszélyek: EU-források el
nem érése, vesztes pályázatok, nem
megfelelõ kommunikáció. 

A megújuló kanizsai kulturális
struktúra nem jelentené a hagyo-

mányos formák megszûnését, de
egy erõteljes impulzus lenne a
munkatársak ösztönzése révén a
tartalmi megújulásra és megerõsö-
désre. A Kanizsai Kulturális Cent-
rum civil centrum is kell, hogy le-
gyen! A jelenlegi elõterjesztés nem
tartalmazza a Honvéd Kaszinó, a
Kodály Zoltán Mûvelõdési Ház, a
Zsinagóga, a Miklósfai Mindenki
Háza, a Halis István Városi
Könyvtár és a Thúry György Mú-
zeum bekapcsolását ebbe a struktú-
rába. A Kanizsai Kulturális Cent-
rum kiemelten közhasznú, non-
profit, zártkörû részvénytársaság
egyelõre csak a Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központot, a
Medgyaszay Házat (benne a Kép-
zõmûvészetek Háza, Magyar Pla-
kát Ház), a Móricz Zsigmond Mû-
velõdési Házat és közösségi tereit
tartalmazná, de vizsgálni kell a jö-
võben minél bõvebb körû együtt-
mûködések lehetõségét. 

Ezen elképzelésünkben az igé-
nyesség és a lokálpatriotizmus is
vezetett bennünket,  s a kulturális
sokszínûség megõrzése. A mûvelt-
ség többféle lehet, de a kultúra
egy. Azért még összedolgozha-
tunk, hogy nem vagyunk egyfor-
mák. A versengés mellett összefo-
gás is lehetséges. Azonban ahhoz,
hogy valami szellemi béke legyen,
a kultúra területén is változtatás
szükséges. Hiszem, hogy Nagyka-
nizsán gazdagok vagyunk a kultú-
rában. Elég legyen itt csak egy
konkrét friss példára utalni. Októ-
ber 6-ára pályázati támogatással
két Batthyány Lajos-kiállítás is
nyílt volna Nagykanizsán, az
egyik a Thúry György Múzeum-
ban, a másik a Magyar Plakát
Házban. Végül sikerült megegyez-
ni, hogy a második majd március
15-én nyíljon. Viszont a mostani
kiállítás az országban a 4., így
büszkék lehetünk rá, hogy ilyen
aktuálisak és gazdagok vagyunk. 

De ne felejtsük el a Kanizsai
Kulturális Centrum költségvetése
nem mérhetõ majd profitban, hi-
szen nonprofit gazdálkodási formá-
jú lesz majd. A költségvetés elsõ-
sorban csak adalék a célok elérésé-
hez. Az érték a valódi mérõszám. 

Balogh László,
a Kulturális Bizottság elnöke
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Mi az a „Kanizsai Kulturális Centrum”?! 
– avagy a kultúra gazda(g)sága

E napokban zárul a Zsig-
mondy Vilmos és Széchenyi Ist-
ván Szakképzõ Iskola eddigi ta-
lán legsikeresebb uniós projekt-
je, amelyet a város önkormány-
zatával és a csáktornyai Gra-
diteljska Škola Èakovec mûvé-
szeti középiskolával közösen
bonyolítottak le a kanizsai
szakemberek. A program kere-
tében energiapark és kerami-
kus mûhely készült Kanizsán.  

A Zsigmondy Vilmos és Széche-
nyi István Szakképzõ Iskola az
INTERREG IIIA Közösségi Kezde-
ményezés Szlovénia/Magyaror-
szág/Horvátország Szomszédsági
Program 2004-2006 uniós pályázat
révén majdnem harminchétmillió
forintos támogatást nyert a horvátor-
szági intézménnyel történõ szakkép-
zési együttmûködés kialakítására. 

A program ideje alatt a két iskola
kölcsönös tapasztalatcserével segí-

tette egymást a két szakma, a kerá-
miakészítés, fazekasság és a meg-
újuló energiák hasznosításával kap-
csolatos kanizsai képzés területén. 

Az együttmûködés a kerámia-
készítés és a fazekasság tekinteté-
ben a horvát partner szakértelmére
épít. A csáktornyai Graditeljska
Škola Èakovec középiskolában
ugyanis magas fokú mûvészeti
munka folyik. A projekt keretében
a ZSVSZI SZKI Petõfi úti köny-
nyûipari tanmûhelyében kialakí-
tottak egy keramikus-fazekas mû-
helyt is, amelyet felszereltsége al-
kalmassá tesz nemcsak szakkörök
tartására, de a gyakorlati képzés
minden feltétele is biztosított.

– Iskolánk szerette volna egy
olyan lehetõséggel bõvíteni képzési
palettáját, amely visszanyúl a zalai
kézmûves hagyományokhoz, ezál-
tal alkalmazkodik a kor elvárásai-
hoz, másrészt egy olyan kis köz-
pontot alkot, amely lehetõséget
biztosít a fiatalok mûvészi alapkép-
zésének megvalósításához, létre-
hozva egyfajta alapfokú mûvészeti

mûhely feltételeit – mondta el la-
punknak Horváth Henrietta Szil-
via, a projekt vezetõje. – Az együtt-
mûködés másik nagy témaköre a
megújuló energiaforrások haszno-
sítása volt. Öt különbözõ oktatási
jegyzet készült el magyar és horvát
nyelven a geotermia, napenergia,
szél és vízi energia, biomassza, va-
lamint a megújuló energiaforrások
témakörében. Megjegyzem egyéb-
ként, hogy munkatársaim dolgoz-
ták ki a képzés szakmai programját
is, eddig még egyedüliként az or-
szágban. A projekt keretében isme-
retterjesztõ elõadásokat is rendez-
tünk diákok számára Magyaror-
szágon és Horvátországban. Leg-
nagyobb feladatunk azonban a
megújuló energiákat hasznosító
berendezések elkészítése volt, ame-
lyek szintén a horvát és magyar
gyerekek, illetve pedagógusok kö-
zös munkájának eredményei. A de-
monstrációs modellek az Energia-
parkban kaptak helyet a ZSVSZI
SZKI Erdész úti Tantelepén –
mondta el a projekt vezetõje.

Együttmûködés, határok nélkül

Az interaktivitás szépségei
Szántó Gábor: A gyerekek valóban résztvevõi a foglalkozásoknak

A projektet az EU támogatta
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Szakemberekkel járta be a
minap körzetét Bene Csaba ön-
kormányzati képviselõ. A „tú-
ra” a 2-es számú választókörzet
legneuralgikusabb pontján, a
Citromszigetként ismert Dózsa
György út 73.-75. alól indult.

Számos lakossági felvetést
gyûjtött be e napon a képviselõ.

Így például a Virág Benedek ut-
cában arra panaszkodtak a la-
kók, hogy az úttesten nagy tó-
csákban áll a víz, ha esik az esõ.
A problémát csak növeli, hogy
üzletek is találhatók itt, s az el-
haladó autók gyakran befröcs-
kölik vízzel az ingatlanokat. El-
engedhetetlen tehát a Virág Be-
nedek utca mihamarabbi felújí-

tása. A Belus József utcában jár-
hatatlan járdával találkoztak a
bejárás résztvevõi, a gyalogo-
sok és az anyukák babakocsival
az autók között kényszerülnek
rodeózni – ez szintén megoldás-
ra vár.

A nemrég felújított Árpád utcá-
ban úgy látszik, a jó minõségû út-
test láttán vérszemet kaptak az
autósok, s gyakran nagy sebes-
séggel közlekednek, ezért felme-
rült fekvõrendõrök telepítésének
a lehetõsége. A Magyar utca 150.
és 170. között nem megoldott a
csapadékvíz-elvezetés, az itt lévõ
árokban egy átereszt kell kialakí-
tani. A Garay utcában szûkösek a
parkolási lehetõségek, itt szüksé-
ges a meglévõ parkoló hosszabbí-
tása – mondta el érdeklõdésünkre
Bene Csaba. 

A Citromsziget udvara eléggé
elhanyagolt állapotú, szükséges a
rendbetétele, s egyfajta parkolási
rend kialakítása. Még láthatók
annak a sportpályának a marad-

ványai, amely felújításának igé-
nyével az itt élõ gyerekek keres-
ték meg a városatyát. 

Bene Csaba kérdésünkre azt
mondta: járható útnak tartja a
Monarchia egykor szebb napo-
kat látott hajdani laktanyájának
szakaszos felújítását, erre talán
még lehetne forrásokat szerez-
ni. 

A Thury-pályán is lenne mun-
ka. A terület a város tulajdona, de
kezelésérõl senki nem gondosko-
dik. Ugyan több sportegyesület is
mûködik ott, akik az általuk
használt részt rendben tartják, ám
a többit benõtte a gaz. A kaszálá-
son kívül a kerítést is javítani
kellene.

Bene Csaba megjegyezte, a
Dózsa György út 115.-tõl kicsit
távolabb húzódó Kanizsai Do-
rottya utca közvilágítása hosszú
ideje nem megoldott, csak a ve-
zetékek állnak ki a földbõl. A
képviselõ szerint a lakók érdeké-
ben mihamarabb megoldást kell
találni a problémára. 

Horváth Attila
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Horoszkóp

Használja ki a kellemes napsütéses na-
pokat, és ne foglalkozzon a gondokkal.
Minden önnek sem sikerülhet, és a hi-
bákból is lehet tanulni. Érzelmi téren is
számíthat küzdelemre, de megéri.

Kitartása meghozhatja a régóta vágyott
eredményt. Megvalósíthatja álmait, és
komoly eredményeket könyvelhet el ma-
gának. Fontos döntéseket hozhat párkap-
csolatában is. 

Hangulata a megszokottnál kedélyesebb,
jól érzi magát a bõrében, akár otthon van,
akár társaságban. A költekezést azonban
gondolja meg. Ha unalmasan telt a ma-
gánélete, most ez is megváltozhat.

Nem mindig kap az ember a jócseleke-
deteiért köszönetet. Elõfordulhat, hogy
nem kap segítséget attól, akinek viszo-
noznia illene az ön nagylelkûségét. Ha
magányos, járjon többet társaságba.

Ha kinéz az ablakon, melegen süt a Nap,
ön azonban már a téli ünnepekre gondol.
Ne szaladjon ennyire elõre a gondolatai-
val, vannak még más tennivalók is. A hét-
végét töltse kellemes kikapcsolódással.

Sokféle változásra, jóra és rosszra is szá-
míthat ezekben a napokban. A kínálkozó
munkalehetõséget azonban ne utasítsa el.
Ha magányos, a hétvégi városi programo-
kon kellemes kalandra számíthat.

Élvezi az ön körül történõ sürgés-for-
gást, a zsivajt, és elégedetten fogadja az
élet által kínált apró örömöket. Ha idejét
jobban beosztja, megtalálja azt a sze-
mélyt, akire régóta vágyakozik.

Néha úgy cselekszik, mint egy független
ember, és elfelejti, hogy már régóta nem az.
Tudja mi a jó, és mi nem, ezért nem hagyja
befolyásolni magát. Ha magányos, ha nem,
érdemes kimozdulni egy kicsit otthonról.

Nagyobb türelemre lesz szüksége, mint
az elmúlt hetekben. Ha figyelmes, nem
sért meg senkit a családjában. A rossz
hangulatát ne vigye haza, hiszen õk is jó
szóra vágynak.

Kapkodás közben megeshet, hogy elfelejt
egy fontos dolgot elintézni. Érdemes sor-
rendet fállítani az elvégzendõkrõl. Ha ma-
gányos, tartsa szem elõtt, hogy hét közben
is lehet ismerkedni, barátkozni.

Többet kell ösztönöznie a családjának
mostanában. Mindez azért van, mert
nem pihente ki magát az utóbbi idõben.
Ne vállaljon plusz munkát, töltsön több
idõt a társával, partnerével. 

Ha nem sikerül valami, nem kell bezár-
kózni, újítsa fel emberi kapcsolatait, és el-
szállnak a komor fellegek. Érzelmi életébe
is vigyen új színt, vidámságot, hiszen min-
denkinek szüksége van a változatosságra. 

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

N
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961 Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 11.300.000  + áfa 11.07, 12.05 08:30
131/2 Magyar u. 18. lakóház, udvar 19.692.000  + áfa 11.07, 12.05 09:00
4372/1 Alkotmány u. 160. szociális otthon 51.800.000  + áfa 11.07, 12.05 09:30
4277/1 Palini beépítetlen terület 25.809.000  + áfa 11.07, 12.05 08:00
2190/A/3 Csányi u. 8. - iroda 10.700.000  + áfa 11.07, 12.05 10:30
2243/1 Ady Endre u. 25. 13.334.000  + áfa 11.07, 12.05 11:00
3817 Csengery u. 111. - telephely 5.220.000  + áfa 11.07, 12.05 11:30
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Versenytárgyalás

A Citromsziget és más problémák

Fo
tó
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Befejezõdött a kiskanizsai
rendõrségi szolgálati hely létre-
hozása érdekében indított alá-
írásgyûjtés. Összesen 1111 alá-
írást sikerült összegyûjteni a
városrészben – tudtuk meg
Polai Józseftõl, a városrész
egyik önkormányzati képviselõ-
jétõl. 

A képviselõ elmondta, több
aláírást már nem gyûjtenek, segí-
tõivel együtt összesen 1111
kiskanizsait sikerült megnyerniük
a célnak, hogy létesüljön a város-
részben egy rendõrségi szolgálati
hely, ami a kiskanizsai közbizton-
ságot jelentõsen növelné. Mint

kifejtette, információi szerint a
városrészben hétrõl-hétre szapo-
rodnak a betörések, tolvajlások.
Ugyanakkor jelezte, még nem
döntötte el, hogy Marton István
polgármester közbenjárását kérje-
e az ügyben, avagy önálló képvi-
selõi indítványt készítsen a kö-
vetkezõ közgyûlésre.

– Elképzelhetõ az is, hogy
önálló képviselõi indítványt készí-
tek, mert azt remélem, hogy így
nagyobb támogatottságot kapha-
tok a szolgálati hely létrehozásá-
hoz, hiszen korábban dr. Molnár
József rendõrkapitány nem támo-
gatta a felvetésemet – mondja
Polai József. – A képviselõtársa-

imtól kérek hát támogatást, de
természetesen, korábbi ajánla-
tunk még mindig érvényes, nem
akarjuk kisajátítani magunknak
ezt a majdani szolgálati helyet,
inkább azt szeretnénk, ha a szol-
gálati hely autója és rendõrei
rendszeresen megjelennének a
többi településrészen is.  

H.A.  

1111 aláírás: Lesz-e belõle rendõrõrs?
Értesítjük Nagykanizsa vá-

ros lakosságát, hogy a Polgár-
mesteri Hivatal ügyfélfogadási
rendje a 2007. október-novem-
beri munkaszüneti napok miatt
az alábbiak szerint alakul: 

Október 19. (pénteken) hét-
fõi munkarend szerint 8.00-
16.30 óráig, október 20.
(szombaton) pénteki munka-
rend szerint 8.00-12.00 óráig,
október 22. (hétfõ) pihenõnap,
október 27. (szombaton)  pén-
teki munkarend szerint 8.00-
12.00 óráig, november 2.
(péntek) pihenõnap.

Megértésüket köszönjük!

Munkarend
változás

A Nagykanizsai Rendõrka-
pitányság Bûnmegelõzési Cso-
portja vagyonvédelmi, áldozat-
védelmi elõadásokat tart az ok-
tóber 12-13-14-én megrende-
zésre kerülõ Kanizsa Vásáron.
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VEGYES

Belvárosban 800 m2-es építési terü-
let eladó. Érd.: 30/227-3294 (6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.: 30/448-
6072 (6086K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt tetõ-
téri, azonnal beköltözhetõ, új, 46 m2-es +
galériás, turbókazános, kétszobás lakás
9,99 millióért eladó, akár önrész nélkül
is. Érd.: 30/901-9013 (6078K)

Elcserélném nagykanizsai, 44 m2-es,
földszinti, 1,5 szobás, felújított, egyedi
fûtéses, önkormányzati lakásomat egy-
szobás, önkormányzatira. Érd.: 30/958-
7390, 93/322-537 (6092K)

Látóhegyen a szeszfõzde feljárónál
525 négyszögöl szõlõ-gyümölcsös két-
szobás lakóházzal (extra bútorokkal be-
rendezett konyha, fürdõszoba ) nagy te-
rasszal, pincével, présházzal eladó. Érd.:
20/335-6095, 30/3788-757 (6098K)

Nagybakónakon kétszobás családi
ház nagy telekkel eladó. Érd.: 20 óra
után a 93/315-559 (6099K)

Elcserélném nagykanizsai, belvárosi
40 m2-es, egyszobás, félkomfortos,
önkormányzati lakásomat egy és fél
szobás, belvárosi, önkormányzatira
értékegyeztetéssel. Érd.: 93-322-537
(6093K)

Nk-án Csengery u. elején 57 m2-es,
2,5 szobás, jó állapotú, III. emeleti lakás
9,5 millió Ft-ért eladó. Érd.: 30/348-
9669 (6100K)

Szép természeti környezetben, kicsi

szõlõbirtok olcsón eladó. Érd.: 20 óra után
a 93/315-559-es telefonszámon. (6101K)

Belvárosban egyszobás lakás bútoro-
zottan kiadó. Irodának is alkalmas.
Irányár: 23.000 Ft + rezsi, kaució szük-
séges. Érd.: 20/805-2950 (6102K)

Opel Agila 3 éves, 22.000 km-rel, ha-
láleset miatt eladó. Érd.: 93/315-526
(6091K)

Festõmûvész régi olajfestmények
tisztítását, hibák javítását vállalja. Érd.:
30/3233-820 (6097K)

Történelem és földrajz korrepetálást
vállalok. Érd.: 20/805-2950 (6103K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy fel-
szolgálót éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (6079K)

Kéthektáros terület gondozására
udvari munkást felveszek. Szõlõskert
Fogadó, Nagykanizsa.

Új állapotú, 170 literes prés eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásárolok
régi dísz és használati tárgyat, porcelánt,
képet, könyvet, régi újságokat, stb.!
Érd.: 20/555-3014 (6083K)

Almaértékesítés: Idared, Golden és más
téli fajtákból Nagykanizsa, Kisfaludy u.

2/c. szám alatt házhoz szállítással is.
Tel.: 93/312-479, 20/570-7717 (6084K)

Kanizsa – A mi ügyeink 2007. október 11. 3Kanizsa – Apró 2007. október 11.14

Állás 
A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-

onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:
autóvillamossági szerelõ szakirányú 150.000 Ft
lakatos szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
CNC gépkezelõ szakirányú 100.000 – 150.000 Ft
hajlító kiszolgáló-gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
lyukasztó gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
vagyonõr szakirányú 65.500 Ft
targoncavezetõ szakirányú 80.000 – 110.000 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
ápoló szakirányú 150.000 Ft
varró                                      szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft
pék                                         szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft
árukiadó 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
árubeszállító 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
informatikus fõiskola megegyezés szerint
villamosmérnök                     fõiskola v. egyetem megegyezés szerint
olajmérnök                             fõiskola v. egyetem megegyezés szerint

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–csütörtök: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–12.00 óra

Internetezési lehetõséget is biztosítanak a másfél éve megnyílt
közétkeztetéssel foglalkozó Király Vendéglõben. A déltõl éjfélig tar-
tó nyitvatartási idõben a 15-35 éves korosztály böngészhet a neten,
számtalan játékprogram közül választhat, s akár New York-i ismerõ-
sével is beszélhet, játszhat a világhálón.

A zalaegerszegi Kamarák Há-
zában került sor a Zalai Falva-
kért Egyesület által szervezett
29. Területfejlesztési Mûhelyre,
ahol Horváth Jácint, a Nyugat-
dunántúli Regionális Fejlesztési
Ügynökség Kht. nagykanizsai
irodájának vezetõje a Nyugat-
dunántúli Regionális Operatív
Program pályázati lehetõségei-
rõl tartott elõadást. 

A szakember elmondta, a prog-
ram keretében a 2007. és 2013.
közötti idõszakban mintegy 140
milliárd, azaz évente húszmilliárd
forint hívható le maximálisan. A
legtöbb forrás a közlekedésfej-
lesztésre, a környezet- és energia-
politikai fejlesztésekre, a gazda-
sági operatív programra, valamint
a társadalom megújítása operatív
programra jut.

Az operatív program prioritásai
közé tartozik a regionális gazda-
ságfejlesztés, turizmusfejlesztés,
városfejlesztés, környezetvédelmi
és közlekedési infrastruktúra, vala-
mint a helyi és térségi közszolgál-
tatások fejlesztése.

Már több programot meg is hirdet-
tek, így az Önkormányzati felelõsségi
körbe tartozó intézmények utólagos
akadálymentesítése, Kerékpárút-háló-
zat fejlesztése, Közoktatási infrastruk-
túra és szolgáltatások fejlesztése, Be-
fektetési környezet fejlesztése – ipar-
területek és inkubátorházak címût. 

A kiírás egészen friss a Turisz-
tikai attrakciófejlesztés és A bala-
toni térség turisztikai vonzerejé-
nek fejlesztése címet viselõ pá-
lyázatok esetében.

Várhatóan november elején írják
ki a kereskedelmi szálláshelyek ka-
pacitásainak bõvítésére, a helyi kör-
nyezetvédelmi infrastruktúra és
szolgáltatások fejlesztésére, a nem
megyei jogú városok városközponti
területeinek és leromlott városrésze-
inek fejlesztésére, a helyi és helykö-
zi közösségi közlekedés infrastruk-
turális feltételeinek javítására, vala-
mint a szociális infrastruktúra és
szolgáltatások fejlesztésére vonatko-
zó pályázatokat – tudták meg az ér-
deklõdõk a kanizsai szakembertõl. 

H.A.

Esélyadásról van szó, amikor
egy ilyen összejövetelt szervez-
nek – hangsúlyozta. Esélyt adnak
azoknak az embereknek, akik ne-
héz helyzetben vannak, akik
nemcsak azért kérnek esélyt,
hogy a munkaerõpiacon megta-
lálják a helyüket, hanem az élet-
hez kérnek esélyt, hiszen ha va-
lakinek nincs rendszeres munká-
ja, nem tudja eltartani a család-
ját, nagyon nehezen éli meg a
mindennapokat. Nemcsak a ro-
máknak van ilyen problémája, a
társadalom jelentõs részének ez-
zel a gonddal kell megküzdenie.
Igaz a már közhelynek számító
mondás, tanulni, tanulni, mert a
tanulással lehet nagyobb eséllyel
belépni a munkaerõpiacra. Minél
szélesebb ismeretekkel rendelke-
zik valaki, annál nagyobb esély-
lyel indul el a munkához jutás
versenyében.

Nagy József György, a DRVSZ el-
nöke köszöntõjében kiemelte, érde-
mes megvizsgálni a konferencia cí-
méül szolgáló mondatot, van-e esé-
lye a romáknak a munkaerõpiacon.
Nagyon komoly erõfeszítéseket
tesznek a munkaügyi központ veze-
tõi és a roma civil szervezetek a kép-
zési foglalkoztatási programok indí-
tásáért annak érdekében, hogy minél
több romát el tudjanak helyezni.
Rengeteg képzést indítottak az el-
múlt években, azonban nem tudták
õket a munkaerõpiacra visszajuttat-
ni. Ezen változtatni kell, olyan szak-
irányú képzéseket kell elindítani,
amire szükség van. A hagyomá-
nyokkal foglalkozó képzéseket meg
kell õrizni, de ezekkel, sajnos, nem
tudnak napi megélhetési forrást biz-
tosítani. Folytatják a tanulási hajlan-
dóságot vizsgáló felmérést me-
gyénkben, és kiterjesztik Dél-Du-
nántúlra is. Megkérdezik a romákat

és a munkaadókat, milyen irányba
szeretnének elindulni.  Milyen fog-
lalkozásokat szeretnének a romák, és
mire van szüksége a munkaadóknak.
A konferencián számos elõadás
hangzott el a romák képzési, elhe-
lyezkedési lehetõségérõl, kiemelten
a fiatalok, a tartósan munkanélküliek
és a nõk esélyeirõl. A konferencia el-
érte célját – összegezte Nagy József
György,  DRVSZ elnök. 

Hangsúlyos téma volt a média
szerepe az elõítéletek csökkentésé-
ben és a reális cigánykép kialakítá-
sában, hiszen a médiák többségé-
ben a romákról közölt hírek nagy
része negatív hír. Ebben nagyon
nagy változást szeretnének elérni,
ha kell, a kormányzat segítségével
is. A médiumok egyik oldalról azt
mutatják be, a romák bûnözõk és
nem dolgoznak, a másik oldalról
viszont azt, hogy nagyon sok pénzt
költenek roma ügyre, aminek gya-
korlatilag nincs hozadéka. Nagy
József György szerint azonban a ro-
mákra fordítható pénzek nem érnek
le a romákhoz, elvesznek valahol. 

B.E.

A háziorvosok megkezdték
az influenzagyanús megbetege-
dések figyelését – tudtuk meg
az Állami Népegészségügyi és
Tisztiorvosi Szolgálat (ÁNTSZ)
Nagykanizsai, Letenyei Kistér-
ségi Intézetének tiszti fõorvosá-
tól, dr. Buzás Judittól.

A szakember elmondta, a figye-
lõszolgálat keretében a háziorvosok
az ÁNTSZ-nek október elseje óta
jelentik a betegforgalmi adatokat, a
kórházba utaltak, s a vizsgálatra je-
lentkezõ betegek számát. Ez az
alapja az influenza elleni védeke-
zésre való felkészülésnek.

A korábbi éveknek megfelelõ-
en a krónikus betegek és a hatvan
év fölötti nyugdíjasok ezúttal is
igényelhetnek háziorvosuktól in-
gyenes oltóanyagot. Az aktív kor-
osztályba tartozók ötven százalé-
kos kedvezménnyel juthatnak
hozzá a vakcinához. Fontos tud-
ni, hogy évente újra kell oltatni
magunkat, hiszen évrõl-évre
újabb influenzavírus-mutációk
jelennek meg, s az oltóanyag ösz-
szetétele mindig ehhez igazodik. 

Dr. Buzás Judit kérdésünkre el-
mondta, a tavalyi év szükségletei
alapján idén tizennégyezer oltó-
anyag áll a háziorvosok és a páci-
ensek rendelkezésére a térségben.

A legfrissebb adatok szerint
eddig két megbetegedést regiszt-
ráltak az orvosok.  

H.A.

Figyelik az
influenzát

Volán Oktatási Kft.
Nagykanizsa,
Zárda út 2.

Tel/fax: 93/516-634
OKÉV nyt. szám: 20-0003-04 AL: 0448

TANFOLYAM INDUL:

10.12-én 16 órakor 
C+E (nehézpót)

10.16-án 16 órakor hétközi
11.09-én 16 órakor hétvégi

elõadásokkal személyautó,
motor és segédmotor 

kategóriákban 

Részletfizetés! 
Diákkedvezmény!

Ingyenes 
tankönyvkölcsönzés!

Eséllyel a munkaerõ-piacon
Eséllyel a munkaerõpiacon címmel kétnapos konferenciát szer-

vezett a Dunántúli Roma Vezetõk Szövetsége az Országos Foglal-
koztatási Közalapítvány támogatásával. A Halis István Városi
Könyvtárban megrendezett konferenciát Cseresnyés Péter alpolgár-
mester, országgyûlési képviselõ nyitotta meg. 

Pályázati lehetõségek 

Somogyi Kaputechnika
Nagykanizsa, Király út 9-11.

Garázskapuk, ipari ka-
puk Távvezérelt kapu
mozgató automatikák

Lakatosipari munkák
Kovácsoltvas kapuk,

kerítések, korlátok

A Kanizsa Vásár ideje alatt folyamatos akciók
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Az NB III Dráva csoportjában
ismét sikeres mérkõzésen van túl
az NTE 1866 labdarúgó csapata.
a mintegy négyszáz nézõ elõtt
lejátszott találkozójukon ugyanis
1-0 arányban gyõzték le a bony-
hádiakat. a Tolna megyeiek a
forduló elõtt a harmadik helyen
álltak, ezért is különösen értékes
a Tóth Attila edzette kanizsai

futballisták sikere. A három pon-
tot jelentõ találatot Kisharmadás
jegyezte, a kapus, Benkõ pedig
büntetõt hárított a mérkõzés haj-
rájában. Ezzel az NTE megsze-
rezte második gyõzelmét, s csak-
úgy mint Tamási ellen, ezt is ha-
zai pályán.

P.L.

Az Aquaprofit-NTSK magyar
bajnok sakkcsapata megkezdte
szereplését Törökországban a
Bajnokcsapatok Európa Kupája
küzdelmeiben. Az elsõ fordulóban
ír ellenféllel szemben bizonyíthat-
tak, s a papírformának megfelelõ-
en biztos gyõzelmet arattak. 

Az I. Forduló eredményei:
Aquaprofit-NTSK – Kilkenny
Chess Club (ír) 5,5:0,5

(Lupulescu – Baburin 0,5:0,5,
Lenic – Quinn 1:0, Szabó Gergely
– Heidenfeld 1:0, Bokros – Grif-
fiths 1:0, Faragó – Keogh 1:0,
Bérczes –Bradly 1:0)

A második fordulóban a kani-
zsai csapat az olimpiai elsõ Ör-
ményország bajnokcsapatával
mérkõzött. A szuper erõs ellenfél-
lel szemben majdnem jól indult a
meccs, hiszen Bokros Albert a
18. lépésben nyerést hagyott ki.
Sajnos a mérkõzés innen már
nem a dél-zalai csapatról szólt,
hiszen Szabó Gergely is remis ál-
lásban hibázott. Faragónak nem

volt esélye, Lenic az extraklasszis
Vaganjannak remire adott egy
jobb állást. Bokros Albert, nem-
zetközi mesterünk a beszámolójá-
ban elmondta, hogy ez a meccs a
két csapat közti nagy tudáskü-
lönbség ellenére is, akár 3:3 is le-
hetett volna. Az örmény csapat
nagymenõ sakkozóból állt, a ka-
nizsaiak az éltáblákon óriásit
küzdöttek.

A II. forduló eredményei:
Aquaprofit-NTSK – Bank King
Jerevan 1,5:4,5

(Kotroniasz – Asrian 0,5:0,5,
Lupulescu – Lputian 0,5:0,5, Lenic
– Vaganian 0,5:0,5, Szabó G. –
Petrosian 0:1, Bokros – Minasian
0:1, Faragó – Anastasian 0:1)

A kanizsai csapat 4,5:1,5 arány-
ban gyõzelemmel zárta a törökor-
szági BEK  harmadik fordulóját a
házigazdák együttese ellen. A tö-
rökök elleni mérkõzés remekül
kezdõdött, hiszen a 16 éves tarta-
lék játékos, Bérczes Dávid szépen
nyert, ezzel már második gyõzel-

mét szerezte, s Szabó Gergely
sem adta alább, az õ jutalma is a
gyõzelemért járó egy pont lett.
Közben Lupulescu egy fölényes
állásban óriásit hibázott és öt órán
át küzdött, hogy mentse az állását.
A kanizsaiak bizonytalankodása
nem várt izgalmakat okozott, de a
végére javítottak.

Turk Hava Yollari (török) –
Aquaprofit-NTSK 1,5:4,5

(Haznedaroglu – Kotroniasz
0:1, Erdogdu – Lupulescu 0:1,
Can Emre – Lenic 0,5 :0,5, Ari
Zeki – Szabó G. 0:1, Erbis – Fa-
ragó 0:1, Gokhan – Bérczes 0:1)

A következõ, vagyis negyedik
körben a norvég Asker gárdája
volt soron  az Aquaprofit sakko-
zói számára, s az északiak csapa-
tát 4,5:1,5-re gyõzték le Luka
Lenicék. A BEK küzdelmei hét
fordulót ölelnek fel, s a dél-zalai
csapat elõzetesen a 16 közé várta
helyezését.

P.L.

A kanizsai Székelykertben az
emlékállítás hasonlatosnak tet-
szik ahhoz, ahogy a nyergestetõi
emlékmû létrejött. Az emlék-
mûhöz a pénzt az elesettek tisz-
teletére a XIX. század végén Bu-
karestben szolgáló székely cse-
lédleányok adták össze. Nem-
csak a gyökerekben lüktet a sza-
badságharcosok vére, hanem
még a Bukarestben szolgáló cse-
lédlányokban is, tehát a közem-
berekben. Ez hasonlatos a
Döbrentei utcában lévõ Benedek
Elek apó kútja történetéhez. Ezt
az õ emlékére állítottuk, az van
ráírva, hogy „Azok emlékére,

akik nem lehettek Elek apó olva-
sói...” Ez a pénz úgy gyûlt össze,
hogy nem került az adófizetõk-
nek egy fillérjébe sem. A gyûj-
tésben az lebegett a szemünk
elõtt, hogy a nyergestetõi emlék-
mûvet is így adogatták össze. 

Nemcsak tetszetõs verssorok-
ban, hanem cselekedetekben,
tettekben kell a nép emlé-
kézetébe vésni az eseményeket,
hiszen így mindenkinek köze
van hozzá. Én azért mondom,
hogy Nyergestetõre emlékezze-
nek a kanizsaiak, mert ezt az
emlékezést össze lehet kapcsolni
az ötvenhatos forradalommal.

Nekem tetszik!

Az ünnepség után még néhá-
nyan ott maradtunk a csemeték
köré mûanyagfonatot rögzíteni.
Így hallhattuk az arra járók véle-
ményét. Az alsós gyerkõcök
büszkén keresték ki és mutatták
meg anyukájuknak, melyik fács-
kát ültette az osztályuk. Néhány
fölsõs is arra kanyarodott bicikli-
vel, egyikük a katonás rendben
sorakozó fenyõkre megjegyezte:
„Nekem tetszik!”

Mégis templom lett!

Ez a csemetéket felajánló er-
dész száján csúszott ki, amikor
gyönyörködött az elültetett er-
dõcskében. Benne volt ebben a
keserû visszaemlékezés arra, ami-
kor 2003-ban néhányan szégyen-
letesen megakadályozták, hogy itt
ajándékból templom épüljön.
Másrészt tudjuk: az erdõ Székes-
egyház!

Hallhattunk néhány aggódó
jóslatot is az erdõ jövõjérõl. Itt
nem a kutyákra gondolok, mert

egy gazdiban van annyi termé-
szetszeretet, hogy négylábú ked-
vencét nem engedi a csemeték
közé. A vandáloktól pedig azért
nem féltem a Székely Negyvenki-
lencesek Fenyvesét, mert hatszáz
hevesis gyerekkel kerül szembe
az ilyen… 

Jó hírünk a világban

A Székely kerti fenyõültetés-
rõl a gondola.hu közvetítésével
a Kanizsa újságból értesült egy
sepsiszentgyörgyi publicista,
Sylvester Lajos. Írt is róla az
október hatodikai Háromszék-
be – és a www.3szek.ro  portál-
ra  – Külhoni emlékezés októ-
ber hatodikára címmel. Így
zárja: „…amint azt a nagykani-
zsai és annyi más példa bizo-
nyítja, az együvé tartozás tuda-
ta és érzése tovább él –
amennyiben ezt az ügyet,
Babicsné Bertha Éva szavait
idézve, a történelmi emlékezet
ébren tartói ápolják – s így az
elszakított nemzetrészek a ,,ki-
csi magyarországiakkal” együtt
alkothatnak magyar nemzetet,
és õrizhetik ennek egységét.” 

P.J.

Történelmünkben azonban a késõb-
biekben is volt példa arra, hogy
megfélemlítéssel akarták a szájakat
befogni, s az emlékezet erejét korlá-
tozni. Azonban míg Haynau hóhér-
ként maradt meg emlékezetünkben,
addig mások sajnálatosan, az idõn-
ként furcsán mûködõ emberi emlé-
kezet következtében elfogadott em-
berek lettek. Ezen a gondolkodáson
kell változtatni úgy, hogy végre rend
legyen emlékezetünkben, hogy meg
tudjuk különböztetni a jót a rossztól.

Mert egy közösség, egy nemzet ér-
dekeinek szemszögébõl vannak jó
intézkedések és rosszak, jó vezetõk,
akik a közösség érdekében dolgoz-
nak, és rosszak, akik a saját érdekei-
ket képviselik elsõsorban. A rendra-
kásban segíthet a mártírok emléke. 

Cseresnyés Péter azt is kijelen-
tette, hogy október hatodikára, ha-
zánk elsõ miniszterelnökének és a
szabadságharc tizenhárom tábor-
nokának kivégzésének napjára
nem gyásznapként, hanem a nem-
zetért való helytállás, az erkölcsi
tartás napjaként kell emlékeznünk. 

Az ünnepi program a Székely-
kertben folytatódott délután, ahol a
Polgári Kanizsáért Alapítvány szer-
vezésében a tömbépületek által ha-
tárolt park közepén ültetett el negy-
venkilenc vörösfenyõt a Hevesi
Sándor Általános Iskola negyven-

nyolc diákja és Cseresnyés Péter al-
polgármester. A fenyõfákat az 1849.
augusztus elején a nyergestetõi csa-
tát megvívó székelyek emlékére te-
lepítették, fõvédnöknek pedig
Kányádi Sándor költõt nyerték meg,
aki hangüzenetet is küldött az ün-
neplõknek. A Székelykertben ismét
Cseresnyés Péter mondott beszédet,
aki az Erdélyben élõ költõhöz ha-
sonlóan hangsúlyozta, hogy egy kö-
zösség csakis akkor lehet életképes,
ha a múltjából táplálkozik.

Záró momentumként a Thúry
György Múzeumban nyílt egy, a
Zala Megyei Levéltárral közösen
szervezett, Magyarország elsõ fele-
lõs miniszterelnökének életútját,
fontosabb törekvéseit bemutató ki-
állítás, amely – a feleségétõl búcsú-
zó Batthyány Lajostól idézve egy
mondatot – A magam útját jártam
címet viseli. A jobbára dokumentu-
mokat felvonultató tárlatot Molnár
András, a Zala Megyei Levéltár
igazgatója nyitotta meg. 

Horváth Attila  
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Székely kerti szilánkok

Hatszáz gyerekkel
kerül szembe…

Kányádi Sándor üzenete

Lukovits bajnok. A korosztá-
lyos bajnokságok sorával folytató-
dott az NTE 1866 dzsúdósai szá-
mára a versenyévad, melyek közül
elsõként a Diák B (11 évesek)
megmérettetését rendezték Solton.
Lukovits Balázs +60 kg-ban a tel-
jes mezõnyt maga mögé utasítva
négy gyõzelmével szerzett bajnoki
címet. Cegléden a Diák C (10 éve-
sek) korosztály Köztársaság kupá-
ján a 36 kg-ban mérlegelõ Huszár
Martin a legnépesebb súlycsopor-
tú mezõnyben a második helyen
végzett. Szekszárdon pedig Cson-
ka Richárd 41 kg-ban négy nyert
és egy vesztett párharccal a har-
madik helyet szerezte meg.

Bécsi bronz Szabinának.
Bécsben nemzetközi kadett kard-
versenyt rendeztek, melyen az
NTE 1866 vívóit Mátyás Szabi-
na, Péntek Brigitta, Magyar Zsa-
nett, Kocsis Eszter és Varga
Viviána képviselte. Péntek Brigit-
ta a végül második helyezett ver-
senyzõtõl kapott ki a nyolc kö-
zött, Mátyás Szabina viszont a
négy közé jutott, s a késõbbi
gyõztes ellen alulmaradva végül a
harmadik helyen végzett.

Számukra nem volt határ. A
2007. Évi Határõr Bajnokság ösz-
szesített eredménysora alapján 11
csapatból a Nagykanizsai Határõr
Igazgatóság sportos csapata vég-
zett az elsõ helyen, megelõzve a
szombathelyi és kiskunhalasi
egységeket. A versengés az év fo-
lyamán mezei futó, atlétikai, kis-
pályás foci, illetve lõ- és járõrbaj-
nokságot foglalt magában, s az
utóbbiak közül a kanizsai egység
a második helyre „lõtte magát”
Varga Tibor-Horváth Szilárd, Ró-
zsa György, Tóth Andrea Dalma,
Homály Annamária összeállítás-
ban. A járõrbajnokságban a nõi
egység (Szõke Anita, Vajda Anita,
Szummer Gréta) harmadik lett, s
a férfiak (Németh István, Matola
Zénó, Kósa Róbert) negyedik he-
lyével együtt ez összesítésben a
második helyet jelentette.

Az országos döntõbe jutot-
tak. A Toto-játék 60. Születés-
napja alkalmából életre hívott or-
szágos kispályás labdarúgó-torna
zalaegerszegi selejtezõjén reme-
kül szerepelt két kanizsai csapat
is, melyek így az október 12-13-
ára kiírt fõvárosi fináléban is sze-
repelhetnek. A König SE az
egerszegi pontvadászatot meg-
nyerte, míg a Dél-Dunántúl Pos-
tás SE harmadikként szerzett jo-
got a budapesti indulásra.

Eddig egy gyõzelem, egy vereség
Kanizsa KK-DKG-East –

SMAFC  74-61  (12-10, 18-19,
23-14, 21-18.). Kanizsa: Kasza
26/6, Beck 13, Fodor 4/3, Zsámár,
Szabó B. 22. Csere: Becze 2,
Millei 7. Edzõ: Kovács Nándor.

A férfi kosárlabda NB I B-cso-
portjában elkezdõdött a bajnok-
ság, s a kanizsaiak rögtön egy ad-
digi mumussal mérkõzhettek el-
sõként. A kezdõ negyedben mind-
két csapat jól védekezett, majd a
folytatásban továbbra is nagy
akarattal játszottak a hazaiak, de
nem tudtak elhúzni ellenfelüktõl.
A fordulás után feljavult Kaszáék
támadójátéka, továbbra is jól vé-
dekeztek, ennek köszönhetõen 10
pontos elõnyre tettek szert. A be-

fejezõ játékrészben nagy küzde-
lem alakult ki, ám a lelkes ven-
déglátók nem engedték közelebb
magukhoz ellenfelüket, és a sop-
roniak elleni rossz szériájukat
megszakítva megérdemelt gyõ-
zelmet arattak. Jók: Kasza, Szabó
B., Millei. 

– Végig nagy akarattal játszot-
tunk, jól védekeztünk, ennek kö-
szönhetjük ezt az értékes gyõzelmet
– mondta Kovács Nándor edzõ.

Fehérvár KC – Kanizsa KK-
DKG East 83-76 (13-19, 22-16,
20-14, 28-27). Kanizsa: Kasza
18/6, Beck 11/6, Fodor 2, Zsámár
17, Szabó B. 18/3. Csere: Becze
4, Millei 4, Nagy, Murvai 2, Hor-
váth. Edzõ: Kovács Nándor.

A kanizsaiak a másodosztályú
bajnokság második körében a ta-
valyi év legjobb dunántúli csapa-
tához látogatott. az elsõ tíz perc-
ben ott folytatták Kovács Nándor
kosarasai, ahol a soproniak ellen
abbahagyták - remek védekezéssel
léptek meg vendéglátóiktól. A má-
sodik negyedtõl aztán a lendület
alábbhagyott, a hazaiak is belõtték
a gyûrût, ráadásul a magassági fö-
lényük is kiütközött. Valami
ugyan az utolsó játékrészben fel-
csillant, de ahogy a meccs után az
edzõ is fogalmazott: Küzdöttünk,
hajtottunk, de ez most ennyire volt
elég. Jók: Szabó B., Zsámár.

P.L.

Törökországban vezetik a bábukat

Ismét Hevesi Kupa

Szombaton tizenegy órától
rendezik a Hevesi Sándor Álta-
lános Iskolában a már hagyo-
mányosnak tekinthetõ sportak-
robata Hevesi Kupát. 

A kupára az ország vala-
mennyi sportakrobata szakosz-
tálya, klubja elküldte nevezé-
sét, ezért népes mezõny várha-
tó az iskola tornatermében.

Ha egy üzlet beindul
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Tizenkét norvég pedagógus –
kilenc iskolaigazgató és három
oktatási vezetõ – látogatott a
Zrínyi iskolába. A vendégeket
Faller Zoltán igazgató, Cseres-
nyés Péter alpolgármester és
Balogh László, az OKISB elnö-
ke köszöntötte.

Szmodics Józsefné, a Mûvelõdé-
si és Sportosztály vezetõje bemu-
tatta a város oktatási rendszerét,
amit a diákok mûsora követett. 

A Holmestrand városban lévõ
partneriskolával 2000. óta van
kapcsolata az intézménynek –
mondta Faller Zoltán igazgató,
három évig pedig együtt dolgoz-
tak egy Comenius iskola-együtt-
mûködési projektben. A vendégek
elsõsorban a nem kötelezõ órák
gyakorlati megvalósítására voltak
kíváncsiak, így az ének-zene, a
rajz, a kézmûvesség, a modern
tánc oktatására, különbözõ ha-
gyományos jubileumi mûsorok és
nemzeti ünnepek megszervezése. 

A Zrínyi iskola pedagógusai
már két alkalommal jártak Norvé-
giában, ahol fõleg az esélyegyen-
lõséggel és a kompetencia alapú
oktatás bevezetésével ismerkedtek
– összegezte az igazgató.

B.E.

Norvégok 
a Zrínyiben

Díszdiplomás, nyugdíjba vo-
nuló és pályakezdõ pedagógu-
sokat köszöntöttek a Med-
gyaszay Házban.

– Különleges ünnep a mai, hi-
szen olyan embereket köszönthe-
tünk, akiket vas, gyémánt és
arany oklevéllel jutalmaznak –
hangsúlyozta beszédében Marton
István polgármester. – A jutalma-
zottak mindegyike napi kapcsola-
tot ápol korábbi tanítványaival,
így nap, mint nap sikerül lemér-
nünk emberi, pedagógiai nagysá-
gukat. Õk azok, akik nemzedékek
sorát oktatták, nevelték, segítet-
ték eligazodni az élet göröngyös
útján. Végezetül megköszönte a
nyugdíjba vonuló harminc peda-
gógus tevékenységét, és a húsz fi-

atal pályakezdõt arra kérte, mer-
jenek a pályán a szeretet, a tiszta
erkölcs felvállalásával olyan em-
bert formáló oktató-nevelõ mun-
kát végezni, amire büszkék lehet-
nek ötven, hatvan, sõt hetven év
múltán is. Váljanak a hivatás
szolgálóivá, olyanokká, akik
nemcsak a tudományok világába
vezetik a tanítványokat, hanem az
emberi kapcsolatok titkaiba is. 

Tóth Lajos, a Pedagógus Szak-
szervezet városi titkárának kö-
szöntõ szavai után a pályakezdõk
eskütételére került sor. Az okle-
veleiket Marton István polgár-
mester nyújtotta át.  A pedagógus
szolgálati emlékérmeket és a
nyugdíjba vonulók elismerését
Cseresnyés Péter alpolgármester
adta át. A tizennégy arany, hat

gyémánt és öt vas diplomás peda-
gógus az egykori fõiskolájuk je-
lenlegi vezetõjétõl vette át a dísz-
diplomát. A szombathelyen vég-
zetteknek Dr. Gadányi Károly, a
Berzsenyi Dániel Tanárképzõ fõ-
iskola rektora, a Kaposváron vég-
zetteknek pedig a Kaposvári
Egyetem Csokonai Vitéz Mihály
Pedagógia Fõiskolai Karának
képviseletében Dr. Rosta István
professzor adta át az elismerést.
Az ünnepelteket a Dr. Mezõ Fe-
renc Gimnázium tanulói valamint
Pulai Viktória és Dorottya kö-
szöntötték mûsorukkal. 

Bakonyi Erzsébet

Pályakezdõk és vasdiplomások
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Az Izlandi Eszperantisták Or-
szágos Kongresszusának meghí-
vott díszvendégeként Szabadi Ti-
bor J. eszperantó mûfordító tartott
elõadást a Rejkyaviktól 350 kilo-
méterre lévõ Hale városban, dél-
kelet Izlandon. A kanizsai eszpe-
rantista tevékenységét ismerve és
elismerve kérte fel Kristján Eriks-
son, az Izlandi Eszperantó Szö-
vetség elnöke, tartson elõadást a
fordítástudományról az eszperan-
tó közvetítésével az irodalmi for-
dítás viszonylatában. Az ott töltött
egy hét alatt vendéglátói kíséreté-
ben megismerkedett az izlandi táj
szépségével, nevezetességeivel,
az izlandiak életmódjával. Vilborg
Dagbjartsdóttir neves izlandi köl-
tõnõ büszkén köszönte meg, hogy
Titok címû versét lefordította ma-
gyar nyelvre.

B.E.

Kanizsáról
Izlandra

Nem a gyász, hanem a helytállás napja
Vörösfenyõt ültettek a székely szabadságharcosok emlékére

Városunkban október ötödi-
kén emlékeztünk az 1848-49-es
forradalom és szabadságharc
során Aradon kivégzett és vér-
tanúhalált halt tizenhárom tá-
bornokra, valamint a szintén
kivégzett Batthyány Lajosra,
Magyarország elsõ független
miniszterelnökére. A százötven-
nyolc évvel ezelõtti eseményeket
a Hevesi Sándor Általános Is-
kola diákjai idézték meg mûso-
rukkal az Aradi udvarban lévõ
szoborparkban, ahol Cseres-
nyés Péter alpolgármester mon-
dott ünnepi beszédet. Hangsú-
lyozta, 1848 hõsei emberi nagy-
ságból adtak bizonyságot, be-
csületbõl, hazaszeretetbõl mu-
tattak példát közösségüknek.

– Október hatodikát, a tizenhá-
rom aradi vértanú halálának napját
olyan napként kell emlékezetünkbe
vésni, amelyik erõt ad nekünk, pél-
dát, hogy bízni kell a jövõben, s hitet
ahhoz, hogy minden áldozatnak van
értelme akkor, ha az a nemzet fel-
emelkedését szolgálja – mondta
Cseresnyés Péter. – Tudnunk kell
azonban azt is, hogy helyettünk sen-
ki nem fogja meghozni az áldozatot,
s habár a magas erkölcsöt hordozó
egyes emberek elbukhatnak, érde-
meik, eredményeik megmaradnak
egy közösség számára. Errõl adtak
tanúbizonyságot az aradi mártírok,
Batthyány Lajos miniszterelnök és
mindazok, akik Haynau ámokfutá-
sának lettek az áldozatai. De mit is
mondott magáról ez a hóhéroknak
munkát adó osztrák? Azt mondta:
„Én leszek az az ember, aki rendet
fog teremteni. Nyugodt lelkiismeret-
tel lövetek agyon százakat is, mert
szilárd meggyõzõdésem, hogy ez az
egyetlen mód, ami intõ példát szol-
gáltathat minden jövendõ forrada-
lomnak.” Ezek a szavak egy, a tö-
megeket megfélemlíteni akaró em-
ber gondolatait tükrözik. Azonban õ
is csak egy eszköz volt azok kezében,
akik a magyarságot meg akarták
büntetni, mert azok fegyverrel is
nyomatékot adtak szabadságvá-
gyuknak. 

(Folytatás a 2. oldalon)
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XIX. évfolyam 36. szám
2007. október 18. DÉL-ZALAI HETILAP

Kanizsa– A programok összeállításánál
minden alkalommal fontos szem-
pont volt és idén sem történt ez
másként, hogy lehetõség szerint
mindenki találjon érdeklõdésé-
nek, igényeinek megfelelõ tartal-
mas idõtöltést – mondta köszöntõ
szavaiban a zárórendezvény házi-
gazdája, Szõlõsi Márta önkor-
mányzati képviselõ, majd átadta a
szót Bene Csaba önkormányzati
képviselõnek. – A szervezõk és a
támogatók jóvoltából sok színes
program várta önöket – hangsú-
lyozta Bene Csaba. – Megtekint-
hették az amatõr alkotók kiállítá-

sát, részt vehettek az egészségnap
rendezvényein, a sportnapon aktí-
van sportoltak is egészségük
megõrzéséért, és filmvetélkedõn
feleleveníthették régi emlékeiket.
Kívánom a megjelent idõseknek,
az év minden napján érezzék ma-
guk körül a kiemelt figyelmet vá-
rosunkban és családjuk közelében
egyaránt. 

A rendezvény zárszavát köve-
tõen az eddigi hagyományokhoz
híven díjak átadására került sor.
A hétfõi nyitó ünnepség szereplõi
okleveleket vehettek át a színpa-
don. A MÁV Sportcsarnokban

megrendezett sportnapon tíz csa-
pat, összesen kétszázkilencvenöt
fõ vett részt hét versenyszámban.
Az ügyességi verseny dobogós
helyezettjeinek Kupó Csaba, a
GE Nagykanizsa Fényforrásgyár
Demokratikus Szakszervezetének
elnökhelyettese adta át a díjakat.
I. helyezett: Tungsram Nyugállo-
mányú Klub II. csapata. II. helye-
zett: Napfény Egyesület. III. he-
lyezett: Honvéd Szakszervezet
Nyugállományú Csoportja. A
sportnap legidõsebb résztvevõi, a
83 éves Sárdi Lászlóné és a 86
éves Horváth János oklevelet és
jutalmat kapott. A sportnap össze-
sített eredményei alapján a 2007.
évi Sportkupát a MOL Bányász
Nyugdíjas Klub nyerte el, akik ta-
valyi kupagyõztesként megõriz-
ték a Vándorkupát. A filmvetél-
kedõ nyertese a Vasút Barátok
csapata lett. A II. helyezést a
Kórház Klub, a III. helyezést pe-
dig a Fegyveres Erõk Klubja érte
el. Az ünnepi hét eseményei csak
a HSMK-ban fejezõdtek be az-
nap, a város központjától távolab-
bi városrészeken, Bagolán, Baj-
csán, Miklósfán, Palinban és
Kiskanizsán a következõ napok-
ban kapcsolódtak a programhoz. 

B.E.

Hadiárva vagyok, édesapám 1943-ban szovjet hadifogságban
meghalt. 2006-ban lehetõség volt kárpótlási igényt benyújtani, hoz-
zátartozó élet elvesztéséért. A kiadott nyomtatványon beadtam a
kérelmet. 2007. januárban megkaptam az Igazságügyi Hivataltól az
„Elutasító határozat”-ot, valamint a Zala Megyei Bíróságtól az
„Elutasító végzést”. Indoklás mind a két helyrõl, hogy édesapám
sorkatona volt, illetve 1945. augusztus 1-jén már nem élt. Az Állam-
polgári Jogok Országgyûlési Biztosához írtam levelet, tõlük kértem
segítséget. Dr. Kántor Ferenc válaszlevelében és telefonon történt
beszélgetéskor elmondta, hogy tulajdonképpen az 1945. augusztus 1-
je mit is jelent. Ugyanis csak az kaphatja meg a kárpótlást, akinek a
hozzátartozója 1945. augusztus 1-jén még hadifogságban volt és
ezután az idõ után halt meg. A hadigondozásról, illetve a kárpótlás-
ról  szóló törvények (1992. évi XXXII, az 1997. évi XXIX.) a sérelmet
szenvedett „Kétség kívül a magyar hatóság vagy hatósági személy
politikai indíttatású önkénye” miatt vesztette életét. Apáink nem
jószántukból mentek a háborúba, ugyanis nem a Szovjetunió támadta
meg hazánkat, hanem Magyarország a németek mellett a Szovjetu-
niót. A katonai esküben az van, hogy „hazámat minden külsõ és
belsõ ellenség ellen az életem feláldozásával is megvédem”.
Parancsra mentek a háborúba, megtagadás esetén fõbelövés volt az
intézkedés. Tehát a „politikai indíttatás” megvolt. A 2006-ban
kiadott 67/2006/II.27/Kormányrendelet, a 2006. évi XLVII. Törvény,
valamint az Igazságügyi Hivatal által kiadott két intézkedés nem
foglalkozik az 1945. augusztus 1-jei dátummal. Így több ezer hadiár-
va be lett csapva. A meghirdetéskor mindenkinek azt mondták, hogy
adja be a kérelmet. A rendszerváltás óta egyetlen kormány, Ország-
gyûlés nem vállalta fel az akkori államhatalom politikai önkényét.
Tudomásom van arról, hogy van olyan személy, aki 2006. májusában
beadta a kérelmét és még ez ideig nem kapott választ. 

A Hadirokkantak Hadiözvegyek Hadiárvák Nagykanizsai
Szervezetének tagja vagyok. Az országos elnökünk Dr. Vitéz Lovag
Padányi Márius úr, hadirokkant 83 éves korában elhunyt. Helyette
Ipacs József nyugállományú ezredes lett megválasztva elnöknek.
Országosan kb. 120 alapszervezet van. A nagykanizsai szervezet
elnökét Görcsi Frigyes urat érte az a megtiszteltetés, hogy országos
elnökségi tagnak megválasztották. Erõt, egészséget kívánok az
elkövetkezõ idõre munkájához.

Gerencsér József, hadiárva

Hadiárva kesergõ

Az idõseket ünnepeltük városszerte
Díjátadás, koncert, vendéglátás és jó hangulatú bál zárta az

immár negyedik alkalommal megrendezett Idõsekért Nagykani-
zsán Ünnepi Hét rendezvényeit a Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központban.
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Múlt év decemberében a
Honvéd Kaszinó ötödik szüle-
tésnapját ünneplõ Hölgyklubjá-
nak tagjai elhatározták, a táb-
laavatás mellett egy másik öt-
lettel is emlékezetessé teszik a
jubileumot.

Létrehozzák az õket segítõ, ren-
dezvényeiken rendszeresen meg-
jelenõ ismerõseikbõl álló pártoló-
tag-hálózatot, vagyis összefogják
azokat az embereket, akik eddig
is körülöttük voltak. Az ötlet egy
vállalkozó hölgytõl származik,
aki elfoglaltsága miatt nem vehe-
tett részt a foglalkozásaikon.
Hogy ki lehet pároló tag? Büki
Pálné, a klub vezetõje szerint
mindenki, aki a klub eszmeiségé-

vel, célkitûzéseivel egyetért. Pél-
dául a férjek, a volt munkahelyi
barátok, közéleti személyiségek.
Jelenleg a harmincfõs társaság öt-
venkét pártoló tagot tudhat maga
mellett a báljaikon, kirándulásai-
kon, vagy éppen színházi látoga-
tásaikon. Az új belépõket ünnepé-
lyes alkalommal grafikusmûvész
által készített emléklappal ajándé-
kozzák meg. A hétvégén közös ki-
rándulást szerveztek a Miklósfai
Parkerdõbe, ahol szalonnasütés,
borozgatás közben beszélgettek,
és egy kellemes fél napot töltöttek
együtt. A Hölgyklub életét bemu-
tató fotókiállítást már közösen
szervezik novemberben.

B.E.

Hölgyklub és barátaik

Gondoskodás
Kilencvenhét éves az anyukám. / Mint egykor neki voltam én, /

most nekem Õ a kisbabám. / Babusgatom, dédelgetem, / puha ágyát
megvetem, / lépteit kísérgetem, / virágok közt vezetem. / Szeretettel
megölel, / és boldog vagyok, / hogy még én is ölelhetem.

Németh Jánosné, Aranydiplomás középiskolai tanár

A hétvégén ismét megren-
dezésre került a Kanizsa Vásár. 

A program a demonstrációs
energiapark megnyitásával kez-
dõdött a Zsigmondy-Széchenyi
SZKI Erdész utcai tantelepén. A
város önkormányzata az iskolával
együttmûködve a Jövõ Iparágai
Informatikai és Környezetvédel-
mi Szakkiállítás keretében konfe-
renciát szervezett a Medgyaszay
Házban. Marton István, városunk
polgármestere nyitotta meg a
szakmai rendezvényt.

Az elõrejelzések szerint az
energiaigény 2060-ra  a három-
szorosa lesz a mainak. Ezért a
tiszta, környezetbarát energia fo-
kozottabb felhasználása egyre in-
kább elengedhetetlen. A rendez-
vény célja az volt, hogy a tudo-

mányos és gazdasági élet szerep-
lõivel megismertesse a megújuló
energiaforrások hasznosításában,
a kutatási-fejlesztési technológiá-
ban elért eredményeket, valamint
a konferenciát követõ további
együttmûködést, illetve gazdasági
kapcsolatok kiépítését  elõsegítse. 

Dr. Matolcsy György, a Magyar
Gazdaságfejlesztési Intézet elnö-
ke A megújuló gazdaságpolitika –
megújuló energiaforrások téma-
körû elõadásában kifejtette:

– Amikor a kanizsai vezetõkkel,
képviselõkkel arról beszélgettem,
hogy mi lehet Nagykanizsa szá-
mára a kitörési pont, akkor az
energiaszektor, ezen belül is az új
korszak, a megújuló energiafor-
rások hasznosítása került
elõtérbe. Ehhez kapcsolódóan
gyártó kapacitások, üzemek, és az

ezzel összefüggõ innovációs kuta-
tás-fejlesztés jöhet szóba. Nagy-
kanizsa már többször végrehaj-
totta a nagy ugrást történelme so-
rán. El lehet rajt gondolkodni,
hogy a szénhidrogén utáni kor-
szakban mi lesz a város szerepe.
Ha már volt itt egyszer szénhid-
rogén központ, miért ne lehetne
egy megújuló energia központ is?

A délelõtt folyamán elõadások
hangzottak el a megújuló energia
hasznosításának lehetõségeirõl. Így
többek között szó esett a szél- és
geotermikus energia felhasználásá-
nak lehetõségérõl a lakásépítésben,

az egészségturizmus és a geotermi-
kus energia kapcsolatáról, valamint
a napenergia hasznosításáról a táv-
fûtéses épületeknél. 

A kiállítást Marton István pol-
gármester és Kovács Kálmán, a

Környezetvédelmi és Vízügyi Mi-
nisztérium államtitkára nyitotta
meg, majd ezt követõen a vásárdí-
jak átadására került sor. A Kör-
nyezetvédelmi Minisztérium Kör-
nyezettudatos Gondolkodásért dí-
ját a Bolyai János Általános Isko-
la, Nagykanizsa önkormányzata
elismerését pedig a Dél-Zalai Víz-
mû Zrt. kapta. A Nagykanizsai
Kereskedelmi és Iparkamara díját
a Tûz-õr Kft., míg a megyei ka-
mara díját a Zalai Hírlapkiadó
Kft. vehette át. A vásár szervezõi
a Saubermacher Pannónia Kft. és
a Szan-Dia Fitness Center munká-
ját részesítették elismerésben. A
három napos vásáron közel ötven
kiállító mutatkozott be.

B.E.

Konferencia és IV. Kanizsa Vásár
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Befejezõdött a törökországi
Kemer településén az európai top-
sakkcsapatok seregszemléje. A ka-
nizsai gárda az elõkelõ tizedik he-
lyet szerezte meg. Az ötödik kör-
ben ugyan becsúszott a francia
Clichy Echecs ’92 ellenében egy
2,5:3,5-ös vereség, viszont ugyan-
ilyen arányban nyertek a német
Hamburger SK ellen, majd a mace-
dón Alkaloiddal szemben diadal-
maskodtak az utolsó fordulóban
4:2-re. A gárda szereplése nagyon
szép eredmény, fõképp úgy, hogy
mindezt a kupa újoncként érték el.
Ugyan az örmény Bank King Jere-
vannal valamint a francia Clichy-
vel szemben alulmaradtak, az ösz-
szesített táblázaton mindkét gárdát
megelõzték. Az orosz klubok ha-
gyományos remek szereplése mel-
lett azt sem árt megjegyezni, hogy

két szarajevói alakulat végzett az
elsõ tízben, s a zágrábi sakk kör is
az ötödik helyre futott be környé-
künkrõl... A kanizsaiak csapatát a
görög Vasziliosz Kotroniasz, a ro-
mán Constantin Lupulescu, a szlo-
vén Luka Lenic, Szabó Gergely,
Bokros Albert, Faragó Iván és Bér-
czes Dávid alkotta. A hétfordulós
svájci rendszerû tornán Luka Lenic
és Bérczes Dávid nem szenvedett
vereséget.

A kanizsaiak nem sokat pihen-
hettek, máris elkezdõdtek az NB I
küzdelmei. Az elsõ forduló Szom-
bathelyre szólította az Aquaprofit
sakkozóit. Flumbort Andrásék
ugyan tartalékosan álltak ki a Hal-
adás ellen, de végül 7,5:4,5 arányú
gyõzelemmel kezdték a szezont.

P.L.

Újoncként az elsõ tízben

Tizenhárom ország részvéte-
lével Szolnokon rendezték meg
az V. Lábtoll-labda világbaj-
nokságot, melyen gyakorlatilag
Magyarország válogatottját
nagykanizsai sportolók alkot-
ták. Bár a teljességhez hozzá-
tartozik, hogy leírjuk, az A-jelû
csapat esetében igaz e megfo-
galmazás, hiszen volt egy B-
jelû szekció is, illetve az elõbbi-
eknél Budavölgyi Kálmán, a
Zemplén SE szakmai munkájá-
nak irányítója egyben a szövet-
ségi kapitányi posztot is betöl-
tötte.

A távol-keletiek ugyan 2007-
ben is megtartották vezetõ szere-
püket, rögtön utánuk azonban az
eredményességi mutatók alapján
a magyarok következtek. Ez a
számok nyelvére lefordítva any-
nyit tesz, hogy Magyarország A
csapata öt bronzérmet szerzett, de
a B-nek is jutott egy harmadik
hely. Maradjunk azonban az
„ásoknál”, vagyis férfi csapatban
a Barócsi Andor, Csizmadia Ta-
más, Hartai Attila, Takács Endre
négyes lett harmadik, de a nõknél
sem adta alább Budavölgyi Vero-
nika, Gozdán Ágota és Végh Dó-
ra triója, vagyis õk is bronzot
nyertek. Férfi párosban Hartai –
Takács egysége verte a magyar
B-gárdát, a nõknél pedig
Budavölgyi és Gozdán ütötte el
az éremtõl Hongkong reménysé-

geit. Hongkong együttese azért
sem fog szívesen emlékezni a ka-
nizsaiakra, hiszen a válogatott
tagjaként Budavölgyi és Hartai a
vegyes párosban szintén felül-
múlta a távol-keletieket a bronz-
mecscsen.

A világbajnokságot értékelõ
sajtótájékoztató keretében egyben
sor került egy kis nosztalgiázásra
is, vagyis annak felelevenítésére,
hogyan jutottak el a sportág kani-
zsai mûvelõi a vb-bronzokig, s a
lényeget Gozdán Ágota fogal-
mazta meg rendkívül frappánsan:

– Az, hogy a nõi mezõnyben
ilyen kiemelt szerepet tölthetünk
be, annak is köszönhetõ, hogy a
helyi srácok nem sajátította ki
maguknak a sportágat, vagyis
velük készülve mi is a sportág
valamennyi csínját-bínját elsa-

játíthattuk. A másik ok pedig az,
hogy komolyan gondoltuk, s nem
maradtunk meg a minél nagyob-
bat a toll-labdába rúgni szintjé-
nél, így jóval több ragadt ránk a
„mezei” foknál, ami azt takarta,
hogy lõjjük csak a labdát a pá-
lya üres területe felé, aztán
majd csak beesik oda valahogy
– kezdõ röplabdás hasonlattal
élve...

A kanizsai lábtoll-labdások
elõtt még további jelentõs meg-
mérettetések állnak, hiszen kö-
vetkezik az ifjúsági, valamint fel-
nõtt országos bajnokság, sõt, idén
is utaznak a németországi Ger-
man Open-re. Kell-e említeni,
szereplésüket ott majd néhány
arany kíséri vélhetõen...

Polgár László
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

A hétvégén több száz vagy
ezer nagykanizsaihoz hasonló-
an jómagam is kint jártam a
Kanizsa Vásárban. Jelzem, az
álomból végre valóság lett. A
színes vásári forgatagban
ugyanis ráleltem a jövõ iparág-
ára, s városunk gazdaságának
lehetséges kitörési pontjára. Ez
pedig nem más, mint a vásárba
látogató kíváncsi érdeklõdõk
táplálékigényének maximális
kielégítése, minden áron. S ezt
tessék szó szerint venni!
Ugyanis, megint csak azt kellett
megállapítanom, hogy legyen
szó bármilyen városi nagyren-
dezvényrõl, az ezeken sátrat ve-
rõ sütödések, lacikonyhások,
kézmûvesek minduntalan arra
törekednek, hogy a rendelkezé-
sükre álló két-három nap (va-
gyis a rendezvény idõtartama)
alatt lehetõleg az egész hónap,
vagy kevésbé kurrens árucikk
esetén talán az egész év bevéte-
lére szert tegyenek.

Azért az mégiscsak non-
szensz, hogy egy kürtõs kalá-
csért nyolcszáz forintot is elkér-
nek(tek). S ez csak egyetlen a
számtalan példa közül. A mit
sem sejtõ anyuka, apuka,  nagy-
mami a gyermekkel besétál a
vásárba, vagy inkább a csapdá-
ba, kinek, mi tetszik. 

A kicsi rögtön kiszúrja az
édességet, s addig nem nyug-
szik, amíg ki nem harcolja ma-
gának a „cukros, kerek micso-
dát” – nyolcszáz forintért. Mi-
közben az elõbb említett micso-
da hétköznapi ára három-négy-
száz forintnál megáll az utca
porától mentes üzletekben. Hát
ez bizony, vérlázító. Persze,
rögvest lehetne ellenvetést ten-
ni, hogy drága a helybérlet, so-
kat kér a szervezõ, meg nincs
vásárló, ésatöbbi. 

Azonban higgyék el: a köz-
mondás javasolta önmérséklet
megtérül. Mert aki sokat akar
markolni, az bizony, keveset
fog.

Horváth Attila  

Kürtõs
kalács
800-ért

Immáron negyedik éve vesz
részt a Nagykanizsai Rendõr-
kapitányság megelõzési szolgá-
lata a Kanizsa Vásáron.

Az érdeklõdés felkeltése érde-
kében minden évben újítanak va-
lamit. A bemutatkozás évében
különféle KRESZ- és drogtesz-
tekkel mérhették fel tudásszintjü-

ket a látogatók, otthonuk bizton-
ságának fokát pedig vagyonvé-
delmi teszttel ellenõrizhették.
Ezen témákban a jelenlévõ rend-
õrségi szakembereken kívül pla-
kátok, prospektusok és szórólap-
ok álltak az érdeklõdök rendelke-
zésére. Második évben a stand
kiegészült  egy látványos legális
és illegális drogokat bemutató

tablóval, valamint az érdeklõdõk
kipróbálhatták a biztonsági öves
szimulátort.

Tavaly a kiállítás mellett bal-
eset-megelõzési témákban kisfil-
meket vetítettek, valamint közle-
kedési balesetek helyszínén ké-
szült elrettentõ célzatú fotókat
mutattak be.

Idén korszerû mechanikai és
elektronikai vagyonvédelmi rend-
szereket mutattak be a megelõzé-
si szakemberek. A bemutató ré-
szét képezte egy családi ház ma-
kettje, melyen kipróbálhatták a
különféle riasztó berendezések,
kamerák mûködési mechanizmu-
sát.

A kiállítás fõ célja az állam-
polgárok figyelmének felhívása
a bûn- és baleset-megelõzés le-
hetõségeire, valamint arra a
tényre, hogy az áldozattá válás
elkerülése érdekében maguk az
állampolgárok tehetnek a leg-
többet.

Rendõrség a Kanizsa Vásáron
Balesetmegelõzés, vagyonvédelem – hogy ne váljunk áldozattá

Kanizsai szekció: öt bronzéremmel
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Ami nem sikerült a fiúknak, a
kanizsai baseballozóknak, az
összejött a lányok sofball-
csapatának, vagyis a Röntgen
Kanizsa Ants nõi együttese idén
bajnoki címet szerzett. 

Persze, a bajnoki mezõny közel
sem akkora, mint a baseball ese-
tében, de a rivalizálás itt is nagy
az egyes csapatok, ezen belül is a
kanizsai és a fõvárosi  softballos
hölgyek között. A kanizsaiak
ugyan nyertek már korábban is,
de volt olyan pontvadászat, ami-
kor az egykori magyar kosárlab-
da pontvadászatot idézte a törté-
net, vagyis mindössze szinte az
arany és ezüstérmes két csapat
versengett egymással... 

No, de vissza a softballhoz,
melynek döntõjét Szentendrén
vívták, s az elõdöntõben a Ka-

nizsa Ants a Sopron csapatát
verte 21:5-re. Következhetett a
finálé, ahol a nagy ellenfél, a
fõvárosi Hungarian Astros várt
Gyimes Magdolnáékra, s nagy
küzdelemben végül a Hangyák
nyertek 9:8-ra. 

A kilencedik szezonját játszó
Röntgen Kanizsa Ants bajnokcsa-
patának kerete: Balassa Nóra,
Balázs Ivett, Balog Zsuzsa, Bántó
Zsófia, Bonczók Eszter, Czizma-
dia Anna, Csizmadia Réka,
Gyimes Magdolna, Horváth
Tamara, Horoghné Kovács Rita,
Kunné Poprádi Eszter, Léránt Lí-
via, Németh Nóra, Ölvedi Anita,
Tóth Szandra, Tótmárton Vera. A
döntõ legjobb játékosa Bántó
Zsófia lett.

P.L.

Õk végül nyertek

Két gól az éllovas otthoná-
ban. Ugyan vereséget szenvedett
a labdarúgó NB III Dráva-cso-
portjában az NTE 1866 együttese,
de a listavezetõ Szentlõrinc ottho-
nába látogattak Boros Zoltánék. A
piros-kékek végül 4-2-re marad-
tak alul a Baranya megyei csapat-
tal szemben, a felállásuk viszont –
közlésével egy eddigi hiányt pó-
tolva – így festett: Benkõ - Boros
(Kotnyek), Cserfõ, Pozsgai, Ba-
lázs - Kisharmadás, Visnovics
(Mercigány), Fekete (Budai),
Bagarus - Ujvári, Cs. Horváth.

Tóth Attila edzõ  csapatának
góljait Ujvári és Cs. Horváth sze-
rezte, viszont a bajnoki éllovas
ellen végig egyenrangú ellenfelek
voltak Bagarusék.

Szépszámú nézõsereg – jó
mérkõzés. A Kanizsa KK-DKG
East a kosárlabda NB I B harma-
dik fordulójában ismét hazai pá-
lyán játszott, ezúttal a Bonyhád
gárdáját fogadták Szabó Balá-
zsék. A nézõk is ráérezhettek,
hogy nem lesz rossz mérkõzés-
ben részük, hiszen szép számban
foglaltak helyet a lelátón, s ér-
deklõdésüknek meg is lett a jutal-
ma, hiszen a hazaiak végül 91-81
arányban, gyõztesen jöhettek le a
pályáról, köszönhetõen Beck,
Szabó B., Zsámár, Horváth, Ka-
sza jó játékának.

– Számunkra fontos mérkõzést
nyertünk. A második félidõben
feljavult a védekezésünk, ez hozta
meg a sikert. – mondta Kovács
Nándor, edzõ.
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Immár harmadik alkalommal
került sor a Pannon Egyetem
nagykanizsai képzési helyén a
Pannon Tudományos Napra.
Mint azt sokan hangsúlyozták,
a tudományos seregszemle leg-
nagyobb erénye, hogy két aka-
démiai területi bizottság és a
Pannon-régió több felsõoktatási
intézményének együttmûködé-
sével valósult meg. 

Több mint harminc, színes, min-
denki számára nyilvános tudomá-
nyos elõadást hallgathattak meg az
érdeklõdõk a tudomány legkülön-
félébb területeirõl a Pannon Egye-
tem kanizsai képzési helye, vala-
mint a Magyar Tudományos Aka-
démia pécsi és veszprémi területi
bizottsága által megrendezett Pan-
non Tudományos Napon, amelyet
Hámori József akadémikus, a Ma-
gyar Tudományos Akadémia alel-
nöke nyitott meg. 

Az MTA második embere
hangsúlyozta, nagy öröm szá-
mukra, hogy a két területi bizott-
ság közösen számol be a régió tu-
dományos eredményeirõl. Utalt
az MTA mûködését jelentõsen
befolyásoló jövõbeni törvényi
változásra is, mely szerint az ed-
dig voltaképpen egyesületi kere-
tek között mûködõ nemzeti tudo-
mányos mûhely a továbbiakban
közfeladatokat ellátó intézmény-
ként szerepel az állami nyilván-
tartásban, amely kiszámíthatóvá
teszi az Akadémia és az albizott-
ságok finanszírozását is. Arra is
kitért, hogy a minap a Sólyom
László köztárasági elnök által jó-
váhagyott vagyontörvény értel-
mében az MTA vagyona magán-

vagyonnak minõsül, miáltal elhá-
rult a privatizáció veszélye, hi-
szen így maga az Akadémia dönti
el, hogyan gazdálkodik a birtoká-
ban lévõ ingatlanvagyonnal. Rá-
mutatott arra is, a jövõben a ko-
rábbinál szorosabb együttmûkö-
désre van szükség az egyetemek
és az Akadémia között.

Husvéth Ferenc, a Pannon
Egyetem rektor-helyettese beszé-
dében rámutatott, a nagykanizsai
képzési hely oktatói is bekapcso-

lódtak az Akadémia két területi
bizottságának munkájába, s ez
pozitívan befolyásolja az itt folyó
oktatómunkát. 

Szolcsányi János, a Pécsi Aka-
démiai Bizottság elnöke megje-
gyezte, bár a bizottsághoz a pécsi
és a kaposvári egyetem kötõdik
jobban, úgy véli, hogy a Pannon
Tudományos Nap révén szélesed-
het az együttmûködés a PEN irá-
nyába is. 

Ezt követõen került sor az
egyes elõadásokra, melyek során
elhangzottak a pécsi és a veszpré-
mi központú tudományos régió
legjobb doktori elõadásai is. 

A pécsi egyetemrõl érkezett
Hornyák Árpád a jugoszláv-ma-
gyar határon a két világháború
között létezõ kettõsbirtokosságról
beszélt. 

Elmondta, ennek alapja az volt,
hogy a Trianonban meghúzott új
határ számtalan esetben a földeket
elválasztotta gazdáitól, sõt, az is
elõfordult, hogy szántót vágott ket-
té. A diktátum e tekintetben mint-
egy százhetvenezer holdat, huszon-
két és félezer birtokost érintett. 

A gazdák természetesen többfé-
le módon is eljuthattak földjeikre,
speciális igazolványok készültek

e célra. 1932-ben azonban a jugo-
szlávok minden eszközzel igye-
keztek megakadályozni a höm-
pölygõ tömegek áradatát, volt,
aki a határt tömegével átlépõ gaz-
dákat látva megállapította, olyan,
mintha nem is létezne a határ. A
legkritikusabb terület a Muraköz
volt, amelynek határát tizenötezer
ember lépte át naponta.

A jugoszláv fél arra hivatko-
zott, azért kell megszüntetni az
átjárást, mert a kettõsbirtokosok

csempészárut, agitprop anyagot,
fegyvereket visznek át a határon.
A helyzetet súlyosbította, hogy
ekkor már mûködött a határhoz
közeli, Belezna-jankapusztai usz-
tasaképzõ.

A jugoszláv vezetés drasztiku-
san csökkentette a határátlépõ he-
lyek számát, vámot, illetéket ve-
zetett be, egy szóval jelentõsen
megnehezítette az átlépést. Az in-
tézkedés hatására a magyar kor-
mány a Népszövetséghez fordult
segítségért, ám ezt megelõzõen –
nagyon bölcsen –  felszámolta a
jankapusztai usztasaképzõt.

Végül a nagyhatalmak nyomá-
sára tovább mûködhetett a kettõs-
birtokosság intézménye. 

A Pannon Tudományos Nap a
díjak átadásával zárult. A régió
legjobb PhD-munkáját elkészí-

tõk, illetve a legjobb elõadásokat
tartó oktatók a dicsõségen kívül
száz-százezer forinttal lettek gaz-
dagabbak. 

A régiók két legjobb tanulmá-
nyának egyikét Metzger Szilvia, a
Kaposvári Egyetem doktoran-
dusza készítette a házinyúl vágó-
értékének vizsgálatáról, a pécsi
egyetemen hallgató Stenger Ko-
vács Csilla pedig a kovaalgák in-
dikátorként történõ alkalmazásá-
ról értekezett.  

Díjazták a legjobb elõadókat, a
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
önkormányzata által felajánlott
díjat az erdélyi Sapientián oktató
Vofkori László kapta. Elismerést
vehetett még át a pécsi egyete-
men oktató Botz Lajos, valamint
a Pannon Egyetem kanizsai kép-
zési helyének oktatója, Keller
Krisztina is, aki a német identi-
tást választotta elõadása témájául. 

Horváth Attila  

VEGYES

SZOLGÁLTATÁS
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Belvárosban 800 m2-es építési te-
rület eladó. Érd.: 30/227-3294
(6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.:
30/448-6072 (6086K)

Nagykanizsán, nyugodt környe-
zetben 87+25 m2-es lakás beépíthe-
tõ tetõtérrel, kerttel, garázzsal, pin-
cével, teljesen felújítottan eladó
azonnali beköltözéssel. Kisebb la-
kást beszámítok. Érd.: 20/9616-404
(6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt te-
tõtéri, azonnal beköltözhetõ, új, 46
m2-es + galériás, turbókazános, két-
szobás lakás 9,99 millióért eladó, akár
önrész nélkül is. Érd.: 30/901-9013
(6078K)

Elcserélném nagykanizsai, 44 m2-
es, földszinti, másfél szobás, felújított,
egyedi fûtéses, önkormányzati lakáso-
mat egyszobás, önkormányzatira.
Érd.: 30/958-7390, 93/322-537
(6092K)

Látóhegyen a szeszfõzde feljáró-
nál 525 négyszögöl szõlõ-gyümölcsös
kétszobás lakóházzal (extra bútorok-
kal berendezett konyha, fürdõszoba )
nagy terasszal, pincével, présházzal
eladó. Érd.: 20/335-6095, 30/3788-
757 (6098K)

Nagybakónakon kétszobás családi
ház nagy telekkel eladó. 

Érd.: 20 óra után a 93/315-559
(6099K)

Elcserélném nagykanizsai, belvá-
rosi 40 m2-es, egyszobás, félkomfor-
tos, önkormányzati lakásomat egy és
fél szobás, belvárosi, önkormányzati-
ra értékegyeztetéssel. Érd.: 93-322-
537 (6093K)

Nk-án Csengery u. elején 57 m2-es,
2,5 szobás, jó állapotú, III. emeleti la-
kás 9,5 millió Ft-ért eladó. Érd.:
30/348-9669 (6100K)

Szép természeti környezetben, ki-
csi szõlõbirtok olcsón eladó. Érd.: 20
óra után a 93/315-559-es telefonszá-
mon. (6101K)

Városkapu krt-on garázs bérleti jo-
ga átadó. Tel.: 30/385-1088 (6104K)

Belvárosban egyszobás lakás bú-
torozottan kiadó. Irodának is alkal-
mas. Irányár: 23.000 Ft + rezsi, kaució
szükséges. Érd.: 20/805-2950
(6102K)

Történelem és földrajz korrepetá-
lást vállalok. Érd.: 20/805-2950
(6103K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy
felszolgálót éves állásra felveszünk.
Érd.: 20/482-4545 (6079K)

Új állapotú, 170 literes prés eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásáro-
lok régi dísz és használati tárgyat, por-
celánt, képet, könyvet, régi újságokat,
stb.! Érd.: 20/555-3014 (6083K)

Almaértékesítés: Idared, Golden
és más téli fajtákból Nagykanizsa,
Kisfaludy u. 2/c. szám alatt házhoz
szállítással is. Tel.: 93/312-479,
20/570-7717 (6084K)

Könyvek, festmények, porcelánok,
egyéb berendezési tárgyak készpénzes

felvásárlása! Nagykanizsa, tel.:
30/332-8422 (6105K)

Nagykanizsai 45 éves, diszkrét,
ápolt férfi diszkrét kapcsolatra keres
ápolt, karcsú, akár nem független höl-
gyet 20-50 éves korig. SMS:
06/30/907-1474 (6106K)

Nagykanizsai középkorú férfi
komoly kapcsolatra keres csinos,
jó alakú, ápolt, házias, nem do-
hányzó hölgyet 37-47 éves korig.
SMS-telefon: 06/20/461-6498
(6107K)
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Állás 
A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-

onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:
karosszéria lakatos szakirányú 160.000 Ft
autóvillamossági szerelõ szakirányú 150.000 Ft
lakatos szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
CNC gépkezelõ szakirányú 100.000 – 150.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
minõsített hegesztõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
gázszerelõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
hajlító kiszolgáló gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
vagyonõr szakirányú 65.500 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
ápoló szakirányú 150.000 Ft
varró                                       szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft
pék                                          szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft
árukiadó 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
árubeszállító 8. általános 65.500 – 80.000 Ft

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–szerda: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–13.00 óra

Október 18. 18.30 óra
Magyar királyok 
és szenten VI.
A Turul-nemzetség uralkodói

Szántai Lajos, mûvelõdésku-
tató vetítettképes elõadása

A HSMK Premier Táncklub 
(adószáma: 18963548-1-20)

a 2006-os bér után SZJA 1%-
ból felajánlott összeget az
egyesület versenyeztetésére
fordította.

Köszönet a támogatóknak!

Pannon tudás

Együtt a régiók tudományos mûhelyei 

Kövér László 
Murakeresztúron

Október 21-én, vasárnap délután 3
órakor az '56-os emlékmûnél kez-
dõdõ ünnepség szónoka a Fidesz
Országos Választmányának elnöke
lesz. A közadakozásból 2004-ben
megépült obeliszkhez, az Arany Já-
nos és Kossuth Lajos utcák találko-
zásához hívja a megemlékezõket a
rendezõ murakeresztúri '56-os Em-
lékmûért Polgári Egyesület.
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Dobrev Klára, Gyurcsány Fe-
renc miniszterelnök felesége lá-
togatást tett a Cigány Kisebbsé-
gi Önkormányzatnál. 

A vendéget a Bogdán János Ci-
gány Kisebbségi Közösségi Ház-
ban Teleki László, a CKÖ elnöke
fogadta, ahol megismerkedett a
kisebbségi önkormányzat, és a
vele együttmûködõ roma civil
szervezetekkel. 

A Nyugat-Dunántúli Regionális
Munkaügyi Központtal és a szom-
bathelyi Regionális Képzõ Központ-
tal közösen elindított OKJ-s képzése-
ket (szociális gondozó-ápoló, iroda-
vezetõi képzés) Kiss Ambrus és Ta-
kács György igazgatók mutatták be. 

Ezt követõen Dobrev Klára
nyitó elõadást tartott a roma nõk
egészségügyi helyzetével foglal-
kozó, Hogyan éljünk mi is egész-
ségesen címû konferencián. 

– Nemcsak Magyarországon,
hanem mindenhol a világon, a
szegénység és a betegség kéz a
kézben jár – hangsúlyozta.  – Ab-
ban a pillanatban, amikor a gyer-
meknek szakmát, érettségit adunk,
hogy munkája legyen, nagyon so-
kat teszünk az egészsége érdeké-
ben. Mi általában nagyon büszkék
vagyunk arra, hogy a hazai ki-
sebbségekkel hogyan bánik Ma-
gyarország, különösen, amikor a
határon túli magyarokkal hason-
lítjuk össze a hazai kisebbség
helyzetét. Vajon akik ennyire
büszkék, azok gondoltak-e arra,
hogy ma Magyarországon a leg-
nagyobb kisebbség a cigány ki-
sebbség, sõt az egész EU-ban a
legnagyobb EU-s kisebbség. Az a
kérdésem, hogy mi is büszkék le-
hetünk magunkra? Nem. – mond-
ta. – Magyarországon  10-15 év-

vel él rövidebb ideig egy roma
férfi illetve nõ. A daganatos meg-
betegedések száma háromszorosa
a nem roma lakossághoz képest.
Akkor elégedettek lehetünk? Nem. 

A délután folyamán Dobrev
Klára meglátogatta a kisebbségi
önkormányzat és a Zsigmondy-
Széchenyi SZKI által indított
érettségit adó felnõtt képzésben
résztvevõ osztályokat, végezetül
ellátogatott Kendlimajorba, ahol
megtekintette a Nemzetközi Ci-
gány Képzõmûvészeti Alkotótá-
bor kiállítását.

Bakonyi Erzsébet

Az Európai Unió Roma Ifjú-
ságáért Egyesület (EURIFE) az
Európai Regionális Fejlesztési
Alap (ERFA) forrásból nyert
közel tíz millió forintos pályázati
támogatással valósította meg az
INTERREG IIIA-projektjét. 

Ez  fiataloknak nyújt naprakész
uniós, pályázatírási, forrásfejlesz-
tési, munkaerõpiaci ismereteket.
A projekt elsõdleges célcsoportja
a hátrányos helyzetû, elsõsorban
roma származású középiskolás fi-
atalok voltak. 

A projekt zárókonferenciáján
részt vett Gombás József, az
egyik partner, a Nyugat-dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ
nemzetközi stratégiai igazgató-
helyettese. Köszöntõjében Orsós
Vendel, az EURIFE elnöke ki-
emelte, büszkék rá, hogy a vég-
zett huszonnégy fiatal közül né-
gyen a többségi társadalomhoz
tartoznak. Az aláírt közel százöt-
ven támogató nyilatkozat alapján
elmondható, a településeken elis-
merték a munkájukat. Az
EURIFE számít további lehetõsé-
gekre is, a jövõ év elején újabb
három projekt jelenik meg, me-
lyekben szeretnének részt venni
különbözõ témákban. 

Bárczi Miklós, az EURIFE
programmenedzsere összefoglalta,
a képzésben két partner, a Nyugat-
dunántúli Regionális Munkaügyi
Központ és az eisenstadt-i Caritas
osztrák segélyszervezet vett részt.
A fiatalokat egy éven keresztül ké-
pezték EU-s pályázatírásra, forrás-
fejlesztési- és munkaerõpiaci is-
meretekre, valamint jogorientáció-
ra, hogy tudjanak megfelelni a ki-
hívásoknak, tudjanak egyedül pá-
lyázatot írni, szervezetet alapítani.
A fiatalok bevonásával rendszeres
szakmai tanácsadást tartottak a ki-
sebbségi önkormányzatoknak, ci-
vil szervezeteknek. A pályázat
mentora, a képzések szervezésé-
ben részt vevõ Mihálylovics Béla
a képzés fontosságáról beszélt a
fiataloknak, hiszen már egy roma
civil szervezet úgy tud levezényel-
ni egy programot, hogy õ képezi
ki a résztvevõket. 

B.E.
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Horoszkóp

Kellemes változások jönnek. Részt vehet
egy kellemes kiránduláson, s a lelkesedé-
se akár egy új munkahely keresésétõl
sem tántorítja el. Érzelmek terén sem lesz
oka panaszra, viszonozzák közeledését.

Apró problémák tehetik próbára tûrõképes-
ségét. Racionális gondolkodása egy idõre
meginoghat. Pihenje ki magát, s minden a
régi kerékvágásban megy tovább. Ha ma-
gányos, hétvégén menjen társaságba.

Szebbnek látja maga körül a világot, s
ennek nem lehet más oka, mint az, hogy
valaki viszonozza szenvedélyes közele-
dését. Tervezzen több közös programot a
párjával.

Rosszkedvének oka a Mars. Emiatt ne
vádolja semmivel sem a környezetét. Pi-
henjen, hallgasson zenét, s visszatér újra
a jókedve. Érzelmi téren sem árt, ha kis-
sé felvillanyozza magát. 

Mostanában anyagi ügyei körül járnak
gondolatai. Nem tudja megvalósítani a
terveit, s emiatt lehangolt. Figyeljen oda
a többi tennivalóira is, s majdcsak meg-
oldódik a többi gond. 

A Vénusz és a Szaturnusz közösen halad
a saját jegyében, s ez felbolygatja érzelmi
életét. Ne figyeljen fel a bosszantó ese-
ményekre, így elkerülheti a konfliktust.
Szívügyekben is megoldás vár önre.

A Nap még a Mérleg jegyében jár, érde-
mes elidõznie jövõje alakításán. Tûzze
ki a pozitív irányú változást, elõrelépést.
Ha nem kritizálja a párját, elkerülheti a
fölösleges vitatkozást.

A Merkúr lassan kihátrál a jegyébõl. A
tettvágy azonban továbbra is állandó te-
vékenységre ösztönzi, de fontos a mér-
téktartás.  Érzelmi életében színt hoz, ha
meglepi párját némi aprósággal.

Kellemetlenséget okozhat, hogy a kör-
nyezetével nehezebben tud szót érteni.
Idõnként egyesek irigykednek eredmé-
nyeire, tehetségére. Ha még szingli, tár-
saságban érdekes találkozásra számíthat.

Nincs semmi oka a szomorúságra. Ural-
kodó bolygója a Szaturnusz kellemes
fényszögben áll. Ne akarjon az élet dolga-
ira mindenáron magyarázatot kapni. Elé-
gedjen meg idõnként azzal, hogy ez van!

A nyugalmas napok után szüksége lehet
a türelmére, jóindulatára. Ha nem szól
vissza senkinek, elkerülheti a fejfájást.
Gyönyörködjön az õszi tájban, lombhul-
lásban, s elfelejt minden rosszat. 

A csillagok felvértezik energiával, min-
den akadályt elhárít maga elõtt a céljai
elérése érdekében. A szívügyekben adó-
dó kellemetlenséget is gyorsan megold-
ják a párjával. 

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak
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Elismerték az EURIFE munkáját

A Dunántúli Regionális Ro-
ma Fesztivált öt évvel ezelõtt
hozta létre a Dunántúli Roma
Vezetõk Szövetsége.

Nagy József György, a Dunán-
túli Roma Vezetõk Szövetségének
elnöke köszöntötte a megjelen-
teket. A Kodály Zoltán Vasutas
Mûvelõdési Házban megrendezett
regionális fesztivált Kolompár
Orbán, az Országos Cigány Ön-
kormányzat elnöke nyitotta meg:

– Zene, tánc, kultúra, hagyo-
mány – mi is maradt nekünk más
azon kívül, hogy össze tudunk jön-
ni, bemutatjuk a kultúránkat, de
mindnyájan tudjuk, óriási baj van a

roma társadalom berkein belül. Ma
a rendszerváltás után 16 évvel saj-
nos kijelenthetõ, sokkal rosszabbul
élnek a romák, mint a rendszervál-
tás elõtt. Nincs más kiút, összefo-
gásra, egységre van szükség. 

A fesztiválon bemutatkozott
többek között a Vári Hagyomány-
õrzõ Cigány Tánccsoport a So-
mogy megyei Nagyberkibõl, az
Iharosberényi Hagyományõrzõ
Cigány Együttes, a Pécsi Fiúk,
Csonka Anna cigány nótaénekes,
a Babai Roma Koktél Show, a Ka-
nizsa Csillagai, és a Fehér Kígyó
Hagyományõrzõ Együttes. 

B.E.

Dobrev Klára Kanizsán

Kultúrájukat ápolták A Nagykanizsai Cukorbete-
gek Egyesülete ezúton köszöni
meg a személyi jövedelemadó-
ból 2006. évben egyesületünk-
höz beérkezett 80.830 Ft-ot,
amit teljes egészében az alap-
szabályban meghatározott cél-
ra fordított. Az egyesület a tá-
mogatást a jövõre nézve is
tisztelettel kéri és megköszöni
a vezetõség.

Poszavecz József, elnök

Klubfoglalkozás
A Nagykanizsai 

Cukorbetegek Egyesülete 
október 26-án (pénteken)

15.30 órakor

a kórház tanácstermében
tartja klubfoglalkozását,

amelyen Dr. Sebestyén Miklós
fõorvos tart elõadást „Aktualitá-
sok a diabetológiában” címmel.
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A szeles, hûvös idõ sem vette
el a Négyévszak Kupa résztve-
võinek kedvét a focizástól szom-
bat délelõtt, hiszen volt már ar-
ra is példa, hogy esõben játszot-
tak. Iván, Iván – szólították
gyakran társai a Citrom Wild
csapatának zöldmezes csatárját
a Családsegítõ és Gyermekjóléti
Központ által immár hatodik
alkalommal megrendezett lab-
darúgó tornán, a Mindenki
Sportpályáján. 

Orsós Iván szemmel láthatóan
jó formában volt, s a két meccs
közötti szünetben, amíg tartott a
lilahagymás zsíros kenyér és az
üdítõ, meg is erõsítette észrevéte-
lünket. Õ születésétõl kezdve,
1993 óta, mindig is tudott focizni.
Sõt már elõtte is, az anyukája ha-
sában. Egyébként folyamatosan
edzésben vannak, Petrivente ifjú-
sági csapatát erõsítik Horváth De-
li és Bódis István barátjával
együtt. István a Zsigmondy-
Széchenyi SZKI. 10. osztályos ta-
nulója, víz- és gázszerelõ szeretne
lenni. A két másik legény még
nem döntött a továbbtanulásról. –
Mindent megteszünk a gyõzele-
mért – mondták szinte egyszerre,
s máris szaladtak bemelegíteni a
következõ viadalhoz. 

2006. nyarán indult útjára a
Családsegítõ és Gyermekjóléti
Központ által rendezett, évsza-
kokhoz kötõdõ Négyévszak
labdarugó torna. Az elsõ kis lét-
számú torna mára már ismerté
vált, és számos csapat adja le
rendszeresen nevezését.

Elekes Attila, a Csellengõ Kö-
zösségi Ház koordinátora, utcai
szociális munkás elmondta, mint-
egy száz, öt- és tizennyolc év kö-
zötti fiatal jelent meg a mostani

találkozón. A gyerekek idõköz-
ben megismerték egymást. Mind
földrajzilag, mind társadalmilag a
város perifériájára szorult csalá-
dokat kívánták megszólítani. A
kupa fõ célja nem csak a testmoz-
gás, a focizás. Természetesen a
mozgás szerepét, valamint az
egészségre való nevelést sem sza-
bad elfelejteni, hiszen a gyerme-
kek megfelelõ fejlõdésében ki-
emelkedõ szerepet játszik a rend-
szeres testmozgás.

– Elsõdleges feladatunk a gyer-
mekek problémáinak feltérképezé-
se. Megpróbálunk közvetlen, bi-
zalmi kapcsolatot kialakítani a
gyerekekkel annak érdekében,
hogy életük kezdõ szakaszában, il-

letve életük elsõ részében ne kal-
lódjanak, csavarogjanak, hanem
próbálják megalapozni jövõjüket.
A kollégák véletlenszerûen meg-
kérdezik tõlük, mi újság van ott-
hon, hogy van az anyukád, ha
megbukott a gyerek, megkérdezik
tõle az okát is.  A megelõzésre fek-
tetünk nagy hangsúlyt. Meglátá-
sunk szerint a rendszeres kontak-
tus, és természetesen a megfelelõ
szakemberek jelenléte, ismerete, a
megelõzés alapvetõ tartópillére,
hiszen csak attól kér a gyermek
segítséget, akit személyesen ismer
és tisztel. Párhuzamot szeretnénk

vonni nemcsak a futball, hanem
az élet szabályai között is. Tehát
nem tehet meg mindent a gyer-
mek, hiába látja otthon a rossz
mintát, akkor sem. Itt is vannak
szabályok, és ezt próbáljuk meg
kivetíteni nekik az életre is. Az ut-
cai szociális munkások õrjárata
és a Csellengõ Közösségi Ház
munkája mellett komoly felderítõ
szociális munka helyszíne a ren-
dezvényünk – folytatta Elekes At-
tila. – Egy oldottabb, közvetle-
nebb környezetben könnyebb is-
merkedni, barátkozni mind a
gyermekeknek, mind a szakembe-
reknek. Megpróbálunk a gyerme-
kek életében egy rendszert kiala-
kítani, amely esetünkben az év-

szakokhoz rendelt sporteseményt
jelenti. Fontos momentum a csa-
pathoz, illetve egy adott csoport-
hoz való tartozás, illetve az egy-
másért való küzdés élménye. Ter-
veinkben szerepel egy kispályás
futballcsapat összeállítása a leg-
tehetségesebb és legaktívabb gye-
rekekbõl, akiket a városi bajnok-
ságban indítanánk. Szeretnénk –
a téli forduló kivételével – mindig
más helyszínen, így a Dózsa
György út 73-75-ben és a Csen-
gery út 117- 118-ban megrendez-
ni a Kupát, ehhez azonban szük-
séges a labdarúgó pályák felújí-
tása, bekerítése, karbantartása.
Egy egész napos összejövetelen a
felnõttek és a gyermekek kapcso-
lata is szorosabbá válna, a szülõ
is tapasztalná, milyen ügyesen fo-
cizik a fia, közben mi is tudnánk
beszélni az anyukával, hiszen
minden probléma a családból in-
dul ki. A család az elsõdleges
színtér, a gyerek alapvetõen azt
csinálja, amit a családban lát –
összegezte Elekes Attila. 

Az induló kilenc csapat közül
I. helyezést ért el a Papagáj (Csa-
pi csapata). II. Szecska Fc. III.
Kisfakos Fc.

A Négyévszak Kupát a Segíts,
hogy segíthessünk Alapítvány tá-
mogatta, és továbbra is várják a
szponzorok támogatását. 

Bakonyi Erzsébet
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Négyévszak Kupa – nem csak foci

Immár második alkalommal
került sor a Mindenki Sportpá-
lyáján a Tájékozódási és Sza-
badidõsportok Fesztiváljára. 

A fõszervezõk, a Batthyány Lajos
Gimnázium pedagógusa, Gaál Mer-
cédesz és a Bolyai Általános Iskolá-

ban tanító Willmanné Kovács Edit
által összeállított sportpiknikre több
mint százan látogattak el. Az érdek-
lõdõk részt vehettek GPS-sel segí-
tett tájfutó versenyen, de megismer-
kedhettek többek között a sárkány-
eregetéssel, a pétanque-kal, a tollas
labdával és lábtoll-labdával is. 

– Az Európai Testnevelõ Piknik
sikerére alapozottan szervezzük
most már hagyományosan a Ka-
nizsai Sportpikniket, amelynek ke-
retében olyan sportok megismeré-
sére nyílik lehetõség felszabadult,
kötetlen formában, amelyek a
gyerekek, illetve a családok min-
dennapi életvitelébe is beépíthe-
tõk, s az alapjai lehetnek egy ak-
tív, egészséges életmód kialakítá-
sának – mondta lapunknak a két
fõszervezõ egyike, Gaál Mercé-
desz, aki megjegyezte, egy kicsit
népnevelési célzattal is indították
útjára a rendezvényt még tavaly. 

S hogy miképpen illeszkedik a
sportok közé például a sárkány-
eregetés? Nos, bizony, azután is
jócskán kell szaladni. A sárkány
segítségével a legkisebbek is
szinte észrevétlenül megkedvelik
a futást.  

H.A.

Tájékozódási és szabadidõsportok
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Konferenciával és egy, a meg-
újuló energiaforrások felhasz-
nálására alkalmas berendezése-
ket bemutató energiapark át-
adásával zárult a Zsigmondy
Vilmos – Széchenyi István
Szakképzõ Iskola (ZSVSZI),
Nagykanizsa önkormányzata,
valamint a csáktornyai Gra-
diteljska Škola Èakovec közös,
az intézmények diákjainak és
szakembereinek együttmûködé-
sét bõvítõ projektje. 

A Zsigmondy Vilmos és Szé-
chenyi István Szakképzõ Iskola

az INTERREG IIIA Közösségi
Kezdeményezés Szlovénia/Ma-
gyarország/Horvátország Szom-
szédsági Program 2004-2006
uniós pályázat révén majdnem
harminchétmillió forintos támo-
gatást nyert a horvátországi in-
tézménnyel történõ szakképzési
együttmûködés kialakítására. 

A program ideje alatt a két is-
kola kölcsönös tapasztalatcseré-
vel segítette egymást a két szak-
ma, a kerámiakészítés, fazekas-
ság és a megújuló energiák hasz-
nosításával kapcsolatos kanizsai
képzés területén.

A projekt záró konferenciájára
a Medgyaszay Házban kerüt sor,
ahol az érdeklõdõk megismerked-
hettek a határokon átnyúló pro-
jekt elemeivel, eredményeivel. 

Horváth Henrietta Szilvia, a
ZSVSZI pedagógusa, a projekt ve-
zetõje elõadásában hangsúlyozta, a
megvalósításban oroszlánrészt vál-
laltak a nagykanizsai oktatási intéz-
mény pedagógusai, akik az ország-
ban egyedüliként elkészítették a
megújuló energiagazdálkodási tech-
nikus-képzés oktatási programját és
az ehhez szükséges öt szakmai
jegyzetet. A jegyzetek mellett öt de-
monstrációs eszköz is készült, ame-
lyekkel különbözõ mérések végez-
hetõk. Ezeket a berendezéseket hor-
vát és a kanizsai oktatási intézmény
diákjai és pedagógusai közösen állí-
tották össze, s helyezték el egy úgy-
nevezett energiaparkban, amelyet
másnap Marton István polgármes-
ter jelenlétében avattak fel az Er-
dész utcai gyakorlótelepen. A közös
munka során készült egy napkollek-
toros töltõállomás, amely a nap-
energiát alakítja át villamos áram-
má, s bármi feltölthetõ a segítségé-
vel, amit tölteni lehet. Egy park, pe-
dig nem park tó nélkül, ám errõl
sem feledkeztek meg a projekt ter-

vezõi. A tó közepén lévõ szökõku-
tak mûködéséhez ugyancsak nap-
kollektorok szolgáltatják az energi-
át. S még nem ejtettünk szót a nap-
kollektorokkal mûködtetett forgó-
tábláról, a hõszivattyús napelemrõl,
valamint a szélgenerátorról. 

A projekt másik csapásiránya a
fazekasság nagykanizsai meghono-
sítása volt, ehhez a csáktornyai in-
tézmény tudáspotenciálját használ-
ták fel. Mint a projekt nagy része,
ez is nagykanizsai fejlesztésben öl-
tött testet, ugyanis a ZSVSZI Petõfi
utcai épületében kialakítottak egy
száznegyven négyzetméteres, tizen-
öt fõ gyakorlati oktatására alkalmas
kerámiamûhelyt is. Az elkészült ke-
rámiákat egyébként a nagyközön-
ség is megtekinthette a Magyar Pla-
kát Házban nyílt kiállításon. 

A konferencián Mérksz Andor
nagykanizsai és Zoran Pazman
csáktornyai iskolaigazgató is hang-
súlyozta, a projektzárás csak jogi-
pénzügyi értelemben vett befejezés,
mindenképpen szeretnék folytatni, s
ha lehet, bõvíteni az együttmûkö-
dést. Tervek már vannak, ugyanis a
megújuló energetikai képzést adap-
tálni szeretnék a csáktornyai intéz-
ményben, míg nálunk a belsõépíté-
szet juthatna hasonló szerephez. 

Nem vég, hanem kezdet
A projektet az EU támogatta

Mindkét intézmény vezetõje folytatná a közös munkát

Egy, a társadalom egészét,
így az oktatást is jelentõsen
érintõ zûrzavaros idõszakban
sikeres tanévkezdésen van túl a
Pannon Egyetem Nagykanizsai
Telephelye. A jövõ tanévtõl új,
klasszikus mérnöki képzések
indulhatnak, ugyanakkor leke-
rült a napirendrõl a Thury-
városrészbe álmodott önálló
egyetemi campus megépítése –
tudtuk meg Birkner Zoltán ok-
tatási igazgatótól. 

– Jó évet kezdett a Pannon
Egyetem Nagykanizsai Telephelye
a 2007-2008-as tanévben, hiszen
a legfontosabb feladatunkban si-
keresek voltunk. A diákok tovább-
ra is jelentõs érdeklõdést mutat-
nak szakjaink iránt, és sikerült a

kapacitásnak megfelelõen hallga-
tókkal feltölteni az intézményt –
mondta Birkner Zoltán. – Pedig
igencsak tartottunk ettõl az évtõl,
mert az új felvételi rendszer elég
nagy szórást hozott a felsõoktatási
intézmények számára. Szerencsé-
re, mi ezekbõl a folyamatokból na-
gyon jól jöttünk ki, hiszen a tava-
lyi évhez képest több hallgatót
tudtunk felvenni és a meglévõ ka-
pacitásainkat közel száz százalé-
kosan sikerült feltölteni. Igaz volt
ez a két fõ szakunk, a mérnök-in-
formatikusi és a turizmus-vendég-
látás alapszak esetében, és mûkö-
dõképes létszámmal indulhattak el
a felsõfokú szakképzéseink is. Ösz-

szesen száznegyvenkilenc hallgató
iratkozott be, 572 a graduális kép-
zésben részt vevõk száma, s ha a
posztgraduális, azaz a másoddip-
lomás képzés hallgatóit is ide szá-
mítjuk, akkor azt lehet mondani,
hogy ma a PEN-en, a Pannon
Egyetem Nagykanizsai Telephe-
lyén közel hatszáz hallgató tanul,
ami szerintem csodálatos ered-
mény. Valamennyi kollégiumi el-
helyezést igénylõ diákunknak tud-
tunk férõhelyet biztosítani. A tan-
tárgyfelvételi procedúra és a be-
iratkozás rendben lezajlott, a szó
szoros értelmében is elkezdõdött a
tanév, az órák a maguk rendjében
folynak, s minden, az egyetemi lét-

hez kapcsolódó szolgáltatás bein-
dult – gondolok itt például a test-
nevelésre, a filmklubra. Úgy hogy
nyugodtan mondhatom: rendben
van minden körülöttünk, köszön-
jük szépen, jól vagyunk. Sikerült
az épületeinket is felújítanunk, az
elmúlt egy évben a Petõfi utcai
kollégiumban az önkormányzat tá-
mogatásának köszönhetõen mo-
dernizálni tudtuk a vizesblokk egy
részét, tehát velünk együtt fejlõ-
dött a környezetünk is. Azok a ter-
vek, amelyek pedig úgy szóltak,
hogy kiköltözünk egy összevont
campusra a volt Thury-laktanya
területére, ma már nem reálisak.

(folytatás a 6. oldalon)

Mérnöki szakképzésekre készülnek
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(folytatás az 5. oldalról)
Ugyanis egy komplex egyetemi

épületegyüttes felhúzása olyan
nagy beruházást igényelt volna,
ami csak állami támogatással kép-
zelhetõ el, de úgy érzem, a magyar
felsõoktatás nem ebbe az irányba
tart. Egyébként meg a mostani ok-
tatási és szolgáltatási kapacitá-
sunk hét-nyolcszáz fõre elegendõ,
tehát van még hova bõvülni. Sze-
rintem egyébként a kérdés most
már le is kerülhet a napirendrõl,
hiszen a belvárosi épületeink öt-tíz
perces sétával megközelíthetõek. 

– Úgy tudjuk, hamarosan új
szakok is indulhatnak Nagykani-
zsán. 

– Fontos, hogy a hallgatók
egyre nagyobb számban válasz-
szák az intézményünket, ehhez
természetesen szükség van a kép-
zési kínálatunk bõvítésére. Az új
csapásirány a klasszikus mérnöki
képzések meghonosítása, ez
irányban már folynak a tárgyalá-
sok. Elsõ körben felsõfokú szak-
képzéssel jelentkeznénk, lényegé-
ben kihasználnánk a város kiváló
középiskoláinak adottságait és

meglévõ kapcsolatainkat. Az in-
formatika és a közgazdasági
programjaink mellett a következõ
tanévtõl megjelenhetnek a mérnö-
ki szakképzések is. Aztán ki tudja,
hogy ezután mi következik… Töb-
bet most errõl nem mondanék. Vi-
szont a jövõ szempontjából fon-
tosnak tartjuk a doktori képzést,
örülnénk, ha a nálunk tanító kol-
légák minél hamarabb elérnék a
minõsítettséget. Ez az akkreditá-
ció, a tudományos munka szem-
pontjából elengedhetetlen. Sze-
retnénk a város életében is minél
intenzívebben részt venni, ezzel
kapcsolatban most tesszük meg
az elsõ lépéseket. Bekapcsolód-
nánk a városi, megyei, céges és
kamarai infrastruktúra-, gazda-
sági és innovációs fejlesztésekbe,
mert úgy vélem, kezd kialakulni
az a fajta tudományos potenciál,
amivel szakértõként segíthetjük a
város fejlõdését. Meggyõzõdé-
sem, hogy egy intézmény nem le-
het sikeres, ha nem a környezeté-
hez igazítja céljait.

Horváth Attila  

Életünk fotókiállítás
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése pályázatot hirdet a jegyzõi mun-
kakör betöltésére

A munkakör betöltésére a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. tör-
vény, valamint a köztisztviselõk jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény (Ktv.)
alapján kerül sor.  A kinevezés teljes munkaidõben, határozatlan idõre szól, hat hó-
nap próbaidõ kikötésével. A kinevezés és az illetmény megállapítása a Ktv. szerint
történik. A munkakör 2008. január 1. naptól tölthetõ be.

Pályázati feltételek: magyar állampolgárság, büntetlen elõélet,  igazgatás-szer-
vezõi vagy állam- és jogtudományi doktori képesítés, vagy okleveles közigazgatá-
si menedzser szakképesítés, jogi vagy közigazgatási szakvizsga,  legalább kétéves
közigazgatási gyakorlat.

A pályázathoz csatolni kell: részletes szakmai önéletrajzot, iskolai végzettséget
igazoló okiratok másolatát (eredeti példányokat a pályázó a személyes kapcsolat-
felvételkor köteles bemutatni), három hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyít-
ványt, a szakmai gyakorlat hivatalos igazolását, a pályázónak a munkakör betölté-
sével kapcsolatos szakmai, vezetési elképzeléseit.

A pályázatokat Marton István polgármesternek címezve (Nagykanizsa Me-
gyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.)
kell benyújtani. A pályázatok beérkezésének határideje: 2007. október 31.
12.00 óra. A pályáztató a döntést megelõzõen – külsõs szakértõ közremûködé-
sével – vezetõi képességfelmérést szervez, amelyen a pályázók részvétele ön-
kéntes. A beérkezett érvényes pályázatokat az Ügyrendi, Jogi és Közrendi Bi-
zottság a pályázók meghallgatása után véleményezi, és a polgármester terjeszti
a közgyûlés elé.  A pályázatok elbírálásának határideje a beérkezési határidõ le-
jártát követõ elsõ közgyûlés.

A pályázattal kapcsolatban további felvilágosítás kérhetõ a 93/500-701 vagy
500-705 telefonszámon. 

Pályázat jegyzõi munkakörre

A jazzfesztivál hazai sztár-
vendége Tony Lakatos szaxofo-
nos volt. Pályafutása kezdetén a
sokak által ismert Kis-Rákfogó
együttesben zenélt. Majd a Ze-
nemûvészeti Fõiskolán végzett
tanulmányai és néhány sikeres
hazai és külföldi jazzfesztivál
után külföldre, pontosabban
Németországba, a Frankfurti
Rádió Big Bandjéhez szerzõ-
dött. Tony Lakatos az amerikai
jazzrádiók által felállított Gavin
Report Top 10-ében elõkelõ he-
lyen szerepel. Mintegy kétszáz
lemezen hallható játéka. Több
mint húsz lemezen szerzõként, a
továbbiakban közremûködõ-
ként szerepel. A neves zenésszel
a koncertje elõtt beszélgetünk.

– Általában a zenészek a kon-
cert után válaszolnak a sajtó kér-
déseire. Te miért választottad a
preventív megoldást?

– Koncert után gyorsan pako-
lunk össze, megyünk tovább. Na-
gyon sok a meghívás, persze ezt
nem panaszként mondom.

– A jazz világpolgáraként ne-
veznek különbözõ médiumok. El-
jutott hozzád ez a titulus? Mit je-
lentenek a gyökerek? Mit jelent
Magyarországon zenélni?

– A titulusokról nincs mit monda-
nom, ezeket nem én aggatom ma-
gamra. Nagyon szeretek hazajönni és

itthon zenélni. Itt születtem, ide min-
dig szívesen jövök. A gyökerek jelen-
tõsek, úgy vélem ez a játékomban is
érzõdik. Külföldön zenélve, zenész-
társaim gyakran megjegyzik, hogy
stílusomon érzik, honnan szárma-
zom. Én ugyan ezt nem hallom ki, de
ettõl függetlenül büszke vagyok rá.

– A tavalyi évben koncertet is
adtál itthon. Két egymástól eltérõ
stílusban. Az egyik egy dél-ameri-
kai, pontosabban brazil projekt,
míg a másik, minthogy a Gipsy
Colours címet viseli, vélhetõen a
gyökerekrõl szól. Ez utóbbi pro-
dukcióban többek között Szakcsi
Lakatos Béla jelentõs szerepet ját-
szik. Létezik mindkét formáció?

– Igen. Holnapután a Brazil
Projeckt-tel itthon játszunk Ma-
gyarországon. Párhuzamosan
mûködik mindkét formáció. Szak-
csi pedig hamarosan Németor-
szágba jön, onnan megyünk egy
indiai turnéra. A közös zenénk
elemei mélyen visszanyúlnak a
gyökerekig, így jócskán tartal-
maznak népzenei elemeket is.

– Ha  a titulus nem is tetszik,
mégis világsztár vagy. Ezt mutatja
a Top 10-es lista. Gyakran játszol
világhírességek társaságában. Kik-
re emlékszel a legszívesebben?

– Nagyon hosszú lenne a név-
sor. Így hirtelen, Randy Brecker,
Al Foster, Trilok Gurtu neve jut
eszembe, de nem szeretnék meg-

feledkezni Toto Blankérõl, akinek
talán az egész külföldi pályafutá-
somat köszönhetem.

– Németországban, ahol az
utóbbi idõben élsz, milyen a
nemzetközi jazzélet?

– Változatos és nagyon színvo-
nalas. Meglepõ módon sokan jön-
nek át Amerikából zenélni. Igaz,
ez a zenészinvázió kölcsönös.

– Emlékezzünk meg a kezdetek-
rõl, milyen volt a beilleszkedés?

– A ’70-es években még na-
gyon fiatalok voltunk és valószí-
nûleg tehetségesek. Az idõsebb
generáció nagyon örült nekünk,
kedvezõ volt a fogadtatás. Elsõ-
sorban Pege Aladár és Kõszegi
Imre nevét említeném. Emlék-
szem, végtelenül örültünk minden
meghívásnak.

– Ma este egy utánad, utánatok
jövõ generációnak biztosítasz lehe-
tõséget. Õk is megvívták már a ma-
guk harcát, ismertek, sikeresek let-
tek. Milyen érzés velük muzsikálni?

– Nagyon jó. Egyébként, ha a
lakosság arányát nézzük, százalé-
kosan itt van a legtöbb tehetséges
muzsikus. A beilleszkedésüket il-
letõen nem bocsátkoznék jóslá-
sokba, de egyre több tehetséges
fiatal van. A közönség száma meg
sajnos érezhetõen csökken.

– Harc és küzdelem az élet.
Aki topon van, mennyire elfog-
lalt, milyen gyakoriak a fellépé-
sek, próbák?

– Ha az ember különbözõ stílu-
sokra nyitott és próbálja azokat ját-
szani, ráadásul párhuzamosan, ak-
kor nagyon felkészültnek kell lennie.
Nem csak a próbák a lényegesek,
hanem az fontos, hogy az ember kü-
lönbözõ stílusú zenéket ismerjen
meg. A zenei benyomások megszer-
zése is sok idõbe telik. A fellépések
napirenden vannak, hiszen a Frank-
furti Rádió szinte mindennapi elfog-
laltságot jelent. Igaz, ezek az alkal-
mak többnyire a próba szintjén men-
nek, de szinte minden második napra
esik egy-egy koncert.

– Többször léptél fel városunk-
ban, hogy érzed itt magad?

– Az ország egyik legjelentõ-
sebb jazzfesztiváljáról van szó.
Kicsit félek a tervezett akusztikus
jazz fogadtatásától. Remélem a
közönség vevõ lesz rá. Ide mindig
szívesen jövök!

Czene Csaba

Kanizsára mindig szívesen jövök
Tony Lakatos és az akusztikus jazz

A jazz-rocktól, az akusztikus
zenén át a bluesig. Talán ez
lehetett volna a mottója a hét-
végén megrendezett Kanizsa
Nemzetközi Jazzfesztiválnak. 

A kétnapos koncertsorozatot
Dörnyei György quartettje nyitotta.
A kimagasló teljesítményt nyújtó
dobos, egyben zenekarvezetõ for-
mációjával a ’70-es évek Return to
Forever zenei világát idézte fel. Ezt
követõen Elek István Fusio Group-
ja többféle zenei irányzatot ötvözött
dinamikus kompozíciókba. Az
együttesben a zenekarvezetõ szaxo-
fonos mellett dobszólóival Szendõfi
Péter aratott nagy sikert. A két
elektronikus hangzásvilágot képvi-
selõ zenekar után az akusztikus ze-
ne következett. Tony Lakatos és az
õt kísérõ Trio Midnight sokak örö-
mére a legminimálisabb erõsítés
nélkül játszott jazz-standardokat. A
fesztivál elsõ napját a Soul What
együttes örömzenélése zárta.

A második nap nyitókoncertjét
László Attila Quintettje adta. Gon-
dosan hangszerelt, igényes saját
szerzeményeket hallhattunk, láthat-
tunk. A produkció kiforrott csapat-
munkát sejtet, hiszen László Attila
mellett Borbély Mihály, Lattman
Béla valamint Borlai Gergõ a Bor-
bélymûhelyben jól egymásra talál-
tak. Az est második fellépõje a Sá-
rik Trió volt, kik nagyrészt saját
szerzeményeikbõl állították össze
programjukat. A záró koncertet a
fesztivál világsztár vendége Archie
Sheep és együttese adta. A kitûnõ
szaxofonos-énekes játéka és ének-
hangja nem kopott meg az évek
során. A koncert során Papp Fe-
renc, a HSMK igazgatója köszön-
tötte a közelmúltban hetvenedik
születésnapját ünnepelõ világsztárt.
Archie Shepp koncertjére megtelt
az addig néha foghíjasnak tûnõ né-
zõtér. Kísérõ együttesének dobosa
Steve McCrave a humort sem nél-
külözõ produkciójával méltán kel-
tette derûre a közönséget.

Összességében egy jól megszer-
vezett, sokféle zenei ízlésnek meg-
felelõ fesztivál részesei lehettünk. 

Cz.Cs.

Ha jazz,
akkor 
HSMK

Õsz közepén járunk. Beköszöntött a hûvösebb idõ, rövidebbek a nappa-
lok, s reggel fagyra ébredünk. Nemcsak az emberek, a növények is megér-
zik az idõ, az idõjárás változását. A lombos fák lehullatják levelüket, nyu-
galmi állapotba kerülnek. Az örökzöldek befejezik növekedésüket, csök-
kentik életmûködésüket, azonban mivel télen is zöldek, a hidegben is pá-
rologtatnak, nekik kevés vízre télen is szükségük van. Egynyári növénye-
ink elvirágozva magot érlelnek, majd elszáradnak. Az évelõk csak föld fe-
letti részüket dobják el, a talajban lévõ élõ szerveikkel telelnek át.

Eljött az ideje a parkokban, kertekben a fák, cserjék ültetésének. Itt az
ideje az elöregedettek, elszáradtak kivágásának, cseréjének, pótlásának.

Õsztõl tavaszig fagymentes napokon bármikor ültethetünk fát, cser-
jét. Lombját lehullatott növényeket szabad gyökérrel is ültethetünk.
Örökzöldet szabad gyökérrel legfeljebb csemete korban lehet telepíte-
ni. Nagyobb növényt biztonsággal csak földlabdával, vagy más módon
burkolt gyökérrel (konténeresen) ültessünk.

Az elültetett fa általában hosszú ideig, évekig ugyanazon a helyen
marad, miközben nõ, terebélyesedik, kölcsönhatásba kerül környezeté-
vel. Ezért nem mindegy, mit, hova helyezünk! Figyelembe kell venni a
növény talaj-, víz-, tápanyag-, és fény igényét, „felnõtt”-kori méretét,
tér szükségletét. Ha ezeket figyelmen kívül hagyjuk, késõbb sok gon-
dot, bosszúságot okozhatnak. A villanyvezetékbe növõ, a keskeny zöld-
sávból a háztetõre, az úttestre, útkeresztezõdésbe nyúló, forgalmat, kilá-
tást zavaró fák csúcsát, ágait levágni, csonkolni kell. A túl sûrûn ültetett
növények késõbb egymást zavarják, árnyékolják, egyesek megnyúlnak,
mások alászorulnak, lombjuk megritkul, szárad. A csonkolt, visszavá-
gott, illetve megnyúlt, vagy árnyékban sínylõdõ növények nemcsak dí-
szítõ értéküket vesztik el, hanem kellemetlen látványt is nyújtanak. Mi-
elõtt tehát növényültetésbe kezdenénk, vizsgáljuk meg az adottságokat,
feltételeket mind a növény, mind a környezete szempontjából.

Az említett esetek városunkban is gyakran elõfordulnak. Közös oda-
figyeléssel elõzzük meg a jószándékú, de hibás ültetéseket magán és
közterületeinken egyaránt! 

Kérjük a környezetükért tenni akarókat, hogy közterületi ültetési
szándékukat minden esetben rövid úton (telefonon, személyesen, stb..)
egyeztessék a városi fõkertésszel, a VIA Kanizsa vagy a Park Kft mun-
katársaival. Szívesen, és ingyenesen adunk tanácsot mindenkinek, mert
ezzel környezetünk rendezését, a köz érdekét szolgáljuk.

Lancsák Lajos, városi fõkertész

Ültessünk fát - célszerûen!

Temetõ nyitva tartás: 
november 1-tõl (csütörtök) november 4-ig (vasárnap) 7.00 – 22.00

Ügyelet a Temetõgondokságon: november 1-én (csütörtök) 
és november 2-án (péntek) 8.00 – 18.00, november 3-án (szombat)

és 4-én (vasárnap) zárva
Gépkocsi behajtás: november 1-én (csütörtök) és 2-án (péntek)

7.00 – 12.00, november 3-án (szombat) 
és november 4-én (vasárnap) nincs

Mindenszenteki temetõ nyitva tartás

A 30. Életünk Országos Fotópá-
lyázatra száztizenkét szerzõ ötszázti-
zennégy alkotást küldött be. A zsûri
által kiválasztott harminchat alkotó
ötvennégy képe november 9-ig lát-
ható a HSMK Õsze András Galériá-
jában. A fotókiállítást Lengyák István
nyitotta meg. A fotópályázat nyertese
Molnár Ferenc budapesti fotós,
Kommunikáció címû alkotása. A II.
díjat Mátyus Károly veszprémi fo-
tográfus Vén cigány címû képéért ér-
demelte ki. Nagykanizsa város díját
Csigó Gergely, fertõrákosi alkotó
nyerte Utószezon címû mûvéért. Za-
la Megye Közgyûlésének díját dr.
Nerhaft Antalné, budapesti fotós
kapta Szigetelõk címû alkotásáért. A
Környezetvédelmi és Vízügyi Mi-
nisztérium díját dr. Alexay Zoltán,
gyõri fotográfus nyerte el Alkalmaz-
kodás címû munkájáért. A magyar

Fotográfusok Országos Szövetsége
díját Erdélyi Gábor veszprémi fotós
Találkozás címû alkotásáért kapta. A
legjobb jazz témájú felvételért a
Göbölös Fotó díját Adelmann István,
kaposvári fotós vette át. Zala Megyé-
bõl két fotós képe került a falra. A
zalaegerszegi Gondy Béla két, míg a
nagykanizsai Pichler József egy fo-
tója látható a kiállításon.

B.E.

2007. október 19-én 
16 órakor az Általános Iskola
Kiskanizsa népzenei délutánt

tart élõ zenével, közös dalolással,
táncházzal, pogácsával, teával. 

Minden kedves érdeklõdõt szere-
tettel várnak!

Népzenei délután!
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Oláh Gedeon, pécsi baptista
misszionárius és felesége a kö-
zeljövõben költözik városunk-
ba, hogy a baranyai megyeszék-
hely után Nagykanizsán is lét-
rehozza az elsõ baptista gyüle-
kezetet. Azt mondja, segíteni
szeretnének az embereknek,
hogy a Bibliának megfelelõen
kiegyensúlyozottan, harmóniá-
ban élhessék életüket. 

A baptizmus az újkor szülöttje.
Európában 1609-ben indult el,
amikor Amszterdamban John
Smyth, az angol államegyház ül-
dözöttje több puritán társával
együtt Jézus Krisztus példájára
bemerítkezett. Ebbõl ered egyéb-
ként az egyház görög eredetû ne-
ve is: baptidzo. Hamarosan mint-
egy negyven tagot számláló lelki
közösség létesült, amelynek na-
gyobb része Smyth vezetésével a
mennonitákhoz csatlakozott. A
többiek Helwys ügyvéd vezetésé-
vel visszatértek Angliába. 1612-
ben õk alapították meg London-
ban az elsõ baptista gyülekezetet.
A mai baptizmus tanítását és
gyakorlatát a reformáció korában
keletkezett anabaptista mozgal-
mak közelítették meg a legjob-
ban. Az anabaptista igehirdetõk
sorsközösséget vállaltak az el-

nyomott szegény néppel, s ezért
a reformátorokéval vetekedõ hal-
latlan népszerûségre tettek szert.
Ezért aztán nemcsak a régi egy-
ház, de a reformátori fõirányok
híveinél sem számíthattak kímé-
letre. Az anabaptisták legszebb
evangéliumi vonása pedig pont
az a csöndes, alázatos béketûrés
volt, amellyel üldöztetésüket el-
viselték.

A baptisták most már jelen
vannak Nagykanizsán is – s meg-
lehetõsen határozott célokkal ér-
keztek.

Oláh Gedeon és munkatársa,
Jim Knies 1995-ben kezdték el
építeni a Pécs-Rózsadombi
Baptista gyülekezetet, amely
ma már hatvan-nyolcvan rend-
szeres látogatót számlál. A gyü-
lekezet önállóan funkcionál. A
misszionárius és párja valami
hasonlót szeretne létrehozni vá-
rosunkban is.

– Feleségemmel – õ is baptista
misszionárius – egy világítótor-
nyot szeretnénk építeni itt, Nagy-
kanizsán – mondja Oláh Gedeon.
– Persze, csak jelképesen, fényt,
menekülési lehetõséget akarunk
mutatni a Biblia fényével a sok-

sok napi konfliktushelyzetbõl a
családok, a fiatalok számára. Azt
kívánjuk tudatosítani az emberek-
ben, hogy nem lehetnek igazán
boldogok úgy, ha nem ismerik fel
Isten akaratát a maguk életében.
E fõ szabály szerint élõ és mûkö-
dõ gyülekezetet szeretnénk mi is
létrehozni itt, Nagykanizsán. Ez a
gyakorlatban azt jelenti, hogy mi
valóban a Bibliát tekintjük a hi-
tünk és tevékenységünk alapjá-
nak. 

– A történelmi egyházak nem?
Mi különbözteti meg Önöket a
„klasszikus” egyházaktól?

– Talán egy kicsit jobban
hangsúlyozzuk a Biblia gyakor-
lati gondolatait. De rögtön sze-
retném is leszögezni, mindenki
vallását, hitét tiszteletben tart-
juk, s ezt várjuk viszont is. Mi a
történelmi egyházak képviselõi
mellett, nem velük szemben sze-
retnénk megmutatni az emberek-
nek, hogyan kell boldogan, ki-
egyensúlyozottan, a Biblia taní-
tása szerint élni. Hogy van kiút a
drogból, az alkoholból, a ma-
gánéleti válságból. Sok minden
elmondható a ma emberérõl, az
viszont nem, hogy kiegyensúlyo-
zottan, harmóniában, idilli csa-
ládi fészekben élne. Mióta fele-
ségemmel együtt felismertük Is-
ten igazságát, azóta megtapasz-
taltuk, hogy mennyire másabb az
élet, ha valaki figyelembe veszi
mindazt, amit Isten elénk tár a

Biblián keresztül. Ha vásárolunk
mondjuk, egy autót, akkor ka-
punk hozzá egy használati utasí-
tást is. Ilyen használati utasítás
az életünkben a Biblia. El lehet
térni tõle, de akkor nem fog jól
mûködni a dolog.

– De miért pont Nagykanizsa?
– Számos városban jártunk,

de érdekes, hogy itt, Nagykani-
zsán különösen kedvesek az em-
berek és érdeklõdõk a lelki dol-
gok iránt. Ez az egyik ok. A má-
sik, hogy itt nincs egyáltalán
baptista gyülekezet, ami egyéb-
ként jellemzõ az egész nyugat-
dunántúli régióra is. A harma-
dik érv, amit szavakban ugyan
nem tudok megfogalmazni, de
azt hiszem, az Isten akarata,
hogy feleségemmel és négy
gyermekünkkel ide költözzünk,
Nagykanizsára. 

– E napokban indul el a Biblia-
klub.

– Így van, minden pénteken es-
te tizenhét órától várjuk az érdek-
lõdõket, leendõ híveket a Petõfi
utca 82. alatti helyiségünkben.
Úgy sejtem, hogy az ország többi
településéhez hasonlóan sajnos,
ebben a városban is sok ember él
depresszióban, kilátástalan hely-
zetben – elsõsorban nekik, de
minden embernek segítségére
szeretnénk lenni, szeretnénk utat
mutatni a Biblia fényében.

Horváth Attila  
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Nagykanizsa MJV Önkormányzata pályázatot ír ki Nagykanizsán és
kistérségében állandó lakhellyel rendelkezõk, valamint a városból elszárma-
zottak részére a Kanizsai Antológia 6. számában való megjelenésére. 

Pályázat tárgya: Irodalmi, mûvészeti, tudományos, valamint megjelenõ
versek, prózák, grafikák. Pályázati feltételek: Egy pályázó több pályázatot is
beadhat, maximum 6 A/4-es oldal (70 leütés, 45 sor 12-es betûtípussal) ter-
jedelemben. A kéziratokat kinyomtatva, valamint merevlemezen vagy CD-n kell
benyújtani az alábbi címre: Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztály
Halmos Csaba Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. 

A beérkezett pályamûvek bírálatát szakmai bizottság végzi. Kéziratot nem õrzünk
meg, nem küldünk vissza, másodközlésre nem vállalkozunk. A sikeres pálya-
munkák a Kanizsai Antológia 6-os számában a karácsonyi könyvvásár alkalmá-
val jelennek meg. Az alkotók tiszteletdíjban nem, csak tiszteletpéldányokban
részesülnek. A pályázat beadásának határideje: 2007. november 05.

Kanizsa Antológia 6.

Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Polai József a 15. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden páros hónap utolsó péntekén 18 órától 19 óráig a
bajcsai kirendeltség épületében.

Képviselõi fogadóóra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata az Oktatási Minisztériummal
együttmûködve a 2008. évre ezennel kiírja a Bursa Hungarica Felsõoktatási Ön-
kormányzati Ösztöndíjpályázatot felsõoktatási hallgatók számára.

Pályázhatnak:
"A" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan, nappali tagozaton

tanulmányokat folytató felsõoktatási hallgatók részesülhetnek, akik állami felsõok-
tatási intézményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti
megállapodás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagoza-
tos, államilag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, el-
sõ szakirányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfo-
kú szakképzésben vesznek részt.

"B" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan (az adott tanév-
ben utolsó éves, érettségi elõtt álló középiskolás, illetve felsõfokú diplomával nem
rendelkezõ, felsõoktatási intézménybe felvételt még nem nyert, érettségizett) fia-
talok részesülhetnek, akik az adott tanévtõl kezdõdõen állami felsõoktatási intéz-
ményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti megállapo-
dás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagozatos, álla-
milag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, elsõ szak-
irányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfokú
szakképzésben kívánnak részt venni. A pályázók közül csak azok részesülhetnek
ösztöndíjban, akik 2008-ban elõször nyernek felvételt felsõoktatási intézménybe
és tanulmányaikat 2008/2009. tanévben ténylegesen megkezdik.

A középiskolai akkreditált iskolarendszerû felsõfokú szakképzésben résztvevõ
tanulók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra. A 51/2007. (III.26.) Kor-
mányrendelet 1. § (2) bekezdése értelmében nem részesülhetnek Bursa támogatás-
ban a rendvédelmi és katonai felsõoktatási intézmények hallgatói. PhD képzésben
résztvevõk nem felelnek meg a pályázati kiírás feltételeinek. Külföldi intézmény-
nyel hallgatói jogviszonyban állók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra.

Az ösztöndíj idõtartama: 
"A" típusú pályázat esetén 10 hónap, azaz két egymást követõ tanulmányi félév

(2007/2008. tanév második, illetve a 2008/2009. tanév elsõ féléve). Folyósításá-
nak kezdete: 2008. február.

"B" típusú pályázat esetén: 3 x 10 hónap, azaz hat egymást követõ tanulmányi
félév. Folyósításának kezdete a 2008/2009. tanév elsõ féléve.

Az ösztöndíj csak azokban a hónapokban kerül folyósításra, amelyekben a pá-
lyázó beiratkozott, államilag finanszírozott hallgatója a felsõoktatási intézmény-
nek. Az ösztöndíj elbírálása kizárólag a szociális rászorultság alapján, a pályázó
tanulmányi eredményétõl függetlenül történik. A pályázat elbírálása szempontjá-
ból szociálisan rászorult az a pályázó, akinek családjában az együtt lakó család-
tagok egy fõre jutó nettó átlagjövedelme nem haladja meg a mindenkori öregségi
nyugdíjminimum 150 %-át (azaz 40700 forintot). 

A pályázatot a Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztályán írásban, a
hivatalban hozzáférhetõ pályázati ûrlapon és kötelezõ mellékletein, a pályázó által
aláírva, egy példányban kell benyújtani.

A pályázat benyújtási határideje 2007. október 31.
A pályázat eredménye nyilvános: a pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul a

pályázat eredményének, illetõleg a pályázáskor rendelkezésre bocsátott személyes
adatainak az azonosítás célja érdekében szükséges mértékben történõ nyilvános-
ságra hozatalához. A pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul ahhoz, hogy a fel-
sõoktatási intézmény tanulmányi jogviszonyáról a Felsõoktatási Pályázatok Irodá-
jának, illetve az önkormányzat(ok)nak tájékoztatást nyújtson.A települési önkor-
mányzat saját maga bírálja el a beérkezett pályázatokat. A települési önkormányzat
az általa támogatásban részesített ösztöndíjasok listáit 2007. december 10-ig az ön-
kormányzat hirdetõtábláján és a helyben szokásos egyéb módon hozza nyilvános-
ságra. A pályázó az elbíráló szerv döntése ellen fellebbezéssel nem élhet.

A Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkormányzati Ösztöndíjról bõvebb felvilá-
gosítás kapható Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Mûvelõ-
dési és Sportosztályán (Erzsébet tér 7. II. emelet 9. ajtó)

Bursa Hungarica

Tájékoztatjuk a Korpavári-Palini lakosokat, hogy Dr. Benkõ József állat-
orvos az alábbi idõpontokban és helyszíneken végzi el a veszettség elleni vé-
dõoltást:

2007.október 20. (szombat):
Korpavár 7.00 - 8.00, Palin ÉPGÉP parkoló 8.00 - 10.00
2007. október 21. (vasárnap): 
Palin Herkules utca - Gesztenyés utca sarka 7.00 - 9.00
A Pótoltás idõpontja
2007. október 26 (péntek): Palin ÉPGÉP parkoló 15.00 - 17.00
2007. október 27. (szombat): Szent Flórián tér 15.00 - 17.00, Bajcsa 8.00 - 8.30
Az oltás díja: bruttó 2.400 Ft. A háznál oltás díja: bruttó 3.000 Ft.
Kérjük az oltási könyveket az oltásra elhozni. Az oltás idején, a veszettség

elleni oltásra jogosult állatorvosok rendelõjében is elvégeztethetõ a védõoltás
beadása.

Tájékoztató eboltásról

Értesítem a Tisztelt Lakosságot, hogy 2007. október 15-20. között végzik
Zala megyében a rókák veszettség ellen történõ orális immunizálását. Jogkö-
römnél fogva a rókák veszettség elleni immunizálásáról szóló 13/2002. (I.
30.) FVM rendelet 4. § (1) bekezdése alapján kör/jegyzõség területén 2007.
október 15-tõl november 04-ig ebzárlatot, legeltetési tilalmat, valamint az
egyéb intézkedéseket rendelem el, melyet a mellékelt "Felhívás" tartalmaz.
Egyben az 2005. évi CLXXVI. törvény az Állategészségügyrõl 43. §. (1) be-
kezdés alapján a fenti idõszakban kötelesek gondoskodni a kóbor ebek befo-
gásáról. További tájékoztatás kérhetõ a Polgármesteri Hivatal Közigazgatási
Osztályán, Pásztor Lajos ügyintézõnél a 93/500-859-es telefonszámon. 

Dr. Tóth Géza, kerületi hatósági fõállatorvos
Melléklet a 13/2002. (I. 30.) FVM rendelethez
Felhívás a lakossághoz a veszettség elleni védekezésrõl

1. A veszettség gyógyíthatatlan, embernél, állatnál egyaránt halálos kimenetelû
betegség. 2. A betegség legfõbb terjesztõje a róka. 3. A védekezés leghatékonyabb,
legkorszerûbb módszerét - a rókák veszettség elleni vakcinázását - Európában évek
óta sikerrel alkalmazzák. 1992 októberében hazánkban is megkezdõdött a rókák vak-
cinázása. Elsõ alkalommal a nyugati határövezetben, az osztrák határtól számított kb.
25-30 km-es sávban került kihelyezésre a csalétek-vakcina. 4. A vakcinát tartalmazó
fólia kapszulát az ember számára bûzös, de a rókák által kedvelt ízû és szagú csalétek-
be rejtik, amely gyufásdoboz alakú és nagyságú, szürkésbarna színû. A róka, miköz-
ben megeszi a csalétket, szétrágja a kapszulát is, így a vakcina bejut a szervezetébe. 
5. A csalétek kihelyezése kis magasságból, repülõgéprõl történik. 6. A csalétekbe he-
lyezett vakcina emberre, állatra ártalmatlan, VESZÉLYT NEM JELENT. A kihelye-
zett csalétekhez ennek ellenére NEM SZABAD HOZZÁNYÚLNI! Semmi esetre sem
szabad felvágni vagy széttörni, mert a vakcina vírus a bõrbe, szájba, szembe, orrba,
sebbe kerülhet. Amennyiben ez mégis megtörténik az alábbi biztonsági elõírásokat
kell alkalmazni:      a.) ha a vakcina ép bõrfelületre kerül, elegendõ a jódtartalmú: fer-
tõtlenítõszerrel vagy ennek hiányában 70%-os alkohollal történõ lemosás. Mindkettõ
beszerezhetõ a gyógyszertárban. A jódtartalmú fertõtlenítõszer használata során kelet-
kezett barnás folt szappanos lemosással eltávolítható. Ilyen jellegû érintkezés esetén
védõoltásra nincs szükség; b.) ha az oltóanyag friss sebbe vagy nyálkahártyára kerül,
haladéktalanul: ORVOSHOZ KELL FORDULNI! 7. A helyi vakcinázási kampány
megkezdésétõl számított 14 napig az ebeket megkötve vagy zárva kell tartani (ebzár-
lat), és csak pórázon szabad közterületre vinni. A jelzett idõszak alatt a kezelt területen
TILOS A LEGELTETÉS! Ezek a korlátozó intézkedések elsõsorban a vakcinázás ha-
tékonyságát segítik azzal, hogy a kóborló ebek vagy legelõ állatok ne vehessék fel a
rókák számára kihelyezett csalétket. 8. Aki a vakcinázott területen elhullott vadon
élõ vagy háziállatot talál, a tetemet   hagyja érintetlenül és haladéktalanul ÉRTESÍTSE
A LEGKÖZELEBBI ÁLLATORVOST, A HELYI ÖNKORMÁNYZATOT vagy VA-
DÁSZTÁRSASÁGOT. 9. Kérjük a fentiekrõl gyermekét is tájékoztassa. 10. To-
vábbi felvilágosítással az Önök körzetében élõ állatorvosok és orvosok szolgálnak. 
11. A HELYI VAKCINÁZÁSI KAMPÁNY IDÕPONTJA: 2007. október 15-tõl
november 04-ig tart. 

Ebzárlat, legeltetési tilalom

Október 29-ig látható a ka-
posvári Tarcsai János grafikus
tanár Sámánálom címû kiállítá-
sa a Hevesi Sándor Általános
Iskola galériájában. 

A kiállítást Lehota M. János
esztéta ajánlotta a megjelentek fi-
gyelmébe. A megnyitó ünnepsé-
gen közremûködött Tiborcz Iván
(szaxofon), Farkas Norbert (bõ-
gõ), valamint Csákvári Tímea, Il-
lés Evelin, Horváth Bálint és
Miksó Nóra versmondók. 

Tarcsai János 1979-ben szüle-
tett Nagykanizsán. Diákéveit is
itt kezdte meg a Hevesi iskolá-
ban. Ezért is öröm számára, hogy
a kiállítással visszatérhetett Ka-
nizsára. Érettségi után alkalma-
zott grafika és képgrafika szakon

szerzett oklevelet a Zichy Mihály
Iparmûvészeti Szakközépiskolá-
ban. Ezt követõen a Csokonai Vi-
téz Mihály Tanárképzõ Fõiskola
vizuális kommunikáció szakán
diplomázott. Új perspektívát je-
lentett grafikai munkájában a
képalkotás digitális technikájá-
nak felhasználása. Annak ellené-
re, hogy szereti és használja is a
számítógépet, azt mindig valami-
lyen hagyományos technikával
ötvözi. A kiindulási pontot vala-
mely klasszikus rajz és festés-
technika jelenti, a számítástech-
nika csak ezután következik. Té-
máiban szeret visszanyúlni a régi
idõk mondavilágához, vagy
egyéb, a misztika tárgykörébe
tartozó dolgokhoz. Foglalkoztat-
ja az õsi magyarok élete, hitvilá-
ga és jelképei. 

B.E.

Sámánálom

II. Rákóczi Ferenc korát idé-
zõ érme és bélyegkiállítás nyílt
a Mezõ Gimnáziumban. 

A Magyar Éremgyûjtõk Egye-
sülete Nagykanizsai Csoportja ál-
tal összeállított kiállítást Kovács
Sándor, az egyesület titkára nyi-
totta meg. A kiállítás apropóját az
adta, hogy háromszáz évvel ez-
elõtt, 1707-ben fejezõdött be a Rá-
kóczi-szabadságharc pénzverése.

A kiállítás tárlói többek között be-
mutatják a szabadságharc kezdeti
pénzverését, a nagybányai, mun-
kácsi és körmöcbányai vereteket,
melyek jelzik, több országgyûlést
is tartott Rákóczi. Láthatók továb-
bá a szabadságharc utolsó éveinek
pénzverései, történései, a szabad-
ságharc bukását és a törökországi
számûzetést bemutató két könyv. 

B.E.

II. Rákóczi Ferenc pénzei

A Biblia fényével akarnak világítani
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nevében tisztelettel meghívom
Önt az 1956-os forradalom 51. és a Magyar Köztársaság 
kikiáltásának 18. évfordulója alkalmából szervezett ünnepi rendezvényekre

Marton István, polgámester

OKTÓBER 23-I ÜNNEPI PROGRAM
Deák tér

8.45 Az Olajbányász Fúvószenekar ünnepi térzenéje, 9.00 Ünnepélyes zászlófelvonás
‘56-os Emlékkert (volt Károlyi-kert)

9.15 Koszorúzás az 1956-os forradalom és szabadságharc hõseinek emlékmûvénél és a kopjafánál,
valamint Orbán Nándor emléktáblájánál
Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ

10.00 Emlékmûsor az 1956-os foradalom és szabadságharc hõseinek tiszteletére. Emlékbeszédet mond:
Marton István, polgármester. Szerepelnek a Zsigmondy Vilmos és Széchenyi István SZKI diákjai. A mûsort

rendezte: Dr. Gerencsérné Farkas Mária. 15 óra Városi versmondó verseny középiskolásoknak, Nagy
Gáspár Kossuth-díjas költõ emlékére. 19 óra Pitti Katalin operaénekes önálló estje (A belépés díjtalan)

Kossuth tér
18.00 Fáktyás emlékezõ séta (Kórház-kápolna, ‘56-os Emlékkert, Erzsébet tér, Deák tér)

A General Electric Lighting a
kelet-franciaországi Ennery-
ben található európai logisztikai
bázisát december 31.-vel bezár-
ja, és annak tevékenységét
Nagykanizsára helyezi át – adta
hírül a Magyar Távirati Iroda.

A GE 52 embert foglalkoztató
franciaországi bázisa volt eddig
az amerikai cég villanykörte- és
fénycsõelosztó európai logisztikai
központja. A 2004-ben 55 millió
eurós forgalmat lebonyolító köz-
pontban az elmúlt hónapokban
már fokozatosan csökkentették a
feladatokat azzal, hogy a gépko-
csikba való izzók elosztása átke-
rült Magyarországra.

A GE franciaországi vezetése
azonban csak a napokban jelentet-
te be a szakszervezeteknek, hogy
költségcsökkentési szempontok
miatt a teljes európai logisztikai
bázist áthelyezik Nagykanizsára.
A GE városunkban mûködõ
nyolcvanezer négyzetméteres üze-
me, a korábbi Tungsram-lámpa-
gyár, Európa legjelentõsebb fény-
forrásgyára: az évi 500 millió vil-
lanykörte és fénycsõ gyártása a vi-
lágtermelés öt százalékát jelenti.  

A GE sajtóreferensétõl,
Windisch Erikától megtudtuk:
csupán annyi történik, hogy az
eddig a franciaországi logisztikai
központból kielégített megrende-
lõi igényeknek ezután Nagykani-
zsáról tesznek eleget. Mindez a
már jelenleg is meglévõ kapaci-
tással történik majd. 

Horváth Attila

– Örülünk annak, ha bár-
mely szervezet és személy ne-
mes indítékból, tervszerûen és
szakszerûen parkosítja a kör-
nyezetét, növeli városunk zöld-
területi értékeit, ám nem fogad-
juk örömmel, ha az elfogadott
tervektõl eltérõen városunk
egyik legértékesebb közterüle-
tén amatõr módon, a tervezett
fejlesztéseket részben ellehetet-
lenítve történik beavatkozás –
mondta sajtótájékoztatóján
Bárdosi Gábor, szocialista kép-
viselõ.

A városatya szavaival az októ-
ber hatodiki emléknap városi ün-
nepségéhez kapcsolódó székely-
kerti faültetésre utalt, amely során
negyvenkilenc vörösfenyõt telepí-
tettek a ’49-es nyergestetõi csatát
megvívó székelyek emlékére. 

Bárdosi Gábor emlékeztetett
arra: ugyanide 2003-ban nagysza-
bású egyházi épületegyüttes meg-
építésére készültek tervek és tör-
téntek lépések. Ezt az elképzelést

akkor a lakosság jelentõs tiltako-
zása miatt, a zöldterület megóvá-
sa érdekében elvetették. Ugyan-
csak a lakosság kezdeményezésé-
re kezdõdött meg az elhanyagolt
terület tervszerû fejlesztése, par-
kosítása, amelybe a szocialista
városatya szerint durván beavat-
kozott az október 5-i faültetés.
Bárdosi szerint a telepítés szak-
maiatlanul zajlott, s a templom-
építést ellenzõ, a parkosítást tá-
mogató lakosság megfegyelme-
zésére irányult.

A képviselõ arra hívta fel a fi-

gyelmet, hogy a templomépítést
és a jelenlegi akciót is Papp János,
a Polgári Kanizsáért Alapítvány
kuratóriumi elnöke szervezte.

***
– Bárdosi úr rövid sajtótájé-

koztatójában tárgyi tévedések so-
kasága található, bizonyára téve-
sen informálták – reagált a képvi-
selõ felvetéseire Babicsné Berta
Éva, a Polgári Kanizsáért Alapít-
vány szóvivõje. – A Székelykertbe

szánt, végül Zalakaroson meg-
épült templom kezdeményezése
ugyanis Fliszár Károly esperes-
plébános érdeme, kuratóriumi el-
nökünknek – ha mégoly hízelgõ is
a feltételezés – nem volt része
benne. Ami pedig a terveket, fej-
lesztéseket illeti, meglepõ, hogy a
képviselõ úr nincs képben.
Ugyanis a város az iskolák terü-
letén és a Thúry pályán kíván
összesen tíz mûfüves pályát léte-
síteni, nem a Székelykertben. A
szakmaiság kérdésében egy poli-
tikus nyilván nem nyilatkozhat
kompetensen. Azonban tény, hogy
mi szakemberrel konzultálva,
szakember közremûködésével ül-
tettünk – hangsúlyozta Babicsné.

A lakossági parkosításról a
szóvivõ asszony azt is elmondta,
a terep elõkészítése során talál-
koztak a jövendõ fácskákért ag-
gódó lakókkal is, s bizony, akadt,
aki maga is ásót ragadott.

– Hiábavaló próbálkozás lenne
tehát a különbözõ faültetõket egy-
mással szembeállítani, hiszen a
Székelykertben a nyírfák is béké-
ben élnek a vörösfenyõkkel. Sajná-
lom, hogy a politika idáig süly-
lyedt, hogy a kákán is csomót ke-
resve a hevesis gyerekek és egy ci-
vil szervezet kezdeményezésébe
köt bele. Ma már bizonyára képvi-
selõ úr is bánja ezt, hiszen, ha
részt vett volna az ünnepségen,
tudná: 600 gyerek és családja
ügye ez, többen úgy gondoljuk, is-
kola és család együtt neveli a jö-
võnket. – mondta még Babicsné
Berta Éva.

H.A.

Munkahelyeket kell teremteni.
Ezzel a mondattal indította Mar-
ton István, a FIDESZ polgár-
mesterjelöltjeként 2006. szep-
tember 9-én tartott sajtótájékoz-
tatóját, kihangsúlyozva, hogy
megválasztása esetén elsõszámú
feladatának tartja a munkahely-
teremtést, a munkanélküliek szá-
mának csökkentését Nagykani-
zsán – emlékeztetett rá Bogár
Ferenc önkormányzati képviselõ,
az MDSZD Zala megyei elnöke.

– Az elmúlt évben azonban
semmit sem tett annak érdekében,
hogy ígéretét valóra váltsa. A
2006-os évhez képest 2007-ben
közel tíz százalékkal, mintegy két-
száz fõvel növekedett a munka-
nélküliek száma városunkban. Az
elõzõ négy év felfutó dinamikája
megállt, negatív fordulatot vett a
város fejlõdése – hangsúlyozta a
politikus. – A fejlesztési terveket
leállították, csak azok a fejleszté-
sek, beruházások valósultak, va-

lósulnak meg, melyeket az elõzõ
városvezetés kezdett el. Ha ezek
átadásra kerülnek, akkor a sza-
lagátvágások helyett csak a mun-
kanélküliek számának növekedé-
se, a fiatalok elvándorlásának fo-
kozódása marad perspektívaként
a város polgárai számára! A
fideszes polgármester a választá-
si kampánya során, és az alakuló
közgyûlésen büszkén hangsúlyoz-
ta, nincs szüksége saját program-
ra, hiszen abból már van egy tu-
cat. Beigazolódott, sajátja való-
ban nincs, de úgy látszik, a többit
sem találja. Program hiányában
az elmúlt egy évben a vállalkozá-
sok fejlesztése, a munkahelyek te-
remtése érdekében nem születtek
érdemi intézkedések. Annak elle-
nére, hogy befejezéséhez közele-
dik az autópálya építése, eladha-
tó lett a Thúry laktanya területe,
tiszta viszonyok teremtõdtek az
ipari parkokban, jelentõs beruhá-
zó még a láthatáron sincs. E nél-
kül pedig Kanizsán nem lesz igazi
magújulás. Munkahelyteremtés
helyett a FIDESZ országos veze-
tése által meghatározott felada-

tok végrehajtása történik váro-
sunkban is. Politikai bosszútól
vezérelt személycseréktõl volt
hangos az elmúlt egy év, amit
megbízási szerzõdések sorozata,
majd a Kanizsai Kulturális Cent-
rum Zrt. létrehozása követett.
Ezek látszatintézkedések, munka-
helyteremtés helyett mind a költ-
ségvetési pénzek újraelosztását,
követhetetlenné tételét, a
FIDESZ-közeli cégek, személyek
anyagi gyarapodását, a jobbol-
dali klientúra kiépítését szolgál-
ták csupán. A polgármesteri tájé-
koztatókból kiderül, hogy a vá-
rosvezetésnek az elmúlt egy évben
nem voltak érdemi, Nagykanizsa
gazdasági fejlesztését elõrevivõ
tárgyalásai. Érdekérvényesítõ ké-
pességük megyei, regionális, kor-
mányzati szinten jelentéktelen. A
város érdekében nem tudnak, nem
képesek, de úgy tûnik nem is na-
gyon akarnak hatékonyan lobbiz-
ni. A csekély létszámú FIDESZ-
közeli vállalkozóktól eltekintve
nincs kapcsolatuk a kanizsai vál-
lalkozókkal sem. Így nem is lehet
eredményes munkát végezni –
mondta Bogár Ferenc.

B.E.

Az SZDSZ rovancsot és raz-
ziát akar a fideszes többségû
önkormányzatoknál, amelyek
véleményük szerint a párthoz
közel álló ügyvédi irodáknak,
sajtóorgánumoknak adnak
szükségtelen megrendeléseket –
mondta Halász Gyula ügyvivõ-
vel közös sajtótájékoztatóján
Röst János, szabad demokrata
önkormányzati képviselõ, váro-
si alelnök.

Röst János szerint hasonló je-
lenségeket tapasztalnak városunk
esetében is.

– A lakosság részérõl is több
esetben kaptunk kérdéseket arra
vonatozóan, hogy miért kell váro-
son kívüli cégeket olyan felada-
tokkal megbízni, amelynek elvég-
zésére az itteni apparátus is felké-
szült? Miközben a városvezetés
azt hangoztatja, kevés a pénz, ne-
héz gazdasági helyzetben van a
város, úgy tûnik, bizonyos dolgok-
ra mégis jut – mondta. Röst sze-
rint országos vonatkozása is van a
jelenségnek, hiszen egyre több
olyan önkormányzati visszaélésre,

gyanús esetre derül fény, ami arra
utal, hogy az önkormányzatoktól
pénzek áramlanak ki eddig nem
tisztázott helyekre. A szabad de-
mokraták meglátása szerint egy
modellrõl van szó. Javasolja,
hogy a nagykanizsai önkormány-
zat esetében a Pénzügyi Bizottság
tekintse át az önkormányzat gaz-
dálkodását, minden, százezer fo-
rint feletti kifizetést vizsgáljanak
meg, és az eredmények kerülje-
nek fel a város honlapjára, to-
vábbá közölje azokat lapunk is. 

Röst János a szerinte gyanúra
okot adó pénzmozgások közt em-
lítette például azt, hogy a jegyzõi
pályázat közzététele kapcsán hat-
vanezer forintot fizetett a város a
Hír Tv-nek, illetve a Magyar
Nemzetnek. Majdnem kétmillió
forintba került a pszichológiai
vizsgálat. Budapesti ügyvédi iro-
dák folyamatosan kapnak kani-
zsai megbízásokat, ezek közé tar-
tozik a polgármesteri hivatal 15
milliós átvilágítása, valamint a
bankszámlavezetéshez kapcsoló-
dó, 3,1 millió forintos közbeszer-
zési pályázati anyag elõkészítése.

Röst János azt mondta, túl sok
pénzügyi vektor mutat Budapest
felé.

– Azt javasoljuk, a fideszes veze-
tésû önkormányzatoknál az ellen-
zék gyûjtse ki a gyanús megrende-
léseket, vessük ezeket össze, s kide-
rülhet, hogyan kívánja a Fidesz az
önkormányzatok pénzébõl feltölte-
ni a pártkasszát. Ez vonatkozzon
az önállóan mûködõ intézményekre
is – javasolta Röst János.

***
Bizzer András frakcióvezetõ-

helyettes reagálásában elmondta,
a Röst által emlegetett 15 milliós
átvilágításra azért van szükség,
mert általa elérhetõ, hogy hatéko-
nyabban mûködjenek, s optimális
pénzügyi keretek között a legma-
gasabb szolgáltatást nyújthassák
a város intézményei, köztük a
Polgármesteri Hivatal is. A befek-
tetés a hatékonyabb mûködés
esetén megtérül. A volt alpolgár-
mesternek az átvilágítással kap-
csolatos felvetését pedig nem érti,
hiszen a hivatal mégsem világít-
hatja át saját magát. Rámutatott:
a jegyzõi pályázat költségei azt a

célt szolgálják, hogy a város vég-
re egy olyan jegyzõt bízzon meg,
aki érti is a dolgát, képes ellátni a
feladatát, és néhány év múlva
nem kell szakmai alkalmatlansá-
ga ellenére magas végkielégítés-
sel megválni tõle, mint ahogy er-
re korábban számos példa akadt.

– Egyébként a Pénzügyi Bizott-
ság korábbi ülésén Karádi Ferenc
képviselõtársam már javasolta,
hogy minden szerzõdést vitassa-
nak meg, valamennyi kifizetés ke-
rüljön a bizottság elé, így ez a bal-
oldali javaslat csak a miénket kö-
veti. Amúgy meg állunk minden
vizsgálat elébe, nekünk nincs mit
rejtegetni – mondta Bizzer And-
rás, aki ezzel együtt azt is javasol-
ja, hogy az önkormányzat elõzõ ti-
zenhat, de legfõképpen utóbbi
négy évét is vizsgálják meg. Em-
lékeztetett a Thúry-laktanya terü-
letén értékesített ingatlanok ügyé-
re, amelyen nyolcvanmillió forin-
tot veszített a város.

Röst János egyébként lapunk
kérdésére azt válaszolta: az elõzõ
ciklusban is jelentek meg önkor-
mányzati hirdetések a Népsza-
badságban. 

H.A.

Kanizsa – A mi ügyeink 2007. október 18. 9Kanizsa – Ellenzékben 2007. október 18.8

Rovancs és razzia – állnak elébe

A Jobbik Magyarországért
Mozgalom kezdeményezésére
országszerte megemlékeztek az
egy éve Olaszliszkán, a helyi ro-
mák egy csoportja által agyon-
vert Szegi Lajosról.

Mint ismert a tanárt a gyer-
mekei szemeláttára lincselték
meg. Városunkban az országos
kezdeményezéshez csatlakozott

a Nagykanizsaiak a Nemzetért
Hagyományõrzõ Egyesület és
az alakulóban lévõ Magyar Gár-
da tagsága. A megemlékezésre
hétfõn este nyolc órakor került
sor a Nagy-Magyarország Em-
lékmûnél. A jelenlévõk imát
mondtak, majd gyertyát gyújtot-
tak a brutális gyilkosság áldoza-
tává vált tiszavasvári tanár em-
lékére.

Cz.Cs.

MSZDP: Nem látják a tenni akarást

Az agyonvert tanárra 
emlékeztek

Kanizsára jön
az európai 
központ

Bárdosi: Faültetés kérdésekkel
A szervezõk szerint a nyírfák békében élnek a vörösfenyõkkel

„Utódai a mártíroknak, 
Mi döntsük el a holnapunk!”

(Kiss Dénes)
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kikiáltásának 18. évfordulója alkalmából szervezett ünnepi rendezvényekre

Marton István, polgámester

OKTÓBER 23-I ÜNNEPI PROGRAM
Deák tér

8.45 Az Olajbányász Fúvószenekar ünnepi térzenéje, 9.00 Ünnepélyes zászlófelvonás
‘56-os Emlékkert (volt Károlyi-kert)

9.15 Koszorúzás az 1956-os forradalom és szabadságharc hõseinek emlékmûvénél és a kopjafánál,
valamint Orbán Nándor emléktáblájánál
Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ

10.00 Emlékmûsor az 1956-os foradalom és szabadságharc hõseinek tiszteletére. Emlékbeszédet mond:
Marton István, polgármester. Szerepelnek a Zsigmondy Vilmos és Széchenyi István SZKI diákjai. A mûsort

rendezte: Dr. Gerencsérné Farkas Mária. 15 óra Városi versmondó verseny középiskolásoknak, Nagy
Gáspár Kossuth-díjas költõ emlékére. 19 óra Pitti Katalin operaénekes önálló estje (A belépés díjtalan)

Kossuth tér
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A General Electric Lighting a
kelet-franciaországi Ennery-
ben található európai logisztikai
bázisát december 31.-vel bezár-
ja, és annak tevékenységét
Nagykanizsára helyezi át – adta
hírül a Magyar Távirati Iroda.

A GE 52 embert foglalkoztató
franciaországi bázisa volt eddig
az amerikai cég villanykörte- és
fénycsõelosztó európai logisztikai
központja. A 2004-ben 55 millió
eurós forgalmat lebonyolító köz-
pontban az elmúlt hónapokban
már fokozatosan csökkentették a
feladatokat azzal, hogy a gépko-
csikba való izzók elosztása átke-
rült Magyarországra.

A GE franciaországi vezetése
azonban csak a napokban jelentet-
te be a szakszervezeteknek, hogy
költségcsökkentési szempontok
miatt a teljes európai logisztikai
bázist áthelyezik Nagykanizsára.
A GE városunkban mûködõ
nyolcvanezer négyzetméteres üze-
me, a korábbi Tungsram-lámpa-
gyár, Európa legjelentõsebb fény-
forrásgyára: az évi 500 millió vil-
lanykörte és fénycsõ gyártása a vi-
lágtermelés öt százalékát jelenti.  

A GE sajtóreferensétõl,
Windisch Erikától megtudtuk:
csupán annyi történik, hogy az
eddig a franciaországi logisztikai
központból kielégített megrende-
lõi igényeknek ezután Nagykani-
zsáról tesznek eleget. Mindez a
már jelenleg is meglévõ kapaci-
tással történik majd. 

Horváth Attila

– Örülünk annak, ha bár-
mely szervezet és személy ne-
mes indítékból, tervszerûen és
szakszerûen parkosítja a kör-
nyezetét, növeli városunk zöld-
területi értékeit, ám nem fogad-
juk örömmel, ha az elfogadott
tervektõl eltérõen városunk
egyik legértékesebb közterüle-
tén amatõr módon, a tervezett
fejlesztéseket részben ellehetet-
lenítve történik beavatkozás –
mondta sajtótájékoztatóján
Bárdosi Gábor, szocialista kép-
viselõ.

A városatya szavaival az októ-
ber hatodiki emléknap városi ün-
nepségéhez kapcsolódó székely-
kerti faültetésre utalt, amely során
negyvenkilenc vörösfenyõt telepí-
tettek a ’49-es nyergestetõi csatát
megvívó székelyek emlékére. 

Bárdosi Gábor emlékeztetett
arra: ugyanide 2003-ban nagysza-
bású egyházi épületegyüttes meg-
építésére készültek tervek és tör-
téntek lépések. Ezt az elképzelést

akkor a lakosság jelentõs tiltako-
zása miatt, a zöldterület megóvá-
sa érdekében elvetették. Ugyan-
csak a lakosság kezdeményezésé-
re kezdõdött meg az elhanyagolt
terület tervszerû fejlesztése, par-
kosítása, amelybe a szocialista
városatya szerint durván beavat-
kozott az október 5-i faültetés.
Bárdosi szerint a telepítés szak-
maiatlanul zajlott, s a templom-
építést ellenzõ, a parkosítást tá-
mogató lakosság megfegyelme-
zésére irányult.

A képviselõ arra hívta fel a fi-

gyelmet, hogy a templomépítést
és a jelenlegi akciót is Papp János,
a Polgári Kanizsáért Alapítvány
kuratóriumi elnöke szervezte.

***
– Bárdosi úr rövid sajtótájé-

koztatójában tárgyi tévedések so-
kasága található, bizonyára téve-
sen informálták – reagált a képvi-
selõ felvetéseire Babicsné Berta
Éva, a Polgári Kanizsáért Alapít-
vány szóvivõje. – A Székelykertbe

szánt, végül Zalakaroson meg-
épült templom kezdeményezése
ugyanis Fliszár Károly esperes-
plébános érdeme, kuratóriumi el-
nökünknek – ha mégoly hízelgõ is
a feltételezés – nem volt része
benne. Ami pedig a terveket, fej-
lesztéseket illeti, meglepõ, hogy a
képviselõ úr nincs képben.
Ugyanis a város az iskolák terü-
letén és a Thúry pályán kíván
összesen tíz mûfüves pályát léte-
síteni, nem a Székelykertben. A
szakmaiság kérdésében egy poli-
tikus nyilván nem nyilatkozhat
kompetensen. Azonban tény, hogy
mi szakemberrel konzultálva,
szakember közremûködésével ül-
tettünk – hangsúlyozta Babicsné.

A lakossági parkosításról a
szóvivõ asszony azt is elmondta,
a terep elõkészítése során talál-
koztak a jövendõ fácskákért ag-
gódó lakókkal is, s bizony, akadt,
aki maga is ásót ragadott.

– Hiábavaló próbálkozás lenne
tehát a különbözõ faültetõket egy-
mással szembeállítani, hiszen a
Székelykertben a nyírfák is béké-
ben élnek a vörösfenyõkkel. Sajná-
lom, hogy a politika idáig süly-
lyedt, hogy a kákán is csomót ke-
resve a hevesis gyerekek és egy ci-
vil szervezet kezdeményezésébe
köt bele. Ma már bizonyára képvi-
selõ úr is bánja ezt, hiszen, ha
részt vett volna az ünnepségen,
tudná: 600 gyerek és családja
ügye ez, többen úgy gondoljuk, is-
kola és család együtt neveli a jö-
võnket. – mondta még Babicsné
Berta Éva.

H.A.

Munkahelyeket kell teremteni.
Ezzel a mondattal indította Mar-
ton István, a FIDESZ polgár-
mesterjelöltjeként 2006. szep-
tember 9-én tartott sajtótájékoz-
tatóját, kihangsúlyozva, hogy
megválasztása esetén elsõszámú
feladatának tartja a munkahely-
teremtést, a munkanélküliek szá-
mának csökkentését Nagykani-
zsán – emlékeztetett rá Bogár
Ferenc önkormányzati képviselõ,
az MDSZD Zala megyei elnöke.

– Az elmúlt évben azonban
semmit sem tett annak érdekében,
hogy ígéretét valóra váltsa. A
2006-os évhez képest 2007-ben
közel tíz százalékkal, mintegy két-
száz fõvel növekedett a munka-
nélküliek száma városunkban. Az
elõzõ négy év felfutó dinamikája
megállt, negatív fordulatot vett a
város fejlõdése – hangsúlyozta a
politikus. – A fejlesztési terveket
leállították, csak azok a fejleszté-
sek, beruházások valósultak, va-

lósulnak meg, melyeket az elõzõ
városvezetés kezdett el. Ha ezek
átadásra kerülnek, akkor a sza-
lagátvágások helyett csak a mun-
kanélküliek számának növekedé-
se, a fiatalok elvándorlásának fo-
kozódása marad perspektívaként
a város polgárai számára! A
fideszes polgármester a választá-
si kampánya során, és az alakuló
közgyûlésen büszkén hangsúlyoz-
ta, nincs szüksége saját program-
ra, hiszen abból már van egy tu-
cat. Beigazolódott, sajátja való-
ban nincs, de úgy látszik, a többit
sem találja. Program hiányában
az elmúlt egy évben a vállalkozá-
sok fejlesztése, a munkahelyek te-
remtése érdekében nem születtek
érdemi intézkedések. Annak elle-
nére, hogy befejezéséhez közele-
dik az autópálya építése, eladha-
tó lett a Thúry laktanya területe,
tiszta viszonyok teremtõdtek az
ipari parkokban, jelentõs beruhá-
zó még a láthatáron sincs. E nél-
kül pedig Kanizsán nem lesz igazi
magújulás. Munkahelyteremtés
helyett a FIDESZ országos veze-
tése által meghatározott felada-

tok végrehajtása történik váro-
sunkban is. Politikai bosszútól
vezérelt személycseréktõl volt
hangos az elmúlt egy év, amit
megbízási szerzõdések sorozata,
majd a Kanizsai Kulturális Cent-
rum Zrt. létrehozása követett.
Ezek látszatintézkedések, munka-
helyteremtés helyett mind a költ-
ségvetési pénzek újraelosztását,
követhetetlenné tételét, a
FIDESZ-közeli cégek, személyek
anyagi gyarapodását, a jobbol-
dali klientúra kiépítését szolgál-
ták csupán. A polgármesteri tájé-
koztatókból kiderül, hogy a vá-
rosvezetésnek az elmúlt egy évben
nem voltak érdemi, Nagykanizsa
gazdasági fejlesztését elõrevivõ
tárgyalásai. Érdekérvényesítõ ké-
pességük megyei, regionális, kor-
mányzati szinten jelentéktelen. A
város érdekében nem tudnak, nem
képesek, de úgy tûnik nem is na-
gyon akarnak hatékonyan lobbiz-
ni. A csekély létszámú FIDESZ-
közeli vállalkozóktól eltekintve
nincs kapcsolatuk a kanizsai vál-
lalkozókkal sem. Így nem is lehet
eredményes munkát végezni –
mondta Bogár Ferenc.

B.E.

Az SZDSZ rovancsot és raz-
ziát akar a fideszes többségû
önkormányzatoknál, amelyek
véleményük szerint a párthoz
közel álló ügyvédi irodáknak,
sajtóorgánumoknak adnak
szükségtelen megrendeléseket –
mondta Halász Gyula ügyvivõ-
vel közös sajtótájékoztatóján
Röst János, szabad demokrata
önkormányzati képviselõ, váro-
si alelnök.

Röst János szerint hasonló je-
lenségeket tapasztalnak városunk
esetében is.

– A lakosság részérõl is több
esetben kaptunk kérdéseket arra
vonatozóan, hogy miért kell váro-
son kívüli cégeket olyan felada-
tokkal megbízni, amelynek elvég-
zésére az itteni apparátus is felké-
szült? Miközben a városvezetés
azt hangoztatja, kevés a pénz, ne-
héz gazdasági helyzetben van a
város, úgy tûnik, bizonyos dolgok-
ra mégis jut – mondta. Röst sze-
rint országos vonatkozása is van a
jelenségnek, hiszen egyre több
olyan önkormányzati visszaélésre,

gyanús esetre derül fény, ami arra
utal, hogy az önkormányzatoktól
pénzek áramlanak ki eddig nem
tisztázott helyekre. A szabad de-
mokraták meglátása szerint egy
modellrõl van szó. Javasolja,
hogy a nagykanizsai önkormány-
zat esetében a Pénzügyi Bizottság
tekintse át az önkormányzat gaz-
dálkodását, minden, százezer fo-
rint feletti kifizetést vizsgáljanak
meg, és az eredmények kerülje-
nek fel a város honlapjára, to-
vábbá közölje azokat lapunk is. 

Röst János a szerinte gyanúra
okot adó pénzmozgások közt em-
lítette például azt, hogy a jegyzõi
pályázat közzététele kapcsán hat-
vanezer forintot fizetett a város a
Hír Tv-nek, illetve a Magyar
Nemzetnek. Majdnem kétmillió
forintba került a pszichológiai
vizsgálat. Budapesti ügyvédi iro-
dák folyamatosan kapnak kani-
zsai megbízásokat, ezek közé tar-
tozik a polgármesteri hivatal 15
milliós átvilágítása, valamint a
bankszámlavezetéshez kapcsoló-
dó, 3,1 millió forintos közbeszer-
zési pályázati anyag elõkészítése.

Röst János azt mondta, túl sok
pénzügyi vektor mutat Budapest
felé.

– Azt javasoljuk, a fideszes veze-
tésû önkormányzatoknál az ellen-
zék gyûjtse ki a gyanús megrende-
léseket, vessük ezeket össze, s kide-
rülhet, hogyan kívánja a Fidesz az
önkormányzatok pénzébõl feltölte-
ni a pártkasszát. Ez vonatkozzon
az önállóan mûködõ intézményekre
is – javasolta Röst János.

***
Bizzer András frakcióvezetõ-

helyettes reagálásában elmondta,
a Röst által emlegetett 15 milliós
átvilágításra azért van szükség,
mert általa elérhetõ, hogy hatéko-
nyabban mûködjenek, s optimális
pénzügyi keretek között a legma-
gasabb szolgáltatást nyújthassák
a város intézményei, köztük a
Polgármesteri Hivatal is. A befek-
tetés a hatékonyabb mûködés
esetén megtérül. A volt alpolgár-
mesternek az átvilágítással kap-
csolatos felvetését pedig nem érti,
hiszen a hivatal mégsem világít-
hatja át saját magát. Rámutatott:
a jegyzõi pályázat költségei azt a

célt szolgálják, hogy a város vég-
re egy olyan jegyzõt bízzon meg,
aki érti is a dolgát, képes ellátni a
feladatát, és néhány év múlva
nem kell szakmai alkalmatlansá-
ga ellenére magas végkielégítés-
sel megválni tõle, mint ahogy er-
re korábban számos példa akadt.

– Egyébként a Pénzügyi Bizott-
ság korábbi ülésén Karádi Ferenc
képviselõtársam már javasolta,
hogy minden szerzõdést vitassa-
nak meg, valamennyi kifizetés ke-
rüljön a bizottság elé, így ez a bal-
oldali javaslat csak a miénket kö-
veti. Amúgy meg állunk minden
vizsgálat elébe, nekünk nincs mit
rejtegetni – mondta Bizzer And-
rás, aki ezzel együtt azt is javasol-
ja, hogy az önkormányzat elõzõ ti-
zenhat, de legfõképpen utóbbi
négy évét is vizsgálják meg. Em-
lékeztetett a Thúry-laktanya terü-
letén értékesített ingatlanok ügyé-
re, amelyen nyolcvanmillió forin-
tot veszített a város.

Röst János egyébként lapunk
kérdésére azt válaszolta: az elõzõ
ciklusban is jelentek meg önkor-
mányzati hirdetések a Népsza-
badságban. 

H.A.
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Rovancs és razzia – állnak elébe

A Jobbik Magyarországért
Mozgalom kezdeményezésére
országszerte megemlékeztek az
egy éve Olaszliszkán, a helyi ro-
mák egy csoportja által agyon-
vert Szegi Lajosról.

Mint ismert a tanárt a gyer-
mekei szemeláttára lincselték
meg. Városunkban az országos
kezdeményezéshez csatlakozott

a Nagykanizsaiak a Nemzetért
Hagyományõrzõ Egyesület és
az alakulóban lévõ Magyar Gár-
da tagsága. A megemlékezésre
hétfõn este nyolc órakor került
sor a Nagy-Magyarország Em-
lékmûnél. A jelenlévõk imát
mondtak, majd gyertyát gyújtot-
tak a brutális gyilkosság áldoza-
tává vált tiszavasvári tanár em-
lékére.

Cz.Cs.

MSZDP: Nem látják a tenni akarást

Az agyonvert tanárra 
emlékeztek

Kanizsára jön
az európai 
központ

Bárdosi: Faültetés kérdésekkel
A szervezõk szerint a nyírfák békében élnek a vörösfenyõkkel

„Utódai a mártíroknak, 
Mi döntsük el a holnapunk!”

(Kiss Dénes)
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Oláh Gedeon, pécsi baptista
misszionárius és felesége a kö-
zeljövõben költözik városunk-
ba, hogy a baranyai megyeszék-
hely után Nagykanizsán is lét-
rehozza az elsõ baptista gyüle-
kezetet. Azt mondja, segíteni
szeretnének az embereknek,
hogy a Bibliának megfelelõen
kiegyensúlyozottan, harmóniá-
ban élhessék életüket. 

A baptizmus az újkor szülöttje.
Európában 1609-ben indult el,
amikor Amszterdamban John
Smyth, az angol államegyház ül-
dözöttje több puritán társával
együtt Jézus Krisztus példájára
bemerítkezett. Ebbõl ered egyéb-
ként az egyház görög eredetû ne-
ve is: baptidzo. Hamarosan mint-
egy negyven tagot számláló lelki
közösség létesült, amelynek na-
gyobb része Smyth vezetésével a
mennonitákhoz csatlakozott. A
többiek Helwys ügyvéd vezetésé-
vel visszatértek Angliába. 1612-
ben õk alapították meg London-
ban az elsõ baptista gyülekezetet.
A mai baptizmus tanítását és
gyakorlatát a reformáció korában
keletkezett anabaptista mozgal-
mak közelítették meg a legjob-
ban. Az anabaptista igehirdetõk
sorsközösséget vállaltak az el-

nyomott szegény néppel, s ezért
a reformátorokéval vetekedõ hal-
latlan népszerûségre tettek szert.
Ezért aztán nemcsak a régi egy-
ház, de a reformátori fõirányok
híveinél sem számíthattak kímé-
letre. Az anabaptisták legszebb
evangéliumi vonása pedig pont
az a csöndes, alázatos béketûrés
volt, amellyel üldöztetésüket el-
viselték.

A baptisták most már jelen
vannak Nagykanizsán is – s meg-
lehetõsen határozott célokkal ér-
keztek.

Oláh Gedeon és munkatársa,
Jim Knies 1995-ben kezdték el
építeni a Pécs-Rózsadombi
Baptista gyülekezetet, amely
ma már hatvan-nyolcvan rend-
szeres látogatót számlál. A gyü-
lekezet önállóan funkcionál. A
misszionárius és párja valami
hasonlót szeretne létrehozni vá-
rosunkban is.

– Feleségemmel – õ is baptista
misszionárius – egy világítótor-
nyot szeretnénk építeni itt, Nagy-
kanizsán – mondja Oláh Gedeon.
– Persze, csak jelképesen, fényt,
menekülési lehetõséget akarunk
mutatni a Biblia fényével a sok-

sok napi konfliktushelyzetbõl a
családok, a fiatalok számára. Azt
kívánjuk tudatosítani az emberek-
ben, hogy nem lehetnek igazán
boldogok úgy, ha nem ismerik fel
Isten akaratát a maguk életében.
E fõ szabály szerint élõ és mûkö-
dõ gyülekezetet szeretnénk mi is
létrehozni itt, Nagykanizsán. Ez a
gyakorlatban azt jelenti, hogy mi
valóban a Bibliát tekintjük a hi-
tünk és tevékenységünk alapjá-
nak. 

– A történelmi egyházak nem?
Mi különbözteti meg Önöket a
„klasszikus” egyházaktól?

– Talán egy kicsit jobban
hangsúlyozzuk a Biblia gyakor-
lati gondolatait. De rögtön sze-
retném is leszögezni, mindenki
vallását, hitét tiszteletben tart-
juk, s ezt várjuk viszont is. Mi a
történelmi egyházak képviselõi
mellett, nem velük szemben sze-
retnénk megmutatni az emberek-
nek, hogyan kell boldogan, ki-
egyensúlyozottan, a Biblia taní-
tása szerint élni. Hogy van kiút a
drogból, az alkoholból, a ma-
gánéleti válságból. Sok minden
elmondható a ma emberérõl, az
viszont nem, hogy kiegyensúlyo-
zottan, harmóniában, idilli csa-
ládi fészekben élne. Mióta fele-
ségemmel együtt felismertük Is-
ten igazságát, azóta megtapasz-
taltuk, hogy mennyire másabb az
élet, ha valaki figyelembe veszi
mindazt, amit Isten elénk tár a

Biblián keresztül. Ha vásárolunk
mondjuk, egy autót, akkor ka-
punk hozzá egy használati utasí-
tást is. Ilyen használati utasítás
az életünkben a Biblia. El lehet
térni tõle, de akkor nem fog jól
mûködni a dolog.

– De miért pont Nagykanizsa?
– Számos városban jártunk,

de érdekes, hogy itt, Nagykani-
zsán különösen kedvesek az em-
berek és érdeklõdõk a lelki dol-
gok iránt. Ez az egyik ok. A má-
sik, hogy itt nincs egyáltalán
baptista gyülekezet, ami egyéb-
ként jellemzõ az egész nyugat-
dunántúli régióra is. A harma-
dik érv, amit szavakban ugyan
nem tudok megfogalmazni, de
azt hiszem, az Isten akarata,
hogy feleségemmel és négy
gyermekünkkel ide költözzünk,
Nagykanizsára. 

– E napokban indul el a Biblia-
klub.

– Így van, minden pénteken es-
te tizenhét órától várjuk az érdek-
lõdõket, leendõ híveket a Petõfi
utca 82. alatti helyiségünkben.
Úgy sejtem, hogy az ország többi
településéhez hasonlóan sajnos,
ebben a városban is sok ember él
depresszióban, kilátástalan hely-
zetben – elsõsorban nekik, de
minden embernek segítségére
szeretnénk lenni, szeretnénk utat
mutatni a Biblia fényében.

Horváth Attila  
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Nagykanizsa MJV Önkormányzata pályázatot ír ki Nagykanizsán és
kistérségében állandó lakhellyel rendelkezõk, valamint a városból elszárma-
zottak részére a Kanizsai Antológia 6. számában való megjelenésére. 

Pályázat tárgya: Irodalmi, mûvészeti, tudományos, valamint megjelenõ
versek, prózák, grafikák. Pályázati feltételek: Egy pályázó több pályázatot is
beadhat, maximum 6 A/4-es oldal (70 leütés, 45 sor 12-es betûtípussal) ter-
jedelemben. A kéziratokat kinyomtatva, valamint merevlemezen vagy CD-n kell
benyújtani az alábbi címre: Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztály
Halmos Csaba Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. 

A beérkezett pályamûvek bírálatát szakmai bizottság végzi. Kéziratot nem õrzünk
meg, nem küldünk vissza, másodközlésre nem vállalkozunk. A sikeres pálya-
munkák a Kanizsai Antológia 6-os számában a karácsonyi könyvvásár alkalmá-
val jelennek meg. Az alkotók tiszteletdíjban nem, csak tiszteletpéldányokban
részesülnek. A pályázat beadásának határideje: 2007. november 05.

Kanizsa Antológia 6.

Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Polai József a 15. számú választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden páros hónap utolsó péntekén 18 órától 19 óráig a
bajcsai kirendeltség épületében.

Képviselõi fogadóóra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata az Oktatási Minisztériummal
együttmûködve a 2008. évre ezennel kiírja a Bursa Hungarica Felsõoktatási Ön-
kormányzati Ösztöndíjpályázatot felsõoktatási hallgatók számára.

Pályázhatnak:
"A" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan, nappali tagozaton

tanulmányokat folytató felsõoktatási hallgatók részesülhetnek, akik állami felsõok-
tatási intézményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti
megállapodás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagoza-
tos, államilag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, el-
sõ szakirányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfo-
kú szakképzésben vesznek részt.

"B" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan (az adott tanév-
ben utolsó éves, érettségi elõtt álló középiskolás, illetve felsõfokú diplomával nem
rendelkezõ, felsõoktatási intézménybe felvételt még nem nyert, érettségizett) fia-
talok részesülhetnek, akik az adott tanévtõl kezdõdõen állami felsõoktatási intéz-
ményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti megállapo-
dás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagozatos, álla-
milag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, elsõ szak-
irányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfokú
szakképzésben kívánnak részt venni. A pályázók közül csak azok részesülhetnek
ösztöndíjban, akik 2008-ban elõször nyernek felvételt felsõoktatási intézménybe
és tanulmányaikat 2008/2009. tanévben ténylegesen megkezdik.

A középiskolai akkreditált iskolarendszerû felsõfokú szakképzésben résztvevõ
tanulók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra. A 51/2007. (III.26.) Kor-
mányrendelet 1. § (2) bekezdése értelmében nem részesülhetnek Bursa támogatás-
ban a rendvédelmi és katonai felsõoktatási intézmények hallgatói. PhD képzésben
résztvevõk nem felelnek meg a pályázati kiírás feltételeinek. Külföldi intézmény-
nyel hallgatói jogviszonyban állók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra.

Az ösztöndíj idõtartama: 
"A" típusú pályázat esetén 10 hónap, azaz két egymást követõ tanulmányi félév

(2007/2008. tanév második, illetve a 2008/2009. tanév elsõ féléve). Folyósításá-
nak kezdete: 2008. február.

"B" típusú pályázat esetén: 3 x 10 hónap, azaz hat egymást követõ tanulmányi
félév. Folyósításának kezdete a 2008/2009. tanév elsõ féléve.

Az ösztöndíj csak azokban a hónapokban kerül folyósításra, amelyekben a pá-
lyázó beiratkozott, államilag finanszírozott hallgatója a felsõoktatási intézmény-
nek. Az ösztöndíj elbírálása kizárólag a szociális rászorultság alapján, a pályázó
tanulmányi eredményétõl függetlenül történik. A pályázat elbírálása szempontjá-
ból szociálisan rászorult az a pályázó, akinek családjában az együtt lakó család-
tagok egy fõre jutó nettó átlagjövedelme nem haladja meg a mindenkori öregségi
nyugdíjminimum 150 %-át (azaz 40700 forintot). 

A pályázatot a Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztályán írásban, a
hivatalban hozzáférhetõ pályázati ûrlapon és kötelezõ mellékletein, a pályázó által
aláírva, egy példányban kell benyújtani.

A pályázat benyújtási határideje 2007. október 31.
A pályázat eredménye nyilvános: a pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul a

pályázat eredményének, illetõleg a pályázáskor rendelkezésre bocsátott személyes
adatainak az azonosítás célja érdekében szükséges mértékben történõ nyilvános-
ságra hozatalához. A pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul ahhoz, hogy a fel-
sõoktatási intézmény tanulmányi jogviszonyáról a Felsõoktatási Pályázatok Irodá-
jának, illetve az önkormányzat(ok)nak tájékoztatást nyújtson.A települési önkor-
mányzat saját maga bírálja el a beérkezett pályázatokat. A települési önkormányzat
az általa támogatásban részesített ösztöndíjasok listáit 2007. december 10-ig az ön-
kormányzat hirdetõtábláján és a helyben szokásos egyéb módon hozza nyilvános-
ságra. A pályázó az elbíráló szerv döntése ellen fellebbezéssel nem élhet.

A Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkormányzati Ösztöndíjról bõvebb felvilá-
gosítás kapható Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Mûvelõ-
dési és Sportosztályán (Erzsébet tér 7. II. emelet 9. ajtó)

Bursa Hungarica

Tájékoztatjuk a Korpavári-Palini lakosokat, hogy Dr. Benkõ József állat-
orvos az alábbi idõpontokban és helyszíneken végzi el a veszettség elleni vé-
dõoltást:

2007.október 20. (szombat):
Korpavár 7.00 - 8.00, Palin ÉPGÉP parkoló 8.00 - 10.00
2007. október 21. (vasárnap): 
Palin Herkules utca - Gesztenyés utca sarka 7.00 - 9.00
A Pótoltás idõpontja
2007. október 26 (péntek): Palin ÉPGÉP parkoló 15.00 - 17.00
2007. október 27. (szombat): Szent Flórián tér 15.00 - 17.00, Bajcsa 8.00 - 8.30
Az oltás díja: bruttó 2.400 Ft. A háznál oltás díja: bruttó 3.000 Ft.
Kérjük az oltási könyveket az oltásra elhozni. Az oltás idején, a veszettség

elleni oltásra jogosult állatorvosok rendelõjében is elvégeztethetõ a védõoltás
beadása.

Tájékoztató eboltásról

Értesítem a Tisztelt Lakosságot, hogy 2007. október 15-20. között végzik
Zala megyében a rókák veszettség ellen történõ orális immunizálását. Jogkö-
römnél fogva a rókák veszettség elleni immunizálásáról szóló 13/2002. (I.
30.) FVM rendelet 4. § (1) bekezdése alapján kör/jegyzõség területén 2007.
október 15-tõl november 04-ig ebzárlatot, legeltetési tilalmat, valamint az
egyéb intézkedéseket rendelem el, melyet a mellékelt "Felhívás" tartalmaz.
Egyben az 2005. évi CLXXVI. törvény az Állategészségügyrõl 43. §. (1) be-
kezdés alapján a fenti idõszakban kötelesek gondoskodni a kóbor ebek befo-
gásáról. További tájékoztatás kérhetõ a Polgármesteri Hivatal Közigazgatási
Osztályán, Pásztor Lajos ügyintézõnél a 93/500-859-es telefonszámon. 

Dr. Tóth Géza, kerületi hatósági fõállatorvos
Melléklet a 13/2002. (I. 30.) FVM rendelethez
Felhívás a lakossághoz a veszettség elleni védekezésrõl

1. A veszettség gyógyíthatatlan, embernél, állatnál egyaránt halálos kimenetelû
betegség. 2. A betegség legfõbb terjesztõje a róka. 3. A védekezés leghatékonyabb,
legkorszerûbb módszerét - a rókák veszettség elleni vakcinázását - Európában évek
óta sikerrel alkalmazzák. 1992 októberében hazánkban is megkezdõdött a rókák vak-
cinázása. Elsõ alkalommal a nyugati határövezetben, az osztrák határtól számított kb.
25-30 km-es sávban került kihelyezésre a csalétek-vakcina. 4. A vakcinát tartalmazó
fólia kapszulát az ember számára bûzös, de a rókák által kedvelt ízû és szagú csalétek-
be rejtik, amely gyufásdoboz alakú és nagyságú, szürkésbarna színû. A róka, miköz-
ben megeszi a csalétket, szétrágja a kapszulát is, így a vakcina bejut a szervezetébe. 
5. A csalétek kihelyezése kis magasságból, repülõgéprõl történik. 6. A csalétekbe he-
lyezett vakcina emberre, állatra ártalmatlan, VESZÉLYT NEM JELENT. A kihelye-
zett csalétekhez ennek ellenére NEM SZABAD HOZZÁNYÚLNI! Semmi esetre sem
szabad felvágni vagy széttörni, mert a vakcina vírus a bõrbe, szájba, szembe, orrba,
sebbe kerülhet. Amennyiben ez mégis megtörténik az alábbi biztonsági elõírásokat
kell alkalmazni:      a.) ha a vakcina ép bõrfelületre kerül, elegendõ a jódtartalmú: fer-
tõtlenítõszerrel vagy ennek hiányában 70%-os alkohollal történõ lemosás. Mindkettõ
beszerezhetõ a gyógyszertárban. A jódtartalmú fertõtlenítõszer használata során kelet-
kezett barnás folt szappanos lemosással eltávolítható. Ilyen jellegû érintkezés esetén
védõoltásra nincs szükség; b.) ha az oltóanyag friss sebbe vagy nyálkahártyára kerül,
haladéktalanul: ORVOSHOZ KELL FORDULNI! 7. A helyi vakcinázási kampány
megkezdésétõl számított 14 napig az ebeket megkötve vagy zárva kell tartani (ebzár-
lat), és csak pórázon szabad közterületre vinni. A jelzett idõszak alatt a kezelt területen
TILOS A LEGELTETÉS! Ezek a korlátozó intézkedések elsõsorban a vakcinázás ha-
tékonyságát segítik azzal, hogy a kóborló ebek vagy legelõ állatok ne vehessék fel a
rókák számára kihelyezett csalétket. 8. Aki a vakcinázott területen elhullott vadon
élõ vagy háziállatot talál, a tetemet   hagyja érintetlenül és haladéktalanul ÉRTESÍTSE
A LEGKÖZELEBBI ÁLLATORVOST, A HELYI ÖNKORMÁNYZATOT vagy VA-
DÁSZTÁRSASÁGOT. 9. Kérjük a fentiekrõl gyermekét is tájékoztassa. 10. To-
vábbi felvilágosítással az Önök körzetében élõ állatorvosok és orvosok szolgálnak. 
11. A HELYI VAKCINÁZÁSI KAMPÁNY IDÕPONTJA: 2007. október 15-tõl
november 04-ig tart. 

Ebzárlat, legeltetési tilalom

Október 29-ig látható a ka-
posvári Tarcsai János grafikus
tanár Sámánálom címû kiállítá-
sa a Hevesi Sándor Általános
Iskola galériájában. 

A kiállítást Lehota M. János
esztéta ajánlotta a megjelentek fi-
gyelmébe. A megnyitó ünnepsé-
gen közremûködött Tiborcz Iván
(szaxofon), Farkas Norbert (bõ-
gõ), valamint Csákvári Tímea, Il-
lés Evelin, Horváth Bálint és
Miksó Nóra versmondók. 

Tarcsai János 1979-ben szüle-
tett Nagykanizsán. Diákéveit is
itt kezdte meg a Hevesi iskolá-
ban. Ezért is öröm számára, hogy
a kiállítással visszatérhetett Ka-
nizsára. Érettségi után alkalma-
zott grafika és képgrafika szakon

szerzett oklevelet a Zichy Mihály
Iparmûvészeti Szakközépiskolá-
ban. Ezt követõen a Csokonai Vi-
téz Mihály Tanárképzõ Fõiskola
vizuális kommunikáció szakán
diplomázott. Új perspektívát je-
lentett grafikai munkájában a
képalkotás digitális technikájá-
nak felhasználása. Annak ellené-
re, hogy szereti és használja is a
számítógépet, azt mindig valami-
lyen hagyományos technikával
ötvözi. A kiindulási pontot vala-
mely klasszikus rajz és festés-
technika jelenti, a számítástech-
nika csak ezután következik. Té-
máiban szeret visszanyúlni a régi
idõk mondavilágához, vagy
egyéb, a misztika tárgykörébe
tartozó dolgokhoz. Foglalkoztat-
ja az õsi magyarok élete, hitvilá-
ga és jelképei. 

B.E.

Sámánálom

II. Rákóczi Ferenc korát idé-
zõ érme és bélyegkiállítás nyílt
a Mezõ Gimnáziumban. 

A Magyar Éremgyûjtõk Egye-
sülete Nagykanizsai Csoportja ál-
tal összeállított kiállítást Kovács
Sándor, az egyesület titkára nyi-
totta meg. A kiállítás apropóját az
adta, hogy háromszáz évvel ez-
elõtt, 1707-ben fejezõdött be a Rá-
kóczi-szabadságharc pénzverése.

A kiállítás tárlói többek között be-
mutatják a szabadságharc kezdeti
pénzverését, a nagybányai, mun-
kácsi és körmöcbányai vereteket,
melyek jelzik, több országgyûlést
is tartott Rákóczi. Láthatók továb-
bá a szabadságharc utolsó éveinek
pénzverései, történései, a szabad-
ságharc bukását és a törökországi
számûzetést bemutató két könyv. 

B.E.

II. Rákóczi Ferenc pénzei

A Biblia fényével akarnak világítani
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(folytatás az 5. oldalról)
Ugyanis egy komplex egyetemi

épületegyüttes felhúzása olyan
nagy beruházást igényelt volna,
ami csak állami támogatással kép-
zelhetõ el, de úgy érzem, a magyar
felsõoktatás nem ebbe az irányba
tart. Egyébként meg a mostani ok-
tatási és szolgáltatási kapacitá-
sunk hét-nyolcszáz fõre elegendõ,
tehát van még hova bõvülni. Sze-
rintem egyébként a kérdés most
már le is kerülhet a napirendrõl,
hiszen a belvárosi épületeink öt-tíz
perces sétával megközelíthetõek. 

– Úgy tudjuk, hamarosan új
szakok is indulhatnak Nagykani-
zsán. 

– Fontos, hogy a hallgatók
egyre nagyobb számban válasz-
szák az intézményünket, ehhez
természetesen szükség van a kép-
zési kínálatunk bõvítésére. Az új
csapásirány a klasszikus mérnöki
képzések meghonosítása, ez
irányban már folynak a tárgyalá-
sok. Elsõ körben felsõfokú szak-
képzéssel jelentkeznénk, lényegé-
ben kihasználnánk a város kiváló
középiskoláinak adottságait és

meglévõ kapcsolatainkat. Az in-
formatika és a közgazdasági
programjaink mellett a következõ
tanévtõl megjelenhetnek a mérnö-
ki szakképzések is. Aztán ki tudja,
hogy ezután mi következik… Töb-
bet most errõl nem mondanék. Vi-
szont a jövõ szempontjából fon-
tosnak tartjuk a doktori képzést,
örülnénk, ha a nálunk tanító kol-
légák minél hamarabb elérnék a
minõsítettséget. Ez az akkreditá-
ció, a tudományos munka szem-
pontjából elengedhetetlen. Sze-
retnénk a város életében is minél
intenzívebben részt venni, ezzel
kapcsolatban most tesszük meg
az elsõ lépéseket. Bekapcsolód-
nánk a városi, megyei, céges és
kamarai infrastruktúra-, gazda-
sági és innovációs fejlesztésekbe,
mert úgy vélem, kezd kialakulni
az a fajta tudományos potenciál,
amivel szakértõként segíthetjük a
város fejlõdését. Meggyõzõdé-
sem, hogy egy intézmény nem le-
het sikeres, ha nem a környezeté-
hez igazítja céljait.

Horváth Attila  

Életünk fotókiállítás
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Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése pályázatot hirdet a jegyzõi mun-
kakör betöltésére

A munkakör betöltésére a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. tör-
vény, valamint a köztisztviselõk jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény (Ktv.)
alapján kerül sor.  A kinevezés teljes munkaidõben, határozatlan idõre szól, hat hó-
nap próbaidõ kikötésével. A kinevezés és az illetmény megállapítása a Ktv. szerint
történik. A munkakör 2008. január 1. naptól tölthetõ be.

Pályázati feltételek: magyar állampolgárság, büntetlen elõélet,  igazgatás-szer-
vezõi vagy állam- és jogtudományi doktori képesítés, vagy okleveles közigazgatá-
si menedzser szakképesítés, jogi vagy közigazgatási szakvizsga,  legalább kétéves
közigazgatási gyakorlat.

A pályázathoz csatolni kell: részletes szakmai önéletrajzot, iskolai végzettséget
igazoló okiratok másolatát (eredeti példányokat a pályázó a személyes kapcsolat-
felvételkor köteles bemutatni), három hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyít-
ványt, a szakmai gyakorlat hivatalos igazolását, a pályázónak a munkakör betölté-
sével kapcsolatos szakmai, vezetési elképzeléseit.

A pályázatokat Marton István polgármesternek címezve (Nagykanizsa Me-
gyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.)
kell benyújtani. A pályázatok beérkezésének határideje: 2007. október 31.
12.00 óra. A pályáztató a döntést megelõzõen – külsõs szakértõ közremûködé-
sével – vezetõi képességfelmérést szervez, amelyen a pályázók részvétele ön-
kéntes. A beérkezett érvényes pályázatokat az Ügyrendi, Jogi és Közrendi Bi-
zottság a pályázók meghallgatása után véleményezi, és a polgármester terjeszti
a közgyûlés elé.  A pályázatok elbírálásának határideje a beérkezési határidõ le-
jártát követõ elsõ közgyûlés.

A pályázattal kapcsolatban további felvilágosítás kérhetõ a 93/500-701 vagy
500-705 telefonszámon. 

Pályázat jegyzõi munkakörre

A jazzfesztivál hazai sztár-
vendége Tony Lakatos szaxofo-
nos volt. Pályafutása kezdetén a
sokak által ismert Kis-Rákfogó
együttesben zenélt. Majd a Ze-
nemûvészeti Fõiskolán végzett
tanulmányai és néhány sikeres
hazai és külföldi jazzfesztivál
után külföldre, pontosabban
Németországba, a Frankfurti
Rádió Big Bandjéhez szerzõ-
dött. Tony Lakatos az amerikai
jazzrádiók által felállított Gavin
Report Top 10-ében elõkelõ he-
lyen szerepel. Mintegy kétszáz
lemezen hallható játéka. Több
mint húsz lemezen szerzõként, a
továbbiakban közremûködõ-
ként szerepel. A neves zenésszel
a koncertje elõtt beszélgetünk.

– Általában a zenészek a kon-
cert után válaszolnak a sajtó kér-
déseire. Te miért választottad a
preventív megoldást?

– Koncert után gyorsan pako-
lunk össze, megyünk tovább. Na-
gyon sok a meghívás, persze ezt
nem panaszként mondom.

– A jazz világpolgáraként ne-
veznek különbözõ médiumok. El-
jutott hozzád ez a titulus? Mit je-
lentenek a gyökerek? Mit jelent
Magyarországon zenélni?

– A titulusokról nincs mit monda-
nom, ezeket nem én aggatom ma-
gamra. Nagyon szeretek hazajönni és

itthon zenélni. Itt születtem, ide min-
dig szívesen jövök. A gyökerek jelen-
tõsek, úgy vélem ez a játékomban is
érzõdik. Külföldön zenélve, zenész-
társaim gyakran megjegyzik, hogy
stílusomon érzik, honnan szárma-
zom. Én ugyan ezt nem hallom ki, de
ettõl függetlenül büszke vagyok rá.

– A tavalyi évben koncertet is
adtál itthon. Két egymástól eltérõ
stílusban. Az egyik egy dél-ameri-
kai, pontosabban brazil projekt,
míg a másik, minthogy a Gipsy
Colours címet viseli, vélhetõen a
gyökerekrõl szól. Ez utóbbi pro-
dukcióban többek között Szakcsi
Lakatos Béla jelentõs szerepet ját-
szik. Létezik mindkét formáció?

– Igen. Holnapután a Brazil
Projeckt-tel itthon játszunk Ma-
gyarországon. Párhuzamosan
mûködik mindkét formáció. Szak-
csi pedig hamarosan Németor-
szágba jön, onnan megyünk egy
indiai turnéra. A közös zenénk
elemei mélyen visszanyúlnak a
gyökerekig, így jócskán tartal-
maznak népzenei elemeket is.

– Ha  a titulus nem is tetszik,
mégis világsztár vagy. Ezt mutatja
a Top 10-es lista. Gyakran játszol
világhírességek társaságában. Kik-
re emlékszel a legszívesebben?

– Nagyon hosszú lenne a név-
sor. Így hirtelen, Randy Brecker,
Al Foster, Trilok Gurtu neve jut
eszembe, de nem szeretnék meg-

feledkezni Toto Blankérõl, akinek
talán az egész külföldi pályafutá-
somat köszönhetem.

– Németországban, ahol az
utóbbi idõben élsz, milyen a
nemzetközi jazzélet?

– Változatos és nagyon színvo-
nalas. Meglepõ módon sokan jön-
nek át Amerikából zenélni. Igaz,
ez a zenészinvázió kölcsönös.

– Emlékezzünk meg a kezdetek-
rõl, milyen volt a beilleszkedés?

– A ’70-es években még na-
gyon fiatalok voltunk és valószí-
nûleg tehetségesek. Az idõsebb
generáció nagyon örült nekünk,
kedvezõ volt a fogadtatás. Elsõ-
sorban Pege Aladár és Kõszegi
Imre nevét említeném. Emlék-
szem, végtelenül örültünk minden
meghívásnak.

– Ma este egy utánad, utánatok
jövõ generációnak biztosítasz lehe-
tõséget. Õk is megvívták már a ma-
guk harcát, ismertek, sikeresek let-
tek. Milyen érzés velük muzsikálni?

– Nagyon jó. Egyébként, ha a
lakosság arányát nézzük, százalé-
kosan itt van a legtöbb tehetséges
muzsikus. A beilleszkedésüket il-
letõen nem bocsátkoznék jóslá-
sokba, de egyre több tehetséges
fiatal van. A közönség száma meg
sajnos érezhetõen csökken.

– Harc és küzdelem az élet.
Aki topon van, mennyire elfog-
lalt, milyen gyakoriak a fellépé-
sek, próbák?

– Ha az ember különbözõ stílu-
sokra nyitott és próbálja azokat ját-
szani, ráadásul párhuzamosan, ak-
kor nagyon felkészültnek kell lennie.
Nem csak a próbák a lényegesek,
hanem az fontos, hogy az ember kü-
lönbözõ stílusú zenéket ismerjen
meg. A zenei benyomások megszer-
zése is sok idõbe telik. A fellépések
napirenden vannak, hiszen a Frank-
furti Rádió szinte mindennapi elfog-
laltságot jelent. Igaz, ezek az alkal-
mak többnyire a próba szintjén men-
nek, de szinte minden második napra
esik egy-egy koncert.

– Többször léptél fel városunk-
ban, hogy érzed itt magad?

– Az ország egyik legjelentõ-
sebb jazzfesztiváljáról van szó.
Kicsit félek a tervezett akusztikus
jazz fogadtatásától. Remélem a
közönség vevõ lesz rá. Ide mindig
szívesen jövök!

Czene Csaba

Kanizsára mindig szívesen jövök
Tony Lakatos és az akusztikus jazz

A jazz-rocktól, az akusztikus
zenén át a bluesig. Talán ez
lehetett volna a mottója a hét-
végén megrendezett Kanizsa
Nemzetközi Jazzfesztiválnak. 

A kétnapos koncertsorozatot
Dörnyei György quartettje nyitotta.
A kimagasló teljesítményt nyújtó
dobos, egyben zenekarvezetõ for-
mációjával a ’70-es évek Return to
Forever zenei világát idézte fel. Ezt
követõen Elek István Fusio Group-
ja többféle zenei irányzatot ötvözött
dinamikus kompozíciókba. Az
együttesben a zenekarvezetõ szaxo-
fonos mellett dobszólóival Szendõfi
Péter aratott nagy sikert. A két
elektronikus hangzásvilágot képvi-
selõ zenekar után az akusztikus ze-
ne következett. Tony Lakatos és az
õt kísérõ Trio Midnight sokak örö-
mére a legminimálisabb erõsítés
nélkül játszott jazz-standardokat. A
fesztivál elsõ napját a Soul What
együttes örömzenélése zárta.

A második nap nyitókoncertjét
László Attila Quintettje adta. Gon-
dosan hangszerelt, igényes saját
szerzeményeket hallhattunk, láthat-
tunk. A produkció kiforrott csapat-
munkát sejtet, hiszen László Attila
mellett Borbély Mihály, Lattman
Béla valamint Borlai Gergõ a Bor-
bélymûhelyben jól egymásra talál-
tak. Az est második fellépõje a Sá-
rik Trió volt, kik nagyrészt saját
szerzeményeikbõl állították össze
programjukat. A záró koncertet a
fesztivál világsztár vendége Archie
Sheep és együttese adta. A kitûnõ
szaxofonos-énekes játéka és ének-
hangja nem kopott meg az évek
során. A koncert során Papp Fe-
renc, a HSMK igazgatója köszön-
tötte a közelmúltban hetvenedik
születésnapját ünnepelõ világsztárt.
Archie Shepp koncertjére megtelt
az addig néha foghíjasnak tûnõ né-
zõtér. Kísérõ együttesének dobosa
Steve McCrave a humort sem nél-
külözõ produkciójával méltán kel-
tette derûre a közönséget.

Összességében egy jól megszer-
vezett, sokféle zenei ízlésnek meg-
felelõ fesztivál részesei lehettünk. 

Cz.Cs.

Ha jazz,
akkor 
HSMK

Õsz közepén járunk. Beköszöntött a hûvösebb idõ, rövidebbek a nappa-
lok, s reggel fagyra ébredünk. Nemcsak az emberek, a növények is megér-
zik az idõ, az idõjárás változását. A lombos fák lehullatják levelüket, nyu-
galmi állapotba kerülnek. Az örökzöldek befejezik növekedésüket, csök-
kentik életmûködésüket, azonban mivel télen is zöldek, a hidegben is pá-
rologtatnak, nekik kevés vízre télen is szükségük van. Egynyári növénye-
ink elvirágozva magot érlelnek, majd elszáradnak. Az évelõk csak föld fe-
letti részüket dobják el, a talajban lévõ élõ szerveikkel telelnek át.

Eljött az ideje a parkokban, kertekben a fák, cserjék ültetésének. Itt az
ideje az elöregedettek, elszáradtak kivágásának, cseréjének, pótlásának.

Õsztõl tavaszig fagymentes napokon bármikor ültethetünk fát, cser-
jét. Lombját lehullatott növényeket szabad gyökérrel is ültethetünk.
Örökzöldet szabad gyökérrel legfeljebb csemete korban lehet telepíte-
ni. Nagyobb növényt biztonsággal csak földlabdával, vagy más módon
burkolt gyökérrel (konténeresen) ültessünk.

Az elültetett fa általában hosszú ideig, évekig ugyanazon a helyen
marad, miközben nõ, terebélyesedik, kölcsönhatásba kerül környezeté-
vel. Ezért nem mindegy, mit, hova helyezünk! Figyelembe kell venni a
növény talaj-, víz-, tápanyag-, és fény igényét, „felnõtt”-kori méretét,
tér szükségletét. Ha ezeket figyelmen kívül hagyjuk, késõbb sok gon-
dot, bosszúságot okozhatnak. A villanyvezetékbe növõ, a keskeny zöld-
sávból a háztetõre, az úttestre, útkeresztezõdésbe nyúló, forgalmat, kilá-
tást zavaró fák csúcsát, ágait levágni, csonkolni kell. A túl sûrûn ültetett
növények késõbb egymást zavarják, árnyékolják, egyesek megnyúlnak,
mások alászorulnak, lombjuk megritkul, szárad. A csonkolt, visszavá-
gott, illetve megnyúlt, vagy árnyékban sínylõdõ növények nemcsak dí-
szítõ értéküket vesztik el, hanem kellemetlen látványt is nyújtanak. Mi-
elõtt tehát növényültetésbe kezdenénk, vizsgáljuk meg az adottságokat,
feltételeket mind a növény, mind a környezete szempontjából.

Az említett esetek városunkban is gyakran elõfordulnak. Közös oda-
figyeléssel elõzzük meg a jószándékú, de hibás ültetéseket magán és
közterületeinken egyaránt! 

Kérjük a környezetükért tenni akarókat, hogy közterületi ültetési
szándékukat minden esetben rövid úton (telefonon, személyesen, stb..)
egyeztessék a városi fõkertésszel, a VIA Kanizsa vagy a Park Kft mun-
katársaival. Szívesen, és ingyenesen adunk tanácsot mindenkinek, mert
ezzel környezetünk rendezését, a köz érdekét szolgáljuk.

Lancsák Lajos, városi fõkertész

Ültessünk fát - célszerûen!

Temetõ nyitva tartás: 
november 1-tõl (csütörtök) november 4-ig (vasárnap) 7.00 – 22.00

Ügyelet a Temetõgondokságon: november 1-én (csütörtök) 
és november 2-án (péntek) 8.00 – 18.00, november 3-án (szombat)

és 4-én (vasárnap) zárva
Gépkocsi behajtás: november 1-én (csütörtök) és 2-án (péntek)

7.00 – 12.00, november 3-án (szombat) 
és november 4-én (vasárnap) nincs

Mindenszenteki temetõ nyitva tartás

A 30. Életünk Országos Fotópá-
lyázatra száztizenkét szerzõ ötszázti-
zennégy alkotást küldött be. A zsûri
által kiválasztott harminchat alkotó
ötvennégy képe november 9-ig lát-
ható a HSMK Õsze András Galériá-
jában. A fotókiállítást Lengyák István
nyitotta meg. A fotópályázat nyertese
Molnár Ferenc budapesti fotós,
Kommunikáció címû alkotása. A II.
díjat Mátyus Károly veszprémi fo-
tográfus Vén cigány címû képéért ér-
demelte ki. Nagykanizsa város díját
Csigó Gergely, fertõrákosi alkotó
nyerte Utószezon címû mûvéért. Za-
la Megye Közgyûlésének díját dr.
Nerhaft Antalné, budapesti fotós
kapta Szigetelõk címû alkotásáért. A
Környezetvédelmi és Vízügyi Mi-
nisztérium díját dr. Alexay Zoltán,
gyõri fotográfus nyerte el Alkalmaz-
kodás címû munkájáért. A magyar

Fotográfusok Országos Szövetsége
díját Erdélyi Gábor veszprémi fotós
Találkozás címû alkotásáért kapta. A
legjobb jazz témájú felvételért a
Göbölös Fotó díját Adelmann István,
kaposvári fotós vette át. Zala Megyé-
bõl két fotós képe került a falra. A
zalaegerszegi Gondy Béla két, míg a
nagykanizsai Pichler József egy fo-
tója látható a kiállításon.

B.E.

2007. október 19-én 
16 órakor az Általános Iskola
Kiskanizsa népzenei délutánt

tart élõ zenével, közös dalolással,
táncházzal, pogácsával, teával. 

Minden kedves érdeklõdõt szere-
tettel várnak!

Népzenei délután!
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A szeles, hûvös idõ sem vette
el a Négyévszak Kupa résztve-
võinek kedvét a focizástól szom-
bat délelõtt, hiszen volt már ar-
ra is példa, hogy esõben játszot-
tak. Iván, Iván – szólították
gyakran társai a Citrom Wild
csapatának zöldmezes csatárját
a Családsegítõ és Gyermekjóléti
Központ által immár hatodik
alkalommal megrendezett lab-
darúgó tornán, a Mindenki
Sportpályáján. 

Orsós Iván szemmel láthatóan
jó formában volt, s a két meccs
közötti szünetben, amíg tartott a
lilahagymás zsíros kenyér és az
üdítõ, meg is erõsítette észrevéte-
lünket. Õ születésétõl kezdve,
1993 óta, mindig is tudott focizni.
Sõt már elõtte is, az anyukája ha-
sában. Egyébként folyamatosan
edzésben vannak, Petrivente ifjú-
sági csapatát erõsítik Horváth De-
li és Bódis István barátjával
együtt. István a Zsigmondy-
Széchenyi SZKI. 10. osztályos ta-
nulója, víz- és gázszerelõ szeretne
lenni. A két másik legény még
nem döntött a továbbtanulásról. –
Mindent megteszünk a gyõzele-
mért – mondták szinte egyszerre,
s máris szaladtak bemelegíteni a
következõ viadalhoz. 

2006. nyarán indult útjára a
Családsegítõ és Gyermekjóléti
Központ által rendezett, évsza-
kokhoz kötõdõ Négyévszak
labdarugó torna. Az elsõ kis lét-
számú torna mára már ismerté
vált, és számos csapat adja le
rendszeresen nevezését.

Elekes Attila, a Csellengõ Kö-
zösségi Ház koordinátora, utcai
szociális munkás elmondta, mint-
egy száz, öt- és tizennyolc év kö-
zötti fiatal jelent meg a mostani

találkozón. A gyerekek idõköz-
ben megismerték egymást. Mind
földrajzilag, mind társadalmilag a
város perifériájára szorult csalá-
dokat kívánták megszólítani. A
kupa fõ célja nem csak a testmoz-
gás, a focizás. Természetesen a
mozgás szerepét, valamint az
egészségre való nevelést sem sza-
bad elfelejteni, hiszen a gyerme-
kek megfelelõ fejlõdésében ki-
emelkedõ szerepet játszik a rend-
szeres testmozgás.

– Elsõdleges feladatunk a gyer-
mekek problémáinak feltérképezé-
se. Megpróbálunk közvetlen, bi-
zalmi kapcsolatot kialakítani a
gyerekekkel annak érdekében,
hogy életük kezdõ szakaszában, il-

letve életük elsõ részében ne kal-
lódjanak, csavarogjanak, hanem
próbálják megalapozni jövõjüket.
A kollégák véletlenszerûen meg-
kérdezik tõlük, mi újság van ott-
hon, hogy van az anyukád, ha
megbukott a gyerek, megkérdezik
tõle az okát is.  A megelõzésre fek-
tetünk nagy hangsúlyt. Meglátá-
sunk szerint a rendszeres kontak-
tus, és természetesen a megfelelõ
szakemberek jelenléte, ismerete, a
megelõzés alapvetõ tartópillére,
hiszen csak attól kér a gyermek
segítséget, akit személyesen ismer
és tisztel. Párhuzamot szeretnénk

vonni nemcsak a futball, hanem
az élet szabályai között is. Tehát
nem tehet meg mindent a gyer-
mek, hiába látja otthon a rossz
mintát, akkor sem. Itt is vannak
szabályok, és ezt próbáljuk meg
kivetíteni nekik az életre is. Az ut-
cai szociális munkások õrjárata
és a Csellengõ Közösségi Ház
munkája mellett komoly felderítõ
szociális munka helyszíne a ren-
dezvényünk – folytatta Elekes At-
tila. – Egy oldottabb, közvetle-
nebb környezetben könnyebb is-
merkedni, barátkozni mind a
gyermekeknek, mind a szakembe-
reknek. Megpróbálunk a gyerme-
kek életében egy rendszert kiala-
kítani, amely esetünkben az év-

szakokhoz rendelt sporteseményt
jelenti. Fontos momentum a csa-
pathoz, illetve egy adott csoport-
hoz való tartozás, illetve az egy-
másért való küzdés élménye. Ter-
veinkben szerepel egy kispályás
futballcsapat összeállítása a leg-
tehetségesebb és legaktívabb gye-
rekekbõl, akiket a városi bajnok-
ságban indítanánk. Szeretnénk –
a téli forduló kivételével – mindig
más helyszínen, így a Dózsa
György út 73-75-ben és a Csen-
gery út 117- 118-ban megrendez-
ni a Kupát, ehhez azonban szük-
séges a labdarúgó pályák felújí-
tása, bekerítése, karbantartása.
Egy egész napos összejövetelen a
felnõttek és a gyermekek kapcso-
lata is szorosabbá válna, a szülõ
is tapasztalná, milyen ügyesen fo-
cizik a fia, közben mi is tudnánk
beszélni az anyukával, hiszen
minden probléma a családból in-
dul ki. A család az elsõdleges
színtér, a gyerek alapvetõen azt
csinálja, amit a családban lát –
összegezte Elekes Attila. 

Az induló kilenc csapat közül
I. helyezést ért el a Papagáj (Csa-
pi csapata). II. Szecska Fc. III.
Kisfakos Fc.

A Négyévszak Kupát a Segíts,
hogy segíthessünk Alapítvány tá-
mogatta, és továbbra is várják a
szponzorok támogatását. 

Bakonyi Erzsébet

Kanizsa – Oktatás 2007. október 18. 5Kanizsa – Mozgással az egészségért 2007. október 18.12

Négyévszak Kupa – nem csak foci

Immár második alkalommal
került sor a Mindenki Sportpá-
lyáján a Tájékozódási és Sza-
badidõsportok Fesztiváljára. 

A fõszervezõk, a Batthyány Lajos
Gimnázium pedagógusa, Gaál Mer-
cédesz és a Bolyai Általános Iskolá-

ban tanító Willmanné Kovács Edit
által összeállított sportpiknikre több
mint százan látogattak el. Az érdek-
lõdõk részt vehettek GPS-sel segí-
tett tájfutó versenyen, de megismer-
kedhettek többek között a sárkány-
eregetéssel, a pétanque-kal, a tollas
labdával és lábtoll-labdával is. 

– Az Európai Testnevelõ Piknik
sikerére alapozottan szervezzük
most már hagyományosan a Ka-
nizsai Sportpikniket, amelynek ke-
retében olyan sportok megismeré-
sére nyílik lehetõség felszabadult,
kötetlen formában, amelyek a
gyerekek, illetve a családok min-
dennapi életvitelébe is beépíthe-
tõk, s az alapjai lehetnek egy ak-
tív, egészséges életmód kialakítá-
sának – mondta lapunknak a két
fõszervezõ egyike, Gaál Mercé-
desz, aki megjegyezte, egy kicsit
népnevelési célzattal is indították
útjára a rendezvényt még tavaly. 

S hogy miképpen illeszkedik a
sportok közé például a sárkány-
eregetés? Nos, bizony, azután is
jócskán kell szaladni. A sárkány
segítségével a legkisebbek is
szinte észrevétlenül megkedvelik
a futást.  

H.A.

Tájékozódási és szabadidõsportok
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Konferenciával és egy, a meg-
újuló energiaforrások felhasz-
nálására alkalmas berendezése-
ket bemutató energiapark át-
adásával zárult a Zsigmondy
Vilmos – Széchenyi István
Szakképzõ Iskola (ZSVSZI),
Nagykanizsa önkormányzata,
valamint a csáktornyai Gra-
diteljska Škola Èakovec közös,
az intézmények diákjainak és
szakembereinek együttmûködé-
sét bõvítõ projektje. 

A Zsigmondy Vilmos és Szé-
chenyi István Szakképzõ Iskola

az INTERREG IIIA Közösségi
Kezdeményezés Szlovénia/Ma-
gyarország/Horvátország Szom-
szédsági Program 2004-2006
uniós pályázat révén majdnem
harminchétmillió forintos támo-
gatást nyert a horvátországi in-
tézménnyel történõ szakképzési
együttmûködés kialakítására. 

A program ideje alatt a két is-
kola kölcsönös tapasztalatcseré-
vel segítette egymást a két szak-
ma, a kerámiakészítés, fazekas-
ság és a megújuló energiák hasz-
nosításával kapcsolatos kanizsai
képzés területén.

A projekt záró konferenciájára
a Medgyaszay Házban kerüt sor,
ahol az érdeklõdõk megismerked-
hettek a határokon átnyúló pro-
jekt elemeivel, eredményeivel. 

Horváth Henrietta Szilvia, a
ZSVSZI pedagógusa, a projekt ve-
zetõje elõadásában hangsúlyozta, a
megvalósításban oroszlánrészt vál-
laltak a nagykanizsai oktatási intéz-
mény pedagógusai, akik az ország-
ban egyedüliként elkészítették a
megújuló energiagazdálkodási tech-
nikus-képzés oktatási programját és
az ehhez szükséges öt szakmai
jegyzetet. A jegyzetek mellett öt de-
monstrációs eszköz is készült, ame-
lyekkel különbözõ mérések végez-
hetõk. Ezeket a berendezéseket hor-
vát és a kanizsai oktatási intézmény
diákjai és pedagógusai közösen állí-
tották össze, s helyezték el egy úgy-
nevezett energiaparkban, amelyet
másnap Marton István polgármes-
ter jelenlétében avattak fel az Er-
dész utcai gyakorlótelepen. A közös
munka során készült egy napkollek-
toros töltõállomás, amely a nap-
energiát alakítja át villamos áram-
má, s bármi feltölthetõ a segítségé-
vel, amit tölteni lehet. Egy park, pe-
dig nem park tó nélkül, ám errõl
sem feledkeztek meg a projekt ter-

vezõi. A tó közepén lévõ szökõku-
tak mûködéséhez ugyancsak nap-
kollektorok szolgáltatják az energi-
át. S még nem ejtettünk szót a nap-
kollektorokkal mûködtetett forgó-
tábláról, a hõszivattyús napelemrõl,
valamint a szélgenerátorról. 

A projekt másik csapásiránya a
fazekasság nagykanizsai meghono-
sítása volt, ehhez a csáktornyai in-
tézmény tudáspotenciálját használ-
ták fel. Mint a projekt nagy része,
ez is nagykanizsai fejlesztésben öl-
tött testet, ugyanis a ZSVSZI Petõfi
utcai épületében kialakítottak egy
száznegyven négyzetméteres, tizen-
öt fõ gyakorlati oktatására alkalmas
kerámiamûhelyt is. Az elkészült ke-
rámiákat egyébként a nagyközön-
ség is megtekinthette a Magyar Pla-
kát Házban nyílt kiállításon. 

A konferencián Mérksz Andor
nagykanizsai és Zoran Pazman
csáktornyai iskolaigazgató is hang-
súlyozta, a projektzárás csak jogi-
pénzügyi értelemben vett befejezés,
mindenképpen szeretnék folytatni, s
ha lehet, bõvíteni az együttmûkö-
dést. Tervek már vannak, ugyanis a
megújuló energetikai képzést adap-
tálni szeretnék a csáktornyai intéz-
ményben, míg nálunk a belsõépíté-
szet juthatna hasonló szerephez. 

Nem vég, hanem kezdet
A projektet az EU támogatta

Mindkét intézmény vezetõje folytatná a közös munkát

Egy, a társadalom egészét,
így az oktatást is jelentõsen
érintõ zûrzavaros idõszakban
sikeres tanévkezdésen van túl a
Pannon Egyetem Nagykanizsai
Telephelye. A jövõ tanévtõl új,
klasszikus mérnöki képzések
indulhatnak, ugyanakkor leke-
rült a napirendrõl a Thury-
városrészbe álmodott önálló
egyetemi campus megépítése –
tudtuk meg Birkner Zoltán ok-
tatási igazgatótól. 

– Jó évet kezdett a Pannon
Egyetem Nagykanizsai Telephelye
a 2007-2008-as tanévben, hiszen
a legfontosabb feladatunkban si-
keresek voltunk. A diákok tovább-
ra is jelentõs érdeklõdést mutat-
nak szakjaink iránt, és sikerült a

kapacitásnak megfelelõen hallga-
tókkal feltölteni az intézményt –
mondta Birkner Zoltán. – Pedig
igencsak tartottunk ettõl az évtõl,
mert az új felvételi rendszer elég
nagy szórást hozott a felsõoktatási
intézmények számára. Szerencsé-
re, mi ezekbõl a folyamatokból na-
gyon jól jöttünk ki, hiszen a tava-
lyi évhez képest több hallgatót
tudtunk felvenni és a meglévõ ka-
pacitásainkat közel száz százalé-
kosan sikerült feltölteni. Igaz volt
ez a két fõ szakunk, a mérnök-in-
formatikusi és a turizmus-vendég-
látás alapszak esetében, és mûkö-
dõképes létszámmal indulhattak el
a felsõfokú szakképzéseink is. Ösz-

szesen száznegyvenkilenc hallgató
iratkozott be, 572 a graduális kép-
zésben részt vevõk száma, s ha a
posztgraduális, azaz a másoddip-
lomás képzés hallgatóit is ide szá-
mítjuk, akkor azt lehet mondani,
hogy ma a PEN-en, a Pannon
Egyetem Nagykanizsai Telephe-
lyén közel hatszáz hallgató tanul,
ami szerintem csodálatos ered-
mény. Valamennyi kollégiumi el-
helyezést igénylõ diákunknak tud-
tunk férõhelyet biztosítani. A tan-
tárgyfelvételi procedúra és a be-
iratkozás rendben lezajlott, a szó
szoros értelmében is elkezdõdött a
tanév, az órák a maguk rendjében
folynak, s minden, az egyetemi lét-

hez kapcsolódó szolgáltatás bein-
dult – gondolok itt például a test-
nevelésre, a filmklubra. Úgy hogy
nyugodtan mondhatom: rendben
van minden körülöttünk, köszön-
jük szépen, jól vagyunk. Sikerült
az épületeinket is felújítanunk, az
elmúlt egy évben a Petõfi utcai
kollégiumban az önkormányzat tá-
mogatásának köszönhetõen mo-
dernizálni tudtuk a vizesblokk egy
részét, tehát velünk együtt fejlõ-
dött a környezetünk is. Azok a ter-
vek, amelyek pedig úgy szóltak,
hogy kiköltözünk egy összevont
campusra a volt Thury-laktanya
területére, ma már nem reálisak.

(folytatás a 6. oldalon)

Mérnöki szakképzésekre készülnek
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Dobrev Klára, Gyurcsány Fe-
renc miniszterelnök felesége lá-
togatást tett a Cigány Kisebbsé-
gi Önkormányzatnál. 

A vendéget a Bogdán János Ci-
gány Kisebbségi Közösségi Ház-
ban Teleki László, a CKÖ elnöke
fogadta, ahol megismerkedett a
kisebbségi önkormányzat, és a
vele együttmûködõ roma civil
szervezetekkel. 

A Nyugat-Dunántúli Regionális
Munkaügyi Központtal és a szom-
bathelyi Regionális Képzõ Központ-
tal közösen elindított OKJ-s képzése-
ket (szociális gondozó-ápoló, iroda-
vezetõi képzés) Kiss Ambrus és Ta-
kács György igazgatók mutatták be. 

Ezt követõen Dobrev Klára
nyitó elõadást tartott a roma nõk
egészségügyi helyzetével foglal-
kozó, Hogyan éljünk mi is egész-
ségesen címû konferencián. 

– Nemcsak Magyarországon,
hanem mindenhol a világon, a
szegénység és a betegség kéz a
kézben jár – hangsúlyozta.  – Ab-
ban a pillanatban, amikor a gyer-
meknek szakmát, érettségit adunk,
hogy munkája legyen, nagyon so-
kat teszünk az egészsége érdeké-
ben. Mi általában nagyon büszkék
vagyunk arra, hogy a hazai ki-
sebbségekkel hogyan bánik Ma-
gyarország, különösen, amikor a
határon túli magyarokkal hason-
lítjuk össze a hazai kisebbség
helyzetét. Vajon akik ennyire
büszkék, azok gondoltak-e arra,
hogy ma Magyarországon a leg-
nagyobb kisebbség a cigány ki-
sebbség, sõt az egész EU-ban a
legnagyobb EU-s kisebbség. Az a
kérdésem, hogy mi is büszkék le-
hetünk magunkra? Nem. – mond-
ta. – Magyarországon  10-15 év-

vel él rövidebb ideig egy roma
férfi illetve nõ. A daganatos meg-
betegedések száma háromszorosa
a nem roma lakossághoz képest.
Akkor elégedettek lehetünk? Nem. 

A délután folyamán Dobrev
Klára meglátogatta a kisebbségi
önkormányzat és a Zsigmondy-
Széchenyi SZKI által indított
érettségit adó felnõtt képzésben
résztvevõ osztályokat, végezetül
ellátogatott Kendlimajorba, ahol
megtekintette a Nemzetközi Ci-
gány Képzõmûvészeti Alkotótá-
bor kiállítását.

Bakonyi Erzsébet

Az Európai Unió Roma Ifjú-
ságáért Egyesület (EURIFE) az
Európai Regionális Fejlesztési
Alap (ERFA) forrásból nyert
közel tíz millió forintos pályázati
támogatással valósította meg az
INTERREG IIIA-projektjét. 

Ez  fiataloknak nyújt naprakész
uniós, pályázatírási, forrásfejlesz-
tési, munkaerõpiaci ismereteket.
A projekt elsõdleges célcsoportja
a hátrányos helyzetû, elsõsorban
roma származású középiskolás fi-
atalok voltak. 

A projekt zárókonferenciáján
részt vett Gombás József, az
egyik partner, a Nyugat-dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ
nemzetközi stratégiai igazgató-
helyettese. Köszöntõjében Orsós
Vendel, az EURIFE elnöke ki-
emelte, büszkék rá, hogy a vég-
zett huszonnégy fiatal közül né-
gyen a többségi társadalomhoz
tartoznak. Az aláírt közel százöt-
ven támogató nyilatkozat alapján
elmondható, a településeken elis-
merték a munkájukat. Az
EURIFE számít további lehetõsé-
gekre is, a jövõ év elején újabb
három projekt jelenik meg, me-
lyekben szeretnének részt venni
különbözõ témákban. 

Bárczi Miklós, az EURIFE
programmenedzsere összefoglalta,
a képzésben két partner, a Nyugat-
dunántúli Regionális Munkaügyi
Központ és az eisenstadt-i Caritas
osztrák segélyszervezet vett részt.
A fiatalokat egy éven keresztül ké-
pezték EU-s pályázatírásra, forrás-
fejlesztési- és munkaerõpiaci is-
meretekre, valamint jogorientáció-
ra, hogy tudjanak megfelelni a ki-
hívásoknak, tudjanak egyedül pá-
lyázatot írni, szervezetet alapítani.
A fiatalok bevonásával rendszeres
szakmai tanácsadást tartottak a ki-
sebbségi önkormányzatoknak, ci-
vil szervezeteknek. A pályázat
mentora, a képzések szervezésé-
ben részt vevõ Mihálylovics Béla
a képzés fontosságáról beszélt a
fiataloknak, hiszen már egy roma
civil szervezet úgy tud levezényel-
ni egy programot, hogy õ képezi
ki a résztvevõket. 

B.E.

Kanizsa – Ez + Az 2007. október 18. 13Kanizsa – Roma világ 2007. október 18.4

Horoszkóp

Kellemes változások jönnek. Részt vehet
egy kellemes kiránduláson, s a lelkesedé-
se akár egy új munkahely keresésétõl
sem tántorítja el. Érzelmek terén sem lesz
oka panaszra, viszonozzák közeledését.

Apró problémák tehetik próbára tûrõképes-
ségét. Racionális gondolkodása egy idõre
meginoghat. Pihenje ki magát, s minden a
régi kerékvágásban megy tovább. Ha ma-
gányos, hétvégén menjen társaságba.

Szebbnek látja maga körül a világot, s
ennek nem lehet más oka, mint az, hogy
valaki viszonozza szenvedélyes közele-
dését. Tervezzen több közös programot a
párjával.

Rosszkedvének oka a Mars. Emiatt ne
vádolja semmivel sem a környezetét. Pi-
henjen, hallgasson zenét, s visszatér újra
a jókedve. Érzelmi téren sem árt, ha kis-
sé felvillanyozza magát. 

Mostanában anyagi ügyei körül járnak
gondolatai. Nem tudja megvalósítani a
terveit, s emiatt lehangolt. Figyeljen oda
a többi tennivalóira is, s majdcsak meg-
oldódik a többi gond. 

A Vénusz és a Szaturnusz közösen halad
a saját jegyében, s ez felbolygatja érzelmi
életét. Ne figyeljen fel a bosszantó ese-
ményekre, így elkerülheti a konfliktust.
Szívügyekben is megoldás vár önre.

A Nap még a Mérleg jegyében jár, érde-
mes elidõznie jövõje alakításán. Tûzze
ki a pozitív irányú változást, elõrelépést.
Ha nem kritizálja a párját, elkerülheti a
fölösleges vitatkozást.

A Merkúr lassan kihátrál a jegyébõl. A
tettvágy azonban továbbra is állandó te-
vékenységre ösztönzi, de fontos a mér-
téktartás.  Érzelmi életében színt hoz, ha
meglepi párját némi aprósággal.

Kellemetlenséget okozhat, hogy a kör-
nyezetével nehezebben tud szót érteni.
Idõnként egyesek irigykednek eredmé-
nyeire, tehetségére. Ha még szingli, tár-
saságban érdekes találkozásra számíthat.

Nincs semmi oka a szomorúságra. Ural-
kodó bolygója a Szaturnusz kellemes
fényszögben áll. Ne akarjon az élet dolga-
ira mindenáron magyarázatot kapni. Elé-
gedjen meg idõnként azzal, hogy ez van!

A nyugalmas napok után szüksége lehet
a türelmére, jóindulatára. Ha nem szól
vissza senkinek, elkerülheti a fejfájást.
Gyönyörködjön az õszi tájban, lombhul-
lásban, s elfelejt minden rosszat. 

A csillagok felvértezik energiával, min-
den akadályt elhárít maga elõtt a céljai
elérése érdekében. A szívügyekben adó-
dó kellemetlenséget is gyorsan megold-
ják a párjával. 

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak
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Elismerték az EURIFE munkáját

A Dunántúli Regionális Ro-
ma Fesztivált öt évvel ezelõtt
hozta létre a Dunántúli Roma
Vezetõk Szövetsége.

Nagy József György, a Dunán-
túli Roma Vezetõk Szövetségének
elnöke köszöntötte a megjelen-
teket. A Kodály Zoltán Vasutas
Mûvelõdési Házban megrendezett
regionális fesztivált Kolompár
Orbán, az Országos Cigány Ön-
kormányzat elnöke nyitotta meg:

– Zene, tánc, kultúra, hagyo-
mány – mi is maradt nekünk más
azon kívül, hogy össze tudunk jön-
ni, bemutatjuk a kultúránkat, de
mindnyájan tudjuk, óriási baj van a

roma társadalom berkein belül. Ma
a rendszerváltás után 16 évvel saj-
nos kijelenthetõ, sokkal rosszabbul
élnek a romák, mint a rendszervál-
tás elõtt. Nincs más kiút, összefo-
gásra, egységre van szükség. 

A fesztiválon bemutatkozott
többek között a Vári Hagyomány-
õrzõ Cigány Tánccsoport a So-
mogy megyei Nagyberkibõl, az
Iharosberényi Hagyományõrzõ
Cigány Együttes, a Pécsi Fiúk,
Csonka Anna cigány nótaénekes,
a Babai Roma Koktél Show, a Ka-
nizsa Csillagai, és a Fehér Kígyó
Hagyományõrzõ Együttes. 

B.E.

Dobrev Klára Kanizsán

Kultúrájukat ápolták A Nagykanizsai Cukorbete-
gek Egyesülete ezúton köszöni
meg a személyi jövedelemadó-
ból 2006. évben egyesületünk-
höz beérkezett 80.830 Ft-ot,
amit teljes egészében az alap-
szabályban meghatározott cél-
ra fordított. Az egyesület a tá-
mogatást a jövõre nézve is
tisztelettel kéri és megköszöni
a vezetõség.

Poszavecz József, elnök

Klubfoglalkozás
A Nagykanizsai 

Cukorbetegek Egyesülete 
október 26-án (pénteken)

15.30 órakor

a kórház tanácstermében
tartja klubfoglalkozását,

amelyen Dr. Sebestyén Miklós
fõorvos tart elõadást „Aktualitá-
sok a diabetológiában” címmel.
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Immár harmadik alkalommal
került sor a Pannon Egyetem
nagykanizsai képzési helyén a
Pannon Tudományos Napra.
Mint azt sokan hangsúlyozták,
a tudományos seregszemle leg-
nagyobb erénye, hogy két aka-
démiai területi bizottság és a
Pannon-régió több felsõoktatási
intézményének együttmûködé-
sével valósult meg. 

Több mint harminc, színes, min-
denki számára nyilvános tudomá-
nyos elõadást hallgathattak meg az
érdeklõdõk a tudomány legkülön-
félébb területeirõl a Pannon Egye-
tem kanizsai képzési helye, vala-
mint a Magyar Tudományos Aka-
démia pécsi és veszprémi területi
bizottsága által megrendezett Pan-
non Tudományos Napon, amelyet
Hámori József akadémikus, a Ma-
gyar Tudományos Akadémia alel-
nöke nyitott meg. 

Az MTA második embere
hangsúlyozta, nagy öröm szá-
mukra, hogy a két területi bizott-
ság közösen számol be a régió tu-
dományos eredményeirõl. Utalt
az MTA mûködését jelentõsen
befolyásoló jövõbeni törvényi
változásra is, mely szerint az ed-
dig voltaképpen egyesületi kere-
tek között mûködõ nemzeti tudo-
mányos mûhely a továbbiakban
közfeladatokat ellátó intézmény-
ként szerepel az állami nyilván-
tartásban, amely kiszámíthatóvá
teszi az Akadémia és az albizott-
ságok finanszírozását is. Arra is
kitért, hogy a minap a Sólyom
László köztárasági elnök által jó-
váhagyott vagyontörvény értel-
mében az MTA vagyona magán-

vagyonnak minõsül, miáltal elhá-
rult a privatizáció veszélye, hi-
szen így maga az Akadémia dönti
el, hogyan gazdálkodik a birtoká-
ban lévõ ingatlanvagyonnal. Rá-
mutatott arra is, a jövõben a ko-
rábbinál szorosabb együttmûkö-
désre van szükség az egyetemek
és az Akadémia között.

Husvéth Ferenc, a Pannon
Egyetem rektor-helyettese beszé-
dében rámutatott, a nagykanizsai
képzési hely oktatói is bekapcso-

lódtak az Akadémia két területi
bizottságának munkájába, s ez
pozitívan befolyásolja az itt folyó
oktatómunkát. 

Szolcsányi János, a Pécsi Aka-
démiai Bizottság elnöke megje-
gyezte, bár a bizottsághoz a pécsi
és a kaposvári egyetem kötõdik
jobban, úgy véli, hogy a Pannon
Tudományos Nap révén szélesed-
het az együttmûködés a PEN irá-
nyába is. 

Ezt követõen került sor az
egyes elõadásokra, melyek során
elhangzottak a pécsi és a veszpré-
mi központú tudományos régió
legjobb doktori elõadásai is. 

A pécsi egyetemrõl érkezett
Hornyák Árpád a jugoszláv-ma-
gyar határon a két világháború
között létezõ kettõsbirtokosságról
beszélt. 

Elmondta, ennek alapja az volt,
hogy a Trianonban meghúzott új
határ számtalan esetben a földeket
elválasztotta gazdáitól, sõt, az is
elõfordult, hogy szántót vágott ket-
té. A diktátum e tekintetben mint-
egy százhetvenezer holdat, huszon-
két és félezer birtokost érintett. 

A gazdák természetesen többfé-
le módon is eljuthattak földjeikre,
speciális igazolványok készültek

e célra. 1932-ben azonban a jugo-
szlávok minden eszközzel igye-
keztek megakadályozni a höm-
pölygõ tömegek áradatát, volt,
aki a határt tömegével átlépõ gaz-
dákat látva megállapította, olyan,
mintha nem is létezne a határ. A
legkritikusabb terület a Muraköz
volt, amelynek határát tizenötezer
ember lépte át naponta.

A jugoszláv fél arra hivatko-
zott, azért kell megszüntetni az
átjárást, mert a kettõsbirtokosok

csempészárut, agitprop anyagot,
fegyvereket visznek át a határon.
A helyzetet súlyosbította, hogy
ekkor már mûködött a határhoz
közeli, Belezna-jankapusztai usz-
tasaképzõ.

A jugoszláv vezetés drasztiku-
san csökkentette a határátlépõ he-
lyek számát, vámot, illetéket ve-
zetett be, egy szóval jelentõsen
megnehezítette az átlépést. Az in-
tézkedés hatására a magyar kor-
mány a Népszövetséghez fordult
segítségért, ám ezt megelõzõen –
nagyon bölcsen –  felszámolta a
jankapusztai usztasaképzõt.

Végül a nagyhatalmak nyomá-
sára tovább mûködhetett a kettõs-
birtokosság intézménye. 

A Pannon Tudományos Nap a
díjak átadásával zárult. A régió
legjobb PhD-munkáját elkészí-

tõk, illetve a legjobb elõadásokat
tartó oktatók a dicsõségen kívül
száz-százezer forinttal lettek gaz-
dagabbak. 

A régiók két legjobb tanulmá-
nyának egyikét Metzger Szilvia, a
Kaposvári Egyetem doktoran-
dusza készítette a házinyúl vágó-
értékének vizsgálatáról, a pécsi
egyetemen hallgató Stenger Ko-
vács Csilla pedig a kovaalgák in-
dikátorként történõ alkalmazásá-
ról értekezett.  

Díjazták a legjobb elõadókat, a
Nagykanizsa Megyei Jogú Város
önkormányzata által felajánlott
díjat az erdélyi Sapientián oktató
Vofkori László kapta. Elismerést
vehetett még át a pécsi egyete-
men oktató Botz Lajos, valamint
a Pannon Egyetem kanizsai kép-
zési helyének oktatója, Keller
Krisztina is, aki a német identi-
tást választotta elõadása témájául. 

Horváth Attila  

VEGYES

SZOLGÁLTATÁS

ÁLLÁS

BÉRLET

TÁRS
INGATLAN

Belvárosban 800 m2-es építési te-
rület eladó. Érd.: 30/227-3294
(6040K)

Platánsoron kétszobás, II. emeleti,
szép állapotú lakás eladó. Érd.:
30/448-6072 (6086K)

Nagykanizsán, nyugodt környe-
zetben 87+25 m2-es lakás beépíthe-
tõ tetõtérrel, kerttel, garázzsal, pin-
cével, teljesen felújítottan eladó
azonnali beköltözéssel. Kisebb la-
kást beszámítok. Érd.: 20/9616-404
(6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt te-
tõtéri, azonnal beköltözhetõ, új, 46
m2-es + galériás, turbókazános, két-
szobás lakás 9,99 millióért eladó, akár
önrész nélkül is. Érd.: 30/901-9013
(6078K)

Elcserélném nagykanizsai, 44 m2-
es, földszinti, másfél szobás, felújított,
egyedi fûtéses, önkormányzati lakáso-
mat egyszobás, önkormányzatira.
Érd.: 30/958-7390, 93/322-537
(6092K)

Látóhegyen a szeszfõzde feljáró-
nál 525 négyszögöl szõlõ-gyümölcsös
kétszobás lakóházzal (extra bútorok-
kal berendezett konyha, fürdõszoba )
nagy terasszal, pincével, présházzal
eladó. Érd.: 20/335-6095, 30/3788-
757 (6098K)

Nagybakónakon kétszobás családi
ház nagy telekkel eladó. 

Érd.: 20 óra után a 93/315-559
(6099K)

Elcserélném nagykanizsai, belvá-
rosi 40 m2-es, egyszobás, félkomfor-
tos, önkormányzati lakásomat egy és
fél szobás, belvárosi, önkormányzati-
ra értékegyeztetéssel. Érd.: 93-322-
537 (6093K)

Nk-án Csengery u. elején 57 m2-es,
2,5 szobás, jó állapotú, III. emeleti la-
kás 9,5 millió Ft-ért eladó. Érd.:
30/348-9669 (6100K)

Szép természeti környezetben, ki-
csi szõlõbirtok olcsón eladó. Érd.: 20
óra után a 93/315-559-es telefonszá-
mon. (6101K)

Városkapu krt-on garázs bérleti jo-
ga átadó. Tel.: 30/385-1088 (6104K)

Belvárosban egyszobás lakás bú-
torozottan kiadó. Irodának is alkal-
mas. Irányár: 23.000 Ft + rezsi, kaució
szükséges. Érd.: 20/805-2950
(6102K)

Történelem és földrajz korrepetá-
lást vállalok. Érd.: 20/805-2950
(6103K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakorlattal
rendelkezõ felszolgáló hölgyet vagy
felszolgálót éves állásra felveszünk.
Érd.: 20/482-4545 (6079K)

Új állapotú, 170 literes prés eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Ne dobja ki! Készpénzért vásáro-
lok régi dísz és használati tárgyat, por-
celánt, képet, könyvet, régi újságokat,
stb.! Érd.: 20/555-3014 (6083K)

Almaértékesítés: Idared, Golden
és más téli fajtákból Nagykanizsa,
Kisfaludy u. 2/c. szám alatt házhoz
szállítással is. Tel.: 93/312-479,
20/570-7717 (6084K)

Könyvek, festmények, porcelánok,
egyéb berendezési tárgyak készpénzes

felvásárlása! Nagykanizsa, tel.:
30/332-8422 (6105K)

Nagykanizsai 45 éves, diszkrét,
ápolt férfi diszkrét kapcsolatra keres
ápolt, karcsú, akár nem független höl-
gyet 20-50 éves korig. SMS:
06/30/907-1474 (6106K)

Nagykanizsai középkorú férfi
komoly kapcsolatra keres csinos,
jó alakú, ápolt, házias, nem do-
hányzó hölgyet 37-47 éves korig.
SMS-telefon: 06/20/461-6498
(6107K)
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Állás 
A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-

onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:
karosszéria lakatos szakirányú 160.000 Ft
autóvillamossági szerelõ szakirányú 150.000 Ft
lakatos szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
CNC gépkezelõ szakirányú 100.000 – 150.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
minõsített hegesztõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
gázszerelõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
hajlító kiszolgáló gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
vagyonõr szakirányú 65.500 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
ápoló szakirányú 150.000 Ft
varró                                       szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft
pék                                          szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft
árukiadó 8. általános 65.500 – 80.000 Ft
árubeszállító 8. általános 65.500 – 80.000 Ft

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–szerda: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–13.00 óra

Október 18. 18.30 óra
Magyar királyok 
és szenten VI.
A Turul-nemzetség uralkodói

Szántai Lajos, mûvelõdésku-
tató vetítettképes elõadása

A HSMK Premier Táncklub 
(adószáma: 18963548-1-20)

a 2006-os bér után SZJA 1%-
ból felajánlott összeget az
egyesület versenyeztetésére
fordította.

Köszönet a támogatóknak!

Pannon tudás

Együtt a régiók tudományos mûhelyei 

Kövér László 
Murakeresztúron

Október 21-én, vasárnap délután 3
órakor az '56-os emlékmûnél kez-
dõdõ ünnepség szónoka a Fidesz
Országos Választmányának elnöke
lesz. A közadakozásból 2004-ben
megépült obeliszkhez, az Arany Já-
nos és Kossuth Lajos utcák találko-
zásához hívja a megemlékezõket a
rendezõ murakeresztúri '56-os Em-
lékmûért Polgári Egyesület.
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Befejezõdött a törökországi
Kemer településén az európai top-
sakkcsapatok seregszemléje. A ka-
nizsai gárda az elõkelõ tizedik he-
lyet szerezte meg. Az ötödik kör-
ben ugyan becsúszott a francia
Clichy Echecs ’92 ellenében egy
2,5:3,5-ös vereség, viszont ugyan-
ilyen arányban nyertek a német
Hamburger SK ellen, majd a mace-
dón Alkaloiddal szemben diadal-
maskodtak az utolsó fordulóban
4:2-re. A gárda szereplése nagyon
szép eredmény, fõképp úgy, hogy
mindezt a kupa újoncként érték el.
Ugyan az örmény Bank King Jere-
vannal valamint a francia Clichy-
vel szemben alulmaradtak, az ösz-
szesített táblázaton mindkét gárdát
megelõzték. Az orosz klubok ha-
gyományos remek szereplése mel-
lett azt sem árt megjegyezni, hogy

két szarajevói alakulat végzett az
elsõ tízben, s a zágrábi sakk kör is
az ötödik helyre futott be környé-
künkrõl... A kanizsaiak csapatát a
görög Vasziliosz Kotroniasz, a ro-
mán Constantin Lupulescu, a szlo-
vén Luka Lenic, Szabó Gergely,
Bokros Albert, Faragó Iván és Bér-
czes Dávid alkotta. A hétfordulós
svájci rendszerû tornán Luka Lenic
és Bérczes Dávid nem szenvedett
vereséget.

A kanizsaiak nem sokat pihen-
hettek, máris elkezdõdtek az NB I
küzdelmei. Az elsõ forduló Szom-
bathelyre szólította az Aquaprofit
sakkozóit. Flumbort Andrásék
ugyan tartalékosan álltak ki a Hal-
adás ellen, de végül 7,5:4,5 arányú
gyõzelemmel kezdték a szezont.

P.L.

Újoncként az elsõ tízben

Tizenhárom ország részvéte-
lével Szolnokon rendezték meg
az V. Lábtoll-labda világbaj-
nokságot, melyen gyakorlatilag
Magyarország válogatottját
nagykanizsai sportolók alkot-
ták. Bár a teljességhez hozzá-
tartozik, hogy leírjuk, az A-jelû
csapat esetében igaz e megfo-
galmazás, hiszen volt egy B-
jelû szekció is, illetve az elõbbi-
eknél Budavölgyi Kálmán, a
Zemplén SE szakmai munkájá-
nak irányítója egyben a szövet-
ségi kapitányi posztot is betöl-
tötte.

A távol-keletiek ugyan 2007-
ben is megtartották vezetõ szere-
püket, rögtön utánuk azonban az
eredményességi mutatók alapján
a magyarok következtek. Ez a
számok nyelvére lefordítva any-
nyit tesz, hogy Magyarország A
csapata öt bronzérmet szerzett, de
a B-nek is jutott egy harmadik
hely. Maradjunk azonban az
„ásoknál”, vagyis férfi csapatban
a Barócsi Andor, Csizmadia Ta-
más, Hartai Attila, Takács Endre
négyes lett harmadik, de a nõknél
sem adta alább Budavölgyi Vero-
nika, Gozdán Ágota és Végh Dó-
ra triója, vagyis õk is bronzot
nyertek. Férfi párosban Hartai –
Takács egysége verte a magyar
B-gárdát, a nõknél pedig
Budavölgyi és Gozdán ütötte el
az éremtõl Hongkong reménysé-

geit. Hongkong együttese azért
sem fog szívesen emlékezni a ka-
nizsaiakra, hiszen a válogatott
tagjaként Budavölgyi és Hartai a
vegyes párosban szintén felül-
múlta a távol-keletieket a bronz-
mecscsen.

A világbajnokságot értékelõ
sajtótájékoztató keretében egyben
sor került egy kis nosztalgiázásra
is, vagyis annak felelevenítésére,
hogyan jutottak el a sportág kani-
zsai mûvelõi a vb-bronzokig, s a
lényeget Gozdán Ágota fogal-
mazta meg rendkívül frappánsan:

– Az, hogy a nõi mezõnyben
ilyen kiemelt szerepet tölthetünk
be, annak is köszönhetõ, hogy a
helyi srácok nem sajátította ki
maguknak a sportágat, vagyis
velük készülve mi is a sportág
valamennyi csínját-bínját elsa-

játíthattuk. A másik ok pedig az,
hogy komolyan gondoltuk, s nem
maradtunk meg a minél nagyob-
bat a toll-labdába rúgni szintjé-
nél, így jóval több ragadt ránk a
„mezei” foknál, ami azt takarta,
hogy lõjjük csak a labdát a pá-
lya üres területe felé, aztán
majd csak beesik oda valahogy
– kezdõ röplabdás hasonlattal
élve...

A kanizsai lábtoll-labdások
elõtt még további jelentõs meg-
mérettetések állnak, hiszen kö-
vetkezik az ifjúsági, valamint fel-
nõtt országos bajnokság, sõt, idén
is utaznak a németországi Ger-
man Open-re. Kell-e említeni,
szereplésüket ott majd néhány
arany kíséri vélhetõen...

Polgár László
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

A hétvégén több száz vagy
ezer nagykanizsaihoz hasonló-
an jómagam is kint jártam a
Kanizsa Vásárban. Jelzem, az
álomból végre valóság lett. A
színes vásári forgatagban
ugyanis ráleltem a jövõ iparág-
ára, s városunk gazdaságának
lehetséges kitörési pontjára. Ez
pedig nem más, mint a vásárba
látogató kíváncsi érdeklõdõk
táplálékigényének maximális
kielégítése, minden áron. S ezt
tessék szó szerint venni!
Ugyanis, megint csak azt kellett
megállapítanom, hogy legyen
szó bármilyen városi nagyren-
dezvényrõl, az ezeken sátrat ve-
rõ sütödések, lacikonyhások,
kézmûvesek minduntalan arra
törekednek, hogy a rendelkezé-
sükre álló két-három nap (va-
gyis a rendezvény idõtartama)
alatt lehetõleg az egész hónap,
vagy kevésbé kurrens árucikk
esetén talán az egész év bevéte-
lére szert tegyenek.

Azért az mégiscsak non-
szensz, hogy egy kürtõs kalá-
csért nyolcszáz forintot is elkér-
nek(tek). S ez csak egyetlen a
számtalan példa közül. A mit
sem sejtõ anyuka, apuka,  nagy-
mami a gyermekkel besétál a
vásárba, vagy inkább a csapdá-
ba, kinek, mi tetszik. 

A kicsi rögtön kiszúrja az
édességet, s addig nem nyug-
szik, amíg ki nem harcolja ma-
gának a „cukros, kerek micso-
dát” – nyolcszáz forintért. Mi-
közben az elõbb említett micso-
da hétköznapi ára három-négy-
száz forintnál megáll az utca
porától mentes üzletekben. Hát
ez bizony, vérlázító. Persze,
rögvest lehetne ellenvetést ten-
ni, hogy drága a helybérlet, so-
kat kér a szervezõ, meg nincs
vásárló, ésatöbbi. 

Azonban higgyék el: a köz-
mondás javasolta önmérséklet
megtérül. Mert aki sokat akar
markolni, az bizony, keveset
fog.

Horváth Attila  

Kürtõs
kalács
800-ért

Immáron negyedik éve vesz
részt a Nagykanizsai Rendõr-
kapitányság megelõzési szolgá-
lata a Kanizsa Vásáron.

Az érdeklõdés felkeltése érde-
kében minden évben újítanak va-
lamit. A bemutatkozás évében
különféle KRESZ- és drogtesz-
tekkel mérhették fel tudásszintjü-

ket a látogatók, otthonuk bizton-
ságának fokát pedig vagyonvé-
delmi teszttel ellenõrizhették.
Ezen témákban a jelenlévõ rend-
õrségi szakembereken kívül pla-
kátok, prospektusok és szórólap-
ok álltak az érdeklõdök rendelke-
zésére. Második évben a stand
kiegészült  egy látványos legális
és illegális drogokat bemutató

tablóval, valamint az érdeklõdõk
kipróbálhatták a biztonsági öves
szimulátort.

Tavaly a kiállítás mellett bal-
eset-megelõzési témákban kisfil-
meket vetítettek, valamint közle-
kedési balesetek helyszínén ké-
szült elrettentõ célzatú fotókat
mutattak be.

Idén korszerû mechanikai és
elektronikai vagyonvédelmi rend-
szereket mutattak be a megelõzé-
si szakemberek. A bemutató ré-
szét képezte egy családi ház ma-
kettje, melyen kipróbálhatták a
különféle riasztó berendezések,
kamerák mûködési mechanizmu-
sát.

A kiállítás fõ célja az állam-
polgárok figyelmének felhívása
a bûn- és baleset-megelõzés le-
hetõségeire, valamint arra a
tényre, hogy az áldozattá válás
elkerülése érdekében maguk az
állampolgárok tehetnek a leg-
többet.

Rendõrség a Kanizsa Vásáron
Balesetmegelõzés, vagyonvédelem – hogy ne váljunk áldozattá

Kanizsai szekció: öt bronzéremmel
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Ami nem sikerült a fiúknak, a
kanizsai baseballozóknak, az
összejött a lányok sofball-
csapatának, vagyis a Röntgen
Kanizsa Ants nõi együttese idén
bajnoki címet szerzett. 

Persze, a bajnoki mezõny közel
sem akkora, mint a baseball ese-
tében, de a rivalizálás itt is nagy
az egyes csapatok, ezen belül is a
kanizsai és a fõvárosi  softballos
hölgyek között. A kanizsaiak
ugyan nyertek már korábban is,
de volt olyan pontvadászat, ami-
kor az egykori magyar kosárlab-
da pontvadászatot idézte a törté-
net, vagyis mindössze szinte az
arany és ezüstérmes két csapat
versengett egymással... 

No, de vissza a softballhoz,
melynek döntõjét Szentendrén
vívták, s az elõdöntõben a Ka-

nizsa Ants a Sopron csapatát
verte 21:5-re. Következhetett a
finálé, ahol a nagy ellenfél, a
fõvárosi Hungarian Astros várt
Gyimes Magdolnáékra, s nagy
küzdelemben végül a Hangyák
nyertek 9:8-ra. 

A kilencedik szezonját játszó
Röntgen Kanizsa Ants bajnokcsa-
patának kerete: Balassa Nóra,
Balázs Ivett, Balog Zsuzsa, Bántó
Zsófia, Bonczók Eszter, Czizma-
dia Anna, Csizmadia Réka,
Gyimes Magdolna, Horváth
Tamara, Horoghné Kovács Rita,
Kunné Poprádi Eszter, Léránt Lí-
via, Németh Nóra, Ölvedi Anita,
Tóth Szandra, Tótmárton Vera. A
döntõ legjobb játékosa Bántó
Zsófia lett.

P.L.

Õk végül nyertek

Két gól az éllovas otthoná-
ban. Ugyan vereséget szenvedett
a labdarúgó NB III Dráva-cso-
portjában az NTE 1866 együttese,
de a listavezetõ Szentlõrinc ottho-
nába látogattak Boros Zoltánék. A
piros-kékek végül 4-2-re marad-
tak alul a Baranya megyei csapat-
tal szemben, a felállásuk viszont –
közlésével egy eddigi hiányt pó-
tolva – így festett: Benkõ - Boros
(Kotnyek), Cserfõ, Pozsgai, Ba-
lázs - Kisharmadás, Visnovics
(Mercigány), Fekete (Budai),
Bagarus - Ujvári, Cs. Horváth.

Tóth Attila edzõ  csapatának
góljait Ujvári és Cs. Horváth sze-
rezte, viszont a bajnoki éllovas
ellen végig egyenrangú ellenfelek
voltak Bagarusék.

Szépszámú nézõsereg – jó
mérkõzés. A Kanizsa KK-DKG
East a kosárlabda NB I B harma-
dik fordulójában ismét hazai pá-
lyán játszott, ezúttal a Bonyhád
gárdáját fogadták Szabó Balá-
zsék. A nézõk is ráérezhettek,
hogy nem lesz rossz mérkõzés-
ben részük, hiszen szép számban
foglaltak helyet a lelátón, s ér-
deklõdésüknek meg is lett a jutal-
ma, hiszen a hazaiak végül 91-81
arányban, gyõztesen jöhettek le a
pályáról, köszönhetõen Beck,
Szabó B., Zsámár, Horváth, Ka-
sza jó játékának.

– Számunkra fontos mérkõzést
nyertünk. A második félidõben
feljavult a védekezésünk, ez hozta
meg a sikert. – mondta Kovács
Nándor, edzõ.
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XIX. évfolyam 36. szám
2007. október 18. DÉL-ZALAI HETILAP

Kanizsa– A programok összeállításánál
minden alkalommal fontos szem-
pont volt és idén sem történt ez
másként, hogy lehetõség szerint
mindenki találjon érdeklõdésé-
nek, igényeinek megfelelõ tartal-
mas idõtöltést – mondta köszöntõ
szavaiban a zárórendezvény házi-
gazdája, Szõlõsi Márta önkor-
mányzati képviselõ, majd átadta a
szót Bene Csaba önkormányzati
képviselõnek. – A szervezõk és a
támogatók jóvoltából sok színes
program várta önöket – hangsú-
lyozta Bene Csaba. – Megtekint-
hették az amatõr alkotók kiállítá-

sát, részt vehettek az egészségnap
rendezvényein, a sportnapon aktí-
van sportoltak is egészségük
megõrzéséért, és filmvetélkedõn
feleleveníthették régi emlékeiket.
Kívánom a megjelent idõseknek,
az év minden napján érezzék ma-
guk körül a kiemelt figyelmet vá-
rosunkban és családjuk közelében
egyaránt. 

A rendezvény zárszavát köve-
tõen az eddigi hagyományokhoz
híven díjak átadására került sor.
A hétfõi nyitó ünnepség szereplõi
okleveleket vehettek át a színpa-
don. A MÁV Sportcsarnokban

megrendezett sportnapon tíz csa-
pat, összesen kétszázkilencvenöt
fõ vett részt hét versenyszámban.
Az ügyességi verseny dobogós
helyezettjeinek Kupó Csaba, a
GE Nagykanizsa Fényforrásgyár
Demokratikus Szakszervezetének
elnökhelyettese adta át a díjakat.
I. helyezett: Tungsram Nyugállo-
mányú Klub II. csapata. II. helye-
zett: Napfény Egyesület. III. he-
lyezett: Honvéd Szakszervezet
Nyugállományú Csoportja. A
sportnap legidõsebb résztvevõi, a
83 éves Sárdi Lászlóné és a 86
éves Horváth János oklevelet és
jutalmat kapott. A sportnap össze-
sített eredményei alapján a 2007.
évi Sportkupát a MOL Bányász
Nyugdíjas Klub nyerte el, akik ta-
valyi kupagyõztesként megõriz-
ték a Vándorkupát. A filmvetél-
kedõ nyertese a Vasút Barátok
csapata lett. A II. helyezést a
Kórház Klub, a III. helyezést pe-
dig a Fegyveres Erõk Klubja érte
el. Az ünnepi hét eseményei csak
a HSMK-ban fejezõdtek be az-
nap, a város központjától távolab-
bi városrészeken, Bagolán, Baj-
csán, Miklósfán, Palinban és
Kiskanizsán a következõ napok-
ban kapcsolódtak a programhoz. 

B.E.

Hadiárva vagyok, édesapám 1943-ban szovjet hadifogságban
meghalt. 2006-ban lehetõség volt kárpótlási igényt benyújtani, hoz-
zátartozó élet elvesztéséért. A kiadott nyomtatványon beadtam a
kérelmet. 2007. januárban megkaptam az Igazságügyi Hivataltól az
„Elutasító határozat”-ot, valamint a Zala Megyei Bíróságtól az
„Elutasító végzést”. Indoklás mind a két helyrõl, hogy édesapám
sorkatona volt, illetve 1945. augusztus 1-jén már nem élt. Az Állam-
polgári Jogok Országgyûlési Biztosához írtam levelet, tõlük kértem
segítséget. Dr. Kántor Ferenc válaszlevelében és telefonon történt
beszélgetéskor elmondta, hogy tulajdonképpen az 1945. augusztus 1-
je mit is jelent. Ugyanis csak az kaphatja meg a kárpótlást, akinek a
hozzátartozója 1945. augusztus 1-jén még hadifogságban volt és
ezután az idõ után halt meg. A hadigondozásról, illetve a kárpótlás-
ról  szóló törvények (1992. évi XXXII, az 1997. évi XXIX.) a sérelmet
szenvedett „Kétség kívül a magyar hatóság vagy hatósági személy
politikai indíttatású önkénye” miatt vesztette életét. Apáink nem
jószántukból mentek a háborúba, ugyanis nem a Szovjetunió támadta
meg hazánkat, hanem Magyarország a németek mellett a Szovjetu-
niót. A katonai esküben az van, hogy „hazámat minden külsõ és
belsõ ellenség ellen az életem feláldozásával is megvédem”.
Parancsra mentek a háborúba, megtagadás esetén fõbelövés volt az
intézkedés. Tehát a „politikai indíttatás” megvolt. A 2006-ban
kiadott 67/2006/II.27/Kormányrendelet, a 2006. évi XLVII. Törvény,
valamint az Igazságügyi Hivatal által kiadott két intézkedés nem
foglalkozik az 1945. augusztus 1-jei dátummal. Így több ezer hadiár-
va be lett csapva. A meghirdetéskor mindenkinek azt mondták, hogy
adja be a kérelmet. A rendszerváltás óta egyetlen kormány, Ország-
gyûlés nem vállalta fel az akkori államhatalom politikai önkényét.
Tudomásom van arról, hogy van olyan személy, aki 2006. májusában
beadta a kérelmét és még ez ideig nem kapott választ. 

A Hadirokkantak Hadiözvegyek Hadiárvák Nagykanizsai
Szervezetének tagja vagyok. Az országos elnökünk Dr. Vitéz Lovag
Padányi Márius úr, hadirokkant 83 éves korában elhunyt. Helyette
Ipacs József nyugállományú ezredes lett megválasztva elnöknek.
Országosan kb. 120 alapszervezet van. A nagykanizsai szervezet
elnökét Görcsi Frigyes urat érte az a megtiszteltetés, hogy országos
elnökségi tagnak megválasztották. Erõt, egészséget kívánok az
elkövetkezõ idõre munkájához.

Gerencsér József, hadiárva

Hadiárva kesergõ

Az idõseket ünnepeltük városszerte
Díjátadás, koncert, vendéglátás és jó hangulatú bál zárta az

immár negyedik alkalommal megrendezett Idõsekért Nagykani-
zsán Ünnepi Hét rendezvényeit a Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központban.
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Múlt év decemberében a
Honvéd Kaszinó ötödik szüle-
tésnapját ünneplõ Hölgyklubjá-
nak tagjai elhatározták, a táb-
laavatás mellett egy másik öt-
lettel is emlékezetessé teszik a
jubileumot.

Létrehozzák az õket segítõ, ren-
dezvényeiken rendszeresen meg-
jelenõ ismerõseikbõl álló pártoló-
tag-hálózatot, vagyis összefogják
azokat az embereket, akik eddig
is körülöttük voltak. Az ötlet egy
vállalkozó hölgytõl származik,
aki elfoglaltsága miatt nem vehe-
tett részt a foglalkozásaikon.
Hogy ki lehet pároló tag? Büki
Pálné, a klub vezetõje szerint
mindenki, aki a klub eszmeiségé-

vel, célkitûzéseivel egyetért. Pél-
dául a férjek, a volt munkahelyi
barátok, közéleti személyiségek.
Jelenleg a harmincfõs társaság öt-
venkét pártoló tagot tudhat maga
mellett a báljaikon, kirándulásai-
kon, vagy éppen színházi látoga-
tásaikon. Az új belépõket ünnepé-
lyes alkalommal grafikusmûvész
által készített emléklappal ajándé-
kozzák meg. A hétvégén közös ki-
rándulást szerveztek a Miklósfai
Parkerdõbe, ahol szalonnasütés,
borozgatás közben beszélgettek,
és egy kellemes fél napot töltöttek
együtt. A Hölgyklub életét bemu-
tató fotókiállítást már közösen
szervezik novemberben.

B.E.

Hölgyklub és barátaik

Gondoskodás
Kilencvenhét éves az anyukám. / Mint egykor neki voltam én, /

most nekem Õ a kisbabám. / Babusgatom, dédelgetem, / puha ágyát
megvetem, / lépteit kísérgetem, / virágok közt vezetem. / Szeretettel
megölel, / és boldog vagyok, / hogy még én is ölelhetem.

Németh Jánosné, Aranydiplomás középiskolai tanár

A hétvégén ismét megren-
dezésre került a Kanizsa Vásár. 

A program a demonstrációs
energiapark megnyitásával kez-
dõdött a Zsigmondy-Széchenyi
SZKI Erdész utcai tantelepén. A
város önkormányzata az iskolával
együttmûködve a Jövõ Iparágai
Informatikai és Környezetvédel-
mi Szakkiállítás keretében konfe-
renciát szervezett a Medgyaszay
Házban. Marton István, városunk
polgármestere nyitotta meg a
szakmai rendezvényt.

Az elõrejelzések szerint az
energiaigény 2060-ra  a három-
szorosa lesz a mainak. Ezért a
tiszta, környezetbarát energia fo-
kozottabb felhasználása egyre in-
kább elengedhetetlen. A rendez-
vény célja az volt, hogy a tudo-

mányos és gazdasági élet szerep-
lõivel megismertesse a megújuló
energiaforrások hasznosításában,
a kutatási-fejlesztési technológiá-
ban elért eredményeket, valamint
a konferenciát követõ további
együttmûködést, illetve gazdasági
kapcsolatok kiépítését  elõsegítse. 

Dr. Matolcsy György, a Magyar
Gazdaságfejlesztési Intézet elnö-
ke A megújuló gazdaságpolitika –
megújuló energiaforrások téma-
körû elõadásában kifejtette:

– Amikor a kanizsai vezetõkkel,
képviselõkkel arról beszélgettem,
hogy mi lehet Nagykanizsa szá-
mára a kitörési pont, akkor az
energiaszektor, ezen belül is az új
korszak, a megújuló energiafor-
rások hasznosítása került
elõtérbe. Ehhez kapcsolódóan
gyártó kapacitások, üzemek, és az

ezzel összefüggõ innovációs kuta-
tás-fejlesztés jöhet szóba. Nagy-
kanizsa már többször végrehaj-
totta a nagy ugrást történelme so-
rán. El lehet rajt gondolkodni,
hogy a szénhidrogén utáni kor-
szakban mi lesz a város szerepe.
Ha már volt itt egyszer szénhid-
rogén központ, miért ne lehetne
egy megújuló energia központ is?

A délelõtt folyamán elõadások
hangzottak el a megújuló energia
hasznosításának lehetõségeirõl. Így
többek között szó esett a szél- és
geotermikus energia felhasználásá-
nak lehetõségérõl a lakásépítésben,

az egészségturizmus és a geotermi-
kus energia kapcsolatáról, valamint
a napenergia hasznosításáról a táv-
fûtéses épületeknél. 

A kiállítást Marton István pol-
gármester és Kovács Kálmán, a

Környezetvédelmi és Vízügyi Mi-
nisztérium államtitkára nyitotta
meg, majd ezt követõen a vásárdí-
jak átadására került sor. A Kör-
nyezetvédelmi Minisztérium Kör-
nyezettudatos Gondolkodásért dí-
ját a Bolyai János Általános Isko-
la, Nagykanizsa önkormányzata
elismerését pedig a Dél-Zalai Víz-
mû Zrt. kapta. A Nagykanizsai
Kereskedelmi és Iparkamara díját
a Tûz-õr Kft., míg a megyei ka-
mara díját a Zalai Hírlapkiadó
Kft. vehette át. A vásár szervezõi
a Saubermacher Pannónia Kft. és
a Szan-Dia Fitness Center munká-
ját részesítették elismerésben. A
három napos vásáron közel ötven
kiállító mutatkozott be.

B.E.

Konferencia és IV. Kanizsa Vásár
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XIX. évfolyam 37. szám
2007. október 25.DÉL-ZALAI HETILAP

Kanizsa A jelenleg élõ ifjabb nemzedék
több mint ötven év múltán, a
hosszú elhallgatás, a történelem-
hamisítás évtizedeit követõen, ne-
hezen érti meg az 1956. október
23. és november 3. közötti sors-
döntõ napok eseményeinek izzóan
lelkes, bensõséges légkörét. Való-
jában mit is jelentett a Rákosi-fé-
le állambiztonsági terroruralom
tizenegy fojtogató esztendeje
után, a szabadságharc elsõ nap-
jaiban ráeszmélni a félelemmen-
tes felszabadultság érzésére?
Szinte egy csapásra minden em-
bert jó barátnak tekinteni, a nem-
zeti összetartozás erejében bízva
összefogni egy szebb jövendõ re-
ményében, és szocialista keretek
között ugyan, de egy igazságo-
sabb társadalom felépítését ter-
vezgetni, mindjárt a harcok elcsi-
tulása, a megszálló szovjet hadse-
reg kivonulása utáni napokra.

Nagykanizsán, október 25-én
délután, még sötétedés elõtt fia-
tal gyári munkások végigjárták a
várost, és mindenütt leszedték, le-
verték a vörös csillagokat, és a
sarló-kalapácsos címereket a
közintézményekrõl. Kézenfekvõ
volt, hogy a város központjában,
akkor a szabadságról elnevezett
térnek a közepén fölénk magaso-
dó szovjet emlékmûvet, a meg-
szállás szimbólumát vagy leg-
alább is a tetején álló szovjet ka-
tona betonszobrát feltétlenül le
kell dönteni. Estefelé nagy tömeg
verõdött össze a téren, és lelkes
kiáltásokkal, fel-felcsattanó taps-
sal buzdították a munkásokat,
akik a szovjet háborús gyõzelmi
emlékmû tetejérõl próbálták le-
húzatni a géppisztolyos katona-
szobrot acél sodronykötelekkel,
munkagépekkel. Az obeliszkbe
ágyazott betonvas keményen el-
lenállt a kötélhúzásnak. Hidegvá-
góval próbálták a merevítõ vas-
rudakat átvágni, hosszas, megfe-
szített munka után végre engedett
a szoboralak, és lezuhant az em-
lékmû talapzatához. Megköny-
nyebbült, ujjongó kiáltás, tapsvi-
har követte a sikeres mûveletet.
Többen odarohantak, hogy kala-
pácsokkal darabokat törjenek le
a nagy esemény emlékéül. Ezután
békésen, minden zavargás, há-
borgás nélkül eloszlott a tömeg a
város minden irányába, a sötét,
ködös éjszakában.

Rózsás János

‘56

Teltházas, nagysikerû kon-
certet adott Zorán és neves jazz
-, illetve popzenészekbõl álló kí-
sérõzenekara a Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központban. A
Kossuth-díjas elõadómûvész
koncertje elõtt adott interjút a
helyi médiumok részére.

– Utolsó lemeze, a „Közös sza-
vakból” tavaly jelent meg, és máris
aranylemez. Ez egyben a lemezen
található egyik dal címe is...

– A daloknak vissza kell adni-
uk a kor tükörképét, amelyben
élünk. Ezzel együtt leképezi ér-
zelmi világunkat, közéletünket is.
Összetett, nem egymástól függet-
len világ. Ha az ember mércét ál-
lít maga elé, akkor elengedhetet-
len szempont ez. A Közös szavak-

ból címû dal közös dolgainkról
szól.

– Szép számú csapattal dolgo-
zott együtt az utolsó harminc
évben. Gondolok itt Presser Gá-
borra, Gerendás Péterre és még
sorolhatnám. Mindig zökkenõ-
mentes volt az együttmûködés?

– Lényegében igen. Az, hogy a
stúdiókban egy lemezfelvétel köz-
ben kialakulnak apró feszültségek,
ez teljesen természetes dolog. Ezek
sohasem érték el azt a szintet,
amely komolyabb változást, változ-
tatást indokolt volna. Dusánnal és
Presserrel is elbeszélgetünk arról,
hogy az ember a saját normáin te-
szi, amit tesz. Abban reménykedve,

hogy ez másoknak is tetszik. Per-
sze ha nem erõltetünk magunkra
különbözõ divathullámokat, akkor
talán  hosszabb távon is megma-
radhat az együttmûködés.

– A Metro együttes lemezeit is
számolva, közel húsz lemeze jelent
meg. Szólókarriere óta a lemezki-
adások közt eltelik néhány év...

– Ahhoz, hogy új dalok szüles-
senek, feltétlenül kell invenció,
ihletettség, idõ. Bármennyire is
hihetetlen, el kell távolodni a ko-
rábbi albumtól, hogy ne köszön-
jön vissza az érzelmi- és
dallamvilág,  csúnya szóval élve
ne legyenek visszanyúlások. Az
elmúlt öt évben annyi minden
történt velünk, lehetett volna
akár a nulláról is indulni. Persze
nem lustálkodtunk ez idõ alatt

sem, hiszen DVD-ket, különbözõ
CD-kiadványokat adtunk ki.
Ezeken az általam nagyra tartott
világsztárok zenéjére Dusán írt
szövegeket.

– Dusán szövegeit hallgatva
egy érzelmileg gazdag világba
csöppenünk. Mennyire tükrözik
önt e dalok?

– Nagyon megkönnyíti a dol-
gunkat az, hogy testvérek va-
gyunk. Emellett komoly empátiá-
val rendelkezik, és sok párhuza-
mosság van köztünk. Ha magáról
ír, minden sora  nagy valószínû-
séggel igaz rám. Az események
közül jópár velem is megtörtént.
Ha mégsem, akkor Õ nagyon jól

tudja, velem is megtörténhetett
volna. Ez egy olyan különleges
szimbiózis, amely testvérek által
is nagyon ritkán jön létre.

– Negyvenhét éve van a pá-
lyán. Többször kifejtette, jókor
volt jó helyen. A Metró együttes
kétségtelenül sikeres volt. Meg-
szûnése után évekig kereste a he-
lyét. Különbözõ stílusokkal pró-
bálkozott, volt egy fúvós szekció-
val kiegészített formáció is, sõt
Radics Bélával is játszott a Tau-
rus-ban. Miként emlékszik erre
az idõszakra?

– Így utólag, volt azokban a
formációkban valami erõltetett-
ség. Bár Póka Egonnal, Mogyo-
rósi Lászlóval, Brunner Gyõzõvel
nagyon jó volt játszani, sajnos
nem volt billentyûsünk. Így nem

volt életképes a csapat. Aztán
Elekes Zoltán belépésével egyfaj-
ta Blood Sweet and Tears világot
próbáltunk megteremteni. Ez ak-
kor Magyarországon nagyon
újszerû volt.

– A Taurus együttesben milyen
érzés volt basszusgitározni?

– Ez igazából mellékvágány
volt a számomra. Brunner Gyõzõ
meghívására kerültem oda, hi-
szen õ volt az alapító tag. Õk szá-
momra ismeretlen okból össze-
vesztek Som Lajossal. Akkor ke-
rültem én képbe. Kezdetben tilta-
koztam, szerettem volna Gyõzõt
errõl lebeszélni, aztán beadtam a
derekamat. Igen, azt mondhat-
nám, sötét folt az életemben.
Meglepõ módon, nem csak alkal-
mazkodni tudtam, hanem még
megbarátkozni is Radics Bélával,
aki köztudottan egy más világ
volt. Egyébként õ is meglepõdött,
hogy bizonyos kérdésekben közös
nevezõre jutottunk. Minden hí-
resztelést tisztázandó, a Taurus
együttesnek nem miattam lett vé-
ge. Már a Béla sem akarta
csinálni.

– Tizennyolc lemezfelvétel, be-
mutató koncertek sorozata után,
létezik-e  lámpaláz?

– Nem kinõhetõ dolog ez, nem
függ a színpadon eltöltött évektõl.
Minden egyes koncert egy csata,
amit meg kell nyerni. Ezt minden
színpadra lépõ ember tudja. Az
adrenalin-szint emelkedés szüksé-
ges ahhoz, hogy a zenész a benne
lévõ pluszt kihozza magából.

Czene Csaba

Zorán : „Megpróbáltam hiteles maradni”

Családtagjai körében kö-
szöntötte a 102 éves kiskanizsai
Fekete Istvánt Marton István
polgármester. 

A nagy napra eljöttek az iskolá-
sok is, s mûsorral kedveskedtek
Nagykanizsa talán legidõsebb pol-
gárának, hasonlóan Horváth István
Radnóti-díjas versmondóhoz. A
városrész két képviselõje, Polai
József és Tóth Nándor szintén kö-
szöntötte Fekete Istvánt, aki októ-
ber huszadikán töltötte be a 102.
életévét. Levélben gratulált a volt
miniszterelnök, a Fidesz-MPSZ el-
nöke, Orbán Viktor is. Ugyancsak
jókívánságait fejezte ki az Együtt

Kiskanizsáért Egyesület vezetõje,
Horváth Jánosné és az általános
iskola igazgatója, Silló Zsolt. 

Fekete Istvánnak egyébként két
gyermeke született, akik közül lá-
nya él. Õ jelenleg vele lakik Kör-
mös utcai lakásukban. István bácsi
a MÁV-nál dolgozott vezetõ váltó-
kezelõként. Ma is jó egészségi álla-
potnak örvend, szellemileg friss, rá-
diót hallgat, tévét néz és szívesen
olvas. Százkét évesen is önellátó,
ad magára, minden nap borotválko-
zik. Az életben a legfontosabbnak
tartja az étkezést a tisztálkodást és a
pihenést – tán ez a hosszú élet titka. 

H.A.

Jövõre, ugyanitt
Marton István polgármester, képviselõk és rokonok köszöntötték a 102 éves Fekete Istvánt 
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Az NTE 1866 labdarúgó-szek-
ciójában a felnõtt NB III-as küz-
delmek mellett az utánpótlásra is
érdemes figyelni, hiszen idén
már (akár a korcsoportváltásból
is adódóan) fajsúlyosabb pontva-
dászatokban, keményebb mecs-
cseken is helyt kell állniuk a fia-
taloknak. Az NB III Utánpótlás
bajnokság keretein belül az U19
és az U16 korosztályban játsza-
nak (elöl az idõsebbek eredmé-
nyei): Andráshida – NTE 1866

3-1 (1-1). Kanizsai góllövõ: Ta-
kács. Andráshida – NTE 1866 0-
0. NTE 1866 – Vép 9-1 (5-0).
G.: Csordás (4), Szõke (2), Kéke-
si, Kalamász, Takács. NTE 1866
- Vép 4-0 (1-0). G.: Kovács I.,
Kovács B., Pázmándi, Buni.

NB II Utánpótlás bajnokság
Dél-nyugati csoport – U15 és
U13-as eredmények: Kaposvári
Rákóczi – NTE 1866 0-1 (0-1).
G.: Kiss J. Kaposvári Rákóczi –
NTE 1866 0-2 (0-1). G.: Bara-

nyai, Kaczeus. NTE 1866 – Lenti
3-3 (1-1). G.: Grabant J., Kot-
nyek, Kiss J. NTE 1866 – Lenti
1-4 (1-3). G.: Vlasics. Baja –
NTE 1866 8-0 (6-0). Baja – NTE
1866 2-0 (1-0). NTE 1866 –
Mézga Kaposvár 1-2 (1-1). G.:
Kiss J. NTE 1866 – Mézga Ka-
posvár 7-2 (3-2). G.: Vlasics (3),
Grabant B. (2), Michalovics,
Grabant P.

P.L.

Természetesen vérmes remé-
nyei nem lehettek a Kanizsai Vad-
macskák nõi NB I A-csoportos
kosárlabda-csapatának, hiszen a
MiZo Pécs együttesének otthoná-
ba látogattak, s végül 96-55-re ki
is kaptak. A 2007/2008-as bajnoki
idény nyitómérkõzésén a kanizsai-
ak színeiben bemutatkoztak az ed-
digi új igazolások is, no és a fris-
sen szerzõdtetett edzõ, a szerb Ste-
van Csupics. A kosarasok közül
Ana Purics csipkedte magát legin-

kább, hiszen 16 pontig jutott,
csakúgy, mint Varga Zsófia – min-
denesetre azt nem árt megjegyez-
ni, volt már rá példa, hogy a pécsi-
ektõl ennél jóval méretesebb vere-
séget szenvedtek… Igaz, azt is
hozzá kell tenni, a kezdõ fordulók
mérkõzéseinek forgatókönyve vél-
hetõen hasonlóan alakul majd, s
azután következhetnek a hasonló
súlycsoportos ellenfelekkel szem-
beni mérkõzések – például a
szombathelyiek és a BEAC ellen.

Egyelõre tehát ami már tény, hogy
a legutóbbi szezon ezüstérmesétõl
idegenben 41 pontos különbséggel
kaptak ki Fekete Csilláék.

MiZo Pécs 2010 – Kanizsai
Vadmacskák SE 96-55 (22-13, 22-
18, 36-13, 16-11). Kanizsa: Purics
16, Fekete 1, Horváth B., Fitos 6,
Varga Zs. 16. Csere: Zsemberi
14/6, Tálosi 2, Csáki, Bencze,
Fuisz. Edzõ: Stevan Csupics.

P.L.

Az 1956-os forradalom Nagy-
kanizsán is népmozgalmat vál-
tott ki. Az események kronoló-
giájával és személyeivel jórészt
tisztában vagyunk, de még ma
is, ötven év után is vannak fe-
hér foltok, mert az elhallgatá-
sok és elhallgattatások reflexei
még ma is mûködnek.

1956. október 26-án az esti
órákban a tüntetõk egy csoportja
a Magyar Dolgozók Pártja szék-
háza (ÁVH-épület, volt Kreiner-
villa) elé vonult és fegyvereket
követelt. A karhatalom ekkor a
tömeg közé lõtt. A sortûzben
Skerlák Józsefné életét vesztette.
A lövöldözésnek tizennégy sé-
rültje volt. Az Új Zala (1956. ok-
tóber 28.) címû újság híradása
alapján: Kocsis József, Ungor
Károly haslövést kapott, Balázs
László tüdõlövést. Ugyancsak sú-
lyosan sérült Tóth Mária, Marcs
Ferenc, Horváth Ferenc, Korotki
István. Könnyebb sérülést szen-
vedett Ács István, Samu György,
Mocsári Ferenc, Horváth János,
Godina László és Tóth Iván. A
híradás szerint Ungor Károly
„gimnazista” tanuló haslövést ka-
pott és november 1-jén belehalt
sérüléseibe.

Vajon kik voltak õk: az áldoza-
tok?! 

A volt Károlyi-kert, mai nevén
56-os emlékkert szélén álló 1956-
os kopjafa minden áldozatra em-
lékezik. Tudjuk, „cáfolhatatlanul
csak a hõsöknek és a mártíroknak
van igazuk” (Nagy Gáspár), de a
mai napig hiányosak az informá-
cióink. Például Ungor Károly ese-
tében a Batthyány gimnázium ne-
vében kötelességünknek éreztük,
hogy utánajárjunk: ki volt Ungor
Károly „gimnazista tanuló”?! Kö-
telességünk, hogy méltó módon
megemlékezzünk a tevõleges és
az ártatlan áldozatokról is!

Hamar kiderült, bár anyaköny-
veinkben nincs nyoma: Ungor
Károly nem a gimnáziumba járt.
’56 Zala megyei kronológiája és
személyi adattára (Zala Megyei

Levéltár, Zalaegerszeg,
2004) címû értékes kö-
tetben még így szere-
pelt. A 2006-os kanizsai

szónoki beszédekben is így titu-
lálták még a visszaemlékezõ kor-
társak is. Szentpéterúri fiatalem-
ber volt, ott temették el, egy fake-
reszt és sírja emlékeztet az ártat-
lan hõsök tiszteletére a szent-
péterúri temetõben. Ennek a
halottvizsgálati bizonyítványnak
volt nyoma a Történelmi, emberi
sorsok, sírhantok címû kötetben.
(Nemzeti Pantheon Alapítvány,
2001, I-II.) Schandl Piroska hely-
történeti kutató jóvoltából.

Az október 23-i ünnepre ké-
szülve a napokban aztán sikerült
elõrelépni. Megtaláltuk Ungor
Károly nyomát a Zsigmondy
Széchenyi Szakképzõ Iskolában
az anyakönyvben és a naplóban.
Ungor Károly második osztályos
szobafestõ ipari tanuló volt az
M. T. H. 406. számú Helyi Ipari
Iskolában (Nagykanizsa, Roz-
gonyi u. 25/a). 1940. április 14-
én született, édesapja Ungor Mi-
hály, molnár volt. Lakása a tanu-
lóidõ alatt: Rozgonyi u. 25/a.
Gyakorlati oktatási helye: Építõ-
ipari Szövetkezet, Kinizsi utca
17. Osztályfõnöke Nagy
Józsefné történelem szakos ta-
nárnõ volt. Megsebesülése nap-
ján, 1956. október 26-án, pénte-
ken az utolsó órája osztályfõnöki
óra volt, az utolsó elõtti pedig
történelem. Erre a naplóban a
bejegyzés címként ez volt: A for-
radalom gyõzelme. Elvileg
1848-at tanultak, de valószínû-
leg a valóság behatolt a történe-
lemkönyv lapjaira… Mûhely-
mestere Tölgyesi János. Padtársa
Opicz Sándor, késõbbi szakokta-
tó volt. Barátja, akivel este mo-
ziba ment – s állítólag így keve-
redett a lövöldözésbe – Kovács
József volt, aki már meghalt.
Szerény, csendes, halkszavú fia-
talemberként emlékeznek rá.
Példás magatartás, jeles gyakor-

lati ismeretek és közepes általá-
nos tanulmányi elõmenetel van a
bizonyítványában.

A halottvizsgálati bizonyítvá-
nyában ez áll: Utcai lövöldözés-
ben sérült meg. A halál ideje:
1956. november 1. 23 óra.

Az iskolai anyakönyvi lapján
ez van: Az ellenforradalmi ese-
mények alkalmával sebesülésébe
belehalt. 1956. XI. 2.

A sírján ez olvasható a szent-
péterúri köztemetõben: Itt nyug-
szik Ungor Károly. Élt 16. évet.
Megsebesült 1956. október 26-
án. Megnyugodva Isten akaratá-
ban meghalt november 1-én.
Örökké gyászolják szeretõ szülei
és testvérei.

Furcsa, hogy az elmúlt ötven
év hogy eltakarta ezeket a törté-
néseket. Az az érzése az ember-
nek, hogy az 1956-os eseménye-
ket néha nehezebb felderíteni,
mint a még régebbi történéseket.
A dolgok helyretétele és a méltó
emlékezés pedig azt kívánja,
hogy tisztelettel és tisztességgel
emlékezzünk meg a régmúlt hõ-
seirõl és ártatlan áldozatairól. Ez
kötelességünk, ez örök emberi
törvény. 

Nagykanizsán büszkék lehe-
tünk arra, hogy 1956 kapcsán van
mibe fogódzkodnunk, van mire
emlékeznünk: a helyi történések,
a DKG dolgozói, a gimnazisták,
Orbán Nándor, dr. Lékay Gyula,
dr. Paizs Ferenc, a Csittvári Kró-
nika...

Érdekes, felemlegethetõ és újra
felfedezhetõ momentum volt,
hogy az akkori Irányi Dániel
Gimnáziumban (mai Batthyány-
gimnázium) egy nagyszabású
gyûjtés és segélyakció történt a
Diákszövetség összefogásával az
újpesti Könyves Kálmán Gimná-
zium diákjai számára, akik „a bu-
dapesti forradalmi események kö-
vetkeztében elárvultak, illetõleg
ellátatlanok lettek”. Így egy osz-
tályra való budapesti diákot hoz-
tak el Nagykanizsára az 1956-57-

es téli szünetben, hogy fájdalmu-
kat enyhítsék. Közel tízezer forint
gyûlt össze a gimnáziumból és a
városból öt-tíz forintjával erre a
nemes célra. Ez akkoriban bátor
és szép tett volt.

Tavaly ilyenkor avattuk isko-
lánk bejáratánál a forradalomban
részt vállaló elõdeinkre emlékez-
tetõ bronztáblát. A Polgári Kani-
zsáért Alapítványnak köszönhet-
jük ezt a táblát. A hagyomány,
tudjuk, folytatódik: október 30-án
a Vasemberházon avatnak táblát.
Ez az akkori Szabadság tér köze-
pén állt szovjet katona szobor le-
döntõire emlékezik. Erre rímel-
nek Kiss Dénes költõ, egykori
kanizsai gimnazista szavai: Utó-
dai a mártíroknak, mi döntsük el
a holnapunk!

1956 örök tanulsága, hogy nem
szabad félni. S vannak örökifjú
hõsök, akik példaképekké is vál-
hatnak, mert fiatalos lendülettel
széttörték az agyunkat és a szí-
vünket nyomasztó félelmet.
Ungor Károly nem volt hõs, de
ártatlan áldozatként ötven év el-
múltával, talán már példa lehet
arra, hogy a dolgok mindig kide-
rülnek, hogy a fájdalmak is ki-
tisztulhatnak. Ungor Károly sebe
talán mára már tisztulóban van.
Talán vannak még kortársak, akik
emlékeznek a részletekre, mert az
emlékezet csak a dolgok kimon-
dásával és leírásával lehet precíz.

Ezért kérjük a sajtó nyilvá-
nosságán keresztül is, aki több in-
formációval bír Ungor Károlyról,
vagy az 56-os kanizsai esemé-
nyek tizennégy sérültjérõl, az je-
lezze a Kanizsa Dél-Zalai Heti-
lapnak, ahol további oknyomozás
történik.

Talán nem véletlen, hogy az
idén a kanizsai városi ünnepséget
az a Zsigmondy-Széchenyi Szak-
képzõ Iskola adja, mely elõdjének
tanulója volt Ungor Károly is... 

Emlékezzünk tisztelettel a
hõsökre és az áldozatokra!
Nem szabad feledni a fénylõ
arcokat!

Balogh László
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

A kanizsai 56-os események második áldozata

Ki volt Ungor Károly?
Az egyik „óriás” ellen kezdtek

Idén már hajtósabb mérkõzésekkel

Második alkalommal rendezték
meg Nagykanizsán a sportakroba-
ták utánpótlásmezõnyének verse-
nyét, a Hevesi Kupát a névadó is-
kola tornatermében. Az elõzõ évi-
hez képest ugyan a mezõny vala-
mivel szerényebb létszámú volt,
de a Zalaerdõ-Hevesi DSE sporto-
lói így is szép sikereket könyvel-
hettek el. Így például gyermek le-
ány hármasban hét egység közül

lett elsõ a Neubauer Nóra – Gu-
lyás Dorottya – Szabó Kíra hár-
mas, a serdülõknél pedig a Bránát
Klaudia – Baksa Nikol – Iker Lilla
trió nyert, illetve a fiúknál a Lász-
ló Attila – Vízlendvai Máté kettõs
zárt elsõként. A serdülõ vegyes
párosoknál Szokol Martin és Gu-
lyás Dorottya nyert. A Bódi Sza-
bolcs – Lukács Patrik kettõsnél az
volt az érdekesség, hogy egy ron-

tás után Patrik ugyanúgy elvállata
a szaltót több méter magasságban,
mintha semmi nem történt volna
elõzõleg… Csapatban a Ferencvá-
ros egysége nyert, míg a Zalaerdõ-
Hevesi DSE harmadik helyen
végzett. A vendéglátók sportakro-
batáit Farkasné Bolin Ildikó és
Vízlendvai László készítette fel.

P.L.

Rontás után is magabiztosan

Zalaegerszegen rendezték meg
az idei Nemzeti Versenyszámok
Országos Bajnokságát standard-
puska, illetve nyílt irányzékú pus-
ka kategóriában. Az egész ország
területérõl érkeztek sportlövõk,
köztük természetesen a Nagyka-
nizsai PSLE klubját képviselõk is.
Mivel az idõjárás kissé megtréfál-
ta a részvevõket, ezért országos
csúcsok ugyan nem születtek, ez
azonban a kanizsai klub sportolóit
nem akadályozta abban, hogy
egy-egy bajnoki címet és harma-
dik helyet, valamint egy negyedik

helyezést elcsípjenek. A kispuskás
nyílt irányzékúak 30 lövéses kate-
góriájában 2004 után ismét Papp
Józsefné (képünkön) lett elsõ 280
körrel, harmadikként zárt
Pölöskeiné Hertelendi Erika 272
körrel, míg negyedik helyen vég-
zett Papp Bernadett 255 egység-
gel. A férfiak mezõnyében a kani-
zsai csapat (Horváth Károly, Obr-
maier Nándor, Szobolics János)
mind a nyílt irányzékúaknál (744
kör), mind a standard kategóriá-
ban (725 kör) a 3x10es összetett-
ben harmadik helyen végzett.

Bajnoki cím Egerszegrõl

Fiatal kardozók Kanizsán.
Gyermek korcsoportban rendezett
leány, illetve fiú kardversenyt az
NTE 1866 klubja a Rózsa utcai
vívóteremben, ahová a házigaz-
dák vívói mellett a fõvárosból,
Szigetszentmiklósról és Sárvárról
is érkeztek sportolók. Az elsõ he-
lyezéseket is elvitték aztán a ven-
dégek, hiszen a lányoknál BSE-,
míg a fiúknál sárvári siker szüle-
tett. Elõbbieknél a legjobb kani-
zsai Osvald Anna lett, aki az ötö-
dik helyen végzett, míg a fiúknál
Kovács Dániel nyolcadik helye
volt a legjobb helyezés a vendég-
látók részérõl.

Ismét szorosan tapadnak. A
labdarúgó megyei bajnokság II.
osztályában a Kiskanizsai Sáskák
csapata a listavezetõ Gelse csapa-
tát az Olajbányász-stadionban az
õsz rangadóján. A második helye-
zett kiskanizsaiak jó mérkõzést
vívtak a hírek szerint szintén fel-
jutási terveket szövögetõ vendé-
gekkel, s ha nagy küzdelemben is,
de nyertek is 3-2-re közvetlen ri-
válisukkal szemben. A gyõzelem-
mel a Sáskák csapata beérte pont-
számban az éllovast, ezzel további
nagy csatát borítékolva a feljutást
jelentõ elsõ bajnoki címért.

Hazai gyõzelmek. A nagykani-
zsai uszodában rajtolt el a Dunán-
túli Gyerek I. Vízilabda-bajnokság,
melyben az 1993-ban és késõbb
született játékosok alkotta csapatok
mérkõznek az idei szezonban. A
helyi vízilabdások elsõként a Tata-
bányai VSE-vel játszottak, s arat-
tak 13-7-es gyõzelmet. A legered-
ményesebb játékosok Vitári és
Skriba voltak 4-4 találattal. Máso-
dik találkozójukon még fõlénye-
sebb sikert jegyeztek (16-4) a Du-
naújvárosi FVE ellen, s ezen a
meccsen Bedõ volt a mezõny leg-
jobbja hat góllal. Szabó Szilárd
edzõ tanítványai tehát kettõs gyõ-
zelemmel kezdték a bajnokságot.

Az ellenfelek jobbak voltak.
Az ülõröplabda bajnokság õszi el-
sõ fordulóira került sor a közel-
múltban, s a kanizsai Hamburger
SE Szombathelyre látogatott, hogy
a helyi Sprint Lux-Tex SC és a vá-
ci Mozdulj SE csapataival meg-
mérkõzzön. Elsõként a vendéglá-
tók ellen léptek pályára, s ugyan
3:0-ra kikaptak, de a szetteken be-
lül nagy csatára kényszerítették a
vasiakat. A második helyezett Vác
ellen már jóval simább találkozóra
került sor, s a Duna-partiak 3:0
arányban nyertek Földi József
edzõ együttese ellen.
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Állás 

Belvárosban 800 m2-es építési
terület eladó. Érd.: 30/227-3294
(6040K)

Platánsoron kétszobás, II.
emeleti, szép állapotú lakás eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6086K)

Nagykanizsán, nyugodt kör-
nyezetben 87+25 m2-es lakás
beépíthetõ tetõtérrel, kerttel,
garázzsal, pincével, teljesen
felújítottan eladó azonnali be-
költözéssel. Kisebb lakást be-
számítok. Érd.: 20/9616-404
(6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt
tetõtéri, azonnal beköltözhetõ, új,
46 m2-es + galériás, turbókazános,
kétszobás lakás 9,99 millióért el-
adó, akár önrész nélkül is. Érd.:
30/901-9013 (6078K)

Nagybakónakon kétszobás
családi ház nagy telekkel eladó. 
Érd.: 20 óra után a 93/315-559
(6099K)

Nk-án Csengery u. elején 57
m2-es, 2,5 szobás, jó állapotú, III.
emeleti lakás 9,5 millió Ft-ért el-
adó. Érd.: 30/348-9669 (6100K)

Szép természeti környezetben,
kicsi szõlõbirtok olcsón eladó.
Érd.: 20 óra után a 93/315-559-es
telefonszámon. (6101K)

Városkapu krt-on garázs bér-
leti joga átadó. Tel.: 30/385-1088
(6104K)

Borsfán (a bázakerettyei,
letenyei strandfürdõhöz közel)
100 m2-es családi ház akácossal,
kis kerttel eladó. Nagykanizsai la-

káscsere érdekel. Irányár: 3,9
MFt. Érd.: 06-30-650-8534, este:
93-329-544 (6108K)

Három éves Opel Agila 22
ezer km-rel,  haláleset miatt el-
adó. Érd.: 93-315-526 (6109K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakor-
lattal rendelkezõ felszolgáló höl-
gyet vagy felszolgálót éves állás-
ra felveszünk. Érd.: 20/482-4545
(6079K)

Új állapotú, 170 literes prés el-
adó. Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Könyvek, festmények, porcelá-
nok, egyéb berendezési tárgyak
készpénzes felvásárlása! Nagyka-
nizsa, tel.: 30/332-8422 (6105K)

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-
onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:
karosszéria lakatos szakirányú 160.000 Ft
autóvillamossági szerelõ szakirányú 150.000 Ft
lakatos szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
CNC gépkezelõ szakirányú 100.000 – 150.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
minõsített hegesztõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
gázszerelõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
ács-állványozó szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
vagyonõr szakirányú 65.500 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
jövedéki ügyintézõ szakirányú 65.500 Ft
cipõbolti eladó szakirányú 65.500 Ft
ápoló szakirányú 150.000 Ft
varró                                       szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft
pék                                          szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft
földmérõ technikus szakirányú 90.000 – 150.000 FT

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–szerda: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–13.00 óra

Tavaly ilyenkor avattuk a Bat-
thyány Gimnázium bejáratánál a
forradalomban részt vállaló diá-
kokra emlékeztetõ bronztáblát

A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány a következõ ötvenhatos
táblát október 30-án, kedden
17.30-kor a Vasemberház hom-
lokzatán avatja. Ünnepi beszé-
det Cseresnyés Péter alpolgár-
mester mond.  A Polgári Ma-
gyarországért Alapítvány segít-
ségének köszönhetõ tábla az
akkori Szabadság tér – micsoda
kigúnyolása ez a szónak! – kö-
zepén állt szovjet katonaszobor
ledöntõire emlékezik.

Felszabadúlás – gazdag nyel-
vünk keserû humorral így fog-
lalta össze, ami 1945-ben Ma-
gyarországgal történt. Költõib-
ben: „Két éjszaka hajnal nélkül”
– Európa boldogtalanabbik felé-
nek Jalta után ez a sors jutott. 

Tisztelettel nézünk föl elõde-
inkre – különösen a gépgyáriak-
ra –, akik a független Magyaror-
szágért, a szovjet csapatok kivo-
násáért tüntettek 1956. október
25-én. Bár eltiport követelésük
csak 35 év múlva teljesült, kiál-
lásuk mégis erõt és fényt adott a
reményvesztett idõkben.  

„Eleget tûrtünk !” – volt jel-
szavuk. Az akkori kanizsaiak
eltökéltsége, bele nem törõdése
ragyogó példa a maiaknak is. 

Tudósítónktól
Ismeretes, hogy Nagykanizsa

dolgozóinak békés, nemzeti ér-
zelmû tüntetése elszabadult indu-
latok következtében véres ese-
ménybe torkollt pénteken este.

A nap délelõttjén még senki
sem sejtette volna ezt. A város
minden üzemének dolgozói im-
pozáns tömegben és megnyerõ
fegyelemmel vonultak nemzeti-
színû zászlók alatt az utcán.

Kiálltak követeléseik mellett,
felszabadult érzelmekkel énekel-
ték a magyar nemzet dalait. Igaz,
ebben a tömegben is fellelhetõk
voltak a gõzösfejûek, de ez a tö-
meg a Dózsa György laktanyától
még fegyelmezetten vonult el mi-
után keblére emelte katona fiait.
A baj akkor kezdõdött, amikor a
délutáni órákban a dolgozók nagy
részének hazaszállingózása után a
megmaradottakon eluralkodott a
meggondolatlan, hübelebalázs
magatartás.

Budapestre akart menni az ifjú-
ság egy része, hogy élelmiszert
vigyen Budapest lakosságának és
a harcolóknak. Ám valaki, vagy
valakik feldobtak egy új jelszót: –
Vigyünk fegyvert Budapestnek!

Ekkor elszabadultak a vad ösz-
tönök.

A városi tanács, hogy levezesse
az indulatokat, húst és élelmiszert
utalt ki a követelõdzõén fellépõ
tömegnek. A tömeg egy része a
laktanyához vonult, ahol fegyve-

reket követelt. Benyomultak a
laktanyába. A karhatalom, Öve-
ges József õrnaggyal végtelen
nyugalommal bánt a követelõd-
zõkkel, de természetesen fegyvert
nem adtak. Kemény fellépéssel
sikerült eltávolítani a laktanyából
a csoportokat.

Körülbelül ebben az idõpont-
ban bent a városban egy lövéstõl
Skerlágh Józsefné 52 éves nagy-
kanizsai asszony a mozi bejáratá-
nál összeesett és pár percen belül
meghalt. A tömeg a pártbizottsá-
gon székelõ katonai csoportot
okolta az asszony haláláért. Fel-
lángoltak az indulatok. Fegyvert
követeltek minden áron, hogy tá-
madást indítsanak a pártbizottság
épülete ellen. Pár percen belül
páncélosok jelentek meg a pártbi-
zottság elõtt, illetve a város utcá-
in. Ekkor már egyre másra lehe-
tett hallani a lövések zaját. Cso-
port rohanta meg a honvédségi lõ-
szerraktárt, lõtték a harckocsikat.
A karhatalom természetesen min-
denütt ellenállt. Az eredmény 14
sebesülés, ebbõl egy halálos,
Skerlágh Józsefné, három súlyos
és életveszélyes: Kocsis József,
Unger Károly 16 éves nagykani-
zsai lakos haslövést kapott, Ba-
lázs László 15 éves szombathelyi
lakos tüdõlövést kapott. Súlyosan,
de nem életveszélyesen sérült
meg Tóth Mária 19 éves és Marcs
Ferenc 34 éves nagykanizsai la-
kos, akiket a tömeg valószínûleg

békéltetõ magatartásuk miatt sú-
lyosan bántalmazott. Ugyancsak
súlyosan, de nem életveszélyesen
sérült Horváth Ferenc 57 éves
nagykanizsai és Korotki István 28
éves sormási lakos.

Könnyebb sérülést szenvedett:
Ács István 21 éves galamboki la-
kos, akit a tömeg késelt meg.
Ugyancsak könnyebben sérült
Samu György 16 éves, Mocsári
Ferenc 15 éves, Horváth János 24
éves, Godina László 29 éves
nagykanizsai és Tóth Iván Ferenc
26 éves kútfeji lakos.

Az események zûrzavarából
ma még a rendõri vizsgálat befe-
jezése és a halott kórbonctani
vizsgálat elõtt nehéz megállapíta-
ni az objektív tényezõt. A halál-
eset után közvetlenül ott voltam
a Sugár úti vérfoltnál, ahol Éles
Renée, és több általam ismeret-
len szemtanú azt állította, hogy a
lövés váratlanul jött, a kézigránát
robbanásokkal egyidõben.

Ebben a pillanatban még lehe-
tetlen minden szempontból hite-
les és eseményszerû tájékoztatást
nyújtani a nagykanizsai véres
péntekrõl. Egy biztos, sajnálatos,
hogy féktelen indulatok, felelõt-
lenek, zavartkeltõk hatalmasod-
tak el és ennek egy ártatlan békés
járókelõ lett az áldozata. A rend-
õri vizsgálat lesz hivatott megál-
lapítani a teljes tényeket. A
felelõsségrevonás nem maradhat
el.

A városban egyébként helyre
állt a rend. Ez a rend azonban
egyelõre a szuronyokon nyugszik.
Tankok, harckocsik, fegyveres
alakulatok cirkálnak a városban.
Szombat délután 5-tõl vasárnap
reggel 6-ig tilos az utcán járni.

Nyugalommal és barátsággal
közeledtünk és közeledünk most
a város lakóihoz és rajta leszünk,
hogy a lakosság élete és vagyona
teljes biztonságban legyen. Fon-
tos az, hogy mielõbb helyreálljon
az igazi öntudatos, békés rend -
mondotta Öveges József õrnagy,
a helyõrség parancsnoka.

Forrás: Új Zala, 
1956. október 28.

Nagykanizsai jelentés tegnap este 20 órakor:
Tegnap Nagykanizsán az esti órákban mintegy 30-36 asszony tartózkodott a Pannónia Szálló elõtt. Lövés
dördült és egy összeesett közülük. Meghalt. Kanizsa utcáját is vér öntözte be. 

Forrás: Zala, 1956. október 27.

Nagykanizsa, 1956. október 26.

Véres esti órák pénteken Nagykanizsán
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Georges Feydeau: Tökfilkó, avagy a Hülyéje - vígjáték
Fõbb szerepekben: Znamenák István, Kocsis Pál, Nyári Szilvia,

Csapó Virág, Nyári Oszkár

Október 29. 19 óra Hevesi-bérlet, Október 30. 19 óra Bródy-
bérlet, Október 31. 19 óra Rátkai-bérlet

Szabadfelhasználású, személyi, jelzálog és lakáshitelek 
BAR listás, végrehajtásos ingatlanokra is. 

Kedvezõ hitelkiváltás!

PLÁNDER HITEL IRODA Tel.: 06-30-324-3611

November 2. 
18.30 óra

Magyar királyok 
és szentek VII.

Szent Erzsébet 
A nemes lelkû II. András 

királyunk leánya

Szántai Lajos, 
mûvelõdéskutató 

vetítettképes elõadása
a Medgyaszay Házban

2007. november 3-án 19 órakor
a HSMK-ban (Nagykanizsa, Széchenyi tér 5-7.)

Jegyek ára
elõvételben: 2500 Ft, a koncert napján: 3000 Ft

Jegyek elõvételben vásárolhatók a Móricz Zsigmond 
Mûvelõdési Házban (Nagykanizsa, Hajgató S. u. 1.)

Tel.: 93/319-202, 06/30/55-74-774, e-mail: ibiaba@chello.hu,
valamint a koncert napján a HSMK-ban (tel.: 311-468)

Világsztárok Nagykanizsán

Fellépnek:
BOB MINTZER - szaxofon, DEAN BROWN - gitár

RUSSEL FERRANTE - zongora, PACO SERY - dob
VASVÁRI PÁL - basszusgitár
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Az 1956. október 23. esemé-
nyeire való emlékezés évrõl-évre
szimpla kronológiává, egyfajta
helyi leltárrá silányul, melynek
során újra, meg újra felidézzük e
nap kanizsai vonatkozású történé-
seit. Azt, hogy 26-án az esti órák-
ban tüntetõk egy csoportja a Ma-
gyar Dolgozók Pártja székháza
(ÁVH-székház) elé vonult és
fegyvereket követelt. A pánikba
esett karhatalom ekkor a tömeg
közé lõtt. Minden évben felidéz-
zük, hogy a rémülettõl ropogó
sortûzben egy asszony, Skerlák
Józsefné életét vesztette. Ha a tör-
ténetíró alapos, néha arról is szó
esik, hogy a lövöldözésnek
tovább tizennégy sérültje volt. Az
1956. október 28-án megjelenõ
Új Zala címû újság híradása azon-
ban nem csak egy halálos áldozat-
ról tudósít. A cikk szerint Ungor
Károly „gimnazista” tanuló haslö-
vést kapott és néhány nappal ké-

sõbb, november 1-jén szintén be-
lehalt sérüléseibe.

Ahogy Marton István polgár-
mester is utalt rá ünnepi beszédé-
ben: a „csendes, szerény” fiatal-
ember valahogy a feledés homá-
lyába merült, pedig õ is a kommu-
nista rezsim áldozata volt. Utóbb
az is kiderült, hogy Ungor Károly
„gimnazista” nem az Irányi Gim-
náziumban tanult, hanem az M. T.
H. 406. számú Helyiipari Iskolá-
ban, a mai Zsigmondy-Széchenyi
Szakképzõ Iskola elõdjében. 

Ez a halk szavú fiatalember
szerencsétlenségére éppen a mo-
ziba igyekezett egyik barátjával,
amikor kitört a lövöldözés. A fiú,
aki rossz idõben volt rossz he-
lyen, halálos haslövést kapott.
Nem volt tehát forradalmár, nem
akarta megdönteni a rendszert, ta-
lán csak egy jó filmet szeretett
volna megnézni ezen a délutánon. 

A Károlyi-kertben, a mai ’56-
os Emlékkertben egy kósza lövés
vetett véget Ungor Károly filmjé-
nek – amelyben azonban õ volt a
fõszereplõ. Ungor Károly ma a
szentpéterúri temetõben nyugszik.
Rokona már nem él a faluban.

Rejtély, hogy mi, kanizsaiak
eddig miért feledkeztünk meg a
szabadságharc és forradalom má-
sodik nagykanizsai áldozatáról. 

Ötven évig csend fedte Ungor
Károly halálát. Éppen itt az ideje,
hogy az õ neve is elhangozzék
akkor, amikor megemlékezünk a
kommunizmus áldozatairól. 

Róla is szóljunk néhány jó
szót, akinek a halála éppen olyan
csendes volt, mint az élete. 

Horváth Attila 
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Horoszkóp

Legyen kitartása a karrierje és a pénz-
ügyei terén. Ha jól taktikázik, meg tudja
oldani régóta húzódó problémáját is. Ér-
zelmi életében nyugodt napokra számít-
hat. Ha még magányos, ismerkedjen!

Megújuló gondolkodásmódja elõsegíthe-
ti boldogulását, és anyagi ügyei is rende-
zõdhetnek. Magánéletében fontossá vál-
nak az érzelmek, egy kis odafigyeléssel
harmonikus idõszakra számíthat. 

Bármibe belekezd, könnyen sikereket ér-
het el, éppen ezért itt az ideje régi álmai
megvalósításának. Érzelmi életében még
számos kellemes változást hozhat az ok-
tóber.

Kedvezõ fordulatokra számíthat a mun-
kája terén. Ne kapkodja el a feladatát, ne
szórja szét feleslegesen energiáját, és
mozogjon, sportoljon többet. Párkapcso-
latában is elõrelépés történhet.

Az anyagi biztonság kérdése elõtérbe
kerülhet ezekben a napokban. Ennek el-
lenére ne hajszolja túl magát, pihenjen
többet. Érzelmi életében változatos, iz-
galmas napokra számíthat. 

Szerencsésnek érezheti magát, hiszen
több kellemetlen helyzetbõl gyõztesen
kerülhet ki. Érzelmi életét a kiegyensú-
lyozottság jellemzi, viharokra nem kell
számítania.

Megsokasodnak elvégzendõ feladatai.
Mindezek ellenére figyeljen a váratlan lehe-
tõségekre, mert pozitív irányban befolyásol-
hatják anyagi helyzetét. Ha még keresi az
igazit, ne a külsõségek alapján ítéljen.

Tele van tenni akarással, csak sokszor
nem tudja, merre vegye az irányt. Ma-
gánéletében szinte folyamatosan alakul-
hatnak ki konfliktusok. Ha a realitások
talaján áll, mindezeket elkerülheti. 

A bolygók kellemetlen hatásának kö-
szönhetõen ingerülten, kapkodva végzi
feladatait. A fontos dolgokkal érdemes
várnia néhány napot. Az érzelmek terén
kedvezõ napokra számíthat.

Céltudatosság jellemzi ezekben a napok-
ban. Ne blokkoljon le, tartsa ezt a formá-
ját. A szerelem terén használja ki a Vé-
nusz támogatását, meglesz az esélye a
viszonzásra. 

Együttmûködési készséggel és mások
segítségével sikereket érhet el anyagi té-
ren. Érzelmi életében romantikus napok-
ra számíthat, könnyedén megvalósíthat-
ják közös terveiket. 

A munka és pénzügyek terén kedvezõ
napok elõtt áll. A cél érdekében érdemes
lenne jól kihasználnia kreativitását. A
párjával beszélgessen, sétáljon többet, és
elkerülheti a hangulatingadozásokat.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Egy szerény, csendes, 
elfeledett fiatalember

A kiskanizsai Millenniumi
Emlékmûnél és a helyi általá-
nos iskolában is megemlékez-
tek 1956. mártírjairól. Utóbbi-
ban az intézmény tanulói adtak
mûsort, míg az elõbbinél az
emlékezés virágait, koszorúit
helyezték el a pártok, civil
szervezetek képviselõi, Silló
Zsolt iskolaigazgató és az in-
tézmény tanulói. Az önkor-
mányzat nevében Cseresnyés
Péter alpolgármester koszorú-
zott. 

Kiskanizsán 
is emlékeztek

– Az igazság, igazság marad
akkor is, ha a föld mélyére rejtik
– mondta 1956 eseményeire
emlékezõ ünnepi beszédében
Marton István polgármester. –
Habár a kommunizmus áldozatai
miatt nem történt a nürnbergi
perhez hasonló felelõsségre vo-
nás, nekünk mégis tudnunk kell,
az áldozatok valóban áldozatok
voltak, a megtorlás pedig valódi
megtorlás.  

Az 1956-os forradalom és sza-
badságharc 51. és a köztársaság
kikiáltásának 18. évfordulójának
városi ünnepsége október hu-
szonharmadikán reggel kilenc
órakor ünnepélyes zászlófelvo-
nással vette kezdetét a Deák té-
ren, ahol az Olajbányász Fúvós-
zenekar adott térzenét. A zászló-
felvonásra megérkeztek a Magyar
Gárda nagykanizsai tagjai is. In-
nen az ’56-os Emlékkertbe vo-
nultak az ünneplõk, akik elhe-
lyezték az emlékezés koszorúit és
virágait a Taubert László által ké-
szített emlékmûnél, valamint a
nagykanizsai áldozatok emlékére
állított kopjafánál és Orbán Nán-
dor, városi nemzetõr-parancsnok
emléktáblájánál.

Az ünnepi program a Hevesi
Sándor Mûvelõdési Központban
folytatódott, ahol Marton István
polgármester mondott beszédet. A
város elsõ embere felidézte az öt-
venegy évvel ezelõtti nagykanizsai
történéseket, s megállapította, a
kordokumentumok, a könyvek, a
cikkek és a szemtanúk emlékezete
szerint városunkban is voltak
olyan események, amelyekre büsz-
kék lehetünk, s fogódzót jelenthet-
nek a ma emberének is. Utalt arra,
hogy a kanizsai történéseknek nem
csak Skerlák Józsefné esett áldoza-
tul, hanem egy fiatal ipari iskolai
tanuló, Ungor Károly is, akirõl
azonban valahogy megfeledkezett
az elmúlt ötven év történetírása.
Arra szólította fel a jelenlévõket,
hogy (habár ez nem pótolhatja az
elmúlt ötven év hallgatását) ha
Mindenszentekkor kimennek a te-
metõbe, gyújtsanak egy szál gyer-
tyát valamennyi áldozat, köztük
Ungor Károly emlékére is. 

– A kommunizmus áldozatainak
számbavételére sajnos, sehol a vi-

lágon nem rendeztek nürnbergi
pereket, de mi, józan magyarok, az
áldozatokat ma is áldozatoknak, a
megtorlást ma is megtorlásnak ne-
vezzük – hangsúlyozta Marton Ist-
ván polgármester. – Az igazság,
igazság marad, ha a föld mélyére
temetjük is. Az igazság, igazság
marad akkor is, ha valaki nem
akar tudomást venni róla – utalt a
polgármester arra, hogy a vérbe-
fojtott forradalom után az állam-
párt viszonylagos jóléttel vette
meg a nemzet nyugalmát, Faludy
György szavaival élve: kolbászra
cserélte a kötelet. Ám a nemzet
nem felejtett, s 1956 céljai a rend-
szerváltáskor szökkentek szárba. 

Az ünnepségen a Politikai Fog-
lyok Országos Szövetsége nagyka-
nizsai elnöke, Nagy Ottó elismeré-
seket adott át a forradalom eszmei-
ségének megõrzéséért. A Hazáért
Érdemkereszt Arany fokozatát ve-
hette át Rózsás János író, volt
Gulag-rab, 1956-os emlékplakettet
vehetett át vitéz Bartal György
András, a POFOSZ elnökhelyette-
se, Miha Tamásné, a Rozgonyi
Polgári Kör elnöke, valamint Hor-
váth Jánosné, az Együtt
Kiskanizsáért Egyesület elnöke.

Ezt követõen a Zsigmondy Vil-
mos és Széchenyi István Szak-
képzõ Iskola diákjai adtak emlék-
mûsort az 1956-os forradalom és
szabadságharc áldozatai tisztele-
tére, az összeállítást Dr. Geren-
csérné Farkas Mária rendezte.

Délután szintén a HSMK-ban
Nagy Gáspár Kossuth-díjas köl-
tõ emlékére városi középiskolai
versmondó versenyt rendeztek,
a kanizsai megemlékezések pe-
dig este ugyanitt Pitti Katalin
operaénekes önálló estjével zá-
rultak.

Ezt megelõzõen azonban sor
került a hagyományos fáklyás
felvonulásra, bár a szakadó esõ
gyakran eloltotta a fáklyákat. A
kórház-kápolnánál Fliszár Károly
esperes-plébános indította útjára
az emlékezõket, aki azt hangsú-
lyozta, jövõnk érdekében rendkí-
vül fontos, hogy félelem nélkül
éljünk, s a forradalommal kap-
csolatban szerzett ismereteinket
átadjuk az utókornak. 

H.A.

Az igazságot 
nem lehet elrejteni
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Tisztelt Hölgyeim, Uraim, ked-
ves Kanizsaiak!

Albert Comus A magyarok vére
címû írásában ezt írta a magyar
forradalom jelentõségérõl: „A le-
gázolt és bilincsbe vert Magyar-
ország többet tett a szabadságért
és igazságért mint bármelyik má-
sik nép az elmúlt 20 esztendõben.
Ahhoz, hogy ezt a történelmi lec-

két megértse a fülét betömõ, sze-
mét eltakaró nyugati társadalom,
sok magyar vérnek kellett elhul-

lania – s ez a vérfolyam  már al-
vad az emlékezetben…

Nyomorúságuk, láncaik és
számûzöttségük ellenére királyi
örökséget hagytak ránk, melyet ki
kell érdemelnünk a szabadságot,
amelyet õk nem nyertek el, de
egyetlen nap alatt visszaadtak ne-
künk.”

Mélyen Tisztelt Emlékezõk!

51 évvel ezelõtt a magyar nép
fellázadt a zsarnokság ellen, s
hazánk legszebb forradalmi ha-

gyományaihoz méltó forradalmá-
val kinyilvánította az emberi jo-
gok, a nemzeti függetlenség és a
demokrácia  iránti elkötelezettsé-
gét.

A magyar 1956 példát adott a
világnak arról, mit tehet egy kis
nép, ha a szabadság és az igaz-
ság ügyét szívügyének tekinti. A
történelmi eseményeket ismerjük
és nem felejtjük! Emlékezzünk
most az áldozatokra, a hõsökre, a
pesti és kanizsai srácokra a har-
coló Budapestre, az egész láng-
ban álló Magyarországra! Emlé-
kezzünk azokra is, akiknek mene-
külniük kellett és azokra, akik itt-
hon maradtak, akiket letartóztat-
tak, megkínoztak, kivégeztek s
azokra is, akiknek életét évtize-
dekre tönkretette az újraéledõ
diktatúra!

Hölgyeim és Uraim!
Azért jöttünk össze, hogy há-

lánkat és köszönetünket kifejezve
közösen hajtsunk fejet a szabad-
ságharc mártírjai és hõsei elõtt.
Ma is itt vannak közöttünk a hite-
les tanúk, a forradalom és a sza-
badságharc résztvevõi. Közülük

sokan velünk együtt ünnepelnek
itt a mûvelõdési központban. Õk
emlékeztetnek minket arra, hogy
nem letûnt idõkrõl beszélünk,
hogy mindez még élõ, eleven va-
lóság.

Kedves Barátaim!
A bevezetõt követõen visszaem-

lékezések,újságcikkek és korhû
dokumentumok alapján idézzük
meg a kanizsai történéseket.

Rózsás János író így emléke-
zett: 

”Október 25-én csütörtökön
kora délután a Dunántúli Kõolaj-
ipari Gépgyár szervezésében
nemzetiszínû zászlók alatt vonul-
tak a város utcáin a különbözõ
munkahelyekrõl az emberek a
Szabadság térre. Az elsõ világhá-
borús  emlékmû környékén gyüle-
kezett az egyre sokasodó tömeg.
A magasra emelt zászlókat tartó
munkások után, rendezett sorok-
ban elindult a tüntetõ menet és
bekanyarodott az Ady Endre ut-
cába. A városháza elõtt megtor-
pant az eleje, és kiabálták: Kitûz-
ni a nemzeti zászlót!

A hivatalsegéd sebtében megje-
lent az erkélyen, de a lobogó kö-
zepén ott volt a vörös csillagos
címer. Fújolni kezdtek az emberek
és a hivatalsegéd zavartan této-
vázott. Kilépett utána a felesége,
ollóval a kezében. Egyszerre fel-
zúgott a tapsvihar. Egy perc alatt
az erkély rácsához erõsítették a
lyukas zászlót, és a menet megin-
dult tovább, de rögtön újra meg-
állt. A tisztiklubon sem volt zász-
ló! A tömeg elözönlötte a posta és
a klub közötti kiszélesedett utcát
és kórusban kiabált zászlóért.
Csak amikor a zászló végre meg-
jelent az épület homlokzatán, ak-
kor hömpölygött tovább az em-
beráradat. 

(folytatás a 6. oldalon)

A Batthyány Lajos Gimnázi-
um és Egészségügyi Szakközép-
iskola diákjai az intézmény ud-
varán emlékeztek meg az 1956-
os forradalomról és szabadság-
harcról.

A megemlékezés elsõ részében
az október 23-ai eseményeket
idézték fel. Ezután összefoglalták
az október 24-e és november 4-e
közötti eseményeket, és bemutat-
ták,  hogy az októberi napok tet-
tei, eseményei milyen hatással
voltak a helyi közösségre, az is-
kola akkori diákjaira. 

– „1957. decemberében újabb
döbbenet következett. Tizenhar-
madikán váratlanul letartóztat-
ták a fiúkollégium kilenc tanuló-
ját, akik valamennyien a IV. A
osztály diákjai voltak. Három
másik társukra néhány nappal
késõbb hasonló sors várt. A kol-
légista fiúk letartóztatásának
okát, a Jókai regénybõl jól is-
mert csittvári krónika mintájára
készült titkos naplóval jelölték
meg. A házkutatás alkalmával
megtalálták a közönséges, négy-

zetrácsos negyvenlapos füzetet,
mely a fiúk titkait õrizte. Kis tör-
ténetek, diákcsínyek, tanárcsúfo-
lók számára indították, de 1956.
októbere más témát kínált. A le-
tartóztatott diákok második cso-
portját a forradalom idején ala-
kult diákszövetség tisztségviselõi
és a tanárvezetõk alkották. Sem
a rendõrségi kihallgatás, sem a
tárgyalás nem szolgált olyan té-
nyekkel, melyek alapján bûnös-
ségük megállapítható lenne.
Mégis hónapokig börtönben tar-

tották õket.” – hangzott az öt-
venegy évvel ezelõtti történet a
mai diákok elõadásában.

A Simon József és Alexa Péter
pedagógusok által rendezett kö-
zel egyórás mûsort követõen az
intézmény diákjai és vezetõi
megkoszorúzták az iskola bejára-
tánál lévõ emléktáblát, mely az
egykori diákok és tanárok bátor
és tettre kész cselekedeteinek ál-
lít emléket. 

Bakonyi Erzsébet
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Nagykanizsa MJV Önkormányzata pályázatot ír ki Nagykanizsán és
kistérségében állandó lakhellyel rendelkezõk, valamint a városból elszárma-
zottak részére a Kanizsai Antológia 6. számában való megjelenésére. 

Pályázat tárgya: Irodalmi, mûvészeti, tudományos, valamint megjelenõ
versek, prózák, grafikák. Pályázati feltételek: Egy pályázó több pályázatot is
beadhat, maximum 6 A/4-es oldal (70 leütés, 45 sor 12-es betûtípussal) ter-
jedelemben. A kéziratokat kinyomtatva, valamint merevlemezen vagy CD-n kell
benyújtani az alábbi címre: Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztály
Halmos Csaba Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. 

A beérkezett pályamûvek bírálatát szakmai bizottság végzi. Kéziratot nem õrzünk
meg, nem küldünk vissza, másodközlésre nem vállalkozunk. A sikeres pálya-
munkák a Kanizsai Antológia 6-os számában a karácsonyi könyvvásár alkalmá-
val jelennek meg. Az alkotók tiszteletdíjban nem, csak tiszteletpéldányokban
részesülnek. A pályázat beadásának határideje: 2007. november 5.

Kanizsa Antológia 6.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata az Oktatási Minisztériummal
együttmûködve a 2008. évre ezennel kiírja a Bursa Hungarica Felsõoktatási Ön-
kormányzati Ösztöndíjpályázatot felsõoktatási hallgatók számára.

Pályázhatnak:
"A" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan, nappali tagozaton

tanulmányokat folytató felsõoktatási hallgatók részesülhetnek, akik állami felsõok-
tatási intézményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti
megállapodás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagoza-
tos, államilag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, el-
sõ szakirányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfo-
kú szakképzésben vesznek részt.

"B" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan (az adott tanév-
ben utolsó éves, érettségi elõtt álló középiskolás, illetve felsõfokú diplomával nem
rendelkezõ, felsõoktatási intézménybe felvételt még nem nyert, érettségizett) fia-
talok részesülhetnek, akik az adott tanévtõl kezdõdõen állami felsõoktatási intéz-
ményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti megállapo-
dás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagozatos, álla-
milag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, elsõ szak-
irányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfokú
szakképzésben kívánnak részt venni. A pályázók közül csak azok részesülhetnek
ösztöndíjban, akik 2008-ban elõször nyernek felvételt felsõoktatási intézménybe
és tanulmányaikat 2008/2009. tanévben ténylegesen megkezdik.

A középiskolai akkreditált iskolarendszerû felsõfokú szakképzésben résztvevõ
tanulók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra. A 51/2007. (III.26.) Kor-
mányrendelet 1. § (2) bekezdése értelmében nem részesülhetnek Bursa támogatás-
ban a rendvédelmi és katonai felsõoktatási intézmények hallgatói. PhD képzésben
résztvevõk nem felelnek meg a pályázati kiírás feltételeinek. Külföldi intézmény-
nyel hallgatói jogviszonyban állók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra.

Az ösztöndíj idõtartama: 
"A" típusú pályázat esetén 10 hónap, azaz két egymást követõ tanulmányi félév

(2007/2008. tanév második, illetve a 2008/2009. tanév elsõ féléve). Folyósításának
kezdete: 2008. február. "B" típusú pályázat esetén: 3 x 10 hónap, azaz hat egymást
követõ tanulmányi félév. Folyósításának kezdete a 2008/2009. tanév elsõ féléve.

Az ösztöndíj csak azokban a hónapokban kerül folyósításra, amelyekben a pá-
lyázó beiratkozott, államilag finanszírozott hallgatója a felsõoktatási intézmény-
nek. Az ösztöndíj elbírálása kizárólag a szociális rászorultság alapján, a pályázó
tanulmányi eredményétõl függetlenül történik. A pályázat elbírálása szempontjá-
ból szociálisan rászorult az a pályázó, akinek családjában az együtt lakó család-
tagok egy fõre jutó nettó átlagjövedelme nem haladja meg a mindenkori öregségi
nyugdíjminimum 150 %-át (azaz 40700 forintot). 

A pályázatot a Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztályán írásban, a
hivatalban hozzáférhetõ pályázati ûrlapon és kötelezõ mellékletein, a pályázó által
aláírva, egy példányban kell benyújtani.

A pályázat benyújtási határideje 2007. október 31.
A pályázat eredménye nyilvános: a pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul a

pályázat eredményének, illetõleg a pályázáskor rendelkezésre bocsátott személyes
adatainak az azonosítás célja érdekében szükséges mértékben történõ nyilvános-
ságra hozatalához. A pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul ahhoz, hogy a fel-
sõoktatási intézmény tanulmányi jogviszonyáról a Felsõoktatási Pályázatok Irodá-
jának, illetve az önkormányzat(ok)nak tájékoztatást nyújtson.A települési önkor-
mányzat saját maga bírálja el a beérkezett pályázatokat. A települési önkormányzat
az általa támogatásban részesített ösztöndíjasok listáit 2007. december 10-ig az ön-
kormányzat hirdetõtábláján és a helyben szokásos egyéb módon hozza nyilvános-
ságra. A pályázó az elbíráló szerv döntése ellen fellebbezéssel nem élhet.

A Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkormányzati Ösztöndíjról bõvebb felvilá-
gosítás kapható Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Mûvelõ-
dési és Sportosztályán (Erzsébet tér 7. II. emelet 9. ajtó)

Bursa Hungarica

Értesítem a Tisztelt Lakosságot, hogy 2007. október 15-20. között végzik
Zala megyében a rókák veszettség ellen történõ orális immunizálását. Jogkö-
römnél fogva a rókák veszettség elleni immunizálásáról szóló 13/2002. (I.
30.) FVM rendelet 4. § (1) bekezdése alapján kör/jegyzõség területén 2007.
október 15-tõl november 04-ig ebzárlatot, legeltetési tilalmat, valamint az
egyéb intézkedéseket rendelem el, melyet a mellékelt "Felhívás" tartalmaz.
Egyben az 2005. évi CLXXVI. törvény az Állategészségügyrõl 43. §. (1) be-
kezdés alapján a fenti idõszakban kötelesek gondoskodni a kóbor ebek befo-
gásáról. További tájékoztatás kérhetõ a Polgármesteri Hivatal Közigazgatási
Osztályán, Pásztor Lajos ügyintézõnél a 93/500-859-es telefonszámon. 

Dr. Tóth Géza, kerületi hatósági fõállatorvos
Melléklet a 13/2002. (I. 30.) FVM rendelethez
Felhívás a lakossághoz a veszettség elleni védekezésrõl

1. A veszettség gyógyíthatatlan, embernél, állatnál egyaránt halálos kimenetelû
betegség. 2. A betegség legfõbb terjesztõje a róka. 3. A védekezés leghatékonyabb,
legkorszerûbb módszerét - a rókák veszettség elleni vakcinázását - Európában évek
óta sikerrel alkalmazzák. 1992 októberében hazánkban is megkezdõdött a rókák vak-
cinázása. Elsõ alkalommal a nyugati határövezetben, az osztrák határtól számított kb.
25-30 km-es sávban került kihelyezésre a csalétek-vakcina. 4. A vakcinát tartalmazó
fólia kapszulát az ember számára bûzös, de a rókák által kedvelt ízû és szagú csalétek-
be rejtik, amely gyufásdoboz alakú és nagyságú, szürkésbarna színû. A róka, miköz-
ben megeszi a csalétket, szétrágja a kapszulát is, így a vakcina bejut a szervezetébe. 
5. A csalétek kihelyezése kis magasságból, repülõgéprõl történik. 6. A csalétekbe he-
lyezett vakcina emberre, állatra ártalmatlan, VESZÉLYT NEM JELENT. A kihelye-
zett csalétekhez ennek ellenére NEM SZABAD HOZZÁNYÚLNI! Semmi esetre sem
szabad felvágni vagy széttörni, mert a vakcina vírus a bõrbe, szájba, szembe, orrba,
sebbe kerülhet. Amennyiben ez mégis megtörténik az alábbi biztonsági elõírásokat
kell alkalmazni: a.) ha a vakcina ép bõrfelületre kerül, elegendõ a jódtartalmú: fertõtle-
nítõszerrel vagy ennek hiányában 70%-os alkohollal történõ lemosás. Mindkettõ be-
szerezhetõ a gyógyszertárban. A jódtartalmú fertõtlenítõszer használata során keletke-
zett barnás folt szappanos lemosással eltávolítható. Ilyen jellegû érintkezés esetén vé-
dõoltásra nincs szükség; b.) ha az oltóanyag friss sebbe vagy nyálkahártyára kerül, ha-
ladéktalanul: ORVOSHOZ KELL FORDULNI! 7. A helyi vakcinázási kampány
megkezdésétõl számított 14 napig az ebeket megkötve vagy zárva kell tartani (ebzár-
lat), és csak pórázon szabad közterületre vinni. A jelzett idõszak alatt a kezelt területen
TILOS A LEGELTETÉS! Ezek a korlátozó intézkedések elsõsorban a vakcinázás ha-
tékonyságát segítik azzal, hogy a kóborló ebek vagy legelõ állatok ne vehessék fel a
rókák számára kihelyezett csalétket. 8. Aki a vakcinázott területen elhullott vadon
élõ vagy háziállatot talál, a tetemet   hagyja érintetlenül és haladéktalanul ÉRTESÍTSE
A LEGKÖZELEBBI ÁLLATORVOST, A HELYI ÖNKORMÁNYZATOT vagy VA-
DÁSZTÁRSASÁGOT. 9. Kérjük a fentiekrõl gyermekét is tájékoztassa. 10. To-
vábbi felvilágosítással az Önök körzetében élõ állatorvosok és orvosok szolgálnak. 
11. A HELYI VAKCINÁZÁSI KAMPÁNY IDÕPONTJA: 2007. október 15-tõl
november 04-ig tart. 

Ebzárlat, legeltetési tilalom

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése pályázatot hirdet a jegyzõi mun-
kakör betöltésére

A munkakör betöltésére a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. tör-
vény, valamint a köztisztviselõk jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény (Ktv.)
alapján kerül sor.  A kinevezés teljes munkaidõben, határozatlan idõre szól, hat hó-
nap próbaidõ kikötésével. A kinevezés és az illetmény megállapítása a Ktv. szerint
történik. A munkakör 2008. január 1. naptól tölthetõ be.

Pályázati feltételek: magyar állampolgárság, büntetlen elõélet,  igazgatás-szer-
vezõi vagy állam- és jogtudományi doktori képesítés, vagy okleveles közigazgatá-
si menedzser szakképesítés, jogi vagy közigazgatási szakvizsga,  legalább kétéves
közigazgatási gyakorlat.

A pályázathoz csatolni kell: részletes szakmai önéletrajzot, iskolai végzettséget
igazoló okiratok másolatát (eredeti példányokat a pályázó a személyes kapcsolat-
felvételkor köteles bemutatni), három hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyít-
ványt, a szakmai gyakorlat hivatalos igazolását, a pályázónak a munkakör betölté-
sével kapcsolatos szakmai, vezetési elképzeléseit.

A pályázatokat Marton István polgármesternek címezve (Nagykanizsa Me-
gyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.)
kell benyújtani. A pályázatok beérkezésének határideje: 2007. október 31.
12.00 óra. A pályáztató a döntést megelõzõen – külsõs szakértõ közremûködé-
sével – vezetõi képességfelmérést szervez, amelyen a pályázók részvétele ön-
kéntes. A beérkezett érvényes pályázatokat az Ügyrendi, Jogi és Közrendi Bi-
zottság a pályázók meghallgatása után véleményezi, és a polgármester terjeszti
a közgyûlés elé.  A pályázatok elbírálásának határideje a beérkezési határidõ le-
jártát követõ elsõ közgyûlés.

A pályázattal kapcsolatban további felvilágosítás kérhetõ a 93/500-701 vagy
500-705 telefonszámon. 

Pályázat jegyzõi munkakörre

Batthyánysok ‘56-os megemlékezése
Fo

tó
: H

or
vá

th
 A

tti
la

Fo
tó

: H
or

vá
th

 A
tti

la

Fo
tó

: B
ak

on
yi

 E
rz

sé
be

t

Az igazság mindig igazság marad
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A Honvéd Kaszinóban került
sor a Fehér Bot Nemzetközi
Napja alkalmából a Vakok és
Gyengénlátók Zala Megyei Szer-
vezetének ünnepségére.

– A Nemzetközi Fehér Bot Nap-
ja alkalmából jöttünk össze, hogy
valamit mutassunk magunkból,
megmutassuk, hogy vagyunk,
élünk, és szeretnénk minél telje-
sebb jogú tagjai lenni a társada-
lomnak – mondta köszöntõjében
Kovács Béla, a Vakok és Gyengén-
látók Zala Megyei Szervezete el-
nöke. – Reméljük, hogy az érdek-
védelmünk szempontjából is hasz-
nos a mai nap, ugyanis ez egyre
fontosabb lesz számunkra. Mosta-
nában sok szó esik az akadálymen-
tesítésrõl, ám itt nem csak az épü-
letek fizikai akadálymentesítésérõl
van szó, szükséges a társadalom, a
mindennapi élet könnyebbé tétele
is, gondolok itt például az eszköz-
vásárláshoz nyújtott támogatásra,
illetve a látássérültek munkához
jutásának elõsegítésére.

A Társadalmi Egyesülések Za-
la Megyei Szövetsége elnöke,
Horváth Miklós is köszöntötte a
mintegy félszáz megjelent látás-
sérültet, s utalt arra, a látás jelen-
tõs mértékû károsodása, vagy tel-
jes elvesztése általában további
problémákat hoz magával. Saj-

nos, a házasságok nagy hányada
nem éli túl a traumát, ezért a lá-
tássérültek között gyakori az el-
magányosodás.

Marton István polgármester
beszédében rámutatott: bár szû-
kösek a rendelkezésre álló állami
források, az önkormányzat a ma-
ga részérõl minden tõle telhetõt
megtesz az akadálymentesített in-
tézmények körének szélesítéséért.
A város elsõ embere megjegyez-
te, egyik legfontosabb céljuk,
hogy a ciklus végére megvalósul-
jon a polgármesteri hivatal aka-
dálymentesítése is. Egyúttal biz-
tosította a megyei érdekvédelmi
szervezet elnökét arról, hogy a
polgármesteri keretbõl kisebb-na-
gyobb összegekkel továbbra is tá-
mogatja törekvéseiket. 

A Generációk Nyugdíjas Szer-
vezet megyei elnöke, Bíró László
arról tájékoztatta a jelenlévõket,
hogy Kovács Bélának és párjának
a minap az „Idõsekért” kitüntetõ
címet adományozták. Az elnök
méltatta Kovács Béláné munkáját,
hiszen az adminisztratív munka
komoly terhét õ veszi le férje vál-
láról. Mint mondta, Kovács Béláék
esete is jól példázza, mennyire
fontos, hogy a látását elvesztõ em-
ber társa a bajban is társ maradjon. 
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Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Képviselõi fogadóóra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése döntött arról, hogy Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város Szabályozási Tervét és Helyi Építési Szabályzatát
módosítja. A tervezési területet a város azon területei képezik, ahol önkor-
mányzati vagy lakkosági igény merült fel a jelenleg hatályos szabályozó mó-
dosítására. A tervdokumentációt a vonatkozó hatályos jogszabályok elõírása-
ira figyelemmel 2007. november 15-ig közzé tesszük a Polgármesteri Hivatal
fõépítészi Irodájában, ahol munkanapokon megtekinthetõ.

A tervvel kapcsolatos észrevételeiket, javaslataikat a Polgármesteri Hiva-
talba a városi fõépítésznek (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. Fax.: 93/500-735)
címzett levélben jelezhetik.

Szabályozási terv, Helyi Építési Szabályzat

Ügyintézõ: Junger M., szám: 6 /792-16/2007., tárgy: Értesítés építéshatósági
eljárás megindításáról és helyszíni szemle idõpontjáról

Hirdetmény

A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló 2004.
évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 29. § (6) alapján értesítem az érintetteket,
hogy Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Építéshatósági Osztá-
lyára építésügyi hatósági engedély iránti kérelem érkezett, melynek tárgya a Nagy-
kanizsa, Platán sor 1. szám alatti, 2968. hrsz-ú ingatlanon II. ütemben épített épület-
szárnyra vonatkozó használatbavételi engedély iránti kérelem. A Ket. 29. § (7) be-
kezdése értelmében fenti üggyel kapcsolatban az alábbi tájékoztatást adom.

A tervezett létesítmény, tevékenység rövid ismertetése:
A fenti ingatlanon II. ütemben épített és ideiglenes használatbavételi engedély-

lyel rendelkezõ épületszárny végleges használatbavételi engedélye megadását va-
lamint az utólagosan épült kémény használatbavételi engedélye megadását kérel-
mezte az építtetõ.

A kérelemmel érintett ingatlan valamint az érintett ingatlannal közös határvonalú
(telekhatárú) ingatlanok (hatásterület): Nagykanizsa 2968/8. hrsz-ú ingatlan valamint
a 2968/5. hrsz-ú társasházi ingatlan és a 2968/2. hrsz-ú ingatlan.

Az érintettek az ügy irataiba a Polgármesteri Hivatal Építéshatósági Osztályán,
az alábbi helyen és idõpontban tekinthetnek be: Nagykanizsa, Eötvös tér 16. III.
emelet 304. Hétfõ: 8-12, 13-16.30, szerda: 8-12, 13-18, péntek: 8-12. 

Egyben értesítem az érintetteket, hogy a fenti ügyben a Nagykanizsa, Platán sor 1.
szám alatti 2968/8. hrsz-ú ingatlanon 2007. október 30-án (kedden) 10.30-kor helyszí-
ni szemlét tartok. Találkozás: az érintett ingatlan elõtti közterületen.

Kérem a kérelmezõt ill. ingatlantulajdonost, hogy a helyszíni szemle feltételeit a
fenti idõpontban biztosítani szíveskedjen, valamint a kiértesítettek, hogy az eljárás
lefolytatását a szemlén való részvételükkel szíveskedjenek elõsegíteni. Továbbá tá-
jékoztatom az érintetteket, hogy a helyszíni szemlén az érdekelt ügyfelek - sze-
mélyazonosságuk megfelelõ igazolása mellett - részt vehetnek, véleményüket ott
elõadhatják, de megjelenésük nem kötelezõ. Mivel a fenti eljárással érintett ingat-
lannal közvetlenül szomszédos ingatlanokkal rendelkezni jogosultak száma jelentõs,
az eljárás megindításáról az érintetteket a Ket. 29. § (6) bekezdése értelmében hir-
detményi úton értesítjük. A hirdetmény 2007. október 15-tõl kerül kifüggesztésre
Nagykanizsa Megyei Jogú Polgármesteri Hivatala hivatalos hirdetõtábláján.

Jelen eljárás során ügyfélnek minõsülnek:
Kérelmezõ: 
1. ATRYUM Tervezõ és Kivitelezõ Kft. (Nagykanizsa, Király u. 15.) felszámo-

lója VECTIGALIS ZRt. Zalaegerszegi Iroda, Zalaegerszeg, Rákóczi u. 13., 8900
Az érintett ingatlannal rendelkezni jogosultak: Nagykanizsa, Platán sor 1.

szám alatti 2968/8. hrsz-ú ingatlan tulajdonosai részére (kézbesítés hirdetményi
úton)

2. Ingatlankezelési Intézmény, 8800Nagykanizsa, Deák tér 5.
Felelõs mûszaki vezetõ: 3. Réz Gyula István, Nagykanizsa, Honvéd u. 43., 8800 
Érintett szakhatóságok, közmûvek: Az érintett ingatlannal közvetlenül szom-

szédos - a határozattal érintett ingatlannal közös határvonalú (telekhatárú) - ingat-
lanokkal rendelkezni jogosultak: Nagykanizsa, Platán sor 1/A. sz. 2968/5. hrsz-ú
társasházi ingatlan közös képviselõje:

4. Társas-infó Kft., Markotán Tibor, Nagykanizsa, Bajcsy-Zsilinszky u. 14/a.,
8800 (Az egyes tulajdonosok részére a kézbesítés hirdetményi úton történik)
Nagykanizsa, 2968/2. hrsz-ú ingatlan tulajdonosa (kézbesítés hirdetményi úton)

Jelen eljárás során ügyfélnek minõsülnek:
Kérelmezõ:
5.ATRYUM Tervezõ és Kivitelezõ Kft. (Nagykanizsa, Király u. 15.) felszámo-

lója VECTIGALIS ZRt.  8900 Zalaegerszegi Iroda, Zalaegerszeg, Rákóczi u. 13.,
Az érintett ingatlannal rendelkezni jogosultak: Nagykanizsa, Platán sor 1.

szám alatti 2968/6. hrsz-ú ingatlan tulajdonosai részére (kézbesítés hirdetményi
úton)

6. Ingatlankezelési Intézmény, 8800 Nagykanizsa, Deák tér 5., 
Felelõs mûszaki vezetõ: 7. Réz Gyula István, 8800 Nagykanizsa, Honvéd u. 43.,  
Érintett szakhatóságok, közmûvek: Az érintett ingatlannal közvetlenül szom-

szédos - a határozattal érintett ingatlannal közös határvonalú (telekhatárú) - ingat-
lanokkal rendelkezni jogosultak: Nagykanizsa, Platán sor 1/A. sz. 2968/5. hrsz-ú
társasházi ingatlan közös képviselõje:

8.Társas-infó Kft., Markotán Tibor, Nagykanizsa, Bajcsy-Zsilinszky u. 14/a.,
8800 (Az egyes tulajdonosok részére a kézbesítés hirdetményi úton történik)

Nagykanizsa, 2968/2. hrsz-ú ingatlan tulajdonosa (kézbesítés hirdetményi úton)

Hirdetmény

A bajban is társ(folytatás az 5. oldalról)
A Kossuth-nótát, a Klapka-in-

dulót énekelték végig az Ady ut-
cán. Itt-ott jelszavak is elhangzot-
tak, fõként ruszkik haza!

A vasutas házaknál, az aluljáró
mellett felnyitották a sorompókat,
és a tömeg a dombtetõn lévõ ha-
tárõr laktanyához vonult.

A laktanya parancsnoka és a
tisztek a kapuõrség épületének la-
pos tetejérõl biztosították a tünte-
tõket együttérzésükrõl és a tömeg
a katonákat éltetve vonult le a
Csengery utcára, és a Fõ utcán
lekanyarodva visszatért a Szabad-
ság térre. A Himnusz eléneklése
után a tömeg békésen feloszlott.

Ezután fiatal gyári munkások
végigjárták a várost, és minde-
nütt leszedték, leverték a vörös
csillagokat, a kommunista címe-
res táblákat.

Este, a korai sötétedés után

újabb tömeg verõdött össze a
Szabadság téren, és lelkes  közbe-
kiabálásokkal, fel-felcsattanó
tapssal buzdították a munkásokat,
akik a szovjet háborús gyõzelmi
emlékmû tetejérõl próbálták acél
sodronykötelekkel, munkagépek-
kel lehúzatni a szovjet katona be-
tonszobrát. A beton, a vas ellen-
állt a kötélhúzásnak. Valaki köz-
bekiáltotta: Mutasd meg neki az
órádat, majd akkor lejön!

Egy idõsebb ember a betonkút
káváján egyensúlyozva szónokolt.
Azt mondták, hogy majd az uno-
káinknak jobb lesz, én azt aka-
rom, hogy már nekem is jobb le-
gyen! Megtapsolták.

Végre sikerült a magasból le-
rántani a betonszobrot. Ujjongó
kiabálás, tapsvihar követte a si-
keres akciót.”

Hölgyeim és Uraim!
Az elmúlt évben az 50. évfordu-

ló tiszteletére megjelent egy ösz-

szefoglaló mû a Zala Megyei Le-
véltár jóvoltából „A legyõzött
gyõz az elesett él” címmel, amely
a forradalom zalai krónikáját
dolgozza fel. Városunkról a 25-i
történéseket dr. Kerecsényi Edit
fotóiból kísérhetjük végig. Edit
néninek, fényképein az akkori fel-
szabadulást, annak elemi és tiszta
örömét sikerült lencsevégre kap-
nia. Ez sugárzik minden képrõl,
amelyen a tüntetõk arca látható.
Közülük többen itt ülnek, közöt-
tünk. 

Idézzük Gelencsér Gábor: A
Vasember titka címû cikkének
részletét:

„A Petõfi Kör és a Landler
Gimnázium tanári karának lelke-
sedése magával ragadta a muzeo-
lógusnõt, aki hivatását teljesítette
azzal, hogy fényképezõgépével
rögzíteni kívánta a kanizsai ese-
ményeket. A felvételek tanúsága

szerint a gimnázium diákjai és ta-
nárai lelkesen és rendben vonultak
fel az akkori Somogyi Béla úton. A
dél-zalai városban nem volt harc,
a hõn óhajtott változásokat hatá-
rozatban foglalta össze a helyi
nemzeti bizottság. Dr. Kerecsényi
Edit egy filmtekercsen azt a pilla-
natot is megörökítette, amikor a
gépgyár dolgozói az egykori sza-
badság téren álló szovjet katona-
szobrot levágták a talapzatáról és
egy jármûvel elhúzták. Nagy volt a
tülekedés a szobor körül, de a fil-
met dr. Kerecsényi Edit megsem-
misítette, mert tudta, hogy a meg-
torlás idején a munkásoknak ba-
juk lehetne….

A forradalom idején megjelent
újságokat, röplapokat is össze-
gyûjtötte, és a lazsnaki szociális
otthon padlásán rejtette el
Majczen Mária akkori színinö-
vendék segítségével. Ezeknek a
kordokumentumoknak nyomuk

veszett, de a fényképek a nõi fur-
fangnak köszönhetõen fennma-
radtak. Amikor a forradalom el-

bukott, s már a megtorlástól is
tartani lehetett, a leleményes mu-
zeológusnõ a beszédes felvétele-
ket a jól ismert kanizsai Vasem-
ber, múzeumban õrzött elõdjének
a „combjába” rejtette.

Az október 26-i eseményeknél
meg kell állnunk egy pillanatra,
hiszen ahogy Balogh László: A
kanizsai 56-os események 2. ál-
dozata c. cikkében írja: 

Az események kronológiájával
és személyeivel jórészt tisztában
vagyunk, de még ma, 50 év után
is vannak fehér foltok, mert az el-
hallgatások és elhallgattatások
reflexei még  mûködnek.

1956. október 26-án az esti
órákban a tüntetõk egy csoportja
a Magyar Dolgozók Pártja szék-
háza, (az ismertebb nevén „ÁVH-
épület”, Kreiner-villa) elé vonult
és fegyvereket követelt. A karha-
talom ekkor a tömeg közé lõtt. A
sortûzben Skerlák Józsefné életét
vesztette. A lövöldözésnek 14 sé-
rültje volt. Az Új  Zala október
28-i híradása alapján: Kocsis Jó-
zsef, Ungor Károly haslövést ka-

pott, Balázs László tüdõlövést.
Ugyancsak súlyosan sérült 

Tóth Mária, Maros Ferenc,

Horváth Ferenc, Horváth János,
Godina László és Tóth Iván. A
híradás szerint Ungor Károly
„gimnazista” tanuló haslövést
kapott és november elsején bele-
halt sérüléseibe.

Tisztelt Hölgyeim és Uraim!
Szükségét éreztük, hogy méltó

módon megemlékezzünk és név
szerint felsoroljuk az ártatlan ál-
dozatokat azért is, hogy a tények
végre a helyükre kerüljenek.

A cikk szerzõje kötelességének
érezte, hogy utánajárjon, ki is
volt valójában Ungor Károly
„gimnazista tanuló”.

Hamar kiderült, hogy Ungor
Károly szentpéterúri fiatalember
nem gimnáziumba, hanem a helyi
406. számú ipari iskolában 2.
osztályos szobafestõ ipari tanuló
volt.

Barátja, akivel este moziba
ment, s állítólag így keveredett a
lövöldözésbe: Kovács József volt,
aki már meghalt. Szerény, csen-
des, halk szavú fiatalemberként
emlékeznek rá. 

(folytatás a 7. oldalon)
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A koszorúzáson részt vettek a Magyar Gárda kanizsai tagjai is

A zsigmondysok ünnepi mûsora a HSMK-ban

A POFOSZ kanizsai kitüntetettjei
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A szeptemberi közgyûlésen
tárgyalták a Berzsenyi utca egy
ingatlanának forgalomképessé
történõ átminõsítésérõl szóló
elõterjesztést. Egy garázshely
kialakítására érkezett kérelem
a Polgármesteri Hivatalba a la-
kóteleprõl – mondta Balogh
László, a terület önkormányzati
képviselõje. A konkrét elõter-
jesztést, amely egyetlen eset
megoldását szolgálhatta volna,
a képviselõ nem támogatta. Az
ügyet szimbolikusnak tartja,
ezért járta körbe a témát.

– A lakótelep egy közel ezerfõs
falu a városban, ahol kevés a ga-
rázs, a parkolóhely, és kicsi a
játszótér. Sõt, régi, korszerûtlen
és balesetveszélyes. Harminc év-
vel ezelõtti állapotot tükröz.
Ezért minden elõrelépés fontos
lenne, de nem a kivételezettek
számára – összegezte Balogh
László –, hanem sokak számára
lehetõséget adó garázskialakítá-
sokkal. Ilyen hely legfeljebb a
Berzsenyi lakótelep északi olda-
lán lehet, mert a belsõ területe-
ken elfogyott a szabad terület. Az
elõterjesztés ugyan nem errõl
szólt, de folyamatban lévõ, és a
jövõ évi költségvetésbe bekerülõ
ügyrõl mindenképp érdemes
beszélni. 

A képviselõ kérésére elindult
egy folyamat, a VIA Kanizsa
Kht. és a Városfejlesztési Osztály
munkatársai bejárták a helyszínt.
Megállapításuk szerint olyan fej-
lesztés történhetne, amely a lakó-
telep északkeleti sarkán a parko-
lóhelyek számát akár hússzal
megnövelné. Ehhez a fejlesztés-
hez a tervek elkészültek. Balogh
László bízik abban, hogy a jövõ
évi költségvetés a megvalósítást
is tartalmazza, hiszen erre a kép-
viselõi kérdésére ígéretet kapott. 

Tárnok Ferenc osztályvezetõ
és Szabó István fõmérnök szemé-
lyes részvételével zajló tárgyalá-
sokon az ügy elindult. 

– A parkolóhelyek száma sajnos
azonban azonban csak úgy nõhet,
ha mellette a játszótér mérete és
minõsége nem csökken, sõt EU-s
szabványnak megfelelõ lesz – egé-
szítette ki a képviselõ. – Ezzel
kapcsolatban azt se feledjük, hogy
a Rozgonyi iskola és a Halis Ist-
ván könyvtár mellett néhány éve
volt egy belvárosi játszótér, amely
megszûnt. Illõ lenne, hogy sok év
után végre helyrehozza a város ezt
a lépését. Ezért minden tõlem tel-
hetõt megteszek. A komplex prob-
léma megoldásában szeretnék
mihamarabb elõrelépést.

B.E.

Összevont ülést tartott a
Pénzügyi és a Városüzemelteté-
si Bizottság.

Az együttes ülés célja az volt,
hogy a bizottságok tagjai meg-
hallgassák a hulladéklerakón ke-
letkezõ gázok hasznosítására pá-
lyázatokat benyújtó cégek bemu-
tatkozóját. Azonban csak a Kip-
szer Energiatechnológiai Zrt., il-
letve partnere, az ENER-G Nat-
ural Power szakemberének tájé-
koztatóját ismerhették meg,
ugyanis a másik cég, a Green
Energy képviselõje nem jelent
meg. Egy levelet küldött maga
helyett, amelyben arra hivatko-
zott, hogy a polgármesteri hivatal
meghívóját késõn kapta meg. 

Az egyetlen magánszemély tu-
lajdonában lévõ ENER-G Natural
Power Manchesterbõl érkezett
kereskedelmi vezetõje a cégcso-
portról elmondta, hogy az számos
leányvállalattal rendelkezik vi-
lágszerte. Az ENER-G összesen
háromszázhetven embert foglal-
koztat, éves árbevétele meghalad-
ja a húszmilliárd forintot. A hazai
partner, a Kipszer tavaly csatla-
kozott hozzájuk 

A beruházás szakmai kérdései-
rõl is szólt a szakember. El-
mondta, egy háromszáz kilowat-
tos kiserõmû rentábilis mûködte-
téséhez óránként kétszáz köbmé-
ternyi, legalább ötven százalékos
metántartalommal bíró gáz szük-
séges. A cég olyan konstrukciót
kínál a városnak, amely alapján
nyolcszáz kilowattos termelés
felett a nettó profit negyven szá-
zalékát, a számítások szerint har-
minc-negyvenmillió forintot,
míg az alatt huszonöt százalékát,
körülbelül húsz-huszonötmillió
forintot kaphatna az önkormány-
zat. 

A cég pozitív döntés esetén
2008 második felében üzembe is
helyezné a villamos energiát ter-
melõ kanizsai kiserõmûvet –
hangzott el. A kereskedelmi veze-
tõ megjegyezte: a régi lerakóban
már csökkenõben van a keletkezõ
gáz mennyisége, az újban pedig
éppen felfutóban, ezért fontos a
mihamarabbi döntés, hogy mind-
két lerakó gáztermelése haszno-
sulhasson.

A két bizottság közös ülésén
számos kérdést is megfogalmaz-
tak a grémiumok tagjai, amelyek-
re a szakemberek készséggel vá-
laszoltak.  

H.A.
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A KANIZSAI HORVÁTOK EGYESÜLETÉNEK 
2006. ÉVI KÖZHASZNÚ JELENTÉSE

Bevételek:
Támogatás: 1.346.000 Ft
Tagdíj: 4.000 Ft
Egyéb bevétel: 127.000 Ft
Összes bevétel: 1.477.000 Ft
Kiadások:
Cél szerinti felhasználás: 781.000 Ft
Egyéb felhasználás: 657.000 Ft
Költségek összesen: 1.438.000 Ft
Tárgyévi eredmény: 39.000 Ft

Az egyesület az 1%-os adóból nem részesült. Az egyesület 
tisztségviselõi feladatukat társadalmi munkában látják el.

(folytatás a 6. oldalról)
Bizonyítványában példás ma-

gatartás, jeles gyakorlati ismere-
tek és közepes általános tanulmá-
nyi elõmenetel található.

A sírján, a szentpéterúri közte-
metõben az alábbi olvasható: 

„Itt nyugszik Ungor Károly 
Élt 16 évet 
Megsebesült 1956. október 26-án 
Megnyugodva Isten akaratából

meghalt november 1-én.
Örökké gyászolják szeretõ szü-

lei és testvérei”

Kedves Barátaim!
Furcsa, hogy az elmúlt 51 év,

mennyire eltakarta ezeket az ese-
ményeket.

Városunkban büszkék lehe-
tünk arra, hogy 1956 kapcsán
van mibe fogódzkodnunk, van
mire emlékeznünk. A helyi törté-
nések, a DKG dolgozói, a gim-
nazisták, Orbán Nándor, dr.
Lékay Gyula, dr. Paizs Ferenc, a
Csitvári Krónika és sorolhat-
nánk tovább…

Érdekes  és újra felfedezhetõ
momentum volt, hogy az akkori
Irányi Dániel Gimnáziumban
(ma Batthyány gimnázium) egy
nagyszabású gyûjtés és segély-
akció történt a Diákszövetség
összefogásával az újpesti Köny-
ves Kálmán Gimnázium diákjai
számára, akik „a budapesti for-
radalmi események következté-
ben elárvultak, illetõleg ellátat-

lanok lettek.” Így egy osztályra
való budapesti diákot hoztak el
Nagykanizsára az 1956-57-es té-
li szünetben, hogy fájdalmukat
enyhítsék. Közel 10 ezer forint
gyûlt össze 5-10 Ft-jával a gim-
náziumból és a városból erre a
nemes célra. Ez akkoriban bátor
és szép tett volt. 

Egy öreg diák: Kamaszok a
történelem sodrában címû írásá-
ból a következõt olvashatjuk:

„November 4-én a sokkolóan
ránk szakadt csapást nem akartuk
elhinni. Nagy Imre hajnali beszé-
de, majd az írószövetség segítség-
kérése kétségbe ejtett bennünket. 

Nem igaz, hogy így ért véget!
Nem lehet, hogy csak ennyi jutott
nekünk a szabadságból! Kényte-
lenek voltunk megtapasztalni,
hogy a legcsodálatosabb forrada-
lomnak ilyen keserû vége lett.

(folytatás a 8. oldalon)

Bal- és jobboldaliaknak össze
kell fognunk, s a kormány tud-
tára kell adnunk, álljanak félre,
mert ha már segíteni nem akar-
nak, legalább ne ártsanak to-
vább ennek az országnak. Mert
Gyurcsány Ferenc cselekedetei-
vel elárulta a baloldali embere-
ket is, s ez egyre többük elõtt
válik világossá – mondta az 56-
os eseményekre emlékezõ
murakeresztúri ünnepségen Kö-
vér László, a Fidesz-MPSZ or-
szágos választmányának elnöke.   

A politikus a murakeresztúri
’56-os Emlékmûért Polgári Egye-
sület vendégeként látogatott a hor-
vátságban található településre.

Az ünnepségen elõször Pogár
Róbert, a helyi plébános szólt a
megjelentekhez. A fiatal pap az
összefogás jelentõségét hangsú-
lyozta. Kijelentette azt is, az ’56-
os forradalmárok nem valaki el-
len harcoltak, hanem valamiért. 

Ezt követõen Kövér László, a
Fidesz-MPSZ országos választ-
mányának elnöke lépett a mikro-
fonhoz, aki megállapította, hogy
a nemzet ma megint azokkal áll
szemben, akik ellen fél évszázad-
dal ezelõtt is harcolt.

– Az 1989-es ’90-es rendszer-
változtatás sajnos, nem lett az
’56-os forradalom folytatása –
mondta Kövér László. – Ahogy
1945-ben is nagyhatalmi alkuk
lökték Magyarországot a rab

nemzetek közé, úgy szabadságunk
és függetlenségünk korlátokkal jól
körülhatárolható részét is nagy-
hatalmi alkuk adták vissza a rend-
szerváltoztatás hajnalán. Ezek tet-
ték lehetõvé a kommunista rezsim
útmutatói és haszonélvezõi szá-
mára, hogy felelõsségre vonás és
elszámoltatás nélkül mentsék át
hatalmukat egy demokratikusnak
mondott rendszerbe. Ezek tették
lehetõvé, hogy rátegyék a kezüket
az ország gazdasági, igazgatási,
kulturális és médiapozícióinak
döntõ részére. Ezek az emberek
pozícióikat kihasználva szándéko-
san konzerválni akarják a közép-
osztály-nélküli társadalmat, a lent
lévõk nyomorát, hogy a valóságos
hatalmat mindenkor biztosítani
tudják a köreikbõl verbuválódott,
zavaros körülmények között meg-
gazdagodott milliárdosoknak és
klienseik szûk körének.

Kövér László arra emlékeztette
hallgatóságát, hogy a Magyar
Szocialista Párt a rendszerváltás
óta eltelt idõszakban három mi-
niszterelnököt adott az ország-
nak: a karhatalmi különítmény
egy volt tagját, Horn Gyulát, az
szt-tiszt Medgyessy Pétert és a
KISZ-KB egykori magas beosz-
tású funkcionáriusát, Gyurcsány
Ferencet. A politikus úgy véli:
miközben a szocialisták folyama-
tosan szélsõségekkel riogatnak,
aközben következetesen elutasít-
ják, hogy saját soraikat megtisz-

títsák a diktatúrát fegyverrel,
vagy adminisztratív hatalommal
fenntartó, saját népét idegen el-
nyomás alá kényszerítõ, s mind-
ebbõl még hasznot is húzó kolla-
boránsoktól, akik ismét romlásba
döntötték az országot. 

– Az utódpárt miatt az ország
ismét mély erkölcsi, gazdasági és
politikai válságba jutott. S a ma-
gyar nemzet ma is azokkal áll
szemben, akikkel fél évszázada –
szögezte le Kövér László. – A ha-
zugságot, a gátlástalan haszon-
szerzést, az emberek vágyainak,
akaratának és véleményének sem-
mibevételét, a hatalomhoz min-
denáron való ragaszkodást meg-
testesítõ, a demokrácia lényegét
elutasító, köztörvényes bûnök el-
követésétõl sem visszariadó, maf-
fia-szerûen mûködõ szûk klikkel.
A napjainkban vállunkra neheze-
dõ csõdtömeg egyenes következ-
ménye annak, hogy 1956-ban
vérbe fojtották forradalmunkat.
Valójában akkor vette el tõlünk,
mai fiataloktól a jövõnket a Ma-
gyar Szocialista Munkáspárt.
Szüleink, nagyszüleink megnyo-
morítói ma pedig már gyermeke-
ink jövõjét árusítják ki, herdálják
el. Ennek megállításához, 1956
forradalmának befejezéséhez, az
ország mai válságának megoldá-
sához egy új, de az ötven évvel
ezelõttihez hasonlóan széles nem-
zeti összefogás szükséges – hang-
súlyozta Kövér László. 

A Fidesz-MPSZ országos vá-
lasztmányának elnöke beszéde
végén megállapította: a
Gyurcsány-kormány tagjai tette-
ikkel a baloldali gondolkodású
embereket is elárulták. Ezért
mindannyiunknak, jobb- és balol-
daliaknak egyaránt össze kell
fogni, s világosan a kormány tud-
tára kell adni: álljanak félre, s ha
már segíteni nem akarnak, leg-
alább ne ártsanak tovább. 

Kövér László beszéde után a
megemlékezõk elhelyezték koszo-
rúikat, virágaikat a közadakozás-
ból épült emlékmûnél, a Fidesz-
MPSZ nevében Kövér László és
Cseresnyés Péter országgyûlési
képviselõ koszorúzott. 

Horváth Attila

Ma is ’56 árnyaival állunk szemben
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A kórházkápolnától indult a hagyományos fáklyás felvonulás

Közlemény
Az Olajipari Természetbarát Egyesület 

(8800 Nagykanizsa, Ady E. u. 14/c., adószám: 19267096-1-20)
2006. évi SZJA 1% felajánlásából származó bevétele 203.156 Ft

volt. Fenti összeget mûködési költségeink fedezésére használtuk fel.
Egyesületünk ezúton is köszönetét fejezi ki mûködését felajánlásaik-
kal segítõ sporttársaknak és támogató barátoknak. Kérjük továbbra

is segítsék munkánkat.

Olajipari természetbarát Egyesület
Nagykanizsa

Felszolgálót felveszünk!
Szõlõskert Fogadó

Nagykanizsa

Légbõl kapott milliók Több parkolóhely lehet

Régi ügyünk az Olajbányász
Sportelep sorsa, vetette fel Ba-
logh László önkormányzati kép-
viselõ, az OKISB elnöke még a
júliusi közgyûlésen. 

A nyár végén meg is kapta a
választ Marton István polgármes-
tertõl. Az Olajbányász Sporttelep
tulajdonosa az E.ON Zrt., amely-
nek felsõ szintû vezetõivel jelen-
leg is folynak tárgyalások az in-

gatlan hasznosításával kapcsolat-
ban. Több alkalommal közös
helyszíni bejárást is végeztek az
ingatlanon. A tulajdonos képvise-
letében eljáró vezérigazgató ígé-
retet tett arra, hogy egy ingatlan-
forgalmazási szakcég bevonásá-
val ez év végéig elkészítik áraján-
latukat. 

B.E.

Bányászpálya: tárgyalnak

A „Zöld jeles napok” kiemel-
kedõ szerepet játszanak a Zöld
Óvoda címet elnyert Attila Óvoda
életében. Az õszi évszak különö-
sen bõvelkedik a környezettuda-
tos nevelést elõtérbe helyezõ
programokban – mondta Kovács
Jánosné óvodavezetõ. Az Autó-
mentes Világnap programjához
nagycsoportosaink csatlakoztak.

Túl vannk egy papír- és veszélyes
hulladék gyûjtésen, amelyet a Ta-
karítás Világnapja alkalmából
szerveztek.  

Az elmúlt héten hagyományo-
san megrendezett Környezetvé-
delmi Játszódélelõttön egy közös
játékra várták a szülõket és a
nagyszülõket az óvodások nagy
örömére. 

Ovis környezetvédõk
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Sok olyan útszakasz van a
városban, amely nem éppen ar-
ról híres, hogy álomba ringatja
az autósokat, sõt. A Csengery
úti sörgyári iparvágányhoz
kapcsolódó vasúti átjáró azon-
ban valamennyit übereli.

Az átjáró környezetéhez tartozó
aszfaltfelület állapota siralmas,
ezernyi felületi egyenetlenség, kis
buckák, a sínek melletti tekintélyes
méretû hézagok és szintkülönbsé-
gek teszik élvezetessé az áthaladást
az óvatlan autósnak. Úgy tûnik, az
érintett szakasznak nincs gazdája,
bár elvileg a MÁV-hoz tartozik. 

– Fogadóóráimon rendszere-
sen elõkerül a vasúti keresztezõ-
dés problémája – mondta la-
punknak Karádi Ferenc, a terület
önkormányzati képviselõje.  – A
város annyit tehet, hogy felszólít-
ja az illetékeseket, esetünkben a
MÁV-ot, hogy tegye meg a szük-
séges lépéseket a helyreállítás
ügyében. A hivatal dolgozik az
ügyön, már el is küldte a felszólí-
tó levelet. Választ még nem kap-
tunk, de én csak egyetlen választ
tudok elképzelni: a felújítást.

***
A MÁV Kommunikációs Igaz-

gatósága munkatársa arról tájé-

koztatta lapunkat, hogy tudnak az
iparvágány rossz állapotáról, ám
mivel egyelõre alkalmas a közle-
kedésre, nem tervezik a felújítá-
sát. Ennek ellenére, amennyiben
a következõ idõszakban jelentõ-
sen romlana az állapota, megke-
resik az egy-két éven belüli re-
konstrukció forrásait. 

H.A.

Kanizsa – A mi ügyeink 2007. október 25. 9Kanizsa – ‘56 2007. október 25.8

(folytatás a 7. oldalról)
Hosszú idõre megállt az élet,

sztrájkhullám, halottak, letartóz-
tatások híre jött naponta. Az iga-
zi forradalmárok még nem adták
föl. Nem hittek semmilyen ígér-
getésnek. Mi már elcsendesed-
tünk.”

November 7-én délelõtt Nagy-
kanizsán futótûzként terjedt el a
hír, hogy dr. Lékai Gyula ügyvé-
det, a városi Nemzeti Bizottság
elnökét, valamint dr. Paizs Feren-
cet a katonai hatóságok õrizetbe
vették.

A városi szervek megdöbbenés-
sel fogadták a hírt és azonnal
mûködésbe léptek szabadon bo-
csátásuk érdekében, így 12 órai
fogva tartás után szabadlábra ke-
rültek és az alábbi nyilatkozatot
tették:

„Alig egy héttel ezelõtt váro-
sunk lakossága a forradalom lá-
zában égett. Ezt a megmozdulást
azonban olyan jelenségek kísér-
ték, melyek a rendet, a város biz-
tonságát veszélyeztették. Váro-
sunk sorsáért és a forradalom
vívmányainak megtartásáért ag-
gódva, néhány nagykanizsai mér-
sékelt, megfontolt barátunkkal és
a dolgozó nép széles rétegei be-
vonásával elhatároztuk, hogy
közbelépünk. Életre hívtuk Nagy-
kanizsán a Nemzeti Bizottságot,
melynek elsõdleges feladatául a
rend, a fegyelem helyreállítását,
nemkülönben a város élelmezésé-
nek biztosítását és a forradalom
vívmányainak megtartását tûztük
ki… Munkánk nyomán a felzakla-
tott kedélyek némileg megnyu-
godtak, a rend és fegyelem hely-
reállt, a túlzó elemek káros mun-
káját kikapcsoltuk.

Ilyen körülmények között vált
lehetõvé azután, hogy városunk
lakossága és honvédségünk a
szovjet csapatok megérkezésekor

rendben és nyugodtan viselkedett,
és ezzel városunk egész lakossága
megmenekült attól, hogy a város
harci cselekmények színhelyévé
váljék…” 

Tisztelt Ünneplõ Közönség!
A kommunizmus áldozatainak

számbavételére sajnos sehol a vi-
lágon nem rendeztek nürnbergi
pert – de mi,  józan magyarok az
áldozatokat ma is áldozatoknak
és a megtorlást ma is megtorlás-
nak nevezzük. Idézzünk Harkány
László: Orbán Nándor emlékére
címû írásából: 

„1957. Hideg, zord februári
hajnal. A rendõrségi fogda folyo-
sóján egy magányos égõ pislog.
A zárkákban sötétség, de a fog-
lyok virrasztanak. Mozgalmas éj-
szaka van, a gimnázium tantestü-
letének jelentõs hányadát az éj-
szaka „begyûjtötték”.

Csikordul az egyik cella ajtaja,
az õr mutatja új „szállásomat”.
Bezárul mögöttem az ajtó, s ott
állok a zsúfolt helyiségben porig
alázva, a derekamon a kezem,
tartom a nadrágomat, remeg a
lábam. A házkutatás, az elsõ ki-
hallgatás izgalmai kimerítettek.

A négyszemélyes cellában
nyolcan szorongunk. Az elsõ pil-
lanatok ismerkedéssel telnek. A
társak rezignáltan veszik tudomá-
sul, az új fiú érkezését, csak egy
középkorú férfi csendes, bárso-
nyos hangja vigasztal.

Segíthetek? Nincs nagyobb ba-
jod? Összehúzódunk, itt lesz a he-
lyed! – mondja. 

Megismertem a hangját, né-
hány napja személyesen találkoz-
tunk. Akkor is ilyen bölcs, meg-
fontolt volt. Somogyországból jött
kanizsára, barátai unszolására
vállalta a városi nemzetõr-pa-
rancsnokságot. Rendet, törvé-
nyességet, nyugalmat ígért, amit
be is tartott.

S most itt vagyunk.  Csend van.
Új „lakó” már nem érkezik…” 

Kedves Ünneplõ Kanizsaiak!
Sorolhatnánk tovább a vissza-

emlékezéseket, téphetnénk fel a
sebeket. Hosszú és fájdalmas
harc volt ez, pedig a hatalom
mindent megtett azért, hogy októ-
ber 23-át és a szabadságot az
emberek elfeledjék. 

Az elvett szabadságért cserébe
jóléti intézkedések sorozata in-
dult, s míg a szocialista  tábor
többi államában olykor fûtésre és
világításra sem tellett, nálunk
volt trapper farmer, hétvégi telek
és maszekolás. A hatalom –
Faludy György szavaival -  „kol-
bászra cserélte fel a kötelet”. Ám
az igazság igazság marad, ha a
föld mélyére temetik is.   Az igaz-
ság igazság marad akkor is, ha
valaki nem akar tudomást venni
róla. Ezért gyõzött végül 1956!” 

A rendszerváltáskor, Magyar-
ország újjászületésekor beteljese-
dett Márai Sándor versének jós-
lata: „Angyal, vidd meg a hírt az
égbõl, Mindig új élet lesz a vér-
bõl.”

Álljunk ki, hiszen ismerjük a
régiek igazságát: „ha nem állsz
ki semmiért, elesel mindentõl”.

Kedves Barátaim!
’56 örökösei azok, akik lélekben

fiatalok maradnak, ezért nem ké-
nyelmesedhetünk el, nem dõlhe-
tünk hátra, nem mondhatjuk, hogy
elfáradtunk. Nem félemlíthet meg
bennünket semmilyen hatalom.

Ma sem dõlhetünk be álrefor-
moknak, hamis ígéreteknek. Nem
nyugodhatunk bele abba, hogy
majd az unokáinknak jobb
lesz…Én is azt szeretném, amit az
egykori ’56-os kanizsai munkás
mondott a betonkút kávájáról:
„Már nekem is, nekünk is jobb le-
gyen ! Fiatalnak kell maradnunk
szívben – lélekben egyaránt és
akkor nyugodtan mondhatjuk:
Nem félünk a holnaptól, mert lát-
juk a tegnapot.”

Kedves Emlékezõk!
Ha a temetõben Mindenszentek

alkalmából halottainkra emléke-
zünk, és hazafelé menet útba ejt-
jük a „mindenki keresztjét,” ké-
rem, hogy egy szál gyertyával
emlékezzünk Ungor Karcsira és a
többi ártatlan áldozatra.

Marton István, polgármester
ünnepi beszéde elhangzott a He-
vesi Sándor Mûvelõdési Köz-
pont színháztermében, október
23-án.

Kiskanizsán a gyerekek is virággal emlékeztek
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Koszorúzás a kiskanizsai Millenniumi Emlékmûnél

A fagyokig biztosan lehet ta-
lálni gombát, s van olyan faj,
amely még azt követõen is tenyé-
szik. Jól teszi azonban a gyûjtõ,
ha a fogyaszthatósággal kapcso-
latban nem a szomszédra hall-
gat, hanem szerzeményét meg-
mutatja szakembernek.

A Vásárcsarnokban három sort
csak a gombaárusok töltenek meg.
Portékájuk mellett jó esetben ott a
csarnok szakértõje által kiállított
tanúsítvány, amely a laikus vásár-
lónak is biztonságot nyújt.

– Naponta átlagosan ötven-hat-
van ügyfelünk van, aki gombát hoz
bevizsgálásra – mondta lapunknak
Gyöngyösi Csabáné, a Vásárcsar-
nok gombaszakértõje. – Sajnos,
hoznak rossz gombákat is, mond-
juk, a gyilkos galóca nem jellemzõ,
de volt példa arra is az elmúlt
években. A bevizsgált, fogyasztás-
ra alkalmas gombák fajáról,
mennyiségérõl adunk egy igazo-
lást, amit az árusoknak jól látható
helyen, az asztalon kell tartani az
árusítás teljes ideje alatt. A mérge-
zõ gombákat pedig elkobozzuk. 

A szakember a mérgezõ gombák
között említette a nagyon veszélyes
világító tölcsérgombát, a párducga-
lócát, a piruló galócát. Most már
egyébként a fogyasztható õszi
gombák ideje jött el, nagyon ízletes
például a gyûrûs tuskógomba.

Gyöngyösi Csabáné tapasztala-
tai azt mutatják, a gyûjtõk utána-
néznek, hogy a begyûjtött gomba
használható-e, s nagy részük már
megismeri a gyilkos galócát is.

H.A.

Ne 
higgyünk a 
szomszédnak

Nem adják fel a paliniak, a
sztráda mentén élõk továbbra
is ragaszkodnak a zajvédõ fal
megépítéséhez. Állampolgári
bejelentésre a Nyugat-dunántú-
li Környezetvédelmi Természet-
védelmi és Vízügyi Felügyelõ-
ség is vizsgálódik az ügyben. 

Bicsák Miklós képviselõ és segí-
tõi több mint százhúsz aláírást
gyûjtöttek össze azért, hogy Kóka
János gazdasági miniszter segítsé-
gét kérjék az M7-es sztrádaszakasz
és a palini lakott területek közé ko-
rábban tervezett, aztán a tervek
módosítása után valahogy mégis
kimaradt, mintegy hatszáz méteres
zajvédõ fal megépítése ügyében. A
közelben élõk szerint ugyanis már
most is elviselhetetlen az autópá-
lyán dübörgõ kamionok okozta zaj,
ami csak nõni fog, ha megépül az
M7-es még hiányzó, Nagykanizsa-
Balatonkeresztúr közti szakasza, s
a kamionforgalom teljes egészében
ráterelõdik a sztrádára. 

A tiltakozás eddig túl nagy
eredménnyel nem járt, Béni
Gyöngyi, a Nemzeti Infrastruktú-
rafejlesztõ Zrt. szóvivõje koráb-
ban lapunknak azt mondta, zaj-
szint-méréseket végeznek, s ha a
kapott értékek valóban magasab-
bak az elõírtnál, akkor megépül-
het a zajvédõ fal, egyébként nem.
Most érdeklõdésünkre elmondta,
a mérések már be is fejezõdtek,
az adatok értékelése jelenleg is
tart. 

Közben Antalics Dezsõ mér-
nök-tanár is felajánlotta a segítsé-
gét, õ szintén végez méréseket,
díjmentesen, ily módon is szoli-
daritást vállalva az itt élõkkel. 

Sõt, hamarosan a Nyugat-du-
nántúli Környezetvédelmi Ter-
mészetvédelmi és Vízügyi Fel-
ügyelõség is megkezdi a maga
méréseit, ugyanis állampolgári
bejelentésre eljárást indított a
palini zajvédõ fal ügyében. A
panaszos, Szmodics Miklós éj-
szakai nyugalmát jelentõsen

zavarják a kamionok – nem be-
szélve arról az értékcsökkenés-
rõl, ami az eddig csendes he-
lyen, zöldövezetben lévõ in-
gatlanok értékében következik
be. 

– Körülbelül éjjel tizenegy és
hajnali három óra között tudok
csak aludni, mert három óra
után már megindul a forgalom, s
hiába zárom be az ablakokat, hi-
ába engedem le a rolót, lehetet-
len pihenni – mondja a Felsõer-
dõ utcában lakó férfi. – Jön a
por, a zaj, ami jelentõs érték-
csökkenést is okoz az ingatlanja-
inkban, miközben mi kifejezetten
a csend és a nyugalom miatt jöt-
tünk ide lakni. Remélem, hogy a
környezetvédelmi hatóság méré-
sei bebizonyítják felvetéseink jo-
gosságát. 

Bicsák Miklós mindehhez hoz-
zátette, nem riadnak vissza a de-
monstrációtól sem.

Horváth Attila  

Kiharcolják a zajvédõ falat a paliniak

Az elfeledett iparvágány
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Sok olyan útszakasz van a
városban, amely nem éppen ar-
ról híres, hogy álomba ringatja
az autósokat, sõt. A Csengery
úti sörgyári iparvágányhoz
kapcsolódó vasúti átjáró azon-
ban valamennyit übereli.

Az átjáró környezetéhez tartozó
aszfaltfelület állapota siralmas,
ezernyi felületi egyenetlenség, kis
buckák, a sínek melletti tekintélyes
méretû hézagok és szintkülönbsé-
gek teszik élvezetessé az áthaladást
az óvatlan autósnak. Úgy tûnik, az
érintett szakasznak nincs gazdája,
bár elvileg a MÁV-hoz tartozik. 

– Fogadóóráimon rendszere-
sen elõkerül a vasúti keresztezõ-
dés problémája – mondta la-
punknak Karádi Ferenc, a terület
önkormányzati képviselõje.  – A
város annyit tehet, hogy felszólít-
ja az illetékeseket, esetünkben a
MÁV-ot, hogy tegye meg a szük-
séges lépéseket a helyreállítás
ügyében. A hivatal dolgozik az
ügyön, már el is küldte a felszólí-
tó levelet. Választ még nem kap-
tunk, de én csak egyetlen választ
tudok elképzelni: a felújítást.

***
A MÁV Kommunikációs Igaz-

gatósága munkatársa arról tájé-

koztatta lapunkat, hogy tudnak az
iparvágány rossz állapotáról, ám
mivel egyelõre alkalmas a közle-
kedésre, nem tervezik a felújítá-
sát. Ennek ellenére, amennyiben
a következõ idõszakban jelentõ-
sen romlana az állapota, megke-
resik az egy-két éven belüli re-
konstrukció forrásait. 

H.A.

Kanizsa – A mi ügyeink 2007. október 25. 9Kanizsa – ‘56 2007. október 25.8

(folytatás a 7. oldalról)
Hosszú idõre megállt az élet,

sztrájkhullám, halottak, letartóz-
tatások híre jött naponta. Az iga-
zi forradalmárok még nem adták
föl. Nem hittek semmilyen ígér-
getésnek. Mi már elcsendesed-
tünk.”

November 7-én délelõtt Nagy-
kanizsán futótûzként terjedt el a
hír, hogy dr. Lékai Gyula ügyvé-
det, a városi Nemzeti Bizottság
elnökét, valamint dr. Paizs Feren-
cet a katonai hatóságok õrizetbe
vették.

A városi szervek megdöbbenés-
sel fogadták a hírt és azonnal
mûködésbe léptek szabadon bo-
csátásuk érdekében, így 12 órai
fogva tartás után szabadlábra ke-
rültek és az alábbi nyilatkozatot
tették:

„Alig egy héttel ezelõtt váro-
sunk lakossága a forradalom lá-
zában égett. Ezt a megmozdulást
azonban olyan jelenségek kísér-
ték, melyek a rendet, a város biz-
tonságát veszélyeztették. Váro-
sunk sorsáért és a forradalom
vívmányainak megtartásáért ag-
gódva, néhány nagykanizsai mér-
sékelt, megfontolt barátunkkal és
a dolgozó nép széles rétegei be-
vonásával elhatároztuk, hogy
közbelépünk. Életre hívtuk Nagy-
kanizsán a Nemzeti Bizottságot,
melynek elsõdleges feladatául a
rend, a fegyelem helyreállítását,
nemkülönben a város élelmezésé-
nek biztosítását és a forradalom
vívmányainak megtartását tûztük
ki… Munkánk nyomán a felzakla-
tott kedélyek némileg megnyu-
godtak, a rend és fegyelem hely-
reállt, a túlzó elemek káros mun-
káját kikapcsoltuk.

Ilyen körülmények között vált
lehetõvé azután, hogy városunk
lakossága és honvédségünk a
szovjet csapatok megérkezésekor

rendben és nyugodtan viselkedett,
és ezzel városunk egész lakossága
megmenekült attól, hogy a város
harci cselekmények színhelyévé
váljék…” 

Tisztelt Ünneplõ Közönség!
A kommunizmus áldozatainak

számbavételére sajnos sehol a vi-
lágon nem rendeztek nürnbergi
pert – de mi,  józan magyarok az
áldozatokat ma is áldozatoknak
és a megtorlást ma is megtorlás-
nak nevezzük. Idézzünk Harkány
László: Orbán Nándor emlékére
címû írásából: 

„1957. Hideg, zord februári
hajnal. A rendõrségi fogda folyo-
sóján egy magányos égõ pislog.
A zárkákban sötétség, de a fog-
lyok virrasztanak. Mozgalmas éj-
szaka van, a gimnázium tantestü-
letének jelentõs hányadát az éj-
szaka „begyûjtötték”.

Csikordul az egyik cella ajtaja,
az õr mutatja új „szállásomat”.
Bezárul mögöttem az ajtó, s ott
állok a zsúfolt helyiségben porig
alázva, a derekamon a kezem,
tartom a nadrágomat, remeg a
lábam. A házkutatás, az elsõ ki-
hallgatás izgalmai kimerítettek.

A négyszemélyes cellában
nyolcan szorongunk. Az elsõ pil-
lanatok ismerkedéssel telnek. A
társak rezignáltan veszik tudomá-
sul, az új fiú érkezését, csak egy
középkorú férfi csendes, bárso-
nyos hangja vigasztal.

Segíthetek? Nincs nagyobb ba-
jod? Összehúzódunk, itt lesz a he-
lyed! – mondja. 

Megismertem a hangját, né-
hány napja személyesen találkoz-
tunk. Akkor is ilyen bölcs, meg-
fontolt volt. Somogyországból jött
kanizsára, barátai unszolására
vállalta a városi nemzetõr-pa-
rancsnokságot. Rendet, törvé-
nyességet, nyugalmat ígért, amit
be is tartott.

S most itt vagyunk.  Csend van.
Új „lakó” már nem érkezik…” 

Kedves Ünneplõ Kanizsaiak!
Sorolhatnánk tovább a vissza-

emlékezéseket, téphetnénk fel a
sebeket. Hosszú és fájdalmas
harc volt ez, pedig a hatalom
mindent megtett azért, hogy októ-
ber 23-át és a szabadságot az
emberek elfeledjék. 

Az elvett szabadságért cserébe
jóléti intézkedések sorozata in-
dult, s míg a szocialista  tábor
többi államában olykor fûtésre és
világításra sem tellett, nálunk
volt trapper farmer, hétvégi telek
és maszekolás. A hatalom –
Faludy György szavaival -  „kol-
bászra cserélte fel a kötelet”. Ám
az igazság igazság marad, ha a
föld mélyére temetik is.   Az igaz-
ság igazság marad akkor is, ha
valaki nem akar tudomást venni
róla. Ezért gyõzött végül 1956!” 

A rendszerváltáskor, Magyar-
ország újjászületésekor beteljese-
dett Márai Sándor versének jós-
lata: „Angyal, vidd meg a hírt az
égbõl, Mindig új élet lesz a vér-
bõl.”

Álljunk ki, hiszen ismerjük a
régiek igazságát: „ha nem állsz
ki semmiért, elesel mindentõl”.

Kedves Barátaim!
’56 örökösei azok, akik lélekben

fiatalok maradnak, ezért nem ké-
nyelmesedhetünk el, nem dõlhe-
tünk hátra, nem mondhatjuk, hogy
elfáradtunk. Nem félemlíthet meg
bennünket semmilyen hatalom.

Ma sem dõlhetünk be álrefor-
moknak, hamis ígéreteknek. Nem
nyugodhatunk bele abba, hogy
majd az unokáinknak jobb
lesz…Én is azt szeretném, amit az
egykori ’56-os kanizsai munkás
mondott a betonkút kávájáról:
„Már nekem is, nekünk is jobb le-
gyen ! Fiatalnak kell maradnunk
szívben – lélekben egyaránt és
akkor nyugodtan mondhatjuk:
Nem félünk a holnaptól, mert lát-
juk a tegnapot.”

Kedves Emlékezõk!
Ha a temetõben Mindenszentek

alkalmából halottainkra emléke-
zünk, és hazafelé menet útba ejt-
jük a „mindenki keresztjét,” ké-
rem, hogy egy szál gyertyával
emlékezzünk Ungor Karcsira és a
többi ártatlan áldozatra.

Marton István, polgármester
ünnepi beszéde elhangzott a He-
vesi Sándor Mûvelõdési Köz-
pont színháztermében, október
23-án.

Kiskanizsán a gyerekek is virággal emlékeztek
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Koszorúzás a kiskanizsai Millenniumi Emlékmûnél

A fagyokig biztosan lehet ta-
lálni gombát, s van olyan faj,
amely még azt követõen is tenyé-
szik. Jól teszi azonban a gyûjtõ,
ha a fogyaszthatósággal kapcso-
latban nem a szomszédra hall-
gat, hanem szerzeményét meg-
mutatja szakembernek.

A Vásárcsarnokban három sort
csak a gombaárusok töltenek meg.
Portékájuk mellett jó esetben ott a
csarnok szakértõje által kiállított
tanúsítvány, amely a laikus vásár-
lónak is biztonságot nyújt.

– Naponta átlagosan ötven-hat-
van ügyfelünk van, aki gombát hoz
bevizsgálásra – mondta lapunknak
Gyöngyösi Csabáné, a Vásárcsar-
nok gombaszakértõje. – Sajnos,
hoznak rossz gombákat is, mond-
juk, a gyilkos galóca nem jellemzõ,
de volt példa arra is az elmúlt
években. A bevizsgált, fogyasztás-
ra alkalmas gombák fajáról,
mennyiségérõl adunk egy igazo-
lást, amit az árusoknak jól látható
helyen, az asztalon kell tartani az
árusítás teljes ideje alatt. A mérge-
zõ gombákat pedig elkobozzuk. 

A szakember a mérgezõ gombák
között említette a nagyon veszélyes
világító tölcsérgombát, a párducga-
lócát, a piruló galócát. Most már
egyébként a fogyasztható õszi
gombák ideje jött el, nagyon ízletes
például a gyûrûs tuskógomba.

Gyöngyösi Csabáné tapasztala-
tai azt mutatják, a gyûjtõk utána-
néznek, hogy a begyûjtött gomba
használható-e, s nagy részük már
megismeri a gyilkos galócát is.

H.A.

Ne 
higgyünk a 
szomszédnak

Nem adják fel a paliniak, a
sztráda mentén élõk továbbra
is ragaszkodnak a zajvédõ fal
megépítéséhez. Állampolgári
bejelentésre a Nyugat-dunántú-
li Környezetvédelmi Természet-
védelmi és Vízügyi Felügyelõ-
ség is vizsgálódik az ügyben. 

Bicsák Miklós képviselõ és segí-
tõi több mint százhúsz aláírást
gyûjtöttek össze azért, hogy Kóka
János gazdasági miniszter segítsé-
gét kérjék az M7-es sztrádaszakasz
és a palini lakott területek közé ko-
rábban tervezett, aztán a tervek
módosítása után valahogy mégis
kimaradt, mintegy hatszáz méteres
zajvédõ fal megépítése ügyében. A
közelben élõk szerint ugyanis már
most is elviselhetetlen az autópá-
lyán dübörgõ kamionok okozta zaj,
ami csak nõni fog, ha megépül az
M7-es még hiányzó, Nagykanizsa-
Balatonkeresztúr közti szakasza, s
a kamionforgalom teljes egészében
ráterelõdik a sztrádára. 

A tiltakozás eddig túl nagy
eredménnyel nem járt, Béni
Gyöngyi, a Nemzeti Infrastruktú-
rafejlesztõ Zrt. szóvivõje koráb-
ban lapunknak azt mondta, zaj-
szint-méréseket végeznek, s ha a
kapott értékek valóban magasab-
bak az elõírtnál, akkor megépül-
het a zajvédõ fal, egyébként nem.
Most érdeklõdésünkre elmondta,
a mérések már be is fejezõdtek,
az adatok értékelése jelenleg is
tart. 

Közben Antalics Dezsõ mér-
nök-tanár is felajánlotta a segítsé-
gét, õ szintén végez méréseket,
díjmentesen, ily módon is szoli-
daritást vállalva az itt élõkkel. 

Sõt, hamarosan a Nyugat-du-
nántúli Környezetvédelmi Ter-
mészetvédelmi és Vízügyi Fel-
ügyelõség is megkezdi a maga
méréseit, ugyanis állampolgári
bejelentésre eljárást indított a
palini zajvédõ fal ügyében. A
panaszos, Szmodics Miklós éj-
szakai nyugalmát jelentõsen

zavarják a kamionok – nem be-
szélve arról az értékcsökkenés-
rõl, ami az eddig csendes he-
lyen, zöldövezetben lévõ in-
gatlanok értékében következik
be. 

– Körülbelül éjjel tizenegy és
hajnali három óra között tudok
csak aludni, mert három óra
után már megindul a forgalom, s
hiába zárom be az ablakokat, hi-
ába engedem le a rolót, lehetet-
len pihenni – mondja a Felsõer-
dõ utcában lakó férfi. – Jön a
por, a zaj, ami jelentõs érték-
csökkenést is okoz az ingatlanja-
inkban, miközben mi kifejezetten
a csend és a nyugalom miatt jöt-
tünk ide lakni. Remélem, hogy a
környezetvédelmi hatóság méré-
sei bebizonyítják felvetéseink jo-
gosságát. 

Bicsák Miklós mindehhez hoz-
zátette, nem riadnak vissza a de-
monstrációtól sem.

Horváth Attila  

Kiharcolják a zajvédõ falat a paliniak

Az elfeledett iparvágány
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A szeptemberi közgyûlésen
tárgyalták a Berzsenyi utca egy
ingatlanának forgalomképessé
történõ átminõsítésérõl szóló
elõterjesztést. Egy garázshely
kialakítására érkezett kérelem
a Polgármesteri Hivatalba a la-
kóteleprõl – mondta Balogh
László, a terület önkormányzati
képviselõje. A konkrét elõter-
jesztést, amely egyetlen eset
megoldását szolgálhatta volna,
a képviselõ nem támogatta. Az
ügyet szimbolikusnak tartja,
ezért járta körbe a témát.

– A lakótelep egy közel ezerfõs
falu a városban, ahol kevés a ga-
rázs, a parkolóhely, és kicsi a
játszótér. Sõt, régi, korszerûtlen
és balesetveszélyes. Harminc év-
vel ezelõtti állapotot tükröz.
Ezért minden elõrelépés fontos
lenne, de nem a kivételezettek
számára – összegezte Balogh
László –, hanem sokak számára
lehetõséget adó garázskialakítá-
sokkal. Ilyen hely legfeljebb a
Berzsenyi lakótelep északi olda-
lán lehet, mert a belsõ területe-
ken elfogyott a szabad terület. Az
elõterjesztés ugyan nem errõl
szólt, de folyamatban lévõ, és a
jövõ évi költségvetésbe bekerülõ
ügyrõl mindenképp érdemes
beszélni. 

A képviselõ kérésére elindult
egy folyamat, a VIA Kanizsa
Kht. és a Városfejlesztési Osztály
munkatársai bejárták a helyszínt.
Megállapításuk szerint olyan fej-
lesztés történhetne, amely a lakó-
telep északkeleti sarkán a parko-
lóhelyek számát akár hússzal
megnövelné. Ehhez a fejlesztés-
hez a tervek elkészültek. Balogh
László bízik abban, hogy a jövõ
évi költségvetés a megvalósítást
is tartalmazza, hiszen erre a kép-
viselõi kérdésére ígéretet kapott. 

Tárnok Ferenc osztályvezetõ
és Szabó István fõmérnök szemé-
lyes részvételével zajló tárgyalá-
sokon az ügy elindult. 

– A parkolóhelyek száma sajnos
azonban azonban csak úgy nõhet,
ha mellette a játszótér mérete és
minõsége nem csökken, sõt EU-s
szabványnak megfelelõ lesz – egé-
szítette ki a képviselõ. – Ezzel
kapcsolatban azt se feledjük, hogy
a Rozgonyi iskola és a Halis Ist-
ván könyvtár mellett néhány éve
volt egy belvárosi játszótér, amely
megszûnt. Illõ lenne, hogy sok év
után végre helyrehozza a város ezt
a lépését. Ezért minden tõlem tel-
hetõt megteszek. A komplex prob-
léma megoldásában szeretnék
mihamarabb elõrelépést.

B.E.

Összevont ülést tartott a
Pénzügyi és a Városüzemelteté-
si Bizottság.

Az együttes ülés célja az volt,
hogy a bizottságok tagjai meg-
hallgassák a hulladéklerakón ke-
letkezõ gázok hasznosítására pá-
lyázatokat benyújtó cégek bemu-
tatkozóját. Azonban csak a Kip-
szer Energiatechnológiai Zrt., il-
letve partnere, az ENER-G Nat-
ural Power szakemberének tájé-
koztatóját ismerhették meg,
ugyanis a másik cég, a Green
Energy képviselõje nem jelent
meg. Egy levelet küldött maga
helyett, amelyben arra hivatko-
zott, hogy a polgármesteri hivatal
meghívóját késõn kapta meg. 

Az egyetlen magánszemély tu-
lajdonában lévõ ENER-G Natural
Power Manchesterbõl érkezett
kereskedelmi vezetõje a cégcso-
portról elmondta, hogy az számos
leányvállalattal rendelkezik vi-
lágszerte. Az ENER-G összesen
háromszázhetven embert foglal-
koztat, éves árbevétele meghalad-
ja a húszmilliárd forintot. A hazai
partner, a Kipszer tavaly csatla-
kozott hozzájuk 

A beruházás szakmai kérdései-
rõl is szólt a szakember. El-
mondta, egy háromszáz kilowat-
tos kiserõmû rentábilis mûködte-
téséhez óránként kétszáz köbmé-
ternyi, legalább ötven százalékos
metántartalommal bíró gáz szük-
séges. A cég olyan konstrukciót
kínál a városnak, amely alapján
nyolcszáz kilowattos termelés
felett a nettó profit negyven szá-
zalékát, a számítások szerint har-
minc-negyvenmillió forintot,
míg az alatt huszonöt százalékát,
körülbelül húsz-huszonötmillió
forintot kaphatna az önkormány-
zat. 

A cég pozitív döntés esetén
2008 második felében üzembe is
helyezné a villamos energiát ter-
melõ kanizsai kiserõmûvet –
hangzott el. A kereskedelmi veze-
tõ megjegyezte: a régi lerakóban
már csökkenõben van a keletkezõ
gáz mennyisége, az újban pedig
éppen felfutóban, ezért fontos a
mihamarabbi döntés, hogy mind-
két lerakó gáztermelése haszno-
sulhasson.

A két bizottság közös ülésén
számos kérdést is megfogalmaz-
tak a grémiumok tagjai, amelyek-
re a szakemberek készséggel vá-
laszoltak.  

H.A.
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A KANIZSAI HORVÁTOK EGYESÜLETÉNEK 
2006. ÉVI KÖZHASZNÚ JELENTÉSE

Bevételek:
Támogatás: 1.346.000 Ft
Tagdíj: 4.000 Ft
Egyéb bevétel: 127.000 Ft
Összes bevétel: 1.477.000 Ft
Kiadások:
Cél szerinti felhasználás: 781.000 Ft
Egyéb felhasználás: 657.000 Ft
Költségek összesen: 1.438.000 Ft
Tárgyévi eredmény: 39.000 Ft

Az egyesület az 1%-os adóból nem részesült. Az egyesület 
tisztségviselõi feladatukat társadalmi munkában látják el.

(folytatás a 6. oldalról)
Bizonyítványában példás ma-

gatartás, jeles gyakorlati ismere-
tek és közepes általános tanulmá-
nyi elõmenetel található.

A sírján, a szentpéterúri közte-
metõben az alábbi olvasható: 

„Itt nyugszik Ungor Károly 
Élt 16 évet 
Megsebesült 1956. október 26-án 
Megnyugodva Isten akaratából

meghalt november 1-én.
Örökké gyászolják szeretõ szü-

lei és testvérei”

Kedves Barátaim!
Furcsa, hogy az elmúlt 51 év,

mennyire eltakarta ezeket az ese-
ményeket.

Városunkban büszkék lehe-
tünk arra, hogy 1956 kapcsán
van mibe fogódzkodnunk, van
mire emlékeznünk. A helyi törté-
nések, a DKG dolgozói, a gim-
nazisták, Orbán Nándor, dr.
Lékay Gyula, dr. Paizs Ferenc, a
Csitvári Krónika és sorolhat-
nánk tovább…

Érdekes  és újra felfedezhetõ
momentum volt, hogy az akkori
Irányi Dániel Gimnáziumban
(ma Batthyány gimnázium) egy
nagyszabású gyûjtés és segély-
akció történt a Diákszövetség
összefogásával az újpesti Köny-
ves Kálmán Gimnázium diákjai
számára, akik „a budapesti for-
radalmi események következté-
ben elárvultak, illetõleg ellátat-

lanok lettek.” Így egy osztályra
való budapesti diákot hoztak el
Nagykanizsára az 1956-57-es té-
li szünetben, hogy fájdalmukat
enyhítsék. Közel 10 ezer forint
gyûlt össze 5-10 Ft-jával a gim-
náziumból és a városból erre a
nemes célra. Ez akkoriban bátor
és szép tett volt. 

Egy öreg diák: Kamaszok a
történelem sodrában címû írásá-
ból a következõt olvashatjuk:

„November 4-én a sokkolóan
ránk szakadt csapást nem akartuk
elhinni. Nagy Imre hajnali beszé-
de, majd az írószövetség segítség-
kérése kétségbe ejtett bennünket. 

Nem igaz, hogy így ért véget!
Nem lehet, hogy csak ennyi jutott
nekünk a szabadságból! Kényte-
lenek voltunk megtapasztalni,
hogy a legcsodálatosabb forrada-
lomnak ilyen keserû vége lett.

(folytatás a 8. oldalon)

Bal- és jobboldaliaknak össze
kell fognunk, s a kormány tud-
tára kell adnunk, álljanak félre,
mert ha már segíteni nem akar-
nak, legalább ne ártsanak to-
vább ennek az országnak. Mert
Gyurcsány Ferenc cselekedetei-
vel elárulta a baloldali embere-
ket is, s ez egyre többük elõtt
válik világossá – mondta az 56-
os eseményekre emlékezõ
murakeresztúri ünnepségen Kö-
vér László, a Fidesz-MPSZ or-
szágos választmányának elnöke.   

A politikus a murakeresztúri
’56-os Emlékmûért Polgári Egye-
sület vendégeként látogatott a hor-
vátságban található településre.

Az ünnepségen elõször Pogár
Róbert, a helyi plébános szólt a
megjelentekhez. A fiatal pap az
összefogás jelentõségét hangsú-
lyozta. Kijelentette azt is, az ’56-
os forradalmárok nem valaki el-
len harcoltak, hanem valamiért. 

Ezt követõen Kövér László, a
Fidesz-MPSZ országos választ-
mányának elnöke lépett a mikro-
fonhoz, aki megállapította, hogy
a nemzet ma megint azokkal áll
szemben, akik ellen fél évszázad-
dal ezelõtt is harcolt.

– Az 1989-es ’90-es rendszer-
változtatás sajnos, nem lett az
’56-os forradalom folytatása –
mondta Kövér László. – Ahogy
1945-ben is nagyhatalmi alkuk
lökték Magyarországot a rab

nemzetek közé, úgy szabadságunk
és függetlenségünk korlátokkal jól
körülhatárolható részét is nagy-
hatalmi alkuk adták vissza a rend-
szerváltoztatás hajnalán. Ezek tet-
ték lehetõvé a kommunista rezsim
útmutatói és haszonélvezõi szá-
mára, hogy felelõsségre vonás és
elszámoltatás nélkül mentsék át
hatalmukat egy demokratikusnak
mondott rendszerbe. Ezek tették
lehetõvé, hogy rátegyék a kezüket
az ország gazdasági, igazgatási,
kulturális és médiapozícióinak
döntõ részére. Ezek az emberek
pozícióikat kihasználva szándéko-
san konzerválni akarják a közép-
osztály-nélküli társadalmat, a lent
lévõk nyomorát, hogy a valóságos
hatalmat mindenkor biztosítani
tudják a köreikbõl verbuválódott,
zavaros körülmények között meg-
gazdagodott milliárdosoknak és
klienseik szûk körének.

Kövér László arra emlékeztette
hallgatóságát, hogy a Magyar
Szocialista Párt a rendszerváltás
óta eltelt idõszakban három mi-
niszterelnököt adott az ország-
nak: a karhatalmi különítmény
egy volt tagját, Horn Gyulát, az
szt-tiszt Medgyessy Pétert és a
KISZ-KB egykori magas beosz-
tású funkcionáriusát, Gyurcsány
Ferencet. A politikus úgy véli:
miközben a szocialisták folyama-
tosan szélsõségekkel riogatnak,
aközben következetesen elutasít-
ják, hogy saját soraikat megtisz-

títsák a diktatúrát fegyverrel,
vagy adminisztratív hatalommal
fenntartó, saját népét idegen el-
nyomás alá kényszerítõ, s mind-
ebbõl még hasznot is húzó kolla-
boránsoktól, akik ismét romlásba
döntötték az országot. 

– Az utódpárt miatt az ország
ismét mély erkölcsi, gazdasági és
politikai válságba jutott. S a ma-
gyar nemzet ma is azokkal áll
szemben, akikkel fél évszázada –
szögezte le Kövér László. – A ha-
zugságot, a gátlástalan haszon-
szerzést, az emberek vágyainak,
akaratának és véleményének sem-
mibevételét, a hatalomhoz min-
denáron való ragaszkodást meg-
testesítõ, a demokrácia lényegét
elutasító, köztörvényes bûnök el-
követésétõl sem visszariadó, maf-
fia-szerûen mûködõ szûk klikkel.
A napjainkban vállunkra neheze-
dõ csõdtömeg egyenes következ-
ménye annak, hogy 1956-ban
vérbe fojtották forradalmunkat.
Valójában akkor vette el tõlünk,
mai fiataloktól a jövõnket a Ma-
gyar Szocialista Munkáspárt.
Szüleink, nagyszüleink megnyo-
morítói ma pedig már gyermeke-
ink jövõjét árusítják ki, herdálják
el. Ennek megállításához, 1956
forradalmának befejezéséhez, az
ország mai válságának megoldá-
sához egy új, de az ötven évvel
ezelõttihez hasonlóan széles nem-
zeti összefogás szükséges – hang-
súlyozta Kövér László. 

A Fidesz-MPSZ országos vá-
lasztmányának elnöke beszéde
végén megállapította: a
Gyurcsány-kormány tagjai tette-
ikkel a baloldali gondolkodású
embereket is elárulták. Ezért
mindannyiunknak, jobb- és balol-
daliaknak egyaránt össze kell
fogni, s világosan a kormány tud-
tára kell adni: álljanak félre, s ha
már segíteni nem akarnak, leg-
alább ne ártsanak tovább. 

Kövér László beszéde után a
megemlékezõk elhelyezték koszo-
rúikat, virágaikat a közadakozás-
ból épült emlékmûnél, a Fidesz-
MPSZ nevében Kövér László és
Cseresnyés Péter országgyûlési
képviselõ koszorúzott. 

Horváth Attila

Ma is ’56 árnyaival állunk szemben
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A kórházkápolnától indult a hagyományos fáklyás felvonulás

Közlemény
Az Olajipari Természetbarát Egyesület 

(8800 Nagykanizsa, Ady E. u. 14/c., adószám: 19267096-1-20)
2006. évi SZJA 1% felajánlásából származó bevétele 203.156 Ft

volt. Fenti összeget mûködési költségeink fedezésére használtuk fel.
Egyesületünk ezúton is köszönetét fejezi ki mûködését felajánlásaik-
kal segítõ sporttársaknak és támogató barátoknak. Kérjük továbbra

is segítsék munkánkat.

Olajipari természetbarát Egyesület
Nagykanizsa

Felszolgálót felveszünk!
Szõlõskert Fogadó

Nagykanizsa

Légbõl kapott milliók Több parkolóhely lehet

Régi ügyünk az Olajbányász
Sportelep sorsa, vetette fel Ba-
logh László önkormányzati kép-
viselõ, az OKISB elnöke még a
júliusi közgyûlésen. 

A nyár végén meg is kapta a
választ Marton István polgármes-
tertõl. Az Olajbányász Sporttelep
tulajdonosa az E.ON Zrt., amely-
nek felsõ szintû vezetõivel jelen-
leg is folynak tárgyalások az in-

gatlan hasznosításával kapcsolat-
ban. Több alkalommal közös
helyszíni bejárást is végeztek az
ingatlanon. A tulajdonos képvise-
letében eljáró vezérigazgató ígé-
retet tett arra, hogy egy ingatlan-
forgalmazási szakcég bevonásá-
val ez év végéig elkészítik áraján-
latukat. 

B.E.

Bányászpálya: tárgyalnak

A „Zöld jeles napok” kiemel-
kedõ szerepet játszanak a Zöld
Óvoda címet elnyert Attila Óvoda
életében. Az õszi évszak különö-
sen bõvelkedik a környezettuda-
tos nevelést elõtérbe helyezõ
programokban – mondta Kovács
Jánosné óvodavezetõ. Az Autó-
mentes Világnap programjához
nagycsoportosaink csatlakoztak.

Túl vannk egy papír- és veszélyes
hulladék gyûjtésen, amelyet a Ta-
karítás Világnapja alkalmából
szerveztek.  

Az elmúlt héten hagyományo-
san megrendezett Környezetvé-
delmi Játszódélelõttön egy közös
játékra várták a szülõket és a
nagyszülõket az óvodások nagy
örömére. 

Ovis környezetvédõk
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A Honvéd Kaszinóban került
sor a Fehér Bot Nemzetközi
Napja alkalmából a Vakok és
Gyengénlátók Zala Megyei Szer-
vezetének ünnepségére.

– A Nemzetközi Fehér Bot Nap-
ja alkalmából jöttünk össze, hogy
valamit mutassunk magunkból,
megmutassuk, hogy vagyunk,
élünk, és szeretnénk minél telje-
sebb jogú tagjai lenni a társada-
lomnak – mondta köszöntõjében
Kovács Béla, a Vakok és Gyengén-
látók Zala Megyei Szervezete el-
nöke. – Reméljük, hogy az érdek-
védelmünk szempontjából is hasz-
nos a mai nap, ugyanis ez egyre
fontosabb lesz számunkra. Mosta-
nában sok szó esik az akadálymen-
tesítésrõl, ám itt nem csak az épü-
letek fizikai akadálymentesítésérõl
van szó, szükséges a társadalom, a
mindennapi élet könnyebbé tétele
is, gondolok itt például az eszköz-
vásárláshoz nyújtott támogatásra,
illetve a látássérültek munkához
jutásának elõsegítésére.

A Társadalmi Egyesülések Za-
la Megyei Szövetsége elnöke,
Horváth Miklós is köszöntötte a
mintegy félszáz megjelent látás-
sérültet, s utalt arra, a látás jelen-
tõs mértékû károsodása, vagy tel-
jes elvesztése általában további
problémákat hoz magával. Saj-

nos, a házasságok nagy hányada
nem éli túl a traumát, ezért a lá-
tássérültek között gyakori az el-
magányosodás.

Marton István polgármester
beszédében rámutatott: bár szû-
kösek a rendelkezésre álló állami
források, az önkormányzat a ma-
ga részérõl minden tõle telhetõt
megtesz az akadálymentesített in-
tézmények körének szélesítéséért.
A város elsõ embere megjegyez-
te, egyik legfontosabb céljuk,
hogy a ciklus végére megvalósul-
jon a polgármesteri hivatal aka-
dálymentesítése is. Egyúttal biz-
tosította a megyei érdekvédelmi
szervezet elnökét arról, hogy a
polgármesteri keretbõl kisebb-na-
gyobb összegekkel továbbra is tá-
mogatja törekvéseiket. 

A Generációk Nyugdíjas Szer-
vezet megyei elnöke, Bíró László
arról tájékoztatta a jelenlévõket,
hogy Kovács Bélának és párjának
a minap az „Idõsekért” kitüntetõ
címet adományozták. Az elnök
méltatta Kovács Béláné munkáját,
hiszen az adminisztratív munka
komoly terhét õ veszi le férje vál-
láról. Mint mondta, Kovács Béláék
esete is jól példázza, mennyire
fontos, hogy a látását elvesztõ em-
ber társa a bajban is társ maradjon. 

H.A.
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Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Képviselõi fogadóóra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése döntött arról, hogy Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város Szabályozási Tervét és Helyi Építési Szabályzatát
módosítja. A tervezési területet a város azon területei képezik, ahol önkor-
mányzati vagy lakkosági igény merült fel a jelenleg hatályos szabályozó mó-
dosítására. A tervdokumentációt a vonatkozó hatályos jogszabályok elõírása-
ira figyelemmel 2007. november 15-ig közzé tesszük a Polgármesteri Hivatal
fõépítészi Irodájában, ahol munkanapokon megtekinthetõ.

A tervvel kapcsolatos észrevételeiket, javaslataikat a Polgármesteri Hiva-
talba a városi fõépítésznek (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. Fax.: 93/500-735)
címzett levélben jelezhetik.

Szabályozási terv, Helyi Építési Szabályzat

Ügyintézõ: Junger M., szám: 6 /792-16/2007., tárgy: Értesítés építéshatósági
eljárás megindításáról és helyszíni szemle idõpontjáról

Hirdetmény

A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló 2004.
évi CXL. törvény (a továbbiakban: Ket.) 29. § (6) alapján értesítem az érintetteket,
hogy Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Építéshatósági Osztá-
lyára építésügyi hatósági engedély iránti kérelem érkezett, melynek tárgya a Nagy-
kanizsa, Platán sor 1. szám alatti, 2968. hrsz-ú ingatlanon II. ütemben épített épület-
szárnyra vonatkozó használatbavételi engedély iránti kérelem. A Ket. 29. § (7) be-
kezdése értelmében fenti üggyel kapcsolatban az alábbi tájékoztatást adom.

A tervezett létesítmény, tevékenység rövid ismertetése:
A fenti ingatlanon II. ütemben épített és ideiglenes használatbavételi engedély-

lyel rendelkezõ épületszárny végleges használatbavételi engedélye megadását va-
lamint az utólagosan épült kémény használatbavételi engedélye megadását kérel-
mezte az építtetõ.

A kérelemmel érintett ingatlan valamint az érintett ingatlannal közös határvonalú
(telekhatárú) ingatlanok (hatásterület): Nagykanizsa 2968/8. hrsz-ú ingatlan valamint
a 2968/5. hrsz-ú társasházi ingatlan és a 2968/2. hrsz-ú ingatlan.

Az érintettek az ügy irataiba a Polgármesteri Hivatal Építéshatósági Osztályán,
az alábbi helyen és idõpontban tekinthetnek be: Nagykanizsa, Eötvös tér 16. III.
emelet 304. Hétfõ: 8-12, 13-16.30, szerda: 8-12, 13-18, péntek: 8-12. 

Egyben értesítem az érintetteket, hogy a fenti ügyben a Nagykanizsa, Platán sor 1.
szám alatti 2968/8. hrsz-ú ingatlanon 2007. október 30-án (kedden) 10.30-kor helyszí-
ni szemlét tartok. Találkozás: az érintett ingatlan elõtti közterületen.

Kérem a kérelmezõt ill. ingatlantulajdonost, hogy a helyszíni szemle feltételeit a
fenti idõpontban biztosítani szíveskedjen, valamint a kiértesítettek, hogy az eljárás
lefolytatását a szemlén való részvételükkel szíveskedjenek elõsegíteni. Továbbá tá-
jékoztatom az érintetteket, hogy a helyszíni szemlén az érdekelt ügyfelek - sze-
mélyazonosságuk megfelelõ igazolása mellett - részt vehetnek, véleményüket ott
elõadhatják, de megjelenésük nem kötelezõ. Mivel a fenti eljárással érintett ingat-
lannal közvetlenül szomszédos ingatlanokkal rendelkezni jogosultak száma jelentõs,
az eljárás megindításáról az érintetteket a Ket. 29. § (6) bekezdése értelmében hir-
detményi úton értesítjük. A hirdetmény 2007. október 15-tõl kerül kifüggesztésre
Nagykanizsa Megyei Jogú Polgármesteri Hivatala hivatalos hirdetõtábláján.

Jelen eljárás során ügyfélnek minõsülnek:
Kérelmezõ: 
1. ATRYUM Tervezõ és Kivitelezõ Kft. (Nagykanizsa, Király u. 15.) felszámo-

lója VECTIGALIS ZRt. Zalaegerszegi Iroda, Zalaegerszeg, Rákóczi u. 13., 8900
Az érintett ingatlannal rendelkezni jogosultak: Nagykanizsa, Platán sor 1.

szám alatti 2968/8. hrsz-ú ingatlan tulajdonosai részére (kézbesítés hirdetményi
úton)

2. Ingatlankezelési Intézmény, 8800Nagykanizsa, Deák tér 5.
Felelõs mûszaki vezetõ: 3. Réz Gyula István, Nagykanizsa, Honvéd u. 43., 8800 
Érintett szakhatóságok, közmûvek: Az érintett ingatlannal közvetlenül szom-

szédos - a határozattal érintett ingatlannal közös határvonalú (telekhatárú) - ingat-
lanokkal rendelkezni jogosultak: Nagykanizsa, Platán sor 1/A. sz. 2968/5. hrsz-ú
társasházi ingatlan közös képviselõje:

4. Társas-infó Kft., Markotán Tibor, Nagykanizsa, Bajcsy-Zsilinszky u. 14/a.,
8800 (Az egyes tulajdonosok részére a kézbesítés hirdetményi úton történik)
Nagykanizsa, 2968/2. hrsz-ú ingatlan tulajdonosa (kézbesítés hirdetményi úton)

Jelen eljárás során ügyfélnek minõsülnek:
Kérelmezõ:
5.ATRYUM Tervezõ és Kivitelezõ Kft. (Nagykanizsa, Király u. 15.) felszámo-

lója VECTIGALIS ZRt.  8900 Zalaegerszegi Iroda, Zalaegerszeg, Rákóczi u. 13.,
Az érintett ingatlannal rendelkezni jogosultak: Nagykanizsa, Platán sor 1.

szám alatti 2968/6. hrsz-ú ingatlan tulajdonosai részére (kézbesítés hirdetményi
úton)

6. Ingatlankezelési Intézmény, 8800 Nagykanizsa, Deák tér 5., 
Felelõs mûszaki vezetõ: 7. Réz Gyula István, 8800 Nagykanizsa, Honvéd u. 43.,  
Érintett szakhatóságok, közmûvek: Az érintett ingatlannal közvetlenül szom-

szédos - a határozattal érintett ingatlannal közös határvonalú (telekhatárú) - ingat-
lanokkal rendelkezni jogosultak: Nagykanizsa, Platán sor 1/A. sz. 2968/5. hrsz-ú
társasházi ingatlan közös képviselõje:

8.Társas-infó Kft., Markotán Tibor, Nagykanizsa, Bajcsy-Zsilinszky u. 14/a.,
8800 (Az egyes tulajdonosok részére a kézbesítés hirdetményi úton történik)

Nagykanizsa, 2968/2. hrsz-ú ingatlan tulajdonosa (kézbesítés hirdetményi úton)

Hirdetmény

A bajban is társ(folytatás az 5. oldalról)
A Kossuth-nótát, a Klapka-in-

dulót énekelték végig az Ady ut-
cán. Itt-ott jelszavak is elhangzot-
tak, fõként ruszkik haza!

A vasutas házaknál, az aluljáró
mellett felnyitották a sorompókat,
és a tömeg a dombtetõn lévõ ha-
tárõr laktanyához vonult.

A laktanya parancsnoka és a
tisztek a kapuõrség épületének la-
pos tetejérõl biztosították a tünte-
tõket együttérzésükrõl és a tömeg
a katonákat éltetve vonult le a
Csengery utcára, és a Fõ utcán
lekanyarodva visszatért a Szabad-
ság térre. A Himnusz eléneklése
után a tömeg békésen feloszlott.

Ezután fiatal gyári munkások
végigjárták a várost, és minde-
nütt leszedték, leverték a vörös
csillagokat, a kommunista címe-
res táblákat.

Este, a korai sötétedés után

újabb tömeg verõdött össze a
Szabadság téren, és lelkes  közbe-
kiabálásokkal, fel-felcsattanó
tapssal buzdították a munkásokat,
akik a szovjet háborús gyõzelmi
emlékmû tetejérõl próbálták acél
sodronykötelekkel, munkagépek-
kel lehúzatni a szovjet katona be-
tonszobrát. A beton, a vas ellen-
állt a kötélhúzásnak. Valaki köz-
bekiáltotta: Mutasd meg neki az
órádat, majd akkor lejön!

Egy idõsebb ember a betonkút
káváján egyensúlyozva szónokolt.
Azt mondták, hogy majd az uno-
káinknak jobb lesz, én azt aka-
rom, hogy már nekem is jobb le-
gyen! Megtapsolták.

Végre sikerült a magasból le-
rántani a betonszobrot. Ujjongó
kiabálás, tapsvihar követte a si-
keres akciót.”

Hölgyeim és Uraim!
Az elmúlt évben az 50. évfordu-

ló tiszteletére megjelent egy ösz-

szefoglaló mû a Zala Megyei Le-
véltár jóvoltából „A legyõzött
gyõz az elesett él” címmel, amely
a forradalom zalai krónikáját
dolgozza fel. Városunkról a 25-i
történéseket dr. Kerecsényi Edit
fotóiból kísérhetjük végig. Edit
néninek, fényképein az akkori fel-
szabadulást, annak elemi és tiszta
örömét sikerült lencsevégre kap-
nia. Ez sugárzik minden képrõl,
amelyen a tüntetõk arca látható.
Közülük többen itt ülnek, közöt-
tünk. 

Idézzük Gelencsér Gábor: A
Vasember titka címû cikkének
részletét:

„A Petõfi Kör és a Landler
Gimnázium tanári karának lelke-
sedése magával ragadta a muzeo-
lógusnõt, aki hivatását teljesítette
azzal, hogy fényképezõgépével
rögzíteni kívánta a kanizsai ese-
ményeket. A felvételek tanúsága

szerint a gimnázium diákjai és ta-
nárai lelkesen és rendben vonultak
fel az akkori Somogyi Béla úton. A
dél-zalai városban nem volt harc,
a hõn óhajtott változásokat hatá-
rozatban foglalta össze a helyi
nemzeti bizottság. Dr. Kerecsényi
Edit egy filmtekercsen azt a pilla-
natot is megörökítette, amikor a
gépgyár dolgozói az egykori sza-
badság téren álló szovjet katona-
szobrot levágták a talapzatáról és
egy jármûvel elhúzták. Nagy volt a
tülekedés a szobor körül, de a fil-
met dr. Kerecsényi Edit megsem-
misítette, mert tudta, hogy a meg-
torlás idején a munkásoknak ba-
juk lehetne….

A forradalom idején megjelent
újságokat, röplapokat is össze-
gyûjtötte, és a lazsnaki szociális
otthon padlásán rejtette el
Majczen Mária akkori színinö-
vendék segítségével. Ezeknek a
kordokumentumoknak nyomuk

veszett, de a fényképek a nõi fur-
fangnak köszönhetõen fennma-
radtak. Amikor a forradalom el-

bukott, s már a megtorlástól is
tartani lehetett, a leleményes mu-
zeológusnõ a beszédes felvétele-
ket a jól ismert kanizsai Vasem-
ber, múzeumban õrzött elõdjének
a „combjába” rejtette.

Az október 26-i eseményeknél
meg kell állnunk egy pillanatra,
hiszen ahogy Balogh László: A
kanizsai 56-os események 2. ál-
dozata c. cikkében írja: 

Az események kronológiájával
és személyeivel jórészt tisztában
vagyunk, de még ma, 50 év után
is vannak fehér foltok, mert az el-
hallgatások és elhallgattatások
reflexei még  mûködnek.

1956. október 26-án az esti
órákban a tüntetõk egy csoportja
a Magyar Dolgozók Pártja szék-
háza, (az ismertebb nevén „ÁVH-
épület”, Kreiner-villa) elé vonult
és fegyvereket követelt. A karha-
talom ekkor a tömeg közé lõtt. A
sortûzben Skerlák Józsefné életét
vesztette. A lövöldözésnek 14 sé-
rültje volt. Az Új  Zala október
28-i híradása alapján: Kocsis Jó-
zsef, Ungor Károly haslövést ka-

pott, Balázs László tüdõlövést.
Ugyancsak súlyosan sérült 

Tóth Mária, Maros Ferenc,

Horváth Ferenc, Horváth János,
Godina László és Tóth Iván. A
híradás szerint Ungor Károly
„gimnazista” tanuló haslövést
kapott és november elsején bele-
halt sérüléseibe.

Tisztelt Hölgyeim és Uraim!
Szükségét éreztük, hogy méltó

módon megemlékezzünk és név
szerint felsoroljuk az ártatlan ál-
dozatokat azért is, hogy a tények
végre a helyükre kerüljenek.

A cikk szerzõje kötelességének
érezte, hogy utánajárjon, ki is
volt valójában Ungor Károly
„gimnazista tanuló”.

Hamar kiderült, hogy Ungor
Károly szentpéterúri fiatalember
nem gimnáziumba, hanem a helyi
406. számú ipari iskolában 2.
osztályos szobafestõ ipari tanuló
volt.

Barátja, akivel este moziba
ment, s állítólag így keveredett a
lövöldözésbe: Kovács József volt,
aki már meghalt. Szerény, csen-
des, halk szavú fiatalemberként
emlékeznek rá. 

(folytatás a 7. oldalon)
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A koszorúzáson részt vettek a Magyar Gárda kanizsai tagjai is

A zsigmondysok ünnepi mûsora a HSMK-ban

A POFOSZ kanizsai kitüntetettjei
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Tisztelt Hölgyeim, Uraim, ked-
ves Kanizsaiak!

Albert Comus A magyarok vére
címû írásában ezt írta a magyar
forradalom jelentõségérõl: „A le-
gázolt és bilincsbe vert Magyar-
ország többet tett a szabadságért
és igazságért mint bármelyik má-
sik nép az elmúlt 20 esztendõben.
Ahhoz, hogy ezt a történelmi lec-

két megértse a fülét betömõ, sze-
mét eltakaró nyugati társadalom,
sok magyar vérnek kellett elhul-

lania – s ez a vérfolyam  már al-
vad az emlékezetben…

Nyomorúságuk, láncaik és
számûzöttségük ellenére királyi
örökséget hagytak ránk, melyet ki
kell érdemelnünk a szabadságot,
amelyet õk nem nyertek el, de
egyetlen nap alatt visszaadtak ne-
künk.”

Mélyen Tisztelt Emlékezõk!

51 évvel ezelõtt a magyar nép
fellázadt a zsarnokság ellen, s
hazánk legszebb forradalmi ha-

gyományaihoz méltó forradalmá-
val kinyilvánította az emberi jo-
gok, a nemzeti függetlenség és a
demokrácia  iránti elkötelezettsé-
gét.

A magyar 1956 példát adott a
világnak arról, mit tehet egy kis
nép, ha a szabadság és az igaz-
ság ügyét szívügyének tekinti. A
történelmi eseményeket ismerjük
és nem felejtjük! Emlékezzünk
most az áldozatokra, a hõsökre, a
pesti és kanizsai srácokra a har-
coló Budapestre, az egész láng-
ban álló Magyarországra! Emlé-
kezzünk azokra is, akiknek mene-
külniük kellett és azokra, akik itt-
hon maradtak, akiket letartóztat-
tak, megkínoztak, kivégeztek s
azokra is, akiknek életét évtize-
dekre tönkretette az újraéledõ
diktatúra!

Hölgyeim és Uraim!
Azért jöttünk össze, hogy há-

lánkat és köszönetünket kifejezve
közösen hajtsunk fejet a szabad-
ságharc mártírjai és hõsei elõtt.
Ma is itt vannak közöttünk a hite-
les tanúk, a forradalom és a sza-
badságharc résztvevõi. Közülük

sokan velünk együtt ünnepelnek
itt a mûvelõdési központban. Õk
emlékeztetnek minket arra, hogy
nem letûnt idõkrõl beszélünk,
hogy mindez még élõ, eleven va-
lóság.

Kedves Barátaim!
A bevezetõt követõen visszaem-

lékezések,újságcikkek és korhû
dokumentumok alapján idézzük
meg a kanizsai történéseket.

Rózsás János író így emléke-
zett: 

”Október 25-én csütörtökön
kora délután a Dunántúli Kõolaj-
ipari Gépgyár szervezésében
nemzetiszínû zászlók alatt vonul-
tak a város utcáin a különbözõ
munkahelyekrõl az emberek a
Szabadság térre. Az elsõ világhá-
borús  emlékmû környékén gyüle-
kezett az egyre sokasodó tömeg.
A magasra emelt zászlókat tartó
munkások után, rendezett sorok-
ban elindult a tüntetõ menet és
bekanyarodott az Ady Endre ut-
cába. A városháza elõtt megtor-
pant az eleje, és kiabálták: Kitûz-
ni a nemzeti zászlót!

A hivatalsegéd sebtében megje-
lent az erkélyen, de a lobogó kö-
zepén ott volt a vörös csillagos
címer. Fújolni kezdtek az emberek
és a hivatalsegéd zavartan této-
vázott. Kilépett utána a felesége,
ollóval a kezében. Egyszerre fel-
zúgott a tapsvihar. Egy perc alatt
az erkély rácsához erõsítették a
lyukas zászlót, és a menet megin-
dult tovább, de rögtön újra meg-
állt. A tisztiklubon sem volt zász-
ló! A tömeg elözönlötte a posta és
a klub közötti kiszélesedett utcát
és kórusban kiabált zászlóért.
Csak amikor a zászló végre meg-
jelent az épület homlokzatán, ak-
kor hömpölygött tovább az em-
beráradat. 

(folytatás a 6. oldalon)

A Batthyány Lajos Gimnázi-
um és Egészségügyi Szakközép-
iskola diákjai az intézmény ud-
varán emlékeztek meg az 1956-
os forradalomról és szabadság-
harcról.

A megemlékezés elsõ részében
az október 23-ai eseményeket
idézték fel. Ezután összefoglalták
az október 24-e és november 4-e
közötti eseményeket, és bemutat-
ták,  hogy az októberi napok tet-
tei, eseményei milyen hatással
voltak a helyi közösségre, az is-
kola akkori diákjaira. 

– „1957. decemberében újabb
döbbenet következett. Tizenhar-
madikán váratlanul letartóztat-
ták a fiúkollégium kilenc tanuló-
ját, akik valamennyien a IV. A
osztály diákjai voltak. Három
másik társukra néhány nappal
késõbb hasonló sors várt. A kol-
légista fiúk letartóztatásának
okát, a Jókai regénybõl jól is-
mert csittvári krónika mintájára
készült titkos naplóval jelölték
meg. A házkutatás alkalmával
megtalálták a közönséges, négy-

zetrácsos negyvenlapos füzetet,
mely a fiúk titkait õrizte. Kis tör-
ténetek, diákcsínyek, tanárcsúfo-
lók számára indították, de 1956.
októbere más témát kínált. A le-
tartóztatott diákok második cso-
portját a forradalom idején ala-
kult diákszövetség tisztségviselõi
és a tanárvezetõk alkották. Sem
a rendõrségi kihallgatás, sem a
tárgyalás nem szolgált olyan té-
nyekkel, melyek alapján bûnös-
ségük megállapítható lenne.
Mégis hónapokig börtönben tar-

tották õket.” – hangzott az öt-
venegy évvel ezelõtti történet a
mai diákok elõadásában.

A Simon József és Alexa Péter
pedagógusok által rendezett kö-
zel egyórás mûsort követõen az
intézmény diákjai és vezetõi
megkoszorúzták az iskola bejára-
tánál lévõ emléktáblát, mely az
egykori diákok és tanárok bátor
és tettre kész cselekedeteinek ál-
lít emléket. 

Bakonyi Erzsébet
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Nagykanizsa MJV Önkormányzata pályázatot ír ki Nagykanizsán és
kistérségében állandó lakhellyel rendelkezõk, valamint a városból elszárma-
zottak részére a Kanizsai Antológia 6. számában való megjelenésére. 

Pályázat tárgya: Irodalmi, mûvészeti, tudományos, valamint megjelenõ
versek, prózák, grafikák. Pályázati feltételek: Egy pályázó több pályázatot is
beadhat, maximum 6 A/4-es oldal (70 leütés, 45 sor 12-es betûtípussal) ter-
jedelemben. A kéziratokat kinyomtatva, valamint merevlemezen vagy CD-n kell
benyújtani az alábbi címre: Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztály
Halmos Csaba Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. 

A beérkezett pályamûvek bírálatát szakmai bizottság végzi. Kéziratot nem õrzünk
meg, nem küldünk vissza, másodközlésre nem vállalkozunk. A sikeres pálya-
munkák a Kanizsai Antológia 6-os számában a karácsonyi könyvvásár alkalmá-
val jelennek meg. Az alkotók tiszteletdíjban nem, csak tiszteletpéldányokban
részesülnek. A pályázat beadásának határideje: 2007. november 5.

Kanizsa Antológia 6.

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata az Oktatási Minisztériummal
együttmûködve a 2008. évre ezennel kiírja a Bursa Hungarica Felsõoktatási Ön-
kormányzati Ösztöndíjpályázatot felsõoktatási hallgatók számára.

Pályázhatnak:
"A" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan, nappali tagozaton

tanulmányokat folytató felsõoktatási hallgatók részesülhetnek, akik állami felsõok-
tatási intézményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti
megállapodás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagoza-
tos, államilag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, el-
sõ szakirányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfo-
kú szakképzésben vesznek részt.

"B" típusú pályázat esetén: Az ösztöndíjban kizárólag olyan (az adott tanév-
ben utolsó éves, érettségi elõtt álló középiskolás, illetve felsõfokú diplomával nem
rendelkezõ, felsõoktatási intézménybe felvételt még nem nyert, érettségizett) fia-
talok részesülhetnek, akik az adott tanévtõl kezdõdõen állami felsõoktatási intéz-
ményben, illetve az Oktatási Minisztérium és az intézmények közötti megállapo-
dás alapján nem állami felsõoktatási intézményben folyó nappali tagozatos, álla-
milag finanszírozott elsõ alapképzésben, elsõ kiegészítõ alapképzésben, elsõ szak-
irányú továbbképzésben, valamint elsõ akkreditált iskolai rendszerû felsõfokú
szakképzésben kívánnak részt venni. A pályázók közül csak azok részesülhetnek
ösztöndíjban, akik 2008-ban elõször nyernek felvételt felsõoktatási intézménybe
és tanulmányaikat 2008/2009. tanévben ténylegesen megkezdik.

A középiskolai akkreditált iskolarendszerû felsõfokú szakképzésben résztvevõ
tanulók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra. A 51/2007. (III.26.) Kor-
mányrendelet 1. § (2) bekezdése értelmében nem részesülhetnek Bursa támogatás-
ban a rendvédelmi és katonai felsõoktatási intézmények hallgatói. PhD képzésben
résztvevõk nem felelnek meg a pályázati kiírás feltételeinek. Külföldi intézmény-
nyel hallgatói jogviszonyban állók nem jogosultak a Bursa Hungarica ösztöndíjra.

Az ösztöndíj idõtartama: 
"A" típusú pályázat esetén 10 hónap, azaz két egymást követõ tanulmányi félév

(2007/2008. tanév második, illetve a 2008/2009. tanév elsõ féléve). Folyósításának
kezdete: 2008. február. "B" típusú pályázat esetén: 3 x 10 hónap, azaz hat egymást
követõ tanulmányi félév. Folyósításának kezdete a 2008/2009. tanév elsõ féléve.

Az ösztöndíj csak azokban a hónapokban kerül folyósításra, amelyekben a pá-
lyázó beiratkozott, államilag finanszírozott hallgatója a felsõoktatási intézmény-
nek. Az ösztöndíj elbírálása kizárólag a szociális rászorultság alapján, a pályázó
tanulmányi eredményétõl függetlenül történik. A pályázat elbírálása szempontjá-
ból szociálisan rászorult az a pályázó, akinek családjában az együtt lakó család-
tagok egy fõre jutó nettó átlagjövedelme nem haladja meg a mindenkori öregségi
nyugdíjminimum 150 %-át (azaz 40700 forintot). 

A pályázatot a Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztályán írásban, a
hivatalban hozzáférhetõ pályázati ûrlapon és kötelezõ mellékletein, a pályázó által
aláírva, egy példányban kell benyújtani.

A pályázat benyújtási határideje 2007. október 31.
A pályázat eredménye nyilvános: a pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul a

pályázat eredményének, illetõleg a pályázáskor rendelkezésre bocsátott személyes
adatainak az azonosítás célja érdekében szükséges mértékben történõ nyilvános-
ságra hozatalához. A pályázó pályázata benyújtásával hozzájárul ahhoz, hogy a fel-
sõoktatási intézmény tanulmányi jogviszonyáról a Felsõoktatási Pályázatok Irodá-
jának, illetve az önkormányzat(ok)nak tájékoztatást nyújtson.A települési önkor-
mányzat saját maga bírálja el a beérkezett pályázatokat. A települési önkormányzat
az általa támogatásban részesített ösztöndíjasok listáit 2007. december 10-ig az ön-
kormányzat hirdetõtábláján és a helyben szokásos egyéb módon hozza nyilvános-
ságra. A pályázó az elbíráló szerv döntése ellen fellebbezéssel nem élhet.

A Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkormányzati Ösztöndíjról bõvebb felvilá-
gosítás kapható Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Mûvelõ-
dési és Sportosztályán (Erzsébet tér 7. II. emelet 9. ajtó)

Bursa Hungarica

Értesítem a Tisztelt Lakosságot, hogy 2007. október 15-20. között végzik
Zala megyében a rókák veszettség ellen történõ orális immunizálását. Jogkö-
römnél fogva a rókák veszettség elleni immunizálásáról szóló 13/2002. (I.
30.) FVM rendelet 4. § (1) bekezdése alapján kör/jegyzõség területén 2007.
október 15-tõl november 04-ig ebzárlatot, legeltetési tilalmat, valamint az
egyéb intézkedéseket rendelem el, melyet a mellékelt "Felhívás" tartalmaz.
Egyben az 2005. évi CLXXVI. törvény az Állategészségügyrõl 43. §. (1) be-
kezdés alapján a fenti idõszakban kötelesek gondoskodni a kóbor ebek befo-
gásáról. További tájékoztatás kérhetõ a Polgármesteri Hivatal Közigazgatási
Osztályán, Pásztor Lajos ügyintézõnél a 93/500-859-es telefonszámon. 

Dr. Tóth Géza, kerületi hatósági fõállatorvos
Melléklet a 13/2002. (I. 30.) FVM rendelethez
Felhívás a lakossághoz a veszettség elleni védekezésrõl

1. A veszettség gyógyíthatatlan, embernél, állatnál egyaránt halálos kimenetelû
betegség. 2. A betegség legfõbb terjesztõje a róka. 3. A védekezés leghatékonyabb,
legkorszerûbb módszerét - a rókák veszettség elleni vakcinázását - Európában évek
óta sikerrel alkalmazzák. 1992 októberében hazánkban is megkezdõdött a rókák vak-
cinázása. Elsõ alkalommal a nyugati határövezetben, az osztrák határtól számított kb.
25-30 km-es sávban került kihelyezésre a csalétek-vakcina. 4. A vakcinát tartalmazó
fólia kapszulát az ember számára bûzös, de a rókák által kedvelt ízû és szagú csalétek-
be rejtik, amely gyufásdoboz alakú és nagyságú, szürkésbarna színû. A róka, miköz-
ben megeszi a csalétket, szétrágja a kapszulát is, így a vakcina bejut a szervezetébe. 
5. A csalétek kihelyezése kis magasságból, repülõgéprõl történik. 6. A csalétekbe he-
lyezett vakcina emberre, állatra ártalmatlan, VESZÉLYT NEM JELENT. A kihelye-
zett csalétekhez ennek ellenére NEM SZABAD HOZZÁNYÚLNI! Semmi esetre sem
szabad felvágni vagy széttörni, mert a vakcina vírus a bõrbe, szájba, szembe, orrba,
sebbe kerülhet. Amennyiben ez mégis megtörténik az alábbi biztonsági elõírásokat
kell alkalmazni: a.) ha a vakcina ép bõrfelületre kerül, elegendõ a jódtartalmú: fertõtle-
nítõszerrel vagy ennek hiányában 70%-os alkohollal történõ lemosás. Mindkettõ be-
szerezhetõ a gyógyszertárban. A jódtartalmú fertõtlenítõszer használata során keletke-
zett barnás folt szappanos lemosással eltávolítható. Ilyen jellegû érintkezés esetén vé-
dõoltásra nincs szükség; b.) ha az oltóanyag friss sebbe vagy nyálkahártyára kerül, ha-
ladéktalanul: ORVOSHOZ KELL FORDULNI! 7. A helyi vakcinázási kampány
megkezdésétõl számított 14 napig az ebeket megkötve vagy zárva kell tartani (ebzár-
lat), és csak pórázon szabad közterületre vinni. A jelzett idõszak alatt a kezelt területen
TILOS A LEGELTETÉS! Ezek a korlátozó intézkedések elsõsorban a vakcinázás ha-
tékonyságát segítik azzal, hogy a kóborló ebek vagy legelõ állatok ne vehessék fel a
rókák számára kihelyezett csalétket. 8. Aki a vakcinázott területen elhullott vadon
élõ vagy háziállatot talál, a tetemet   hagyja érintetlenül és haladéktalanul ÉRTESÍTSE
A LEGKÖZELEBBI ÁLLATORVOST, A HELYI ÖNKORMÁNYZATOT vagy VA-
DÁSZTÁRSASÁGOT. 9. Kérjük a fentiekrõl gyermekét is tájékoztassa. 10. To-
vábbi felvilágosítással az Önök körzetében élõ állatorvosok és orvosok szolgálnak. 
11. A HELYI VAKCINÁZÁSI KAMPÁNY IDÕPONTJA: 2007. október 15-tõl
november 04-ig tart. 

Ebzárlat, legeltetési tilalom

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése pályázatot hirdet a jegyzõi mun-
kakör betöltésére

A munkakör betöltésére a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. tör-
vény, valamint a köztisztviselõk jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény (Ktv.)
alapján kerül sor.  A kinevezés teljes munkaidõben, határozatlan idõre szól, hat hó-
nap próbaidõ kikötésével. A kinevezés és az illetmény megállapítása a Ktv. szerint
történik. A munkakör 2008. január 1. naptól tölthetõ be.

Pályázati feltételek: magyar állampolgárság, büntetlen elõélet,  igazgatás-szer-
vezõi vagy állam- és jogtudományi doktori képesítés, vagy okleveles közigazgatá-
si menedzser szakképesítés, jogi vagy közigazgatási szakvizsga,  legalább kétéves
közigazgatási gyakorlat.

A pályázathoz csatolni kell: részletes szakmai önéletrajzot, iskolai végzettséget
igazoló okiratok másolatát (eredeti példányokat a pályázó a személyes kapcsolat-
felvételkor köteles bemutatni), három hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyít-
ványt, a szakmai gyakorlat hivatalos igazolását, a pályázónak a munkakör betölté-
sével kapcsolatos szakmai, vezetési elképzeléseit.

A pályázatokat Marton István polgármesternek címezve (Nagykanizsa Me-
gyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.)
kell benyújtani. A pályázatok beérkezésének határideje: 2007. október 31.
12.00 óra. A pályáztató a döntést megelõzõen – külsõs szakértõ közremûködé-
sével – vezetõi képességfelmérést szervez, amelyen a pályázók részvétele ön-
kéntes. A beérkezett érvényes pályázatokat az Ügyrendi, Jogi és Közrendi Bi-
zottság a pályázók meghallgatása után véleményezi, és a polgármester terjeszti
a közgyûlés elé.  A pályázatok elbírálásának határideje a beérkezési határidõ le-
jártát követõ elsõ közgyûlés.

A pályázattal kapcsolatban további felvilágosítás kérhetõ a 93/500-701 vagy
500-705 telefonszámon. 

Pályázat jegyzõi munkakörre

Batthyánysok ‘56-os megemlékezése
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Az igazság mindig igazság marad
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Az 1956. október 23. esemé-
nyeire való emlékezés évrõl-évre
szimpla kronológiává, egyfajta
helyi leltárrá silányul, melynek
során újra, meg újra felidézzük e
nap kanizsai vonatkozású történé-
seit. Azt, hogy 26-án az esti órák-
ban tüntetõk egy csoportja a Ma-
gyar Dolgozók Pártja székháza
(ÁVH-székház) elé vonult és
fegyvereket követelt. A pánikba
esett karhatalom ekkor a tömeg
közé lõtt. Minden évben felidéz-
zük, hogy a rémülettõl ropogó
sortûzben egy asszony, Skerlák
Józsefné életét vesztette. Ha a tör-
ténetíró alapos, néha arról is szó
esik, hogy a lövöldözésnek
tovább tizennégy sérültje volt. Az
1956. október 28-án megjelenõ
Új Zala címû újság híradása azon-
ban nem csak egy halálos áldozat-
ról tudósít. A cikk szerint Ungor
Károly „gimnazista” tanuló haslö-
vést kapott és néhány nappal ké-

sõbb, november 1-jén szintén be-
lehalt sérüléseibe.

Ahogy Marton István polgár-
mester is utalt rá ünnepi beszédé-
ben: a „csendes, szerény” fiatal-
ember valahogy a feledés homá-
lyába merült, pedig õ is a kommu-
nista rezsim áldozata volt. Utóbb
az is kiderült, hogy Ungor Károly
„gimnazista” nem az Irányi Gim-
náziumban tanult, hanem az M. T.
H. 406. számú Helyiipari Iskolá-
ban, a mai Zsigmondy-Széchenyi
Szakképzõ Iskola elõdjében. 

Ez a halk szavú fiatalember
szerencsétlenségére éppen a mo-
ziba igyekezett egyik barátjával,
amikor kitört a lövöldözés. A fiú,
aki rossz idõben volt rossz he-
lyen, halálos haslövést kapott.
Nem volt tehát forradalmár, nem
akarta megdönteni a rendszert, ta-
lán csak egy jó filmet szeretett
volna megnézni ezen a délutánon. 

A Károlyi-kertben, a mai ’56-
os Emlékkertben egy kósza lövés
vetett véget Ungor Károly filmjé-
nek – amelyben azonban õ volt a
fõszereplõ. Ungor Károly ma a
szentpéterúri temetõben nyugszik.
Rokona már nem él a faluban.

Rejtély, hogy mi, kanizsaiak
eddig miért feledkeztünk meg a
szabadságharc és forradalom má-
sodik nagykanizsai áldozatáról. 

Ötven évig csend fedte Ungor
Károly halálát. Éppen itt az ideje,
hogy az õ neve is elhangozzék
akkor, amikor megemlékezünk a
kommunizmus áldozatairól. 

Róla is szóljunk néhány jó
szót, akinek a halála éppen olyan
csendes volt, mint az élete. 

Horváth Attila 
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Horoszkóp

Legyen kitartása a karrierje és a pénz-
ügyei terén. Ha jól taktikázik, meg tudja
oldani régóta húzódó problémáját is. Ér-
zelmi életében nyugodt napokra számít-
hat. Ha még magányos, ismerkedjen!

Megújuló gondolkodásmódja elõsegíthe-
ti boldogulását, és anyagi ügyei is rende-
zõdhetnek. Magánéletében fontossá vál-
nak az érzelmek, egy kis odafigyeléssel
harmonikus idõszakra számíthat. 

Bármibe belekezd, könnyen sikereket ér-
het el, éppen ezért itt az ideje régi álmai
megvalósításának. Érzelmi életében még
számos kellemes változást hozhat az ok-
tóber.

Kedvezõ fordulatokra számíthat a mun-
kája terén. Ne kapkodja el a feladatát, ne
szórja szét feleslegesen energiáját, és
mozogjon, sportoljon többet. Párkapcso-
latában is elõrelépés történhet.

Az anyagi biztonság kérdése elõtérbe
kerülhet ezekben a napokban. Ennek el-
lenére ne hajszolja túl magát, pihenjen
többet. Érzelmi életében változatos, iz-
galmas napokra számíthat. 

Szerencsésnek érezheti magát, hiszen
több kellemetlen helyzetbõl gyõztesen
kerülhet ki. Érzelmi életét a kiegyensú-
lyozottság jellemzi, viharokra nem kell
számítania.

Megsokasodnak elvégzendõ feladatai.
Mindezek ellenére figyeljen a váratlan lehe-
tõségekre, mert pozitív irányban befolyásol-
hatják anyagi helyzetét. Ha még keresi az
igazit, ne a külsõségek alapján ítéljen.

Tele van tenni akarással, csak sokszor
nem tudja, merre vegye az irányt. Ma-
gánéletében szinte folyamatosan alakul-
hatnak ki konfliktusok. Ha a realitások
talaján áll, mindezeket elkerülheti. 

A bolygók kellemetlen hatásának kö-
szönhetõen ingerülten, kapkodva végzi
feladatait. A fontos dolgokkal érdemes
várnia néhány napot. Az érzelmek terén
kedvezõ napokra számíthat.

Céltudatosság jellemzi ezekben a napok-
ban. Ne blokkoljon le, tartsa ezt a formá-
ját. A szerelem terén használja ki a Vé-
nusz támogatását, meglesz az esélye a
viszonzásra. 

Együttmûködési készséggel és mások
segítségével sikereket érhet el anyagi té-
ren. Érzelmi életében romantikus napok-
ra számíthat, könnyedén megvalósíthat-
ják közös terveiket. 

A munka és pénzügyek terén kedvezõ
napok elõtt áll. A cél érdekében érdemes
lenne jól kihasználnia kreativitását. A
párjával beszélgessen, sétáljon többet, és
elkerülheti a hangulatingadozásokat.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Egy szerény, csendes, 
elfeledett fiatalember

A kiskanizsai Millenniumi
Emlékmûnél és a helyi általá-
nos iskolában is megemlékez-
tek 1956. mártírjairól. Utóbbi-
ban az intézmény tanulói adtak
mûsort, míg az elõbbinél az
emlékezés virágait, koszorúit
helyezték el a pártok, civil
szervezetek képviselõi, Silló
Zsolt iskolaigazgató és az in-
tézmény tanulói. Az önkor-
mányzat nevében Cseresnyés
Péter alpolgármester koszorú-
zott. 

Kiskanizsán 
is emlékeztek

– Az igazság, igazság marad
akkor is, ha a föld mélyére rejtik
– mondta 1956 eseményeire
emlékezõ ünnepi beszédében
Marton István polgármester. –
Habár a kommunizmus áldozatai
miatt nem történt a nürnbergi
perhez hasonló felelõsségre vo-
nás, nekünk mégis tudnunk kell,
az áldozatok valóban áldozatok
voltak, a megtorlás pedig valódi
megtorlás.  

Az 1956-os forradalom és sza-
badságharc 51. és a köztársaság
kikiáltásának 18. évfordulójának
városi ünnepsége október hu-
szonharmadikán reggel kilenc
órakor ünnepélyes zászlófelvo-
nással vette kezdetét a Deák té-
ren, ahol az Olajbányász Fúvós-
zenekar adott térzenét. A zászló-
felvonásra megérkeztek a Magyar
Gárda nagykanizsai tagjai is. In-
nen az ’56-os Emlékkertbe vo-
nultak az ünneplõk, akik elhe-
lyezték az emlékezés koszorúit és
virágait a Taubert László által ké-
szített emlékmûnél, valamint a
nagykanizsai áldozatok emlékére
állított kopjafánál és Orbán Nán-
dor, városi nemzetõr-parancsnok
emléktáblájánál.

Az ünnepi program a Hevesi
Sándor Mûvelõdési Központban
folytatódott, ahol Marton István
polgármester mondott beszédet. A
város elsõ embere felidézte az öt-
venegy évvel ezelõtti nagykanizsai
történéseket, s megállapította, a
kordokumentumok, a könyvek, a
cikkek és a szemtanúk emlékezete
szerint városunkban is voltak
olyan események, amelyekre büsz-
kék lehetünk, s fogódzót jelenthet-
nek a ma emberének is. Utalt arra,
hogy a kanizsai történéseknek nem
csak Skerlák Józsefné esett áldoza-
tul, hanem egy fiatal ipari iskolai
tanuló, Ungor Károly is, akirõl
azonban valahogy megfeledkezett
az elmúlt ötven év történetírása.
Arra szólította fel a jelenlévõket,
hogy (habár ez nem pótolhatja az
elmúlt ötven év hallgatását) ha
Mindenszentekkor kimennek a te-
metõbe, gyújtsanak egy szál gyer-
tyát valamennyi áldozat, köztük
Ungor Károly emlékére is. 

– A kommunizmus áldozatainak
számbavételére sajnos, sehol a vi-

lágon nem rendeztek nürnbergi
pereket, de mi, józan magyarok, az
áldozatokat ma is áldozatoknak, a
megtorlást ma is megtorlásnak ne-
vezzük – hangsúlyozta Marton Ist-
ván polgármester. – Az igazság,
igazság marad, ha a föld mélyére
temetjük is. Az igazság, igazság
marad akkor is, ha valaki nem
akar tudomást venni róla – utalt a
polgármester arra, hogy a vérbe-
fojtott forradalom után az állam-
párt viszonylagos jóléttel vette
meg a nemzet nyugalmát, Faludy
György szavaival élve: kolbászra
cserélte a kötelet. Ám a nemzet
nem felejtett, s 1956 céljai a rend-
szerváltáskor szökkentek szárba. 

Az ünnepségen a Politikai Fog-
lyok Országos Szövetsége nagyka-
nizsai elnöke, Nagy Ottó elismeré-
seket adott át a forradalom eszmei-
ségének megõrzéséért. A Hazáért
Érdemkereszt Arany fokozatát ve-
hette át Rózsás János író, volt
Gulag-rab, 1956-os emlékplakettet
vehetett át vitéz Bartal György
András, a POFOSZ elnökhelyette-
se, Miha Tamásné, a Rozgonyi
Polgári Kör elnöke, valamint Hor-
váth Jánosné, az Együtt
Kiskanizsáért Egyesület elnöke.

Ezt követõen a Zsigmondy Vil-
mos és Széchenyi István Szak-
képzõ Iskola diákjai adtak emlék-
mûsort az 1956-os forradalom és
szabadságharc áldozatai tisztele-
tére, az összeállítást Dr. Geren-
csérné Farkas Mária rendezte.

Délután szintén a HSMK-ban
Nagy Gáspár Kossuth-díjas köl-
tõ emlékére városi középiskolai
versmondó versenyt rendeztek,
a kanizsai megemlékezések pe-
dig este ugyanitt Pitti Katalin
operaénekes önálló estjével zá-
rultak.

Ezt megelõzõen azonban sor
került a hagyományos fáklyás
felvonulásra, bár a szakadó esõ
gyakran eloltotta a fáklyákat. A
kórház-kápolnánál Fliszár Károly
esperes-plébános indította útjára
az emlékezõket, aki azt hangsú-
lyozta, jövõnk érdekében rendkí-
vül fontos, hogy félelem nélkül
éljünk, s a forradalommal kap-
csolatban szerzett ismereteinket
átadjuk az utókornak. 

H.A.

Az igazságot 
nem lehet elrejteni
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Állás 

Belvárosban 800 m2-es építési
terület eladó. Érd.: 30/227-3294
(6040K)

Platánsoron kétszobás, II.
emeleti, szép állapotú lakás eladó.
Érd.: 30/448-6072 (6086K)

Nagykanizsán, nyugodt kör-
nyezetben 87+25 m2-es lakás
beépíthetõ tetõtérrel, kerttel,
garázzsal, pincével, teljesen
felújítottan eladó azonnali be-
költözéssel. Kisebb lakást be-
számítok. Érd.: 20/9616-404
(6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt
tetõtéri, azonnal beköltözhetõ, új,
46 m2-es + galériás, turbókazános,
kétszobás lakás 9,99 millióért el-
adó, akár önrész nélkül is. Érd.:
30/901-9013 (6078K)

Nagybakónakon kétszobás
családi ház nagy telekkel eladó. 
Érd.: 20 óra után a 93/315-559
(6099K)

Nk-án Csengery u. elején 57
m2-es, 2,5 szobás, jó állapotú, III.
emeleti lakás 9,5 millió Ft-ért el-
adó. Érd.: 30/348-9669 (6100K)

Szép természeti környezetben,
kicsi szõlõbirtok olcsón eladó.
Érd.: 20 óra után a 93/315-559-es
telefonszámon. (6101K)

Városkapu krt-on garázs bér-
leti joga átadó. Tel.: 30/385-1088
(6104K)

Borsfán (a bázakerettyei,
letenyei strandfürdõhöz közel)
100 m2-es családi ház akácossal,
kis kerttel eladó. Nagykanizsai la-

káscsere érdekel. Irányár: 3,9
MFt. Érd.: 06-30-650-8534, este:
93-329-544 (6108K)

Három éves Opel Agila 22
ezer km-rel,  haláleset miatt el-
adó. Érd.: 93-315-526 (6109K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakor-
lattal rendelkezõ felszolgáló höl-
gyet vagy felszolgálót éves állás-
ra felveszünk. Érd.: 20/482-4545
(6079K)

Új állapotú, 170 literes prés el-
adó. Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Könyvek, festmények, porcelá-
nok, egyéb berendezési tárgyak
készpénzes felvásárlása! Nagyka-
nizsa, tel.: 30/332-8422 (6105K)

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regi-
onális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:
karosszéria lakatos szakirányú 160.000 Ft
autóvillamossági szerelõ szakirányú 150.000 Ft
lakatos szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
CNC gépkezelõ szakirányú 100.000 – 150.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
minõsített hegesztõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
gázszerelõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
ács-állványozó szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
vagyonõr szakirányú 65.500 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
jövedéki ügyintézõ szakirányú 65.500 Ft
cipõbolti eladó szakirányú 65.500 Ft
ápoló szakirányú 150.000 Ft
varró                                       szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft
pék                                          szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft
földmérõ technikus szakirányú 90.000 – 150.000 FT

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–szerda: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–13.00 óra

Tavaly ilyenkor avattuk a Bat-
thyány Gimnázium bejáratánál a
forradalomban részt vállaló diá-
kokra emlékeztetõ bronztáblát

A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány a következõ ötvenhatos
táblát október 30-án, kedden
17.30-kor a Vasemberház hom-
lokzatán avatja. Ünnepi beszé-
det Cseresnyés Péter alpolgár-
mester mond.  A Polgári Ma-
gyarországért Alapítvány segít-
ségének köszönhetõ tábla az
akkori Szabadság tér – micsoda
kigúnyolása ez a szónak! – kö-
zepén állt szovjet katonaszobor
ledöntõire emlékezik.

Felszabadúlás – gazdag nyel-
vünk keserû humorral így fog-
lalta össze, ami 1945-ben Ma-
gyarországgal történt. Költõib-
ben: „Két éjszaka hajnal nélkül”
– Európa boldogtalanabbik felé-
nek Jalta után ez a sors jutott. 

Tisztelettel nézünk föl elõde-
inkre – különösen a gépgyáriak-
ra –, akik a független Magyaror-
szágért, a szovjet csapatok kivo-
násáért tüntettek 1956. október
25-én. Bár eltiport követelésük
csak 35 év múlva teljesült, kiál-
lásuk mégis erõt és fényt adott a
reményvesztett idõkben.  

„Eleget tûrtünk !” – volt jel-
szavuk. Az akkori kanizsaiak
eltökéltsége, bele nem törõdése
ragyogó példa a maiaknak is. 

Tudósítónktól
Ismeretes, hogy Nagykanizsa

dolgozóinak békés, nemzeti ér-
zelmû tüntetése elszabadult indu-
latok következtében véres ese-
ménybe torkollt pénteken este.

A nap délelõttjén még senki
sem sejtette volna ezt. A város
minden üzemének dolgozói im-
pozáns tömegben és megnyerõ
fegyelemmel vonultak nemzeti-
színû zászlók alatt az utcán.

Kiálltak követeléseik mellett,
felszabadult érzelmekkel énekel-
ték a magyar nemzet dalait. Igaz,
ebben a tömegben is fellelhetõk
voltak a gõzösfejûek, de ez a tö-
meg a Dózsa György laktanyától
még fegyelmezetten vonult el mi-
után keblére emelte katona fiait.
A baj akkor kezdõdött, amikor a
délutáni órákban a dolgozók nagy
részének hazaszállingózása után a
megmaradottakon eluralkodott a
meggondolatlan, hübelebalázs
magatartás.

Budapestre akart menni az ifjú-
ság egy része, hogy élelmiszert
vigyen Budapest lakosságának és
a harcolóknak. Ám valaki, vagy
valakik feldobtak egy új jelszót: –
Vigyünk fegyvert Budapestnek!

Ekkor elszabadultak a vad ösz-
tönök.

A városi tanács, hogy levezesse
az indulatokat, húst és élelmiszert
utalt ki a követelõdzõén fellépõ
tömegnek. A tömeg egy része a
laktanyához vonult, ahol fegyve-

reket követelt. Benyomultak a
laktanyába. A karhatalom, Öve-
ges József õrnaggyal végtelen
nyugalommal bánt a követelõd-
zõkkel, de természetesen fegyvert
nem adtak. Kemény fellépéssel
sikerült eltávolítani a laktanyából
a csoportokat.

Körülbelül ebben az idõpont-
ban bent a városban egy lövéstõl
Skerlágh Józsefné 52 éves nagy-
kanizsai asszony a mozi bejáratá-
nál összeesett és pár percen belül
meghalt. A tömeg a pártbizottsá-
gon székelõ katonai csoportot
okolta az asszony haláláért. Fel-
lángoltak az indulatok. Fegyvert
követeltek minden áron, hogy tá-
madást indítsanak a pártbizottság
épülete ellen. Pár percen belül
páncélosok jelentek meg a pártbi-
zottság elõtt, illetve a város utcá-
in. Ekkor már egyre másra lehe-
tett hallani a lövések zaját. Cso-
port rohanta meg a honvédségi lõ-
szerraktárt, lõtték a harckocsikat.
A karhatalom természetesen min-
denütt ellenállt. Az eredmény 14
sebesülés, ebbõl egy halálos,
Skerlágh Józsefné, három súlyos
és életveszélyes: Kocsis József,
Unger Károly 16 éves nagykani-
zsai lakos haslövést kapott, Ba-
lázs László 15 éves szombathelyi
lakos tüdõlövést kapott. Súlyosan,
de nem életveszélyesen sérült
meg Tóth Mária 19 éves és Marcs
Ferenc 34 éves nagykanizsai la-
kos, akiket a tömeg valószínûleg

békéltetõ magatartásuk miatt sú-
lyosan bántalmazott. Ugyancsak
súlyosan, de nem életveszélyesen
sérült Horváth Ferenc 57 éves
nagykanizsai és Korotki István 28
éves sormási lakos.

Könnyebb sérülést szenvedett:
Ács István 21 éves galamboki la-
kos, akit a tömeg késelt meg.
Ugyancsak könnyebben sérült
Samu György 16 éves, Mocsári
Ferenc 15 éves, Horváth János 24
éves, Godina László 29 éves
nagykanizsai és Tóth Iván Ferenc
26 éves kútfeji lakos.

Az események zûrzavarából
ma még a rendõri vizsgálat befe-
jezése és a halott kórbonctani
vizsgálat elõtt nehéz megállapíta-
ni az objektív tényezõt. A halál-
eset után közvetlenül ott voltam
a Sugár úti vérfoltnál, ahol Éles
Renée, és több általam ismeret-
len szemtanú azt állította, hogy a
lövés váratlanul jött, a kézigránát
robbanásokkal egyidõben.

Ebben a pillanatban még lehe-
tetlen minden szempontból hite-
les és eseményszerû tájékoztatást
nyújtani a nagykanizsai véres
péntekrõl. Egy biztos, sajnálatos,
hogy féktelen indulatok, felelõt-
lenek, zavartkeltõk hatalmasod-
tak el és ennek egy ártatlan békés
járókelõ lett az áldozata. A rend-
õri vizsgálat lesz hivatott megál-
lapítani a teljes tényeket. A
felelõsségrevonás nem maradhat
el.

A városban egyébként helyre
állt a rend. Ez a rend azonban
egyelõre a szuronyokon nyugszik.
Tankok, harckocsik, fegyveres
alakulatok cirkálnak a városban.
Szombat délután 5-tõl vasárnap
reggel 6-ig tilos az utcán járni.

Nyugalommal és barátsággal
közeledtünk és közeledünk most
a város lakóihoz és rajta leszünk,
hogy a lakosság élete és vagyona
teljes biztonságban legyen. Fon-
tos az, hogy mielõbb helyreálljon
az igazi öntudatos, békés rend -
mondotta Öveges József õrnagy,
a helyõrség parancsnoka.

Forrás: Új Zala, 
1956. október 28.

Nagykanizsai jelentés tegnap este 20 órakor:
Tegnap Nagykanizsán az esti órákban mintegy 30-36 asszony tartózkodott a Pannónia Szálló elõtt. Lövés
dördült és egy összeesett közülük. Meghalt. Kanizsa utcáját is vér öntözte be. 

Forrás: Zala, 1956. október 27.

Nagykanizsa, 1956. október 26.

Véres esti órák pénteken Nagykanizsán
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Georges Feydeau: Tökfilkó, avagy a Hülyéje - vígjáték
Fõbb szerepekben: Znamenák István, Kocsis Pál, Nyári Szilvia,

Csapó Virág, Nyári Oszkár

Október 29. 19 óra Hevesi-bérlet, Október 30. 19 óra Bródy-
bérlet, Október 31. 19 óra Rátkai-bérlet

Szabadfelhasználású, személyi, jelzálog és lakáshitelek 
BAR listás, végrehajtásos ingatlanokra is. 

Kedvezõ hitelkiváltás!

PLÁNDER HITEL IRODA Tel.: 06-30-324-3611

November 2. 
18.30 óra

Magyar királyok 
és szentek VII.

Szent Erzsébet 
A nemes lelkû II. András 

királyunk leánya

Szántai Lajos, 
mûvelõdéskutató 

vetítettképes elõadása
a Medgyaszay Házban

2007. november 3-án 19 órakor
a HSMK-ban (Nagykanizsa, Széchenyi tér 5-7.)

Jegyek ára
elõvételben: 2500 Ft, a koncert napján: 3000 Ft

Jegyek elõvételben vásárolhatók a Móricz Zsigmond 
Mûvelõdési Házban (Nagykanizsa, Hajgató S. u. 1.)

Tel.: 93/319-202, 06/30/55-74-774, e-mail: ibiaba@chello.hu,
valamint a koncert napján a HSMK-ban (tel.: 311-468)

Világsztárok Nagykanizsán

Fellépnek:
BOB MINTZER - szaxofon, DEAN BROWN - gitár

RUSSEL FERRANTE - zongora, PACO SERY - dob
VASVÁRI PÁL - basszusgitár
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Az NTE 1866 labdarúgó-szek-
ciójában a felnõtt NB III-as küz-
delmek mellett az utánpótlásra is
érdemes figyelni, hiszen idén
már (akár a korcsoportváltásból
is adódóan) fajsúlyosabb pontva-
dászatokban, keményebb mecs-
cseken is helyt kell állniuk a fia-
taloknak. Az NB III Utánpótlás
bajnokság keretein belül az U19
és az U16 korosztályban játsza-
nak (elöl az idõsebbek eredmé-
nyei): Andráshida – NTE 1866

3-1 (1-1). Kanizsai góllövõ: Ta-
kács. Andráshida – NTE 1866 0-
0. NTE 1866 – Vép 9-1 (5-0).
G.: Csordás (4), Szõke (2), Kéke-
si, Kalamász, Takács. NTE 1866
- Vép 4-0 (1-0). G.: Kovács I.,
Kovács B., Pázmándi, Buni.

NB II Utánpótlás bajnokság
Dél-nyugati csoport – U15 és
U13-as eredmények: Kaposvári
Rákóczi – NTE 1866 0-1 (0-1).
G.: Kiss J. Kaposvári Rákóczi –
NTE 1866 0-2 (0-1). G.: Bara-

nyai, Kaczeus. NTE 1866 – Lenti
3-3 (1-1). G.: Grabant J., Kot-
nyek, Kiss J. NTE 1866 – Lenti
1-4 (1-3). G.: Vlasics. Baja –
NTE 1866 8-0 (6-0). Baja – NTE
1866 2-0 (1-0). NTE 1866 –
Mézga Kaposvár 1-2 (1-1). G.:
Kiss J. NTE 1866 – Mézga Ka-
posvár 7-2 (3-2). G.: Vlasics (3),
Grabant B. (2), Michalovics,
Grabant P.

P.L.

Természetesen vérmes remé-
nyei nem lehettek a Kanizsai Vad-
macskák nõi NB I A-csoportos
kosárlabda-csapatának, hiszen a
MiZo Pécs együttesének otthoná-
ba látogattak, s végül 96-55-re ki
is kaptak. A 2007/2008-as bajnoki
idény nyitómérkõzésén a kanizsai-
ak színeiben bemutatkoztak az ed-
digi új igazolások is, no és a fris-
sen szerzõdtetett edzõ, a szerb Ste-
van Csupics. A kosarasok közül
Ana Purics csipkedte magát legin-

kább, hiszen 16 pontig jutott,
csakúgy, mint Varga Zsófia – min-
denesetre azt nem árt megjegyez-
ni, volt már rá példa, hogy a pécsi-
ektõl ennél jóval méretesebb vere-
séget szenvedtek… Igaz, azt is
hozzá kell tenni, a kezdõ fordulók
mérkõzéseinek forgatókönyve vél-
hetõen hasonlóan alakul majd, s
azután következhetnek a hasonló
súlycsoportos ellenfelekkel szem-
beni mérkõzések – például a
szombathelyiek és a BEAC ellen.

Egyelõre tehát ami már tény, hogy
a legutóbbi szezon ezüstérmesétõl
idegenben 41 pontos különbséggel
kaptak ki Fekete Csilláék.

MiZo Pécs 2010 – Kanizsai
Vadmacskák SE 96-55 (22-13, 22-
18, 36-13, 16-11). Kanizsa: Purics
16, Fekete 1, Horváth B., Fitos 6,
Varga Zs. 16. Csere: Zsemberi
14/6, Tálosi 2, Csáki, Bencze,
Fuisz. Edzõ: Stevan Csupics.

P.L.

Az 1956-os forradalom Nagy-
kanizsán is népmozgalmat vál-
tott ki. Az események kronoló-
giájával és személyeivel jórészt
tisztában vagyunk, de még ma
is, ötven év után is vannak fe-
hér foltok, mert az elhallgatá-
sok és elhallgattatások reflexei
még ma is mûködnek.

1956. október 26-án az esti
órákban a tüntetõk egy csoportja
a Magyar Dolgozók Pártja szék-
háza (ÁVH-épület, volt Kreiner-
villa) elé vonult és fegyvereket
követelt. A karhatalom ekkor a
tömeg közé lõtt. A sortûzben
Skerlák Józsefné életét vesztette.
A lövöldözésnek tizennégy sé-
rültje volt. Az Új Zala (1956. ok-
tóber 28.) címû újság híradása
alapján: Kocsis József, Ungor
Károly haslövést kapott, Balázs
László tüdõlövést. Ugyancsak sú-
lyosan sérült Tóth Mária, Marcs
Ferenc, Horváth Ferenc, Korotki
István. Könnyebb sérülést szen-
vedett Ács István, Samu György,
Mocsári Ferenc, Horváth János,
Godina László és Tóth Iván. A
híradás szerint Ungor Károly
„gimnazista” tanuló haslövést ka-
pott és november 1-jén belehalt
sérüléseibe.

Vajon kik voltak õk: az áldoza-
tok?! 

A volt Károlyi-kert, mai nevén
56-os emlékkert szélén álló 1956-
os kopjafa minden áldozatra em-
lékezik. Tudjuk, „cáfolhatatlanul
csak a hõsöknek és a mártíroknak
van igazuk” (Nagy Gáspár), de a
mai napig hiányosak az informá-
cióink. Például Ungor Károly ese-
tében a Batthyány gimnázium ne-
vében kötelességünknek éreztük,
hogy utánajárjunk: ki volt Ungor
Károly „gimnazista tanuló”?! Kö-
telességünk, hogy méltó módon
megemlékezzünk a tevõleges és
az ártatlan áldozatokról is!

Hamar kiderült, bár anyaköny-
veinkben nincs nyoma: Ungor
Károly nem a gimnáziumba járt.
’56 Zala megyei kronológiája és
személyi adattára (Zala Megyei

Levéltár, Zalaegerszeg,
2004) címû értékes kö-
tetben még így szere-
pelt. A 2006-os kanizsai

szónoki beszédekben is így titu-
lálták még a visszaemlékezõ kor-
társak is. Szentpéterúri fiatalem-
ber volt, ott temették el, egy fake-
reszt és sírja emlékeztet az ártat-
lan hõsök tiszteletére a szent-
péterúri temetõben. Ennek a
halottvizsgálati bizonyítványnak
volt nyoma a Történelmi, emberi
sorsok, sírhantok címû kötetben.
(Nemzeti Pantheon Alapítvány,
2001, I-II.) Schandl Piroska hely-
történeti kutató jóvoltából.

Az október 23-i ünnepre ké-
szülve a napokban aztán sikerült
elõrelépni. Megtaláltuk Ungor
Károly nyomát a Zsigmondy
Széchenyi Szakképzõ Iskolában
az anyakönyvben és a naplóban.
Ungor Károly második osztályos
szobafestõ ipari tanuló volt az
M. T. H. 406. számú Helyi Ipari
Iskolában (Nagykanizsa, Roz-
gonyi u. 25/a). 1940. április 14-
én született, édesapja Ungor Mi-
hály, molnár volt. Lakása a tanu-
lóidõ alatt: Rozgonyi u. 25/a.
Gyakorlati oktatási helye: Építõ-
ipari Szövetkezet, Kinizsi utca
17. Osztályfõnöke Nagy
Józsefné történelem szakos ta-
nárnõ volt. Megsebesülése nap-
ján, 1956. október 26-án, pénte-
ken az utolsó órája osztályfõnöki
óra volt, az utolsó elõtti pedig
történelem. Erre a naplóban a
bejegyzés címként ez volt: A for-
radalom gyõzelme. Elvileg
1848-at tanultak, de valószínû-
leg a valóság behatolt a történe-
lemkönyv lapjaira… Mûhely-
mestere Tölgyesi János. Padtársa
Opicz Sándor, késõbbi szakokta-
tó volt. Barátja, akivel este mo-
ziba ment – s állítólag így keve-
redett a lövöldözésbe – Kovács
József volt, aki már meghalt.
Szerény, csendes, halkszavú fia-
talemberként emlékeznek rá.
Példás magatartás, jeles gyakor-

lati ismeretek és közepes általá-
nos tanulmányi elõmenetel van a
bizonyítványában.

A halottvizsgálati bizonyítvá-
nyában ez áll: Utcai lövöldözés-
ben sérült meg. A halál ideje:
1956. november 1. 23 óra.

Az iskolai anyakönyvi lapján
ez van: Az ellenforradalmi ese-
mények alkalmával sebesülésébe
belehalt. 1956. XI. 2.

A sírján ez olvasható a szent-
péterúri köztemetõben: Itt nyug-
szik Ungor Károly. Élt 16. évet.
Megsebesült 1956. október 26-
án. Megnyugodva Isten akaratá-
ban meghalt november 1-én.
Örökké gyászolják szeretõ szülei
és testvérei.

Furcsa, hogy az elmúlt ötven
év hogy eltakarta ezeket a törté-
néseket. Az az érzése az ember-
nek, hogy az 1956-os eseménye-
ket néha nehezebb felderíteni,
mint a még régebbi történéseket.
A dolgok helyretétele és a méltó
emlékezés pedig azt kívánja,
hogy tisztelettel és tisztességgel
emlékezzünk meg a régmúlt hõ-
seirõl és ártatlan áldozatairól. Ez
kötelességünk, ez örök emberi
törvény. 

Nagykanizsán büszkék lehe-
tünk arra, hogy 1956 kapcsán van
mibe fogódzkodnunk, van mire
emlékeznünk: a helyi történések,
a DKG dolgozói, a gimnazisták,
Orbán Nándor, dr. Lékay Gyula,
dr. Paizs Ferenc, a Csittvári Kró-
nika...

Érdekes, felemlegethetõ és újra
felfedezhetõ momentum volt,
hogy az akkori Irányi Dániel
Gimnáziumban (mai Batthyány-
gimnázium) egy nagyszabású
gyûjtés és segélyakció történt a
Diákszövetség összefogásával az
újpesti Könyves Kálmán Gimná-
zium diákjai számára, akik „a bu-
dapesti forradalmi események kö-
vetkeztében elárvultak, illetõleg
ellátatlanok lettek”. Így egy osz-
tályra való budapesti diákot hoz-
tak el Nagykanizsára az 1956-57-

es téli szünetben, hogy fájdalmu-
kat enyhítsék. Közel tízezer forint
gyûlt össze a gimnáziumból és a
városból öt-tíz forintjával erre a
nemes célra. Ez akkoriban bátor
és szép tett volt.

Tavaly ilyenkor avattuk isko-
lánk bejáratánál a forradalomban
részt vállaló elõdeinkre emlékez-
tetõ bronztáblát. A Polgári Kani-
zsáért Alapítványnak köszönhet-
jük ezt a táblát. A hagyomány,
tudjuk, folytatódik: október 30-án
a Vasemberházon avatnak táblát.
Ez az akkori Szabadság tér köze-
pén állt szovjet katona szobor le-
döntõire emlékezik. Erre rímel-
nek Kiss Dénes költõ, egykori
kanizsai gimnazista szavai: Utó-
dai a mártíroknak, mi döntsük el
a holnapunk!

1956 örök tanulsága, hogy nem
szabad félni. S vannak örökifjú
hõsök, akik példaképekké is vál-
hatnak, mert fiatalos lendülettel
széttörték az agyunkat és a szí-
vünket nyomasztó félelmet.
Ungor Károly nem volt hõs, de
ártatlan áldozatként ötven év el-
múltával, talán már példa lehet
arra, hogy a dolgok mindig kide-
rülnek, hogy a fájdalmak is ki-
tisztulhatnak. Ungor Károly sebe
talán mára már tisztulóban van.
Talán vannak még kortársak, akik
emlékeznek a részletekre, mert az
emlékezet csak a dolgok kimon-
dásával és leírásával lehet precíz.

Ezért kérjük a sajtó nyilvá-
nosságán keresztül is, aki több in-
formációval bír Ungor Károlyról,
vagy az 56-os kanizsai esemé-
nyek tizennégy sérültjérõl, az je-
lezze a Kanizsa Dél-Zalai Heti-
lapnak, ahol további oknyomozás
történik.

Talán nem véletlen, hogy az
idén a kanizsai városi ünnepséget
az a Zsigmondy-Széchenyi Szak-
képzõ Iskola adja, mely elõdjének
tanulója volt Ungor Károly is... 

Emlékezzünk tisztelettel a
hõsökre és az áldozatokra!
Nem szabad feledni a fénylõ
arcokat!

Balogh László
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

A kanizsai 56-os események második áldozata

Ki volt Ungor Károly?
Az egyik „óriás” ellen kezdtek

Idén már hajtósabb mérkõzésekkel

Második alkalommal rendezték
meg Nagykanizsán a sportakroba-
ták utánpótlásmezõnyének verse-
nyét, a Hevesi Kupát a névadó is-
kola tornatermében. Az elõzõ évi-
hez képest ugyan a mezõny vala-
mivel szerényebb létszámú volt,
de a Zalaerdõ-Hevesi DSE sporto-
lói így is szép sikereket könyvel-
hettek el. Így például gyermek le-
ány hármasban hét egység közül

lett elsõ a Neubauer Nóra – Gu-
lyás Dorottya – Szabó Kíra hár-
mas, a serdülõknél pedig a Bránát
Klaudia – Baksa Nikol – Iker Lilla
trió nyert, illetve a fiúknál a Lász-
ló Attila – Vízlendvai Máté kettõs
zárt elsõként. A serdülõ vegyes
párosoknál Szokol Martin és Gu-
lyás Dorottya nyert. A Bódi Sza-
bolcs – Lukács Patrik kettõsnél az
volt az érdekesség, hogy egy ron-

tás után Patrik ugyanúgy elvállata
a szaltót több méter magasságban,
mintha semmi nem történt volna
elõzõleg… Csapatban a Ferencvá-
ros egysége nyert, míg a Zalaerdõ-
Hevesi DSE harmadik helyen
végzett. A vendéglátók sportakro-
batáit Farkasné Bolin Ildikó és
Vízlendvai László készítette fel.

P.L.

Rontás után is magabiztosan

Zalaegerszegen rendezték meg
az idei Nemzeti Versenyszámok
Országos Bajnokságát standard-
puska, illetve nyílt irányzékú pus-
ka kategóriában. Az egész ország
területérõl érkeztek sportlövõk,
köztük természetesen a Nagyka-
nizsai PSLE klubját képviselõk is.
Mivel az idõjárás kissé megtréfál-
ta a részvevõket, ezért országos
csúcsok ugyan nem születtek, ez
azonban a kanizsai klub sportolóit
nem akadályozta abban, hogy
egy-egy bajnoki címet és harma-
dik helyet, valamint egy negyedik

helyezést elcsípjenek. A kispuskás
nyílt irányzékúak 30 lövéses kate-
góriájában 2004 után ismét Papp
Józsefné (képünkön) lett elsõ 280
körrel, harmadikként zárt
Pölöskeiné Hertelendi Erika 272
körrel, míg negyedik helyen vég-
zett Papp Bernadett 255 egység-
gel. A férfiak mezõnyében a kani-
zsai csapat (Horváth Károly, Obr-
maier Nándor, Szobolics János)
mind a nyílt irányzékúaknál (744
kör), mind a standard kategóriá-
ban (725 kör) a 3x10es összetett-
ben harmadik helyen végzett.

Bajnoki cím Egerszegrõl

Fiatal kardozók Kanizsán.
Gyermek korcsoportban rendezett
leány, illetve fiú kardversenyt az
NTE 1866 klubja a Rózsa utcai
vívóteremben, ahová a házigaz-
dák vívói mellett a fõvárosból,
Szigetszentmiklósról és Sárvárról
is érkeztek sportolók. Az elsõ he-
lyezéseket is elvitték aztán a ven-
dégek, hiszen a lányoknál BSE-,
míg a fiúknál sárvári siker szüle-
tett. Elõbbieknél a legjobb kani-
zsai Osvald Anna lett, aki az ötö-
dik helyen végzett, míg a fiúknál
Kovács Dániel nyolcadik helye
volt a legjobb helyezés a vendég-
látók részérõl.

Ismét szorosan tapadnak. A
labdarúgó megyei bajnokság II.
osztályában a Kiskanizsai Sáskák
csapata a listavezetõ Gelse csapa-
tát az Olajbányász-stadionban az
õsz rangadóján. A második helye-
zett kiskanizsaiak jó mérkõzést
vívtak a hírek szerint szintén fel-
jutási terveket szövögetõ vendé-
gekkel, s ha nagy küzdelemben is,
de nyertek is 3-2-re közvetlen ri-
válisukkal szemben. A gyõzelem-
mel a Sáskák csapata beérte pont-
számban az éllovast, ezzel további
nagy csatát borítékolva a feljutást
jelentõ elsõ bajnoki címért.

Hazai gyõzelmek. A nagykani-
zsai uszodában rajtolt el a Dunán-
túli Gyerek I. Vízilabda-bajnokság,
melyben az 1993-ban és késõbb
született játékosok alkotta csapatok
mérkõznek az idei szezonban. A
helyi vízilabdások elsõként a Tata-
bányai VSE-vel játszottak, s arat-
tak 13-7-es gyõzelmet. A legered-
ményesebb játékosok Vitári és
Skriba voltak 4-4 találattal. Máso-
dik találkozójukon még fõlénye-
sebb sikert jegyeztek (16-4) a Du-
naújvárosi FVE ellen, s ezen a
meccsen Bedõ volt a mezõny leg-
jobbja hat góllal. Szabó Szilárd
edzõ tanítványai tehát kettõs gyõ-
zelemmel kezdték a bajnokságot.

Az ellenfelek jobbak voltak.
Az ülõröplabda bajnokság õszi el-
sõ fordulóira került sor a közel-
múltban, s a kanizsai Hamburger
SE Szombathelyre látogatott, hogy
a helyi Sprint Lux-Tex SC és a vá-
ci Mozdulj SE csapataival meg-
mérkõzzön. Elsõként a vendéglá-
tók ellen léptek pályára, s ugyan
3:0-ra kikaptak, de a szetteken be-
lül nagy csatára kényszerítették a
vasiakat. A második helyezett Vác
ellen már jóval simább találkozóra
került sor, s a Duna-partiak 3:0
arányban nyertek Földi József
edzõ együttese ellen.
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Kanizsa A jelenleg élõ ifjabb nemzedék
több mint ötven év múltán, a
hosszú elhallgatás, a történelem-
hamisítás évtizedeit követõen, ne-
hezen érti meg az 1956. október
23. és november 3. közötti sors-
döntõ napok eseményeinek izzóan
lelkes, bensõséges légkörét. Való-
jában mit is jelentett a Rákosi-fé-
le állambiztonsági terroruralom
tizenegy fojtogató esztendeje
után, a szabadságharc elsõ nap-
jaiban ráeszmélni a félelemmen-
tes felszabadultság érzésére?
Szinte egy csapásra minden em-
bert jó barátnak tekinteni, a nem-
zeti összetartozás erejében bízva
összefogni egy szebb jövendõ re-
ményében, és szocialista keretek
között ugyan, de egy igazságo-
sabb társadalom felépítését ter-
vezgetni, mindjárt a harcok elcsi-
tulása, a megszálló szovjet hadse-
reg kivonulása utáni napokra.

Nagykanizsán, október 25-én
délután, még sötétedés elõtt fia-
tal gyári munkások végigjárták a
várost, és mindenütt leszedték, le-
verték a vörös csillagokat, és a
sarló-kalapácsos címereket a
közintézményekrõl. Kézenfekvõ
volt, hogy a város központjában,
akkor a szabadságról elnevezett
térnek a közepén fölénk magaso-
dó szovjet emlékmûvet, a meg-
szállás szimbólumát vagy leg-
alább is a tetején álló szovjet ka-
tona betonszobrát feltétlenül le
kell dönteni. Estefelé nagy tömeg
verõdött össze a téren, és lelkes
kiáltásokkal, fel-felcsattanó taps-
sal buzdították a munkásokat,
akik a szovjet háborús gyõzelmi
emlékmû tetejérõl próbálták le-
húzatni a géppisztolyos katona-
szobrot acél sodronykötelekkel,
munkagépekkel. Az obeliszkbe
ágyazott betonvas keményen el-
lenállt a kötélhúzásnak. Hidegvá-
góval próbálták a merevítõ vas-
rudakat átvágni, hosszas, megfe-
szített munka után végre engedett
a szoboralak, és lezuhant az em-
lékmû talapzatához. Megköny-
nyebbült, ujjongó kiáltás, tapsvi-
har követte a sikeres mûveletet.
Többen odarohantak, hogy kala-
pácsokkal darabokat törjenek le
a nagy esemény emlékéül. Ezután
békésen, minden zavargás, há-
borgás nélkül eloszlott a tömeg a
város minden irányába, a sötét,
ködös éjszakában.

Rózsás János

‘56

Teltházas, nagysikerû kon-
certet adott Zorán és neves jazz
-, illetve popzenészekbõl álló kí-
sérõzenekara a Hevesi Sándor
Mûvelõdési Központban. A
Kossuth-díjas elõadómûvész
koncertje elõtt adott interjút a
helyi médiumok részére.

– Utolsó lemeze, a „Közös sza-
vakból” tavaly jelent meg, és máris
aranylemez. Ez egyben a lemezen
található egyik dal címe is...

– A daloknak vissza kell adni-
uk a kor tükörképét, amelyben
élünk. Ezzel együtt leképezi ér-
zelmi világunkat, közéletünket is.
Összetett, nem egymástól függet-
len világ. Ha az ember mércét ál-
lít maga elé, akkor elengedhetet-
len szempont ez. A Közös szavak-

ból címû dal közös dolgainkról
szól.

– Szép számú csapattal dolgo-
zott együtt az utolsó harminc
évben. Gondolok itt Presser Gá-
borra, Gerendás Péterre és még
sorolhatnám. Mindig zökkenõ-
mentes volt az együttmûködés?

– Lényegében igen. Az, hogy a
stúdiókban egy lemezfelvétel köz-
ben kialakulnak apró feszültségek,
ez teljesen természetes dolog. Ezek
sohasem érték el azt a szintet,
amely komolyabb változást, változ-
tatást indokolt volna. Dusánnal és
Presserrel is elbeszélgetünk arról,
hogy az ember a saját normáin te-
szi, amit tesz. Abban reménykedve,

hogy ez másoknak is tetszik. Per-
sze ha nem erõltetünk magunkra
különbözõ divathullámokat, akkor
talán  hosszabb távon is megma-
radhat az együttmûködés.

– A Metro együttes lemezeit is
számolva, közel húsz lemeze jelent
meg. Szólókarriere óta a lemezki-
adások közt eltelik néhány év...

– Ahhoz, hogy új dalok szüles-
senek, feltétlenül kell invenció,
ihletettség, idõ. Bármennyire is
hihetetlen, el kell távolodni a ko-
rábbi albumtól, hogy ne köszön-
jön vissza az érzelmi- és
dallamvilág,  csúnya szóval élve
ne legyenek visszanyúlások. Az
elmúlt öt évben annyi minden
történt velünk, lehetett volna
akár a nulláról is indulni. Persze
nem lustálkodtunk ez idõ alatt

sem, hiszen DVD-ket, különbözõ
CD-kiadványokat adtunk ki.
Ezeken az általam nagyra tartott
világsztárok zenéjére Dusán írt
szövegeket.

– Dusán szövegeit hallgatva
egy érzelmileg gazdag világba
csöppenünk. Mennyire tükrözik
önt e dalok?

– Nagyon megkönnyíti a dol-
gunkat az, hogy testvérek va-
gyunk. Emellett komoly empátiá-
val rendelkezik, és sok párhuza-
mosság van köztünk. Ha magáról
ír, minden sora  nagy valószínû-
séggel igaz rám. Az események
közül jópár velem is megtörtént.
Ha mégsem, akkor Õ nagyon jól

tudja, velem is megtörténhetett
volna. Ez egy olyan különleges
szimbiózis, amely testvérek által
is nagyon ritkán jön létre.

– Negyvenhét éve van a pá-
lyán. Többször kifejtette, jókor
volt jó helyen. A Metró együttes
kétségtelenül sikeres volt. Meg-
szûnése után évekig kereste a he-
lyét. Különbözõ stílusokkal pró-
bálkozott, volt egy fúvós szekció-
val kiegészített formáció is, sõt
Radics Bélával is játszott a Tau-
rus-ban. Miként emlékszik erre
az idõszakra?

– Így utólag, volt azokban a
formációkban valami erõltetett-
ség. Bár Póka Egonnal, Mogyo-
rósi Lászlóval, Brunner Gyõzõvel
nagyon jó volt játszani, sajnos
nem volt billentyûsünk. Így nem

volt életképes a csapat. Aztán
Elekes Zoltán belépésével egyfaj-
ta Blood Sweet and Tears világot
próbáltunk megteremteni. Ez ak-
kor Magyarországon nagyon
újszerû volt.

– A Taurus együttesben milyen
érzés volt basszusgitározni?

– Ez igazából mellékvágány
volt a számomra. Brunner Gyõzõ
meghívására kerültem oda, hi-
szen õ volt az alapító tag. Õk szá-
momra ismeretlen okból össze-
vesztek Som Lajossal. Akkor ke-
rültem én képbe. Kezdetben tilta-
koztam, szerettem volna Gyõzõt
errõl lebeszélni, aztán beadtam a
derekamat. Igen, azt mondhat-
nám, sötét folt az életemben.
Meglepõ módon, nem csak alkal-
mazkodni tudtam, hanem még
megbarátkozni is Radics Bélával,
aki köztudottan egy más világ
volt. Egyébként õ is meglepõdött,
hogy bizonyos kérdésekben közös
nevezõre jutottunk. Minden hí-
resztelést tisztázandó, a Taurus
együttesnek nem miattam lett vé-
ge. Már a Béla sem akarta
csinálni.

– Tizennyolc lemezfelvétel, be-
mutató koncertek sorozata után,
létezik-e  lámpaláz?

– Nem kinõhetõ dolog ez, nem
függ a színpadon eltöltött évektõl.
Minden egyes koncert egy csata,
amit meg kell nyerni. Ezt minden
színpadra lépõ ember tudja. Az
adrenalin-szint emelkedés szüksé-
ges ahhoz, hogy a zenész a benne
lévõ pluszt kihozza magából.

Czene Csaba

Zorán : „Megpróbáltam hiteles maradni”

Családtagjai körében kö-
szöntötte a 102 éves kiskanizsai
Fekete Istvánt Marton István
polgármester. 

A nagy napra eljöttek az iskolá-
sok is, s mûsorral kedveskedtek
Nagykanizsa talán legidõsebb pol-
gárának, hasonlóan Horváth István
Radnóti-díjas versmondóhoz. A
városrész két képviselõje, Polai
József és Tóth Nándor szintén kö-
szöntötte Fekete Istvánt, aki októ-
ber huszadikán töltötte be a 102.
életévét. Levélben gratulált a volt
miniszterelnök, a Fidesz-MPSZ el-
nöke, Orbán Viktor is. Ugyancsak
jókívánságait fejezte ki az Együtt

Kiskanizsáért Egyesület vezetõje,
Horváth Jánosné és az általános
iskola igazgatója, Silló Zsolt. 

Fekete Istvánnak egyébként két
gyermeke született, akik közül lá-
nya él. Õ jelenleg vele lakik Kör-
mös utcai lakásukban. István bácsi
a MÁV-nál dolgozott vezetõ váltó-
kezelõként. Ma is jó egészségi álla-
potnak örvend, szellemileg friss, rá-
diót hallgat, tévét néz és szívesen
olvas. Százkét évesen is önellátó,
ad magára, minden nap borotválko-
zik. Az életben a legfontosabbnak
tartja az étkezést a tisztálkodást és a
pihenést – tán ez a hosszú élet titka. 

H.A.

Jövõre, ugyanitt
Marton István polgármester, képviselõk és rokonok köszöntötték a 102 éves Fekete Istvánt 

Fo
tó

: H
or

vá
th

 A
tti

la

37.qxd  2007.10.24.  12:48  Page 1



Kanizsa – Együttlét 2007. október 31.16

XIX. évfolyam 38. szám
2007. október 31.DÉL-ZALAI HETILAP

Kanizsa
Az életnek csak úgy van értelme,

ha az emberi életnek van egy másik
világa. Aki az örökkévalóságban
hisz, az azt hiszi, hogy az emberi
élet olyan valami, mint a vetés, mint
a mag, amelyre van itt a földön az
érlelõdésnek szaka és ideje, tavasza
és nyara. És azután van egy másik
valami, egy másik regiszter.

Nagy a mulandóság. Ne félje-
nek a mulandóságtól. Az ember
ne legyen melankólikus. Az én ér-
lelõdésem, ha én érettebb leszek,
ha én öreg vagyok, az nem me-
lankólia, az nagy kegyelem. Az
egész emberi élet errefelé hajt
minket, hogy érettek legyünk.

Mindenki magamagánál na-
gyobb. Minden ember hord ma-
gában egy világot, mely nagyobb,
mint ez az észleleti, tapasztalati,
reális környezõ világ. Hiszek a hit
nagy világában, egy másik világ-
ban. A másik világ annak, ami
bennem kezdet, érlelõdése, folyta-
tása és kifejlõdése és érvényesü-
lése. Hiszek, hiszek! Ez az én kul-
túrámnak és minden kultúrának
izzó, napos mennyországa.

*
Melyik a legboldogabb napja

az életnek? A jó halál. ,,Dicsérni
fogják az örök kapukban az ô cse-
lekedetei.’’ A legnagyobb ékesszó-
lás a cselekedet. A legnagyobb, a
legbiztosabb, a legigazibb ítélet
az Isten ítélete az ember felett. Az
örökkévalóság kapuiban a silen-
tium a legnagyobb udvari nyelv.
Liturgikus nyelv. Ne beszéljen
más. A mi cselekedeteink.

Ha tagadtok poklot, mennyor-
szágot, nem bízom életetekben.
Krisztus mondta, hogy ez van. Én
Krisztus embere vagyok. Az én
váltóállítóm az Úr Jézus. Õ mond-
ta, hogy az én utam, az én igazsá-
gom, az én életem. Az az igazság,
ha az ember a maga gondolatait
az Úr gondolatain méri.

A jó élet legjobban elintéz a
halálra és az örökkévalóságra.

Szeretném, ha ily boldog na-
pom volna, Krisztus, szeretném,
ha ilyen dicsõítõ himnusszal vo-
nulhatnék Eléd!

Prohászka Ottokár

Elõbb a begyünk - aztán az eszünk

Kanizsaiak Kányádinál
A székely negyvenkilencesek

fenyvese kezdeményezõjének, a
Polgári Kanizsáért Alapítványnak
a képviselõi a múlt héten látogat-
ták meg budai otthonában a Kos-
suth-díjas erdélyi költõt. Többek
közt a város fotóalbumával kö-
szönték meg, hogy elvállalta a fõ-
védnökséget a székelykerti cse-
meteültetés fölött – ám a gyors
eszû vendéglátó kedvesen így vá-
laszolt: „Épp ellenkezõleg, ne-
kem kellene tagdíjat fizetnem.”
Szépasszonyokról, közelebbi és
távolabbi történelemrõl egyaránt
szó esett a finom villányi bor
mellett. A nap – forradalmunk
ünnepe – kínálta, hogy megemle-
gessük Elek apó kútját és az ’56-
os gyermekmártírokat. Az õ tisz-
teletükre – mint az október 5-i
eseményre küldött üzenetében is
szerepel – óvodások, kisiskolások
ajánlották fel fagylaltpénzüket. A
költõ ablakából rálátni a Hargita
lábától érkezett nyolctonnás kõre.
De felidézõdik egy mese is, hisz

Sándor bácsi évtizedekig az úttö-
rõszövetség lapjába teljesített.
Hogy aztán nem csak gyerekek-
nek írt? „Tudományokra akarta
adni egyszer a fejét a tyúk s a lúd.
Beiratkoztak az iskolába. Szé-
gyellték, hogy mindenki rajtuk
fenje a nyelvét.” Ám a két jószág
nem messze jutott, a lúd meglá-
tott egy kukacot, s aznapra:
„Elõbb a begyünk, ráér a fejünk.”
Délben hiába fogadkoztak, más-
nap is akadt csimasz s miegyéb.
„Így aztán mai napig buta liba a
lúd, és tyúkeszû a tyúk. S az is
marad most már egész a serpe-
nyõig vagy a levesestálig.” Félel-
metes, ha mindezt népekre vonat-
koztatjuk, ilyesformán: amelyik
társadalom elõbbre valónak tartja
a hasát az oktatásnál, a serpenyõ-
ben végzi. Egy ellentétes példa: a
legnagyobb török fenyegetettség
idején alapították kollégiumukat
a debreceni polgárok.

Nagykanizsa Ifjúság
Sakkoktatásáért

Alapítvány

Köszönjük minden magán-
személynek, aki adója 1 %-val

a Nagykanizsai Ifjúság 
Sakkoktatásáért Alapítványt

támogatta. 
336.666 Ft folyt be, melyet

eszközbeszerzésre, versenyez-
tetésre fordítottunk. 

Adószám: 18962853-1-20

A kuratórium

A Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központ kezdeményezésére a
Nagy Gáspár Kossuth-díjas
költõ tiszteletére szervezett vá-
rosi versmondó versenyre hu-
szonhárom középiskolás diák
jelentkezett.

A Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központ Zala Márk termét meg-
töltötte a szép számú érdeklõdõ
közönség.  A rendezvény nyitá-
nyaként a Duna Televíziótól ka-
pott filmrészletek bejátszásával

megidézték a korán elhunyt köl-
tõ személyét, aki beszélt költõi
hitvallásáról, az emberi tartás
fontosságáról. A meghitt pillana-
tok után Balogh László, az
Oktatási, Kulturális, Ifjúsági és
Sportbizottság elnöke meleg sza-
vakkal méltatta Nagy Gáspár
munkásságát. A versenyen 18 di-
ák tolmácsolta a költõ szép gon-
dolatait a Kardos Ferenc, Mar-
ton Istvánné és Nagy Réka Anna
(a költõ lánya)  alkotta zsûri
elõtt.

Elsõ helyezett Horváth Réka,
második Kanász Viktor, harma-
dik Meggyes Melinda. Különdíj-
jal jutalmazta a zsûri Horváth
Bálint és Kupó Péter teljesítmé-
nyét. Valamennyien a Batthyány
Gimnázium tanulói. A verseny
gyõztesei, szervezõi délelõtt fel-
keresték Nagytilajban a költõ sír-
ját, ahol tiszteletteljes fõhajtással
elhelyezték az emlékezés  koszo-
rúját.

Nagy Gáspár versmondó verseny

Megy a gõzös, megy a gõzös Kanizsára. Kanizsai, kanizsai állomásra …
Ki ne ismerné nálunk ezt a nótát, de elgondolkoztunk-e már azon, hogy me-

lyik Kanizsára is visz az a vonat? Mert úgy-e van Nagykanizsa és Kiskanizsa,
Magyarkanizsa és Törökkanizsa, valamint Kanizsamonostor is. De állítólag
még több is van. Marton István, Nagykanizsa megyei jogú város polgármestere
nemrégen nálunk járt, hogy fölvegye a kapcsolatot a két névrokon önkormányzat.
Október 20-án pedig szintén eljön Magyarkanizsa község napjára, hogy aláír-
ja a két város közötti együttmûködési megállapodást. Ennek a jövendõbeli
együttmûködésnek a szellemében kaptunk meghívást Nagykanizsára, a már
hagyományos Kanizsa Vásárra, amelyet környezetvédelmi és informatikai té-
mában szerveztek meg az idén. Mi a díjkiosztó ünnepségre voltunk hivatalo-
sak, ahol Marton István polgármester és Kovács Kálmán, a Környezetvé-
delmi és vízügyi minisztérium államtitkára mondott beszédet.

A vásár nagydíját kapta a helyi Bolyai Általános Iskola, az Aquaprofit Kft.,
a Tûz-Õr vagyonvédelmi Kft. és a Szan-Dia Fittnessklub. Ez utóbbi adta az
ünnepség mûsorát is: csoportos és szóló táncoslányokkal, valamint egy világ-
bajnok úgróköteles fiatalember bemutatójával. Az ünnepség után egy helyi
mulatós együttes, a Black Jack szórakoztatta a vásár vendégeit, végül pedig
Varga Miklós énekelte el legismertebb dalait, melyekkel megemlékezett a ha-
táron túli magyarságról is. Meg is köszöntük ezt neki. Este a vendégeket el-
vitték a Kanizsa Nemzetközi Jazzfesztiválra is, amelyet szintén ezen a hétvé-
gén tartottak meg, immár évtizedes hagyományokkal, nemzetközi elismert-
séggel. Pénteken este a hazai Fusio Group, és Tony Lakatos a Midnight Tri-
óval lépett fel, míg szombat este az Archie Sheep Quartet muzsikált.

Rajtunk kívül a város vendégei voltak még a testvérvárosok küldöttségei
is: az erdélyi Kovászna, a finn Salo, az osztrák Gleisdorf és a német Puch-
heim képviselõi. Természetesen voltak tolmácsok, de németül is nagyjából
mindenki értett. Másnap a házigazdák városnézésre vittek minket, és az ét-
teremben véletlenül találkoztunk a horvát testvérváros, Csáktornya
(Èakovec) építészeti középiskolájának küldöttségével, õk a helybeli Zsig-
mondy-Széchenyi Szakközépiskola vendégei voltak, akik viszont szívesen
fölvennék a mi (kanizsai) középiskolánkkal is a kapcsolatot. 

Megcsodálhattuk a frissen fölújított mûvelõdési házat (ott volt a jazz-
fesztivál is), a négyszintes új könyvtárat (2002-ben épült), a Kiskastély-
ban és a hozzá tartozó magtárban berendezett képzõmûvészeti, illetve
plakátkiállítást, valamint néhány köztéri szobrot: a Turul-madarat, a
Trianon emlékmûvet a csonka címerekkel, a 48-as honvéd gyalogezred
emlékmûvét (benne Petõfi szobrával), egy stilizált földgömböt a 17.
hosszúsági kör megjelölésére, és végül Deák Ferenc bronz mellszobrát.
Mindezekrõl városkalauzt és régi képeslapokat is kaptunk.

Személyes élményem, hogy a híres zentai Mojo klub Szeged és
Zalakaros után immár Nagykanizsán is nyitott egy lokált. Ebéd után a
viszontlátás reményében elbúcsúztunk a vendéglátóinktól, majd kb. há-
romszázötven kilométer, bõ hat órai autózás után haza is érkeztünk.

Magyarkanizsa, 2007. október 
Hegedûs László
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Két hazai mérkõzéssel folytatta
szereplését a Kanizsai Vadmacskák
nõi NB I A csoportos kosárlabda
együttese, elõbb a BSE, majd a
szombathelyi Savaria BC ellené-
ben. A fõvárosiak nem hazudtolták
meg hírüket, vagyis biztosan nyer-
tek 90-62-re, de a vasiak ellen gyõ-
zelmi reményekkel léptek pályára
Fekete Csilláék. A hazaiak szimpa-
tizánsainak nem is kellett csalatkoz-
niuk, hiszen Varga Zsófia vezérleté-
vel már az elsõ tíz percben eldön-
tötték a találkozót Gábor Erzsébet
tanítványai, illetve Stevan Csupics
edzõ játékosai, akik végül 77-59

arányban diadalmaskodtak. A kifor-
dított fogalmazás oka az, hogy a
szerb tréner diplomájának hivatalos
fordítása lapzártánkig még nem volt
meg, így az elmondottak szerint
megbízott edzõ az, akinek szerepel-
nie kell a hivatalos meccsbeszámo-
lókon. Mindenesetre az elsõ siker
megvan, s ha a mezõny tagjain vé-
gigpillantunk, lehet még hasonló él-
ményben része a csapatnak, ameny-
nyiben a mentális, fizikális és takti-
kai felkészítés továbbra is hatékony
lesz, illetve marad.

P.L.

– Marton István polgármester
nemcsak szakmai szempontból,
hanem demokráciából is megbu-
kott, ezért mennie kell – mond-
ták minapi sajtótájékoztatóju-
kon az SZDSZ nagykanizsai
csoportjának képviselõi, Röst
János és Halász Gyula.

Halász Gyula, a helyi szervezet
ügyvivõje úgy véli, a választások
óta eltelt egy évnyi türelmi idõ
mára lejárt, s a városlakók eddig
még nem tapasztalták az általuk
várt áttörést sem a gazdaság, sem
a munkahelyteremtés szempont-
jából. 

Röst János leszögezte: ez a vá-
rosvezetés volt az egyetlen az el-
múlt tizenhat év alatt, amelynek
az alakuló ülésre nem volt gazda-
sági programja. A 2007-es költ-
ségvetés gazdasági program nél-
kül lett elfogadva, ötletbörzeként,
800 millió forint mûködési hiány-
nyal, amely több mint két és fél-
szerese  az elõzõ évinek – mond-
ta. Szerinte a jelenlegi helyzet
alapján borítékolható, hogy 2008-
ban teljes vagyonfelélés követke-
zik, a mûködési hiány kezelésére
megpróbálják kiárusítani a vá-
rost. 2009-re pedig a mûködési
adósságspirál miatt már pénzügyi
csõd is fenyegethet. 

Röst János úgy látja, a gazda-
sági program helyett a városveze-

tés elsõ intézkedései a személyes
bosszú, politikai leszámolások
voltak az intézményeknél, a gaz-
dasági társaságoknál, a polgár-
mesteri hivatalnál.

Hozzátette: a személyi és gaz-
dasági döntéseknél létrejött a lo-
pakodó „Fidesz Baráti Kör”, és
egyre több pénzügyi vektor mutat
Budapest felé, egyre több a gya-
nús szerzõdés, a gyanús kifizetés. 

Halász Gyula szerint gátlásta-
lan klientúra-építés folyik, csak a
párthûség számít, a hozzáértés
nem. „Úgy gondoljuk, Kanizsa
jövõje érdekében Marton István-
nak mennie kell!” – mondta.

Halász Gyula lapunk kérdésére
cáfolta, hogy az elõzõ ciklusban
a párthûség alapján választották
volna ki az egyes intézmények
vezetõit. Ezen kívül gyanús szer-
zõdések sem voltak. Az SZDSZ
képviselõi arra a feltvetésre sem
tértek ki, hogy milyen mértékben
járultak hozzá a város mûködési
költségeinek növekedéséhez a
Gyurcsány-kormány idõszakában
jelentõsen megemelkedett önkor-

mányzati terhek. A sajtótájékoz-
tatón egyébként ismét terítékre
került lapunk is, amely a szabad
demokrata politikusok szerint –
idézem – a „Fidesz szócsöve lett,
s újabban a szélsõjobboldalé is”.    

***
Marton István polgármester

megkeresésünkre az elhangzot-
takra úgy reagált: kikéri magá-
nak az SZDSZ felszólítását,
amelyet nevetségesnek tart. Le-
szögezte, hogy a szabad demok-
raták nagykanizsai képviselõi-
nek munkáját abszolút nem a
konstruktivitás, hanem a folya-
matos szõrszálhasogatás jellem-
zi, amivel nem kíván foglalkoz-
ni. „Az SZDSZ tevékenységét
jól jellemzi, hogy a legutóbbi
önkormányzati választásokon
mindössze ketten jutottak be
képviselõként a testületbe, Röst
János és Halász Gyula” – mond-
ta. Majd hozzátette: azt reméli,
legközelebb még kevesebben
lesznek. 

H.A.

A közgyûlésen szinte vérre
menõ vitát váltott ki a kórház
parkfenntartása és õrzõ-védõi
szolgálata mûködtetésének vál-
lalkozásba adásáról szóló kon-
cepció. 

A baloldal azzal vádolja a köz-
gyûlési többséget adó Fideszt,
hogy ezzel elindítja azt a kórház-
privatizációt, ami ellen az elõzõ
ciklusban jelentõs tiltakozás szer-
vezõdött a párt és a hozzá közel
álló civil szervezetek részvételé-
vel. Tóthné Csillag Gyöngyit, a
kórház gazdasági igazgatóját kér-
deztük a tervezetrõl, annak okai-
ról, s arról, hogy valóban ez len-
ne a kórház-privatizáció?

– Általánosan elfogadott gya-
korlat az egészségügyi intézmé-

nyek körében, hogy a nem szakmai
tevékenységeket külsõ vállalkozók
bevonásával oldják meg – mondta
elöljáróban Tóthné Csillag Gyön-
gyi. – Nem újdonság ez a kanizsai
kórház esetében sem, már évek óta
így mûködik a varroda, a mosoda,
a takarítás, a legutolsó kiszervezés
pedig a távfûtési rendszer mûköd-
tetése volt. A jelenlegi kiszervezés
indoka a gazdaságosabb, hatéko-
nyabb mûködtetés. A kórház õrzé-
sében újabb szempontok jelentkez-
tek, az õrzés-védelem rendszerét
kibõvítve, magasabb színvonalon
szeretnénk mûködtetni. Példának
okáért van olyan pontja a kórház-
nak, ahol nem mûködik portaszol-
gálat, egyre többször tûnnek el a
betegek értékei a kórtermekbõl, a
rendszeres éjszakai õrzést is lehet-

ne még magasabb színvonalon vé-
gezni, s bizony, elõfordul, hogy at-
rocitások érik orvosainkat, ápoló-
inkat is. A parkfenntartás szintén
fontos feladat a betegellátás szín-
vonalának és a kórház arculatá-
nak kialakítása érdekében, hiszen
az egészségbiztosítási pénztárak
versenyében egyáltalán nem
mindegy, hogy az új piacon ho-
gyan, milyen imázzsal jelenik meg
a Kanizsai Dorottya Kórház.
Mintegy 1,8 hektáros park tartozik
intézményünkhöz, s ennek gondo-
zását, fejlesztését is szeretnénk
még magasabb színvonalon meg-
valósítani.

– Az új rendszer kevesebbe ke-
rül a kórháznak?

– Szeretnénk úgy megoldani,
hogy ne kerüljön többe. A fel-

adatkör azonban szélesedni fog.
A közbeszerzési eljárás szempont-
jai közt azt is megjelenítjük, hogy
a szolgáltatást nyújtó vegye át a
terület valamennyi jelenlegi dol-
gozóját. Nem szeretnénk az utcá-
ra küldeni az embereket, de ettõl
függetlenül számítunk némi ter-
mészetes fogyásra. 

– Most akkor ez szolgáltatás-
privatizáció, vagy nem?

– Véleményem szerint nem,
csupán egy feladat átadása.
Hangsúlyozom, hogy nem szak-
mai területet érint, így a gyógyí-
tással, betegellátással nincs köz-
vetlen kapcsolatban. Az õrzés-vé-
delem és a parkfenntartás eseté-
ben nem a kórház szolgáltat a be-
tegnek, hanem egy vállalkozó a
kórháznak. Következésképpen et-
tõl a gyógyítás nem kerül többe. 

Horváth Attila
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Utoljára a fûtést szervezték ki
A baloldal szerint a parkfenntartás kiszervezésével indul a kórház-privatizáció

Az SZDSZ a polgármestert támadja

– A napokban részletes adatok
váltak ismertté a nagykanizsai sor-
tûz második áldozatáról, Ungor
Károlyról. Megtudtuk, ki volt a
padszomszédja, szakoktatója, mi
volt utolsó iskolai órájának témája.
Emberi közelségbe került a történe-
lem – hangzott el a nagykanizsai
Polgári Egyesület sajtótájékoztató-
ján. – Sõt, a tavalyi ötvenedik év-
fordulón történtek nagy hasonlósá-
got mutatnak az 51 évvel ezelõttiek-
hez. Ezért egyesületünk erkölcsi kö-
telességének tartotta, hogy váro-
sunk közvéleményének lelkiismeret-
ét felrázza. Ezért emlékeztünk meg
a gumilövedékek, könnygáz és vi-
pera áldozatairól. Ezért rendeztünk
fotókiállítást a könyvtárban. Ezért
láttuk vendégül a Civil Jogász Bi-
zottság tagjait. Ezért valljuk Mor-
vai Krisztinával, nem maradhat
Magyarország miniszterelnöke az,
akinek vér tapad a kezéhez.

Áldozatok 
és bûnösök

Lehet hosszasan regélni
ugyan a sport szakmai olda-
láról, de a csapatsportok,
azon belül is a labdajátékok
mit sem érnek remek meccs-
hangulat nélkül. Ebbõl az
alapállításból kiindulva, alig-
hanem a szurkolók is meg-
érezték, hogy a Kanizsai Vad-
macskák kosarasai elsõ gyõ-
zelmük elõtt állnak a szezon-
ban, hiszen a szombathelyiek
ellen ugyan nem voltak há-
romszáznál többen a csarnok-
ban, mégis éktelen zajt csap-
tak a tak-taknak nevezett, leg-
inkább valamifajta „kiegye-
nesített” úszógumihoz hason-
latos eszközeikkel. A hivatal-
ból kint tartózkodó tudósítók
egymás szavát sem értették a
drukkerek között, így a pon-
tok számolása esetében észnél
kellett lenniük, de ez legyen a
saját problémájuk. A lényeg,
hogy a hangos szimpatizán-
sok végre ismét fergeteges kö-
zeget varázsoltak az NTE-
csarnokba. De nyugodtan
hozzájuk sorolhatjuk azt a sá-
lakkal, zászlókkal érkezett né-
hány fiatalt is, akikrõl a helyi
ultrák történetét ismerõknek
talán még az egykori Arancia
Meccanica is eszébe jutott.
Akkoriban, az a szurkolói
csoport jó esetben akár
százötven fõt is drapériája
mögé tudott sorakoztatni, s
máris adott volt az a lelátói
támogatás, amely minden
együttes számára még külön
is motiváló erõ. A jelenbe
visszatérve, a nõi kosarasok-
nak a legutóbbi hazai mérkõ-
zésükön a körítésen túl még
siker is jutott, ami talán se-
gíthet a csapat és a szimpati-
zánsok egymásra találásá-
ban. Persze, Montecuccoli
óta tudjuk, a háborúhoz pénz,
pénz, és megint csak pénz
szükségeltetik, s nincs ez
másképp a mai sportban sem.
Ugyanakkor az apró sikerek,
gyõzelmek nem csupán a ra-
jongók érdeklõdését kelthetik
fel, ami további szép gyõzel-
meket jelenthet. A siker pedig
még több drukkert vonz, így a
továbbiakban a remek meccs-
hangulat máris adott…

Polgár László

Meccshangulat
A Zsigmondy-Széchenyi Szak-

képzõiskola tornaterme adott ott-
hont hagyományosan a kanizsai
középiskolások focitornájának, a
XV. Széchenyi Kupának. Idén hét
csapat nevezett a viadalra, s a ki-
sebbfajta jubileum alkalmából
egy kis visszatekintõre is volt idõ
a mérkõzések szünetében.

– Annak idején kollégánknak,
Horváth Péter testnevelõ tanár-
nak jutott eszébe, mi lenne, ha
minden tanév õszi felében rendez-
nének egy olyan focitornát, mely-
re a város összes középiskolája
meghívást kapna és csapatával
indulhatna – szólt a kezdetekrõl
Váradi Gábor, aki ma is a szak-

középiskola testnevelõje. – Aztán
láthatjuk mi lett belõle, hiszen ez-
úttal már tizenötödik alkalommal
sikerült összehozni a mezõnyt.
Ami külön érdekessége a kupá-
nak, hogy néhány éve már a Csa-
pi Általános Iskola és Kollégium
is részt vesz gárdájával a kupán.

Mint minden esztendõben, ez-
úttal is hatalmas küzdelmet vív-
tak a fiúk a pályán, ezért elõre
borítékolni nem lehetett, vajon
melyik suli focistái gyõzedelmes-
kednek. Illetve talán csak annyi
törvényszerûség mutatkozott,
hogy a Zsigmondy legénysége
hazai pályán végül megszerezte
az elsõ helyet, elhódítva ezzel a

Széchenyi Kupát. Legalább
messze nem kell cipelni, gondol-
hatnánk, de lássuk, mely gárdák
próbálhatják meg jövõre az iskola
falain kívülre csempészni a serle-
get, illetve lehetnek a trónkövete-
lõk: a 2. Piarista, 3. Thury, 4.
Cserháti, 5. Mezõ, 6. Batthyány,
7. Csapi együttese lett. S íme az
egyéni dicsõségtabló: a gólkirály
Kotnyek István (Mezõ) lett hét
góllal, a legjobb játékosnak Nagy
Tamást (Zsigmondy) választot-
ták, míg az ellenfelek lövései elõl
legjobban Pécsek Ádám (Piarista)
védte kapuját.

P.L.

Itthon tartották a Széchenyi Kupát

Úgy tûnik, mind markánsabban
képviseli a kanizsai vízilabdát a
CWG Kanizsa csapata az OB I
B-s bajnokságban, hiszen leg-
utóbb egy-egy gyõzelmet és dön-
tetlent jegyeztek a pontvadászat-
ban. Elõször a Vasi Aligátorok el-
len szálltak vízbe Szabó Gábor
edzõ játékosai Szombathelyen, s
gyakorlatilag végig vezetve gyõz-
ték is le õket 14-11-re. A mérkõ-
zésen még arra is futotta, hogy a

végén a fiatalok is beszállhattak,
hiszen a vendégek addigra már
végképp a kezükben tartották az
irányítást. Jó teljesítményt nyúj-
tott Kiss Cs. (kapus), Kéri, és
Ujházi, Szabó Gábor tréner pedig
a mérkõzés után csapata taktikai
érettségét és fegyelmezett játékát
dicsérte. Ami viszont idegenben
sikerült, az nem jött össze hazai
pályán, hiszen a kanizsaiak a Ta-
tabánya ellen 11-11-s döntetlent

értek el. Pedig a kezdeti henger
már nagy különbségû dél-zalai si-
kert sejtetett, aztán egyszer csak
elfogyott a szufla, amit a tatabá-
nyaiak jól ki is használtak. A
meccs továbbra sem a legjobban
alakult Kériék számára, így vi-
szont már a döntetlen is szép
eredmény az utolsó pillanatig
küzdõ hazaiak részérõl. Ahogy
Szabó Gábor fogalmazott, nem is
számítottak másra nagyon, s ezt
tetézték még hibáik is.

P.L.

A Tatabánya ellen izzadtak

Papírforma szerint

A Budafoki KK elleni idegen-
beli mérkõzéssel folytatta szerep-
lését az NB I B-ben a Kanizsa
KK-DKG East férfi kosárlabda-
csapata. A fõvárosi találkozón a
vendégek végül 87-81-re gyõztek.
Az eddigi tapasztatokból leszûrhe-
tõ, hogy Kasza Dániel Kanizsára
csábítása remek húzás volt, hiszen
az irányító a Budafok ellen is 23
ponttal terhelte meg a hazaiak ko-
sarát. A kaposvári kontingens töb-
bi, eddigi húzóemberei (Beck,
Szabó B.) legutóbb nem villogtak,
viszont helyettük Millei és Becze
nyújtott dicséretes teljesítményt.

Kovács Nándor: „Már-már vert
helyzetbõl sikerült talpra állnunk,
ami mindenképp biztató a jövõre
nézve. Azért, amit tettek, kalap-
emelés illeti együttesemet.”

P.L.

Újabb
gyõzelem

Többségében az élmezõnyben. A II. osztályú labdarúgó ifjúsági
bajnokság (U19, U17) délnyugati csoportjában a Nagykanizsai
Utánpótlás Futball Club fiatalabb korosztályú együttese tíz forduló
után a harmadik helyen állt 18 ponttal. Az U15, U13 délnyugati cso-
portjában az NUFC és az NTE 1866 is indítja csapatait, itt az NUFC
a negyedik. Az U13-asoknál a két kanizsai egylet tabellaszomszéd,
hiszen az NUFC második (25; 67-8), míg az NTE 1866 harmadik
(21; 42-10).
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A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány és a Polgári Magyarország-
ért Alapítvány lapzártánkkor
avatta fel az ‘56-os kanizsai hõ-
sei elõtt tisztelgõ emléktáblát a
Vasemberház Hild-kapuja mel-
lett. Az emlékezõk Cseresnyés
Péter alpolgármester ünnepi be-
széde után helyezték el koszorúi-
kat.

Nem a „transzformátorház”
néven elhíresült Platán sor utca
8. alatti társasház pincéjében
lévõ trafóállomás okozta a la-
kók daganatos megbetegedéseit
– jelentette be minapi, a
Medgyaszay Házban tartott
sajtótájékoztatóján dr. Oroszi
Beatrix, az ÁNTSZ Nyugat-du-
nántúli Regionális Intézetének
tisztiorvosa.

A Platánsor 8. szám alatt lévõ
társasház lakói még az év elején
keresték meg önkormányzati
képviselõjüket, Bizzer Andrást
azzal, hogy az elmúlt években
szerintük az országos átlagot
meghaladó mértékû daganatos
megbetegedést és halálozást ta-
pasztaltak a házban. A pánikba
esett lakók úgy sejtették, hogy a
szaporodó megbetegedések mö-
gött a társasház pincéjében talál-
ható transzformátorállomás eset-
leges káros sugárzása áll. 1986
és 2005 között négy, orvos által
is dokumentált daganatos halál-
eset történt, a lakók azonban to-
vábbi hatra emlékeztek, ketten
pedig jelenleg is betegek. Az ön-
kormányzat és a lakók kérésére
az Országos Sugárbiológiai és
Sugáregészségügyi Kutató Inté-

zet munkatársai vizsgálatokat vé-
geztek a trafó környékén, ame-
lyek egyértelmûen bebizonyítot-
ták: a mágneses tér erõssége va-
lamennyi lakásban, még a transz-
formátorhoz legközelebb esõk-
ben is az Európai Unió által elfo-
gadott határérték alatti – ráadásul
pont az utóbbiakban nem történt
megbetegedés. Dr. Oroszi Beat-
rix, az ÁNTSZ Nyugat-dunántúli
Regionális Intézetének tisztior-
vosa elmondta: a mérési eredmé-
nyek alapján kialakított állás-
pontjuk szerint a transzformátor
mágneses sugárzása nem okoz-
hatta a rákos megbetegedéseket,
amelyek száma egyébként meg-
felel az országos átlagnak, azaz a
lakók által vélelmezett magasabb
halálozási arány nem felel meg a
valóságnak. Azt is hozzátette:
ahol villamos berendezéseket
mûködtetnek, mindenütt mérhetõ
elektromágneses sugárzás. Dr.
Buzás Judit, az ÁNTSZ
Nagykanizsai-Letenyei Kistérsé-
gi Intézete fõorvosa mindehhez
hozzáfûzte, kiterjedt vizsgálatot
folytattak, amely során megvizs-
gálták valamennyi rákkeltõ
anyag, így az azbeszt jelenlétét is
az épületben. Ennek során azon-
ban szintén nem találtak a daga-

natos megbetegedésekre okot
adó anyagot. 

Bizzer András képviselõ a saj-
tótájékoztatón leszögezte, a város
önkormányzata mindent megtett
azért, hogy kiderüljön, jogosak-e
a lakók aggályai, vagy sem.

– Miután a lakók megkerestek
aggályaikkal, a problémát Mar-
ton István polgármester elé tár-
tam, aki rövid idõn belül az
ÁNTSZ segítségét kérte az ügy-
ben. Habár bizonyosodott, hogy
nincs összefüggés a trafó esetle-
ges sugárzása és a megbetegedé-
sek között, úgy vélem, helyesen
jártunk el, amikor úgy döntöt-
tünk, hogy felvállaljuk a lakók
kérését, s elvégeztetjük a szüksé-
ges vizsgálatokat. A negatív
eredmény után most mindenki
megnyugodhat – mondta Bizzer
András. Marton István polgár-
mester a képviselõ által elmon-
dottakhoz hozzátette, bár az ön-
kormányzat a maga költségén is
végeztetett vizsgálatokat, az a
véleménye, indokolatlan hiszté-
riakeltés történt. 

Egri Gyula, alezredes, tûzoltó-
parancsnok megjegyezte, jelenleg
egyébként semmilyen tûzvédelmi
jogszabály nem tiltja ilyen jellegû
villamos berendezések társasház-
ban történõ elhelyezését.

Horváth Attila

VEGYES

ÁLLÁS
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JÁRMÛ

INGATLAN

Állás 

Belvárosban 800 m2-es építési
terület eladó. Érd.: 30/227-3294
(6040K)

Platánsoron kétszobás, II. eme-
leti, szép állapotú lakás eladó. Érd.:
30/448-6072 (6086K)

Nagykanizsán, nyugodt kör-
nyezetben 87+25 m2-es lakás be-
építhetõ tetõtérrel, kerttel, ga-
rázzsal, pincével, teljesen felújí-
tottan eladó azonnali beköltözés-
sel. Kisebb lakást beszámítok.
Érd.: 20/9616-404 (6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt
tetõtéri, azonnal beköltözhetõ, új,
46 m2-es + galériás, turbókazános,
kétszobás lakás 9,99 millióért el-
adó, akár önrész nélkül is. Érd.:
30/901-9013 (6078K)

Nagybakónakon kétszobás csa-
ládi ház nagy telekkel eladó. 
Érd.: 20 óra után a 93/315-559
(6099K)

Nk-án Csengery u. elején 57 m2-
es, 2,5 szobás, jó állapotú, III. eme-
leti lakás 9,5 millió Ft-ért eladó.
Érd.: 30/348-9669 (6100K)

Szép természeti környezetben,
kicsi szõlõbirtok olcsón eladó.
Érd.: 20 óra után a 93/315-559-es
telefonszámon. (6101K)

Városkapu krt-on garázs bérleti jo-
ga átadó. Tel.: 30/385-1088 (6104K)

Borsfán (a bázakerettyei,
letenyei strandfürdõhöz közel)
100 m2-es családi ház akácos-
sal, kis kerttel eladó. Nagykani-
zsai lakáscsere érdekel. Irány-
ár: 3,9 millió Ft. Érd.: 06-30-
650-8534, este: 93-329-544
(6108K)

Nk-án bejáratott üzlethelyiség
kiadó vagy eladó! Két terem
(72+12 m2), raktárhelyiség, mel-
lékhelyiségek. Érd.: 30/227-3294
(6111K)

Három éves Opel Agila 22 ezer
km-rel,  haláleset miatt eladó. Érd.:
93-315-526 (6109K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakor-
lattal rendelkezõ felszolgáló höl-
gyet vagy felszolgálót éves állásra
felveszünk. Érd.: 20/482-4545
(6079K)

Új állapotú, 170 literes prés el-
adó. Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Születésnapi, karácsonyi,
szilveszteri dekorációk, kellé-
kek rendelhetõk nagy választék-
ban. Dekor Kuckó Nagykanizsa,
Magyar u. 9. 30/459-4461
(6110K)

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Re-
gionális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:
karosszéria lakatos szakirányú 160.000 Ft
autóvillamossági szerelõ szakirányú 150.000 Ft
lakatos szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
CNC gépkezelõ szakirányú 100.000 – 150.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
minõsített hegesztõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
gázszerelõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
ács-állványozó szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
vagyonõr szakirányú 65.500 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
jövedéki ügyintézõ szakirányú 65.500 Ft
cipõbolti eladó szakirányú 65.500 Ft
ápoló szakirányú 150.000 Ft
varró                                       szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft
pék                                          szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft
földmérõ technikus szakirányú 90.000 – 150.000 FT

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–szerda: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–13.00 óra

2007. november 3-án 19 órakor
a HSMK-ban (Nagykanizsa, Széchenyi tér 5-7.)

Jegyek ára
elõvételben: 2500 Ft, a koncert napján: 3000 Ft

Jegyek elõvételben vásárolhatók a Móricz Zsigmond 
Mûvelõdési Házban (Nagykanizsa, Hajgató S. u. 1.)

Tel.: 93/319-202, 06/30/55-74-774, e-mail: ibiaba@chello.hu,
valamint a koncert napján a HSMK-ban (tel.: 311-468)

Világsztárok Nagykanizsán

Fellépnek:
BOB MINTZER - szaxofon, DEAN BROWN - gitár

RUSSEL FERRANTE - zongora, PACO SERY - dob
VASVÁRI PÁL - basszusgitár

November 8. 19 óra 
“Ezerarcú harmonika” 

A Budapesti Harmonika Trió 
koncertje. Fellépõk: Orosz

Zoltán, Horváth István, Wéber Gábor

Belépõdíj: 1500 Ft

November 6. 17 óra “Tibet újságíró szemmel” fotókiállítás
November 7. 14.30 óra Kodály Zoltán képeslapokon kiállítás
November 10. 15 óra Tarka-barka mûhely – Bábozzunk!

2007.10.29-12.15-ig vagy a készlet erejéig!

Nincs összefüggés a trafó és a rákos megbetegedések közt

Indokolatlan hisztéria

A legutóbbi ülésén tizenhá-
rom napirendi pontot tárgyalt
meg a Városfejlesztési, Környe-
zetvédelmi és Idegenforgalmi
Bizottság.

A város területén történõ reklá-
mok és hirdetõberendezések elhe-
lyezésének szabályairól szóló
rendelet megalkotásában ellent-
mondásokat találtak a bizottság
tagjai. Mivel további finomítást,
kidolgozást igényel az elõterjesz-
tés, azt javasolják a polgármester-
nek, a közgyûlés vegye le a napi-
rendjérõl az elõterjesztést. 

Az építészeti örökség helyi vé-
delmérõl, a gépjármû várakozóhe-
lyek létesítésérõl, valamint a köz-
területek és közterület jellegû terü-
letek használatáról szóló rendele-
tek módosítására elõterjesztett ja-
vaslat szerint a közelmúltban be-
ruházói igény merült fel a Kölcsey
út 2. számú, helyi védelem alatt
álló ingatlan (volt Muskátli cuk-
rászda) felújítása, tetõtérbeépítése
ügyében. A társasház értékesíteni
kívánja az épület tetõterét, mely-
ben a vállalkozó két újabb lakást,
illetve irodákat kíván kialakítani,
egyúttal viszont a társasház hom-
lokzatát, tetõszerkezetét felújítaná.
A vállalkozó azzal a kéréssel for-
dult az önkormányzathoz, hogy az
épület külsõ homlokzati felújítá-
sát, a helyi védelem alatt álló érték
megmentését a rendelettel szabá-
lyozott kötelezõ közterület haszná-
lati, parkolóhely megváltási, illet-
ve közmûfejlesztési hozzájárulási
díjakat ezen épület vonatkozásá-
ban engedje el, ezzel támogatva a
helyi védelem ügyét. – A vállalko-
zó csak akkor vállalja az építke-
zést, ha kedvezményt kap – mond-
ta Papp Nándor bizottsági elnök.
Ebben az esetben ötven százalékos
tulajdonos az önkormányzat, és a
homlokzat felének felújítása az õ
dolga. Bár a bizottság nem így
döntött, Papp Nándor véleménye
szerint a homlokzat korrekt felújí-
tásának ötven százalékos összegét
el kell engedni ebben az esetben.
A Muskátli épületére pedig amúgy
is ráférne a felújítás. 

B.E.

Reklámok
és helyi
védelem

A Szociális és Egészségügyi
Bizottság az elsõ lakáshoz jutók
önkormányzati támogatásáról
megállapította, kevés a tizenhat
millió forint, erre legalább har-
minc millió forint kellene. 

Az újszülött gyermekek és há-
zasságot kötõ párok támogatásá-
val kapcsolatos vitában dr.

Csákai Iván javaslata alapján
húszezer forintot kaphatnának az
érintettek. 

A bizottság számos, a dolgo-
zókat érintõ kérdést megvitatva
elfogadta a kórház õrzõ-védõ
szolgálatának és parkfenntartási
feladatainak kiszervezésére tett
javaslatot. 

A Nõk Háza Egyesülettel való
ellátási és ingatlanhasználati szer-
zõdés megkötésére, amely a Mu-
raközi út 5. szám alatti ingatlant
érintené, igent mondott a grémi-
um. Nyakó Melinda, az egyesület
elnöke elmondta, a benyújtott pá-
lyázatukkal három millió forintot
nyertek a tevékenységük folytatá-
sához, és az épület felújításához. 

B.E.

Újszülöttek támogatása

Szobordöntõk
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Horoszkóp

Az érzelmek kerülnek elõtérbe életében.
Ha esik, ha fúj, ön mindig dolgozik, és
mégsem érzi szükségét a szabadságnak.
Párkapcsolatában is minden rendben
van, elégedettek önnel.

Ha egyedül nem megy, partner, társ se-
gítségével megvalósíthatja dédelgetett
kívánságait. Nézzen körül, környezeté-
ben biztosan társra lel. Érzelmi életében
is kiegyensúlyozottságra számíthat.

A szürke õszi idõjárás lecsökkenti se-
rénységét, aktivitását, nehezebben megy
az otthoni munka is. Ennek ellensúlyo-
zásaként öltözzön élénk, vidámabb színû
holmikba. 

Energikus idõszakot hagyhat maga mö-
gött. Sokat segített másokon, és ennek
hamarosan meglesz a gyümölcse is. A
szerelem terén sem panaszkodhat, lazít-
son tovább.

Többen kérnek tanácsot öntõl mostaná-
ban, ez annak tudható be, hogy mindig
készségesen fordul barátai felé. Ha úgy
adódik, ön is viszonzásra számíthat. Pár-
jával legyen türelmesebb, megértõbb.

A Vénusz hatásának köszönhetõen elõ-
fordulhat, hogy nem a legmegfelelõbben
kezeli emberi kapcsolatait. Ellenben, a
társas kapcsolatban élõ szüzek elmélyít-
hetik kapcsolatukat a párjukkal.

A Merkúr hatásának köszönhetõen erõ-
sítheti a lehetõségeit, pozícióját. Ha be-
lekezd valamibe, kitartással sikerre vihe-
ti az ügyet. Érzelmi életét azonban nem
ártana kicsit felélénkíteni.

Mozgalmas hétre számíthat. A tenniva-
lóit azonban egy váratlan ötlettõl ve-
zérelve nem fejezi be. Egy váratlan ta-
lálkozás leveheti a lábáról, s elfelejt
minden feladatot maga körül.

Erõs késztetést érez mostanában, hogy más-
nak mutassa magát, mint ami a valóság.
Sok energiát von el, ha mindenkinek meg
akar felelni. Partnerkapcsolatában is érde-
mes a valódi egyéniségét megmutatni.

A bolygók állása jó hatással lesz alkotó-
kedvére. Azt is tudja, a sikerért minden-
kinek meg kell dolgozni. Ha magányos,
vegye végre észre a környezetében az
érdeklõdõket.

Változó napokra számíthat mostanában.
A dolgok kiegyenlítõdnek, a kudarcot
gyõzelem váltja fel. Ha magányos, ha
nem, néha nem árt kimozdulni otthon-
ról. 

Fékezhetetlen tettvágyat érez. Bármibe
képes belevágni, csak segítse valaki a
kezdõ lépésekben. Idõnként azonban
nem árt némi kedvességgel kimutatnia
ragaszkodását a partneréhez.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Elsõ napirendi pontban tárgyal-
ta a közgyûlés a Magyar Máltai
Szeretetszolgálattal kötendõ ellá-
tási és ingatlanhasználati szerzõ-
dés megkötésével kapcsolatos
elõterjesztést. A karitatív szerve-
zet családi napközit alakítana ki
Kiskanizsán, a Munkácsy utca 7.
szám alatti megüresedett ingat-
lanban, amely korábban idõsek
napközijeként mûködött. Tóth
Nándor (Fidesz-KDNP), a város-
rész egyik önkormányzati képvi-
selõje, a részönkormányzat elnö-
ke ismertette a testület támogató
álláspontját, s kijelentette, a tele-
pülésrészen élõk többségének
akaratával találkozik az új szol-
gáltatás, a családi napközi indítá-
sa, amely a húsz hónapostól öt
évesig terjedõ korú gyermekek
napközbeni felügyeletét látja el,
tulajdonképpen a bölcsõdei rend-
szerhez hasonlóan. 

Dr. Károlyi Attila (MSZP) hoz-
zászólásában reményét fejezte ki,
hogy nem amatõrök kezébe ke-
rülnek a gyermekek, ugyanis az
elõterjesztésben számos ellent-
mondással találkozott, ám ezzel
együtt a támogatásáról biztosítot-
ta az elõterjesztõt. 

Az ingatlan használatba adásá-
nak jogi és formai követelménye-
ivel kapcsolatban dr. Kolonics
Bálint (Fidesz-KDNP) arra fi-
gyelmeztette képviselõtársait,
hogy bérleti díj realizálódása nél-
kül az épület nem adható bérbe,
ugyanis az effajta bújtatott támo-
gatásokat már az elõzõ ciklusban
is kifogásolta az Állami Számve-
võszék. Dr. Kolonics úgy véli, a
megszokott bérleti díjat kell érvé-
nyesíteni, majd a költségvetésben
meg kell találni a támogatás meg-
felelõ módját. Marton István pol-

gármester a felvetéssel egyetér-
tett. 

Hiányt pótol

Polai József (Fidesz-KDNP),
Kiskanizsa másik önkormányzati
képviselõje jelezte, az új ellátási
forma hiányt pótol, s hozzátette, a
közeljövõben szeretnék elérni,
hogy a Magyar Máltai Szeretet-
szolgálat újabb szolgáltatással is
jelentkezzen, méghozzá az idõs-
gondozás területén. Egyúttal ja-
vasolta, hogy a bérleti szerzõdés
öt éves idõtartamát növeljék tízre,
ezzel is jelezve, hogy az önkor-
mányzat elkötelezett a karitatív
szervezettel való hosszú távú
együttmûködés iránt. 

Dr. Fodor Csaba (MSZP)
ugyancsak kifejezte aggályait a
testület elé kerülõ bérleti szerzõ-
dés-tervezet kapcsán. 

Ezt követõen, mivel a város-
atyák úgy vélték, hogy a nyilvá-
nosság sértheti az önkormányzat
érdekeit, a részletek tisztázása
idejére zárt ülést rendelt el a pol-
gármester.

Miután a sajtó visszatérhetett,
Báthy Andrásné, a karitatív szer-
vezet nyugat-dunántúli régiós tit-
kár reagált a felvetésekre. Elsõ-
ként kijelentette, intézményeik
mindenütt a törvényi elõírások-
nak megfelelõen mûködnek.
Hangsúlyozta, nem versenyezni
akarnak a hasonló tevékenységet
végzõ helyiekkel, s partnerek to-
vábbi együttmûködésben is. 

A képviselõk végül egyhangú-
lag áldásukat adták az új intéz-
mény januári indulására. 

Következõ napirendként a kép-
viselõ-testület meghallgatta dr.
Orosz Beatrix, az ÁNTSZ régiós

tisztiorvosa, valamint dr. Buzás
Judit, az ÁNTSZ Nagykanizsai-
Letenyei Kistérségi Intézete tiszti
fõorvosa tájékoztatóját, a transz-
formátorház néven elhíresült Pla-
tán sor 8. alatti társasházzal kap-
csolatos vizsgálatok eredményei-
rõl. Mára bebizonyosodott: nincs
összefüggés a trafó elektromág-
neses sugárzása és a ház lakói kö-
rében jelentkezõ daganatos meg-
betegedések közt.

A sajtó fújta fel 

A lakók megkeresésére az ügy
tisztázását felvállaló önkormány-
zati képviselõt, Bizzer Andrást
(Fidesz-KDNP) többen is támad-
ták a másik oldalról. Mivel az ön-
kormányzat is végeztetett mérése-
ket, Tóth László (MSZP) azt fir-
tatta, mennyibe kerültek ezek az
adófizetõ állampolgároknak?
Volt, aki azt mondta: a feleslege-
sen nagyra fújt lufi most kipuk-
kadt, Böröcz Zoltán (MSZP) pe-
dig azt kérte Bizzer Andrástól,
hogy a jövõben felelõsségteljes-
ebben, körültekintõbben járjon el
hasonló ügyekben. Véleménye
szerint nem biztos, hogy az ügy
miatti országos médiafigyelem jót
tett a városnak. Bizzer András vá-
laszában elmondta: az önkor-
mányzat által végeztetett mérés
harmincezer forintba került, ami
nem jelenthet nagy megterhelést a
város számára. Egyúttal kijelen-
tette, az ügyet feltétlenül ki kellett
vizsgálni, mert a lakók félelem-
ben éltek a tisztázatlan eredetû
megbetegedések miatt. Bizzer
szerint az ügyet csupán mi, újság-
írók fújtuk fel, személy szerint õ
nem számított arra, hogy mindez
ekkora figyelmet kap. 

Cseresnyés Péter (Fidesz-
KDNP) alpolgármester  védelmé-
be vette a képviselõt, s azt mond-
ta, megdöbbentõ, hogy kipukkadt
lufiról, egyesek pedig lukra futás-
ról beszélnek egy olyan ügyben,
amely jelentõs és fontos volt egy
közösség életében. Egyúttal kije-
lentette, mivel az emberek érdeke
így kívánta, a vizsgálatok akkor
is megérték volna az önkormány-
zatnak, ha tízmillió forintba ke-
rülnek is. Az eredmény ráadásul
országos hatású, hiszen hazánk-
ban több társasházban élnek
hasonló trafó szomszédságában. 

Dr. Fodor Csaba hozzászólásá-

Nem tárgyalta a testület a
közgyûlésen a Nõk Háza Egye-
sülettel megkötendõ ellátási és
ingatlanhasználati szerzõdéssel
kapcsolatos elõterjesztést, érde-
mi vita nélkül levették azt a na-
pirendrõl. Az egyesület szenve-
délybetegek részére szeretne
úgynevezett alacsony küszöbû
szolgáltatást indítani egy ön-
kormányzati tulajdonú ingat-
lanban, amihez szükség lett vol-
na az ellátási és ingatlanhasz-
nálati megállapodás megköté-
sére. 

Halász Gyula, szabad demok-
rata önkormányzati képviselõ ér-
tetlenségét fejezte ki az ügy kap-
csán a közgyûlés szünetében tar-
tott sajtótájékoztatóján. 

A képviselõ a demokrácia elle-
ni támadásnak minõsítette a napi-
rendi pont levételét, hiszen –
mint azt hangsúlyozta – az ok-
mányt a polgármester és az alpol-
gármester is ellátta aláírásával, az
aljegyzõ ellenjegyezte, az illeté-
kes bizottság pedig tárgyalta és
támogatja. 

– Miközben Marton István is
aláírta és a közgyûlés elé hozta
az anyagot, most mégis levételre
javasolta. Ez most információim
szerint azt jelenti, hogy ha eb-
ben az ügyben október végéig
nem hozunk pozitív határozatot,
akkor mintegy hárommillió fo-
rint lehívható pályázati pénztõl
esik el a város. Ellenben a tör-
vény elõírja, hogy december
31.-ig biztosítani kell a szolgál-
tatást, ezért elõfordulhat, hogy
itt leszünk fejkvóta nélkül, mi-
közben az ellátást el kell indíta-
nunk. Annak a veszélye is felme-
rül, hogy az egyesület másik te-
lepülésen valósítja meg az ellá-
tást. Soron kívüli közgyûlést
akarunk összehívni a történtek
miatt.

Marton István polgármester a
felvetések kapcsán azt mondta,
véleménye szerint elõkészítetlen
volt az anyag, illetve idõközben
újabb szempontok merültek fel.

Horváth Attila

Nõk 
Háza
Egyesület

Zárt ülések, vita, vita hátán

Tóth László távollétében ezúttal
Bizzer András vezette le a Pénz-
ügyi bizottság ülését. A testület tá-
mogatta a házasságot kötõk és az
újszülött gyermekek támogatására
vonatkozó elõterjesztést, továbbá a
„Hazavárunk” ösztöndíj kereteme-
lésével kapcsolatos anyagot, mely-
nek kapcsán Lelkó Tamás, szocia-
lista külsõ bizottsági tag megje-
gyezte, örömmel támogatja az elõ-
terjesztést, miután az ösztöndíjpá-
lyázatot az elõzõ városvezetés

megszüntette. A bizottság elé ke-
rült a kórház parkfenntartó és õr-
zõ-védõ tevékenységeinek vállal-
kozásba adását célzó koncepció is.
Ennek kapcsán Vukics József
fideszes külsõ bizottsági tag azt
kérdezte, vajon nyer-e a fenntartó
ezzel a lépéssel? Véleménye sze-
rint csak akkor szabad átadni a te-
vékenységet vállalkozásba, ha az
önkormányzat ezáltal tud spórolni
a költségeken. Lelkó Tamás sze-
rint fennáll annak veszélye, hogy
romlik a két területen dolgozó
munkavállalók helyzete. 

Támogatásokról...

Hozzávalók: 
1 sütõtök (90-100 dkg, hosszúkás, magyar típus), 1 csapott teás-

kanál só, 1 teáskanál pirospaprika, 3 evõkanál metélõhagyma, 3
evõkanál tejszín (tejföllel is helyettesíthetõ), 1 vastag szelet kenyér,
5 dkg vaj, 3 dkg reszelt sajt (parmezán vagy más kemény sajt, leg-
jobb, ha füstölt).

Elkészítés:
Megmossuk a tököt, majd félbe vágjuk, és eltávolítjuk a magos

részét. A belsejét egy kissé megsózzuk, majd tepsibe helyezzük. A
tepsibe annyi vizet teszünk, hogy félig ellepje a sütõtököt, majd le-
fóliázva közepes lángon mintegy 40 percig (teljesen puhára) sütjük.
Ezután kivesszük a tepsibõl, s annyira kikaparjuk a belsejét, hogy a
héjon maradjon még a sütõtökbõl.

A kivájt sütõtököt összekeverjük a pirospaprikával, hagymával és
tejszínnel. Hozzáadunk egy kevés sót, majd az így kapott tölteléket
visszarakjuk a felezett sütõtökbe. A durvára reszelt kenyeret össze-
dolgozzuk a vajjal és sajttal, majd a megtöltött sütõtökre szórjuk. 

Negyed órára visszatesszük a sütõbe, míg szép sárgára nem sül.

Tálalásnál metélõhagymával, paradicsom karikával díszíthetjük. 

Töltött sütõtök
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A Budapesti Kongresszusi
Központban rendezték meg a
Rubik-kocka Világbajnokságot,
amelyen a Batthyány Lajos
Gimnázium három diákja is re-
mekelt. Ketten világbajnokok
lettek, egyikõjük pedig új orszá-
gos rekordot állított fel.  

Örkényi Róbert és Horváth Máté
világbajnoki címmel térhetett haza
a megmérettetésrõl, Baticz Milán
pedig három kategóriában – köztük
az egykezesben – új magyar csúcs-
csal ért el második helyezést. Robi
a négylapos, „hajtogatós” Rubik’s
Magic világbajnoka lett, míg Máté
ennek a nyolclapos változatával di-
adalmaskodott 2,24 másodperces
idõvel, s szintén világbajnok lett. A
nagykanizsai színeket képviselte
egy negyedik fiatal, Máté öccse, a
Kiskanizsai Általános Iskola tanu-
lója, Horváth Bálint is, aki egy har-
madik helyezéssel büszkélkedhet.  

– Már szerdán felmentünk a fõvá-
rosba, hogy legyen idõnk gyakorolni
– meséli Örkényi Róbert, aki azt is
hozzátette, valamennyien egyéni
versenyzõként vettek részt a világ-
bajnokságon, ugyanis magyar válo-
gatott egyelõre még nincs. – Több-
féle kategória volt, a 3x3-as Rubik-
kockától az 5x5-ösig, egykezes, be-
kötött szemmel, és lábbal is tudni
kellett kirakni a kockát. Valamennyi
kategóriában indultunk – veszi át a

szót Horváth Máté, aki a nyolcla-
pos, hajtogatós Rubik’s Magic baj-
noka lett. Ez az a játék, ami valami-
kor a nyolcvanas évek vége felé je-
lent meg a játékpiacon. 

Örkényi Róbert a lábbal rakás
tekintetében az elõkelõ harmadik
helyet foglalja el a világranglistán,
igaz, eddig második volt, de azt
mondja, ezúttal azért nem jutott be
a döntõbe, mert nagyon izgult, túl
sok volt a lámpa és a kamera.

A háromszáz fõs nemzetközi
mezõny egyébként nagyon erõsnek
bizonyult, több világbajnokkal, öt-
ven magyar versenyzõvel. Zala
megyét õk négyen képviselték.

– A 3x3-as kocka döntõjébe
egyébként egyedüli magyarként az
osztálytársam, Baticz Milán jutott be
– újságolja a szóvivõi szerepet im-
már teljesen magához vevõ Örkényi
Robi. – Milán itt 10,71 másodperces
új magyar rekordot állított fel.

Robi kérdésünkre elmondta, jó
barátja és osztálytársa, Milán sze-
rettette meg vele a Rubik-kockát,
de nem csak vele, hanem az
egész osztállyal, s a „térítés”
eredményeként ma már a társaság
kilencven százaléka ki tudja rakni
a bûvös kockát – ha nem is tíz
másodperc alatt. (Megjegyzem, e
sorok írójának harminchárom év
sem volt elegendõ erre…)

S hogy mi a titok? A fiúk sze-
rint semmi. 

– Magasabb körökben már csak
a kocka minõsége és a kézügyesség
számít – mondja Örkényi Róbert. –
Folyamatosan „tuningoljuk” a
kockáinkat, szétszedjük, szilikonoz-
zuk õket, reszeljük, alátéteket te-
szünk beléjük. Annyit gyakorolunk,
hogy havonta újra kell matricázni
õket. A kockákat magunk állítjuk
össze, ugyanis külön is meg lehet
hozatni az alkatrészeket. 

– Azt azért kimondhatjuk, hogy
alapvetõen reál-beállítottság kell
a sikeres kockázáshoz?

– Szerintem igen, ha megfigyel-
jük a kockásokat, kevés a hölgy
és valóban sok a reál beállítottsá-
gú férfi…

Amúgy – micsoda véletlen – Ro-
bi vegyészmérnöknek, Milán mér-
nök-informatikusnak, Máté pedig
orvosnak szeretne továbbtanulni.

Üröm az örömben, hogy a be-
gyûjtött érmek szépen csillog-
nak ugyan, ám egy budapesti
támogató segítségétõl eltekint-
ve a szülõk finanszírozzák egy-
egy ilyen megmérettetés költsé-
geit.

A kanizsai kockás srácoknak
tehát elkelne a segítség, mondjuk
néhány szponzor személyében,
hogy Nagykanizsa ne csak a dö-
dölle, hanem a bûvös kocka fõvá-
rosa is lehessen.      

Horváth Attila 
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Mûködött a kanizsai kocka-tuning

Baticz Milán, Örkényi Róbert és Horváth Máté

Óriási, egyenként húsz-hu-
szonöt kilós sütõtökök termet-
tek a kiskanizsai Rodek István
kertjében. A gazda elmondta, a
tököket azért ültették, hogy
nagy leveleik megakadályozzák
a gyomosodást, nagy meglepe-
tésre azonban tizenkét óriási
sütnivaló tököt takaríthattak be
a napokban. Egyik-egyik akko-
ra, hogy talicskával kellett be-
tolni a kert végében lévõ sufni-
ba, ahol most sorsukra várnak. 

Óriás tökök
a sufniban

Volán Oktatási Kft.
Nagykanizsa,
Zárda út 2.

Tel/fax: 93/516-634
OKÉV nyt. szám: 20-0003-04 AL: 0448

TANFOLYAM INDUL:

11.05-én 16 órakor
hétközi

10.09-én 16 órakor
hétvégi elõadásokkal 
személyautó, motor 

és segédmotor kategóriákban 

10.09-én 16 órakor
könnyû- és nehézgépkezelõ 

(alap- és típus vizsga)
10.12-én 16 órakor

autóbuszvezetõ “D”
(alap- és típus vizsga)

Részletfizetés! 
Diákkedvezmény!

Ingyenes tankönyvkölcsönzés!

ban megvédte a sajtót, úgy vélte,
nem az újságírók a hibásak, kö-
rültekintõbben kellett volna eljár-
ni az ügyben.

Végül a vitát lezárták, s elfo-
gadták a tájékoztatót. 

A képviselõk egy másik tájé-
koztatót is meghallgattak Dr.
Buzás Judittól, az ÁNTSZ
Nagykanizsai-Letenyei Kistérségi
Intézete tiszti fõorvosától. Az
ÁNTSZ ugyanis higiéniai szem-
pontból felmérést készített a vá-
ros játszótereirõl, amely alapján
ismét bebizonyosodott, hogy cse-
kély számú felel meg az uniós
feltételeknek és a higiénia köve-
telményeinek. 

Papp Nándor (Fidesz-KDNP)
javasolta, hogy készüljön a pénz-
ügyi vonatkozásokat is tartalma-
zó akcióterv a nem megfelelõ ját-
szóterek felújítására, esetleg át-
alakítására. 

Böröcz Zoltán (MSZP) csatla-
kozva a javaslathoz, indítványoz-
ta, hogy nevezzenek ki felelõst a
folyamat koordinálásához. 

A vita során felvetõdött a jó
minõségû játszóterek õrzésének
kérdése is, ugyanis az elmúlt idõ-
szakban a város több pontján
bukkantak fel vandálok. Dr.
Csákai Iván (Fidesz-KDNP) arra
hívta fel a játszóterek környékén
élõk figyelmét, hogy amint ron-
gálást észlelnek, azt azonnal je-
lezzék a hatóságoknak. 

Végül a képviselõk elfogadták
ezt a tájékoztatót is. 

Tárgyalta a testület a hul-
ladékdepóniában keletkezõ gázok
hasznosításáról szóló elõterjesz-
tést, ami közben szintén zárt ülést
rendelt el a polgármester. A zárt
ülés feloldása után Marton István
polgármester ismertette a köz-
gyûlés döntését, amely szerint
mindkét versenyben maradt pá-
lyázónak november tizenkettedi-
kéig a konkrét pénzügyi paramé-
tereket is tartalmazó szerzõdés-
tervezetet kell a közgyûlés elé
hoznia. 

Új napirendként vitatta meg a
testület a Kanizsai Vadmacskák
SE kosárlabdacsapat támogatási
kérelmét. A csapat elnöksége
négymillió forintot kért, míg az
elõterjesztés hárommilliót java-
solt. Végül a testület tizenöt sza-
vazattal úgy határozott, másfél-
milliót biztosít a csapaterõsítésre.

Elõzõleg hasonló kéréssel fordult
a testülethez Tóth László (MSZP)
képviselõ, az NTE 1866 MÁV el-
nöke is, aki a közgyûlés kezdetén
javasolta a vasutasok támogatási
kérelmének új napirendi pontként
történõ felvételét. A kérést azon-
ban a testületi többség elutasítot-
ta.

Elfogadták viszont Esztereg-
nye és Rigyác önkormányzata ké-
rését, amelynek következtében a
két településsel közoktatási fel-
adat-ellátási megállapodást köt
Nagykanizsa, biztosítva ezzel
hetven tanuló további, helyben
történõ oktatását. A képviselõk
elé került az újszülött gyermekek
és a házasságot kötõ párok egy-
szeri támogatásával kapcsolatos
elõterjesztés. Dr. Csákai Iván
(Fidesz-KDNP) javasolta, a tíz-
ezer forintos juttatást emeljék
húszezerre, ám Marton István
polgármester ezt nem támogatta.
Dr. Kolonics Bálint (Fidesz-
KDNP) ugyancsak azt javasolta,
maradjon most tízezer, s a követ-
kezõ évi költségvetés függvényé-
ben döntsenek a lehetséges növe-
lésrõl. Végül a következõ évre
szükséges összeg elkülönítését
jóváhagyta a testület. 

Mint ahogy a „Hazavárunk”
ösztöndíj-pályázathoz szükséges
forrás biztosítását is. Balogh
László (Fidesz-KDNP), az Okta-
tási, Kulturális, Ifjúsági és Sport-
bizottság elnöke megjegyezte, a
korábbi nyolcmilliós keretösszeg
az utazási költségek jelentõs
emelkedése miatt nem elég, to-
vábbi nyolcmilliót kell biztosítani
a célra. Az elõterjesztést ennek

megfelelõen tizenkilenc egyhan-
gú szavazattal elfogadták. 

Arról is döntöttek a képviselõk,
hogy a 74-es út Gesztenyés utcai
csomópontjánál, és a Magyar ut-
ca – Lámpagyári utca keresztezõ-
désében kialakítandó gyalogátke-
lõhely létesítéséhez szükséges
források elõteremtését célzó pá-
lyázatot nyújt be az önkormány-
zat. A Pénzügyi Bizottság és a
Városüzemeltetési Bizottság ja-
vaslatára harmadik helyszínként
bekerül a projektbe a sánci, a 61-
es fõút és az Úttörõ utca kereszte-
zõdése is. Az önrészt a város
költségvetésébõl biztosítják. 

Polai József (Fidesz-KDNP) a
napirendi pont kapcsán elkesere-
dettségét fejezte ki, mert – mint
mondta – az elmúlt négy év sem
volt elegendõ ahhoz, hogy elérje,
Kiskanizsa egyik forgalmas, a
templomhoz közeli pontján is ké-
szüljön gyalogátkelõhely. Egyút-
tal a feladathoz forrásokat kért a
következõ évi költségvetésben,
amelyet Marton István polgár-
mester meg is ígért.

Bicsák Miklós (MSZP) arra
emlékeztette képviselõtársát,
hogy a most remélhetõen meg-
épülõ palini átkelõért három cik-
lus óta küzd, s a szóban forgó út-
szakasz annyira forgalmas, hogy
gyakran mondják neki a válasz-
tók: Bicsák Miklós, miért vagy te
képviselõ, miért nem állsz ki, és
irányítod a forgalmat, mint a
rendõrök? Az õszinte és szívhez
szóló közlést derültség fogadta a
közgyûlésben.   

Viszont kevésbé jókedvû és
õszinte vitát váltott ki a kórház
parkfenntartási és õrzõ-védõi fel-

adatainak kiszervezésével kap-
csolatos javaslat. A koncepció
szerint a kórház vezetõsége köz-
beszerzési eljárást követõen
mindkét feladatot vállalkozó ke-
zébe adná, ami olcsóbbá ugyan
nem tenné a rendszert, ám a szak-
emberek reményei szerint a szín-
vonalt növelné. Bogár Ferenc
(MSZDP) a területen foglalkozta-
tott tizennyolc fõ további foglal-
koztatására nem lát garanciákat, s
erre vonatkozó passzus beépítését
kérte a határozati javaslatba Röst
János (SZDSZ) is. Dr. Károlyi
Attila (MSZP) pedig egyenesen
úgy fogalmazott: úgy látja, a kór-
ház a tizennyolc embertõl szeret-
ne megválni. Bizzer András
(Fidesz-KDNP) a racionalizálás
okaként az MSZP-SZDSZ kor-
mány egészségügyet hátrányosan
érintõ intézkedéseit említette, mi-
re Böröcz Zoltán (MSZP) kórház-
privatizációként határozta meg a
tervezett lépést. Halász Gyula
(SZDSZ) azt mondta, amennyi-
ben a fideszes többség megsza-
vazza a tevékenységi területek ki-
szervezését, azaz a szolgáltatás-
privatizációt, akkor az azt jelenti,
hogy a Fidesz becsapta a válasz-
tókat.  

Cseresnyés Péter (Fidesz-
KDNP) alpolgármester kijelentet-

Összevont ülést tartott a
Pénzügyi és a Városüzemelteté-
si Bizottság, ahol meghallgatták
a hulladékdepóniában keletkezõ
gázok hasznosítására vonatkozó
pályázat második résztvevõjét,
a Greenergy képviselõjét. 

Miután ez megtörtént, Ta-
kács Zoltán azt javasolta a bi-
zottságnak, hogy határozatban
szólítsák fel a közüzemi díjak
kapcsán érdekelt cégeket, hogy
a jövõ évi díjemelési javaslatai-
kat november közepéig juttas-
sák el a bizottsághoz, s az eddi-
gi gyakorlattal ellentétben ne
fordulhasson elõ az a helyzet,
hogy utolsó pillanatban, ad hoc
módon kelljen határozni a díj-
tételekrõl. Ezt a testület többi
tagja el is fogadta.

Szóba került az Erzsébet tér
16. ügye is, ahol felvetõdött
egy üzleti célra alkalmas ingat-
lan értékesítésének lehetõsége.
Gyalókai Zoltán elnök és Bi-
csák Miklós képviselõ egyaránt
ellenezte az értékesítést. 

Hamarabb a díjakkal!

A közgyûlést megelõzõen ülé-
sezett az Ügyrendi, Jogi és Köz-
rendi Bizottság is. A bizottság
egyhangúlag támogatta a Mun-
kácsy út 7. szám alatti megürese-
dett ingatlan használatba adását a
Magyar Máltai Szeretetszolgálat
részére, mely családi napközit
szeretne indítani az egykori idõ-
sek napközijében. Dr. Kolonics
Bálint már a közgyûlésen ellen-
ben azt is megjegyezte, hogy a
használati díjat mindenképpen el
kell kérni a karitatív szervezettõl,

ugyanis az Állami Számvevõ-
szék, épp az ilyen bújtatott támo-
gatási formákat kifogásolta az
önkormányzati gazdálkodás vizs-
gálata során. Mint mondta, ha tá-
mogatni szeretnénk a mûködést,
akkor annak meg kell keresni a
forrását a jövõ évi költségvetés-
ben, így tiszta jogi helyzet ala-
kulhat ki. A reklámok és hirde-
tõberendezések elhelyezését sza-
bályozni kívánó koncepciót
azonban tárgyalásra alkalmatlan-
nak minõsítette a bizottság, s an-
nak további finomítását kérték az
elõterjesztõtõl.  

Legyen tiszta helyzet 

Nem játék 
a játszóterek ügye

Nagy siker 
a „Hazavárunk”

„Bicsák Miklós, miért
vagy Te képviselõ?”

38.qxd  2007.10.30.  9:51  Page 9



te, az említett tizennyolc ember
munkája nem kerül veszélybe,
ugyanis a közbeszerzési eljárás-
ban feltétel lesz a továbbfoglal-
koztatásuk. Egyúttal felszólította
a baloldalt: ne vezessék félre a
kanizsaiakat, egyáltalán nincs szó
privatizációról, hiszen önkor-
mányzati tulajdon nem kerül ma-
gántulajdonba. Arról van szó csu-
pán, hogy két, nem szakmai tevé-
kenységet ezután külsõ vállalko-
zó végez majd. 

Dr. Csákai Iván (FIDESZ-
KDNP) hozzászólásában rámuta-
tott: nem újdonság, hogy a kórhá-
zi ellátáshoz szorosan nem kap-
csolódó tevékenységeket vállal-
kozók veszik át, ez már több éve
így van például a takarítás eseté-
ben, de ebbe a körbe tartozik a
fûtési rendszer mûködtetése az
egykori Prometheus, ma Dalkia
Zrt. által. 

Végül a közgyûlési többség el-
fogadta a kiszervezés koncepció-
ját.

Tolvaj-pandúr játék

Marton István polgármester az
SZDSZ-es hozzászólásra reagál-
va metaforával élt, miszerint fur-
csa, hogy pont a tolvaj kiált pan-
dúrért. Halász Gyula (SZDSZ)
felháborodottan bocsánatkérésre
szólította fel a polgármestert. 

Tárgyalta a képviselõ-testület
Polai József és Tóth Nándor
(FIDESZ-KDNP) kiskanizsai
rendõrségi szolgálati hely létre-
hozására vonatkozó közös képvi-
selõi indítványát is. A két képvi-
selõ a polgármester segítségét
kérte az ügyben, Polai József át is
adta Marton István polgármester-
nek az 1122, a kezdeményezést
támogató aláírást tartalmazó
gyûjtõívet. 

A képviselõi indítványt a testü-
let támogatta, s egyetértett azzal,
hogy a bizottságokban folytatód-
jon a kezdeményezéssel kapcso-
latos vita. 

A napirend utáni kérdések közt
tárgyalta a közgyûlés a képviselõi
munka lényegét adó problémákat.

Bogár Ferenc (Fidesz-KDNP)
egy, a Zalai Hírlapban megje-
lent, a zéró parkolási toleranciá-
ról szóló cikk kapcsán szerette
volna megtudni, kik az érintett
képviselõk. Próbálkozása nem

járt sikerrel, mint kiderült, csak
akkor lehet felfedni a szabályta-
lankodó városatyák kilétét, ha
ezt õk maguk teszik. Halász
Gyula (SZDSZ) Cseresnyés Pé-
tertõl Marton István munkájá-
nak értékelését kérte. Az alpol-
gármester azonban nem minõsí-
tette a polgármester munkáját,
ellenben Halász Gyula figyel-
mét arra hívta fel, hogy ko-
molytalan kérdésével komolyta-

lanná teszi a közgyûlési mun-
kát.

Balogh László (Fidesz-KDNP)
Sugár utcára, a Piarista Iskola és
a Zeneiskola közé egy évvel ez-
elõtt kért zebrát. A felvetés jogos-
ságát a szakemberek is elismer-
ték, ám elõrelépés nem történt.
Balogh László felvetette, vajon
lefestheti-e a zebracsíkokat õ, ha
a szükséges engedélyt beszerzi?

Jerausek István (FIDESZ-

KDNP) a Táncsics téri szelektív
edények pótlását kérte, valamint
azt, hogy a város sûrítse a Szent-
györgyvári-hegy és a valamikori
Szeszfõzde bejáratához elhelye-
zett nyitott konténerek ürítését,
mert az ottani viszonyok már tart-
hatatlanok. Egyúttal a Teleki ut-
cán rendszeresen tapasztalható
bûz megszüntetését is kérte.

Horváth Attila  

Balogh Gyulának több ezer
darabot tartalmazó képeslap-
gyûjteménye van, amelyek kö-
zött szép számmal akad külön-
legesség is. 

– Gyermekkorom óta gyûjtöm a
képeslapokat, az egyik tanárunk
fertõzött meg ezzel a hobbival –
idézi fel a kezdeteket Balogh Gyu-
la. – Úgy tanította a földrajzot,
hogy mindenkitõl azt kérte, hozza-
nak magyarországi településeket
bemutató lapokat. A hatvanas évek
elején jártam iskolába, s annak az
idõszaknak megfelelõen Komló,
Diósgyõr, Sztálinváros volt a slá-
ger. Akkoriban kezdett jobban ér-
dekelni a dolog. Igazán azonban a
nyolcvanas években lendült be a
gyûjtés. 1989. tájékán Szombathe-
lyen is alakult egy országos egye-
sület, s ott már szervezetten, a ta-
gok között ment a levelezés, meg a
cserebere. Addig inkább csak vá-
rosképeket gyûjtöttem, s ott ismer-
kedtem meg e hobbi teljes szépsé-
gével. A profi gyûjtõk valamennyi-
en szakosodnak egy-egy témára,
van, aki a századelõrõl gyûjt ké-

peslapokat, Ferencz Józsefrõl, Sis-
sirõl, más a bibliai témájú lapokat
szereti. Mindent nem lehet gyûjte-
ni, mert az óriási feladat lenne. 

Közben érdekesebbnél érdeke-
sebb (no, és egyre értékesebb) ké-
peslapok kerülnek elõ az egész
szobát betöltõ cipõs dobozok
egyikének rejtekébõl. Üdvözlõlap
az 1890-es évek végérõl, amikor
az elsõ képeslap készült, az akkor
még Osztrák-Magyar Monarchiá-
ban. Az egyik képen egy, a vala-
mikor szovjet megrendelésre
gyártott herendi váza látható,
amelyen Kádár János néz valaho-
va a távolba. Egy sorozaton a Vö-
rös Hadsereg teljes tisztikara, egy
másik lapon pedig egy elõször
rútnak tûnõ emberi arc látható,
amit azonban ha jobban megné-
zünk, akkor észrevehetjük, hogy
az arcvonásokat három nõi test
adja ki, akár a rejtvényekben. Az-
tán Balogh Gyula mutat egy, a tri-
anoni tragédiára emlékezõ képes-
lapot is, amely érdekes módon
Hollandiában készült. A gyûjtõ
úgy véli, valószínûleg egy kül-
honba szakadt hazánkfia készíttet-

hette a képeslapot abban az idõ-
szakban, amikor divat volt a bé-
kediktátummal kapcsolatos relik-
viák gyártása. De elõkerültek
olaszországi hímzett üdvözlõla-
pok is. 

– Fõleg a régi kanizsai lapo-
kat szeretem, az elsõ világhábo-
rú elõtti idõszakból, amelyek a
legértékesebbek – mondja Ba-
logh Gyula. – Elõfordul közöt-
tük olyan, ami Drezdában ké-
szült, de hamarosan megkezdte
a lapgyártást egy kanizsai
nyomda is. 

S hogy hol érdemes nekiindul-
ni a gyûjtésnek?

Balogh Gyula elõszeretettel
jár a bolhapiacra, ahol mindig
sikerül egy-egy újabb darabbal
bõvítenie az amúgy is szép szá-
mú gyûjteményét. Ha szerencsé-
je van, akkor már pár száz forin-
tért is értékes lapokat gyûjt be,
de persze vannak olyan árusok
is, akik tisztában vannak a por-
téka értékével. Ilyenkor bizony,
nincs alku… 

Horváth Attila 

Bartha Levente, székelyföldi
elõadómûvész estjei mindig
mély, gazdag és maradandó él-
ményt nyújtanak a közönség-
nek. Témaköreit a két világhá-
ború közötti magyar irodalom-
ból válogatja. Rendszerint úgy,
hogy az visszatekintést nyújtson
a Kárpát-medence történetére
versben és prózában. Lapunk a
szélkelyföld üzenetérõl faggatta.

– Mint említette, nem volt köny-
nyû az útja Nagykanizsáig. Régóta

bûvölgette ezt a várost és belsõ
késztetést is érzett az idejövetelre.
Miként kell ezt értelmeznünk?

– A csíksomlyói búcsún olyan
szerencsés helyzetbe kerültem,
hogy hét nagykanizsaiaival is talál-
kozhattam. Egy héten át együtt
csodálhattuk a Székelyföld rejtel-
meit, annak tisztaságát, igazságát.
A városra azért gondoltam sokat,
mert nagy híre ment annak, hogy
létezik itt egy csodálatos obeliszk,
amit ledöntöttek. Mély nyomot ha-
gyott – innen nyolcszáz kilométerre
– a székely emberek szívében, hogy
jogtalanul, igazságtalanul ezt cse-
lekedték, holott ez egyébrõl szólt. A
Kárpát-medence tisztaságáról és
õsi hitérõl. Tudom, hogy Nagykani-
zsa a maga világában, egyszerûsé-
gében, nyelvezetében, a nyelvi érté-
kekben, a nyelvi sajátosságát illetõ-
en egy színfolt a magyar történe-
lemben, valamint a magyar iroda-
lomban. Ez nekem olyan jól esik, és
erre nagyon büszke vagyok. 

– Egy másik kötõdést is emlí-
tett városunkhoz.

– Amikor a magyar honvédeket
1945. tavaszán elvitték Oroszor-

szágba, Szibériába, köztük volt
édesapám, Bartha Dániel is. Itt
gyûjtötték össze õket a Károly
laktanyában. A hazáját védte, a
magyar hazát.

– Milyen vezérfonal mentén ál-
lítja össze estjeit?

– Készülök egyfajta mûsorral.
Ám Nagykanizsán ez másként tör-
tént. Ahogy megérkeztem a város-
ba, és kezet fogtam régi ismerõ-
seimmel, érzékeltem a történelmi
üzenetet. Körbejártam a város fõ-
terét, láttam a csodálatos szobro-
kat, az embereket, és barátom jó-
voltából pár környékbeli falut is.
Itt azonban azt mondtam magam-
ban, változtatok! Úgy döntöttem,
a szemekbõl, a tekintetekbõl fo-
gom kiolvasni mit szeretne halla-
ni a közönség. Így a mûsor hetven
százalékát improvizáltam. A te-
kintetek azt sugallták,  hogy be-
széljek Csoma Sándorról, mert
valahol lennie kell egy õshazá-
nak. Nagykanizsa az õshazának
egy csodálatos pontja…

– Ön is úgy látja, hogy az írás-
tudóknak nagy a felelõssége a
nemzeti megmaradásban.

– Mindenképpen az õ szerepük
a legfontosabb, mert õk a lélek
napszámosai. Õk azok, akik az
üzeneteket eljuttatják hozzánk.
Említhetem drága jó barátomat,
Latinovics Zoltánt, aki olyan
színfoltja a magyar színjátszás-
nak, akire nagyon büszkének kell
lennünk. Õ az, aki nemcsak báto-
rított sok évvel ezelõtt, hanem kö-
zös terveink is voltak. Ugyanígy
említhetem Visky Árpád sepsi-
szentgyörgyi magyar színmûvészt,
akirõl azt hiszem, mindenki tudja,
hogyan halt meg. Ezek az embe-
rek az igazi írók és költõk, mert
értik, érzik a kort, és mernek
üzenni. Figyeljünk tehát rájuk,
mert õk azért vannak, hogy fi-
gyelmeztessenek minket, és õk
azok, akik megvédik és világgá
kiáltják gondjainkat. Nekik kö-
szönhetjük a magyar nyelv tiszta-
ságát. Ez az az erõ, amely össze-
fogja öt földrész magyarjait. Az
epicentrum, az õshaza, a Kárpát-
medence. Nekünk kötelességünk
megvédeni. Mint ahogy vigyáz-
nunk kell e csodálos nyelvre,
amely a rövid- és hosszú magán-
hangzóival egyedülálló a világon.

Bakonyi Erzsébet

Megmaradásunkért
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A múlt képeslapokon

Balogh Gyula azt a sorozatot mutatja, amelyen a szovjet tisztikar
tagjai láthatók. Korabeli PR-fogás… 
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Festhetek 
egy zebrát?

Négy napirendi pontot tár-
gyalt meg a Jerausek István ál-
tal vezetett Szabadhegyi Tele-
pülésrészi Önkormányzat Var-
ga László, Gazdag Péter, Trom-
bitás Béla és Végh Zoltán rész-
vételével. A szabadhegyiekhez
csatlakozott késõbb Karádi Fe-
renc, a miklósfai körzet önkor-
mányzati képviselõje is. 

Az elsõ lakáshoz jutók helyi
önkormányzati támogatásáról
szóló rendelet megalkotásával
kapcsolatban azt javasolták, hogy
a minimum összeg is kerüljön
meghatározásra. Az elõterjesztés
szerint a 2008-as évi költségve-
tésben tizenhat  millió forintot
kell biztosítani arra, hogy ne-
gyedévenként öt család megkap-
hassa a nyolcszázezer forint tá-
mogatást. A részönkormányzati
tagok támogatták, ugyanakkor
nem tartották igazságosnak az
elõterjesztésben foglaltakat, mert
több jelentkezõ esetén nem kap-
hatja meg mindenki a maximum
nyolcszázezer forintot, ugyanak-
kor az is elõfordulhat, hogy keve-
sebb igénylõ jelentkezik. 

Elfogadták az ifjú házasok és
újszülöttek egyszeri, tízezer forin-
tos támogatásáról szóló rendeleti
javaslat módosítását, mely nem
tartalmaz évszámot, így nem kell

évente közgyûlési határozatot hoz-
ni az utalványok megvásárlására.
A napirendi pont tárgyalásánál fel-
vetõdött az is, hogy vajon milyen
életkorig igényelheti valaki az ifjú
házasoknak járó támogatást. 

Elfogadták a „Hazavárunk” ösz-
töndíj pályázathoz szükséges forrás
biztosítására elõterjesztett javasla-
tot. A betervezett nyolcmillió forint-
tal a felsõoktatási intézményekben
tanulók havi egyszeri oda-vissza
utazását téríti meg az önkormány-
zat. Ötszáznegyvenhat érvényes
pályázat érkezett be, a céltartalék-
ban képzett nyolcmillió forint azon-
ban csak félévre elegendõ. 2008-
ban meg kell duplázni az összeget,
hogy mindenki megkaphassa. 

A városban lévõ játszóterek hi-
giénés állapotáról szóló beszámo-

lót megvitatták a jelenlévõk. Egy-
behangzó véleményük szerint in-
kább kevesebb, de színvonalasabb
játszótere legyen a városnak. Fel-
vetõdött az is, kinek a feladata a
játszóterek karbantartása. Kiegé-
szítésként elhangzott, különítsék
el a játszóterekre fordított költsé-
get, és a város lakosságát tájékoz-
tassák a rongálás költségeirõl,
mintegy elrettentõ példaként. 

Az egyebek napirendi pont kö-
zött több észrevétel elhangzott.
Több odafigyelést szeretnének a
szabadhegyiek, hiszen a szûk, gö-
röngyös utakon életveszélyessé
vált a közlekedés.  A lakosság ér-
deklõdik tõlük, hogy mit tesznek,
mert véleményük szerint nem tör-
ténik semmi. Sok gyerek jár isko-
lába, hamar sötétedik, és hiányos
a világítás. Szeretnék, ha rende-
zettebb, lakhatóbb környezetben
élnének. Sokkal több fiatal köl-
tözne Szabadhegyre, többen épít-
keznének, ha nem ilyen igényte-
lenséget tükrözne a környék. Jó
lenne, ha a gépállomás és az ösz-
szeomló tehénistálló környékét
rendbe tartaná valaki, mert lassan
a rókák is odaköltöznek. 

Végezetül a részönkormányzati
tagok kérték Jerausek Istvánt, ja-
vasolja a közgyûlésen – pályázati
lehetõséghez kapcsolódva – egy
gyalogátjáró kialakítását az óvo-
da melletti 61-es úton.

Bakonyi Erzsébet

Szabadhegyi gondokról
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A magyar íj a legkifinomul-
tabb volt a kor hasonló fegyve-
rei közt. Nem volt véletlen tehát
a kalandozások korában a nyu-
gati kolostorokban felhangzó li-
tánia: A magyarok nyilaitól
ments meg, Uram, minket! 

Gréger Gyõzõ csak négy-öt
éve foglalkozik íjászattal, ezt
megelõzõen tizenkét évig ver-
senyszerûen vívott, amit azonban
egy sérülés miatt abba kellett
hagynia.

– Azt hiszem, gyermekkorában
minden fiú fog a kezében íjat,
vagy valami ahhoz hasonlót, amit
õ maga készít el – utalt az elõz-
ményekre a vívóból lett íjász. –
Késõbb aztán én is hozzájutottam
egy jobb minõségû íjhoz, amivel
akár már versenyszerûen is lehe-
tett volna íjászkodni. Ám az al-
katrészellátás hagyott kívánniva-
lót maga után, eléggé nehézkesen
mûködött, ezért aztán magam
kezdtem el kereskedelemmel fog-
lalkozni, nyitottam egy boltot is,
összekötöttem a kellemest a hasz-
nossal.

– Úgy tûnik,egyre népszerûbb
ez a sport. 

– Így van, nagyon sokan érdek-
lõdnek. Sokat járok vidéken, kü-
lönbözõ rendezvényeken, így pél-
dául Nagyszakácsiban is voltam,
s mindenütt azt tapasztalom, hogy
sokakban már rég felmerült az
íjászkodás gondolata, csak eset-
leg nem volt módjuk hol kipróbál-
ni, vagy azt hitték, hogy ez egy
drága sportág. Az mondjuk igaz,
hogy nem olcsó, de húsz-huszon-
ötezer forintból el lehet indulni
egy alap felszereléssel. 

– Mit gondol, mitõl ez a nép-
szerûség?

– Mint már említettem, nem túl
drága sport, s gyakorlatilag
egész éven át ûzhetõ. S bárhogy
is nézzük, mindenképpen hagyo-
mányról van szó a magyarság
esetében. Mindenkinek ismerõs a
tanulmányaiból, hogy õseink
mennyire mesteri módon használ-
ták ezt a fegyvert. 

– Milyen anyagból készülnek
az íjak?

– Van néhány gyártó, aki ju-
harfát használ, amit aztán három
oldalról szaruval megerõsítenek.
A legtöbb íj azonban ma már
üvegszál-erõsítéssel készül, amit
valódi bõrrel vonnak be. Emellett
elõfordul kõrisfa és cserfa alap-
anyagú is. A vesszõk általában
nyírfából, borovi-fenyõbõl, kõris-
bõl és bükkbõl készülnek, de ér-
dekes, hogy nem a keményfák a
legmegfelelõbbek a célra. Ha las-
sított felvételen tanulmányozzuk a
vesszõ mozgását, akkor azt látjuk,
hogy kígyózó mozgással halad a
cél felé. Egy kemény fából készült
vesszõ pedig nehezebb, ezért rö-
videbb utat is ír le.     

– Látok itt többféle íjat, de lai-
kusként túl sok különbséget nem
tudok felfedezni közöttük.

– Hát itt van mindjárt a ma-
gyar íj – mutat az egyik díszes
darabra a szakember. – A mon-
goloktól vettük át ezeket az ösz-
szetett íjakat, õk pedig feltételez-
hetõen a kínaiaktól. Az úgyneve-
zett botíjakat – mutat egy mási-
kat – már a barlangfestménye-
ken is ábrázolták, amit az ango-
lok újból felfedeztek a tizenkette-
dik században, s az úgynevezett

zárótûzhöz használták. A re-
konstrukciók alapján egy-egy
ilyen íj mintegy harmincöt kilo-
grammos lehetett, azaz rendesen
kellett vele birkózni. A súlya mi-
att azonban megvolt az a lehetõ-
ség, hogy adott esetben közel-
harc során, ütlegként is lehetett
használni. Ezek az úgynevezett
longbow-íjak általában tiszafá-
ból készültek, ám ebbõl a fafaj-
ból nem volt sok Angliában.
Ezért rendelet is született arra
vonatkozóan, hogy négy íjból
legalább egynek ilyen fából kell
készülnie. Angliában egyébként
egész manufaktúrák foglalkoztak
a gyártásával. Ebben az íjtípus-
ban nincs semmi újszerû, szerin-
tem az íjkészítés csúcsa minden-
képpen a magyar íj, amely sok-
kal kifinomultabb fegyver. Egy-
egy elkészítése bizony, három-
négy hónapot is igénybe vett.

Gréger Gyõzõ azt mondja, a
magyar íj viszonylag rövid, mert
másképp nem lehetett volna vele
a lóról hátrafelé nyilazni. 

S hogy mekkora távolságot le-
hetett egy-egy fegyverrel befog-
ni? A legenda szerint egy angol
íjász egyszer nyolcszáz méterre is
ellõtt az íjával. 

Horváth Attila

A magyarok nyilaitól ments meg...

Gréger Gyõzõ: A legjobbak a magyar íjak

Farag csontot, szarut, fát és
meggymagot. A legkedvesebb
számára mégis egy skorpió – a
sormási Marton Lajos a
Kiskanizsai Általános Iskolá-
ban idõsebb Popellár Jenõ
szakkörében ismerkedett meg a
faragással.

– Az iskolában egyszer láttam,
hogy Popellár Jenõ tanár bácsi
hogyan farag, s rögtön megtet-
szett – meséli Marton Lajos. – Be-
iratkoztam a szakkörébe, végül

asztalos lettem, s megismerked-
tem Csávás Csabával, aki a men-
torom lett – tõle is sokat tanultam.

Marton Lajos azonban nem-
csak fát farag, otthonában a fából
készült figurák mellett csontból
faragott alkotások és szaru lõpor-
tartók is sorakoznak a polcon.

– A szaru puhább, lágyabb, mint
a csont, ezért aztán sokkal köny-
nyebben alakítható. A csont tény-
leg olyan, mint a kõ, nehezen fa-
ragható, szilánkosan törik. A fafa-
jok közül legszívesebben a fekete-
dióval dolgozok, de persze emellett
mogyoróból, meggybõl, hársból,
bukszusból, szilvából, barackból és
cseresznyébõl is faragok. Bármit
hajlandó vagyok fából elkészíteni,
a kis szobroktól a plasztikákig. 

– Mi volt a legérdekesebb ké-
rés, amit teljesített?

– Egyszer egy skorpiót kellett
készítenem egy valódi, üvegbe
zárt, kiszárított skorpió alapján.

– Azért meggymagot se min-
denki farag… 

– Nincs ebben semmi különle-

gesség. A gyümölcsmagok ugyan-
úgy alakíthatóak, mint a csont,
semmivel sem keményebbek annál.
Meggymagot, cseresznyét és ba-
rackot is faragok, elsõsorban nép-
mûvészeti mintákkal szeretek dol-
gozni. A magfaragást egyébként ér-
dekes módon tanultam meg. Egy-
szer édesanyám mondta, hogy va-
lakinek a nyakában látott egy nyak-
láncot, amelyen egy cseresznye-
magból faragott kis kosárka fitye-
gett. Szöget ütött a fejembe a do-
log, nekiálltam, s két óra alatt elké-
szült a kosárka. Nem olyan nehéz
egyébként, mint azt gondolja, még
azt sem mondanám, hogy pontos,
abszolút „remegésmentes” kéz kell
hozzá, hiszen az enyém sem ilyen.
Inkább tengernyi türelem. 

Marton Lajosnak egyébként szá-
mos szép alkotása van, azonban
önálló kiállításon még nem mutat-
kozhatott be a nagykanizsai közön-
ségnek. Pedig lenne mibõl meríte-
ni… 

H.A.

A meggymagfaragó
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Nagykanizsa MJV Önkormányzata pályázatot ír ki Nagykanizsán és
kistérségében állandó lakhellyel rendelkezõk, valamint a városból elszárma-
zottak részére a Kanizsai Antológia 6. számában való megjelenésére. 

Pályázat tárgya: Irodalmi, mûvészeti, tudományos, valamint megjelenõ
versek, prózák, grafikák. Pályázati feltételek: Egy pályázó több pályázatot is
beadhat, maximum 6 A/4-es oldal (70 leütés, 45 sor 12-es betûtípussal) ter-
jedelemben. A kéziratokat kinyomtatva, valamint merevlemezen vagy CD-n kell
benyújtani az alábbi címre: Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztály
Halmos Csaba Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. 

A beérkezett pályamûvek bírálatát szakmai bizottság végzi. Kéziratot nem õrzünk
meg, nem küldünk vissza, másodközlésre nem vállalkozunk. A sikeres pálya-
munkák a Kanizsai Antológia 6-os számában a karácsonyi könyvvásár alkalmá-
val jelennek meg. Az alkotók tiszteletdíjban nem, csak tiszteletpéldányokban
részesülnek. A pályázat beadásának határideje: 2007. november 5.

Kanizsa Antológia 6.

Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Bene Csaba, a 2. számú választókerület önkormányzati képviselõje foga-
dóórát tart minden hónap elsõ hétfõjén 17 órától 19 óráig a kenyérgyári
PERGO lottózóban (Kinizsi u. 95. ).

Bicsák Miklós az 3. számú választókerület (Garai, Ûrhajós, Hársfa, Ifjú-
ság utca lakói) önkormányzati képviselõje 2007. november 7-én, szerdán 16
órától 17.30 óráig fogadóórát tart a Kinizsi utca 97. szám alatti bélyegzõ-
gyártó irodában. Aznap 18 órától 20 óráig Bicsák Miklós Palin és Korpavár
lakossága számára tart fogadóórát a palini új Általános Iskolában.

Bizzer András a 4. számú választókerület önkormányzati képviselõje fo-
gadóórát tart 2007. november 9-én, pénteken 17 órakor a Dr. Mezõ Ferenc
Gimnáziumban.

Tóth Nándor, a 14. számú választókerület önkormányzati képviselõje fo-
gadóórát tart minden hónap elsõ hétfõjén 18,00 órától a Móricz Zsigmond
Mûvelõdési Házban.

Képviselõi fogadóóra

N

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson értékesíti az alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
961 Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 13.560.000 11.07, 12.05 08:30
131/2 Magyar u. 18. lakóház, udvar 23.630.400 11.07, 12.05 09:00
4372/1 Alkotmány u. 160. szociális otthon 78.000.000 11.07, 12.05 09:30
4277/1 Palini beépítetlen terület 30.970.800 11.07, 12.05 08:00
2190/A/3 Csányi u. 8. - iroda 12.840.000 11.07, 12.05 10:30
2243/1 Ady Endre u. 25. 16.000.800 11.07, 12.05 11:00
3817 Csengery u. 111. - telephely 6.264.000 11.07, 12.05 11:30
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Versenytárgyalás

Értesítem a Tisztelt Lakosságot, hogy 2007. október 15-20. között végzik
Zala megyében a rókák veszettség ellen történõ orális immunizálását. Jogkö-
römnél fogva a rókák veszettség elleni immunizálásáról szóló 13/2002. (I.
30.) FVM rendelet 4. § (1) bekezdése alapján kör/jegyzõség területén 2007.
október 15-tõl november 04-ig ebzárlatot, legeltetési tilalmat, valamint az
egyéb intézkedéseket rendelem el, melyet a mellékelt "Felhívás" tartalmaz.
Egyben az 2005. évi CLXXVI. törvény az Állategészségügyrõl 43. §. (1) be-
kezdés alapján a fenti idõszakban kötelesek gondoskodni a kóbor ebek befo-
gásáról. További tájékoztatás kérhetõ a Polgármesteri Hivatal Közigazgatási
Osztályán, Pásztor Lajos ügyintézõnél a 93/500-859-es telefonszámon. 

Dr. Tóth Géza, kerületi hatósági fõállatorvos
Melléklet a 13/2002. (I. 30.) FVM rendelethez
Felhívás a lakossághoz a veszettség elleni védekezésrõl

1. A veszettség gyógyíthatatlan, embernél, állatnál egyaránt halálos kimenetelû be-
tegség. 2. A betegség legfõbb terjesztõje a róka. 3. A védekezés leghatékonyabb,
legkorszerûbb módszerét - a rókák veszettség elleni vakcinázását - Európában évek óta
sikerrel alkalmazzák. 1992 októberében hazánkban is megkezdõdött a rókák vakciná-
zása. Elsõ alkalommal a nyugati határövezetben, az osztrák határtól számított kb. 25-30
km-es sávban került kihelyezésre a csalétek-vakcina. 4. A vakcinát tartalmazó fólia
kapszulát az ember számára bûzös, de a rókák által kedvelt ízû és szagú csalétekbe rej-
tik, amely gyufásdoboz alakú és nagyságú, szürkésbarna színû. A róka, miközben meg-
eszi a csalétket, szétrágja a kapszulát is, így a vakcina bejut a szervezetébe. 5. A csal-
étek kihelyezése kis magasságból, repülõgéprõl történik. 6. A csalétekbe helyezett
vakcina emberre, állatra ártalmatlan, VESZÉLYT NEM JELENT. A kihelyezett csal-
étekhez ennek ellenére NEM SZABAD HOZZÁNYÚLNI! Semmi esetre sem szabad
felvágni vagy széttörni, mert a vakcina vírus a bõrbe, szájba, szembe, orrba, sebbe ke-
rülhet. Amennyiben ez mégis megtörténik az alábbi biztonsági elõírásokat kell alkal-
mazni: a.) ha a vakcina ép bõrfelületre kerül, elegendõ a jódtartalmú: fertõtlenítõszerrel
vagy ennek hiányában 70%-os alkohollal történõ lemosás. Mindkettõ beszerezhetõ a
gyógyszertárban. A jódtartalmú fertõtlenítõszer használata során keletkezett barnás folt
szappanos lemosással eltávolítható. Ilyen jellegû érintkezés esetén védõoltásra nincs
szükség; b.) ha az oltóanyag friss sebbe vagy nyálkahártyára kerül, haladéktalanul: OR-
VOSHOZ KELL FORDULNI! 7. A helyi vakcinázási kampány megkezdésétõl szá-
mított 14 napig az ebeket megkötve vagy zárva kell tartani (ebzárlat), és csak pórázon
szabad közterületre vinni. A jelzett idõszak alatt a kezelt területen TILOS A LEGELTE-
TÉS! Ezek a korlátozó intézkedések elsõsorban a vakcinázás hatékonyságát segítik az-
zal, hogy a kóborló ebek vagy legelõ állatok ne vehessék fel a rókák számára kihelye-
zett csalétket. 8. Aki a vakcinázott területen elhullott vadon élõ vagy háziállatot talál,
a tetemet   hagyja érintetlenül és haladéktalanul ÉRTESÍTSE A LEGKÖZELEBBI ÁL-
LATORVOST, A HELYI ÖNKORMÁNYZATOT vagy VADÁSZTÁRSASÁGOT. 
9. Kérjük a fentiekrõl gyermekét is tájékoztassa. 10. További felvilágosítással az
Önök körzetében élõ állatorvosok és orvosok szolgálnak. 11. A HELYI VAKCINÁ-
ZÁSI KAMPÁNY IDÕPONTJA: 2007. október 15-tõl november 04-ig tart. 

Ebzárlat, legeltetési tilalom

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése döntött arról, hogy Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város Szabályozási Tervét és Helyi Építési Szabályzatát
módosítja. A tervezési területet a város azon területei képezik, ahol önkor-
mányzati vagy lakkosági igény merült fel a jelenleg hatályos szabályozó mó-
dosítására. A tervdokumentációt a vonatkozó hatályos jogszabályok elõírása-
ira figyelemmel 2007. november 15-ig közzé tesszük a Polgármesteri Hivatal
fõépítészi Irodájában, ahol munkanapokon megtekinthetõ.

A tervvel kapcsolatos észrevételeiket, javaslataikat a Polgármesteri Hiva-
talba a városi fõépítésznek (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. Fax.: 93/500-735)
címzett levélben jelezhetik.

Szabályozási terv, Helyi Építési Szabályzat

2007. november 10-én 19 órai kezdéssel 
az iskola tornatermében nótaesttel egybekötött 

jótékonysági bált rendez
a templom felújítása javára.

A nótaesten fellép: Tarnai Kiss László és Demeter Ágnes 
nótaénekes, valamint a Tüttõ János Nótakör szólóénekesei.Kísér: Haga

György és népi zenekara.
A nótaest mûsorát bál követi, ahol Imre Tibor zenél

Belépõjegy ára vacsorával: 3000 Ft
A tombolán értékes nyereményeket sorsolunk ki.

Jegyek rendelhetõk a miklósfai Gazda Boltban. Tel.: 93-315-924

A MIKLÓSFAI RÓMAI KATOLIKUS EGYHÁZKÖZSÉG 
ÉS A HELYI KERTBARÁT KÖR
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Mi, ötvenesek átéltük a nagy
történelemhamisítás idõszakát.
Át kell értékelnünk sok forra-
dalmat, „ellenforradalmat” és
megannyi hazugságot. Hovato-
vább át kell értékelnünk a tör-
ténelmi ismereteinket. Egy-egy
ismeretterjesztõ elõadás segít-
het hiteles, új megvilágítást
adni történelmünknek.

– Miért is e nagyfokú történe-
lem hamisítás? – kérdem Szántai
Lajos mûvelõdéskutatótól?

– A magyar történelmet kétség-
telen nem olyan módon tanítják,

ahogy az megtörtént. Ennek oka,
hogy a Kárpát-medence túl jó he-
lyen van. Hihetetlenek az adottsá-
gai. Ami az élethez szükséges,
minden megvan. Így érthetõ, hogy
a Kárpát-medence mindig kell va-
lakiknek. Ez bizonyítást nyert a
római korban, a török idõkben, és
még sorolhatnám. Azt, hogy egy
ilyen hatalmas területet sikerüljön
megszerezni, az itt élõ népeket le
kell igázni. Ennek megvannak a
praktikus módszerei. Vedd el a
múltját, s már nem is lesz problé-
ma. A török harcok idején a törté-
nelem szolgáltatatta azt a tanul-
ságot, hogy a magyarságot nem
lehet fegyverrel legyõzni. A szár-
mazástörténetét kell meghamisíta-

ni, s a nyelvét. Az identitászavar
keltése a legveszélyesebb fegyver.
Modernebb, mint az újabb hadi-
technika..

– Lehet itt még magyar feltá-
madás?

– A nemzeti megújulás minden-
kor megtörténhet. Egy népmesei
példa a megoldást testvérpárban
fogalmazza meg. Amikor az elsõ
végzetes bajba jut, de van neki
egy testvére, aki valahol máshol
jár és megérzi a testvére baját, vé-
gül õ támasztja fel, õ segíti. Tehát
nekünk testvérpárokat kell keres-
nünk. Jövõképül álljon itt jelképe-
sen Hunor és Magyar példája.

Cz.Cs.

A magam útját jártam cím-
mel a kétszáz éve született Bat-
thyány Lajos gróf, elsõ felelõs
magyar miniszterelnökre emlé-
kezik a Thúry György Múzeum
és a Zala Megyei Levéltár idõ-
szaki kiállítása.

A Thúry György Múzeum ez-
zel tiszteleg a kétszáz éve szüle-
tetett Batthyány Lajos gróf em-
léke elõtt. A tárlatnak helyet
adó barokk épület, az  úgy-
nevezett hercegi vár – az 1743-
tól a várost és környékét birtok-
ló – Batthyány család uradalmi
épülete, tiszttartói háza volt, s

1945-ig a hercegi erdõhivatal
központja.

A kiállítás, bevezetõ részében
bemutatja a Batthyányak család-
fáját, neves alakjait, kiemelve a
Kanizsát is birtokló Batthyány
Lajos Ernõ nádor személyét, akit
Batthyány Lajos gróf példakép-
ének tekintett. 

A tárlat végigkíséri Batthyány
Lajos gróf, a reformkor és az
1848-as forradalom jelentõs ál-
lamférfijának, az elsõ magyar fe-
lelõs kormány elnökének teljes
életútját. Bemutatja magánéletét,
közéleti tevékenységét, pályafu-
tásának legfontosabb állomásait,

eseményeit, miniszterelnökként
tett erõfeszítéseit (hangsúlyozva
Zala vármegyéhez, illetve a haza
bölcseként tisztelt  Deák Ferenc-
hez fûzõdõ kapcsolatát), fogságá-
nak hónapjait, mártírhalálát s rö-
viden kitér kultuszára, utóéletére
is.  Fontos szerepet kap az 1848.
márciustól szeptemberig terjedõ
idõszak bemutatása, ezen belül
Batthyány Lajosnak a nemzetõr-
ség felállítása, felfegyverzése és a
honvédtoborzás, a honvédség
szervezése érdekében tett intéz-
kedései. 

A tárlaton látható a zalai köz-
gyûjtemények, így a kiállítás társ-

rendezõ intézményének, a Zala
Megyei Levéltárnak a korszakhoz
kapcsolódó iratanyaga és a Zala
megyei múzeumok (Göcseji, Ba-
latoni, Thúry György Múzeum,
Helikon Kastélymúzeum) irat- és
tárgyi anyaga (a nemzetõrök és
honvédek által használatos fegy-
verek, honvédzászló), illetve a
gyûjteményekben õrzött, Bat-
thyányt és kortársait, eszmetársait
ábrázoló portrék, akvarellek, li-
tográfiák és metszetek. Ezek mel-
lett az országos intézményekben
õrzött relikviák, dokumentumok
másolatai is bemutatásra kerül-
nek. A zalai és nagykanizsai nem-

zetõröket, a honvédeket ruhare-
konstrukciókkal idézik meg a
rendezõk. 

A kiállítást Kunics Zsuzsa tör-
ténész-muzeológus rendezte Mol-
nár András, a Zala Megyei Levél-
tár igazgatójának szakértõ segít-
ségével és ez év december 16-ig
látogatható.
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Horváth Jánosné pedagógus,
az Együtt Kiskanizsáért Egye-
sület elnöke, a kiskanizsai rész-
önkormányzat képviselõje, a
budapesti Klebelsberg Kunó
Emléktársaság tagja. 1954-ben
lépte át elsõsként az akkori is-
kolája kapuját, s huszonhárom
év múlva pedagógusként tért
vissza ugyanoda. Ma 59 évesen,
negyven év munkaviszony után
vonult nyugdíjba. Jelképesnek,
egyben megnyugtatónak érzi a
befejezést. Beszélgetésünk ele-
jén azok a gondok kerültek elõ-
térbe, amelyek megoldása való-
színû a mai tanulóifjúságra,
vagy éppen Horváth Jánosné
tanítványaira várnak. 

– Azoknak a kollégáknak a ne-
vében is szólok, akik most men-
nek tömegével nyugdíjba, és hi-
vatásból tanítottak. Úgy érzem,
sokan képviseltek hozzám hason-
ló értékrendet, és tették, amit tet-
tek. Hivatástudatból tanítottak,
és idõt, energiát nem sajnálva a
legjobbat igyekeztek nyújtani. A
derékhad nagy része lett eltávo-
lítva most a pályáról – mondta
gondterhelten. – Lesznek olya-
nok, akik nyugdíjba mennek, s
lesznek olyanok, akik munkanél-
külivé válnak. Nagyon fájnak az
iskolabezárások – jegyezte meg.
– Mintha éppen a klebelsbergi
idõszak ellentétét érezném meg-
valósulni! Tudván, hogy milyen
nehéz helyzetben van az ország,
mégis azt mondom, amit akkor is
vallottak, hogy az oktatás, az is-
kolaügy az, ami a legfontosabb
kellene, hogy legyen, mert a fia-

talság a nemzet jövõjét jelenti.
Valamikor a szülõföldhöz való
kötõdés is jobban érvényesült! Az
a falu él és virágzik, ahol van
óvoda, iskola, templom és mind-
az, ami egy falu életéhez hozzá-
tartozik. Ahol ez megszûnik, az a
falu elõbb-utóbb elsorvad. Ezért
fájnak nagyon az iskolabezárá-
sok, és siratom a megszûnõ isko-
lákat. Ugye, ez megengedhetõ?
– kérdezte, s mivel én némán bó-
lintottam, máris folytatta gondo-
latait. – Ugyanakkor féltem a fia-
talságot, aggódom az egészségü-
kért. A káros szenvedélyek közül
például a cigarettát emelném ki.
Amikor a volt, már felnõtt tanít-
ványaimmal találkozom – akik
okos, értelmes, szép fiatalok –,
és elbeszélgetek velük ezekrõl a
dolgokról, mindegyik úgy nyilat-
kozik, szeretnének leszokni a do-
hányzásról, de már nem megy.
Amikor elkezdték, tudomásuk
volt a káros hatásairól, mégis
megtették. Mindig felvetõdik ben-
nem, hogyan lehetne elejét venni
ennek a káros szenvedélynek?
Különösen fáj, amikor lányokat
látok cigarettázni. Nem számol-
nak a leendõ kismamák mind-
azokkal a veszélyekkel, amelyek
majd a születendõ kisbabájukra
hatnak. Sok egyéb más mellett,
ettõl is féltem õket. Féltem azt az
értékrendet is, amely szerint a fi-
ataljainkat neveltük. Az esztétikai
és a mûvészetre nevelés is na-
gyobb hangsúlyt kapott az elmúlt
harminc évben, mint ahogy ez
napjainkban alakul. Ezekre most
sem pénz, sem idõ nincs. A mûvé-
szeti iskolák léte is egyre inkább
veszélyben forog. Az ének-zene, a
rajz és az irodalomórák száma is
radikálisan csökken. Nehéz meg-
találni a középutat! Egyetértek
azzal, hogy fontos az informatika
és a reáltárgyak ismerete, de ér-
zelmek nélkül kiüresedik az élet,
elfásult, kiégett és életunt embe-
rekké válnak elõbb-utóbb azok,
akiknél ez hiányzik, ahol erre
nem fordítanak gondot. A Ko-
dály-módszer szerinti énektanítás
is megszûnõben. Más a mai ten-
dencia.

– Mi indította a tanári pályára?
– tértem rá elsõ kérdésemre, hi-
szen Horváth Jánosné, Jucikát
régóta ismerem, s ha rendezvé-
nyek szünetében, vagy éppen a
buszmegállóban találkozunk, so-

hasem magáról mesél, hanem ta-
nítványairól, az iskoláról, vagy
éppen a Kiskanizsán történt ese-
ményekrõl. 

– Mindig tanár akartam lenni.
Az eredendõje az lehetett, hogy
nagyon szerettem a tanító néni-
ket, késõbb a tanáraimat. Tisztel-
tem és becsültem õket, már kis-
koromban fölnéztem rájuk. Kö-
szönöm a sorsnak meg a gondvi-
selésnek, hogy így alakult. Von-
zott a tanítás. Nemcsak a jó tanu-
ló, szorgalmas gyerekek oktatá-
sa, nevelése, hanem a többieké
is. Jó volt hinni abban, hogy
minden gyermekben van valami
elrejtett kincs, amit fel kell fedez-
ni a szülõkkel együttmûködve.
Valamikor a családlátogatások
jól elõsegítették az együttmûkö-
dést. Ma ez a kapcsolat csak ak-
kor jöhet létre, ha a szülõ igényli,
és fontosnak tartja. Az utóbbi
idõben a családlátogatások meg-
szûntek, maradtak a fogadóórák
és a véletlenszerû találkozások,
amikor a szülõ és tanár éppen
ráér. 

– Milyen elveket fogalmazott
meg pályája kezdetén?

– Mindig hosszú távon gon-
dolkodtam. Lelki szemeim elõtt
azt a személyt láttam a tanítvá-
nyomban, akivé majd felnõtt ko-
rában fog válni. Elgondolkodta-
tott, vajon mi marad majd meg
benne mindabból, amit át sze-
rettem volna nekik adni. A gye-
rek is megérzi, hogyha szeretik,
ugyanakkor követelni is kell tõle
– sorolja a titkokat Jucika. –
Meg kellett találni a helyes kö-
zéputat. Az olcsó népszerûségre
sohasem törekedtem, a rendsze-
res tanulásra szerettem volna
szoktatni õket. Fontos volt szá-
momra, hogy kialakuljon ben-
nük az igényesség. Sok minden
elvonja az utóbbi idõben a diá-
kok figyelmét az élet fontos dol-
gairól. Nemcsak a tévé, a szá-
mítógép is vetélytárs a tanulás-
ban. Egyre nehezebb õket rá-
venni az olvasásra, ráébreszteni
õket az olvasás gyönyörûségére,
hogy legalább egy könyvet ol-
vassanak el évente, hiszen az
ének, a zene, a rajzolás, az ol-
vasás észrevétlenül is finomab-
bá teszi a lelket, és árnyaltabbá
az emberi kapcsolatok minõsé-
gét. Segíti elviselni az élet által
produkált nehéz helyzeteket, és

segít a jó döntések meghozata-
lában. Ez az igaz mûvészet célja
– summázta. –  Az az igazi mû-
vészet, ami jóra nevel bennün-
ket, ami jóvá tesz! Egy irodalmi
mû, vagy egy film, ami nem tesz
jobbá, hanem ellenkezõleg,
rossz hatásokat kelt, vagy indít
el, nem nevezhetõ mûvészetnek.
Csak a szépnek, a jónak, az
egyenes tartásnak van értelme!
Amikor az ember úgy igyekszik
élni, hogy a szó és a tett egység-
ben legyen! – magyarázta a ta-
nárnõ. 

– Volt-e pedagógusi ars poeti-
cája?

– Minden szaktanár eldönthet-
te, milyen mondatokat helyez el a
tanterem falán. Én elsõként egy
Antoine de Saint-Exupéry idézetet
választottam: „Jól csak a szívével
lát az ember. Ami igazán lénye-
ges, az a szemnek láthatatlan.” A
másik gondolatot Móricz Zsig-
mond, Légy jó mindhalálig címû
regényébõl vettem. A kis Nyilas
Misi szájából hangzik el e mon-
dat a történet végén, amikor a
nagybátyja megkérdezi tõle, hogy
mire akarja tanítani az embere-
ket, õ azt feleli: "…arra, hogy
légy jó… légy jó…légy jó mind-
halálig!.." Amikor tanítványaim-
tól a nyolcadik osztály végén bú-
csúztam, ezeket a gondolatokat
igyekeztem útravalóul adni szá-
mukra, és a lelkükre kötni, hogy
legyenek jók, legyenek becsülete-
sek, legyenek hazájukat szeretõ
állampolgárai ennek a kis or-
szágnak.  Remélem, megjegyez-
ték! 

– Sokat beszélünk a család vál-
ságáról napjainkban. Mi lehetne a
megoldás? Mi lehetne gyermeke-
ink számára a követendõ példa?

– Úgy gondolom, hogy egyre
inkább elidegenedõ világunkban
csak a család nyújthat igazi me-
nedéket. A szülõk által megélt ér-
tékrend az, ami a gyermekeik szá-
mára követendõ példa lehet. Az a
jó, ha az édesanya meg az édes-
apa példakép, de a tanár is lehet
példakép a tanítványa számára.
Helytállásban nekem a szüleim a
példaképeim.

– Sikerült megvalósítania el-
képzeléseit?

– Számomra nagyon fontos volt
a tanítás során a szülõkkel kialakí-
tott kapcsolat. Igyekeztem társa
lenni a szülõknek a nevelésben.

Minden gyermekben van valami elrejtett kincs... Örömmel töltött el, amikor szülõi
értekezleteimen szinte teljes lét-
számban részt vettek a szülõk, és
eljöttek az osztálykirándulásokra
is. Ma is jólesõ érzés ezekkel az
anyukákkal találkozni.  Amikor
felidézzük az elmúlt éveket, hálá-
san megjegyzik, hogy nem csak
osztályfõnöke voltam a gyermeke-
iknek. Ez bármilyen kitüntetésnél
többet jelent az ember számára!
Hasonlóképpen, amikor egy-egy
tanítványom a búcsúzás során kis
emléklapot készített a számomra
egy-egy idézettel, szintén örömmel
töltötte el a szívemet akkor is, és
most is. Azóta is õrzöm ezeket a
kis apró meglepetéseket. Úgy ér-
zem, hogy az elképzelt céljaimat
sikerült megvalósítanom, és sike-
rült valami többletet adnom a ta-
nítványaimnak annak érdekében.,
hogyha kikerülnek az életbe, le-
gyen tartásuk, legyenek igazodási
pontjaik.

– Irodalmat és nyelvtant taní-
tott, emellett könyvtáros volt a
Kiskanizsai Általános Iskolában.
Közéleti tevékenysége is sok
idõt, energiát igényel. Miért teszi
mindezt?

– Belülrõl fakad a késztetés. Az
élettõl sok mindent kaptam aján-
dékba, egy bizonyos tudásmeny-
nyiséget, amiért ugyan keményen
meg kellett dolgozni, de ajándék-
nak tekintem azt is, hogy tanul-
hattam, a szüleim nagy áldozat-
vállalása mellett. Mivel sok min-
dent kaptam az élettõl ajándékba,
ezért úgy érzem, nekem is kell va-
lamit adnom annak a közösség-
nek, amelynek tagjai között fel-
nõttem s ahol most is élek. 

– Hogyan telnek a mindennap-
jai?

– Nagyon fontos számomra a
nagymamaszerep, az unokák, a
család. A férjem sajnos már tizen-
egy éve csak lélekben lehet ve-
lünk. Mindig jó társam volt a ne-
hézségek elviselésében is. Gyer-
mekeink nevelésében, taníttatásá-
ban mindketten hasonló érték-
rendben gondolkodtunk. Közösek
voltak a céljaink. Amikor unoká-
immal vagyok, szeretném látni az
õ örömét is. Mindannyiunknak
nagyon hiányzik. A család mellett
fontos annak a közösségnek a sor-
sa, ahol élek. Szeretem szülõföl-
demet, szeretem az itt élõ embere-
ket. Remélem, hogy nemcsak
múltja és jelene, hanem virágzó
jövõje is lesz Kiskanizsának. 

Bakonyi Erzsébet

Fo
tó

: B
ak

on
yi

 E
rz

sé
be

t

Az indentitászavar a legveszélyesebb 
fegyver

Batthyány-kiállítás a Thúry múzeumban

Változott a nyitvatartás
A Thúry György Múzeumban a kiállítás nyitva tartása november

1-tõl megváltozik, a múzeum az alábbi idõpontokban látogatható:
kedd-szerda 13-17 óráig, csütörtök-szombat 10-17 óráig, vasárnap-
hétfõ zárva. 

A Hevesi Sándor Általános
Iskola gazdasági ügyintézõt
keres. 

A pályázatokat a következõ
címre kérjük: Hevesi Sándor
Általános Iskola igazgatója
Nagykanizsa, Hevesi u. 2. 

Érdeklõdni a 311-265 telefon-
számon lehet.

A pályázat leadási határideje:
2007. november 23.
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Mi, ötvenesek átéltük a nagy
történelemhamisítás idõszakát.
Át kell értékelnünk sok forra-
dalmat, „ellenforradalmat” és
megannyi hazugságot. Hovato-
vább át kell értékelnünk a tör-
ténelmi ismereteinket. Egy-egy
ismeretterjesztõ elõadás segít-
het hiteles, új megvilágítást
adni történelmünknek.

– Miért is e nagyfokú történe-
lem hamisítás? – kérdem Szántai
Lajos mûvelõdéskutatótól?

– A magyar történelmet kétség-
telen nem olyan módon tanítják,

ahogy az megtörtént. Ennek oka,
hogy a Kárpát-medence túl jó he-
lyen van. Hihetetlenek az adottsá-
gai. Ami az élethez szükséges,
minden megvan. Így érthetõ, hogy
a Kárpát-medence mindig kell va-
lakiknek. Ez bizonyítást nyert a
római korban, a török idõkben, és
még sorolhatnám. Azt, hogy egy
ilyen hatalmas területet sikerüljön
megszerezni, az itt élõ népeket le
kell igázni. Ennek megvannak a
praktikus módszerei. Vedd el a
múltját, s már nem is lesz problé-
ma. A török harcok idején a törté-
nelem szolgáltatatta azt a tanul-
ságot, hogy a magyarságot nem
lehet fegyverrel legyõzni. A szár-
mazástörténetét kell meghamisíta-

ni, s a nyelvét. Az identitászavar
keltése a legveszélyesebb fegyver.
Modernebb, mint az újabb hadi-
technika..

– Lehet itt még magyar feltá-
madás?

– A nemzeti megújulás minden-
kor megtörténhet. Egy népmesei
példa a megoldást testvérpárban
fogalmazza meg. Amikor az elsõ
végzetes bajba jut, de van neki
egy testvére, aki valahol máshol
jár és megérzi a testvére baját, vé-
gül õ támasztja fel, õ segíti. Tehát
nekünk testvérpárokat kell keres-
nünk. Jövõképül álljon itt jelképe-
sen Hunor és Magyar példája.

Cz.Cs.

A magam útját jártam cím-
mel a kétszáz éve született Bat-
thyány Lajos gróf, elsõ felelõs
magyar miniszterelnökre emlé-
kezik a Thúry György Múzeum
és a Zala Megyei Levéltár idõ-
szaki kiállítása.

A Thúry György Múzeum ez-
zel tiszteleg a kétszáz éve szüle-
tetett Batthyány Lajos gróf em-
léke elõtt. A tárlatnak helyet
adó barokk épület, az  úgy-
nevezett hercegi vár – az 1743-
tól a várost és környékét birtok-
ló – Batthyány család uradalmi
épülete, tiszttartói háza volt, s

1945-ig a hercegi erdõhivatal
központja.

A kiállítás, bevezetõ részében
bemutatja a Batthyányak család-
fáját, neves alakjait, kiemelve a
Kanizsát is birtokló Batthyány
Lajos Ernõ nádor személyét, akit
Batthyány Lajos gróf példakép-
ének tekintett. 

A tárlat végigkíséri Batthyány
Lajos gróf, a reformkor és az
1848-as forradalom jelentõs ál-
lamférfijának, az elsõ magyar fe-
lelõs kormány elnökének teljes
életútját. Bemutatja magánéletét,
közéleti tevékenységét, pályafu-
tásának legfontosabb állomásait,

eseményeit, miniszterelnökként
tett erõfeszítéseit (hangsúlyozva
Zala vármegyéhez, illetve a haza
bölcseként tisztelt  Deák Ferenc-
hez fûzõdõ kapcsolatát), fogságá-
nak hónapjait, mártírhalálát s rö-
viden kitér kultuszára, utóéletére
is.  Fontos szerepet kap az 1848.
márciustól szeptemberig terjedõ
idõszak bemutatása, ezen belül
Batthyány Lajosnak a nemzetõr-
ség felállítása, felfegyverzése és a
honvédtoborzás, a honvédség
szervezése érdekében tett intéz-
kedései. 

A tárlaton látható a zalai köz-
gyûjtemények, így a kiállítás társ-

rendezõ intézményének, a Zala
Megyei Levéltárnak a korszakhoz
kapcsolódó iratanyaga és a Zala
megyei múzeumok (Göcseji, Ba-
latoni, Thúry György Múzeum,
Helikon Kastélymúzeum) irat- és
tárgyi anyaga (a nemzetõrök és
honvédek által használatos fegy-
verek, honvédzászló), illetve a
gyûjteményekben õrzött, Bat-
thyányt és kortársait, eszmetársait
ábrázoló portrék, akvarellek, li-
tográfiák és metszetek. Ezek mel-
lett az országos intézményekben
õrzött relikviák, dokumentumok
másolatai is bemutatásra kerül-
nek. A zalai és nagykanizsai nem-

zetõröket, a honvédeket ruhare-
konstrukciókkal idézik meg a
rendezõk. 

A kiállítást Kunics Zsuzsa tör-
ténész-muzeológus rendezte Mol-
nár András, a Zala Megyei Levél-
tár igazgatójának szakértõ segít-
ségével és ez év december 16-ig
látogatható.
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Horváth Jánosné pedagógus,
az Együtt Kiskanizsáért Egye-
sület elnöke, a kiskanizsai rész-
önkormányzat képviselõje, a
budapesti Klebelsberg Kunó
Emléktársaság tagja. 1954-ben
lépte át elsõsként az akkori is-
kolája kapuját, s huszonhárom
év múlva pedagógusként tért
vissza ugyanoda. Ma 59 évesen,
negyven év munkaviszony után
vonult nyugdíjba. Jelképesnek,
egyben megnyugtatónak érzi a
befejezést. Beszélgetésünk ele-
jén azok a gondok kerültek elõ-
térbe, amelyek megoldása való-
színû a mai tanulóifjúságra,
vagy éppen Horváth Jánosné
tanítványaira várnak. 

– Azoknak a kollégáknak a ne-
vében is szólok, akik most men-
nek tömegével nyugdíjba, és hi-
vatásból tanítottak. Úgy érzem,
sokan képviseltek hozzám hason-
ló értékrendet, és tették, amit tet-
tek. Hivatástudatból tanítottak,
és idõt, energiát nem sajnálva a
legjobbat igyekeztek nyújtani. A
derékhad nagy része lett eltávo-
lítva most a pályáról – mondta
gondterhelten. – Lesznek olya-
nok, akik nyugdíjba mennek, s
lesznek olyanok, akik munkanél-
külivé válnak. Nagyon fájnak az
iskolabezárások – jegyezte meg.
– Mintha éppen a klebelsbergi
idõszak ellentétét érezném meg-
valósulni! Tudván, hogy milyen
nehéz helyzetben van az ország,
mégis azt mondom, amit akkor is
vallottak, hogy az oktatás, az is-
kolaügy az, ami a legfontosabb
kellene, hogy legyen, mert a fia-

talság a nemzet jövõjét jelenti.
Valamikor a szülõföldhöz való
kötõdés is jobban érvényesült! Az
a falu él és virágzik, ahol van
óvoda, iskola, templom és mind-
az, ami egy falu életéhez hozzá-
tartozik. Ahol ez megszûnik, az a
falu elõbb-utóbb elsorvad. Ezért
fájnak nagyon az iskolabezárá-
sok, és siratom a megszûnõ isko-
lákat. Ugye, ez megengedhetõ?
– kérdezte, s mivel én némán bó-
lintottam, máris folytatta gondo-
latait. – Ugyanakkor féltem a fia-
talságot, aggódom az egészségü-
kért. A káros szenvedélyek közül
például a cigarettát emelném ki.
Amikor a volt, már felnõtt tanít-
ványaimmal találkozom – akik
okos, értelmes, szép fiatalok –,
és elbeszélgetek velük ezekrõl a
dolgokról, mindegyik úgy nyilat-
kozik, szeretnének leszokni a do-
hányzásról, de már nem megy.
Amikor elkezdték, tudomásuk
volt a káros hatásairól, mégis
megtették. Mindig felvetõdik ben-
nem, hogyan lehetne elejét venni
ennek a káros szenvedélynek?
Különösen fáj, amikor lányokat
látok cigarettázni. Nem számol-
nak a leendõ kismamák mind-
azokkal a veszélyekkel, amelyek
majd a születendõ kisbabájukra
hatnak. Sok egyéb más mellett,
ettõl is féltem õket. Féltem azt az
értékrendet is, amely szerint a fi-
ataljainkat neveltük. Az esztétikai
és a mûvészetre nevelés is na-
gyobb hangsúlyt kapott az elmúlt
harminc évben, mint ahogy ez
napjainkban alakul. Ezekre most
sem pénz, sem idõ nincs. A mûvé-
szeti iskolák léte is egyre inkább
veszélyben forog. Az ének-zene, a
rajz és az irodalomórák száma is
radikálisan csökken. Nehéz meg-
találni a középutat! Egyetértek
azzal, hogy fontos az informatika
és a reáltárgyak ismerete, de ér-
zelmek nélkül kiüresedik az élet,
elfásult, kiégett és életunt embe-
rekké válnak elõbb-utóbb azok,
akiknél ez hiányzik, ahol erre
nem fordítanak gondot. A Ko-
dály-módszer szerinti énektanítás
is megszûnõben. Más a mai ten-
dencia.

– Mi indította a tanári pályára?
– tértem rá elsõ kérdésemre, hi-
szen Horváth Jánosné, Jucikát
régóta ismerem, s ha rendezvé-
nyek szünetében, vagy éppen a
buszmegállóban találkozunk, so-

hasem magáról mesél, hanem ta-
nítványairól, az iskoláról, vagy
éppen a Kiskanizsán történt ese-
ményekrõl. 

– Mindig tanár akartam lenni.
Az eredendõje az lehetett, hogy
nagyon szerettem a tanító néni-
ket, késõbb a tanáraimat. Tisztel-
tem és becsültem õket, már kis-
koromban fölnéztem rájuk. Kö-
szönöm a sorsnak meg a gondvi-
selésnek, hogy így alakult. Von-
zott a tanítás. Nemcsak a jó tanu-
ló, szorgalmas gyerekek oktatá-
sa, nevelése, hanem a többieké
is. Jó volt hinni abban, hogy
minden gyermekben van valami
elrejtett kincs, amit fel kell fedez-
ni a szülõkkel együttmûködve.
Valamikor a családlátogatások
jól elõsegítették az együttmûkö-
dést. Ma ez a kapcsolat csak ak-
kor jöhet létre, ha a szülõ igényli,
és fontosnak tartja. Az utóbbi
idõben a családlátogatások meg-
szûntek, maradtak a fogadóórák
és a véletlenszerû találkozások,
amikor a szülõ és tanár éppen
ráér. 

– Milyen elveket fogalmazott
meg pályája kezdetén?

– Mindig hosszú távon gon-
dolkodtam. Lelki szemeim elõtt
azt a személyt láttam a tanítvá-
nyomban, akivé majd felnõtt ko-
rában fog válni. Elgondolkodta-
tott, vajon mi marad majd meg
benne mindabból, amit át sze-
rettem volna nekik adni. A gye-
rek is megérzi, hogyha szeretik,
ugyanakkor követelni is kell tõle
– sorolja a titkokat Jucika. –
Meg kellett találni a helyes kö-
zéputat. Az olcsó népszerûségre
sohasem törekedtem, a rendsze-
res tanulásra szerettem volna
szoktatni õket. Fontos volt szá-
momra, hogy kialakuljon ben-
nük az igényesség. Sok minden
elvonja az utóbbi idõben a diá-
kok figyelmét az élet fontos dol-
gairól. Nemcsak a tévé, a szá-
mítógép is vetélytárs a tanulás-
ban. Egyre nehezebb õket rá-
venni az olvasásra, ráébreszteni
õket az olvasás gyönyörûségére,
hogy legalább egy könyvet ol-
vassanak el évente, hiszen az
ének, a zene, a rajzolás, az ol-
vasás észrevétlenül is finomab-
bá teszi a lelket, és árnyaltabbá
az emberi kapcsolatok minõsé-
gét. Segíti elviselni az élet által
produkált nehéz helyzeteket, és

segít a jó döntések meghozata-
lában. Ez az igaz mûvészet célja
– summázta. –  Az az igazi mû-
vészet, ami jóra nevel bennün-
ket, ami jóvá tesz! Egy irodalmi
mû, vagy egy film, ami nem tesz
jobbá, hanem ellenkezõleg,
rossz hatásokat kelt, vagy indít
el, nem nevezhetõ mûvészetnek.
Csak a szépnek, a jónak, az
egyenes tartásnak van értelme!
Amikor az ember úgy igyekszik
élni, hogy a szó és a tett egység-
ben legyen! – magyarázta a ta-
nárnõ. 

– Volt-e pedagógusi ars poeti-
cája?

– Minden szaktanár eldönthet-
te, milyen mondatokat helyez el a
tanterem falán. Én elsõként egy
Antoine de Saint-Exupéry idézetet
választottam: „Jól csak a szívével
lát az ember. Ami igazán lénye-
ges, az a szemnek láthatatlan.” A
másik gondolatot Móricz Zsig-
mond, Légy jó mindhalálig címû
regényébõl vettem. A kis Nyilas
Misi szájából hangzik el e mon-
dat a történet végén, amikor a
nagybátyja megkérdezi tõle, hogy
mire akarja tanítani az embere-
ket, õ azt feleli: "…arra, hogy
légy jó… légy jó…légy jó mind-
halálig!.." Amikor tanítványaim-
tól a nyolcadik osztály végén bú-
csúztam, ezeket a gondolatokat
igyekeztem útravalóul adni szá-
mukra, és a lelkükre kötni, hogy
legyenek jók, legyenek becsülete-
sek, legyenek hazájukat szeretõ
állampolgárai ennek a kis or-
szágnak.  Remélem, megjegyez-
ték! 

– Sokat beszélünk a család vál-
ságáról napjainkban. Mi lehetne a
megoldás? Mi lehetne gyermeke-
ink számára a követendõ példa?

– Úgy gondolom, hogy egyre
inkább elidegenedõ világunkban
csak a család nyújthat igazi me-
nedéket. A szülõk által megélt ér-
tékrend az, ami a gyermekeik szá-
mára követendõ példa lehet. Az a
jó, ha az édesanya meg az édes-
apa példakép, de a tanár is lehet
példakép a tanítványa számára.
Helytállásban nekem a szüleim a
példaképeim.

– Sikerült megvalósítania el-
képzeléseit?

– Számomra nagyon fontos volt
a tanítás során a szülõkkel kialakí-
tott kapcsolat. Igyekeztem társa
lenni a szülõknek a nevelésben.

Minden gyermekben van valami elrejtett kincs... Örömmel töltött el, amikor szülõi
értekezleteimen szinte teljes lét-
számban részt vettek a szülõk, és
eljöttek az osztálykirándulásokra
is. Ma is jólesõ érzés ezekkel az
anyukákkal találkozni.  Amikor
felidézzük az elmúlt éveket, hálá-
san megjegyzik, hogy nem csak
osztályfõnöke voltam a gyermeke-
iknek. Ez bármilyen kitüntetésnél
többet jelent az ember számára!
Hasonlóképpen, amikor egy-egy
tanítványom a búcsúzás során kis
emléklapot készített a számomra
egy-egy idézettel, szintén örömmel
töltötte el a szívemet akkor is, és
most is. Azóta is õrzöm ezeket a
kis apró meglepetéseket. Úgy ér-
zem, hogy az elképzelt céljaimat
sikerült megvalósítanom, és sike-
rült valami többletet adnom a ta-
nítványaimnak annak érdekében.,
hogyha kikerülnek az életbe, le-
gyen tartásuk, legyenek igazodási
pontjaik.

– Irodalmat és nyelvtant taní-
tott, emellett könyvtáros volt a
Kiskanizsai Általános Iskolában.
Közéleti tevékenysége is sok
idõt, energiát igényel. Miért teszi
mindezt?

– Belülrõl fakad a késztetés. Az
élettõl sok mindent kaptam aján-
dékba, egy bizonyos tudásmeny-
nyiséget, amiért ugyan keményen
meg kellett dolgozni, de ajándék-
nak tekintem azt is, hogy tanul-
hattam, a szüleim nagy áldozat-
vállalása mellett. Mivel sok min-
dent kaptam az élettõl ajándékba,
ezért úgy érzem, nekem is kell va-
lamit adnom annak a közösség-
nek, amelynek tagjai között fel-
nõttem s ahol most is élek. 

– Hogyan telnek a mindennap-
jai?

– Nagyon fontos számomra a
nagymamaszerep, az unokák, a
család. A férjem sajnos már tizen-
egy éve csak lélekben lehet ve-
lünk. Mindig jó társam volt a ne-
hézségek elviselésében is. Gyer-
mekeink nevelésében, taníttatásá-
ban mindketten hasonló érték-
rendben gondolkodtunk. Közösek
voltak a céljaink. Amikor unoká-
immal vagyok, szeretném látni az
õ örömét is. Mindannyiunknak
nagyon hiányzik. A család mellett
fontos annak a közösségnek a sor-
sa, ahol élek. Szeretem szülõföl-
demet, szeretem az itt élõ embere-
ket. Remélem, hogy nemcsak
múltja és jelene, hanem virágzó
jövõje is lesz Kiskanizsának. 

Bakonyi Erzsébet
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Az indentitászavar a legveszélyesebb 
fegyver

Batthyány-kiállítás a Thúry múzeumban

Változott a nyitvatartás
A Thúry György Múzeumban a kiállítás nyitva tartása november

1-tõl megváltozik, a múzeum az alábbi idõpontokban látogatható:
kedd-szerda 13-17 óráig, csütörtök-szombat 10-17 óráig, vasárnap-
hétfõ zárva. 

A Hevesi Sándor Általános
Iskola gazdasági ügyintézõt
keres. 

A pályázatokat a következõ
címre kérjük: Hevesi Sándor
Általános Iskola igazgatója
Nagykanizsa, Hevesi u. 2. 

Érdeklõdni a 311-265 telefon-
számon lehet.

A pályázat leadási határideje:
2007. november 23.
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A magyar íj a legkifinomul-
tabb volt a kor hasonló fegyve-
rei közt. Nem volt véletlen tehát
a kalandozások korában a nyu-
gati kolostorokban felhangzó li-
tánia: A magyarok nyilaitól
ments meg, Uram, minket! 

Gréger Gyõzõ csak négy-öt
éve foglalkozik íjászattal, ezt
megelõzõen tizenkét évig ver-
senyszerûen vívott, amit azonban
egy sérülés miatt abba kellett
hagynia.

– Azt hiszem, gyermekkorában
minden fiú fog a kezében íjat,
vagy valami ahhoz hasonlót, amit
õ maga készít el – utalt az elõz-
ményekre a vívóból lett íjász. –
Késõbb aztán én is hozzájutottam
egy jobb minõségû íjhoz, amivel
akár már versenyszerûen is lehe-
tett volna íjászkodni. Ám az al-
katrészellátás hagyott kívánniva-
lót maga után, eléggé nehézkesen
mûködött, ezért aztán magam
kezdtem el kereskedelemmel fog-
lalkozni, nyitottam egy boltot is,
összekötöttem a kellemest a hasz-
nossal.

– Úgy tûnik,egyre népszerûbb
ez a sport. 

– Így van, nagyon sokan érdek-
lõdnek. Sokat járok vidéken, kü-
lönbözõ rendezvényeken, így pél-
dául Nagyszakácsiban is voltam,
s mindenütt azt tapasztalom, hogy
sokakban már rég felmerült az
íjászkodás gondolata, csak eset-
leg nem volt módjuk hol kipróbál-
ni, vagy azt hitték, hogy ez egy
drága sportág. Az mondjuk igaz,
hogy nem olcsó, de húsz-huszon-
ötezer forintból el lehet indulni
egy alap felszereléssel. 

– Mit gondol, mitõl ez a nép-
szerûség?

– Mint már említettem, nem túl
drága sport, s gyakorlatilag
egész éven át ûzhetõ. S bárhogy
is nézzük, mindenképpen hagyo-
mányról van szó a magyarság
esetében. Mindenkinek ismerõs a
tanulmányaiból, hogy õseink
mennyire mesteri módon használ-
ták ezt a fegyvert. 

– Milyen anyagból készülnek
az íjak?

– Van néhány gyártó, aki ju-
harfát használ, amit aztán három
oldalról szaruval megerõsítenek.
A legtöbb íj azonban ma már
üvegszál-erõsítéssel készül, amit
valódi bõrrel vonnak be. Emellett
elõfordul kõrisfa és cserfa alap-
anyagú is. A vesszõk általában
nyírfából, borovi-fenyõbõl, kõris-
bõl és bükkbõl készülnek, de ér-
dekes, hogy nem a keményfák a
legmegfelelõbbek a célra. Ha las-
sított felvételen tanulmányozzuk a
vesszõ mozgását, akkor azt látjuk,
hogy kígyózó mozgással halad a
cél felé. Egy kemény fából készült
vesszõ pedig nehezebb, ezért rö-
videbb utat is ír le.     

– Látok itt többféle íjat, de lai-
kusként túl sok különbséget nem
tudok felfedezni közöttük.

– Hát itt van mindjárt a ma-
gyar íj – mutat az egyik díszes
darabra a szakember. – A mon-
goloktól vettük át ezeket az ösz-
szetett íjakat, õk pedig feltételez-
hetõen a kínaiaktól. Az úgyneve-
zett botíjakat – mutat egy mási-
kat – már a barlangfestménye-
ken is ábrázolták, amit az ango-
lok újból felfedeztek a tizenkette-
dik században, s az úgynevezett

zárótûzhöz használták. A re-
konstrukciók alapján egy-egy
ilyen íj mintegy harmincöt kilo-
grammos lehetett, azaz rendesen
kellett vele birkózni. A súlya mi-
att azonban megvolt az a lehetõ-
ség, hogy adott esetben közel-
harc során, ütlegként is lehetett
használni. Ezek az úgynevezett
longbow-íjak általában tiszafá-
ból készültek, ám ebbõl a fafaj-
ból nem volt sok Angliában.
Ezért rendelet is született arra
vonatkozóan, hogy négy íjból
legalább egynek ilyen fából kell
készülnie. Angliában egyébként
egész manufaktúrák foglalkoztak
a gyártásával. Ebben az íjtípus-
ban nincs semmi újszerû, szerin-
tem az íjkészítés csúcsa minden-
képpen a magyar íj, amely sok-
kal kifinomultabb fegyver. Egy-
egy elkészítése bizony, három-
négy hónapot is igénybe vett.

Gréger Gyõzõ azt mondja, a
magyar íj viszonylag rövid, mert
másképp nem lehetett volna vele
a lóról hátrafelé nyilazni. 

S hogy mekkora távolságot le-
hetett egy-egy fegyverrel befog-
ni? A legenda szerint egy angol
íjász egyszer nyolcszáz méterre is
ellõtt az íjával. 

Horváth Attila

A magyarok nyilaitól ments meg...

Gréger Gyõzõ: A legjobbak a magyar íjak

Farag csontot, szarut, fát és
meggymagot. A legkedvesebb
számára mégis egy skorpió – a
sormási Marton Lajos a
Kiskanizsai Általános Iskolá-
ban idõsebb Popellár Jenõ
szakkörében ismerkedett meg a
faragással.

– Az iskolában egyszer láttam,
hogy Popellár Jenõ tanár bácsi
hogyan farag, s rögtön megtet-
szett – meséli Marton Lajos. – Be-
iratkoztam a szakkörébe, végül

asztalos lettem, s megismerked-
tem Csávás Csabával, aki a men-
torom lett – tõle is sokat tanultam.

Marton Lajos azonban nem-
csak fát farag, otthonában a fából
készült figurák mellett csontból
faragott alkotások és szaru lõpor-
tartók is sorakoznak a polcon.

– A szaru puhább, lágyabb, mint
a csont, ezért aztán sokkal köny-
nyebben alakítható. A csont tény-
leg olyan, mint a kõ, nehezen fa-
ragható, szilánkosan törik. A fafa-
jok közül legszívesebben a fekete-
dióval dolgozok, de persze emellett
mogyoróból, meggybõl, hársból,
bukszusból, szilvából, barackból és
cseresznyébõl is faragok. Bármit
hajlandó vagyok fából elkészíteni,
a kis szobroktól a plasztikákig. 

– Mi volt a legérdekesebb ké-
rés, amit teljesített?

– Egyszer egy skorpiót kellett
készítenem egy valódi, üvegbe
zárt, kiszárított skorpió alapján.

– Azért meggymagot se min-
denki farag… 

– Nincs ebben semmi különle-

gesség. A gyümölcsmagok ugyan-
úgy alakíthatóak, mint a csont,
semmivel sem keményebbek annál.
Meggymagot, cseresznyét és ba-
rackot is faragok, elsõsorban nép-
mûvészeti mintákkal szeretek dol-
gozni. A magfaragást egyébként ér-
dekes módon tanultam meg. Egy-
szer édesanyám mondta, hogy va-
lakinek a nyakában látott egy nyak-
láncot, amelyen egy cseresznye-
magból faragott kis kosárka fitye-
gett. Szöget ütött a fejembe a do-
log, nekiálltam, s két óra alatt elké-
szült a kosárka. Nem olyan nehéz
egyébként, mint azt gondolja, még
azt sem mondanám, hogy pontos,
abszolút „remegésmentes” kéz kell
hozzá, hiszen az enyém sem ilyen.
Inkább tengernyi türelem. 

Marton Lajosnak egyébként szá-
mos szép alkotása van, azonban
önálló kiállításon még nem mutat-
kozhatott be a nagykanizsai közön-
ségnek. Pedig lenne mibõl meríte-
ni… 

H.A.

A meggymagfaragó
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Nagykanizsa MJV Önkormányzata pályázatot ír ki Nagykanizsán és
kistérségében állandó lakhellyel rendelkezõk, valamint a városból elszárma-
zottak részére a Kanizsai Antológia 6. számában való megjelenésére. 

Pályázat tárgya: Irodalmi, mûvészeti, tudományos, valamint megjelenõ
versek, prózák, grafikák. Pályázati feltételek: Egy pályázó több pályázatot is
beadhat, maximum 6 A/4-es oldal (70 leütés, 45 sor 12-es betûtípussal) ter-
jedelemben. A kéziratokat kinyomtatva, valamint merevlemezen vagy CD-n kell
benyújtani az alábbi címre: Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztály
Halmos Csaba Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. 

A beérkezett pályamûvek bírálatát szakmai bizottság végzi. Kéziratot nem õrzünk
meg, nem küldünk vissza, másodközlésre nem vállalkozunk. A sikeres pálya-
munkák a Kanizsai Antológia 6-os számában a karácsonyi könyvvásár alkalmá-
val jelennek meg. Az alkotók tiszteletdíjban nem, csak tiszteletpéldányokban
részesülnek. A pályázat beadásának határideje: 2007. november 5.

Kanizsa Antológia 6.

Balogh László, a 3. számú választókerület önkormányzati képviselõje,
OKISB-elnök fogadóórát tart minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.):
30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Bene Csaba, a 2. számú választókerület önkormányzati képviselõje foga-
dóórát tart minden hónap elsõ hétfõjén 17 órától 19 óráig a kenyérgyári
PERGO lottózóban (Kinizsi u. 95. ).

Bicsák Miklós az 3. számú választókerület (Garai, Ûrhajós, Hársfa, Ifjú-
ság utca lakói) önkormányzati képviselõje 2007. november 7-én, szerdán 16
órától 17.30 óráig fogadóórát tart a Kinizsi utca 97. szám alatti bélyegzõ-
gyártó irodában. Aznap 18 órától 20 óráig Bicsák Miklós Palin és Korpavár
lakossága számára tart fogadóórát a palini új Általános Iskolában.

Bizzer András a 4. számú választókerület önkormányzati képviselõje fo-
gadóórát tart 2007. november 9-én, pénteken 17 órakor a Dr. Mezõ Ferenc
Gimnáziumban.

Tóth Nándor, a 14. számú választókerület önkormányzati képviselõje fo-
gadóórát tart minden hónap elsõ hétfõjén 18,00 órától a Móricz Zsigmond
Mûvelõdési Házban.

Képviselõi fogadóóra

N

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata nyilvános versenytárgyaláson értékesíti az alábbi ingatlanait:

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Versenytárgyalás - Hónap.Nap Idõpont
961 Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 13.560.000 11.07, 12.05 08:30
131/2 Magyar u. 18. lakóház, udvar 23.630.400 11.07, 12.05 09:00
4372/1 Alkotmány u. 160. szociális otthon 78.000.000 11.07, 12.05 09:30
4277/1 Palini beépítetlen terület 30.970.800 11.07, 12.05 08:00
2190/A/3 Csányi u. 8. - iroda 12.840.000 11.07, 12.05 10:30
2243/1 Ady Endre u. 25. 16.000.800 11.07, 12.05 11:00
3817 Csengery u. 111. - telephely 6.264.000 11.07, 12.05 11:30
A versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Versenytárgyalás

Értesítem a Tisztelt Lakosságot, hogy 2007. október 15-20. között végzik
Zala megyében a rókák veszettség ellen történõ orális immunizálását. Jogkö-
römnél fogva a rókák veszettség elleni immunizálásáról szóló 13/2002. (I.
30.) FVM rendelet 4. § (1) bekezdése alapján kör/jegyzõség területén 2007.
október 15-tõl november 04-ig ebzárlatot, legeltetési tilalmat, valamint az
egyéb intézkedéseket rendelem el, melyet a mellékelt "Felhívás" tartalmaz.
Egyben az 2005. évi CLXXVI. törvény az Állategészségügyrõl 43. §. (1) be-
kezdés alapján a fenti idõszakban kötelesek gondoskodni a kóbor ebek befo-
gásáról. További tájékoztatás kérhetõ a Polgármesteri Hivatal Közigazgatási
Osztályán, Pásztor Lajos ügyintézõnél a 93/500-859-es telefonszámon. 

Dr. Tóth Géza, kerületi hatósági fõállatorvos
Melléklet a 13/2002. (I. 30.) FVM rendelethez
Felhívás a lakossághoz a veszettség elleni védekezésrõl

1. A veszettség gyógyíthatatlan, embernél, állatnál egyaránt halálos kimenetelû be-
tegség. 2. A betegség legfõbb terjesztõje a róka. 3. A védekezés leghatékonyabb,
legkorszerûbb módszerét - a rókák veszettség elleni vakcinázását - Európában évek óta
sikerrel alkalmazzák. 1992 októberében hazánkban is megkezdõdött a rókák vakciná-
zása. Elsõ alkalommal a nyugati határövezetben, az osztrák határtól számított kb. 25-30
km-es sávban került kihelyezésre a csalétek-vakcina. 4. A vakcinát tartalmazó fólia
kapszulát az ember számára bûzös, de a rókák által kedvelt ízû és szagú csalétekbe rej-
tik, amely gyufásdoboz alakú és nagyságú, szürkésbarna színû. A róka, miközben meg-
eszi a csalétket, szétrágja a kapszulát is, így a vakcina bejut a szervezetébe. 5. A csal-
étek kihelyezése kis magasságból, repülõgéprõl történik. 6. A csalétekbe helyezett
vakcina emberre, állatra ártalmatlan, VESZÉLYT NEM JELENT. A kihelyezett csal-
étekhez ennek ellenére NEM SZABAD HOZZÁNYÚLNI! Semmi esetre sem szabad
felvágni vagy széttörni, mert a vakcina vírus a bõrbe, szájba, szembe, orrba, sebbe ke-
rülhet. Amennyiben ez mégis megtörténik az alábbi biztonsági elõírásokat kell alkal-
mazni: a.) ha a vakcina ép bõrfelületre kerül, elegendõ a jódtartalmú: fertõtlenítõszerrel
vagy ennek hiányában 70%-os alkohollal történõ lemosás. Mindkettõ beszerezhetõ a
gyógyszertárban. A jódtartalmú fertõtlenítõszer használata során keletkezett barnás folt
szappanos lemosással eltávolítható. Ilyen jellegû érintkezés esetén védõoltásra nincs
szükség; b.) ha az oltóanyag friss sebbe vagy nyálkahártyára kerül, haladéktalanul: OR-
VOSHOZ KELL FORDULNI! 7. A helyi vakcinázási kampány megkezdésétõl szá-
mított 14 napig az ebeket megkötve vagy zárva kell tartani (ebzárlat), és csak pórázon
szabad közterületre vinni. A jelzett idõszak alatt a kezelt területen TILOS A LEGELTE-
TÉS! Ezek a korlátozó intézkedések elsõsorban a vakcinázás hatékonyságát segítik az-
zal, hogy a kóborló ebek vagy legelõ állatok ne vehessék fel a rókák számára kihelye-
zett csalétket. 8. Aki a vakcinázott területen elhullott vadon élõ vagy háziállatot talál,
a tetemet   hagyja érintetlenül és haladéktalanul ÉRTESÍTSE A LEGKÖZELEBBI ÁL-
LATORVOST, A HELYI ÖNKORMÁNYZATOT vagy VADÁSZTÁRSASÁGOT. 
9. Kérjük a fentiekrõl gyermekét is tájékoztassa. 10. További felvilágosítással az
Önök körzetében élõ állatorvosok és orvosok szolgálnak. 11. A HELYI VAKCINÁ-
ZÁSI KAMPÁNY IDÕPONTJA: 2007. október 15-tõl november 04-ig tart. 

Ebzárlat, legeltetési tilalom

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése döntött arról, hogy Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város Szabályozási Tervét és Helyi Építési Szabályzatát
módosítja. A tervezési területet a város azon területei képezik, ahol önkor-
mányzati vagy lakkosági igény merült fel a jelenleg hatályos szabályozó mó-
dosítására. A tervdokumentációt a vonatkozó hatályos jogszabályok elõírása-
ira figyelemmel 2007. november 15-ig közzé tesszük a Polgármesteri Hivatal
fõépítészi Irodájában, ahol munkanapokon megtekinthetõ.

A tervvel kapcsolatos észrevételeiket, javaslataikat a Polgármesteri Hiva-
talba a városi fõépítésznek (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. Fax.: 93/500-735)
címzett levélben jelezhetik.

Szabályozási terv, Helyi Építési Szabályzat

2007. november 10-én 19 órai kezdéssel 
az iskola tornatermében nótaesttel egybekötött 

jótékonysági bált rendez
a templom felújítása javára.

A nótaesten fellép: Tarnai Kiss László és Demeter Ágnes 
nótaénekes, valamint a Tüttõ János Nótakör szólóénekesei.Kísér: Haga

György és népi zenekara.
A nótaest mûsorát bál követi, ahol Imre Tibor zenél

Belépõjegy ára vacsorával: 3000 Ft
A tombolán értékes nyereményeket sorsolunk ki.

Jegyek rendelhetõk a miklósfai Gazda Boltban. Tel.: 93-315-924

A MIKLÓSFAI RÓMAI KATOLIKUS EGYHÁZKÖZSÉG 
ÉS A HELYI KERTBARÁT KÖR
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te, az említett tizennyolc ember
munkája nem kerül veszélybe,
ugyanis a közbeszerzési eljárás-
ban feltétel lesz a továbbfoglal-
koztatásuk. Egyúttal felszólította
a baloldalt: ne vezessék félre a
kanizsaiakat, egyáltalán nincs szó
privatizációról, hiszen önkor-
mányzati tulajdon nem kerül ma-
gántulajdonba. Arról van szó csu-
pán, hogy két, nem szakmai tevé-
kenységet ezután külsõ vállalko-
zó végez majd. 

Dr. Csákai Iván (FIDESZ-
KDNP) hozzászólásában rámuta-
tott: nem újdonság, hogy a kórhá-
zi ellátáshoz szorosan nem kap-
csolódó tevékenységeket vállal-
kozók veszik át, ez már több éve
így van például a takarítás eseté-
ben, de ebbe a körbe tartozik a
fûtési rendszer mûködtetése az
egykori Prometheus, ma Dalkia
Zrt. által. 

Végül a közgyûlési többség el-
fogadta a kiszervezés koncepció-
ját.

Tolvaj-pandúr játék

Marton István polgármester az
SZDSZ-es hozzászólásra reagál-
va metaforával élt, miszerint fur-
csa, hogy pont a tolvaj kiált pan-
dúrért. Halász Gyula (SZDSZ)
felháborodottan bocsánatkérésre
szólította fel a polgármestert. 

Tárgyalta a képviselõ-testület
Polai József és Tóth Nándor
(FIDESZ-KDNP) kiskanizsai
rendõrségi szolgálati hely létre-
hozására vonatkozó közös képvi-
selõi indítványát is. A két képvi-
selõ a polgármester segítségét
kérte az ügyben, Polai József át is
adta Marton István polgármester-
nek az 1122, a kezdeményezést
támogató aláírást tartalmazó
gyûjtõívet. 

A képviselõi indítványt a testü-
let támogatta, s egyetértett azzal,
hogy a bizottságokban folytatód-
jon a kezdeményezéssel kapcso-
latos vita. 

A napirend utáni kérdések közt
tárgyalta a közgyûlés a képviselõi
munka lényegét adó problémákat.

Bogár Ferenc (Fidesz-KDNP)
egy, a Zalai Hírlapban megje-
lent, a zéró parkolási toleranciá-
ról szóló cikk kapcsán szerette
volna megtudni, kik az érintett
képviselõk. Próbálkozása nem

járt sikerrel, mint kiderült, csak
akkor lehet felfedni a szabályta-
lankodó városatyák kilétét, ha
ezt õk maguk teszik. Halász
Gyula (SZDSZ) Cseresnyés Pé-
tertõl Marton István munkájá-
nak értékelését kérte. Az alpol-
gármester azonban nem minõsí-
tette a polgármester munkáját,
ellenben Halász Gyula figyel-
mét arra hívta fel, hogy ko-
molytalan kérdésével komolyta-

lanná teszi a közgyûlési mun-
kát.

Balogh László (Fidesz-KDNP)
Sugár utcára, a Piarista Iskola és
a Zeneiskola közé egy évvel ez-
elõtt kért zebrát. A felvetés jogos-
ságát a szakemberek is elismer-
ték, ám elõrelépés nem történt.
Balogh László felvetette, vajon
lefestheti-e a zebracsíkokat õ, ha
a szükséges engedélyt beszerzi?

Jerausek István (FIDESZ-

KDNP) a Táncsics téri szelektív
edények pótlását kérte, valamint
azt, hogy a város sûrítse a Szent-
györgyvári-hegy és a valamikori
Szeszfõzde bejáratához elhelye-
zett nyitott konténerek ürítését,
mert az ottani viszonyok már tart-
hatatlanok. Egyúttal a Teleki ut-
cán rendszeresen tapasztalható
bûz megszüntetését is kérte.

Horváth Attila  

Balogh Gyulának több ezer
darabot tartalmazó képeslap-
gyûjteménye van, amelyek kö-
zött szép számmal akad külön-
legesség is. 

– Gyermekkorom óta gyûjtöm a
képeslapokat, az egyik tanárunk
fertõzött meg ezzel a hobbival –
idézi fel a kezdeteket Balogh Gyu-
la. – Úgy tanította a földrajzot,
hogy mindenkitõl azt kérte, hozza-
nak magyarországi településeket
bemutató lapokat. A hatvanas évek
elején jártam iskolába, s annak az
idõszaknak megfelelõen Komló,
Diósgyõr, Sztálinváros volt a slá-
ger. Akkoriban kezdett jobban ér-
dekelni a dolog. Igazán azonban a
nyolcvanas években lendült be a
gyûjtés. 1989. tájékán Szombathe-
lyen is alakult egy országos egye-
sület, s ott már szervezetten, a ta-
gok között ment a levelezés, meg a
cserebere. Addig inkább csak vá-
rosképeket gyûjtöttem, s ott ismer-
kedtem meg e hobbi teljes szépsé-
gével. A profi gyûjtõk valamennyi-
en szakosodnak egy-egy témára,
van, aki a századelõrõl gyûjt ké-

peslapokat, Ferencz Józsefrõl, Sis-
sirõl, más a bibliai témájú lapokat
szereti. Mindent nem lehet gyûjte-
ni, mert az óriási feladat lenne. 

Közben érdekesebbnél érdeke-
sebb (no, és egyre értékesebb) ké-
peslapok kerülnek elõ az egész
szobát betöltõ cipõs dobozok
egyikének rejtekébõl. Üdvözlõlap
az 1890-es évek végérõl, amikor
az elsõ képeslap készült, az akkor
még Osztrák-Magyar Monarchiá-
ban. Az egyik képen egy, a vala-
mikor szovjet megrendelésre
gyártott herendi váza látható,
amelyen Kádár János néz valaho-
va a távolba. Egy sorozaton a Vö-
rös Hadsereg teljes tisztikara, egy
másik lapon pedig egy elõször
rútnak tûnõ emberi arc látható,
amit azonban ha jobban megné-
zünk, akkor észrevehetjük, hogy
az arcvonásokat három nõi test
adja ki, akár a rejtvényekben. Az-
tán Balogh Gyula mutat egy, a tri-
anoni tragédiára emlékezõ képes-
lapot is, amely érdekes módon
Hollandiában készült. A gyûjtõ
úgy véli, valószínûleg egy kül-
honba szakadt hazánkfia készíttet-

hette a képeslapot abban az idõ-
szakban, amikor divat volt a bé-
kediktátummal kapcsolatos relik-
viák gyártása. De elõkerültek
olaszországi hímzett üdvözlõla-
pok is. 

– Fõleg a régi kanizsai lapo-
kat szeretem, az elsõ világhábo-
rú elõtti idõszakból, amelyek a
legértékesebbek – mondja Ba-
logh Gyula. – Elõfordul közöt-
tük olyan, ami Drezdában ké-
szült, de hamarosan megkezdte
a lapgyártást egy kanizsai
nyomda is. 

S hogy hol érdemes nekiindul-
ni a gyûjtésnek?

Balogh Gyula elõszeretettel
jár a bolhapiacra, ahol mindig
sikerül egy-egy újabb darabbal
bõvítenie az amúgy is szép szá-
mú gyûjteményét. Ha szerencsé-
je van, akkor már pár száz forin-
tért is értékes lapokat gyûjt be,
de persze vannak olyan árusok
is, akik tisztában vannak a por-
téka értékével. Ilyenkor bizony,
nincs alku… 

Horváth Attila 

Bartha Levente, székelyföldi
elõadómûvész estjei mindig
mély, gazdag és maradandó él-
ményt nyújtanak a közönség-
nek. Témaköreit a két világhá-
ború közötti magyar irodalom-
ból válogatja. Rendszerint úgy,
hogy az visszatekintést nyújtson
a Kárpát-medence történetére
versben és prózában. Lapunk a
szélkelyföld üzenetérõl faggatta.

– Mint említette, nem volt köny-
nyû az útja Nagykanizsáig. Régóta

bûvölgette ezt a várost és belsõ
késztetést is érzett az idejövetelre.
Miként kell ezt értelmeznünk?

– A csíksomlyói búcsún olyan
szerencsés helyzetbe kerültem,
hogy hét nagykanizsaiaival is talál-
kozhattam. Egy héten át együtt
csodálhattuk a Székelyföld rejtel-
meit, annak tisztaságát, igazságát.
A városra azért gondoltam sokat,
mert nagy híre ment annak, hogy
létezik itt egy csodálatos obeliszk,
amit ledöntöttek. Mély nyomot ha-
gyott – innen nyolcszáz kilométerre
– a székely emberek szívében, hogy
jogtalanul, igazságtalanul ezt cse-
lekedték, holott ez egyébrõl szólt. A
Kárpát-medence tisztaságáról és
õsi hitérõl. Tudom, hogy Nagykani-
zsa a maga világában, egyszerûsé-
gében, nyelvezetében, a nyelvi érté-
kekben, a nyelvi sajátosságát illetõ-
en egy színfolt a magyar történe-
lemben, valamint a magyar iroda-
lomban. Ez nekem olyan jól esik, és
erre nagyon büszke vagyok. 

– Egy másik kötõdést is emlí-
tett városunkhoz.

– Amikor a magyar honvédeket
1945. tavaszán elvitték Oroszor-

szágba, Szibériába, köztük volt
édesapám, Bartha Dániel is. Itt
gyûjtötték össze õket a Károly
laktanyában. A hazáját védte, a
magyar hazát.

– Milyen vezérfonal mentén ál-
lítja össze estjeit?

– Készülök egyfajta mûsorral.
Ám Nagykanizsán ez másként tör-
tént. Ahogy megérkeztem a város-
ba, és kezet fogtam régi ismerõ-
seimmel, érzékeltem a történelmi
üzenetet. Körbejártam a város fõ-
terét, láttam a csodálatos szobro-
kat, az embereket, és barátom jó-
voltából pár környékbeli falut is.
Itt azonban azt mondtam magam-
ban, változtatok! Úgy döntöttem,
a szemekbõl, a tekintetekbõl fo-
gom kiolvasni mit szeretne halla-
ni a közönség. Így a mûsor hetven
százalékát improvizáltam. A te-
kintetek azt sugallták,  hogy be-
széljek Csoma Sándorról, mert
valahol lennie kell egy õshazá-
nak. Nagykanizsa az õshazának
egy csodálatos pontja…

– Ön is úgy látja, hogy az írás-
tudóknak nagy a felelõssége a
nemzeti megmaradásban.

– Mindenképpen az õ szerepük
a legfontosabb, mert õk a lélek
napszámosai. Õk azok, akik az
üzeneteket eljuttatják hozzánk.
Említhetem drága jó barátomat,
Latinovics Zoltánt, aki olyan
színfoltja a magyar színjátszás-
nak, akire nagyon büszkének kell
lennünk. Õ az, aki nemcsak báto-
rított sok évvel ezelõtt, hanem kö-
zös terveink is voltak. Ugyanígy
említhetem Visky Árpád sepsi-
szentgyörgyi magyar színmûvészt,
akirõl azt hiszem, mindenki tudja,
hogyan halt meg. Ezek az embe-
rek az igazi írók és költõk, mert
értik, érzik a kort, és mernek
üzenni. Figyeljünk tehát rájuk,
mert õk azért vannak, hogy fi-
gyelmeztessenek minket, és õk
azok, akik megvédik és világgá
kiáltják gondjainkat. Nekik kö-
szönhetjük a magyar nyelv tiszta-
ságát. Ez az az erõ, amely össze-
fogja öt földrész magyarjait. Az
epicentrum, az õshaza, a Kárpát-
medence. Nekünk kötelességünk
megvédeni. Mint ahogy vigyáz-
nunk kell e csodálos nyelvre,
amely a rövid- és hosszú magán-
hangzóival egyedülálló a világon.

Bakonyi Erzsébet

Megmaradásunkért
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A múlt képeslapokon

Balogh Gyula azt a sorozatot mutatja, amelyen a szovjet tisztikar
tagjai láthatók. Korabeli PR-fogás… 
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Festhetek 
egy zebrát?

Négy napirendi pontot tár-
gyalt meg a Jerausek István ál-
tal vezetett Szabadhegyi Tele-
pülésrészi Önkormányzat Var-
ga László, Gazdag Péter, Trom-
bitás Béla és Végh Zoltán rész-
vételével. A szabadhegyiekhez
csatlakozott késõbb Karádi Fe-
renc, a miklósfai körzet önkor-
mányzati képviselõje is. 

Az elsõ lakáshoz jutók helyi
önkormányzati támogatásáról
szóló rendelet megalkotásával
kapcsolatban azt javasolták, hogy
a minimum összeg is kerüljön
meghatározásra. Az elõterjesztés
szerint a 2008-as évi költségve-
tésben tizenhat  millió forintot
kell biztosítani arra, hogy ne-
gyedévenként öt család megkap-
hassa a nyolcszázezer forint tá-
mogatást. A részönkormányzati
tagok támogatták, ugyanakkor
nem tartották igazságosnak az
elõterjesztésben foglaltakat, mert
több jelentkezõ esetén nem kap-
hatja meg mindenki a maximum
nyolcszázezer forintot, ugyanak-
kor az is elõfordulhat, hogy keve-
sebb igénylõ jelentkezik. 

Elfogadták az ifjú házasok és
újszülöttek egyszeri, tízezer forin-
tos támogatásáról szóló rendeleti
javaslat módosítását, mely nem
tartalmaz évszámot, így nem kell

évente közgyûlési határozatot hoz-
ni az utalványok megvásárlására.
A napirendi pont tárgyalásánál fel-
vetõdött az is, hogy vajon milyen
életkorig igényelheti valaki az ifjú
házasoknak járó támogatást. 

Elfogadták a „Hazavárunk” ösz-
töndíj pályázathoz szükséges forrás
biztosítására elõterjesztett javasla-
tot. A betervezett nyolcmillió forint-
tal a felsõoktatási intézményekben
tanulók havi egyszeri oda-vissza
utazását téríti meg az önkormány-
zat. Ötszáznegyvenhat érvényes
pályázat érkezett be, a céltartalék-
ban képzett nyolcmillió forint azon-
ban csak félévre elegendõ. 2008-
ban meg kell duplázni az összeget,
hogy mindenki megkaphassa. 

A városban lévõ játszóterek hi-
giénés állapotáról szóló beszámo-

lót megvitatták a jelenlévõk. Egy-
behangzó véleményük szerint in-
kább kevesebb, de színvonalasabb
játszótere legyen a városnak. Fel-
vetõdött az is, kinek a feladata a
játszóterek karbantartása. Kiegé-
szítésként elhangzott, különítsék
el a játszóterekre fordított költsé-
get, és a város lakosságát tájékoz-
tassák a rongálás költségeirõl,
mintegy elrettentõ példaként. 

Az egyebek napirendi pont kö-
zött több észrevétel elhangzott.
Több odafigyelést szeretnének a
szabadhegyiek, hiszen a szûk, gö-
röngyös utakon életveszélyessé
vált a közlekedés.  A lakosság ér-
deklõdik tõlük, hogy mit tesznek,
mert véleményük szerint nem tör-
ténik semmi. Sok gyerek jár isko-
lába, hamar sötétedik, és hiányos
a világítás. Szeretnék, ha rende-
zettebb, lakhatóbb környezetben
élnének. Sokkal több fiatal köl-
tözne Szabadhegyre, többen épít-
keznének, ha nem ilyen igényte-
lenséget tükrözne a környék. Jó
lenne, ha a gépállomás és az ösz-
szeomló tehénistálló környékét
rendbe tartaná valaki, mert lassan
a rókák is odaköltöznek. 

Végezetül a részönkormányzati
tagok kérték Jerausek Istvánt, ja-
vasolja a közgyûlésen – pályázati
lehetõséghez kapcsolódva – egy
gyalogátjáró kialakítását az óvo-
da melletti 61-es úton.

Bakonyi Erzsébet

Szabadhegyi gondokról
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A Budapesti Kongresszusi
Központban rendezték meg a
Rubik-kocka Világbajnokságot,
amelyen a Batthyány Lajos
Gimnázium három diákja is re-
mekelt. Ketten világbajnokok
lettek, egyikõjük pedig új orszá-
gos rekordot állított fel.  

Örkényi Róbert és Horváth Máté
világbajnoki címmel térhetett haza
a megmérettetésrõl, Baticz Milán
pedig három kategóriában – köztük
az egykezesben – új magyar csúcs-
csal ért el második helyezést. Robi
a négylapos, „hajtogatós” Rubik’s
Magic világbajnoka lett, míg Máté
ennek a nyolclapos változatával di-
adalmaskodott 2,24 másodperces
idõvel, s szintén világbajnok lett. A
nagykanizsai színeket képviselte
egy negyedik fiatal, Máté öccse, a
Kiskanizsai Általános Iskola tanu-
lója, Horváth Bálint is, aki egy har-
madik helyezéssel büszkélkedhet.  

– Már szerdán felmentünk a fõvá-
rosba, hogy legyen idõnk gyakorolni
– meséli Örkényi Róbert, aki azt is
hozzátette, valamennyien egyéni
versenyzõként vettek részt a világ-
bajnokságon, ugyanis magyar válo-
gatott egyelõre még nincs. – Több-
féle kategória volt, a 3x3-as Rubik-
kockától az 5x5-ösig, egykezes, be-
kötött szemmel, és lábbal is tudni
kellett kirakni a kockát. Valamennyi
kategóriában indultunk – veszi át a

szót Horváth Máté, aki a nyolcla-
pos, hajtogatós Rubik’s Magic baj-
noka lett. Ez az a játék, ami valami-
kor a nyolcvanas évek vége felé je-
lent meg a játékpiacon. 

Örkényi Róbert a lábbal rakás
tekintetében az elõkelõ harmadik
helyet foglalja el a világranglistán,
igaz, eddig második volt, de azt
mondja, ezúttal azért nem jutott be
a döntõbe, mert nagyon izgult, túl
sok volt a lámpa és a kamera.

A háromszáz fõs nemzetközi
mezõny egyébként nagyon erõsnek
bizonyult, több világbajnokkal, öt-
ven magyar versenyzõvel. Zala
megyét õk négyen képviselték.

– A 3x3-as kocka döntõjébe
egyébként egyedüli magyarként az
osztálytársam, Baticz Milán jutott be
– újságolja a szóvivõi szerepet im-
már teljesen magához vevõ Örkényi
Robi. – Milán itt 10,71 másodperces
új magyar rekordot állított fel.

Robi kérdésünkre elmondta, jó
barátja és osztálytársa, Milán sze-
rettette meg vele a Rubik-kockát,
de nem csak vele, hanem az
egész osztállyal, s a „térítés”
eredményeként ma már a társaság
kilencven százaléka ki tudja rakni
a bûvös kockát – ha nem is tíz
másodperc alatt. (Megjegyzem, e
sorok írójának harminchárom év
sem volt elegendõ erre…)

S hogy mi a titok? A fiúk sze-
rint semmi. 

– Magasabb körökben már csak
a kocka minõsége és a kézügyesség
számít – mondja Örkényi Róbert. –
Folyamatosan „tuningoljuk” a
kockáinkat, szétszedjük, szilikonoz-
zuk õket, reszeljük, alátéteket te-
szünk beléjük. Annyit gyakorolunk,
hogy havonta újra kell matricázni
õket. A kockákat magunk állítjuk
össze, ugyanis külön is meg lehet
hozatni az alkatrészeket. 

– Azt azért kimondhatjuk, hogy
alapvetõen reál-beállítottság kell
a sikeres kockázáshoz?

– Szerintem igen, ha megfigyel-
jük a kockásokat, kevés a hölgy
és valóban sok a reál beállítottsá-
gú férfi…

Amúgy – micsoda véletlen – Ro-
bi vegyészmérnöknek, Milán mér-
nök-informatikusnak, Máté pedig
orvosnak szeretne továbbtanulni.

Üröm az örömben, hogy a be-
gyûjtött érmek szépen csillog-
nak ugyan, ám egy budapesti
támogató segítségétõl eltekint-
ve a szülõk finanszírozzák egy-
egy ilyen megmérettetés költsé-
geit.

A kanizsai kockás srácoknak
tehát elkelne a segítség, mondjuk
néhány szponzor személyében,
hogy Nagykanizsa ne csak a dö-
dölle, hanem a bûvös kocka fõvá-
rosa is lehessen.      

Horváth Attila 
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Mûködött a kanizsai kocka-tuning

Baticz Milán, Örkényi Róbert és Horváth Máté

Óriási, egyenként húsz-hu-
szonöt kilós sütõtökök termet-
tek a kiskanizsai Rodek István
kertjében. A gazda elmondta, a
tököket azért ültették, hogy
nagy leveleik megakadályozzák
a gyomosodást, nagy meglepe-
tésre azonban tizenkét óriási
sütnivaló tököt takaríthattak be
a napokban. Egyik-egyik akko-
ra, hogy talicskával kellett be-
tolni a kert végében lévõ sufni-
ba, ahol most sorsukra várnak. 

Óriás tökök
a sufniban

Volán Oktatási Kft.
Nagykanizsa,
Zárda út 2.

Tel/fax: 93/516-634
OKÉV nyt. szám: 20-0003-04 AL: 0448

TANFOLYAM INDUL:

11.05-én 16 órakor
hétközi

10.09-én 16 órakor
hétvégi elõadásokkal 
személyautó, motor 

és segédmotor kategóriákban 

10.09-én 16 órakor
könnyû- és nehézgépkezelõ 

(alap- és típus vizsga)
10.12-én 16 órakor

autóbuszvezetõ “D”
(alap- és típus vizsga)

Részletfizetés! 
Diákkedvezmény!

Ingyenes tankönyvkölcsönzés!

ban megvédte a sajtót, úgy vélte,
nem az újságírók a hibásak, kö-
rültekintõbben kellett volna eljár-
ni az ügyben.

Végül a vitát lezárták, s elfo-
gadták a tájékoztatót. 

A képviselõk egy másik tájé-
koztatót is meghallgattak Dr.
Buzás Judittól, az ÁNTSZ
Nagykanizsai-Letenyei Kistérségi
Intézete tiszti fõorvosától. Az
ÁNTSZ ugyanis higiéniai szem-
pontból felmérést készített a vá-
ros játszótereirõl, amely alapján
ismét bebizonyosodott, hogy cse-
kély számú felel meg az uniós
feltételeknek és a higiénia köve-
telményeinek. 

Papp Nándor (Fidesz-KDNP)
javasolta, hogy készüljön a pénz-
ügyi vonatkozásokat is tartalma-
zó akcióterv a nem megfelelõ ját-
szóterek felújítására, esetleg át-
alakítására. 

Böröcz Zoltán (MSZP) csatla-
kozva a javaslathoz, indítványoz-
ta, hogy nevezzenek ki felelõst a
folyamat koordinálásához. 

A vita során felvetõdött a jó
minõségû játszóterek õrzésének
kérdése is, ugyanis az elmúlt idõ-
szakban a város több pontján
bukkantak fel vandálok. Dr.
Csákai Iván (Fidesz-KDNP) arra
hívta fel a játszóterek környékén
élõk figyelmét, hogy amint ron-
gálást észlelnek, azt azonnal je-
lezzék a hatóságoknak. 

Végül a képviselõk elfogadták
ezt a tájékoztatót is. 

Tárgyalta a testület a hul-
ladékdepóniában keletkezõ gázok
hasznosításáról szóló elõterjesz-
tést, ami közben szintén zárt ülést
rendelt el a polgármester. A zárt
ülés feloldása után Marton István
polgármester ismertette a köz-
gyûlés döntését, amely szerint
mindkét versenyben maradt pá-
lyázónak november tizenkettedi-
kéig a konkrét pénzügyi paramé-
tereket is tartalmazó szerzõdés-
tervezetet kell a közgyûlés elé
hoznia. 

Új napirendként vitatta meg a
testület a Kanizsai Vadmacskák
SE kosárlabdacsapat támogatási
kérelmét. A csapat elnöksége
négymillió forintot kért, míg az
elõterjesztés hárommilliót java-
solt. Végül a testület tizenöt sza-
vazattal úgy határozott, másfél-
milliót biztosít a csapaterõsítésre.

Elõzõleg hasonló kéréssel fordult
a testülethez Tóth László (MSZP)
képviselõ, az NTE 1866 MÁV el-
nöke is, aki a közgyûlés kezdetén
javasolta a vasutasok támogatási
kérelmének új napirendi pontként
történõ felvételét. A kérést azon-
ban a testületi többség elutasítot-
ta.

Elfogadták viszont Esztereg-
nye és Rigyác önkormányzata ké-
rését, amelynek következtében a
két településsel közoktatási fel-
adat-ellátási megállapodást köt
Nagykanizsa, biztosítva ezzel
hetven tanuló további, helyben
történõ oktatását. A képviselõk
elé került az újszülött gyermekek
és a házasságot kötõ párok egy-
szeri támogatásával kapcsolatos
elõterjesztés. Dr. Csákai Iván
(Fidesz-KDNP) javasolta, a tíz-
ezer forintos juttatást emeljék
húszezerre, ám Marton István
polgármester ezt nem támogatta.
Dr. Kolonics Bálint (Fidesz-
KDNP) ugyancsak azt javasolta,
maradjon most tízezer, s a követ-
kezõ évi költségvetés függvényé-
ben döntsenek a lehetséges növe-
lésrõl. Végül a következõ évre
szükséges összeg elkülönítését
jóváhagyta a testület. 

Mint ahogy a „Hazavárunk”
ösztöndíj-pályázathoz szükséges
forrás biztosítását is. Balogh
László (Fidesz-KDNP), az Okta-
tási, Kulturális, Ifjúsági és Sport-
bizottság elnöke megjegyezte, a
korábbi nyolcmilliós keretösszeg
az utazási költségek jelentõs
emelkedése miatt nem elég, to-
vábbi nyolcmilliót kell biztosítani
a célra. Az elõterjesztést ennek

megfelelõen tizenkilenc egyhan-
gú szavazattal elfogadták. 

Arról is döntöttek a képviselõk,
hogy a 74-es út Gesztenyés utcai
csomópontjánál, és a Magyar ut-
ca – Lámpagyári utca keresztezõ-
désében kialakítandó gyalogátke-
lõhely létesítéséhez szükséges
források elõteremtését célzó pá-
lyázatot nyújt be az önkormány-
zat. A Pénzügyi Bizottság és a
Városüzemeltetési Bizottság ja-
vaslatára harmadik helyszínként
bekerül a projektbe a sánci, a 61-
es fõút és az Úttörõ utca kereszte-
zõdése is. Az önrészt a város
költségvetésébõl biztosítják. 

Polai József (Fidesz-KDNP) a
napirendi pont kapcsán elkesere-
dettségét fejezte ki, mert – mint
mondta – az elmúlt négy év sem
volt elegendõ ahhoz, hogy elérje,
Kiskanizsa egyik forgalmas, a
templomhoz közeli pontján is ké-
szüljön gyalogátkelõhely. Egyút-
tal a feladathoz forrásokat kért a
következõ évi költségvetésben,
amelyet Marton István polgár-
mester meg is ígért.

Bicsák Miklós (MSZP) arra
emlékeztette képviselõtársát,
hogy a most remélhetõen meg-
épülõ palini átkelõért három cik-
lus óta küzd, s a szóban forgó út-
szakasz annyira forgalmas, hogy
gyakran mondják neki a válasz-
tók: Bicsák Miklós, miért vagy te
képviselõ, miért nem állsz ki, és
irányítod a forgalmat, mint a
rendõrök? Az õszinte és szívhez
szóló közlést derültség fogadta a
közgyûlésben.   

Viszont kevésbé jókedvû és
õszinte vitát váltott ki a kórház
parkfenntartási és õrzõ-védõi fel-

adatainak kiszervezésével kap-
csolatos javaslat. A koncepció
szerint a kórház vezetõsége köz-
beszerzési eljárást követõen
mindkét feladatot vállalkozó ke-
zébe adná, ami olcsóbbá ugyan
nem tenné a rendszert, ám a szak-
emberek reményei szerint a szín-
vonalt növelné. Bogár Ferenc
(MSZDP) a területen foglalkozta-
tott tizennyolc fõ további foglal-
koztatására nem lát garanciákat, s
erre vonatkozó passzus beépítését
kérte a határozati javaslatba Röst
János (SZDSZ) is. Dr. Károlyi
Attila (MSZP) pedig egyenesen
úgy fogalmazott: úgy látja, a kór-
ház a tizennyolc embertõl szeret-
ne megválni. Bizzer András
(Fidesz-KDNP) a racionalizálás
okaként az MSZP-SZDSZ kor-
mány egészségügyet hátrányosan
érintõ intézkedéseit említette, mi-
re Böröcz Zoltán (MSZP) kórház-
privatizációként határozta meg a
tervezett lépést. Halász Gyula
(SZDSZ) azt mondta, amennyi-
ben a fideszes többség megsza-
vazza a tevékenységi területek ki-
szervezését, azaz a szolgáltatás-
privatizációt, akkor az azt jelenti,
hogy a Fidesz becsapta a válasz-
tókat.  

Cseresnyés Péter (Fidesz-
KDNP) alpolgármester kijelentet-

Összevont ülést tartott a
Pénzügyi és a Városüzemelteté-
si Bizottság, ahol meghallgatták
a hulladékdepóniában keletkezõ
gázok hasznosítására vonatkozó
pályázat második résztvevõjét,
a Greenergy képviselõjét. 

Miután ez megtörtént, Ta-
kács Zoltán azt javasolta a bi-
zottságnak, hogy határozatban
szólítsák fel a közüzemi díjak
kapcsán érdekelt cégeket, hogy
a jövõ évi díjemelési javaslatai-
kat november közepéig juttas-
sák el a bizottsághoz, s az eddi-
gi gyakorlattal ellentétben ne
fordulhasson elõ az a helyzet,
hogy utolsó pillanatban, ad hoc
módon kelljen határozni a díj-
tételekrõl. Ezt a testület többi
tagja el is fogadta.

Szóba került az Erzsébet tér
16. ügye is, ahol felvetõdött
egy üzleti célra alkalmas ingat-
lan értékesítésének lehetõsége.
Gyalókai Zoltán elnök és Bi-
csák Miklós képviselõ egyaránt
ellenezte az értékesítést. 

Hamarabb a díjakkal!

A közgyûlést megelõzõen ülé-
sezett az Ügyrendi, Jogi és Köz-
rendi Bizottság is. A bizottság
egyhangúlag támogatta a Mun-
kácsy út 7. szám alatti megürese-
dett ingatlan használatba adását a
Magyar Máltai Szeretetszolgálat
részére, mely családi napközit
szeretne indítani az egykori idõ-
sek napközijében. Dr. Kolonics
Bálint már a közgyûlésen ellen-
ben azt is megjegyezte, hogy a
használati díjat mindenképpen el
kell kérni a karitatív szervezettõl,

ugyanis az Állami Számvevõ-
szék, épp az ilyen bújtatott támo-
gatási formákat kifogásolta az
önkormányzati gazdálkodás vizs-
gálata során. Mint mondta, ha tá-
mogatni szeretnénk a mûködést,
akkor annak meg kell keresni a
forrását a jövõ évi költségvetés-
ben, így tiszta jogi helyzet ala-
kulhat ki. A reklámok és hirde-
tõberendezések elhelyezését sza-
bályozni kívánó koncepciót
azonban tárgyalásra alkalmatlan-
nak minõsítette a bizottság, s an-
nak további finomítását kérték az
elõterjesztõtõl.  

Legyen tiszta helyzet 

Nem játék 
a játszóterek ügye

Nagy siker 
a „Hazavárunk”

„Bicsák Miklós, miért
vagy Te képviselõ?”
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Horoszkóp

Az érzelmek kerülnek elõtérbe életében.
Ha esik, ha fúj, ön mindig dolgozik, és
mégsem érzi szükségét a szabadságnak.
Párkapcsolatában is minden rendben
van, elégedettek önnel.

Ha egyedül nem megy, partner, társ se-
gítségével megvalósíthatja dédelgetett
kívánságait. Nézzen körül, környezeté-
ben biztosan társra lel. Érzelmi életében
is kiegyensúlyozottságra számíthat.

A szürke õszi idõjárás lecsökkenti se-
rénységét, aktivitását, nehezebben megy
az otthoni munka is. Ennek ellensúlyo-
zásaként öltözzön élénk, vidámabb színû
holmikba. 

Energikus idõszakot hagyhat maga mö-
gött. Sokat segített másokon, és ennek
hamarosan meglesz a gyümölcse is. A
szerelem terén sem panaszkodhat, lazít-
son tovább.

Többen kérnek tanácsot öntõl mostaná-
ban, ez annak tudható be, hogy mindig
készségesen fordul barátai felé. Ha úgy
adódik, ön is viszonzásra számíthat. Pár-
jával legyen türelmesebb, megértõbb.

A Vénusz hatásának köszönhetõen elõ-
fordulhat, hogy nem a legmegfelelõbben
kezeli emberi kapcsolatait. Ellenben, a
társas kapcsolatban élõ szüzek elmélyít-
hetik kapcsolatukat a párjukkal.

A Merkúr hatásának köszönhetõen erõ-
sítheti a lehetõségeit, pozícióját. Ha be-
lekezd valamibe, kitartással sikerre vihe-
ti az ügyet. Érzelmi életét azonban nem
ártana kicsit felélénkíteni.

Mozgalmas hétre számíthat. A tenniva-
lóit azonban egy váratlan ötlettõl ve-
zérelve nem fejezi be. Egy váratlan ta-
lálkozás leveheti a lábáról, s elfelejt
minden feladatot maga körül.

Erõs késztetést érez mostanában, hogy más-
nak mutassa magát, mint ami a valóság.
Sok energiát von el, ha mindenkinek meg
akar felelni. Partnerkapcsolatában is érde-
mes a valódi egyéniségét megmutatni.

A bolygók állása jó hatással lesz alkotó-
kedvére. Azt is tudja, a sikerért minden-
kinek meg kell dolgozni. Ha magányos,
vegye végre észre a környezetében az
érdeklõdõket.

Változó napokra számíthat mostanában.
A dolgok kiegyenlítõdnek, a kudarcot
gyõzelem váltja fel. Ha magányos, ha
nem, néha nem árt kimozdulni otthon-
ról. 

Fékezhetetlen tettvágyat érez. Bármibe
képes belevágni, csak segítse valaki a
kezdõ lépésekben. Idõnként azonban
nem árt némi kedvességgel kimutatnia
ragaszkodását a partneréhez.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

XI.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Elsõ napirendi pontban tárgyal-
ta a közgyûlés a Magyar Máltai
Szeretetszolgálattal kötendõ ellá-
tási és ingatlanhasználati szerzõ-
dés megkötésével kapcsolatos
elõterjesztést. A karitatív szerve-
zet családi napközit alakítana ki
Kiskanizsán, a Munkácsy utca 7.
szám alatti megüresedett ingat-
lanban, amely korábban idõsek
napközijeként mûködött. Tóth
Nándor (Fidesz-KDNP), a város-
rész egyik önkormányzati képvi-
selõje, a részönkormányzat elnö-
ke ismertette a testület támogató
álláspontját, s kijelentette, a tele-
pülésrészen élõk többségének
akaratával találkozik az új szol-
gáltatás, a családi napközi indítá-
sa, amely a húsz hónapostól öt
évesig terjedõ korú gyermekek
napközbeni felügyeletét látja el,
tulajdonképpen a bölcsõdei rend-
szerhez hasonlóan. 

Dr. Károlyi Attila (MSZP) hoz-
zászólásában reményét fejezte ki,
hogy nem amatõrök kezébe ke-
rülnek a gyermekek, ugyanis az
elõterjesztésben számos ellent-
mondással találkozott, ám ezzel
együtt a támogatásáról biztosítot-
ta az elõterjesztõt. 

Az ingatlan használatba adásá-
nak jogi és formai követelménye-
ivel kapcsolatban dr. Kolonics
Bálint (Fidesz-KDNP) arra fi-
gyelmeztette képviselõtársait,
hogy bérleti díj realizálódása nél-
kül az épület nem adható bérbe,
ugyanis az effajta bújtatott támo-
gatásokat már az elõzõ ciklusban
is kifogásolta az Állami Számve-
võszék. Dr. Kolonics úgy véli, a
megszokott bérleti díjat kell érvé-
nyesíteni, majd a költségvetésben
meg kell találni a támogatás meg-
felelõ módját. Marton István pol-

gármester a felvetéssel egyetér-
tett. 

Hiányt pótol

Polai József (Fidesz-KDNP),
Kiskanizsa másik önkormányzati
képviselõje jelezte, az új ellátási
forma hiányt pótol, s hozzátette, a
közeljövõben szeretnék elérni,
hogy a Magyar Máltai Szeretet-
szolgálat újabb szolgáltatással is
jelentkezzen, méghozzá az idõs-
gondozás területén. Egyúttal ja-
vasolta, hogy a bérleti szerzõdés
öt éves idõtartamát növeljék tízre,
ezzel is jelezve, hogy az önkor-
mányzat elkötelezett a karitatív
szervezettel való hosszú távú
együttmûködés iránt. 

Dr. Fodor Csaba (MSZP)
ugyancsak kifejezte aggályait a
testület elé kerülõ bérleti szerzõ-
dés-tervezet kapcsán. 

Ezt követõen, mivel a város-
atyák úgy vélték, hogy a nyilvá-
nosság sértheti az önkormányzat
érdekeit, a részletek tisztázása
idejére zárt ülést rendelt el a pol-
gármester.

Miután a sajtó visszatérhetett,
Báthy Andrásné, a karitatív szer-
vezet nyugat-dunántúli régiós tit-
kár reagált a felvetésekre. Elsõ-
ként kijelentette, intézményeik
mindenütt a törvényi elõírások-
nak megfelelõen mûködnek.
Hangsúlyozta, nem versenyezni
akarnak a hasonló tevékenységet
végzõ helyiekkel, s partnerek to-
vábbi együttmûködésben is. 

A képviselõk végül egyhangú-
lag áldásukat adták az új intéz-
mény januári indulására. 

Következõ napirendként a kép-
viselõ-testület meghallgatta dr.
Orosz Beatrix, az ÁNTSZ régiós

tisztiorvosa, valamint dr. Buzás
Judit, az ÁNTSZ Nagykanizsai-
Letenyei Kistérségi Intézete tiszti
fõorvosa tájékoztatóját, a transz-
formátorház néven elhíresült Pla-
tán sor 8. alatti társasházzal kap-
csolatos vizsgálatok eredményei-
rõl. Mára bebizonyosodott: nincs
összefüggés a trafó elektromág-
neses sugárzása és a ház lakói kö-
rében jelentkezõ daganatos meg-
betegedések közt.

A sajtó fújta fel 

A lakók megkeresésére az ügy
tisztázását felvállaló önkormány-
zati képviselõt, Bizzer Andrást
(Fidesz-KDNP) többen is támad-
ták a másik oldalról. Mivel az ön-
kormányzat is végeztetett mérése-
ket, Tóth László (MSZP) azt fir-
tatta, mennyibe kerültek ezek az
adófizetõ állampolgároknak?
Volt, aki azt mondta: a feleslege-
sen nagyra fújt lufi most kipuk-
kadt, Böröcz Zoltán (MSZP) pe-
dig azt kérte Bizzer Andrástól,
hogy a jövõben felelõsségteljes-
ebben, körültekintõbben járjon el
hasonló ügyekben. Véleménye
szerint nem biztos, hogy az ügy
miatti országos médiafigyelem jót
tett a városnak. Bizzer András vá-
laszában elmondta: az önkor-
mányzat által végeztetett mérés
harmincezer forintba került, ami
nem jelenthet nagy megterhelést a
város számára. Egyúttal kijelen-
tette, az ügyet feltétlenül ki kellett
vizsgálni, mert a lakók félelem-
ben éltek a tisztázatlan eredetû
megbetegedések miatt. Bizzer
szerint az ügyet csupán mi, újság-
írók fújtuk fel, személy szerint õ
nem számított arra, hogy mindez
ekkora figyelmet kap. 

Cseresnyés Péter (Fidesz-
KDNP) alpolgármester  védelmé-
be vette a képviselõt, s azt mond-
ta, megdöbbentõ, hogy kipukkadt
lufiról, egyesek pedig lukra futás-
ról beszélnek egy olyan ügyben,
amely jelentõs és fontos volt egy
közösség életében. Egyúttal kije-
lentette, mivel az emberek érdeke
így kívánta, a vizsgálatok akkor
is megérték volna az önkormány-
zatnak, ha tízmillió forintba ke-
rülnek is. Az eredmény ráadásul
országos hatású, hiszen hazánk-
ban több társasházban élnek
hasonló trafó szomszédságában. 

Dr. Fodor Csaba hozzászólásá-

Nem tárgyalta a testület a
közgyûlésen a Nõk Háza Egye-
sülettel megkötendõ ellátási és
ingatlanhasználati szerzõdéssel
kapcsolatos elõterjesztést, érde-
mi vita nélkül levették azt a na-
pirendrõl. Az egyesület szenve-
délybetegek részére szeretne
úgynevezett alacsony küszöbû
szolgáltatást indítani egy ön-
kormányzati tulajdonú ingat-
lanban, amihez szükség lett vol-
na az ellátási és ingatlanhasz-
nálati megállapodás megköté-
sére. 

Halász Gyula, szabad demok-
rata önkormányzati képviselõ ér-
tetlenségét fejezte ki az ügy kap-
csán a közgyûlés szünetében tar-
tott sajtótájékoztatóján. 

A képviselõ a demokrácia elle-
ni támadásnak minõsítette a napi-
rendi pont levételét, hiszen –
mint azt hangsúlyozta – az ok-
mányt a polgármester és az alpol-
gármester is ellátta aláírásával, az
aljegyzõ ellenjegyezte, az illeté-
kes bizottság pedig tárgyalta és
támogatja. 

– Miközben Marton István is
aláírta és a közgyûlés elé hozta
az anyagot, most mégis levételre
javasolta. Ez most információim
szerint azt jelenti, hogy ha eb-
ben az ügyben október végéig
nem hozunk pozitív határozatot,
akkor mintegy hárommillió fo-
rint lehívható pályázati pénztõl
esik el a város. Ellenben a tör-
vény elõírja, hogy december
31.-ig biztosítani kell a szolgál-
tatást, ezért elõfordulhat, hogy
itt leszünk fejkvóta nélkül, mi-
közben az ellátást el kell indíta-
nunk. Annak a veszélye is felme-
rül, hogy az egyesület másik te-
lepülésen valósítja meg az ellá-
tást. Soron kívüli közgyûlést
akarunk összehívni a történtek
miatt.

Marton István polgármester a
felvetések kapcsán azt mondta,
véleménye szerint elõkészítetlen
volt az anyag, illetve idõközben
újabb szempontok merültek fel.

Horváth Attila

Nõk 
Háza
Egyesület

Zárt ülések, vita, vita hátán

Tóth László távollétében ezúttal
Bizzer András vezette le a Pénz-
ügyi bizottság ülését. A testület tá-
mogatta a házasságot kötõk és az
újszülött gyermekek támogatására
vonatkozó elõterjesztést, továbbá a
„Hazavárunk” ösztöndíj kereteme-
lésével kapcsolatos anyagot, mely-
nek kapcsán Lelkó Tamás, szocia-
lista külsõ bizottsági tag megje-
gyezte, örömmel támogatja az elõ-
terjesztést, miután az ösztöndíjpá-
lyázatot az elõzõ városvezetés

megszüntette. A bizottság elé ke-
rült a kórház parkfenntartó és õr-
zõ-védõ tevékenységeinek vállal-
kozásba adását célzó koncepció is.
Ennek kapcsán Vukics József
fideszes külsõ bizottsági tag azt
kérdezte, vajon nyer-e a fenntartó
ezzel a lépéssel? Véleménye sze-
rint csak akkor szabad átadni a te-
vékenységet vállalkozásba, ha az
önkormányzat ezáltal tud spórolni
a költségeken. Lelkó Tamás sze-
rint fennáll annak veszélye, hogy
romlik a két területen dolgozó
munkavállalók helyzete. 

Támogatásokról...

Hozzávalók: 
1 sütõtök (90-100 dkg, hosszúkás, magyar típus), 1 csapott teás-

kanál só, 1 teáskanál pirospaprika, 3 evõkanál metélõhagyma, 3
evõkanál tejszín (tejföllel is helyettesíthetõ), 1 vastag szelet kenyér,
5 dkg vaj, 3 dkg reszelt sajt (parmezán vagy más kemény sajt, leg-
jobb, ha füstölt).

Elkészítés:
Megmossuk a tököt, majd félbe vágjuk, és eltávolítjuk a magos

részét. A belsejét egy kissé megsózzuk, majd tepsibe helyezzük. A
tepsibe annyi vizet teszünk, hogy félig ellepje a sütõtököt, majd le-
fóliázva közepes lángon mintegy 40 percig (teljesen puhára) sütjük.
Ezután kivesszük a tepsibõl, s annyira kikaparjuk a belsejét, hogy a
héjon maradjon még a sütõtökbõl.

A kivájt sütõtököt összekeverjük a pirospaprikával, hagymával és
tejszínnel. Hozzáadunk egy kevés sót, majd az így kapott tölteléket
visszarakjuk a felezett sütõtökbe. A durvára reszelt kenyeret össze-
dolgozzuk a vajjal és sajttal, majd a megtöltött sütõtökre szórjuk. 

Negyed órára visszatesszük a sütõbe, míg szép sárgára nem sül.

Tálalásnál metélõhagymával, paradicsom karikával díszíthetjük. 

Töltött sütõtök
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A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány és a Polgári Magyarország-
ért Alapítvány lapzártánkkor
avatta fel az ‘56-os kanizsai hõ-
sei elõtt tisztelgõ emléktáblát a
Vasemberház Hild-kapuja mel-
lett. Az emlékezõk Cseresnyés
Péter alpolgármester ünnepi be-
széde után helyezték el koszorúi-
kat.

Nem a „transzformátorház”
néven elhíresült Platán sor utca
8. alatti társasház pincéjében
lévõ trafóállomás okozta a la-
kók daganatos megbetegedéseit
– jelentette be minapi, a
Medgyaszay Házban tartott
sajtótájékoztatóján dr. Oroszi
Beatrix, az ÁNTSZ Nyugat-du-
nántúli Regionális Intézetének
tisztiorvosa.

A Platánsor 8. szám alatt lévõ
társasház lakói még az év elején
keresték meg önkormányzati
képviselõjüket, Bizzer Andrást
azzal, hogy az elmúlt években
szerintük az országos átlagot
meghaladó mértékû daganatos
megbetegedést és halálozást ta-
pasztaltak a házban. A pánikba
esett lakók úgy sejtették, hogy a
szaporodó megbetegedések mö-
gött a társasház pincéjében talál-
ható transzformátorállomás eset-
leges káros sugárzása áll. 1986
és 2005 között négy, orvos által
is dokumentált daganatos halál-
eset történt, a lakók azonban to-
vábbi hatra emlékeztek, ketten
pedig jelenleg is betegek. Az ön-
kormányzat és a lakók kérésére
az Országos Sugárbiológiai és
Sugáregészségügyi Kutató Inté-

zet munkatársai vizsgálatokat vé-
geztek a trafó környékén, ame-
lyek egyértelmûen bebizonyítot-
ták: a mágneses tér erõssége va-
lamennyi lakásban, még a transz-
formátorhoz legközelebb esõk-
ben is az Európai Unió által elfo-
gadott határérték alatti – ráadásul
pont az utóbbiakban nem történt
megbetegedés. Dr. Oroszi Beat-
rix, az ÁNTSZ Nyugat-dunántúli
Regionális Intézetének tisztior-
vosa elmondta: a mérési eredmé-
nyek alapján kialakított állás-
pontjuk szerint a transzformátor
mágneses sugárzása nem okoz-
hatta a rákos megbetegedéseket,
amelyek száma egyébként meg-
felel az országos átlagnak, azaz a
lakók által vélelmezett magasabb
halálozási arány nem felel meg a
valóságnak. Azt is hozzátette:
ahol villamos berendezéseket
mûködtetnek, mindenütt mérhetõ
elektromágneses sugárzás. Dr.
Buzás Judit, az ÁNTSZ
Nagykanizsai-Letenyei Kistérsé-
gi Intézete fõorvosa mindehhez
hozzáfûzte, kiterjedt vizsgálatot
folytattak, amely során megvizs-
gálták valamennyi rákkeltõ
anyag, így az azbeszt jelenlétét is
az épületben. Ennek során azon-
ban szintén nem találtak a daga-

natos megbetegedésekre okot
adó anyagot. 

Bizzer András képviselõ a saj-
tótájékoztatón leszögezte, a város
önkormányzata mindent megtett
azért, hogy kiderüljön, jogosak-e
a lakók aggályai, vagy sem.

– Miután a lakók megkerestek
aggályaikkal, a problémát Mar-
ton István polgármester elé tár-
tam, aki rövid idõn belül az
ÁNTSZ segítségét kérte az ügy-
ben. Habár bizonyosodott, hogy
nincs összefüggés a trafó esetle-
ges sugárzása és a megbetegedé-
sek között, úgy vélem, helyesen
jártunk el, amikor úgy döntöt-
tünk, hogy felvállaljuk a lakók
kérését, s elvégeztetjük a szüksé-
ges vizsgálatokat. A negatív
eredmény után most mindenki
megnyugodhat – mondta Bizzer
András. Marton István polgár-
mester a képviselõ által elmon-
dottakhoz hozzátette, bár az ön-
kormányzat a maga költségén is
végeztetett vizsgálatokat, az a
véleménye, indokolatlan hiszté-
riakeltés történt. 

Egri Gyula, alezredes, tûzoltó-
parancsnok megjegyezte, jelenleg
egyébként semmilyen tûzvédelmi
jogszabály nem tiltja ilyen jellegû
villamos berendezések társasház-
ban történõ elhelyezését.

Horváth Attila
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JÁRMÛ

INGATLAN

Állás 

Belvárosban 800 m2-es építési
terület eladó. Érd.: 30/227-3294
(6040K)

Platánsoron kétszobás, II. eme-
leti, szép állapotú lakás eladó. Érd.:
30/448-6072 (6086K)

Nagykanizsán, nyugodt kör-
nyezetben 87+25 m2-es lakás be-
építhetõ tetõtérrel, kerttel, ga-
rázzsal, pincével, teljesen felújí-
tottan eladó azonnali beköltözés-
sel. Kisebb lakást beszámítok.
Érd.: 20/9616-404 (6077K)

Nk-án a Deák tér 10. szám alatt
tetõtéri, azonnal beköltözhetõ, új,
46 m2-es + galériás, turbókazános,
kétszobás lakás 9,99 millióért el-
adó, akár önrész nélkül is. Érd.:
30/901-9013 (6078K)

Nagybakónakon kétszobás csa-
ládi ház nagy telekkel eladó. 
Érd.: 20 óra után a 93/315-559
(6099K)

Nk-án Csengery u. elején 57 m2-
es, 2,5 szobás, jó állapotú, III. eme-
leti lakás 9,5 millió Ft-ért eladó.
Érd.: 30/348-9669 (6100K)

Szép természeti környezetben,
kicsi szõlõbirtok olcsón eladó.
Érd.: 20 óra után a 93/315-559-es
telefonszámon. (6101K)

Városkapu krt-on garázs bérleti jo-
ga átadó. Tel.: 30/385-1088 (6104K)

Borsfán (a bázakerettyei,
letenyei strandfürdõhöz közel)
100 m2-es családi ház akácos-
sal, kis kerttel eladó. Nagykani-
zsai lakáscsere érdekel. Irány-
ár: 3,9 millió Ft. Érd.: 06-30-
650-8534, este: 93-329-544
(6108K)

Nk-án bejáratott üzlethelyiség
kiadó vagy eladó! Két terem
(72+12 m2), raktárhelyiség, mel-
lékhelyiségek. Érd.: 30/227-3294
(6111K)

Három éves Opel Agila 22 ezer
km-rel,  haláleset miatt eladó. Érd.:
93-315-526 (6109K)

Nk-i Keleti Étterembe gyakor-
lattal rendelkezõ felszolgáló höl-
gyet vagy felszolgálót éves állásra
felveszünk. Érd.: 20/482-4545
(6079K)

Új állapotú, 170 literes prés el-
adó. Érd.: 30/448-6072 (6082K)

Születésnapi, karácsonyi,
szilveszteri dekorációk, kellé-
kek rendelhetõk nagy választék-
ban. Dekor Kuckó Nagykanizsa,
Magyar u. 9. 30/459-4461
(6110K)

A Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Re-
gionális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve munkakörökben kínál
elhelyezkedési lehetõséget:
karosszéria lakatos szakirányú 160.000 Ft
autóvillamossági szerelõ szakirányú 150.000 Ft
lakatos szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
CNC gépkezelõ szakirányú 100.000 – 150.000 Ft
hegesztõ technológus szakirányú 180.000 – 250.000 Ft
minõsített hegesztõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
gázszerelõ szakirányú 94.000 – 100.000 Ft
ács-állványozó szakirányú 140.000 – 150.000 Ft
vagyonõr szakirányú 65.500 Ft
kárpitos szakirányú 90.000 – 130.000 Ft
jövedéki ügyintézõ szakirányú 65.500 Ft
cipõbolti eladó szakirányú 65.500 Ft
ápoló szakirányú 150.000 Ft
varró                                       szakirányú v. betanított 70.000 – 90.000 Ft
pék                                          szakirányú v. betanított 65.500 – 120.000 Ft
földmérõ technikus szakirányú 90.000 – 150.000 FT

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Dunántúli
Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális Kirendeltségén
(Nagykanizsa, Fõ út 24. szám) alatt adunk.

Ügyfélfogadási idõ: hétfõ–kedd–szerda: 8.00–12.00 
és 13.00–16.00 óra között, péntek: 8.00–13.00 óra

2007. november 3-án 19 órakor
a HSMK-ban (Nagykanizsa, Széchenyi tér 5-7.)

Jegyek ára
elõvételben: 2500 Ft, a koncert napján: 3000 Ft

Jegyek elõvételben vásárolhatók a Móricz Zsigmond 
Mûvelõdési Házban (Nagykanizsa, Hajgató S. u. 1.)

Tel.: 93/319-202, 06/30/55-74-774, e-mail: ibiaba@chello.hu,
valamint a koncert napján a HSMK-ban (tel.: 311-468)

Világsztárok Nagykanizsán

Fellépnek:
BOB MINTZER - szaxofon, DEAN BROWN - gitár

RUSSEL FERRANTE - zongora, PACO SERY - dob
VASVÁRI PÁL - basszusgitár

November 8. 19 óra 
“Ezerarcú harmonika” 

A Budapesti Harmonika Trió 
koncertje. Fellépõk: Orosz

Zoltán, Horváth István, Wéber Gábor

Belépõdíj: 1500 Ft

November 6. 17 óra “Tibet újságíró szemmel” fotókiállítás
November 7. 14.30 óra Kodály Zoltán képeslapokon kiállítás
November 10. 15 óra Tarka-barka mûhely – Bábozzunk!

2007.10.29-12.15-ig vagy a készlet erejéig!

Nincs összefüggés a trafó és a rákos megbetegedések közt

Indokolatlan hisztéria

A legutóbbi ülésén tizenhá-
rom napirendi pontot tárgyalt
meg a Városfejlesztési, Környe-
zetvédelmi és Idegenforgalmi
Bizottság.

A város területén történõ reklá-
mok és hirdetõberendezések elhe-
lyezésének szabályairól szóló
rendelet megalkotásában ellent-
mondásokat találtak a bizottság
tagjai. Mivel további finomítást,
kidolgozást igényel az elõterjesz-
tés, azt javasolják a polgármester-
nek, a közgyûlés vegye le a napi-
rendjérõl az elõterjesztést. 

Az építészeti örökség helyi vé-
delmérõl, a gépjármû várakozóhe-
lyek létesítésérõl, valamint a köz-
területek és közterület jellegû terü-
letek használatáról szóló rendele-
tek módosítására elõterjesztett ja-
vaslat szerint a közelmúltban be-
ruházói igény merült fel a Kölcsey
út 2. számú, helyi védelem alatt
álló ingatlan (volt Muskátli cuk-
rászda) felújítása, tetõtérbeépítése
ügyében. A társasház értékesíteni
kívánja az épület tetõterét, mely-
ben a vállalkozó két újabb lakást,
illetve irodákat kíván kialakítani,
egyúttal viszont a társasház hom-
lokzatát, tetõszerkezetét felújítaná.
A vállalkozó azzal a kéréssel for-
dult az önkormányzathoz, hogy az
épület külsõ homlokzati felújítá-
sát, a helyi védelem alatt álló érték
megmentését a rendelettel szabá-
lyozott kötelezõ közterület haszná-
lati, parkolóhely megváltási, illet-
ve közmûfejlesztési hozzájárulási
díjakat ezen épület vonatkozásá-
ban engedje el, ezzel támogatva a
helyi védelem ügyét. – A vállalko-
zó csak akkor vállalja az építke-
zést, ha kedvezményt kap – mond-
ta Papp Nándor bizottsági elnök.
Ebben az esetben ötven százalékos
tulajdonos az önkormányzat, és a
homlokzat felének felújítása az õ
dolga. Bár a bizottság nem így
döntött, Papp Nándor véleménye
szerint a homlokzat korrekt felújí-
tásának ötven százalékos összegét
el kell engedni ebben az esetben.
A Muskátli épületére pedig amúgy
is ráférne a felújítás. 

B.E.

Reklámok
és helyi
védelem

A Szociális és Egészségügyi
Bizottság az elsõ lakáshoz jutók
önkormányzati támogatásáról
megállapította, kevés a tizenhat
millió forint, erre legalább har-
minc millió forint kellene. 

Az újszülött gyermekek és há-
zasságot kötõ párok támogatásá-
val kapcsolatos vitában dr.

Csákai Iván javaslata alapján
húszezer forintot kaphatnának az
érintettek. 

A bizottság számos, a dolgo-
zókat érintõ kérdést megvitatva
elfogadta a kórház õrzõ-védõ
szolgálatának és parkfenntartási
feladatainak kiszervezésére tett
javaslatot. 

A Nõk Háza Egyesülettel való
ellátási és ingatlanhasználati szer-
zõdés megkötésére, amely a Mu-
raközi út 5. szám alatti ingatlant
érintené, igent mondott a grémi-
um. Nyakó Melinda, az egyesület
elnöke elmondta, a benyújtott pá-
lyázatukkal három millió forintot
nyertek a tevékenységük folytatá-
sához, és az épület felújításához. 

B.E.

Újszülöttek támogatása

Szobordöntõk
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Két hazai mérkõzéssel folytatta
szereplését a Kanizsai Vadmacskák
nõi NB I A csoportos kosárlabda
együttese, elõbb a BSE, majd a
szombathelyi Savaria BC ellené-
ben. A fõvárosiak nem hazudtolták
meg hírüket, vagyis biztosan nyer-
tek 90-62-re, de a vasiak ellen gyõ-
zelmi reményekkel léptek pályára
Fekete Csilláék. A hazaiak szimpa-
tizánsainak nem is kellett csalatkoz-
niuk, hiszen Varga Zsófia vezérleté-
vel már az elsõ tíz percben eldön-
tötték a találkozót Gábor Erzsébet
tanítványai, illetve Stevan Csupics
edzõ játékosai, akik végül 77-59

arányban diadalmaskodtak. A kifor-
dított fogalmazás oka az, hogy a
szerb tréner diplomájának hivatalos
fordítása lapzártánkig még nem volt
meg, így az elmondottak szerint
megbízott edzõ az, akinek szerepel-
nie kell a hivatalos meccsbeszámo-
lókon. Mindenesetre az elsõ siker
megvan, s ha a mezõny tagjain vé-
gigpillantunk, lehet még hasonló él-
ményben része a csapatnak, ameny-
nyiben a mentális, fizikális és takti-
kai felkészítés továbbra is hatékony
lesz, illetve marad.

P.L.

– Marton István polgármester
nemcsak szakmai szempontból,
hanem demokráciából is megbu-
kott, ezért mennie kell – mond-
ták minapi sajtótájékoztatóju-
kon az SZDSZ nagykanizsai
csoportjának képviselõi, Röst
János és Halász Gyula.

Halász Gyula, a helyi szervezet
ügyvivõje úgy véli, a választások
óta eltelt egy évnyi türelmi idõ
mára lejárt, s a városlakók eddig
még nem tapasztalták az általuk
várt áttörést sem a gazdaság, sem
a munkahelyteremtés szempont-
jából. 

Röst János leszögezte: ez a vá-
rosvezetés volt az egyetlen az el-
múlt tizenhat év alatt, amelynek
az alakuló ülésre nem volt gazda-
sági programja. A 2007-es költ-
ségvetés gazdasági program nél-
kül lett elfogadva, ötletbörzeként,
800 millió forint mûködési hiány-
nyal, amely több mint két és fél-
szerese  az elõzõ évinek – mond-
ta. Szerinte a jelenlegi helyzet
alapján borítékolható, hogy 2008-
ban teljes vagyonfelélés követke-
zik, a mûködési hiány kezelésére
megpróbálják kiárusítani a vá-
rost. 2009-re pedig a mûködési
adósságspirál miatt már pénzügyi
csõd is fenyegethet. 

Röst János úgy látja, a gazda-
sági program helyett a városveze-

tés elsõ intézkedései a személyes
bosszú, politikai leszámolások
voltak az intézményeknél, a gaz-
dasági társaságoknál, a polgár-
mesteri hivatalnál.

Hozzátette: a személyi és gaz-
dasági döntéseknél létrejött a lo-
pakodó „Fidesz Baráti Kör”, és
egyre több pénzügyi vektor mutat
Budapest felé, egyre több a gya-
nús szerzõdés, a gyanús kifizetés. 

Halász Gyula szerint gátlásta-
lan klientúra-építés folyik, csak a
párthûség számít, a hozzáértés
nem. „Úgy gondoljuk, Kanizsa
jövõje érdekében Marton István-
nak mennie kell!” – mondta.

Halász Gyula lapunk kérdésére
cáfolta, hogy az elõzõ ciklusban
a párthûség alapján választották
volna ki az egyes intézmények
vezetõit. Ezen kívül gyanús szer-
zõdések sem voltak. Az SZDSZ
képviselõi arra a feltvetésre sem
tértek ki, hogy milyen mértékben
járultak hozzá a város mûködési
költségeinek növekedéséhez a
Gyurcsány-kormány idõszakában
jelentõsen megemelkedett önkor-

mányzati terhek. A sajtótájékoz-
tatón egyébként ismét terítékre
került lapunk is, amely a szabad
demokrata politikusok szerint –
idézem – a „Fidesz szócsöve lett,
s újabban a szélsõjobboldalé is”.    

***
Marton István polgármester

megkeresésünkre az elhangzot-
takra úgy reagált: kikéri magá-
nak az SZDSZ felszólítását,
amelyet nevetségesnek tart. Le-
szögezte, hogy a szabad demok-
raták nagykanizsai képviselõi-
nek munkáját abszolút nem a
konstruktivitás, hanem a folya-
matos szõrszálhasogatás jellem-
zi, amivel nem kíván foglalkoz-
ni. „Az SZDSZ tevékenységét
jól jellemzi, hogy a legutóbbi
önkormányzati választásokon
mindössze ketten jutottak be
képviselõként a testületbe, Röst
János és Halász Gyula” – mond-
ta. Majd hozzátette: azt reméli,
legközelebb még kevesebben
lesznek. 

H.A.

A közgyûlésen szinte vérre
menõ vitát váltott ki a kórház
parkfenntartása és õrzõ-védõi
szolgálata mûködtetésének vál-
lalkozásba adásáról szóló kon-
cepció. 

A baloldal azzal vádolja a köz-
gyûlési többséget adó Fideszt,
hogy ezzel elindítja azt a kórház-
privatizációt, ami ellen az elõzõ
ciklusban jelentõs tiltakozás szer-
vezõdött a párt és a hozzá közel
álló civil szervezetek részvételé-
vel. Tóthné Csillag Gyöngyit, a
kórház gazdasági igazgatóját kér-
deztük a tervezetrõl, annak okai-
ról, s arról, hogy valóban ez len-
ne a kórház-privatizáció?

– Általánosan elfogadott gya-
korlat az egészségügyi intézmé-

nyek körében, hogy a nem szakmai
tevékenységeket külsõ vállalkozók
bevonásával oldják meg – mondta
elöljáróban Tóthné Csillag Gyön-
gyi. – Nem újdonság ez a kanizsai
kórház esetében sem, már évek óta
így mûködik a varroda, a mosoda,
a takarítás, a legutolsó kiszervezés
pedig a távfûtési rendszer mûköd-
tetése volt. A jelenlegi kiszervezés
indoka a gazdaságosabb, hatéko-
nyabb mûködtetés. A kórház õrzé-
sében újabb szempontok jelentkez-
tek, az õrzés-védelem rendszerét
kibõvítve, magasabb színvonalon
szeretnénk mûködtetni. Példának
okáért van olyan pontja a kórház-
nak, ahol nem mûködik portaszol-
gálat, egyre többször tûnnek el a
betegek értékei a kórtermekbõl, a
rendszeres éjszakai õrzést is lehet-

ne még magasabb színvonalon vé-
gezni, s bizony, elõfordul, hogy at-
rocitások érik orvosainkat, ápoló-
inkat is. A parkfenntartás szintén
fontos feladat a betegellátás szín-
vonalának és a kórház arculatá-
nak kialakítása érdekében, hiszen
az egészségbiztosítási pénztárak
versenyében egyáltalán nem
mindegy, hogy az új piacon ho-
gyan, milyen imázzsal jelenik meg
a Kanizsai Dorottya Kórház.
Mintegy 1,8 hektáros park tartozik
intézményünkhöz, s ennek gondo-
zását, fejlesztését is szeretnénk
még magasabb színvonalon meg-
valósítani.

– Az új rendszer kevesebbe ke-
rül a kórháznak?

– Szeretnénk úgy megoldani,
hogy ne kerüljön többe. A fel-

adatkör azonban szélesedni fog.
A közbeszerzési eljárás szempont-
jai közt azt is megjelenítjük, hogy
a szolgáltatást nyújtó vegye át a
terület valamennyi jelenlegi dol-
gozóját. Nem szeretnénk az utcá-
ra küldeni az embereket, de ettõl
függetlenül számítunk némi ter-
mészetes fogyásra. 

– Most akkor ez szolgáltatás-
privatizáció, vagy nem?

– Véleményem szerint nem,
csupán egy feladat átadása.
Hangsúlyozom, hogy nem szak-
mai területet érint, így a gyógyí-
tással, betegellátással nincs köz-
vetlen kapcsolatban. Az õrzés-vé-
delem és a parkfenntartás eseté-
ben nem a kórház szolgáltat a be-
tegnek, hanem egy vállalkozó a
kórháznak. Következésképpen et-
tõl a gyógyítás nem kerül többe. 

Horváth Attila

Kanizsa – Sport 2007. október 31. 15Kanizsa – A mi ügyeink 2007. október 31.2

Fõszerkesztõ: Dóró János. Munkatársak: Bakonyi Erzsébet, Czene Csaba, Horváth Attila, Polgár László. Tördelés, tipográfia:
Hársfalvi Tímea. Gazdasági ügyintézõ: Tóth Tihamérné. Hirdetésszervezõ: Andorkó Mária, tel.: 30/916-1600. Szerkesztõség és
kiadó: Nagykanizsa, Király u. 47. I. emelet. Tel./fax:93/312-305. Web: www.kanizsaujsag.hu E-mail: kanizsahetilap@chello.hu
Levélcím: 8801 Nagykanizsa, Pf.: 154. Hirdetésfelvétel: Kanizsa Újság Kft. Nagykanizsa, Király u. 47. I. emelet. Kiadja: a Kanizsa
Újság Kft. Felelõs vezetõ: a Kanizsa Újság Kft. ügyvezetõje. Nyomda: László Reklámstúdió és Nyomdaipari Kft. Zalaegerszeg
Felelõs vezetõ: László Károly. Terjesztõ: TOTAL-LAP Kft., tel.: 20/981-3144.  Felelõs vezetõ: Fehér Tamás, tel.: 20/466-2286.
Megjelenik: 21000 példányban. ISSN 0865-3879

KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

Utoljára a fûtést szervezték ki
A baloldal szerint a parkfenntartás kiszervezésével indul a kórház-privatizáció

Az SZDSZ a polgármestert támadja

– A napokban részletes adatok
váltak ismertté a nagykanizsai sor-
tûz második áldozatáról, Ungor
Károlyról. Megtudtuk, ki volt a
padszomszédja, szakoktatója, mi
volt utolsó iskolai órájának témája.
Emberi közelségbe került a történe-
lem – hangzott el a nagykanizsai
Polgári Egyesület sajtótájékoztató-
ján. – Sõt, a tavalyi ötvenedik év-
fordulón történtek nagy hasonlósá-
got mutatnak az 51 évvel ezelõttiek-
hez. Ezért egyesületünk erkölcsi kö-
telességének tartotta, hogy váro-
sunk közvéleményének lelkiismeret-
ét felrázza. Ezért emlékeztünk meg
a gumilövedékek, könnygáz és vi-
pera áldozatairól. Ezért rendeztünk
fotókiállítást a könyvtárban. Ezért
láttuk vendégül a Civil Jogász Bi-
zottság tagjait. Ezért valljuk Mor-
vai Krisztinával, nem maradhat
Magyarország miniszterelnöke az,
akinek vér tapad a kezéhez.

Áldozatok 
és bûnösök

Lehet hosszasan regélni
ugyan a sport szakmai olda-
láról, de a csapatsportok,
azon belül is a labdajátékok
mit sem érnek remek meccs-
hangulat nélkül. Ebbõl az
alapállításból kiindulva, alig-
hanem a szurkolók is meg-
érezték, hogy a Kanizsai Vad-
macskák kosarasai elsõ gyõ-
zelmük elõtt állnak a szezon-
ban, hiszen a szombathelyiek
ellen ugyan nem voltak há-
romszáznál többen a csarnok-
ban, mégis éktelen zajt csap-
tak a tak-taknak nevezett, leg-
inkább valamifajta „kiegye-
nesített” úszógumihoz hason-
latos eszközeikkel. A hivatal-
ból kint tartózkodó tudósítók
egymás szavát sem értették a
drukkerek között, így a pon-
tok számolása esetében észnél
kellett lenniük, de ez legyen a
saját problémájuk. A lényeg,
hogy a hangos szimpatizán-
sok végre ismét fergeteges kö-
zeget varázsoltak az NTE-
csarnokba. De nyugodtan
hozzájuk sorolhatjuk azt a sá-
lakkal, zászlókkal érkezett né-
hány fiatalt is, akikrõl a helyi
ultrák történetét ismerõknek
talán még az egykori Arancia
Meccanica is eszébe jutott.
Akkoriban, az a szurkolói
csoport jó esetben akár
százötven fõt is drapériája
mögé tudott sorakoztatni, s
máris adott volt az a lelátói
támogatás, amely minden
együttes számára még külön
is motiváló erõ. A jelenbe
visszatérve, a nõi kosarasok-
nak a legutóbbi hazai mérkõ-
zésükön a körítésen túl még
siker is jutott, ami talán se-
gíthet a csapat és a szimpati-
zánsok egymásra találásá-
ban. Persze, Montecuccoli
óta tudjuk, a háborúhoz pénz,
pénz, és megint csak pénz
szükségeltetik, s nincs ez
másképp a mai sportban sem.
Ugyanakkor az apró sikerek,
gyõzelmek nem csupán a ra-
jongók érdeklõdését kelthetik
fel, ami további szép gyõzel-
meket jelenthet. A siker pedig
még több drukkert vonz, így a
továbbiakban a remek meccs-
hangulat máris adott…

Polgár László

Meccshangulat
A Zsigmondy-Széchenyi Szak-

képzõiskola tornaterme adott ott-
hont hagyományosan a kanizsai
középiskolások focitornájának, a
XV. Széchenyi Kupának. Idén hét
csapat nevezett a viadalra, s a ki-
sebbfajta jubileum alkalmából
egy kis visszatekintõre is volt idõ
a mérkõzések szünetében.

– Annak idején kollégánknak,
Horváth Péter testnevelõ tanár-
nak jutott eszébe, mi lenne, ha
minden tanév õszi felében rendez-
nének egy olyan focitornát, mely-
re a város összes középiskolája
meghívást kapna és csapatával
indulhatna – szólt a kezdetekrõl
Váradi Gábor, aki ma is a szak-

középiskola testnevelõje. – Aztán
láthatjuk mi lett belõle, hiszen ez-
úttal már tizenötödik alkalommal
sikerült összehozni a mezõnyt.
Ami külön érdekessége a kupá-
nak, hogy néhány éve már a Csa-
pi Általános Iskola és Kollégium
is részt vesz gárdájával a kupán.

Mint minden esztendõben, ez-
úttal is hatalmas küzdelmet vív-
tak a fiúk a pályán, ezért elõre
borítékolni nem lehetett, vajon
melyik suli focistái gyõzedelmes-
kednek. Illetve talán csak annyi
törvényszerûség mutatkozott,
hogy a Zsigmondy legénysége
hazai pályán végül megszerezte
az elsõ helyet, elhódítva ezzel a

Széchenyi Kupát. Legalább
messze nem kell cipelni, gondol-
hatnánk, de lássuk, mely gárdák
próbálhatják meg jövõre az iskola
falain kívülre csempészni a serle-
get, illetve lehetnek a trónkövete-
lõk: a 2. Piarista, 3. Thury, 4.
Cserháti, 5. Mezõ, 6. Batthyány,
7. Csapi együttese lett. S íme az
egyéni dicsõségtabló: a gólkirály
Kotnyek István (Mezõ) lett hét
góllal, a legjobb játékosnak Nagy
Tamást (Zsigmondy) választot-
ták, míg az ellenfelek lövései elõl
legjobban Pécsek Ádám (Piarista)
védte kapuját.

P.L.

Itthon tartották a Széchenyi Kupát

Úgy tûnik, mind markánsabban
képviseli a kanizsai vízilabdát a
CWG Kanizsa csapata az OB I
B-s bajnokságban, hiszen leg-
utóbb egy-egy gyõzelmet és dön-
tetlent jegyeztek a pontvadászat-
ban. Elõször a Vasi Aligátorok el-
len szálltak vízbe Szabó Gábor
edzõ játékosai Szombathelyen, s
gyakorlatilag végig vezetve gyõz-
ték is le õket 14-11-re. A mérkõ-
zésen még arra is futotta, hogy a

végén a fiatalok is beszállhattak,
hiszen a vendégek addigra már
végképp a kezükben tartották az
irányítást. Jó teljesítményt nyúj-
tott Kiss Cs. (kapus), Kéri, és
Ujházi, Szabó Gábor tréner pedig
a mérkõzés után csapata taktikai
érettségét és fegyelmezett játékát
dicsérte. Ami viszont idegenben
sikerült, az nem jött össze hazai
pályán, hiszen a kanizsaiak a Ta-
tabánya ellen 11-11-s döntetlent

értek el. Pedig a kezdeti henger
már nagy különbségû dél-zalai si-
kert sejtetett, aztán egyszer csak
elfogyott a szufla, amit a tatabá-
nyaiak jól ki is használtak. A
meccs továbbra sem a legjobban
alakult Kériék számára, így vi-
szont már a döntetlen is szép
eredmény az utolsó pillanatig
küzdõ hazaiak részérõl. Ahogy
Szabó Gábor fogalmazott, nem is
számítottak másra nagyon, s ezt
tetézték még hibáik is.

P.L.

A Tatabánya ellen izzadtak

Papírforma szerint

A Budafoki KK elleni idegen-
beli mérkõzéssel folytatta szerep-
lését az NB I B-ben a Kanizsa
KK-DKG East férfi kosárlabda-
csapata. A fõvárosi találkozón a
vendégek végül 87-81-re gyõztek.
Az eddigi tapasztatokból leszûrhe-
tõ, hogy Kasza Dániel Kanizsára
csábítása remek húzás volt, hiszen
az irányító a Budafok ellen is 23
ponttal terhelte meg a hazaiak ko-
sarát. A kaposvári kontingens töb-
bi, eddigi húzóemberei (Beck,
Szabó B.) legutóbb nem villogtak,
viszont helyettük Millei és Becze
nyújtott dicséretes teljesítményt.

Kovács Nándor: „Már-már vert
helyzetbõl sikerült talpra állnunk,
ami mindenképp biztató a jövõre
nézve. Azért, amit tettek, kalap-
emelés illeti együttesemet.”

P.L.

Újabb
gyõzelem

Többségében az élmezõnyben. A II. osztályú labdarúgó ifjúsági
bajnokság (U19, U17) délnyugati csoportjában a Nagykanizsai
Utánpótlás Futball Club fiatalabb korosztályú együttese tíz forduló
után a harmadik helyen állt 18 ponttal. Az U15, U13 délnyugati cso-
portjában az NUFC és az NTE 1866 is indítja csapatait, itt az NUFC
a negyedik. Az U13-asoknál a két kanizsai egylet tabellaszomszéd,
hiszen az NUFC második (25; 67-8), míg az NTE 1866 harmadik
(21; 42-10).
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Kanizsa
Az életnek csak úgy van értelme,

ha az emberi életnek van egy másik
világa. Aki az örökkévalóságban
hisz, az azt hiszi, hogy az emberi
élet olyan valami, mint a vetés, mint
a mag, amelyre van itt a földön az
érlelõdésnek szaka és ideje, tavasza
és nyara. És azután van egy másik
valami, egy másik regiszter.

Nagy a mulandóság. Ne félje-
nek a mulandóságtól. Az ember
ne legyen melankólikus. Az én ér-
lelõdésem, ha én érettebb leszek,
ha én öreg vagyok, az nem me-
lankólia, az nagy kegyelem. Az
egész emberi élet errefelé hajt
minket, hogy érettek legyünk.

Mindenki magamagánál na-
gyobb. Minden ember hord ma-
gában egy világot, mely nagyobb,
mint ez az észleleti, tapasztalati,
reális környezõ világ. Hiszek a hit
nagy világában, egy másik világ-
ban. A másik világ annak, ami
bennem kezdet, érlelõdése, folyta-
tása és kifejlõdése és érvényesü-
lése. Hiszek, hiszek! Ez az én kul-
túrámnak és minden kultúrának
izzó, napos mennyországa.

*
Melyik a legboldogabb napja

az életnek? A jó halál. ,,Dicsérni
fogják az örök kapukban az ô cse-
lekedetei.’’ A legnagyobb ékesszó-
lás a cselekedet. A legnagyobb, a
legbiztosabb, a legigazibb ítélet
az Isten ítélete az ember felett. Az
örökkévalóság kapuiban a silen-
tium a legnagyobb udvari nyelv.
Liturgikus nyelv. Ne beszéljen
más. A mi cselekedeteink.

Ha tagadtok poklot, mennyor-
szágot, nem bízom életetekben.
Krisztus mondta, hogy ez van. Én
Krisztus embere vagyok. Az én
váltóállítóm az Úr Jézus. Õ mond-
ta, hogy az én utam, az én igazsá-
gom, az én életem. Az az igazság,
ha az ember a maga gondolatait
az Úr gondolatain méri.

A jó élet legjobban elintéz a
halálra és az örökkévalóságra.

Szeretném, ha ily boldog na-
pom volna, Krisztus, szeretném,
ha ilyen dicsõítõ himnusszal vo-
nulhatnék Eléd!

Prohászka Ottokár

Elõbb a begyünk - aztán az eszünk

Kanizsaiak Kányádinál
A székely negyvenkilencesek

fenyvese kezdeményezõjének, a
Polgári Kanizsáért Alapítványnak
a képviselõi a múlt héten látogat-
ták meg budai otthonában a Kos-
suth-díjas erdélyi költõt. Többek
közt a város fotóalbumával kö-
szönték meg, hogy elvállalta a fõ-
védnökséget a székelykerti cse-
meteültetés fölött – ám a gyors
eszû vendéglátó kedvesen így vá-
laszolt: „Épp ellenkezõleg, ne-
kem kellene tagdíjat fizetnem.”
Szépasszonyokról, közelebbi és
távolabbi történelemrõl egyaránt
szó esett a finom villányi bor
mellett. A nap – forradalmunk
ünnepe – kínálta, hogy megemle-
gessük Elek apó kútját és az ’56-
os gyermekmártírokat. Az õ tisz-
teletükre – mint az október 5-i
eseményre küldött üzenetében is
szerepel – óvodások, kisiskolások
ajánlották fel fagylaltpénzüket. A
költõ ablakából rálátni a Hargita
lábától érkezett nyolctonnás kõre.
De felidézõdik egy mese is, hisz

Sándor bácsi évtizedekig az úttö-
rõszövetség lapjába teljesített.
Hogy aztán nem csak gyerekek-
nek írt? „Tudományokra akarta
adni egyszer a fejét a tyúk s a lúd.
Beiratkoztak az iskolába. Szé-
gyellték, hogy mindenki rajtuk
fenje a nyelvét.” Ám a két jószág
nem messze jutott, a lúd meglá-
tott egy kukacot, s aznapra:
„Elõbb a begyünk, ráér a fejünk.”
Délben hiába fogadkoztak, más-
nap is akadt csimasz s miegyéb.
„Így aztán mai napig buta liba a
lúd, és tyúkeszû a tyúk. S az is
marad most már egész a serpe-
nyõig vagy a levesestálig.” Félel-
metes, ha mindezt népekre vonat-
koztatjuk, ilyesformán: amelyik
társadalom elõbbre valónak tartja
a hasát az oktatásnál, a serpenyõ-
ben végzi. Egy ellentétes példa: a
legnagyobb török fenyegetettség
idején alapították kollégiumukat
a debreceni polgárok.

Nagykanizsa Ifjúság
Sakkoktatásáért

Alapítvány

Köszönjük minden magán-
személynek, aki adója 1 %-val

a Nagykanizsai Ifjúság 
Sakkoktatásáért Alapítványt

támogatta. 
336.666 Ft folyt be, melyet

eszközbeszerzésre, versenyez-
tetésre fordítottunk. 

Adószám: 18962853-1-20

A kuratórium

A Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központ kezdeményezésére a
Nagy Gáspár Kossuth-díjas
költõ tiszteletére szervezett vá-
rosi versmondó versenyre hu-
szonhárom középiskolás diák
jelentkezett.

A Hevesi Sándor Mûvelõdési
Központ Zala Márk termét meg-
töltötte a szép számú érdeklõdõ
közönség.  A rendezvény nyitá-
nyaként a Duna Televíziótól ka-
pott filmrészletek bejátszásával

megidézték a korán elhunyt köl-
tõ személyét, aki beszélt költõi
hitvallásáról, az emberi tartás
fontosságáról. A meghitt pillana-
tok után Balogh László, az
Oktatási, Kulturális, Ifjúsági és
Sportbizottság elnöke meleg sza-
vakkal méltatta Nagy Gáspár
munkásságát. A versenyen 18 di-
ák tolmácsolta a költõ szép gon-
dolatait a Kardos Ferenc, Mar-
ton Istvánné és Nagy Réka Anna
(a költõ lánya)  alkotta zsûri
elõtt.

Elsõ helyezett Horváth Réka,
második Kanász Viktor, harma-
dik Meggyes Melinda. Különdíj-
jal jutalmazta a zsûri Horváth
Bálint és Kupó Péter teljesítmé-
nyét. Valamennyien a Batthyány
Gimnázium tanulói. A verseny
gyõztesei, szervezõi délelõtt fel-
keresték Nagytilajban a költõ sír-
ját, ahol tiszteletteljes fõhajtással
elhelyezték az emlékezés  koszo-
rúját.

Nagy Gáspár versmondó verseny

Megy a gõzös, megy a gõzös Kanizsára. Kanizsai, kanizsai állomásra …
Ki ne ismerné nálunk ezt a nótát, de elgondolkoztunk-e már azon, hogy me-

lyik Kanizsára is visz az a vonat? Mert úgy-e van Nagykanizsa és Kiskanizsa,
Magyarkanizsa és Törökkanizsa, valamint Kanizsamonostor is. De állítólag
még több is van. Marton István, Nagykanizsa megyei jogú város polgármestere
nemrégen nálunk járt, hogy fölvegye a kapcsolatot a két névrokon önkormányzat.
Október 20-án pedig szintén eljön Magyarkanizsa község napjára, hogy aláír-
ja a két város közötti együttmûködési megállapodást. Ennek a jövendõbeli
együttmûködésnek a szellemében kaptunk meghívást Nagykanizsára, a már
hagyományos Kanizsa Vásárra, amelyet környezetvédelmi és informatikai té-
mában szerveztek meg az idén. Mi a díjkiosztó ünnepségre voltunk hivatalo-
sak, ahol Marton István polgármester és Kovács Kálmán, a Környezetvé-
delmi és vízügyi minisztérium államtitkára mondott beszédet.

A vásár nagydíját kapta a helyi Bolyai Általános Iskola, az Aquaprofit Kft.,
a Tûz-Õr vagyonvédelmi Kft. és a Szan-Dia Fittnessklub. Ez utóbbi adta az
ünnepség mûsorát is: csoportos és szóló táncoslányokkal, valamint egy világ-
bajnok úgróköteles fiatalember bemutatójával. Az ünnepség után egy helyi
mulatós együttes, a Black Jack szórakoztatta a vásár vendégeit, végül pedig
Varga Miklós énekelte el legismertebb dalait, melyekkel megemlékezett a ha-
táron túli magyarságról is. Meg is köszöntük ezt neki. Este a vendégeket el-
vitték a Kanizsa Nemzetközi Jazzfesztiválra is, amelyet szintén ezen a hétvé-
gén tartottak meg, immár évtizedes hagyományokkal, nemzetközi elismert-
séggel. Pénteken este a hazai Fusio Group, és Tony Lakatos a Midnight Tri-
óval lépett fel, míg szombat este az Archie Sheep Quartet muzsikált.

Rajtunk kívül a város vendégei voltak még a testvérvárosok küldöttségei
is: az erdélyi Kovászna, a finn Salo, az osztrák Gleisdorf és a német Puch-
heim képviselõi. Természetesen voltak tolmácsok, de németül is nagyjából
mindenki értett. Másnap a házigazdák városnézésre vittek minket, és az ét-
teremben véletlenül találkoztunk a horvát testvérváros, Csáktornya
(Èakovec) építészeti középiskolájának küldöttségével, õk a helybeli Zsig-
mondy-Széchenyi Szakközépiskola vendégei voltak, akik viszont szívesen
fölvennék a mi (kanizsai) középiskolánkkal is a kapcsolatot. 

Megcsodálhattuk a frissen fölújított mûvelõdési házat (ott volt a jazz-
fesztivál is), a négyszintes új könyvtárat (2002-ben épült), a Kiskastély-
ban és a hozzá tartozó magtárban berendezett képzõmûvészeti, illetve
plakátkiállítást, valamint néhány köztéri szobrot: a Turul-madarat, a
Trianon emlékmûvet a csonka címerekkel, a 48-as honvéd gyalogezred
emlékmûvét (benne Petõfi szobrával), egy stilizált földgömböt a 17.
hosszúsági kör megjelölésére, és végül Deák Ferenc bronz mellszobrát.
Mindezekrõl városkalauzt és régi képeslapokat is kaptunk.

Személyes élményem, hogy a híres zentai Mojo klub Szeged és
Zalakaros után immár Nagykanizsán is nyitott egy lokált. Ebéd után a
viszontlátás reményében elbúcsúztunk a vendéglátóinktól, majd kb. há-
romszázötven kilométer, bõ hat órai autózás után haza is érkeztünk.

Magyarkanizsa, 2007. október 
Hegedûs László

Nagykanizsai anzix
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